
Barje v objektivu
Nova centrala na Pakem
Prešeren med učenci
Mlinsko kolo v popravilo
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Krištof Zupet razstavljal
Občina na sejmu TPC
Klobasĳada v Podolnici
Smučišče sameva
 

Športna dvorana raste
Izšla knjiga Milke Bokal
Kdaj turistične postelje?

Izhaja za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec in Log - Dragomer
Leto XXXVIII, 380. številka 28. februar 2011

Naslednja, 381., številka bo izšla v 
ponedeljek, 28. marca 2011.

Prispevke sprejemamo 
do torka, 15. marca.

Uredništvo. 
Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika

Sprejeli proračun
Problematika IUV
Od kje Sinja Gorica?
Ostali brez nabiralnikov

stran od 2 do 18 stran od 24 do 30 stran od 31 do 34 stran od 35 do 40stran od 19 do 23

»Ne« Trgovini Dragomer
Usoda Zrimškove hiše
Pogovor s Stojčem Tasevom

Zopet smrad
Zadnjih nekaj mesecev sta se na 

severnem delu Vrhnike in Sinje Go-
rice zopet pojavila neprĳeten vonj in 
smrad. Prebivalci tega dela občine so 
se že večkrat obrnili na pristojne služ-
be  in jezno nezadovoljstvo sporočali 
tudi na uredništvo Našega časopisa. 
Nezadovoljni so bili tudi svetniki na 
zadnji seji občinskega sveta in se od-
ločili, da bodo tej tematiki namenili 
večjo pozornost na eni prihodnjih sej. 
Samo upamo lahko na vse obljube iz 
prejšnjih nekaj let, da na Vrhniki ne bo 
več smradu. Zelo so še sveži spomini 
na tri ali štiri desetletja nazaj, ko je bil 
smrad resnično neznosen. Avtomobili 
na avtocesti, ki  poteka mimo takratne 
smrdeče deponĳe, so kar hitro odhiteli 
mimo. 

Naše življenje res teče hitro in želimo 
si ga čim prej polepšati  v tem našem 
bivalnem okolju. Prav tako okolje in 
vso bližnjo naravo tudi sami premalo 
cenimo in ohranjamo  in ju onesnažu-
jemo.  Čeprav je bila lani vseslovenska 
akcĳa Očistimo Slovenĳo v enem dne-
vu, so se zopet pojavile črne deponĳe, 
razna nesnaga in smeti, ki kazĳo naše 
okolje. Tudi letos je v pripravi čistilna 
akcĳa, ki bo proti koncu marca. V člo-
veški naravi je, kar se je resnično po-
kazalo: »Nekateri onesnažujejo, neka-
teri pa čistĳo in skrbĳo za naše lepše 
življenjsko okolje.« 

Ob vsej nesnagi in smradu pa se na-
rava počasi prebuja v prelepe pomlad-
ne dni. Dočakali smo valentinovo, v 
marcu nas bo zbodel pust, na gregor-
jevo se bodo ženili ptički, svoje dneve 
bodo dočakale žene, dekleta in matere. 
Ob koncu meseca se bo  začela pomlad, 
ki je najlepši letni čas. Vse pa je preple-
teno z naravo in pomladnim cvetjem  
ter prebujanjem živalskega sveta, kar 
moramo ohranjati in negovati. Tega 
se moramo zavedati prav vsi, ne glede 
na nacionalno pripadnost in na raz-
lična politična prepričanja. Narava je 
naš vsakdan, naš življenjski prostor 
in tudi potreba, zato poskrbimo, da jo 
očistimo vseh smeti, odlagališč in tudi 
neprĳetnega smradu. 

Simon Seljak        

Februar je že po tradicĳi mesec občnih zborov. O nekaterih smo že pi-
sali, nekaj so jih v mesecu, ki je za nami, obiskali naši novinarji, o 

številnih pa bomo brali šele v prihodnjem mesecu. Na enem od takih, na-
tančneje na Občnem zboru Prostovoljnega gasilskega društva Vrhnika, je 
nastala tudi ta fotografija. Društvo je namreč od Gasilske zveze Slovenĳe 
prejelo posebno pohvalo za pomoč ob lanskih poplavah.

V Borovnici so ob kulturnem prazniku pripravili kar teden kulture. 
Društvo HUD Karel Barjanski je ob pomoči Društva dolanskih fan-

tov na Dolu pripravilo razstavo fotografij Barja. Poleg tega so med tednom 
pripravili še predavanje o digitalni fotografiji, nekaj glasbenih in pevskih 
večerov in osvojeno fotografsko znanje preskusili na terenu. Vrhunec je 
bila razglasitev zmagovalcev fotografske razstave. Več o dogodku si lahko 
preberete na borovniških straneh. 

V Horjulu so kulturni praznik obeležili z razstavo umetniških del sli-
karja Krištofa Zupeta. Na njej je slikar predstavil 28 platen, med njimi 

kar 14 avtoportretov. Več o dogodku, ki ga je med drugim zaznamoval 
tudi nastop članov Slovenske filharmonĳe, si preberite na horjulskih stra-
neh.

Milka Bokal je v Polhograjski graščini predstavila knjigo Jaz sem višje 
kot Marĳa, ki je izšla kot 38. enota v zbirki Glasovi. 350 strani debela 

knjiga prinaša okoli 750 zgodbic, anekdot, pripovedk, vraž in podobnega 
z območĳ horjulske, polhograjske in dobrovske doline ter njihovih hribo-
vitih obronkov. Večina zgodb je zapisanih v narečju, s čimer je Bokalova 
poskrbela za trajen zapis dialektov omenjenega območja. 

V ložansko-dragomerski občini se vse bolj zapleta glede gradnje po-
slovno-stanovanjskega objekta Trgovina Dragomer, ki jo je predložil 

investitor M3 projekt. Občani so predloženi projekt zavrnili, zato je občin-
ski svet dan pozneje ustanovil posebno delovno skupino, ki bo poskušala 
najti skupno besedo z investitorjem. Več o tej temi je na ložansko-drago-
merskih straneh napisala naša dopisnica Vesna Erjavec.

NORO
PUSTOVANJE

S SKUPINOS SKUPINOS SKUPINOS SKUPINOS SKUPINOS SKUPINOS SKUPINOS SKUPINOS SKUPINOS SKUPINOS SKUPINOS SKUPINO

NAGRADE
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ŠPORTNI PARK HORJUL
SOBOTA,
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NAROČNIK OGLASA:  MARTI NOVA D.O.O., MARTINOVA ULICA 27, 1000 LJUBLJANA
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Občina nima denarja za 
vojaške objekte
V prejšnji številki smo pisali, da se vojska umika iz Vojaš-
nice 26. oktober na Stari Vrhniki. Ker  vojašnica zavzema 
ogromen zemljiški kompleks, je povsem umestno vprašanje, 

kakšno strategĳo namerava zavzeti občina do omenjenega 
območja. Župan Stojan Jakin je pojasnil, da občina trenutno 
nima denarja za nakup katere od nepremičnin, prav take se 
ne nadeja, da bi obrambno ministrstvo katero od njih občini 
podarilo. »Moja želja je, da bi se v prostore vojašnice preseli-
lo katero od ministrstev ali pa kakšna državna agencĳa.« Po 
njegovem bi to Vrhniki dalo nov zagon, ne želi pa si, da bi 
območje postalo predmet prekupčevanja nepremičninarjev. 
»V kolikor bi nam država vendarle podarila večji del kom-
pleksa, bi veljalo razmisliti o morebitni gradnji upravnega 
centra, a to je le ena od skrajnih idej.« Sicer pa tudi država še 
ne ve, kaj natančno bo storila z nepremičninami. Poznavalci 
razmer pravĳo, da bodo verjetno ostali v državnih rokah, 
vprašanje je le, kakšno vsebino jim bo država namenila. (gt)

Kaj bo z nepremičninami vojske, ko se bo poslovila iz vojašni-
ce? Občina zanje nima denarja. 

4. redna občinska seja

Pod streho spravili proračun
Vrhnika, 17. februar – Vrhniški občinski svet je ob-
ravnaval najpomembnejšo točko leta – proračun 
za letos in ga zgolj z enim samim vprašanjem svet-
nika tudi sprejel. Poleg tega so svetniki sprejeli še 
letni program kulture in športa, omeniti pa velja 
tudi nov pravilnik za vrtce in uvedbo denarne po-
moči staršem novorojencev. 

Proračun predvideva 19,4 milĳona prihodkov, kar je po 
besedah občinske uprave dobra dva milĳona več kot lani. 
Zmanjšuje primanjkljaj med proračunskimi prihodki in od-
hodki za dober milĳon. V letošnjem proračunskem letu si Ob-
čina Vrhnika obeta 2,4 milĳona evrov nepovratnih evropskih 
sredstev, sicer pa je njegova osrednja letošnja investicĳa grad-
nja komunalne infrastrukture (kanalizacĳa in čistilna napra-
va). Svetniki so predlog proračuna sprejeli brez pripomb, po-
stavili so eno samo kratko vprašanje. Več o proračunu si lahko 
preberete v posebnem članku. 

Svetniki so obravnavali tudi tri točke, ki  zadevajo najmlaj-
še generacĳe in vse tri so tudi potrdili. Po novem bodo starši 
vrhniških javnih vrtcev čez poletje lahko  vložili tudi dvome-
sečno rezervacĳo (začasen izpis otroka) in ne le enomesečne. 
Veljati bo začel nov pravilnik za sprejem otrok v vrtce, ki je 
usklajen z novo zakonodajo tega področja. Več o njem lah-
ko zasledite v posebnem članku. Prĳetna novost je tudi, da 
bodo starši, katerih otroci se bodo rodili po letošnjem prvem 
marcu, prejeli po 150 evrov enkratne denarne nagrade. Kot so 
pojasnili na občini,  je to neto znesek, od katerega ne bo treba 
plačevati dohodnine. 

Med pomembnejšimi dokumenti velja omeniti še sprejem 
letnih programov športa in kulture v občini. Športniki se 
bodo letos potegovali za dobrih 177 tisoč evrov, pri čemer bo 
skoraj dve tretjini denarja namenjenega za šport mladih. 

Svetniki so nekoliko daljšo razpravo namenili obravnavi 
predlaga sodne poravnave med občino in Lovsko zvezo Slove-
nĳe glede spora o lastništvu parcel, na katerih stoji logarnica 
na Pokojišču.  To je kompleksen problem, ki bi ga v nekaj vr-
sticah težko poljudno in razumljivo predstavili. Po končnem 
sklepu, ki ga je sprejel občinski svet, bo Lovska zveza Slove-
nĳe občini izplačala dobrih 14 tisoč evrov, lovska zveza pa bo 
na spornih parcelah lahko uveljavljala lastninsko pravico. 

Čisto na koncu je župan svetnike seznanil še z načrtova-
no gradnjo Centra za ravnanje z odpadki Notranjske, Istre in 
Krasa, ki naj bi ga občine omenjenih regĳ gradile v logaški 
občini na Lomu. Svetniku so županu dali mandat, da podpiše 
pogodbo o sodelovanju pri pripravi in izvedbi projekta, a s 
pridržkom, da jo sme podpisati šele tedaj, ko bodo pogodbo v 
enakem besedilu sprejel tudi preostale sodelujoče občine. Več 
o načrtovanem centru si preberite v osrednji temi na skupnih 
straneh. (gt)

Poudarek proračuna na okolju
Letošnji proračun predvideva skoraj 19,5 milĳona evrov 

prihodkov, kar je dobra dva milĳona več kot lani. Čeprav je 
številka zelo velika, pa je večina denarja (okoli 70 %) že vna-
prej razdeljenega med stroške, ki jih zahteva država. Največ 
od tega so tekoči stroški, ki jih ima občina s plačevanjem raz-
like v ceni za oskrbo otrok v vrtcih, sredstva za plače zapo-
slenim v javnih zavodih in tekoče vzdrževanje vsega, kar je v 
občinski lasti. Tako na  voljo za investicĳe ostane le okoli 30 % 
denarja, ki ga mora občina čim bolj smotrno izkoristiti. 

Poudarek letošnjega proračuna je na varovanju okolju – na 
projektu Čista Ljubljanica, v okviru katerega naj bi se občina 
lotila gradnje centralne čistilne naprave, kanalizacĳe na Verdu 
(2. faza) in Dobavičnikovi. Vendar pa se bo občina projekta lo-
tila le, če bo zanj dobila nepovratna evropska in državna sred-
stva (obeta si okoli dobre tri milĳone evrov), v nasprotnem 
primeru bo sredstva »prekanalizirala« v druge projekte. 

 »Med večjimi projekti velja omeniti še rekonstrukcĳo ceste 
na Drenovem Griču od podjetja DG do klanca proti Lesne-
mu Brdu. Spomladi bo občina sodelovala pri obnovi križišča 
pri izvozu z avtoceste, kjer bo poskrbela za pločnike in javno 
razsvetljavo. V Podlipi in Retovju načrtujemo obnovo mostu, 
med drugim načrtujemo asfaltiranje ceste mimo Doma obrt-
nikov in obnovo ceste Bevke–Log,« je nekaj načrtovanih več-
jih komunalnih projektov naštel župan Stojan Jakin. 

Očitke predstavnikov občinskega sveta in vrhniške območ-
ne obrtne zbornice, češ da proračun ni gospodarsko naravnan, 
zavrača. V prid svoji trditvi je izpostavil načrtovano letošnje 
sprejetje občinskega prostorskega načrta, po katerem naj bi v 
Sinji Gorici pri Vidmarju končno zaživela obrtna cona. 

Občinski proračun za leto 2011 zajema tudi denar, ki ga 
bodo morali prispevati investitorji načrtovanih naselĳ za po-
stavitev novih nujno potrebnih vrtcev. Občina namreč vsako 
leto neizogibno porabi obsežen del denarja za investicĳe, rav-
no za vrtce, ki jih mora zagotavljati. (gt)

Nov pravilnik 
za sprejem otrok v vrtec

Vrhnika – Na zadnji občinski seji so svetniki med drugim 
potrdili tudi predlog novega pravilnika za sprejem otrok v 
vrtec, ki je po novem usklajen s spremembami veljavne za-
konodaje tega področja.  Merila za sprejem otrok v primer-
javi z doslej veljavnimi izenačuje točke otrok staršev, ki so 
študentje, z otroki zaposlenih staršev. Povečuje se število točk 
za odložitev vstopa v osnovno šolo z 20 na 40 točk, za težko 
zdravstveno stanje družinskih članov  s 5 na 10. Za vključi-
tev otroka, ki bo s prvim septembrom dopolnil 11 mesecev 
ali več, se povečuje število točkiz 20 na 40, za uvrščenost na 
čakalno listo v  minulem letu  s 5 na 10, za vključitev dvojčkov 
ali več otrok hkrati iz iste družine in za vključitev otroka v 
enoto Rosika – če ima otrok skupaj z enim od staršev stalno 
prebivališče v KS Bevke – pa z 19 na 20. 

Povečuje se odbitek točk za otroke, ki so že vključeni v dru-
gem vrtcu z 2 na 5. Bistveno se povečuje tudi število točk za 
otroke staršev s stalnim prebivališčem na območju občine 
ustanoviteljice z 10 na 40. V novem pravilniku ni več  meri-
la »logistika prevozov«, po katerem so se dodeljevale 3 točke 
otrokom, ki so vključeni v drugi oddaljen vrtec.

V občinski upravi so pri obrazložitvi novega pravilnika še 
zapisali, da se z ohranitvĳo točk za sprejem s 1. septembrom 
zagotavlja, da vrtec ob številnih čakajočih na mesto v vrtcu v 
največji mogoči meri  vse leto nudi predšolsko vzgojo največ-
jemu številu otrok in posledično tudi zmanjšuje verjetnost, da 
se pojavi potreba po plačevanju občine za prazna mesta. (gt)

Občina Vrhnika uvedla 
enkratno denarno pomoč za 
novorojence

Občinski svet Občine Vrhnika je 17. 2. 2011 potrdil Pravilnik 
o enkratni denarni pomoči za novorojence v Občini Vrhnika. 
Tako bodo starši namesto knjige, ki so jo lahko prejeli doslej, 
za vsakega otroka prejeli 150 EUR. 

Županov predlog je bil pripravljen na podlagi pobud šte-
vilnih občanov, pobude Občinskega odbora NSi Vrhnika ter 
prakse številnih občin. V proračunu za leto 2011, ki je bil spre-
jet na isti seji kot pravilnik, je za denarne pomoči za novoro-
jence zagotovljenih 30.000 evrov. V letu 2009 je bilo v Občini 
Vrhnika 210 novorojencev, številka pa se v zadnjih letih po-
večuje.

Upravičenec do enkratne denarne pomoči je eden od staršev 
novorojenca  s pogojem, da imata oba z novorojencem sloven-
sko državljanstvo in stalno prebivališče v Občini Vrhnika. Če 
starši živĳo ločeno, uveljavlja pravico tisti od staršev, pri kate-
rem otrok živi in ima stalno prebivališče v Občini Vrhnika.

Starši otrok, rojenih od 1. marca 2011 naprej, lahko oddajo 
vlogo za enkratno denarno pomoč za novorojence na predpi-
sanem obrazcu, ki je na voljo na Občini Vrhnika in na spletni 
strani www.vrhnika.si. Vloge je treba oddati na Občini Vrh-
nika najpozneje šest mesecev po otrokovem rojstvu. Pravilnik 
je dostopen tudi na navedeni spletni strani in med uradnimi 
objavami v tej številki časopisa.

Občina Vrhnika, Občinska uprava

Namesto Petrola upravni 
center?
Zadnji dve leti Občina Vrhnika pospešeno išče lokacĳo za nov 
upravni center, v katerem bi našle svoj prostor državne in ob-
činske službe, ki so trenutno nastanjene v starih nefunkcio-
nalnih zgradbah. »Bojimo se, da nam bo nekoč, podobno kot 
geodetska uprava, odšla tudi upravna enota. Vemo pa, da če 
enkrat izgubiš tovrstno javno službo, je nazaj skoraj zagotovo 
ne dobiš več,« meni župan Stojan Jakin. Zato občina pospe-
šeno išče nove lokacĳe, a idealno je težko najti, kajti vedno so 
nekatere omejitve. Trenutno se na občini najbolj »ogrevajo« 

za lokacĳo v središču Vrhnike na mestu desne bencinske čr-
palke, gledano v smeri proti Ljubljani. Občina bi Petrolu po-
nudila nadomestno lokacĳo v bližini Hofra, kjer je po novem 
občinskem prostorskem načrtu predviden uvoz na avtocesto, 
sama pa bi na območju črpalke zgradila upravni center. »Gre 
za zelo dobro lokacĳo, saj je v središču mesta. Vendar več o 
projektu še ne morem povedati, ker zaenkrat še čakam na te-
meljitejši pogovor s predstavnikom Petrola,« je pojasnil.  Če 
načrt ne bi uspel, na občini kot rezervni  načrt omenjajo grad-
njo prizidka k že obstoječi občinski hiši, gradnjo centra na 
mestu nekdanje vojašnice na Stari Vrhniki ali pa na zelenici 
nasproti lekarne. (gt)

Bo na tem mestu nekoč res stal upravni center ali pa bo še na-
prej zgolj pribežališče »lačnih« jeklenih konjičkov?

Vpis v vrtec
Vrtec Vrhnika vpisuje otroke za sprejem v vrtec za šol. 
l. 2011/12.
Komisĳa za sprejem otrok v vrtec bo obravnavala vse 
vloge, ki bodo v vrtec  prispele do 31. 3. 2011.
Vpisni list dobite na upravi vrtca ali na spletni strani 
h�p://vrtec-vrhnika.si/.

Nekaj smrdi!
Na zadnji občinski je bilo med točko »pobude in vprašanja 
svetnikov« govora tudi o smradu na Vrhniki, ki prihaja iz 
kompostarn (CRO Vrhnika in ROKS pri Veliki Ligojni). Žu-
pan je obljubil, da bo točka na eni od naslednjih sej posvečena 
zgolj tej problematiki. Dodal je, da ima zakonodaja na tem po-
dročju določene pomanjkljivosti, zato je včasih težko ukrepati. 
Je pa še dejal, da so pozvali obe kompostarni, naj vremenski 
postaji povežeta s svojima spletnima stranema. Občani bodo 
tako lahko na podlagi zabeležene smeri vetra na vremenski 
postaji vsaj vedeli iz katere kompostarne smrdi. Tako naj bi 
bilo tudi konec izgovarjanja vodstev obeh podjetĳ, da smrdi iz 
konkurenčne kompostarne.(gt)
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Malo interesa 
za IUV 
Doslej prodali le za dober milĳon 
nepremičnin – Stečajna upravitelji-
ca zanika nekontrolirano odnašanje 
opreme iz usnjarne – Delavci so bili 
delno že poplačani
Konec leta 2008 je družba IUV zaradi ne-
likvidnosti in insolventnosti ter neuspele 
dokapitalizacĳe objavila stečaj. Na cesti se 
je znašlo okoli pesto delavcev, ki so bili do 
danes le delno poplačani. Nepremičnine us-
njarne so za kupce nezanimive ali pa  so cene 
previsoke, za nameček pa imajo pravico do 
poplačila terjatev pred delavci še vsi upniki. 

Kot nam je pojasnila stečajna upraviteljica 
Industrĳe usnja Vrhnika Nataša Gibičar Toš, 
so doslej prodali za dober milĳon evrov ne-
premičnin (1,24 MIO). Razen v primeru kom-
postarne na Barju med Ligojno in Vrhniko gre 
večinoma za manjše objekte, temu primerno 
so tudi kupnine majhne. » V teku je realizacĳa 
prodaje Lovrenčičeve vile, za kupnino 550.00-
0,00 €. Kupnina še ni plačana.« Gre za velik 
znesek, ki pa ga nekdanji delavci ne bodo vide-
li v taki količini, kajti na objektu ima ločitveno 
pravico upnica Volksbank.  To v praksi pome-
ni, da bo denar ob prodaji najprej romal v njeno 
blagajno, šele če ga bo kaj ostalo, si bodo lahko 
prste obliznili tudi nekdanji delavci. Več sreče 
je Gibičar Toševa imela pri prodaji premične-
ga imetja IUV. »Prodana je tudi celotna proiz-
vodna linĳa za obdelavo kož, tako imenovana 
'usnjarna', in sicer za 750.000,00€. Kupec opre-
mo še vedno demontira in odvaža iz Usnjarne, 
zato so natolcevanja o nekontroliranem odvo-
zu opreme iz Usnjarne neresnična.« Stečajna 
upraviteljica se brani, da odvoz opreme po-
teka pod nadzorom. »To je dobro znano tudi 

piscu članka v dnevnem časopisju, saj sem 
mu posredovala vse podatke, ki jih je želel.«
Še vedno ostajata neprodana objekta usnjarne 
– stavba s halami in čistilna naprava. »Trenutno   
poteka nezavezujoče zbiranje ponudb z nepo-
srednimi pogajanji s kupci. Interesa ni veliko. 
Tudi za kompleks kot celoto ni interesa.« Na-
prodaj je še objekt konfekcĳe, industrĳske pro-
dajalne, objekt Čevica in stanovanje Vrtnarĳa 
12a. Tudi zanje poteka nezavezujoče zbiranje 
ponudb z neposrednimi pogajanji s kupci. Na 
tnalu dražbe se je pred časom znašla še blago-
vna znamka IUV, vendar je prav tako ostala 
neprodana. 

V dveh letih so bili delavci delno že popla-
čani. »Skupaj je bilo delavcem IUV, d. d., ozi-
roma Jamstvenemu skladu RS, ki je vstopil v 
pravice delavcev za predhodno izvedena pla-
čila, izplačano 725.980,12 €. Iz naslova sklenje-
nih pogodb o zaposlitvi je bilo tako od začetka 
stečaja do danes delavcem IUV, d. d., iz stečaj-
ne mase izplačano 1,458.884,93 €.«

Gibičar Toševa pri tem opozarja, da je med 
delavci nekaj nesporazuma glede sredstev 
Jamstvenega sklada. Nekateri namreč ne mo-
rejo razumeti, zakaj gre denar od prodanih ne-
premičnin na račun Jamstvenega sklada. »De-
lavci, ki so vložili vlogo na Jamstveni sklad, so 
prejeli predhodno izplačilo s strani Jamstve-

nega sklada RS v višini, kot to določa Zakon 
o Jamstvenem skladu RS. Za ta del izplačil 
je Jamstveni sklad vstopil v njihove pravice, 
kar v praksi pomeni: omenjeni denar država 
delavcem ne podarja, temveč ga le predčasno 
izplača,  sama pa za izplačani znesek vstopi 
v njihove pravice. Delavci enostavno nočejo 
oziroma ne morejo sprejeti dejstva, da je za iz-
plačila, ki so jih prejeli od Jamstvenega sklada 
RS, le-ta vstopil v  njihove pravice in da je tudi 
to izplačilo dejansko izvedeno iz vnovčene 
stečajne mase IUV, d. d.«

In kdaj v prihodnje si lahko delavci obeta-
jo kakšen prihodek? »Naslednje poplačilo bo 
možno izvesti, ko bodo prodane nepremičnine 
– konfekcĳa, čistilna naprava in usnjarna. Gle-
de na specifičnost in velikost objektov, trenut-
no  gospodarsko situacĳo ter višino ocenjene 
vrednosti teh objektov, interesentov ni veliko, 
zato vnovčevanje sredstev traja toliko časa in 
tudi ni mogoče predvideti, kdaj bo zaključe-
no.« Višina poplačila delavcev bo odvisna od 
doseženih prodajnih vrednosti, saj so vsi na-
vedeni objekti obremenjeni s hipotekami oz. 
ločitvenimi pravicami bank kreditodajalk, ki 
bodo poplačane prve. 

»Izpostavljam pa dejstvo, da je potrebno lo-
čevati med stečajnim postopkom nad invalid-
skim podjetjem IUV ID, d. o. o., ter stečajnim 
postopkom nad IUV, d. d. Gre za dva samo-
stojna stečajna postopka, zato tudi izplačila 
ne potekajo istočasno in v enakih odstotkih. 
V stečajnem postopku nad invalidskim pod-
jetjem je bilo 75 delavcem (ali JSRS, ki je vsto-
pil v pravice delavca za predhodna izplačila) 
izplačano 290.984,29€ ter v drugi prednostni 
delitvi še  300.717,00€, skupaj 591.701,00€,« je 
še pojasnila naša sogovornica. 

Gašper Tominc

Hale IUV-ja postajajo vse bolj prazne.

V uvodu je predsednica GZS – Območna zbornica 
Ljubljana Marta Turk predstavila strukturo gospodar-
stva, neto dobiček gospodarskih subjektov in druge 
pokazatelje gospodarskega stanja v občinah. Krivulja 
grafa dobičkov je zaradi gospodarske krize v večini 
primerov obrnjena navzdol. Gašper Zakrajšek z Zavo-
da za zaposlovanje Slovenĳe je dejal, da se brezposel-
nost po občinah giblje od dobrih pet (Horjul) do dobrih 
deset (Vrhnika) odstotkov. Rekorder v rasti brezpo-
selnosti je dobrovska občina, ki je zabeležila skoraj 
enkrat večjo stopnjo kot leto pred tem. V omenjenih 

občinah so lani največ povpraševali po prodajalcih, 
gradbenih delavcih, voznikih tovornjakov in učiteljih. 
Zakrajšek je v sklepnem delu podjetnikom predstavil 
še Zakon o urejanju trga dela, ki je začel veljati letos.
Da situacĳa na Vrhniki na gospodarskem področju 
ni rožnata, se je strinjal tudi župan Stojan Jakin. Ve-
lika podjetja, ki so nekoč hranila celotno občino, kot 
sta bila Liko in IUV, so propadla, ostali so le manjši 
gospodarski subjekti. »Na Vrhniko se je v preteklosti 
preselilo veliko ljudi, na žalost pa odgovorni niso po-
skrbeli, da bi v občini našli tudi delo,« je bil kritičen 
župan in dodal, da bodo poskušali v tem mandatu 
narediti vse, da bi ustvarili ugodne  razmere za raz-
voj gospodarstva. Prvi ukrep je zagotovo čimprejšnje 
sprejetje občinskega prostorskega načrta, ki bo upoš-
teval želje in pripombe gospodarstva. Drugi ukrep pa 
je čimprejšnja vzpostavitev obrtno-gospodarske cone 
v Sinji Gorici. V primeru slednjega je bil kritičen do 

okoljskega ministrstva, ki je v občini »zarisalo« velika 
območja Nature 2000, med drugim tudi na območjih, 
ki so bila predvidena za gospodarsko cono. Takšni 
posegi sedaj zavirajo razvoj gospodarstva, zato pod-
jetniki bežĳo v sosednje občine.

Podjetniki so imeli glede trenutnega stanja različne 
pripombe. Na Tojnicah, kjer je že velik kompleks go-
spodarskih obratov, na primer pogrešajo dobro opti-
ko, ki je dandanes nekaj povsem običajnega. Pri tem 
pa niso pozabili pripomniti, kako je slednjo po hitrem 
postopku dobila Zaplana, domnevno zaradi tamkajš-
njih vplivnih posameznikov. Številni so spomnili 
na nesprejemljivo visok strošek dela, na plačilno ne-
disciplino. »Država vendar živi od nas podjetnikov! 
Ne vem, zakaj nam ne gre naproti,« se je spraševal 
Izidor Pristavec, Prigo, iz Brezovice in pripomnil, da 
bodo očitno morali iskati pravico tako kot v Egiptu 
na ulicah. Številni so imeli veliko pripomb tudi nad 
okoljskim ministrstvom, ki nima razdelanih meril 
ali pa se obrača po polžje. Pripombe so letele še na 
druga ministrstva oziroma na vlado samo, češ da je 
popolnoma izgubila kompas in da nima posluha za 
gospodarstvo.

Marta Turk iz Gospodarske zbornice Slovenĳe je 
njihove pripombe zapisala in obljubila, da bo GZS pri 
odgovornih vsekakor poskušala doseči, da bi se slišal 
tudi njihov glas. Opozorila pa je prisotne, da premalo 
izkoriščajo njene ugodnosti. 

V zadnjem delu srečanja je Aleksander Schmidt z 
Vrhnike predstavil lastni računalniški program, ki na 
podlagi vsakomesečne internetne ankete omogoča iz-
delavo analize delavcev. Kot je dejal, kadri na dan v 
povprečju od osmih ur delajo le pet, kar je zelo velika 
izguba. »Problem je v motivacĳi delavcev in sposo-
bnosti vodĳ,« je bil kratek in dodal, naj bi z analizo to 
presegli. Svoj računalniški program, ki naj bi podjet-
nikom olajšal delo, je predstavil tudi Boštjan Pogačar 
iz Kamnika. 

Zagotovo pa je bila največje pozornosti deležna ino-
vativna ideja Katje Turk Escobar (Katinga) z Vrhnike, 
ki skupaj z možem pražita kavo, jo karamelizirata in 
jo pod blagovno znamko »Ivanova skodelica kave« 
strežeta na banketih oziroma prireditvah. Zanimiv 
pristop in inovativno poimenovanje zagotovo obeta-
ta svetlo prihodnost. Njuna želja je, da bi na Vrhniki 
odprla lastno kavarno.                       Gašper Tominc

Zakonski par Spomenka in Tine smo v 
Slovenĳi bolje spoznali v obdobju Demosa. 
Takrat sta stopila v ospredje kot ogledalo po-
litičnih razmer in kot kažipot nadaljnjemu 
razvoju političnega sistema osamosvojene 
države ter kot vizionarja pomirjene in zdru-
žene Slovenĳe. Po Demosu sta Spomenka in 
Tine razbremenjena vsakršne politične disci-
pline in odgovornosti do katere koli politične 
opcĳe kot svobodna intelektualca, misleca in 
kritika, dandanes najproduktivnejša filozofa 
na Slovenskem, osredotočena na znanstveno 
misel, ustvarjata in pišeta tisto in o tistem, v 
čemer sta najmočnejša: o družbi, svetovnem 
etosu, o spravi in sožitju v družbi, o druž-
beni toleranci, o biti in suverenosti naroda, 
o državi in naši odgovornosti do lastne dr-
žave. 

Dr. Spomenka Hribar se  je rodila 24. janu-
arja 1941 v Beogradu. Svoje otroštvo je preži-
vela v Podklancu, pa še v dveh drugih krajih 
v okolici Žirov, opisala pa ga je: »Oj, joj. Če 
bi se imela še enkrat roditi in bi morala biti 
še enkrat otrok, bi se tej možnosti raje odpo-
vedala. Bila sem strahovito osamljena …« 

Svojo uporniško naravo in držo je Spo-
menka pokazala že v gimnazĳi v Ško�i Loki 
v tretjem letniku, ko zaradi svoje politične 
aktivistične vloge med delavci Jelovice in v 
internatu gimnazĳe ni sprejela ukrepov par-
tĳskega vodstva in se je nato prostovoljno iz-
selila iz internata.

V času študĳa na Filozofski fakulteti v Ljub-
ljani, kjer je diplomirala iz filozofije in sociolo-
gĳe, je spoznala mladega Ihanca Martina Hri-
barja. Spomenka je doktorirala iz sociologĳe 
(religĳe) na Fakulteti za sociologĳo, politične 
vede in novinarstvo Univerze v Ljubljani. 
Tine Hribar, slovenski filozof fenomenolog, 
pa se je rodil 28. januarja 1941 v Goričici pri 
Ihanu. Leta 1964 je na ljubljanski Filozofski 
fakulteti diplomiral iz filozofije in sociolo-
gĳe in magistriral leta 1968. Doktoriral  je 
na Univerzi v Zagrebu istega leta. Od leta 
1992 deluje kot profesor za fenomenologĳo 
in filozofijo religĳe na Oddelku za filozofijo 

Filozofske fakultete, je član uredništva Nove 
revĳe, član upravnega odbora Slovenske 
matice in Sveta za znanost in tehnologĳo 
Republike Slovenĳe. Bil je odgovorni ured-
nik časopisov Tribuna in Problemi. Med 
letoma 1982 in 1985 je bil glavni in odgo-
vorni urednik Nove revĳe. Sodeloval je pri 
pisanju Ustave Republike Slovenĳe. Leta 
2008 je za znanstveno-raziskovalno delo na 
področju filozofije in prispevek k osamosva-
janju ter demokratizacĳi slovenske družbe 

prejel red za zasluge Republike Slovenĳe. 
Svoje raziskovalno delo je osredotočil na 
področje fenomenologĳe (Heideggrovega 
mišljenja biti), filozofije religĳe in sodobne 
teologĳe, filozofije umetnosti ter teorĳe in 
organizacĳe znanosti. Proučeval je tudi Mar-
xa. Je tudi član Slovenske akademĳe znano-
sti in umetnosti.

Njuno druženje s prĳatelji smo ujeli v ob-
jektiv, kar je vidno na dveh fotografijah. Ob 
tej priložnosti jima tudi v imenu uredništva 
želimo še veliko skupnih, predvsem  ustvar-
jalnih let na znanstvenem področju ter vese-
lih druženj z najožjimi prĳatelji na turistični 
kmetĳi Kuren. 

Simon Seljak

Predstavniki nekaterih podjetĳ iz občin Vrhnika, 
Borovnica, Brezovica, Dobrova - Polhov Gradec, 
Horjul in Log - Dragomer.

Doslej so prodane  naslednje 
nepremičnine:
Makedonska, Beograd, 151.000,00
Maribor – trgovina, 115.500,00
Blagajana, 81.000,00
Kompostarna, 730.000,00
Valvazorjev trg, Litĳa – trgovina, 65.000,00
Gradišče 18a – stanovanje, 42.000,00
Grumova, zemljišče, parc. št. 532/1, k.o. Šmartno 
(Litĳa), 55.843,40
SKUPAJ: 1.240.343,40

Poplačila delavcem
»Skladno z zakonom je bil del, ki so ga dobili iz-
plačanega s strani Jamstvenega sklada RS, plačan 
skladu, saj je le-ta za izplačani del vstopil v njihove 
pravice. V letu 2009 so bila opravljena izplačila plač 
za obdobje od 23. 12. 2008 do 31. 12. 2008 in za leto 
2009, torej za čas od začetka stečajnega postopka 
do prenehanja delovnega razmerja, za 515 delavcev 
v višini 732.904,81 € bruto. Dne 29. 1. 2010 je bilo 
opravljeno tudi delno poplačilo stroškov postopka 
(bruto plače za zadnje tri mesece iz časa prisilne 
poravnave) – plač delavcev v višini 364.908,67 €, od 
tega je bilo na račun Jamstvenega sklada RS izpla-
čanih 341.018,74 €,  na račun 41 delavcev pa 23.889,-
93 € bruto,« je pojasnila Gibičar Toševa. »Po sklepu 
sodišča z dne 2. 9. 2010 je v teku delno poplačilo 
stroškov postopka (bruto plače za zadnje tri mese-

ce iz časa prisilne poravnave) v višini 361.071,45 €, 
od tega na račun Jamstvenega sklada RS 313.347,57 
€, na račun 85 delavcev pa 47.723,88 € bruto. Skupaj 
je bilo  delavcem IUV, d. d.,  oziroma Jamstvene-
mu skladu RS, ki je vstopil v pravice delavcev za 
predhodno izvedena plačila skladno z ZJSRS, v 
stečajnem postopku  po sklepih sodišča z dne  18. 1. 
2010 ter 24. 8. 2010 in 3. 9. 2010  izplačano 725.980,12 
€. Iz naslova sklenjenih pogodb o zaposlitvi je bilo 
tako od začetka stečaja do danes delavcem IUV, d. 
d., iz stečajne mase izplačano 1,458.884,93 €. Skupaj 
je bilo delavcem IUV, d. d., oziroma Jamstvenemu 
skladu RS, ki je vstopil v pravice delavcev za pred-
hodno izvedena plačila, izplačano 725.980,12 €. Iz 
naslova sklenjenih pogodb o zaposlitvi je bilo tako 
od začetka stečaja do danes delavcem IUV, d. d., iz 
stečajne mase izplačano 1,458.884,93 €.«

Gospodarstveniki z občino in GZS o težavah
Vrhnika, 2. februar – V sejni sobi občinske hiše so se s predstavniki Gospodarske zbor-
nice Slovenĳe (Območna zbornica Ljubljana), Zavoda za zaposlovanje Slovenĳe in 
Občine Vrhnika sestali predstavniki podjetĳ iz občinVrhnika, Borovnica, Brezovica, 
Dobrova - Polhov Gradec, Horjul in Log - Dragomer. Pogovarjali so se o aktualnih 
gospodarskih izzivih in iskanju morebitnih rešitev, predstavili pa so tudi nekaj dobrih 
praks.

Srečno v sedemdeseta leta
V krogu svojih najožjih prĳateljev sta na kmečkem turizmu Kuren konec 
januarja praznovala sedemdeset let življenja dr. Spomenka Hribar in fi-
lozof akademik prof. dr. Tine Hribar. Na njuno posebno željo se je slavja 
udeležil tudi župan Vrhnike Stojan Jakin s partnerico. Ob tej priložnosti je 
slavljencema izročil posebna darila, ki ju bodo spominjala na Cankarjevo 
Vrhniko.
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Gregorjevo 
Naše babice so govorile, da se 12. marca 

ptički ženĳo. Stari običaj namreč pravi, da so 
se dekleta nekoč na gregorjevo ozirala v nebo. 
Prva ptica, ki jo je dekle videlo, je naznanila, 
kakšen bo njen mož.

Sv. Gregor je bil po julĳanskem koledarju 
znan kot prinašalec luči in je godoval na prvi 
pomladni dan, ko je bilo navadno že toplo. Ta 
svetnik je bil v resnici Gregor Veliki, ki se je 
rodil okoli leta 540 v Rimu in je veljal za ide-
alnega papeža in cerkvenega učitelja. Vpeljal 
je nov koledar, ki ga uporabljamo še dandanes 
in se po njem imenuje gregorĳanski koledar. 
Prav zato se je Gregorjevo premaknilo na 12. 
marec. Gregor je zaščitnik glasbenikov, pevcev, 
pevskih zborov ter zborovskega in koralnega 
petja. Proslavil se je namreč s tem, da je uredil 
cerkveno petje (gregorĳanski koral). Upoda-
bljajo ga v papeških oblačilih, pri sebi ima ško-
fovsko palico, knjigo, pisalno pero ali goloba.
Praznik gregorjevo je ohranil bogato izročilo, ki 
ga dandanes obujamo na več koncih Slovenĳe 
z različnimi prireditvami. Tako na Gorenjskem 
na predvečer praznika ohranjajo običaj spuš-
čanja razsvetljenih barčic in hišic, imenovanih 
gregorčki, v vodo. Po starih šegah namreč na 
ta dan sv. Gregor luč v vodo vrže. Ta običaj 
ima dolgo tradicĳo in sega v čase, ko ljudje še 
niso poznali elektrike. Prav tako je sveti Gre-
gor  pomenil preobrat v življenju Kroparjev, 
saj pri svojem delu niso potrebovali več sve-
tilke. Z metanjem različnih gorečih predme-
tov v manjši potok so pozdravili prihod sonca 
in pomladi. Kroparski kovači  so nekoč na ta 
dan pozabili na delo in odšli na ptičjo svatbo.
V Poljanski dolini je bilo nekoč v navadi, da se 
je zbrala skupinica otrok in šla od hiše do hiše 
ter prosila za darove. Sprevod so sestavljali že-
nin in nevesta ter svatje. Bili so v nošah, ženin 
in nevesta pa v obhajilnih oblekah. Okrašeni so 
bili s cvetjem rese, ženin in nevesta sta imela 
okrašen klobuk in ruto ter na levi roki venček, 
svatje pa so imeli na prsih zataknjen šopek. Za 
darove so imeli pripravljene košare ali culice. 

Različni običaji kažejo na raznolikost naše 
pokrajine. Tudi na Vrhniki ohranjamo običaj 
spuščanja gregorčkov  v naš potok Bela.  Ohra-
njanje kulturne tradicĳe je  naš prvi namen in 
hkrati seznanitev najmlajših in malo starejših o 
običaju, ki je nekoč bogatil dogajanje na Vrhni-
ki. V nekaterih delavskih in obrtniških krajih v 
Slovenĳi so do druge svetovne vojne na pred-
večer gregorjevega v kovaške reke in potoke 
vrgli kos lesa z gorečim, v smolo namočenim 
oblanjem ali s svečo. Po drugi svetovni vojni 
so šego oživili. Simbolično spuščanje ladjic po 
vodi so poznali tudi Vrhničani. Vsi obrtniki, ki 
so takrat delovali na Stari cesti, so v vodo spu-
stili gregorčka, ki je ponazarjal njihovo obrt. 
Pri svojem izdelovanju so bili zelo izvirni.  

Letos, 12. marca 2011, bomo na praznik sv. 
Gregorja pripravili delavnice za otroke in star-
še v Domu upokojencev  na Idrĳski cesti od 
15.30 do 17.30. Naš namen je sodelovanje s sta-
rejšimi občani in seveda izdelava plovila. Men-
torice bomo pripravile naravne materiale, vaša 
naloga bo uporabiti domišljĳo in inovativnost. 
V tem času bo potekalo tudi ocenjevanje. Vsi, 
ki želite, da bo vaš GREGORČEK ocenjen, pri-
dite med 15.30 do 17.30 uro v Dom upokojen-
cev in strokovna komisĳa bo ocenila vaše delo. 
Člani komisĳe bodo letos ocenjevali:
– izvirnost- skladnost z ljudskim izročilom 

(če je možnost, naj izdelek predstavlja neko 
obrt),

–  uporabo naravnih materialov (les, papir, 
blago, sveča …),

–  plovnost gregorčka (kako uspešno ga nese v 
vodi),

–  inovativnost, saj domišljĳa ne pozna meja.
Ob 17.30 se bomo skupaj z otroki in starši pri-
družili osrednjemu dogajanju med Dobovični-
kovo in Staro cesto. Tudi naše gregorčke bomo 
spustili v vodo.
Podelitev nagrad bo potekala isti dan od 19. 
ure naprej ob potoku Bela, Vrhnika - Vas.
Ob kapelici bo potekalo prĳetno druženje ob 
domači hrani in glasbi.
Pridite in pridružite se nam, veselo bo.

Za TD Blagajana, Anita Čretnik

Odtrgajte občino!
Vrhnika – Zavod Ivana Cankarja Vrhnika je v začetku leta po zgledu nekaterih drugih občin 
izdal trganko v velikosti formata A3 z zemljevidom občine v merilu 1 : 55 000. Na zadnji strani 
so označene turistične točke občine in zemljevid mesta. Zemljevid trganka odlikuje praktičnost 
uporabe: je majhen, brezplačen, »odtrgate« pa ga lahko v Turističnoinformacĳskem centru Vrh-

nika. Prvič je bil predstavljen javnosti na 
letošnjem sejmu Turizem in prosti čas in je 
od takrat do  zdaj pritegnil kar nekaj po-
zornosti. Po blok zemljevidov je prišlo že 
več vrhniških gostincev, ki bodo na tak na-
čin lahko poskrbeli za informiranje svojih 
gostov. Pa tudi siceršnji obiskovalci Tica 
radi posežejo po njem.
Vendar to ni bil edini projekt Zavoda v 
zadnjem času, ki je zadeval področje zem-
ljevidov. Konec  minulega leta je izdal še 
klasični zemljevid (1 : 25 000) občine, na 

zadnji strani katerega so označene in opisane turistične znamenitosti ter podrobnejši zemljevid 
mestnega jedra. Izšel je v slovensko-angleški različici, dobite pa ga za poldrugi evro v Turistič-
noinformacĳskem centru na Vrhniki. (gt)

Ljubljana, 27.–30. januar – Za-
vod Ivana Cankarja Vrhnika je 
na Gospodarskem razstavišču 
v Ljubljani tudi letos zastopal 
turistično ponudbo vrhniške 
občine. Predstavljal se je s 

turističnimi prospekti, vide-
oprojekcĳo, veliko zanimanja 
pa je po mnenju Teje Šuštar 
iz vrhniškega turističnoinfor-
macĳskega centra požela tudi 
maketa stolpa na Planini nad 

Vrhniko. »Spraševali so, kje 
točno je ta stolp, kakšna je pot 
do njega … Zanimalo jih je 
tudi, kdaj  sta odprta Cankar-
jeva spominska hiša in TMS 
Bistra, mlajše pa predvsem, 
ali bo letos tudi Noč na Vrh-
niki. Sicer pa je bilo ogromno 
splošnejšihih vprašanj: kaj se 
na Vrhniki splača pogledati, 
katere znamenitosti imamo, 
kakšne so možnosti pohod-
ništva, kolesarjenja in podo-
bno.« Kar nekaj zanimanja  
sta poželi tudi nova turistična 
karta občine in trganka z zem-
ljevidom, ki je prišla ravno iz 
tiskarne. Sicer pa je bila vrh-
niška stojnica tudi tokrat v 
družbi horjulske, brezoviške 
in polhograjsko-dobrovske. 
(gt)Vrhniška stojnica

ZIC Vrhnika na sejmu Turizem in prosti čas
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Začel bom z legendo o Medeji in Janozu, ki 
sta priplula do našega naselja in nato še do Vrh-
nike. Vrhniška občina ima ravno po tej legendi 
simbol argonavtske ladje. 

V Sinji Gorici pa smo zelo ponosni, da se je 
akademski kipar gospod Drago Rozman odločil 
postaviti to simbolno obeležje prav v naši vasi. 

Če nadaljujem, je Sinjegoriški grič skupaj s 
potokom Tojnico opisal tudi Valvazor, da je vi-
deti, da je poraščen z rdečim hrastom, ko se je 
peljal po Ljubljanici z Vrhnike v Ljubljano. Žal 
je ta vrsta hrasta skoraj popolnoma izginila.

V literaturi o bistriških menihih zasledimo, 
da so menihi dajali prebivalcem okoliških vasi, 
tudi Sinji Gorici, mlade prašiče v rejo, vaščani 
pa so jih pasli po Sinjegoriškem griču, kjer je 

bilo veliko hrastovega želoda. To se je dogajalo 
okoli leta 1300 in tudi še pozneje. Za »lon«/pla-
čilo/ so kmetje - pastirji, ki so bili vaščani Sinje 
Gorice, po dogovoru dobili nekaj prašičev, pre-
ostalo pa so prevzeli bistriški menihi za svoj za-
kol in prehrano.

Zaradi paše prašičev v naši vasi se je »prĳelo« 
ime Svinjska gorica, mladi fantje iz sosednjih 
vasi pa so jih zmerjali s »svinjarji«,  kar je bila 
takrat velika žalitev.

V katastrskih arhivih in zapisih v avstrĳ-
skih vojaških zemljevidih zasledimo dve imeni 
– Scheweinbüchel, Scheinbüchel pa tudi Dorf 
Suina Goritza. Dokončno se je leta 1414 preime-
novala v Scheinbüchel, kar še vedno obstaja v  
zdajšnjih katastrih kot Lepa Gorica. V zapisih 

pozneje zasledimo tudi ime Sinja Gorica. Za 
vas Sinjo Gorico je v nemških vojaških zemlje-
vidih vpisano kot Suina Goritza, za drugo na-
selje pa Sapp. Drugi del te vasi je bil ob glavni 
cesti Trst–Graz–Dunaj in se je cesta imenovala 
Comercial Strasse von Triest nach Graz. Po tej 
cesti so se vseskozi potovali takratni trgovci, 
ki so zaradi varnosti pred »tolovaji« potovali z 
oboroženim spremstvom. Seveda so takrat po-
tovali  z volovsko in konjsko vprego.

Ne morem izpustiti naše vaške cerkve sv. 
Joba, ki se v cerkvenih zapisih prvič omenja 
leta 1526 ob popisu cerkvenih dragocenosti in 
relikvĳ. Prvotno je tod po ljudskem izročilu 
stala le kapela s pokopališčem in manjšim ob-
zidjem. Sedaj obstoječa cerkev so v tem obdobju 
najmanj trikrat dograjevali, posebno po potresu 

leta 1511, ki je prizadel širše območje Ljubljan-
skega barja. Tudi v drugih cerkvah zasledimo 
kip sv. Joba le v stranskih oltarjih in je sinjegori-
ška cerkev edina v Slovenĳi,  ki ima sv. Joba za 
svojega patrona. V svojem opisu je 13. 5. 2004 
precej natančno opisal  nastanek Sinje Gorice 
in dogodkov po drugi sv. vojni zgodovinar g. 
Aleš Rodič, katerih zapisov sem se tudi jaz po-
služeval.

Za časa druge sv. vojne bil iz cerkvenega zvo-
nika vzet veliki zvon za potrebe vojske in sta 
tako bila samo dva zvonova do 1. 5.1 996, ko so 
vaščani s prispevki vrnili veliki zvon. 

V času zasedbe Napoleonove vojske so bili na 
Vrhniki tudi Francozi,  pa tudi v naši vasi. To  
bom opisal v naslednji številki Našega časopi-
sa. Po ustnih podatkih mojih prednikov iz naše 
družine.

Zvone Šemrl

Kako je nastalo ime Sinja Gorica
Odločil sem se opisati zgodovinske dogodke, ki omenjajo tudi našo vas kot na-
selje ob vznožju osamelca Sinjegoriškega griča. Ime se večkrat menja  v starih 
zapisih, ki jih zasledimo v literaturi bistriške kartuzĳe  pa tudi v katastrskih in 
vojaških zemljevidih Avstro-Ogrske. Vse, kar se je dogajalo pred tem, pa so ustna 
izročila preprostih ljudi, ki niso znali brati še manj pa pisati. Tako nastala izroči-
la so mnogokrat pomenila konkretne dogodke ali pa kot legendo.

Jazonova barka v krožišču v Sinji Gorici 

Skrinja francoskih vojakov. Več o njej bo v pri-
hodnji številki.

Cerkev sv. Joba

Sinja Gorica in okolica na vojaškem zemljevidu iz let 1763–1787

TURISTIČNO  DRUŠTVO  BLAGAJANA
V R H N I K A

Vabi člane na

123. REDNI  OBČNI  ZBOR
v  torek, 15. marca  2011, ob 19. uri

v Gostilni in pizzerĳi Boter na Vrhniki.

TD Blagajana
Predsednica

 Mirjam Suhadolnik 

Čistilna akcĳa
Turistično društvo Blagajana se tako  kot 
lani pridružuje čistilni  akcĳi Stop divjim 
odlagališčem na Barju 2011.
Po dogovoru z Okoljevarstvenim društvom 
Barjanski zmaj bomo tudi letos koordinira-
li akcĳo v Občini Vrhnika, zato vam sporo-
čamo naše kontaktne podatke: 
– telefon 01 755 13 41,
– internetna stan: www.blagajana.si
– uradne ure imamo ob torkih in četrtkih 
od 17. do 19. ure.
Potrudili se bomo, da boste o vsem obveš-
čeni pravočasno.
Da bi naša lepa Vrhnika z lepo okolico bila 
in ostajala tudi čista, se bomo še naprej tru-
dili skupaj z vami.

Zadnje nagradno obdobje programa SKB zve-
stoba v letu 2010 je potekalo od 1. 10. do 31. 12. 
2010 in se je  končalo z žrebanjem treh srečnih 
nagrajencev. Sreča je bila naklonjena tudi Samu 
Puppisu iz Logatca, ki je prejel televizor LCD. 
Nagrado sta mu v poslovalnici SKB na Vrhni-
ki podelila Luka Omrčen, direktor poslovne 
enote Ljubljana - okolica, in Mira Vojak, vodja 
poslovalnice Vrhnika. Samo Puppis je zvesta 
stranka SKB že okoli 25 let in je z njo zelo za-
dovoljen, saj izpolnjuje njegova pričakovanja 
glede kakovosti bančnih storitev. Meni, da je 

prednost banke SKB ravno v visoki kakovosti 
storitev, upoštevanju njegovih želja in prĳaz-
nosti zaposlenih. 
Nagrajevanje zvestobe strank SKB se nadalju-
je tudi v letu 2011. Naslednje žrebanje bo že 
aprila. Takrat bodo strankam SKB podeljene 
tri nove nagrade: sanjsko potovanje, prestižno 
križarjenje in televizor LCD. (sz, foto ss)

SKB vsake tri mesece nagrajuje zveste stranke
SKB želi z edinstvenim nagradnim programom SKB zvestoba in privlačnimi na-
gradami stranke nagraditi za izkazano zaupanje. Tako vsake tri mesece priredi 
nagradno žrebanje, v katerem sodelujejo vsi, ki redno uporabljajo storitve ban-
ke SKB.

R a z p i s  z a  p r o d a j o  n a  s e j m u

 VSE  ZA  VRT  IN  DOM 
v soboto, 16. aprila  2011.

Pridelovalci biohrane, vrtnarji, drevesničarji, izdelovalci orodĳ za vrtičkarje, vrtnih klopi in lop, 
cvetličnih korit in drugih, času primernih artiklov prisrčno  vabljeni, da se udeležite našega 
sejma.Svoje izdelke lahko prodajate ali pa pripravite samo promocĳsko predstavitev.
Sejem bo na Sodnĳskem trgu na Vrhniki.

SEJEMSKA PRISTOJBINA:   13,00 €                    NAJEM STOJNICE:   7 €

SEJEMSKI POGOJI:
Obratovalni čas sejma:  od   8. do 14. ure   na trgu za sodiščem. Pričakujemo, da boste svoje iz-
delke na tem sejmu ponudili po proizvodnih cenah. Pristojbine boste plačali pooblaščeni osebi 
na sejmu.

Prĳave pošljite na naš naslov do 5. 4. 2011!

Spoštovani razstavljavci – prodajalci!
Skupno dovoljenje za vse prodajalce sejma VSE ZA VRT IN DOM  bo pridobilo Turistično društvo 
Blagajna. Zato vas prosimo, da ob prĳavi  predložite vsa potrebna dovoljenja za opravljanje dejav-
nosti. Prosimo, da našo zahtevo upoštevate,  da bi se izognili morebitnim neljubim zapletom s strani 
inšpekcĳskih služb.
Hvala in lep pozdrav!

TD  Blagajana Vrhnika

P R I J A V A
(PRĲAVO LAHKO POŠLJETE TUDI PO E- POŠTI )

VSE  ZA  VRT IN  DOM
v soboto,  16. aprila 2011

IME IN PRIIMEK: 

NAZIV IN NASLOV :

PONUDBA :    

    

ŽELIM NAJETI STOJNICO (ustrezno obkroži):           DA            NE       

KONTAKTNA OSEBA :      
                                                                                        TEL.ŠT./FAKS



NAS CASOPIS 380/28.2.2011 C M Y K 6

6 28. februar 2011
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si Občina Vrhnika 

Pogled z leve
»Laž ima kratke noge.« Tako pravi star 
slovenski pregovor, ki bi lahko ponazoril 
obnašanje največje opozicĳske stranke 
SDS v zadnjih tednih v Državnem zboru. 

Poslanci in javnost smo bili priča ne-
znosni lahkotnosti obtoževanj, natolce-
vanj in prikrojevanju dejstev, ki si jih je 
izmislila opozicĳa ob nedavni obravnavi 

novele Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o varstvu 
dokumentarnega in arhivskega gradiva ter arhivih ter posledič-
no tudi ob obravnavi zahteve za razpis zakonodajnega referen-
duma o omenjeni noveli zakona. S spremembo zakona želi vla-
da urediti nezakonito stanje, ki je nastalo pod prejšnjo vlado in 
ureja področje tajnosti gradiv nekdanje Službe državne varnosti 
(SDV). Janševa vlada je v letu 2006 sprejela ˝arhivski˝ zakon, ki 
je bil izrazito liberalen, na kar je že takrat opozorila stroka in 
je brez izjeme odpiral vse arhive. Tudi tiste, ki vsebujejo doku-
mente z osebnimi podatki in podatke katerih razkritje bi lahko 
ogrozilo nacionalni interes, varnost države in predvsem varnost 
posameznikov. Tega se je zavedala tudi sama takratna vlada, saj 
je že v naslednjem letu sprejela vladno uredbo, ki je to področje 
urejanja dodatno dopolnila. Ta uredba pa je bila v svoji osno-
vi nezakonita. Na podlagi le nje, ki je sicer govorila o izločanju 
in izročanju gradiva  nekdanje SDV, ki je v hranjenju Slovenske 
obveščevalno-varnostne agencĳe (SOVA), sta SOVA in Arhiv RS 
sklenila sporazum o ravnanju z gradivom. In na  temelju Uredbe 
in Sporazuma je SOVA na določeno arhivsko gradivo nalepila 
oznake tajno. Vse to se je zgodilo do jeseni 2008, torej v času 
Janševe vladavine, ko sta SOVO in arhiv vodila prejšnja, SDS-
u ljuba direktorja. Tu pa se zgodba zaplete. V SDS so napletli, 
da skuša sedaj Pahorjeva vlada z označevanjem tajnosti prikriti 
zločine prejšnjega režima in med drugimi zaščititi predsednika 
republike dr. Danila Tűrka, ki naj bi bil vpleten v nečedne posle  
nekdanje SDV. Predvsem v primeru ˝Velikovec˝ (bombni atentat 
na avstrĳskem Koroškem leta 1979), razvpitem od lani. Zato naj 
bi Ministrstvo za kulturo pripravilo novelo zakona, ki zapira ar-
hive. V Slovenski demokratski stranki pa so pozabili, da so arhi-
ve v bistvu  nezakonito zaprli oni sami in da v primeru neveljave 

sedanje novele arhivi ostajajo zaprti celo do leta 2044!!! Ko je 
debata eskalirala in so z lažmi že preplavili vse medĳe, so za-
čeli objavljati celo neke dokumente (menda iz fonda, ki je javno 
na voljo v Arhivu RS), ki pa niso nikakršen dokaz. So le dokaz 
slabega okusa in manir Janševe politike. Dejanja Janševe SDS so 
dokaz zlonamernosti take politike. Zaradi morebitnega prido-
bivanja političnih točk na domačem parketu so pripravljeni tudi 
na uničenje slovenske manjšine v Avstrĳi, kar s sedanjimi dejanji 
uspešno počnejo, tako kot so v devetdesetih letih uspešno uničili 
ekonomsko podstat slovenske manjšine v Italĳi. 

Že samo bežen pregled objavljenih dokumentov pokaže, da 
kronologĳa datumov dogodkov in dokumentov pove, da njiho-
va teorĳa o obveščanju g. Tűrka, ki je takrat delal na SZDL v 
Komisĳi za manjšinska in izseljeniška vprašanja, ne zdrži vode. 
Dokumenti govorĳo le o tem, da so nekateri funkcionarji, ravno 
tako kot so sedanji v tem času, bili obveščani o poročanju medi-
jev. In to več kot pol leta po omenjenem velikovškem bombnem 
napadu. 

Sicer pa novela zakona tako ali tako ne zapira arhivov. Arhi-
vi so dostopni, dovoljenje za ogled in brskanje po tistem delu, 
ki je označen s tajno, pa odobrava petčlanska komisĳa, ki je se-
stavljena pluralno in strokovno. Novela v bistvu samo pravno 
ureja prejšnje stanje, ko je nižji podzakonski akt (protizakonito) 
urejal zakon. Pravzaprav imamo v Slovenĳi arhivsko zakono-
dajo urejeno zelo liberalno. Ne predstavljam si, da bi, recimo, 
Nemčĳa sploh dala možnost vpogleda v arhive o delu njihove 
obveščevalne službe, prav tako Italĳa, da ne govorimo o arhivih 
avstrĳske obveščevalne službe, predvsem tisti del, ki je kakor 
koli povezan z dogodki na Južnem Tirolskem v šestdesetih letih 
prejšnjega stoletja. Seveda se strinjam, da se ne smejo prikriti 
nečedni posli tajne službe  nekdanjega režima, vendar moramo 
paziti na nacionalni interes in varnost ljudi (predvsem v tujini), 
ki so v dokumentih omenjeni.

Na izredni seji sredi februarja smo obravnavali tudi zahtevo 
za razpis zakonodajnega referenduma o Zakonu o malem delu, 
ki jo je v proceduro dala Študentska organizacĳa Slovenĳe. 
Zbrali so  več kot 40.000 podpisov državljank in državljanov. 
Po zakonu je Državni zbor v takem primeru dolžan sklicati re-
ferendum. Tako kot pri vsem, je tudi tu nastal zaplet. Želja po 
enem referendumskem dnevu je razdelila poslance. Namesto da 

bi pritrdili zahtevi in razpisali referendum in določili roke iz-
peljave, je šla razprava najprej v  podrobnosti glede potratnosti 
ene in druge strani, stroških enega ali več referendumov  so-
časno in podobno. Res je, da se število zahtev povečuje, vendar 
zakonodajni referendum ni ista materĳa kot posvetovalni. Pri 
prvem se odloča o znanih členih in je odločitev obvezujoča, pri 
posvetovalnih te obveznosti ni. Zato je smiseln en referendum-
ski dan le za posvetovalne. Pri zakonodajnih je problem, da je 
sam zakon vezan na roke, ki jih je treba upoštevati. Kopičenje 
več za odločanje na en dan podre le te roke. To poudarjam zato, 
da vemo, zakaj koalicĳa podpira sprotno odločanje na zakono-
dajnih referendumih.

Tu naj omenim še podrobnost, ki sem jo opazil na seji Odbora 
za delo, družino, socialne zadeve in invalide. Seje sta se ude-
ležila predstavnika Študentske organizacĳe, ki sta predstavila 
zahtevo za sklic referenduma. Razlagala sta, kako bo malo delo 
študentom onemogočilo šolanje, ogrozilo finančno neodvisnost 
itn., ter je zato sklic in uspeh referenduma nujen. A glej ga, zlom-
ka: v rokah sta držala mobilne telefone, katerih posamezna cena 
na trgu ni nižja od 200,00 evrov?!?!?!

 V tednu, ko je časopisne stolpce polnila arhivska deba-
ta, je na državnozborski komisĳi z nemogočim in dolgim ime-
nom, na kratko Preiskovalna komisĳa izdajanja brezplačnikov, 
bilo povedano, kako so v času prejšnje vlade predvsem pa pred 
volitvami leta 2008 državne firme (v tem primeru Dravske elek-
trarne) prek cerkvenih skladov Zvon 1 in 2  ter reklamnih agen-
cĳ posojali denar izdajateljem brezplačnikov Slovenski tednik in 
Ekspres, ki so reklamirali takrat vladajoče, posojila pa so bila 
dana tudi Slovenski demokratski stranki. 

Kot sem napisal že na začetku, ima laž kratke noge. V prejš-
njih dneh je v časniku Dnevnik ugledni Vrhničan pravilno za-
pisal, da je za nekatere že ˝vedenje˝ o nekem dogodku kaznivo 
dejanje, predsednik dr. Danilo Tűrk pa je v intervjuju v Mladi-
ni (št. 06 – 11. 2. 2011) ostro poudaril, navajam: ˝Politiki Janeza 
Janše je treba reči ne. Dovolj je. Potrebujemo odločen prelom s 
to navlako tranzicĳskega obdobja, od osamosvojiteljskega zaslu-
garstva in nerazčiščenih poslov z orožjem do zaničevanja pravo-
sodne oblasti in ciničnega manipuliranja z naivnimi razlagami 
kapitalizma.˝ In pika!

Janez Kikelj, poslanec Državnega zbora RS

Kako iz tega?
Iz Celovca so prišli gospodje z varnostniki 
in z bliskovito akcĳo odstranili slovensko 
vodstvo Hypo banke v Ljubljani. "Obsta-
jajo dokazi ... poneverjanj, koruptivnosti, 
nezakonito premoženjske koristi in hude 
malomarnosti," so Avstrĳci svojo nenadno 
zamenjavo vodstva obrazložili guvernerju 
Banke Slovenĳa.

Kdor si privošči, da ne bere le "neodvisnih" slovenskih dnevni-
kov, ampak tudi Reporter in Demokracĳo, se je lahko prepričal, 
da gre tudi pri tej tajkunski umazanĳi za ista imena, ista omrežja 
in iste politične stranke kot pri drugih podobnih primerih. Ime-
na, ki jih navaja Reporter, so znana in sodĳo predvsem v krog 
Senica - Kresalove LDS, podobno kot je afera Hypo banke na 
Hrvaškem povezana s Sanaderjevo HDZ. 

Hypo banka, ki je pred desetimi leti prišla iz Celovca, je še 
leta 2008 imela 11 milĳonov evrov dobička, lani pa 40 milĳonov 
izgube. Slovenskim organom pregona in Banki Slovenĳa ni pri-
šlo niti na misel, da si slovensko vodstvo banke s prĳatelji deli 
nezavarovana bančna posojila, visoke provizĳe in da se sklepajo 
posredniške pogodbe s čudnimi podjetji v Lichtensteinu, ki ne-
nadoma vzniknejo, po prejemu nakazanih sredstev iz Ljubljane 
pa izginejo. Priti so morali Avstrĳci, da so nam povedali, kje slo-
venska riba smrdi in kako se v takih primerih dela red. Brez fi-
lozofiranja in pravdanja! Škoda, da tudi Ljubljanska banka nima 
tujega lastnika. 

Podobno je tudi v drugih primerih. Šele Srbi in Hrvatje so nam 
povedali, kateri Slovenci so morilci ali trgovci z mamili. Šele ita-
lĳanski pisatelj Roberto Saviano nam je odkril, da je Slovenĳa raj 
za mafijo, saj je neapeljska mafija pred leti uporabljala Slovenĳo 
celo za sedež, iz katerega je vodila svojo trgovino z  denarjem, 
ljudmi in orožjem. V takih razmerah mafija tudi veliko  vlaga v 
lokalne (slovenske) posle. Očitno se tudi tuje mafije dobro poču-
tĳo v Slovenĳi in znajo navezati prĳateljske stike s slovenskimi 
"kolegi".

Glede na to, da je Slovenĳa del nekdanje Jugoslavĳe oziro-
ma nekdanjega vzhodnega bloka, kjer se je sodobno mafijsko 
omrežje oblikovalo na temelju omrežja nekdanjih tajnih služb, si 
lahko lažje razlagamo, zakaj se tudi ruska mafija tako dobro po-
čuti v Slovenĳi in zakaj se sedanja vladna politika tako vztrajno 
trudi, da bi rehabilitirala sistem in nosilce nekdanje UDBE.

Kako iz tega?
Kako, ko pa je ta mala Slovenĳa preprežena s prĳateljskimi 

vezmi, ki so se v tako veliki meri spremenila v tajkunske na-
veze?

Se spomnite, kako je ministrica Kresal za policĳo najela mo-
gočno stavbo po visoki najemnini, da je svojemu prĳatelju omo-
gočila odplačevanje lizinga, po katerem bo postal lastnik stav-
be? In to kljub temu, da je bila že zgrajena nova stavba za celotno 
policĳo in bi z odplačevanjem nižjega obroka lastništvo stavbe 
prešlo na državo. 

Bojan Petan, nekdanji predsednik LDS v Občini Brežice, je 
pred tremi leti kupil Terme Čatež s posojilom, ki ga je zavaroval 
kar s kupljenimi delnicami – znan scenarĳ prevzema s pomočjo 
bančnih prĳateljev. Sedaj, v času krize, pa je vrednost delnic pa-
dla in Petan se je znašel v težavah kot mnogi drugi tajkuni. A z 
razliko od njih je Petanu na pomoč priskočila politika. Državni 
Sklad za financiranje razgradnje Krške nuklearke je namreč veli-
kodušno kupil za 3 milĳone evrov obveznic Dela Prodaje, katere 
solastnik je isti Petan. Državni sklad je seveda dolžan plemeni-
titi sredstva, ki se od cene električnega toka nabirajo za razgrad-
njo nuklearke, a problem je v tem, da je za nakup nezanesljivih 
Petanovih obveznic, ki imajo donosnost le 2 %, sklad prodal za 
3 milĳone zanesljivih državnih obveznic, ki imajo izrazito višjo 
donosnost, kar 4,4 %. Ob tem je treba poudariti, da z energetiko 
upravlja Janez Kopač iz Zaresa in da sta minister Golobič in Pet-
an stara prĳatelja in solastnika marsikatere družbe.

Zakaj smo v opozicĳi tako sitni, da kar naprej opozarjamo na 
take "prĳateljske" vezi in taka koruptivna početja na škodo drža-
ve? Zakaj se najbolj spotikamo prav ob povezave med kapital-
skimi pohlepneži in politiki, ki imajo moč odločanja?

Zato, ker take povezave preprečujejo zdravo konkurenčnost, 

uničujejo socialno pravičnost, izčrpavajo državo, celoten držav-
ni sistem pa spreminja v hlapca pogoltnih lobĳev. Če se laže, 
krade in goljufa v politično-finančnih vrhovih, je na nižjih nivo-
jih nemogoče doseči višjo stopnjo poštenosti, zaupanja in pra-
vičnosti. Ni čudno, da je tudi med ljudmi vse več dela na črno, 
utaje davkov, neplačevanja storitev, obrtniki napovedujejo celo 
državljansko nepokorščino. Tisti, ki v svoji revščini nemočno 
opazujejo, kako politično zaščiteni gospodje pred našimi očmi 
ropajo državo, postajajo razočarani, obupani, besni. To pa je sla-
ba napoved za našo skupno prihodnost. 

Kako torej iz tega?
Kako ljudem vrniti vero v pravičnost in solidarnost? Kako jim 

vrniti zavest, da se splača  biti pošten in da si je z delom pridnih 
rok mogoče ustvariti človeka vredno življenje? Kako ustoličiti 
spoznanje, da je lastno srečo nemogoče doseči z nesrečo, goljufi-
jo ali izkoriščanjem sočloveka? Kako doseči, da bo Slovenĳa bolj 
raj za ljudi kot raj za mafijo?

Ni jasnih odgovorov!
A če si bomo vsak dan postavljali ta vprašanja, bodo odgovori 

prišli sami od sebe. Vprašanja pa si bomo postavljali le, če se 
bomo zavedali stanja, v katerem živimo. Potem si bomo želeli 
tudi odgovorov.

Prvi pogoj je torej obveščenost. Brati moramo ne le dnevne 
časopise, ki vsi enako pišejo, ampak tudi kritično pisanje, ki ga 
ni veliko. A je! Utečeni medĳski stroj lahko usodno manipulira 
le z nevednimi ljudmi.

Nikoli ne smemo kloniti in se sprĳazniti z državo, v kateri se 
krade, laže in goljufa, preganja pa le kurje tatove. Predvsem pri 
ocenjevanju politične elite moramo ohraniti ničelno toleranco do 
laži in koruptivnih dejanj, ki morajo postati usodno sramotna za 
vsakega politika na odgovornem državniškem položaju. 

Težave so zato, da jih premagujemo. Kriza vrednot nas torej 
vzpodbuja, da jo premagamo in vzpostavimo vrednostni sistem, 
na podlagi katerega bomo lahko oblikovali državo, prĳazno lju-
dem.

France Cukjati, dr. med., poslanec Državnega zbora 

Članice in člane Združenja borcev za 
vrednote NOB Vrhnika  

v a b i m o , da se udeležĳo 

redne letne skupščine združenja, 
ki bo v ponedeljek, 7. marca 2011, 

v mali dvorani Cankarjevega doma 
na Vrhniki.

Vljudno vabljeni!

V prvem delu srečanja so nas pozdravili  fantje 
iz Okteta Raskovec z dvema pesmima. Nato je 
sledilo predavanje Gregorja  Gorenca na temo 
Pritrkavanje v službi bogoslužja. Predavatelj 
nam je prvem delu predavanja predstavil zgo-
dovino in nalogo zvonov. V osrednjem delu 
predavanja  je Gorenc predstavil vlogo pritrko-
valca v bogoslužju, nato pa je sledil kratek po-
gled v prihodnost pritrkavanja. Po končanem 
predavanju je sledila  živahna diskusĳa o sami 
temi predavanja ter o perečih problemih pritr-
kovalcev.

V zadnjem delu srečanja je dekan Blaž Gre-
gorc podelil še nadškofijska priznanja vsem 
starejšim pritrkovalcem, ki že več kot 50 let 
in še vedno radi zahajajo v farni zvonik in 
tudi podružnične zvonike vrhniške župnĳe. 
Bog jim daj še veliko zdravja, da bodo še na-
prej lahko opravljali to plemenito poslanstvo.
Ob zaključku srečanja smo si ob izbrani kap-
ljici ter domačih dobrotah izmenjali mnenja 
o prvem Pritrkovalskem večeru vrhniških 
pritrkovalcev in se poslovili z mislĳo, da bilo 
vredno ob letu osorej zopet prirediti podoben 

večer.  Vsa zahvala  velja Gregorju Gorencu, 
dekanu Blažu Gregorcu, Oktetu Raskovec in 
vsem domačim pritrkovalcem za lepo priprav-
ljen večer.                               Marko Bogataj

Nadškofija podelila priznanja pritrkovalcem
Vrhnika, 28. januar – Da pritrkavanje ni samo ritmično igranje na zvonove, pri 
katerem eden od zvonov igra glavno melodĳo, preostali mu pa sledĳo, smo se 
vrhniški pritrkovalci  odločili, da si s prvim Pritrkovalskim večerom vrhniških 
pritrkovalcev obogatimo znanje s področja pritrkavanja. 

V zadnjem delu srečanja je dekan Blaž Gregorc 
podelil nadškofijska priznanja vsem starejšim 
pritrkovalcem, ki že več kot 50 let zahajajo v 
farni zvonik pa tudi podružnične zvonike vrh-
niške župnĳe.
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Kot je pojasnil poveljnik Boris Bizjan, so lani inter-
venirali kar 41-krat, na intervencĳah pa so opravili  
več kot tisoč prostovoljnih delovnih ur. Največ dela 

so imeli ob septembrskih poplavah, ko so v samo 48 
urah opravili  več kot štiristo prostovoljnih ur. Še po-
sebej je izpostavil dejstvo, da so vse intervencĳe mi-

nile brez poškodb gasilcev, razlog pa  velja pripisati 
dobri izobraženosti in izurjenosti gasilcev (številne 
vaje znotraj društva, s sosednjimi društvi ali celo z 
društvi sosednjih občin). 

Sicer pa lani gasilcev nismo srečevali le na inter-
vencĳah, marveč so pogostokrat ob prireditvah pre-
vzeli redarsko službo, na različne načine sodelovali 
z mladino in se celo udeležili čistilnih akcĳ. »Pri tem 
pa nismo pozabili tudi na druženje,« je dejal pred-
sednik društva Zdravko Kogovšek, »kajti to je temelj 
našega dobrega medsebojnega razumevanja, ki nam 
zagotavlja uspešno delo društva.« Tudi gasilski dom 
je bil  vse leto živahno prizorišče gasilskega in sicerš-
njega dogajanja, postal pa je tudi mesto, v katerem po 
novem domuje brizgalna iz začetka 20. stoletja. Tedaj 
jo je v vrhniški delavnici izdelal domači mojster po-
sebej za vrhniško požarno obrambo. Že  zelo načeto 
od zoba časa jo je lani obnovil mojstrov potomec in 
tako poskrbel za ohranitev enega redkih zgodovin-
skih eksponatov, ki jih iz svoje zgodovine premore 
vrhniško gasilsko društvo. 

Na občnem zboru je bilo mogoče slišati tudi, da v 
društvu veliko naporov usmerjajo v pridobivanje in 
vzgojo mladih kadrov. Kot je dejala mentorica mladi-
ne Nadja Malovrh, imajo z njimi predvsem delavnice 
in priprave za tekmovanja. Na žalost nekateri v času 
najstniških let zapustĳo gasilske vrste, le redki pa se 
potem tudi vrnejo. 

Gostje so pohvalili delo društva. Predsednik Gasil-
ske zveze Vrhnika Ivan Turk se jim je posebej zahvalil 
za  prispevek pri reševanju na septembrskih popla-
vah in predstavil nekaj novosti na področju gasilstva, 
ki jih je prinesla nedavna zakonodaja. Poveljnik zveze 
Vinko Keršmanc je izpostavil dejstvo, da v društvu 
lani ni bil nihče poškodovan na intervencĳah, kar je 
po njegovem posledica izobraževanja in usposablja-
nja. Župan Stojan Jakin pa je dejal, da so pri njem ga-
silci vedno dobrodošli in da občina kljub letu suhih 
krav v proračunu ni znižala postavke, namenjene 
gasilcem. 

Gašper Tominc

Na koncu je vodstvo društva in gasilske zveze podeli-
lo še priznanja in pohvale posameznikom. Od Gasilske 
zveze Slovenĳe je posebno zahvalo prejelo tudi PGD 
Vrhnika za pomoč ob septembrskih poplavah. Poveljni-
ku društva Bizjanu (levo) jo je izročil poveljnik zveze 
Keršmanc.

Delovno predsedstvo občnega zbora

Povprašali smo namesto vas!  Povprašali smo namesto vas!

Imate tudi vi vprašanje, ki vas že dalj časa grize, pa si nekako ne upate, 
drznete ali celo ne smete vprašati odgovornih? Zaupajte ga nam in potrudili 
se bomo, da bomo našli odgovor! Pišite na Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 
Vrhnika ali pa prek elektronske pošte: nascasopis@zavod-cankar.si

Asfaltiranje ceste – klanca pod Kuclerjem
Za pisanje tega članka Ligojnčanom so me navedle skrivenče-
ne in zame žaljive govorice nekaterih vaščanov, ki nimajo niti 
osnovnega pojma, kaj šele pregleda nad stanjem v vasi, a znajo 
pa širiti neresnične, nepreverjene informacĳe. Kar nekje ujamejo, 
pa še malo dodajo.
Govorjenje se nanaša na asfaltiranje ceste – klanca pod Kucler-
jem.
Glede ceste poudarjam, da to ni Maricna cesta, ampak je cesta 
v lastnini javno dobro. Da pa  smo se v  KS Ligojna odločili za 
asfaltiranje tega dela ceste, nas je privedlo to,  da je bila cesta ob 
vsakem nalivu razrita  tako  zelo, da je bila vožnja po njej nemo-
goča tudi za traktorje. Vsako nasipanje je zdržalo le do naslednje-
ga dežja. Vsa voda od bližnjih hiš se steka nanjo, vzdrževali pa 
so jo samo Jože Ogrin, njegov sin Dušan, modelarji  in občasno 
Pavel Bradeško, pa noben drug, čeprav jo uporabljajo vsi, in to z 
velikimi traktorji, raznimi stroji  itn. in najraje takrat, ko je vse 
razmočeno, da se naredi še večja škoda. Velikokrat so modelarji 
plačali nasipni material iz svojega žepa  in ga  navozili z osebnim 
avtomobilom, da je bila cesta prevozna. Vaščani, ki sedaj širĳo 
take govorice, pa niso bili tudi toliko pripravljeni – zavedni, ko 
jim je KS ponudila nasipni material, da bi ga pripeljali in nasuli 
tam, kjer je potrebno. 
 Sredstva za asfaltiranje so bila pridobljena tako: Modelarski 
klub Vrhnika 2000 €, Jože Ogrin 1000 €, Pavel Bradeško 1000 €, 
KS Ligojna 3232,99 € in razliko Občina Vrhnika. 

Jože Frank

Vrhniki veteranski status?

Ali je država Vrhniki napovedala vojno?
Res čudna so razmišljanja te naše države. Namesto, da bi sedaj 
ob dvajsetletnici razmišljali, da bi odlikovali ekipo, ki je v naj-
bolj nevarnih trenutkih agresĳe na RS zapirala vodo najmočnejši 
tankovski brigadi, ki je bila nastanjena na Vrhniki, se moramo 
boriti z birokrati; da poenostavim, ki mislĳo, da se voda zapira 
s pištolami. V prejšnjem članku smo temo že obdelali, vendar se 
nadaljuje; država ne popušča in fantom ne prizna veteranskega  
statusa. 25. 1. 2011 je pripadnik ekipe, član narodne zaščite Ko-

munalnega podjetja Vrhnika, zopet dobil negativno odločbo, na 
ne vem več že katero pritožbo. Podpisan je sam minister Svetlik. 
Res je, v zakonu piše, da je v tem primeru upravičen do vete-
ranskega statusa samo  oborožen pripadnik narodne zaščite. V 
nadaljevanju piše, odločba je zakonita in pravilna, nikjer pa ne 
piše, da je pravična. Tudi naši ljubi tajkuni   govorĳo o zakonitih 
prevzemih. Rad bi videl ministra, ko bi ga žena poslala v klet za-
pirat vodo, on bi pa začel s pištolo streljati po ventilih, da bi zaprl 
vodo. Da bi se lotili fantov, ali so imeli prave cevne klešče (»ror-
cange«) in prave »ror ključe«. Če bi ugotovili nasprotno, bi potem 
dali negativno odločbo. Zato pa je tako, kot je, ker imamo neum-
ne zakone. Veterani se s tem primerom soočamo že od leta 2006, 
bili smo na razgovorih z upravnimi delavci, tudi z g. ministrico 
Cotmanovo, predhodnico Svetlika, leta 2008 na proslavi v  Bo-
rovnici. Marsikaj je  obljubila. Tudi zvezo veteranskih organizacĳ 
smo obvestili, pa nič. Ali so ljudje iz ekipe manjvredni, ali je bil 
zakon pisan za…, da ne rečem. Že zdavnaj bi lahko šel predlog v 
parlament, da se dikcĳo popravi. Ne, raje gore papirja in vojno z 
vrhniškimi veterani. Ne boste zmagali. Nikjer v zakonu  o vete-
ranih niso delovni obvezniki v Borovnici, ki so cele noči natovar-
jali orožje, tudi na hrvaške tovornjake, in vozili orožje  neznano  
kam, ker naj bi bila strateška strategĳa obramba države  zunaj 
naših meja, ali je bil to  preprost »šverc« orožja. Zato  preprosto 
ne verjamem, da je odločbo št.2002-44/2007 z dne 19/1-2011 videl 
in  prebral, preden jo je podpisal minister dr. Ivan Svetlik.

Status veterana naj bi dobili tudi tisti, ki so bili vključeni za po-
stavljanje in varovanje barikad. Nič pa ne piše  o ljudeh, ki so bili 
v barikadah. Ja, res je, Vrhnika je bila,  na primer, 1. 7. 1991 ena 
sama barikada. Strategĳa postavitve barikad je bila, da z Vrhnike 
ne more nihče, najmanj pa dva izredno močna oklepna bataljona, 
da se obvaruje našo prestolnico. Barikade je Vrhnika postavila z 
lastnimi silami in  z lastnim znanjem. Nihče v republiki ji ni nu-
dil pomoči. Oba tankovska bataljona, ki sta čakala na ukaz zav-
zetja Ljubljane, sta predstavljala največjo ognjeno moč v državi.
Ena najpomembnejših barikad v RS je bila barikada pri bencinki 
črpalki na Vrhniki. Preprečevala je  dostop na avtocesto proti 
Ljubljani in dostop po stari cesti proti Ljubljani.  Zunaj tega je 
bilo Barje in za tanke neprehodno. Barikada je bila sestavljena 
na cesti iz vrste tovornih vozil in avtobusov, avtomatsko pa sta 
bili v barikado vključeni obe bencinski črpalki in Gostilna Si-
mon; sama po sebi, z metrskimi kamnitimi zidovi  neprehodna 
barikada. Nihče jih ni vprašal, nihče jim ni ukazal, naj bodo v 
barikadi, bili so v barikadi – hoteli ali ne hoteli. Pod gume vozil 
so bile nameščene mine. V tistem času, julĳa 91, je bila neznosna 
vročina, zračni sistemi avtobusov so začeli popuščati, mine so 
bile pod pritiskom, bila je nevarnost samoeksplozĳe min.
Zaradi neznosne vročine je pivo v Gostilni Simon odžejalo mar-
sikoga, vrt je bil poln, približno 100 gostov, radovednežev, teri-
torialcev, občanov in drugih. 1. 7. 1991 je ob 17. uri lastnico Jano 
obiskal namestnik komandirja PM Vrhnika, Ivan. »Jana, » ji je 
rekel, »svetujem ti, da gostilno zapreš. To je tako pomembna ba-
rikada, da jo zna JLA bombandirati. Jana se je v trenutku zavedla 
nevarnosti, na katero dotlej ni niti pomislila. Prometa je imela  
mnogo in na nevarnost ni niti pomislila. Takoj je zaprla gostilno. 
Naslednji dan, 2. 7. 1991 je bila  ob 14.45 prav ta barikada raketi-
rana  z dvena Migoma 21 s strani zračnih sil JLA.  Štiri osebe  so 
bile hudo telesno poškodovane, gostilna je bila poškodovana od 
drobcev raket M 57; to je bilo ugotovljeno. Za cel »jerbas« je bilo 
drobcev raket v zidovih, lesenih podpornikih nadstreška vrta, 
vratih in oknih. Kaj bi bilo, če bi bil vrt poln gostov, to lahko 
samo ugibamo. Vrhniški veterani smo Jano pred dvema letoma 
predlagali za odličje MORS in dobila ga je. Ja, to so ljudje, vete-
rani iz ozadja.
Se nadaljuje.                             Vid Drašček

Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo!

PGD Vrhnika

Lani so intervenirali 41-krat
Vrhnika, 18. februar – Vodstvo PGD Vrhnika je na občnem zboru predstavilo svojim članom, 
predstavnikom lokalne gasilke zveze in gostom poročila o lanskem delovanju. 

Ostali brez poštnih nabiralnikov
Tokrat se je na nas obrnil Gregor Mesec z Zaplane, ki je zgrožen nad ravna-
njem Slovenske pošte. Tako piše:
»Dne 11. februarja je prišel monter PTT v Zaplano in odmontiral vse tri poštne 
nabiralnike, ki so bili na območju Zaplane, ki meri 7 kvadratnih kilometrov v osmih 
zaselkih. Na vprašanje, zakaj to, mi je odgovoril, da ne ve, le da je dobil nalog za 
odstranitev. Nato sem poklical upravnico pošte Vrhnika in vprašal, zakaj to, in je 
odgovorila, da je dobila komando iz centrale PTT Ljubljana. Sprašujem PTT, zakaj 
tako početje. Ali v Ljubljani ne vedo, da so na podeželju tudi starejši ljudje, nekateri 
tudi brez avtomobilov in tako sedaj brez možnosti oddaje pošte v nabiralnik, ki je 
sedaj najbližji pred pošto na Vrhniki in je oddaljen iz Zaplane od sedem do osem 
kilometrov, odvisno od zaselka. Nimajo možnosti oddaje razne pošte, novoletnih in 
božičnih voščilnic, kot tudi ne velikonočnih in  druge pošte, ki jo je čez leto dovolj. Ti 
nabiralniki niso bili za pošto nobeno breme in so bili na mestih, odkar pomnim več 
kot trideset let. Sedaj bo naš pridni pismonoša Zdene, ki mora priti v Zaplano vsak 
dan od hiše do hiše v vsakem vremenu tudi pozimi, nosil in basal v naše nabiralnike 
le obilico nepotrebne reklame in položnice, ki odgovornim v Ljubljani prinašajo več-
ji dobiček kot trĳe poštni nabiralniki. Zelo lepo gospodje na PTT v Ljubljani. Kar 
korajžno naprej v Evropo!«

Pri Pošti Slovenĳe smo poiskali odgovor, ki pa ne prinaša vzpodbudnih ve-
sti za Zaplanince. Napisala ga je Megi Jarc, Služba za odnose z javnostjo pri 
Pošti Slovenĳe:  

»Na območju dostavnega okoliša pošte 1360 Vrhnika smo odstranili tri poštne 
nabiralnike, in sicer v Blatni Brezovici, na Zaplani in v Veliki Ligojni.  Poštni na-
biralniki so bili odstranjeni predvsem zato, ker v njih ni bilo pošiljk. 

Merila za nameščanje in odstranjevanje poštnih nabiralnikov določa Splošni akt 
o kakovosti izvajanja univerzalne poštne storitve (Ur. list, RS 47/2010), ki v 3. 
odstavku 9. člena določa, da lahko izvajalec univerzalne poštne storitve odstrani 
poštni nabiralnik, če na podlagi dveh 14-dnevnih neprekinjenih štetĳ v razmaku 
najmanj treh mesecev ugotovi, da je v njem povprečno manj kot deset pošiljk ko-
respondence na dan. Navedeno ne velja za kraje  z več kot 400 prebivalcev, v katerih 
je nameščen le en poštni nabiralnik, kontaktna točka (pošta) pa ni organizirana.  

V skladu z navedenimi določili smo v lanskem letu izvedli dve štetji števila vlo-
ženih pošiljk v poštne nabiralnike. Pri tem je bilo ugotovljeno, da je bilo v omenjene 
poštne nabiralnike vloženih v povprečju od 0 do 2 pošiljki na dan. Seveda pa lahko 
uporabniki poštne pošiljke oddajajo pismonoši.«
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Tekmovanje v pikadu
Na občinskem tekmovanju v pikadu smo se zbrali 12. 2.  V ne 
preveč lepem jutru, kar pa nas ni motilo, saj smo bili dobro mo-
tivirani, ko smo videli velike medalje, smo se pognali v boj za 
prva mesta. Zlata medalja za prvo mesto je ob pomoči gospe 
Anice pristala na vratu Majde Škrbec, drugo mesto in srebrna 
medalja  sta pripadla Slavki Dolinar, tretja ženska medalja pa 
Pavli Novak. Pri moških je zlato medaljo prislužil Bogdan Ob-
lak, drugi je bil Nace Grom, tretji pa Franci Dolinar. Preostali 
smo se zvrstili za njimi, pa saj ni  pomembno kako; zabavali in 
družili smo se ter se dogovorili za sodelovanje še vnaprej. Vabi-
mo še  druge občane, naj se nam pridružĳo. Ne bo jim žal. (mp)

Cenjene upokojenke in upokojenci!
Letos se nam dogajajo zanimive reči: kulturni praznik se je  

prekrival s pohodom Zimzelenčkov na Slavnik, osmega marca 
bosta skupaj pust in dan žena, vmes pa še zbor članov društva 
(občni zbor).

Zato je kar težko uskladiti vse dejavnosti, ker je vse na kupu.
Tako bomo predpustno rajanje pripravili na »ta debel četrtek« 

Pri Kranjcu z začetkom ob 16. uri. Radi bi videli, da bi se vas 
čim več opogumilo in si nadelo pustno masko, saj je  tako zabava 
zanimivejša. Maske bi imele svoj »šov« in najizvirnejše bomo na-
gradili, mogoče pa kar vse! Torej, pogum velja, pridite, ob živi 
glasbi se bomo imeli lepo!

Redne dejavnosti, kot so pikado, balinanje in pohodi vseh sku-
pin potekajo po ustaljenih urnikih. Če se kdo zanima za katero 
od naštetih dejavnosti, naj se oglasi v društveni pisarni, kjer bo 
dobil ustrezne informacĳe.

Prvi izlet napovedujemo za 10. marec, in sicer po krajih ob 
morju: Reka, Opatĳa Grožnjan. Letos bomo potovali z agencĳo 
Turservis Cerknica, naša komisĳa za izlete pa je izbrala zanimi-
ve predloge, o katerih boste pravočasno obveščeni  na oglasnih 
deskah.

Tudi komisĳa za kulturno dejavnost se je že sestala in pripra-
vila osnutek programa kulturnih dejavnosti za leto 2011, a o njih 
v naslednji številki. 

Prvi kopalni izlet smo si privoščili 21. februarja. Ker je zanima-
nje za tovrstne izlete veliko, vas prosimo, da pravočasno vplačate 
sedež. Prav tako pa vas prosimo za razumevanje, če je avtobus 
poln, da ne zamerite.

Zimzelenčki  praznovali kulturni dan na Slavniku
Kar 44 pohodnikov, članic in članov DU Vrhnika, se je udeleži-

lo pohoda na Slavnik prek Grmade v Markovščino. Bil je čudovit 
sončen dan, prav za pohajanje po primorskih hribih. To so vedeli 
tudi nekateri drugi Vrhničani, ki smo jih presenetili, in tako se 
je govorilo, da so Vrhničani »zavzeli« Slavnik.  Po navadi ga Pri-
morci. 

Najbolj smo se razveselili našega Simona (urednika Našega 
časopisa), ki ga tako visoko še nismo srečali. Mogoče bo zbral 
pogum in se nam na katerem pohodu pridružil, ko bo »čisto« 
zaresni upokojenec. 

Nato smo vrh zapustili in pod robom proslavili kulturni praz-
nik. Marta, Nežka, Janez, Jože in Karli so predstavili zanimivo 
besedilo, kako so župan in »svetniki« zbirali prostor za Prešer-
nov spomenik. 

Na koncu »seje« so sprejeli sklep, da bo najlepši kraj za spome-
nik srce, kjer bomo nosili pesnikovo veličino. 

Na 1000 m s čudovitim pogledom na snežniško  pogorje  je bila 
to za marsikoga najlepša proslava. Bučen aplavz pa je verjetno 
preglasil vse, skupaj z vetrom. Čestitke »IMPRO LIGI« za zamisel 
in izvedbo.

Zapis: E. Brelih
Foto:   V. Nikolić,  J. Cerk, S. Seljak

Spoštovani občani in občanke 
Vrhnike, starejši od 69 let
Društvo upokojencev Vrhnika se je leta 2006 vključilo v vse-
slovenski projekt  Starejši za višjo kakovost življenja doma.
Namen tega projekta je, da bi prostovoljci društva obiskali vse 
občane, starejše od 69 let v njihovem okolju, in ugotovili nji-
hove potrebe:

–  potrebe po vseh vrstah pomoči na domu in kdo tako pomoč 
že dobiva,

–  posredovali podatke o potrebah pristojnim službam (Zdrav-
stveni dom, Center za socialno delo, RK, Karitas),

–  skušali organizirati pomoč v okviru društva,
–  z rednimi obiski prostovoljcev pri osamljenih in tistih, ki so 

izjavili, da potrebujejo pomoč in jo tudi dobĳo, spremljati  
kakovost pomoči in zadovoljstvo uporabnikov,

–  s podatki, ki jih bomo zbrali, vplivati na občinsko in nacio-
nalno politiko pomoči starejšim na domu.

Tajnost pridobljenih podatkov je zagotovljena.
Vse naše prostovoljke imajo potrdilo društva, da sodelujejo v 
projektu.
Če občani in občanke v projektu ne boste želeli sodelovati, 
bomo spoštovali vašo voljo. Če pa boste privolilo v razgovor, 
vam bomo hvaležni.

Vse informacĳe, ki jih bomo pridobili v razgovoru z vami, 
nam bodo pomagale, da bomo lažje ugotovili, kakšno je živ-
ljenje starejših doma in kdo vse morebiti rabi pomoč (druže-
nje, vključevanje v skupine za medsosedsko pomoč, čiščenje, 
vrtnarjenje, hobi delavnice, interesne dejavnosti ipd.). Več o 
projektu Starejši za starejše dobite v pisarni društva osebno: 
ponedeljek od 9. do 11. ure, sreda od 9. do 12. ure in petek od 
9. do 12. ure ali po tel. 01/750-46-24.

Koordinatorka projekta: Dragica Pelan                               
Predsednik DU: Anton  Sluga 
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Februarja 2011 so  praznovali naši člani:
Antonĳa Zimšek, Pot k Trojici, Vrhnika (1920),
Adolf  Malavašič, Sivkina ul. Vrhnika (1910),
Jožefa Osredkar, Dom upokojencev, Vrhnika (1914),
Viktor Kirn, Ribiška pot, Vrhnika (1921),
Valentina Logar, Mala Ligojna, Vrhnika (1926),
Janez Pečar, Kurirska pot, Vrhnika (1931),
Francka Kogovšek, Turnovše, Vrhnika (1931).

Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visoki jubilej,
čestitke pa tudi vsem, ki so februarja 2011 praznovali   
rojstni dan.

Društvo upokojencev 
Vrhnika odda v najem 

pisarniški prostor v 
velikosti 24 m2 v 

1. nadstropju stavbe na 
Tržaški c. 12. Informacĳe 

po tel. 031 625807 (g. 

Takoj naslednji dan, to je v petek, 4. marca, bo ob 16. uri 
zbor članov društva v večnamenskem prostoru šole Ivana 
Cankarja na Vrhniki. Izkažite svojo stanovsko pripadnost 
in se zbora udeležite v čim večjem številu. S svojimi predlo-
gi lahko nam olajšate delo, obogatite dejavnosti in preživite 
drugačen dan.

Spoštovani upokojenci, zdaj je pravi čas, da se včlanite v dru-
štvo in koristite naše organizirane dejavnosti.
Članarino za leto 2011, ki znaša 11  evrov, lahko poravnate v 
času uradnih ur, to je ob sredah in petkih od 9. do 12. ure. Če 
vam bolj ustreza popoldanski čas, se oglasite ob sredah od 16. 
do 18. ure do konca marca.
 Ob vplačilu članarine prejmete koledarček dejavnosti za  vse 
leto in Zbornik, če ga želite.
Ker je na drogu za prapor še veliko prostora, vas vabimo, da  
darujete za žebljiček, ki bo umeščen še do občnega zbora (15 
evrov). 

Vandrovke  obiskale Sveti Jakob 
nad Medvodami
Prečudovit sončen dan je nas, Vandrovke,  zvabil proti Medvo-
dam in od tam smo se zapeljale z avtobusom proti Svetemu Ja-
kobu. 29 pohodnic se je 18.januarja že zjutraj veselilo obiska in 
vzpona na Svetega Jakoba. Naš izhod je bil iz Topola ali Svete 
Katarine mimo Vihre  po precej prehojeni poti proti višini 806 m. 
Jasno nebo, kar precej toplo za ta letni čas in sonce nas je kar hitro 
ogrelo, tako, da smo med potjo odlagale odvečna oblačila.  Hoja 
do vrha je trajala eno uro in pol, seveda bilo je več postankov za 
ogled okolice in sončni žarki so naredili svoje.

Na vrhu  stoji cerkev svetega Jakoba na razgledni vzpetini sever-
no od vasi Topol nad Medvodami. Lep je razgled na vse strani 
neba po Polhograjskem hribovju,  pogled seže do Kamniških in 
Savinjskih Alp. Lepo  sta vidna Kranj na levi strani in Ljubljana 
na desni.
Gore v okolici vabĳo, in sicer: Govejek, Jeterbenk, Rog, Sveta Ka-
tarina (Topol) in Sveti Florjan (Tehovec).
Pol urice smo se zadržale pri cerkvici in se razgledovale po ču-
doviti naravi. Čas je kar prehitro mineval in že smo se morale 
odpraviti v dolino. Med potjo smo že opazile prve znanilce po-
mladi, čeprav je bila takrat pomlad še daleč. Trobentica se je že 
ponujala sredi travnika in tudi zeleni teloh je ravnokar pokukal 
iz zemlje.
Tako smo spet preživele en lep, sončen in nepozaben torek sredi 
prelepe narave. Fotografije nas bodo spominjale na lep pohod.
Želimo si še takih lepih dni in upamo, da še pridejo.

Zapisala in fotografirala: Fani Šurca 

ODDAMO 
V NAJEM

ODDAMO 
V NAJEM
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Sončki na Lonici in Skalnici
Zadnja dva pohoda Sončkov imata nekaj skupnega – lepo 

vreme z izredno vidljivostjo in dve gori, na katerih stojita 
romarski cerkvi, ki sta bili obe razrušeni in na novo pozida-
ni. Sicer je Lonica na Pivškem bolj znana pod imenoma Sv. 
Trojica, Skalnica na Goriškem pa kot Sveta Gora.

Jutro 18. januarja je bilo hladno,  slana je prekrivala kraške 
travnike v Pivški kotlini.  Pot na vrh Sv. Trojice nas je vodila 
iz Slovenske vasi mimo Petelinjskega jezera, ki je največje 
med presihajočimi jezeri tam okoli. Med hojo smo se ogreli, 

tudi sonce je že prĳetno grelo. Na vrhu pa se je v nas uprl 
hladen veter, da smo hitro poiskali zavetje ob stenah cerkve 
sv. Trojice. Na novo je bila sezidana pred nedavnim na te-
meljih stare cerkve in je brez notranje opreme. Tudi vrat še 
nima, le kovinsko rešetko in skoznjo je mogoče videti sliko 
Robbovega kipa sv. Trojice, ki je nekoč krasil oltar. 

Dobra vidljivost je omogočila, da smo se razgledali čez 
pol Slovenĳe. Kje vse smo že bili, smo obujali spomine, in 
kam bomo še šli, smo načrtovali ob pogledu na bolj ali manj 
znane vrhove. Zadovoljni z videnim smo se po  prisojnem 
pobočju začeli spuščati v dolino Vlačna, kjer nas je čakal 
avtobus. 

Prvega februarja smo se odpravili na Skalnico nad Solka-
nom. Na vrhu gore so v 16. stoletju sezidali romarsko cer-
kev, posvečeno Marĳi, ki se je prikazala pastirici Urški Ferli-
goj, in vrh je postal znan kot Sveta Gora. V 18. stoletju je bila 
cerkev  v času jožefinskih reform porušena.  Čez nekaj let so 
sezidali novo, ki je bila junĳa 1915 v topniškem obstreljeva-
nju zravnana s tlemi. Po 1. svetovni vojni so sezidali novo 
baziliko, ki je s samostanom vidna daleč naokoli. 

Prva svetovna vojna je usodno zaznamovala skalnato 
goro, v katere pobočja so skopali številne kaverne in jarke, 
v katerih so  bivali in umirali vojaki. Naš pohod nas je vodil 
mimo vhodov v kaverne in ob jarkih, ki jih  zdaj poraščata 
grmovje in drevje.  Šli smo celo skozi rov, ki je povezoval 
severno stran gore s pobočji nad Sočo. Na vrhu grebena  je 
bil razgled za bogove – Banjščice, Trnovski gozd, bohinjske 
in bovške gore, Nanos, proti zahodu Dolomiti, celo  pirami-
dasti vrh  Materhorna je štrlel nad okoliškimi štiritisočaki.  

Po ogledu notranjosti svetogorske bazilike smo se napotili 
še na bližnji vrh Vodice, kjer stoji spomenik italĳanskemu 
generalu Gonzagi. Še en pomnik vojne v bližini in Pot miru 
opozarjata na nesmiselno vojno, ki je potekala na grebenih 
nad Sočo. Polni vtisov smo se ob potoku Slatna spustili pod 
severno stran Svete Gore, v Grgar.

Sonja Zalar Bizjak

Sončki pred spomenikom na Vodicah (foto: Sonja Repnik)

Kolona Sončkov med senco in soncem pod Sv. Trojico (foto: 
Jože Rus)

Člani DI Vrhnika smo se 21. janu-
arja veselili skupaj z našimi članicami 
balinarske sekcĳe, kajti Športna zveza 
Vrhnika jim je za njihovo dolgoletno 
in prizadevno delo podelila  bronasto 
plaketo.

Kot smo že pisali v Našem časopi-
su, je naša balinarska ekipa v sestavi 
vodje Anice Brožič in članic Jožefe 
Bagar, Vike Buh, Anice Dolenc, Julke 
Turk ter Brigite Grom na območnem 
izbirnem tekmovanju Zveze delovnih 
invalidov 16. maja 2010 v Žireh med 
dvanajstimi ekipami dosegla prvo 
mesto in se tako uvrstila na državno 
prvenstvo.

Državno prvenstvo, ki ga je organi-
zirala Zveza za šport invalidov Slove-
nĳe – Paraolimpĳski komite, je pote-
kalo 16. junĳa v Rogaški Slatini. Tam 
so naše balinarke izmed petih ekip 
dosegle prvo mesto in tako postale 
državne prvakinje.

Ženska balinarska sekcĳa pri DI 
Vrhnika deluje že več kot dvajset 
let. Njihovi nastopi na posameznih 
tekmovanjih so bili dokaj uspešni. 
Že pred šestimi leti so se uvrstile na 

državno prvenstvo, a jim takrat ni 
uspelo doseči tega, kar jim je uspelo 
lani. Prizadevne balinarke trenirajo v 
času sezone enkrat do dvakrat na te-
den na baliniščih Športnega društva 
Sinja Gorica in Društva upokojencev 
Vrhnika, pozimi pa na balinišču ŠD 
Krim.

Na slovesnosti v Cankarjevem 
domu na Vrhniki jim je bronasto pla-
keto izročila naša znana, nekdaj od-

lična smučarka Mojca Suhadolc.
29. januarja je Zveza za šport in-

validov Slovenĳe – Paraolimpĳski 
komite organizirala odprto državno 
prvenstvo na Kobli. Iz našega društva 
sta se tekmovanja udeležila dva smu-
čarja. Oba sta tekmovala v nacional-
nem razredu – veterani, in sicer Miro 
Mladenović, ki je dosegel 11. mesto, 
in Matĳa Japelj, ki je pristal na 16. me-
stu.

Program ohranjevanja zdravja 
za leto 2011

Razpis
Bivalnik  – LANTERNA
1.5. –  11. 5.
11. 5. –  21. 5.
21. 5. –  31. 5.
31. 5. – 10. 6.
10. 6. –  20. 6.
20. 6. –  30. 6.
30. 6. – 10. 7.
10. 7. – 20. 7.
20. 7. – 30. 7.
30. 7. –  9. 8.
9. 8.  – 19. 8.
19. 8. – 29. 8.
29. 8. – 8. 9.
8. 9. –  18. 9.
18. 9. – 28. 9.

Prĳave sprejemamo na društvu 
do 16. marca 2011.

DRUŠTVO INVALIDOV VRHNIKA

Skladno z 22. členom Statuta društva invalidov Vrhnika

s  k  l  i  c  u  j  e  m

28. redni Zbor članov Društva invalidov Vrhnika
v soboto, 12. marca 2011, ob 16. uri

v Gostišču BAJC, Sinja gorica,  Vrhnika.

Po končanem uradnem delu Zbora članov  bo zabava s plesom.

Gradivo za Zbor članov je dostopno na sedežu Društva invalidov Vrhnika, 
Poštna 7 b, v času uradnih ur.

Prĳave v društveni pisarni : 
ponedeljek od 8. do 12. ure in  sreda od 8. do 16. ure.   

   
Predsednik:

Janez Koderman

Društvo invalidov Vrhnika začelo z aktivnostmi

Krvodajalska akcĳa
Dokler utripa srce, nihče ne pomisli, 
da življenje spodbuja kri, ki se 
pretaka po naših telesih, žlahtna 
rdeča tekočina, ki zaznamuje polnost 
življenja. In le človek lahko da kri 
človeku, ko jo potrebuje.

Zato vas vabimo, da se nam 
pridružite na krvodajalski akcĳi,
ki bo v Občini Vrhnika:

– v  ponedeljek,  14. 3. 2011,  od 7. do 
13.30,
– v  torek,  15. 3. 2011,  od 7. do 13.30

v Cankarjevem domu na Vrhniki.

Skupaj rešujmo življenja!

Tečaj prve pomoči 
za bodoče voznike 
motornih vozil

Vabimo vas na tečaj in izpit iz prve 
pomoči za voznike motornih vozil.

–  Tečaje organiziramo enkrat na 
mesec, po potrebi tudi večkrat. 

–  Nudimo brezplačno izposojo 
literature.

Prĳave sprejemamo:
– vsak dan od 8. do 14. ure, 
– v pisarni OZ RK Vrhnika, Poštna 

ulica 7B,
– po telefonu 7502-447,
– ali na e-naslov: rk.vrhnika@siol.net.

Pravočasno poskrbimo za 
naše zdravje

Kako?
– Redno si merimo krvni tlak.
– Redno si merimo krvni sladkor.
– Redno nadzorujemo holesterol in 

trigliceride.

Kje in kdaj?
– Na Območnem združenju Rdečega 

križa Vrhnika, Poštna ulica 7.
– Vsak prvi torek v mesecu od 8. do 

10. ure.
Za merjenje krvnega sladkorja, 
holesterola in trigliceridov morate 
biti obvezno tešči!

OZ RK VRHNIKA
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Župnĳski vrtec v januarju
Januar je bil v primerjavi z decembrom nekoliko bolj umirjen, 
nikakor pa ne dolgočasen. Otroci iz skupine Plameni so nam 
pripravili koledovanje in tako so po skupinah hodili Sveti trĳe 
kralji, ki so sledili zvezdi repatici. V vsaki skupini so si ogleda-
li jaslice in pustili darove za Jezusa: zlato, dišave in čisto pravo 
kadilo. Da so našli božje dete, so morali Sveti trĳe kralji prepo-
tovati kar lep kos poti. Jezdili so na kamelah. Zato sta se tudi 
skupini Kapljice in Zvončki odločili, da bosta potovali. In tudi 
so, do Jeruzalema, od tam naprej pa v Betlehem. Ampak to 
samo v igri. Potovati je mogoče na več načinov in ne le s kame-
lami. Spoznavali smo, katera prevozna sredstva poznamo in 
otroci iz skupine Zvončki so se z namišljeno ladjo odpeljali na 
obisk k severnemu medvedu. O njem bi  vedeli kaj več pove-
dati otroci iz skupine Angelčki. O severnem medvedu so izde-
lali knjigo, ga oblekli, da ga ne bi zeblo, in celo plesali kot on. 
Kako so preostale živali prenašale zimo, so ugotavljali otroci 
iz skupine Oblački. Kdo sploh je Babica Zima, so raziskovali 
otroci skupin Iskre in Sončki.  V skupini Mavrice je ena račka 
štela jajčka in vsi skupaj so si zaupali. Otroci iz skupine Lune 
pa so raziskovali materiale: ugotavljali so, kaj se z različnimi 
materiali dogaja v ognju in kaj v vodi. Z vodo imajo tudi otroci 
iz skupine Zvezdice že izkušnje, celo rozine in jajca so naučili 
plavati.  V skupini Plameni so se imeli tako lepo kot doma. Da 
bi bilo vzdušje res pravo, so si omislili celo kavč.
Starejšim skupinam (od tretjega leta naprej) pa se niso svetile 
le oči temveč tudi zobje. Obiskala jih je gospa Zdenka, ki jih je 
naučila, kako si je treba pravilno umivati zobe. Tako si otroci 
iz skupine Plameni zdaj vsak dan po kosilu umivajo zobe.
Skoraj bi pozabili: v januarju nas je obiskal tudi potujoči teater 
Jesenice in ogledali smo si predstavo Zajčkov zvonček. No, 
kaj delajo zajčki pozimi, bi vam najverjetneje  vedeli povedati 
otroci skupine Oblački. Iz katerega materiala je njegov zvon-
ček, pa prav gotovo vedo otroci skupine Lune.
Tudi v januarju je iz naših igralnic odmeval smeh, iz otroških 
oči je sĳala radovednost in v naših srcih je bilo kljub zunanjim 
temperaturam toplo.

Monika in Joži

Zimovanje na Četeni Ravni
Vrtec Vrhnika vsak leto organizira 3-dnevno  zimovanje za 
predšolske otroke na Četeni Ravni pod  Starim Vrhom nad Škof-
jo Loko. Tam nas gostĳo tri turistične kmetĳe. Zimovanje je na-
menjeno otrokom iz oddelkov 5 – 6 let. (rojeni leta 2005)
Letošnjega zimovanja se je udeležilo 113 otrok, tako da smo ga 
morali organizirati v dveh izmenah.  Prva  izmena je  zimovala 
od 14. do 16. februarja, druga pa od 16. do 18. februarja.
Pred odhodom na zimovanje so vodje oddelkov izvedle rodi-
teljske sestanke s starši, kjer so jih seznanile s pomenom zimo-
vanja, z nastanitvĳo in ponudbo posameznih kmetĳ, z dejav-
nostmi, ki  bodo potekale v času zimovanja, z odhodi in prihodi 
avtobusov, s potrebno opremo, ki naj jo ima vsak otrok s seboj,  
in se seznanile s posebnostmi posameznih otrok, ki jih vzgoji-
teljice morajo vedeti za nemoteno bivanje zunaj doma.  Ker  po 
navadi zimovanje predstavlja prvi samostojni odhod otrok od 
staršev, je zelo pomembno, da starši dobĳo vse zgoraj omenjene 
informacĳe.  Starše smo o dogajanju na zimovanju redno ob-
veščali tudi  na naši spletni strani.
Prav tako pred zimovanjem pripravimo varnostni načrt z zadol-
žitvami posameznih strokovnih delavcev pri skrbi  za varnost 
otrok. Za vse otroke je skupaj skrbelo 16 strokovnih delavcev in 
vodja zimovanja.
Na zimovanju so otroci raziskovali naravno okolje v neposredni 

bližini kmetĳ, kjer so bili nastanjeni, »lopatali« so se na smučiš-
ču Stari Vrh, si ogledali hlev in molžo krav, domače gospodinje 
so jih uvedle v prve klekljarske spretnosti, skupaj z njimi pa so 
otroci tudi mesili kruh in ga nato spekli v krušni peči. Vsak je  
svoj hlebček kruha prinesel  domov. Tudi sicer so gospodinje na 
vseh treh kmetĳah zelo ustrežljive in otrokom pripravĳo jedi, 
ki jih imajo radi. Prav tako poskrbĳo za otroke z dietami in se 
potrudĳo, da ti  otroci niso prikrajšani.  
Največje doživetje pa je bil nočni sprehod s svetilkami. Na  Če-
teni  Ravni namreč  živĳo škratje, ki otrokom vsako leto pri-
pravĳo različna presenečenja. Letos so jim skrili zaklad, ki so ga  
morali najti zvečer, ko se je že stemnilo. 
Doživetja z zimovanja otrokom ostanejo dolgo v spominu in pri-
jetna izkušnja se bo  nadaljevala še s
5-dnevnim letovanjem v junĳu. 
Ob koncu se zahvaljujemo tudi vsem donatorjem, ki so s svoji-
mi prispevki  omogočili, da je bila cena zimovanje ugodnejša,  
tako da  so se zimovanja lahko udeležili  tudi otroci iz socialno 
šibkejših družin:
Občina Vrhnika; Mercator supermarket Vrhnika; Prva osebna 
zavarovalnica d.d., Taen d.o.o, Gonzaga – didakta d.o.o.,Varga-
lant Prebil Oto s.p.; Fortrade d.o.o., Štirn d.o.o., Ječnik d.o.o., 
Barjans d.o.o., Biotera d.o.o., Satko d.o.o., Dvig, d.o.o.,  

 Ljubica Breitenberger
pomočnica ravnateljice

Letošnje zimovanje otrok iz Vrtca Vrhnika je potekalo v dveh 
izmenah, zaradi velikega števila prĳavljenih otrok. Tako smo 
mi iz enote Žabica, ter iz enote Rosika odšli na  zimsko pu-
stolovščino prvi. Z avtobusom smo se odpeljali v ponedeljek, 
14.2. 2011  in kar hitro nam je minila ura vožnje do Četene Rav-
ni, kjer smo se nastanili na kmetĳi Tavčar in Davčen. Že prvi 

dan smo si ogledali hlev, kjer so nas pozdravile domače živali, 
po kosilu pa smo si odšli pogledati progo za sankanje in se 
po njej tudi spustili. Zvečer smo imeli pižama party , preko 
modne revĳe pižam. Za naše želodčke je skrbela gospodinja na 
kmetĳi Davčen s pripravo domačih dobrot, ki so šle otrokom 
dobro v slast. Tudi drugi dan smo se lopatali, mesili in pekli 

kruh, klekljali zapestnice, zvečer pa smo se odpravili po poteh 
škratovega pisma, ki nam ga je pustil v jedilnici. Ob reševanju 
škratovskih nalog, ki so nas popeljale do skritega zaklada, nam 
je večerni sprehod hitro minil ob pesmi Gradimo si prĳateljstvo 
s katero smo se povezali z otroki iz enote Rosika. In že je bil 
pred nami zadnji dan in le še ogled stare hiše. Pomahali smo 

v dobrodošlico otrokom iz enote Želvica ter Barjanček  in v 
slovo, ter se odpeljali nazaj proti domu. Otroci so bili po pri-
povedovanju navdušeni, najbolj pa so jim ostale v spominu 
škratove vragolĳe.

Polona U. Jerebic
Lidĳa Slana

Slomški so odlični risarji
Podjetje Netvizĳa, ki se podpisuje kot organizator humanitar-
no-družinskih dogodkov Čarobni dan, je s pomočjo pokrovi-
telja Office 1 Superstore v začetku januarja obiskalo in s paketi 
za nadaljnje kreativno ustvarjanje obdarilo otroke OŠ Antona 
Martina Slomška Vrhnika, ki so sodelovali v okviru nagrad-
nega likovnega natečaja Sonček je … Natečaj se je z razstavo 
prejetih risbic  končal 19. decembra 2010 na zimskem Čarob-
nem dnevu na Mariborskem Pohorju. Strokovna žirĳe je sicer 

imela težko in nehvaležno delo, saj smo v sklopu natečaja pre-
jeli kar 1378 izdelkov otrok vrtcev in 1. triade osnovnih šol, 
ki so še enkrat dokazali, da otroška energĳa in sončno srce 
lahko  ustvarjata čudežne stvaritve. Učenci OŠ Antona Mar-
tina Slomška Vrhnika so prejeli drugo nagrado v kategorĳi za 
najboljšo skupinsko risbico. Otroci prve triade – prvi, drug in 
tretji razred – so pod vodstvom mentoric Darĳe Čiča in Biljane 
Guša izdelali zanimive in izredno kreativne umetnine, s kate-
rimi so pokazali, da je sonce lahko tudi rdeče, modro ali celo 
zeleno, saj sonce navsezadnje izhaja iz nas samih. (sk)

Zimovanje otrok iz skupine »mišk« in »zajčkov«

Dnevi glasbe, knjige in 
ustvarjanja
V enoti Barjanček smo letos obeležili naš kulturni praznik. 
Strokovni tim je pripravil tematsko obarvan teden, ki smo ga 
poimenovali Dnevi glasbe, knjige in ustvarjanja. Otroci so bili 
povabljeni na knjižno čajanko, kjer so ob poslušanju pravljic 
doživljali knjižno dogajanje, spoznali moralno etične dimenzi-
je in razvĳali zmožnost doživljajske rabe jezika. Organizirale 
smo različne umetniške dejavnosti, kjer so otroci raziskovali, 
iskali odgovore in rešitve in čutno doživljali. S pestrim likov-
nim, plesnim, gledališkim in glasbenim okoljem smo gradili 
predstave o naši kulturi. Pripravili smo likovno razstavo, ki je 
na ogled na našem vhodu. Ogledali smo si lutkovno uprizo-
ritev glasbene pravljice, pa tudi otroci sami so imeli možnost 
zamišljanja in izvajanja animacĳe z raznimi vrstami lutk na 
lutkovnih delavnicah. V plesnem dopoldnevu so prehajali iz 
skupine v skupino, kjer so imeli možnost ustvarjanja z giba-
njem in spoznali različne plesne prvine. Pozabili nismo tudi 
na kino.  Glasbeno umetnost pa nam je predstavil glasbenik 
Matic Titovšek. Otroke je popeljal v raznoliki svet glasbil. Del 
svoje zanimive zbirke iz različnih koncev sveta je otrokom 
predstavil na sproščen in prĳazen način. 

Mirjam Jereb Zdešar
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Na podlagi 29. člena Zakona o 
lokalni samoupravi (URL RS, št. 
94/2007-UPB2, 27/2008, 76/2008, 
100/2008, 79/2009, 14/2010, 51/2010, 
84/2010), 29. člena Zakona o javnih 
financah ((URL RS, št. 79/1999, 12-
4/2000, 79/2001, 30/2002, 56/2002, 
127/2006, 14/2007, 109/2008, 49/20-
09, 38/2010, 107/2010) in Statuta 
občine Vrhnika (Naš časopis, št. 
365/2009) je Občinski svet Občine 
Vrhnika na svoji 4. redni seji dne 
17. 2. 2011 sprejel

O  D  L  O  K
O PRORAČUNU OBČINE 
VRHNIKA ZA LETO 2011

1. SPLOŠNA DOLOČBA
1. člen

(vsebina odloka)
S tem odlokom se za Občino Vrh-
nika za leto 2011 določajo prora-
čun, postopki izvrševanja prora-
čuna ter obseg zadolževanja in 
poroštev občine in javnega sektor-
ja na ravni občine (v nadaljnjem 
besedilu: proračun). 

2. VIŠINA SPLOŠNEGA DELA 
PRORAČUNA IN STRUKTURA 
POSEBNEGA DELA PRORA-
ČUNA

2. člen
(sestava proračuna in višina 
splošnega dela proračuna)

V splošnem delu proračuna so pri-
kazani prejemki in izdatki po eko-
nomski klasifikacĳi do ravni pod-
kontov. (glej preglednice A,B in C)

Posebni del proračuna sestavljajo 
finančni načrti neposrednih upo-
rabnikov, ki so razdeljeni na na-
slednje programske dele: podro-
čja proračunske porabe, glavne 
programe in podprograme, pred-
pisane s programsko klasifikacĳo 
izdatkov občinskih proračunov. 
Podprogram je razdeljen na prora-
čunske postavke, te pa na podsku-
pine kontov in podkonte, določene 
s predpisanim kontnim načrtom.
Posebni del proračuna do ravni 
proračunskih postavk – podkon-
tov in načrt razvojnih  programov 

sta prilogi k temu odloku in se 
objavita skupaj s splošnim delom 
proračuna na spletni strani Obči-
ne Vrhnika.

Načrt razvojnih programov se-
stavljajo projekti.

3. POSTOPKI IZVRŠEVANJA 
PRORAČUNA

3. člen
(izvrševanje proračuna)

Proračun se izvršuje na ravni pro-
računske postavke - podkonta. Za 
izvrševanje proračuna je odgovo-
ren župan Občine Vrhnika.

4. člen
(namenski prihodki in odhodki 

proračuna)
Namenski prihodki proračuna so 
poleg prihodkov, določenih v pr-
vem stavku prvega odstavka 43. 
člena Zakona o javnih financah 
(ZJF), tudi naslednji prihodki:
• prihodki, ki se zbirajo na podla-

gi odlokov o uvedbi občinskega 

samoprispevka po posameznih 
krajevnih skupnostih in se po-
rabljajo za namen, za katerega 
so bili uvedeni,

• drugi prihodki krajevnih skup-
nosti, ki jih krajevne skupnosti 
ustvarjajo samostojno in se po-
rabljajo za financiranje nalog 
krajevne skupnosti, v kateri so 
bili ustvarjeni,

• namensko zbrani prispevki ob-
čanov za izvajanje tekočih in 
investicĳskih nalog,

• prihodki požarne takse po 59. 
členu Zakona o varstvu pred 
požarom (Uradni list RS, št. 3/
2007-UPB-1), ki se porabljajo za 
nakup opreme za zagotavljanje 
požarne varnosti,

• prihodki od republiške takse za 
obremenjevanje voda, ki se po-
rabljajo za financiranje investicĳ 
v kanalizacĳska omrežja,

• prihodki od takse za obreme-
njevanje okolja zaradi odlaganja 
odpadkov, ki se porabljajo za fi-
nanciranje investicĳ v skladu z 
veljavno zakonodajo,

• prihodki, ustvarjeni iz naslova 
amortizacĳe objektov in opre-
me, ki se porabljajo za obnavlja-
nje objektov in opreme,

• prihodki iz naslova sodne po-
ravnave s Kamnolom Verd z 
dne 15. 5. 2008  in se porabĳo za 
prometno povezavo Kamnolom 
Verd,

• drugi prihodki, katerih namen-
ska poraba je predpisana s po-
dročnimi predpisi,

Pravice porabe na proračunskih 
postavkah 01010, 06020  in 06022 
- sredstva za usklajevanje plačnih 
nesorazmerĳ, ki niso porabljene v 
tekočem letu, se prenesejo v na-
slednje leto za isti namen.

5. člen
(prerazporejanje pravic porabe)

Osnova za prerazporejanje pravic 
porabe je zadnji sprejeti proračun, 
spremembe proračuna ali reba-
lans proračuna.
O prerazporeditvah pravic pora-
be v posebnem delu proračuna 
(finančnem načrtu neposrednega 
uporabnika) med glavnimi pro-
grami v okviru področja prora-
čunske porabe odloča na predlog 
neposrednega uporabnika župan 
oziroma predsednik sveta KS.
Župan s poročilom o izvrševanju 
proračuna v obdobju januar – ju-
nĳ 2011  in konec leta z zaključnim 
računom poroča občinskemu sve-
tu o veljavnem proračunu za leto 
2011  in njegovi realizacĳi.

6. člen
(pooblastila župana)

Župan je pooblaščen, da:
• razporeja splošno proračunsko 

rezervacĳo za financiranje posa-
meznih namenov javne porabe, 
ki jih ob sprejemanju proračuna 
ni bilo mogoče predvideti ali 
zanje ni bilo mogoče predvideti 
zadostnih sredstev. Dodeljena 
sredstva splošne proračunske 
rezervacĳe se razporedĳo v 
finančni načrt proračunskega 
porabnika.

• odloča o uporabi sredstev pro-
računske rezerve za namene iz 
49. člena Zakona o javnih finan-
cah v višini v proračunu načrto-
vane proračunske rezerve.

• odloča o dinamiki porabe sred-
stev za tekoče potrebe.

• odloča o kratkoročnem zadol-
ževanju za financiranje nalog 
javne porabe, vendar le do viši-
ne 5 % zadnjega sprejetega pro-
računa, ki mora biti odplačano 
do konca proračunskega leta.

• če se po sprejemu proračuna 
sprejme zakon ali odlok, na 
podlagi katerega nastanejo 
nove obveznosti za proračun, 
vključi župan te obveznosti v 
proračun in določi obseg izdat-
kov za ta namen v okviru več-
jih pričakovanih prejemkov in 
obsega zadolžitve, ki je določen 
s proračunom, ali s prerazpore-
ditvĳo sredstev v okviru mož-
nih prihrankov sredstev.

• odloča o odpisu ali delnem 
odpisu plačila dolga do 835,00 
EUR, če bi bili stroški postopka 
izterjave v nesorazmerju z viši-
no terjatve ali če se zaradi nev-
nočljivosti premoženja dolžnika 
ugotovi, da terjatve ni mogoče 
izterjati. Kot dolgovi se ne šteje-
jo dolgovi do občine iz naslova 
obveznih dajatev.

• odloča o nakupu premoženja v 
skladu s sprejetimi proračun-
skimi postavkami.

• samostojno odloča o pridobiva-
nju in razpolaganju z nepremič-
nim premoženjem do vrednosti 
30.000,00 EUR brez davka. O 
izvršenih transakcĳah polletno 
poroča občinskemu svetu.

• izvršuje sprejeti letni načrt pri-
dobivanja in razpolaganja z 
nepremičnim premoženjem ob-
čine.

• odloča o porabi sredstev na pro-
računskih postavkah:

o 03001 Mednarodno sodelova-
nje

o 14001 Stroški promocĳe občine,
o 20001 Stroški humanitarnih de-

javnosti – druge organizacĳe.
• odloča o porabi sredstev na pro-

računski postavki 08002 Varnost 
v cestnem prometu, Preventiva 
in vzgoja v cestnem prometu, 
na predlog Sveta za preventivo 
in vzgojo v cestnem prometu.

• odloča o začasni uporabi teko-
čih likvidnostnih proračunskih 
sredstev zaradi ohranitve nji-
hove realne vrednosti in zago-
tovitve tekoče likvidnosti pro-
računa.

• opravlja druge naloge, za kate-
re je pooblaščen s področnimi 
predpisi.

7. člen
(sredstva proračuna, namenjena 

KS, in pravni posli KS)
V proračunskem letu 2011 se iz 
občinskega proračuna za redno 
delovanje KS zagotovĳo sredstva 
v višini 82.640,25 EUR, za izvaja-
nje programov in investicĳ krajev-
nih skupnosti – sklad pa sredstva 
v višini 165.280,60 EUR. Posamez-
ni program oz. investicĳa se bo 
sofinancirala v skladu z odlokom, 
ki ureja financiranje krajevnih 
skupnosti.  
Vsi pravni posli, ki jih sklene KS 
v okviru svojih finančnih načrtov, 
so veljavni brez predhodnega so-
glasja župana.

8. člen
(izvajanje investicĳ po 2.a členu 
Odloka o financiranju krajevnih 

skupnosti v Občini Vrhnika)
V proračunskem letu 2011 se do-
loči sofinanciranja za izvajanje 
posameznih investicĳ, ki so jih 
pripravile krajevne skupnosti:  

1. investicĳe v ceste v višini 30 %;
2. investicĳe v vodovod v višini 
30 %;
3. investicĳe v kanalizacĳo v viši-
ni 35 %;
4. investicĳe v javno razsvetljavo v 
višini 25%;
5. investicĳe v plin v višini 35 %.
 
Predmet sofinanciranja so gradbe-
na dela in nadzor nad predmetno 
investicĳo. 
Z investicĳo se prične, ko je po-
godbeno zagotovljeno nad 85 % 
sredstev, potrebnih za posamezno 
investicĳo. Potrebno višino za-
gotovljenih sredstev iz prejšnjega 
stavka tega člena za posamezno 
investicĳo določi župan s skle-
pom.
Izjemoma lahko župan s sklepom 
določi nižji % pogodbeno zago-
tovljenih sredstev, potrebnih za 
posamezno investicĳo.
V letu 2011 se po tem členu lahko 
izvedejo investicĳe na naslednjih 
proračunskih postavkah:
o 13169 Ceste –KS Vrhnika  - Cen-

ter
o 13168 Ceste - KS Vrhnika Vas
o 13170 Javne razsvetljava - KS 

Drenov Grič

9. člen
(proračunski skladi)

Proračunska sklada v letu 2011 
sta:
1. račun proračunske rezerve, ob-
likovanje po ZJF,
2. račun sklada krajevnih skup-
nosti, ustanovljenega na podlagi 
odloka, ki ureja financiranje kra-
jevnih skupnosti.
Proračunska rezerva se v letu 2011 
oblikuje v višini 10.000,00 EUR.
Na predlog za finance pristojnega 
organa občinske uprave odloča 
o uporabi sredstev proračunske 
rezerve za namene iz drugega 
odstavka 49. člena ZJF do višine 
10.000,00 EUR župan in o tem s 
pisnimi poročili obvešča občinski 
svet.

10. člen
(dodeljevanje sredstev)

Proračunskim uporabnikom se 
sredstva dodeljujejo mesečno ob 
upoštevanju likvidnostnega pol-
ožaja občine. Javnim zavodom 
se sredstva zagotavljajo tako, da 
prejmejo sredstva za plače največ 
en dan pred izplačilom le-teh, 
sredstva za pokrivanje material-
nih stroškov pa največ dvakrat 
mesečno in sicer za plačilo obvez-
nosti, nastalih v preteklem obdo-
bju, pri čemer se morajo upošte-
vati roki plačil v breme občinskih 
proračunov, določenih v Zakonu 
o izvrševanju proračuna Republi-
ke Slovenĳe. Način zagotavljanja 
sredstev za financiranje drugih 
nalog v javnih zavodih se z zavodi 
dogovori v posebni pogodbi, ki se 
sklene s posameznim zavodom.
Sredstva članom občinskega sveta 
ter komisĳ in odborov se nakazu-
jejo trimesečno. Sredstva za na-
kup oziroma obnavljanje opreme 
se neposrednim uporabnikom 
dodeljujejo trimesečno na podlagi 
predloženega plana nabav.

11. člen
(obveznosti uporabnikov sred-

stev)
Uporabniki sredstev občinskega 
proračuna morajo izvrševati svoje 
naloge v mejah sredstev, ki so jim 
odobrene z občinskim proraču-
nom in le za namene, za katere so 
jim bila sredstva dodeljena.
Uporabniki proračuna morajo na-
kup opreme oziroma vzdrževalna 
in investicĳska dela nad vrednost-
jo, določeno z Zakonom o javnem 
naročanju in Zakonom o izvrše-
vanju proračuna Republike Slove-
nĳe, oddati z javnim razpisom.
Uporabniki ne smejo prevzemati 
na račun občinskega proračuna 
obveznosti, ki bi presegale odo-
brena sredstva.
Uporabniki sredstev proračuna 
poročajo županu in občinskemu 
svetu o realizacĳi nalog najmanj 
dvakrat letno in sicer ob polletju 
in ob zaključku leta oziroma po 
potrebi.

12. člen
(največji dovoljeni obseg prevze-
tih obveznosti v breme proraču-

nov prihodnjih let)
Neposredni uporabnik lahko v te-
kočem letu razpiše javno naročilo 
za celotno vrednost projekta, ki je 
vključen v načrt razvojnih progra-
mov, če so zanj načrtovane pravice 
porabe na proračunskih postav-
kah v sprejetem proračunu.
Skupni obseg prevzetih obvezno-
sti neposrednega uporabnika, ki 
bodo zapadle v plačilo v prihod-
njih letih za investicĳske odhodke 
in investicĳske transfere, ne sme 
presegati 60 % pravic porabe v 
sprejetem finančnem načrtu ne-
posrednega uporabnika, od tega:
1. v letu 2011 do 30 % navedenih 
pravic porabe in
2. v ostalih prihodnjih letih do 30 
% navedenih pravic porabe.
Skupni obseg prevzetih obvezno-
sti neposrednega uporabnika, ki 
bodo zapadle v plačilo v prihod-
njih letih za blago in storitve in za 
tekoče transfere, ne sme presegati 
20 % pravic porabe v sprejetem 
finančnem načrtu neposrednega 
uporabnika.
Omejitve iz drugega in tretjega 

Splošni del proračuna na ravni podskupin kontov se določa v naslednjih zneskih:
v eurih

A. BILANCA PRIHODKOV IN ODHODKOV
Skupina/Podskupina kontov                                                                                Proračun leta 2011

I SKUPAJ PRIHODKI (70+71+72+73+74+78) 19.495.673,60
TEKOČI PRIHODKI (70+71) 13.621.936,60

70 DAVČNI PRIHODKI (700+703+704+706) 10.083.846,00
700   DAVKI NA DOHODEK IN DOBIČEK 8.547.786,00
703   DAVKI NA PREMOŽENJE 1.186.060,00
704   DOMAČI DAVKI NA BLAGO IN STORITVE 350.000,00

71 NEDAVČNI PRIHODKI (710+711+712+713+714) 3.538.090,60
710   UDELEŽBA NA DOBIČKU IN DOHODKI OD PREMOŽENJA 1.366.640,00
711   TAKSE IN PRISTOJBINE 9.000,00
712   GLOBE IN DRUGE DENARNE KAZNI 118.500,00
713   PRIHODKI OD PRODAJE BLAGA IN STORITEV 19.670,00
714   DRUGI NEDAVČNI PRIHODKI 2.024.280,60

72 KAPITALSKI PRIHODKI (720+722) 1.585.021,00
720   PRIHODKI OD PRODAJE OSNOVNIH SREDSTEV 738.000,00

722   PRIHODKI OD PRODAJE ZEMLJIŠČ IN NEOPREDMETENIH DOLGO-
ROČNIH SREDSTEV 847.021,00

73 PREJETE DONACĲE (730+731) 602.000,00
730   PREJETE DONACĲE IZ DOMAČIH VIROV 602.000,00

74 TRANSFERNI PRIHODKI (740) 3.686.716,00
740   TRANSFERNI PRIH. IZ DRUGIH JAVNOFINANČNIH INSTITUCĲ 3.686.716,00

II SKUPAJ ODHODKI (40+41+42+43+45) 21.118.281,67
40 TEKOČI ODHODKI (400+401+402+403+409) 3.931.207,84

400   PLAČE IN DRUGI IZDATKI ZAPOSLENIM 990.314,60
401   PRISPEVKI DELODAJALCEV ZA SOCIALNO VARNOST 150.461,00
402   IZDATKI ZA BLAGO IN STORITVE 2.707.932,24
403   PLAČILA DOMAČIH OBRESTI 10.000,00
409   REZERVE 72.500,00

41 TEKOČI TRANSFERI (410+411+412+413) 5.856.904,56
410   SUBVENCĲE 212.000,00
411   TRANSFERI POSAMEZNIKOM IN GOSPODINJSTVOM 2.603.646,40
412   TRANSFERI NEPROFITNIM ORGANIZACĲAM IN USTANOVAM 532.503,00
413   DRUGI TEKOČI DOMAČI TRANSFERI 2.508.755,16

42 INVESTICĲSKI ODHODKI (420) 11.289.169,27
420   NAKUP IN GRADNJA OSNOVNIH SREDSTEV 11.289.169,27

43 INVESTICĲSKI TRANSFERI (430) 41.000,00
432 INVESTICĲSKI TRANSFERI PRORAČUNSKIM UPORABNIKOM 41.000,00

III PRORAČUNSKI PRESEŽEK
(PRORAČUNSKI PRIMANJKLJAJ) (I-II) -1.622.608,07

B. RAČUN FINANČNIH TERJATEV IN NALOŽB
Skupina/Podskupina kontov                                                                        Proračun leta 2011

IV PREJETA VRAČILA DANIH POSOJIL IN PRODAJA KAPITALSKIH DELE-
ŽEV (750+751+752) 0,00

75 PREJETA VRAČILA DANIH POSOJIL IN PRODAJA KAPITALSKIH DELE-
ŽEV 0,00

751   PRODAJA KAPITALSKIH DELEŽEV 0,00

V DANA POSOJILA IN POVEČANJE KAPITALSKIH DELEŽEV (440+441+442) 0,00

44 DANA POSOJILA IN POVEČANJE KAPITALSKIH DELEŽEV 0,00
441 POVEČANJE KAPITALSKIH DELEŽEV IN FINANČNIH NALOŽB 0,00

VI PREJETA MINUS DANA POSOJILA IN SPREMEMBE KAPITALSKIH DELE-
ŽEV (IV-V) 0,00

C. RAČUN FINANCIRANJA
Skupina/Podskupina kontov                                                                        Proračun leta 2011

VII ZADOLŽEVANJE (50) 950.000,00
50 ZADOLŽEVANJE 950.000,00

500   DOMAČE ZADOLŽEVANJE 950.000,00
VIII ODPLAČILA DOLGA (55) 100.000,00

55 ODPLAČILA DOLGA 100.000,00
550   ODPLAČILA DOMAČEGA DOLGA 100.000,00
IX SPREMEMBA STANJA SREDSTEV NA RAČUNU (I+IV+VII-II-V-VIII) -772.608,07
X NETO ZADOLŽEVANJE (VII-VIII) 850.000,00

XI NETO FINANCIRANJE (VI+X-IX) 1.622.608,07

XII STANJE SREDSTEV NA RAČUNIH NA DAN 31.12. PRETEKLEGA LETA 772.608,07
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odstavka tega člena ne veljajo za 
prevzemanje obveznosti z naj-
emnimi pogodbami, razen če na 
podlagi teh pogodb lastninska 
pravica preide oziroma lahko pre-
ide iz najemodajalca na najemni-
ka, in prevzemanje obveznosti za 
dobavo elektrike, telefona, vode, 
komunalnih storitev in drugih 
storitev, potrebnih za operativno 
delovanje neposrednih uporabni-
kov.
Prevzete obveznosti iz drugega 
in tretjega odstavka tega člena se 
načrtujejo v finančnem načrtu ne-
posrednega uporabnika in načrtu 
razvojnih programov.

13. člen
(spreminjanje načrta razvojnih 

programov)
Predstojnik neposrednega upo-
rabnika lahko spreminja vrednost 
projektov v načrtu razvojnih pro-
gramov. Projekte, katerih vred-
nost se spremeni za več kot 20 % 
ali 50.000,00 EUR, mora predhod-
no potrditi občinski svet.
Projekti, za katere se zaradi pre-
nosa plačil v tekoče leto, zaklju-
ček financiranja prestavi iz pred-
hodnega v tekoče leto, se uvrstĳo 
v načrt razvojnih programov po 
uveljavitvi proračuna.
Novi projekti se uvrstĳo v načrt 
razvojnih programov na podlagi 
odločitve občinskega sveta.
Investicĳske programe, novelacĳe 
investicĳskih programov in pre-
dinvesticĳske zasnove sprejema 
Občinski svet Občine Vrhnika. 
Dokumente identifikacĳe investi-
cĳskih projektov in ostalo inve-
sticĳsko dokumentacĳo sprejema 
župan.

14. člen
(pridobivanje stvarnega premo-

ženja)
Stvarno premoženje se lahko pri-
dobiva z nakupom samo v obsegu, 
ki je potreben za izpolnjevanje na-
log, opredeljenih s tem odlokom, 
brez nepotrebnih zalog.

Za brezplačno pridobitev premo-
ženja je potrebno pridobiti pred-
hodno soglasje občinskega sveta, 
če bi takšna pridobitev povzročala 
večje stroške ali če je lastništvo 
povezano s pogoji, ki bi povzročili 
nesorazmerne obveznosti za ob-
čino glede na koristi brezplačne 
pridobitve.

V primeru brezplačne pridobit-
ve zemljišč nosi Občina Vrhnika 
stroške meritev in parcelacĳ teh 
zemljišč.

15. člen
(letni načrt pridobivanja pre-
mičnega premoženja in letni 

načrt razpolaganja s premičnim 
premoženjem)

V roku 30 dni od uveljavitve Od-
loka o proračunu občine Vrhnika 
za leto 2011 sprejme župan letni 
načrt pridobivanja premičnega 
premoženja za leto 2011.
Nabava osnovnega sredstva, na-
ročilo gradnje in izvajanje inve-
sticĳskega vzdrževanja se lahko 
prične:
• če je to načrtovano v planu iz-

vajanja za leto 2011,
• ko župan izda sklep o pričetku 

realizacĳe posamezne postavke 
iz načrta na podlagi preveritve 
likvidnostnega stanja proraču-
na.

Letni načrt razpolaganja s premič-
nim premoženjem občine Vrhnika 
zajema osnovna sredstva ločeno 
po motornih vozilih in drugem 
premičnem premoženju v po-
samični vrednosti nad 10.000,00 
EUR.

16. člen
(načrtovanje likvidnosti prora-

čuna)
Za finance pristojen organ ob-
činske uprave načrtuje likvidnost 
proračuna za posamezno polletje 
tekočega leta z napovedjo denar-
nega toka proračuna (načrt za iz-
vrševanje proračuna).

Načrt za izvrševanje proračuna je 
pregled načrtovanih prihodkov, 
povečanih za sredstva od prodaje 
kapitalskih naložb, ter pregled na-
črtovanih odhodkov, povečanih 
za nakup kapitalskih naložb in 
odplačil glavnic dolga.
Največji možni obseg načrtovanih 
odhodkov, povečan nakup kapi-
talskih naložb in odplačila dolga, 
v skladu z likvidnostnimi mož-
nostmi proračuna določi za finan-
ce pristojni organ občine.
Načrt za izvrševanje proračuna 
pristojni organ predloži v sprejem 
županu.

4. OBSEG ZADOLŽEVANJA IN 
POROŠTEV OBČINE IN JAV-
NEGA SEKTORJA

17. člen
(obseg zadolževanja občine in 

izdanih poroštev občine)
Zaradi kritja presežkov odhodkov 
nad prihodki v bilanci prihodkov 
in odhodkov, presežkov izdatkov 
nad prejemki v računu finančnih 
terjatev in naložb ter odplačila 
dolgov v računu financiranja se 
občina za proračun leta 2011  lah-
ko zadolži do višine 950.000,00 
EUR.
Obseg poroštev občine za izpol-
nitev obveznosti javnih zavodov 
in javnih podjetĳ, katerih ustano-
viteljica je Občina Vrhnika, v letu 
2011 ne sme preseči skupne višine 
glavnic 200.000,00 EUR. Soglasje o 
izdaji poroštva do višine 65.000,00 
EUR daje župan občine, nad to vi-
šino pa občinski svet.

18. člen
(obseg zadolževanja javnih za-

vodov in javnih podjetĳ) 
Javna podjetja in javni zavodi, 
katerih ustanoviteljica je občina, 
se lahko v letu 2011 zadolžĳo do 
skupne višine 100.000,00 EUR pod 
pogojem, da pridobĳo soglasje 
ustanovitelja. Soglasje o zadolžit-
vi do višine 65.000,00 EUR daje 
župan občine, nad to višino pa ob-
činski svet.

19. člen
(obseg zadolževanja in izdanih 

poroštev pravnih oseb, v katerih 
ima občina odločujoč vpliv na 

upravljanje)

Pravne osebe, v katerih ima ob-
čina odločujoč vpliv na upravlja-
nje, se lahko v letu 2011 zadolžĳo 
do skupne višine 400.000,00 EUR 
pod pogojem, da pridobĳo soglas-
je ustanovitelja. Soglasje o zadol-
žitvi do višine 65.000,00 EUR daje 
župan občine, nad to višino pa ob-
činski svet.

20. člen
(obseg zadolževanja občine za 

upravljanje z dolgom občinskega 
proračuna)

Za potrebe upravljanja občinskega 
dolga se občina lahko zadolži do 
višine 50.000,00 EUR.

5. NALOGE NADZORNEGA 
ODBORA

21. člen
(naloge NO)

Nadzorni odbor pri občinskem 
svetu opravlja:
-  nadzor nad razpolaganjem s 

premoženjem občine,
-  nadzoruje namembnost in smo-

trnost porabe sredstev občin-
skega proračuna,

-  nadzoruje finančno poslova-
nje uporabnikov proračunskih 
sredstev.

Če se pri ugotavljanju proračun-
skega nadzora pri uporabnikih 
ugotovi, da sredstva niso bila 
uporabljena za namene, za katere 
so bila dodeljena, ima nadzorni 
odbor pravico zahtevati, da se ta 
sredstva vrnejo v občinski pro-
račun in o tem obvesti župana 
občine. To velja tudi za pomanj-
kljivosti, ki so bile ugotovljene pri 
vodenju finančnega in materialne-
ga knjigovodskega stanja.

6. PREHODNE IN KONČNE 
DOLOČBE

22. člen
(začasno financiranje v letu 2012)
V obdobju začasnega financiranja 
Občine Vrhnika v letu 2012, če bo 
začasno financiranje potrebno, se 
uporablja ta odlok in sklep o do-
ločitvi začasnega financiranja.

23. člen
(uveljavitev odloka)

Ta odlok začne veljati naslednji 
dan po objavi v uradnem glasilu 
Naš časopis. Posebni del proraču-
na in načrt razvojnih programov 
se objavita na spletnih straneh 
Občine Vrhnika, www.vrhnika.si.

Številka: 410-97/2010 (4-01)
Vrhnika, dne 18. 2. 2011

ŽUPAN
Stojan JAKIN, 

univ.dipl.inž.grad. l.r.

Na podlagi 11. člena Zakona 
o stvarnem premoženju države, 
pokrajin in občin (Uradni list RS, 
št. 14/2007) in Statuta Občine Vrh-
nika (Naš časopis, št. 365/2009) je 
Občinski svet Občine Vrhnika na 
svoji 4. redni seji dne 17. 2. 2011 
sprejel 

LETNI NAČRT pridobivanja 
in razpolaganja s stvarnim pre-

moženjem občine 
za leto 2011

Posamezne vrste načrtovanih pra-
vnih poslov, so prikazane v tabeli, 
in sicer kot prodaje, menjave ter 
odkupi zemljišč, ki so finančno 
podprti v proračunu občine Vrh-
nika za leto 2011.
Sredstva, pridobljena s prodajo 
stvarnega premoženja se lahko 
uporabljajo samo za vzdrževanje 
ali nakup stvarnega premoženja. 
Zemljišča, navedena v letnem na-
črtu, se bodo prodajala oziroma 
odkupovala upoštevajoč izhodišč-
no vrednost, določeno s cenitvĳo 
ocenjevalca vrednosti nepremič-
nin.
Način in postopek prodaje ter 
pridobitve stvarnega premoženja 
določa Zakon o stvarnem premo-
ženju države, pokrajin in občin 
(Ur.l. RS, št. 14/2007, 55/2009 Odl.
US: U-I-294/07-16 – v nadaljevanju 
ZSPDPO. 
(glej spodnje preglednice)

Predvidene so prodaje manjših 
površin pri stanovanjskih hišah, 
ki se že ali se bodo uporabljale kot 
pripadajoča zemljišča k stavbam. 
Pri nepremičninah s statusom 
javnega dobra,  se pogosto pojav-
lja problematika neusklajenosti 
dejanskega stanja poteka občin-
ske ceste in stanja, ki ga izkazuje 
zemljiški kataster. V navedenih 
primerih je stanje potrebno uredi-
ti, in sicer z menjavo, prodajo ali 
odkupom zemljišč.  Predvideni so 
tudi odkupi zemljišč za ureditev 
zemljiškoknjižnega stanja v zvezi 
z izvedbo investicĳ Občine Vrh-
nika.
Skladno z določbo 7. odstavka 
11. člena ZSPDPO so v proraču-
nu rezervirana tudi sredstva za 
pridobivanje in razpolaganje s 
stvarnim premoženjem na celo-
tnem območju Občine Vrhnika 
pod določeno vrednostjo, ki je 
opredeljena v odloku, s katerim 
je določen proračun, postopku iz-
vrševanja proračuna ter obseg za-
dolževanja in poroštev občine in 
javnega sektorja na ravni občine. 
Izkupiček razpolaganja in uprav-
ljanja s stvarnim premoženjem je 
prihodek proračuna Občine Vrh-
nika. Kupnina, najemnina, od-
škodnina in drugi prihodki obči-
ne, pridobljeni iz razpolaganja in 
upravljanja stvarnega premoženja 
se uporabĳo izključno za gradnjo, 
nakup in vzdrževanje stvarnega 
premoženja ter pravno urejenost 
stvarnega premoženja občine na 
način, določen s predpisom, ki 

ureja izvrševanje proračuna (32. 
člen Uredbe o stvarnem premože-
nju države, pokrajin in občin, URL 
RS št. 84/07). 
Krajevna skupnost Verd planira 
nakup zemljišč parc. št. 20/1, 20/2, 
20/3, vse K.O. Verd za širitev po-
kopališča in nakup zemljišča parc. 
št. 11/2, K.O. Verd za širitev parki-
rišča.
Krajevna skupnost Bevke planira 
nakup zemljišč parc. št. 1225/3 in 
1195/2, K.O. Blatna Brezovica za 
ureditev parkirišča pri kulturnem 
domu Bevke.  
Krajevna skupnost Blatna Brezo-
vica pa namerava prodati zemljiš-
če parc. št. 2/2, K.O. Blatna Brezo-
vica.

Prihodki od prodaje stavb:
Glede na preselitev otrok iz objek-
ta Poštna 1, Vrhnika v novozgra-
jeni vrtec na Tržaški cesti 2a in 
dejstvo, da so bile podane ocene 
neprimernosti objekta za njegovo 
uporabo, se v letu 2011 predvide-
va prodaja navedenega objekta. 
Prodaja se bo izvedla na podlagi 
ocene vrednosti nepremičnine. 
Občina Vrhnika planira v letu 
2011 prodajo objekta v površini 
670 m2 na  naslovu Tržaška cesta 
24, Vrhnika. 

Prihodki od prodaje stanovanj:
V letu 2011 Občina Vrhnika pla-
nira tudi prodajo stanovanja na 
Opekarski 14, Vrhnika.

Letni načrt pridobivanja in razpo-
laganja s stvarnim premoženjem 
občine za leto 2011 je sestavni del 
Odloka o proračunu občine Vrh-
nika za leto 2011.
Letni načrt začne veljati naslednji 
dan po objavi v občinskem glasilu 
Naš časopis.

Številka: 410-97/2010 (4-01)
Vrhnika, dne 18. 2. 2011
 

ŽUPAN
OBČINE VRHNIKA

Stojan Jakin 
univ.dipl.inž.grad. l.r. 

OBČINA 
VRHNIKA UPRAVLJAVEC ŠIFRA K.O. ZEMLJIŠČE PARC. ŠT.

VELIKOST 
PARC./m² oz. 

PREDVIDENA 
POVRŠINA

VRSTA 
RABE

ZNESEK

EUR   

PRODAJA
P1 Občina Vrhnika 2000 parc. št. 1939/9 93 pot  

 ZAPLANA   Cenitev 
    4.650,00

P2 Občina Vrhnika 2002 del parc. št. 2520/26   ocenjena vrednost
VRHNIKA 146 pot

   21.900,00
P3 Občina Vrhnika 2002 Parc. št. 2246/17 in 2246/9 cca. 18 neplodno Ocenjena vrednost

 VRHNIKA    1.800,00
P4 Občina Vrhnika 2001 Parc. št. 16/2 cca. 15 pašnik  

 ST. VRHNIKA    Ocenjena vrednost 
     1.200,00

P5 Občina Vrhnika 2003 Parc. št. 1788/9 140 pot Ocenjena vrednost 

 VERD   7.000,00
     

P6 Občina Vrhnika 2002 Parc. št. 2868/22, 2868/23 225 pot Ocenjena vrednost

 VRHNIKA   javno dobro 18.000,00

P7 Občina Vrhnika 2003 del parc. št. 278/2 274 pašnik Ocenjena vrednost

 VERD    21.920,00
      

P8 Občina Vrhnika 2002 del parc. št. 2882/20 cca. 50 cesta Ocenjena vrednost
  VRHNIKA    4.000,00

P9 Občina Vrhnika 1997 parc. št. 2586/4 1231 travnik Ocenjena vrednost
  BLATNA 

BREZOVICA
   98.480,00

P10 Občina Vrhnika 2004 parc. št. 3176/3 319 pašnik Ocenjena vrednost
  BOROVNICA    25.520,00

P11 Občina Vrhnika 2002 del parc. št. 2829/1 48 pot Ocenjena vrednost
  VRHNIKA    4.800,00

P12 Občina Vrhnika 2003 del parc. št. 1620/11 cca. 600 barjanski 
travnik

Ocenjena vrednost

  VERD    48.000,00

P13 Občina Vrhnika 2002 del parc. št. 969/3 cca. 280 neplodno Ocenjena vrednost
  VRHNIKA    19.600,00

P14 Občina Vrhnika 2002 parc. št. 2729/29, 2740/15, 
2729/30, 2740/14, 2729/32

99, 56, 58, 138, 182 cesta, 
neplodno 

Ocenjena vrednost skupaj

  VRHNIKA    31.980,00

P15 Občina Vrhnika 2002 parc. št. 2246/18 85 garaža, 
neplodno

Ocenjena vrednost 

  VRHNIKA   8.500,00
      

P16 Občina Vrhnika 2002 del parc. št. 2538/6 cca. 75 travnik Ocenjena vrednost
  VRHNIKA    6.000,00

P17 Občina Vrhnika 1998 parc. št. 1479/4 72 pot Ocenjena vrednost
  VELIKA 

LIGOJNA
   5.040,00

P18 Občina Vrhnika 1998 parc. št. 1485/5 567 travnik Ocenjena vrednost

  VELIKA 
LIGOJNA

   45.360,00

P19 Občina Vrhnika 2002 parc. št. 2011/16, 2011/19, 
2011/20

20, 18, 15 garaža Ocenjena vrednost skupaj

  VRHNIKA    4.324,80

P20 Občina Vrhnika 2002 del parc. št. 2007/6 cca. 201 garaža Ocenjena vrednost
  VRHNIKA    16.401,60

SKUPAJ
     394.476,40
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MENJAVA      
M1 Občina Vrhnika  del parc. št. 1935/1 za 

667/9  (odmerila se bo 
dejanska trasa ceste, ki 
poteka po parc. št. 1935/1 
in privat zemljiščih 
lastnika Zlatka 
Malavašiča. Dejanske 
izmerjene površine se 
bodo menjale)

  Ocenjena vrednost
 2000   4.926,70
 ZAPLANA    

M2 Občina Vrhnika 2002           
VRHNIKA

Del parc. št. 2837/2 
k.o. Vrhnika  za parc. 
št. 2927/1 k.o. Blatna 
Brezovica

 njiva, travnik Ocenjena vrednost (menjava 
brez doplačila)

 1997 
 BL ATNA 

BREZOVICA

 pašnik, gosp. 
poslopje, 

posl. Stavba, 
pašnik

21.000,00

M3 Občina Vrhnika 2000 del parc. št. 1938/1 za del 
201/1 in 202/8 

cca. 600 pot Ocenjena vrednost
 ZAPLANA za njiva 2.239,68
  cca. 600 gozd  
    

M4 Občina Vrhnika 1997 parc. št. 1438/1 za del 
parc. št. 1441/4,1444/1 in 
del 1437/1 

cca. 550  Ocenjena vrednost
 BLATNA 

BREZOVICA
za  23.697,53

  cca. 550   
M5 Občina Vrhnika 2000 del parc. št. 1896/4 (180 

m²) za del zemljišča parc. 
št. 1896/2 (223 m²)

cca. 400 pot Ocenjena vrednost
 ZAPLANA  javno dobro 1.148,90

M6 Občina Vrhnika 2002 parc. št. 2697/0  parc. št. 
2698/0

1294 za 2178 njiva, 
barjanski 
travnik

Ocenjena vrednost

 VRHNIKA  javno dobro 129.400,00

     
M7 Občina Vrhnika 2003 parc. št. 1234/6, del parc. 

št.1234/1  in del parc. 
št. 1242/5 za del parc. 
št. 877/4

300  barjanski 
travnik

Ocenjena vrednost

 VERD  pot 24.000,00
     

M8 Občina Vrhnika 2000 parc. št. 1156/28  za parc. 
št.  1927/2 

254 pot Ocenjena vrednost

 ZAPLANA 254 pot 400,00

M9 Občina Vrhnika 2000 Parc. št.1916/3 za parc. št. 
1156/29 in 1156/32

204 za pot Ocenjena vrednost
 ZAPLANA 241 pot 1.200,00

M11 Občina Vrhnika 1999 PODLIPA del parc. št. 1885/5 za del 
parc. št.  619/2 in 618

754 pot Ocenjena vrednost

 1998   560,00
 VELIKA 

LIGOJNA
2613, 6966 njiva, gozd  

M12 Občina Vrhnika 2003 parc. št. 11/9 za parc. 
št. 289/5

12 pot Ocenjena vrednost

 VERD 12 dvorišče 360,00

M13 Občina Vrhnika 2002 parc.št. 2679/9 za parcelo 
v IC

724 dvorišče Ocenjena vrednost

 VRHNIKA    43.440,00

M14 Občina Vrhnika  Del parc. št. 1874/1 za 
parc. št. 1021/11 in 1021/2

290 pot  
 VELIKA 

LIGOJNA
 javno dobro Ocenjena vrednost

 1998 1075 pot 15.600,00
M15 Občina Vrhnika 2003 Del parc. št.1811/3 (460) 

in parc.št. 1811/4 (283) za 
del parc. št. 99/1 (547) in 
del parc.št. 2807/1(127)

283, 3562 pot  
 VERD  javno dobro Ocenjena vrednost

 2002 2344, 6330 travnik 29.720,00
 VRHNIKA    

M16 Občina Vrhnika      
  2002 Parc. št. 722/3 in 723/2 za 74 njiva, 

sadovnjak
Ocenjena vrednost 

  VRHNIKA

parc. št. 2854/65

96 pot 5.183,00

M17 Občina Vrhnika 1998 Parc. št. 1877/2 za 235 pot Ocenjena vrednost
  VELIKA 

LIGOJNA
parc. št. 995/4 in 995/5 758 pot 5.710,00

M18 Občina Vrhnika 1998 Parc. št. 1551/2, 1550/2, 
1549/5, 1556/12 za 1834/7

333 barjanski 
travnik

Ocenjena vrednost 

  VELIKA 
LIGOJNA

 20 pot 12.000,00

M19 Občina Vrhnika 2692 Del parc. št. 1023/3 in 
1076 z delom parc. št. 
489/2 in 489/1

cca. 2000 za 2000 pašnik, 
gozd, njiva, 
travnik, pot 

Ocenjena vrednost zemljišč na 
vsaki strani

  SMREČJE    12.000,00

M20 Občina Vrhnika 2003 del parc. št. 864/1 za del 
parc. št. 864/2

cca. 220 za cca. 35 travnik Ocenjena vrednost z 
doplačilom 

  VERD   13.200,00

M21 Občina Vrhnika 2002 del parc. št. 2538/6 za del 
parc. št. 2675/46

cca. 250 za cca. 85 travnik, njiva Ocenjena vrednost z 
doplačilom 

  VRHNIKA    20.000,00
M22 Občina Vrhnika 2002 parc. št. 2699/236, 

2699/237, 2699/238 za 
433.S

19, 174, 15 za 59 neplodno Ocenjena vrednost z 
doplačilom 

  VRHNIKA    24.960,00
M23 Občina Vrhnika 1998                    

VELIKA 
LIGOJNA

Del parc. št. 1891/3 za 
del 401/4

70 za 70 pot, 
sadovnjak

Ocenjena vrednost na vsaki 
strani 

      2.800,00

M24 Občina Vrhnika 2000      
ZAPLANA

Del parc. št. 1894 za del 
1712/1

3000 za 400 gozd, pašnik, 
pot

Ocenjena vrednost na vsaki 
strani 

     15.000,00
SKUPAJ      408.545,81

ODKUPI
O1  2002 del parc. št. 423.S cca. 65 neplodno Ocenjena vrednost

 VRHNIKA   4.550,00
O2   parc. št. 139/3, 141/3, 

188/2, 
1284 pot Ocenjena vrednost

 VERD 189/7 in 189/6   51.360,00
O3  2000 del parc. št. 343/1 in del 

parc. št. 344 
277 travnik Ocenjena vrednost

 ZAPLANA    1.385,00
O4  2002 parc. št. 2094/17 289 njiva Ocenjena vrednost

 VRHNIKA    28.900,00
O5   Širitev ceste Drenov 

Grič-Zaklanec
cca. 1500  Ocenjena vrednost

    60.000,00
O6  BLATNA 

BREZOVICA
odkup za pločnik- Sinja 
Gorica

330  Ocenjena vrednost

  VELIKA 
LIGOJNA

   26.320,00

O7   Območje Občine Vrhnika   50.000,00
O8   ureditev cest v Bevkah   30.000,00
O9 . 1997 parc.št. 244/2 347 pot Ocenjena vrednost

 BL. 
BREZOVICA

   20.820,00

O10  1997 parc. št. 1265/13 in 
1265/24

40 dvorišče Ocenjena vrednost

 BLATNA 
BREZOVICA

   3.842,00

O11  2002 parc. št. 2672/18, 2672/19 
in 2672/20

1509 neplodno Ocenjena vrednost

 VRHNIKA    56.000,00
O12  2692 parc. št. 544/9, 543/6 

in 543/7
157 gospodarsko 

poslopje, 
njiva

Ocenjena vrednost

 SMREČJE    4.710,00
O13  2003 pločnik Verd cca. 360  Ocenjena vrednost

 VERD    36.000,00
      

O14  1999 del zemljišč parc. št. 610, cca. 300 travnik, njiva Ocenjena vrednost

 PODLIPA 612/1, 613/1, 613/3, 606/1   3.000,00

O15  2000 parc. št. 1711/23, 1711/24 648 nepolodno Ocenjena vrednost

 ZAPLANA    2.592,00
O16  1998 del parc. št. 843/1, 843/4 

in 823/2
150 sadovnjak Ocenjena vrednost

  VELIKA 
LIGOJNA

   12.000,00

O17  2003 parc. št. 277/15 193 pot Cenitev 
  VERD    4.560,00

O18  2002 del parc. št. 2496/1 cca. 550 sadovnjak Ocenjena vrednost

  VRHNIKA    66.000,00
O19  2002 del parc. št. 2503/6 in del 

parc. št. 2614/2
60 travnik Ocenjena vrednost

  VRHNIKA   njiva 6.000,00

O20  2002 Parc. št. 1974/4 in 1973/4 63 travnik Ocenjena vrednost
  VRHNIKA    

630,00

 O21  2000 Odkup za cesto Zaplana 18000 gozd Ocenjena vrednost

  ZAPLANA
del. parc. št.  1723/5, 
1749,..  travnik 55.000,00

 O22  2692 Del parc. št. 435/4, 435/9, cca. 630 pašnik Ocenjena vrednost 
  SMREČJE 435/8, 435/7, 435/6, 436  travnik 18.900,00

O23  2000 Del parc. št. 632/19, 640/5, cca. 2000 travnik Ocenjena vrednost
  ZAPLANA 637   20.000,00

O25  2002 parc. št. 2951/9 213 travnik Ocenjena vrednost
  VRHNIKA    6.390,00

O26  2002 Pločnik na Idrĳski cesti 500

njiva, 
poslovna 

stavba Ocenjena vrednost
  VRHNIKA    20.000,00

O27  2000 del parc. št. 4/2 in 4/5 268 gozd Ocenjena vrednost
  ZAPLANA    804,00

SKUPAJ      589.763,00

 LETNI PROGRAM PRODAJE FINANČNEGA PREMOŽENJA OBČINE VRHNIKA
ZA LETO 2011
V letu 2011 ni predvidene prodaje finančnega premoženja Občine Vrhnika. 
Letni program prodaje finančnega premoženja Občine Vrhnika za leto 2011 je sestavni del Odloka o prora-
čunu Občine Vrhnika za leto 2011. 
Letni program začne veljati naslednji dan po objavi v občinskem glasilu Naš časopis. 

Številka:  410-97/2010 (4-01)
Vrhnika, dne 18. 2. 2011

ŽUPAN
OBČINE VRHNIKA 

Stojan Jakin, univ.dipl.inž.grad. l.r.
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 Na podlagi 7. člena Zakona o 
športu (Uradni list RS, št. 22/98, 
27/02, 110/02 in 15/03),  v skladu z 
Nacionalnim programom športa v 
Republiki Slovenĳi (Uradni list RS, 
št. 24/00 in 31/00) in na podlagi 4. 
člena Pravilnika o sofinanciranju 
športa v Občini Vrhnika (Uradne 
objave občine Vrhnika,  Naš časo-
pis št. 340/07 - UPB1, št. 345/08, št. 
365/09, št. 374/10), je Občinski svet 
Občine Vrhnika na 4. redni seji dne 
17. 2. 2011 sprejel

LETNI PROGRAM ŠPORTA 
OBČINE VRHNIKA ZA LETO 

2011

1. člen
Letni program športa Občine Vrh-
nika za leto 2011 opredeljuje pro-
grame športa, ki se sofinancirajo 
s sredstvi občinskega proračuna, 
njihovo vsebino ter višino in namen 
sredstev, predvidenih v občinskem 
proračunu.

2. člen
V proračunu Občine Vrhnika za leto 
2011 bodo sredstva za Razpis – šport 
na proračunski postavki 4003 1805-
9001 18019  v višini 177.860 €; od 
tega:

 sofinanciranje programov športa 
in uporabe športnih objektov (84 
% - 3. člen, točka 1. do 6.) 

 strokovne in razvojne naloge na 
področju športa (16 % - 3. člen, 
točka 7. do 12.)

3. člen
S sredstvi za Razpis – šport  se bodo 
sofinancirali naslednji programi 
športa, uporaba športnih objektov 
ter strokovne in razvojne naloge na 
področju športa v Občini Vrhnika 
glede na vsebino:

1. Športna vzgoja otrok, mladine 
in študentov, ki se prostovoljno 
ukvarjajo s športom zunaj obvez-
nega izobraževalnega programa

1.1  Interesna športna vzgoja pred-
šolskih otrok:

⇒ "Zlati sonček"
⇒ "Ciciban planinec"
⇒ ostali  programi, ki jih organizi-

rajo izvajalci športnih programov 
za predšolske otroke

V okviru teh programov Občina 
Vrhnika sofinancira propagandno 
gradivo, strokovni kader (v pri-
meru, da se programi ne izvajajo v 
rednem delovnem času) in najem 
objektov za izvedbo največ 60-urnih 
programov za skupine, v katerih je 
največ 20 otrok.

Sredstva, namenjena sofinanci-
ranju navedenih vsebin športa, 
znašajo 1,00 % celotnega zneska 
proračunske postavke 4003 1805-
9001 18019. 

1.2  Interesna športna vzgoja šoloob-
veznih otrok:

⇒ "Zlati sonček"
⇒ "Krpan"
⇒ "Naučimo se plavati"
⇒ mladi planinec, planinska šola, 

planinski tabor

V okviru zgoraj navedenih progra-
mov Občina Vrhnika sofinancira 
strokovni kader in propagandno 
gradivo, pri programu „naučimo se 
plavati“ strokovni kader za izvedbo 
10-urnih tečajev plavanja za učence 
prvih razredov osnovne šole za sku-
pine, v katerih je največ 10 otrok.
⇒ drugi programi za skladen raz-

voj gibalnih sposobnosti otrok in 
mladostnikov

V okviru teh programov Občina 
Vrhnika sofinancira propagandno 
gradivo, organizacĳo in izpeljavo 
občinskih, regĳskih in državnih šol-
skih prvenstev ter udeležbo na teh 
prvenstvih, najem objektov za naj-
več 80-urne programe za skupine, v 
katerih je največ 20 otrok.

Sredstva, namenjena sofinanci-
ranju navedenih vsebin športa, 

znašajo 19,50 % celotnega zneska 
proračunske postavke 4003 1805-
9001 18019.

1.3  Športna vzgoja otrok, usmerje-
nih v kakovostni in vrhunski šport 
(od 6 do 14 let):

⇒ cicibani in cicibanke
⇒ mlajši dečki in mlajše deklice
⇒ starejši dečki in starejše deklice

V okviru teh programov Občina 
Vrhnika sofinancira najem objektov, 
strokovni kader ter materialne stro-
ške programov. Najvišje število ur 
sofinanciranja strokovnega kadra 
in najema objektov je opredeljeno v 
Pravilniku o sofinanciranju športa v 
Občini Vrhnika .

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
navedenih vsebin športa, znašajo 
27,50 % celotnega zneska proračun-
ske postavke 4003 18059001 18019.

1.4  Športna vzgoja otrok s posebni-
mi potrebami:

⇒ programi prilagajanja otrok na 
vodo

⇒ programi jahanja
⇒ programi iger z žogo
⇒ drugi programi za otroke s po-

sebnimi potrebami

V okviru teh programov Občina 
Vrhnika sofinancira najem objek-
tov in strokovni kader za izvedbo 
80-urnih programov za skupine, v 
katerih je največ 10 otrok.

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
navedenih vsebin športa, znašajo 
0,20 % celotnega zneska proračun-
ske postavke 4003 18059001 18019.

1.5  Interesna športna vzgoja mla-
dine:

⇒programi športa, katerih namen 
je izboljšanje športnih znanj, zago-
tavljanje psihofizičnih sposobnosti 
mladine, odpravljanje negativnih 
vplivov sodobnega življenja, pre-
prečevanje zdravju škodljivih raz-
vad in zadovoljevanje človekovih 
potreb po igri in tekmovalnosti

V okviru teh programov Občina 
Vrhnika sofinancira najem objektov 
in strokovni kader za izvedbo naj-
več  80-urnih programov za skupi-
ne, v katerih je največ 20 mladih.

Sredstva, namenjena sofinanci-
ranju navedenih vsebin športa, 
znašajo 3,70 % celotnega zneska 
proračunske postavke 4003 1805-
9001 18019.

1.6 Športna vzgoja mladine, usmer-
jene v kakovostni in vrhunski šport 
(od 15 do 18 oz. 20 let):

⇒ kadeti in kadetinje
⇒ mladinci in mladinke

V okviru teh programov Občina 
Vrhnika sofinancira najem objektov 
in strokovni kader za izvedbo pro-
gramov,  ki obsegajo največ 1100 ur.
Sredstva, namenjena sofinanci-
ranju navedenih vsebin športa, 
znašajo 17,50 % celotnega zneska 
proračunske postavke 4003 1805-
9001 18019.

1.7  Športna vzgoja mladine s poseb-
nimi potrebami:

⇒ programi športne vadbe, tekmo-
vanj in tečajev

⇒ posebni programi za posamez-
ne vrste primanjkljajev oziroma 
ovir

V okviru teh programov Občina 
Vrhnika sofinancira najem objek-
tov in strokovni kader za izvedbo 
80-urnih programov za skupine, v 
katerih je največ 10 mladih.

Sredstva, namenjena sofinanci-
ranju navedenih vsebin športa, 
znašajo 0,30 % celotnega zneska 
proračunske postavke 4003 1805-
9001 18019.

1.8  Interesna športna dejavnost štu-
dentov:

⇒ programi športa, ki so dopolnilo 
intelektualnemu delu študentov in 
pripomorejo k polnejši uresničitvi 
človeka, bogastvu njegovega tele-
snega in duševnega zdravja ter in-
tegriteti osebnosti

V okviru teh programov Občina 
Vrhnika sofinancira najem objektov 
in strokovni kader za izvedbo naj-
več 80-urnih programov za skupine, 
v katerih je največ 20 študentov.

Sredstva, namenjena sofinanci-
ranju navedenih vsebin športa, 
znašajo 0,30 % celotnega zneska 
proračunske postavke 4003 1805-
9001 18019.

2. Športna rekreacĳa

⇒ programi vadbe v različnih šport-
nih panogah

V okviru teh programov Občina 
Vrhnika sofinancira najem objektov 
za izvedbo 80-urnih programov za 
skupine, v katerih je največ 20 čla-
nov in članic. Za socialno in zdrav-
stveno ogrožene občane ter občane, 
starejše od 65 let pa Občina Vrhnika 
sofinancira tudi strokovni kader.

Sredstva, namenjena sofinancira-
nju teh programov, znašajo 4,50 % 
celotnega zneska proračunske po-
stavke 4003 18059001 18019.

3. Kakovostni šport

⇒ programi priprav in tekmovanj 
ekip in posameznikov, registriranih 
športnikov, ki nimajo objektivnih 
strokovnih, organizacĳskih in ma-
terialnih možnosti za vključitev v 
program vrhunskega športa in ki jih 
program športne rekreacĳe ne zado-
voljuje, so pa pomemben dejavnik 
razvoja športa

V okviru teh programov Občina 
Vrhnika sofinancira najem objektov 
za izvedbo največ 320-urnih pro-
gramov. 

Sredstva, namenjena sofinancira-
nju teh programov, znašajo 7,50 % 
celotnega zneska proračunske po-
stavke 4003 18059001 18019.

4. Vrhunski šport

⇒ programi priprav in tekmovanj 
športnikov, ki imajo status medna-
rodnega, svetovnega ali perspektiv-
nega razreda

V okviru teh programov Občina 
Vrhnika sofinancira izvedbo pro-
gramov v obsegu največ 1200 ur za 
vrhunske športnike v individualnih 
športnih panogah ter za ekipe v ko-
lektivnih športnih panogah, katerih 
člani so kategorizirani vrhunski 
športniki. 

Sredstva, namenjena sofinancira-
nju teh programov, znašajo 1,30 % 
celotnega zneska proračunske po-
stavke 4003 18059001 18019.

5. Šport invalidov

⇒ programi z namenom ohranjanja 
gibalnih sposobnosti in zdravja, 
revitalizacĳe, resocializacĳe, razve-
drila in tekmovanja invalidov, ki se 
prostovoljno ukvarjajo s športom

V okviru teh programov Občina 
Vrhnika sofinancira najem objek-
tov in strokovni kader za izvedbo 
80-urnih programov za skupine, v 
katerih je največ 10 invalidov.

Sredstva, namenjena sofinancira-
nju teh programov, znašajo 0,70 % 
celotnega zneska proračunske po-
stavke 4003 18059001 18019.

 6. Športni objekti

Na podlagi sklepa Občinskega sve-
ta Občine Vrhnika o določitvi šport-
nih objektov za objekte občinskega 
pomena in na podlagi Pravilnika 

o sofinanciranju športa v Občini 
Vrhnika, se upravljavcem teh šport-
nih objektov sofinancira objekte, ki 
jih lahko uporabljajo vsi občani – v 
času, ko se na teh objektih ne izvaja 
letni program športa.

Občina Vrhnika v letu 2011 ne pred-
videva sredstev za sofinanciranje 
tovrstne dejavnosti.

7. Izobraževanje, usposabljanje in 
izpopolnjevanje strokovnih ka-
drov v športu

Občina Vrhnika sofinancira izob-
raževanje in usposabljanje strokovnih 
delavcev, ki delajo pri izvajalcih 
športnih programov v Občini Vrh-
nika in se obvežejo, da bodo pri teh 
izvajalcih opravljali strokovno delo 
še najmanj tri leta ter izpopolnjeva-
nje strokovnih delavcev, ki delajo 
pri izvajalcih športnih programov 
v Občini Vrhnika že najmanj eno 
leto. Izobraževanje, usposabljanje in 
izpopolnjevanje strokovnih kadrov 
poteka s sodelovanjem Inštituta za 
šport in OKS-ZŠZ.
 
Sredstva, namenjena sofinanci-
ranju teh vsebin, znašajo 2,50% 
celotnega zneska proračunske po-
stavke 4003 18059001 18019.

8. Znanstveno - raziskovalna de-
javnost

Občina Vrhnika lahko sofinancira 
znanstvenoraziskovalne projekte, 
katerih izsledki imajo aplikativno 
vrednost na področju športa v Ob-
čini Vrhnika. Hkrati morajo biti fi-
nančna sredstva, namenjena kritju 
preostalega dela stroškov za posa-
mezen projekt iz drugih virov, za-
gotovljena v celoti.
Občina Vrhnika v letu 2011 ne pred-
videva sredstev za sofinanciranje 
tovrstne  dejavnosti.

9. Založniška dejavnost

Občina Vrhnika lahko sofinancira 
dejavnost izdajanja strokovne li-
terature in drugih periodičnih in 
občasnih športnih publikacĳ ter 
propagandno gradivo za športne 
dejavnosti v Občini Vrhnika.
Občina Vrhnika v letu 2011 ne 
predvideva sredstev za sofinanci-
ranje tovrstne dejavnosti.

10. Velike mednarodne, državne, 
medobčinske in občinske športne 
prireditve

Občina Vrhnika sofinancira mate-
rialne stroške športnih prireditev, 
ki jih opredeljuje  52. člen Zakona 
o športu, medobčinske in občinske 
prireditve, ki imajo namen pospeše-
vati motivacĳo za šport in športno 
aktivnost ter imajo promocĳski uči-
nek na šport, gospodarstvo in turi-
zem. Med te prireditve se ne štejejo 
šolska športna tekmovanja.

Sredstva, namenjena sofinanci-
ranju teh vsebin, znašajo 3,00 % 
celotnega zneska proračunske po-
stavke 4003 18059001 18019.

11. Informacĳski sistem na podro-
čju športa

Občina Vrhnika lahko za svoje po-
trebe sofinancira programe izdela-
ve informacĳskih baz na področju 
organizacĳe športa, športnih ob-
jektov, financiranja športa in šport-
nih programov ter razvide, ki so 
določeni z Zakonom o športu, prav 
tako pa tudi nakup za to potrebnih 
tehnoloških pripomočkov. V letu 
2009 Občina Vrhnika sofinancira iz-
delavo in vzdrževanje lastne spletne 
aplikacĳe.

Sredstva, namenjena sofinanci-
ranju te vsebine, znašajo 1,00 % 
celotnega zneska proračunske po-
stavke 4003 18059001 18019.

12. Delovanje društev in športnih 
zvez, ki opravljajo na ravni lokal-
ne skupnosti strokovne,  organiza-
cĳske in razvojne naloge v športu

Občina Vrhnika s sredstvi za kritje 
osnovnih materialnih stroškov in 
plačilo storitev, povezanih  z njiho-
vo dejavnostjo, sofinancira delova-
nje športnih društev in zvez, ki na 
občinski ravni opravljajo strokovne, 
organizacĳske in razvojne naloge v 
športu.

Sredstva, namenjena sofinancira-
nju tega delovanja, znašajo 9,50 % 
celotnega zneska proračunske po-
stavke 4003 18059001 18019.

4. člen
Občina Vrhnika mora najpozneje v 
dveh mesecih po sprejetju proraču-
na za leto 2011 objaviti Javni razpis 
za zbiranje predlogov za sofinanci-
ranje vsebin in programov, naštetih 
v tretjem členu Letnega programa 
športa.

Delitev sredstev, predvidenih za 
sofinanciranje posameznih vsebin 
oziroma programov med kandidate, 
ki se bodo prĳavili na Javni razpis, 
se bo opravila v skladu s Pravilni-
kom o sofinanciranju  športa v Ob-
čini Vrhnika.

V primeru, da se za izvajanje dolo-
čenega programa oziroma vsebine 
pod točko Letnega programa špor-
ta, na Javni razpis ne prĳavi noben 
kandidat, se sredstva, namenjena 
temu programu oziroma vsebini, 
razdelĳo v enakovrednih deležih na 
druge programe oziroma vsebine, 
naštete v tej točki.

Številka: 671-1/2011 (3-02)
Datum:   18. 2. 2011

ŽUPAN
Stojan Jakin, 

univ.dipl.inž.grad. l.r.

 Na podlagi 7. in 10. člena Zakona 
o športu (Uradni  list RS, št. 22/98, 
27/02, 110/02 in 15/03), določil 4. in 5. 
točke Nacionalnega programa špor-
ta (Uradni list RS, št. 24/00 in 31/00), 
7. člena Odloka o ustanovitvi javne-
ga zavoda »Zavod Ivana Cankarja 
za kulturo, šport in turizem Vrhni-
ka« (Naš časopis, št. 340/07 – UPB in 
343/07, 345/08, 354/08 in 365/09), 4. 
in 5. člena Pravilnika o sofinanci-
ranju športa v Občini Vrhnika (Naš 
časopis, št. 340/07 – UPB, 345/08, 
365/09 in 374/10), Letnega programa 
športa Občine Vrhnika za leto 2011 
(sprejet na Občinskem svetu Ob-
čine Vrhnika, 17. 2. 2011) ter sklepa 
župana o objavi javnega razpisa (št. 
430-4/2011 z dne 14. 2. 2011), objav-
lja Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 
1360 Vrhnika

JAVNI RAZPIS

ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA 
SOFINANCIRANJE ŠPORTNIH 

VSEBIN IZVAJALCEV LETNEGA 
PROGRAMA ŠPORTA NA 

OBMOČJU OBČINE VRHNIKA 
V LETU 2011

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZ-
PISA:
Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 
1360 Vrhnika

2. PREDMET JAVNEGA RAZPI-
SA:
Predmet javnega razpisa je sofi-
nanciranje športnih vsebin, ki so v 
javnem interesu v Občini Vrhnika, 
in sicer:

I. Športna vzgoja otrok, mladine in 
študentov, ki se prostovoljno ukvar-
jajo s športom zunaj obveznega iz-
obraževalnega programa 
I.1. Interesna športna vzgoja pred-
šolskih otrok:
• "Zlati sonček"
• "Ciciban planinec"
• ostali  programi, ki jih organizi-

rajo izvajalci športnih programov 
za predšolske otroke

I.2. Interesna športna vzgoja šoloob-
veznih otrok:
• "Zlati sonček"
• "Krpan"

• "Naučimo se plavati"
• mladi planinec, planinska šola, 

planinski tabor
• drugi programi za skladen raz-

voj gibalnih sposobnosti otrok in 
mladostnikov

I.3. Športna vzgoja otrok, usmerje-
nih v kakovostni in vrhunski šport 
(od 6 do 14 let):
• cicibani in cicibanke
• mlajši dečki in mlajše deklice
• starejši dečki in starejše deklice
I.4. Športna vzgoja otrok s posebni-
mi potrebami:
• programi prilagajanja otrok na 

vodo
• programi jahanja
• programi iger z žogo
• drugi programi za otroke s po-

sebnimi potrebami
 I.5. Interesna športna vzgoja mla-
dine:
• programi športa, katerih namen 

je izboljšanje športnih znanj, 
zagotavljanje psihofizičnih spo-
sobnosti mladine, odpravljanje 
negativnih vplivov sodobnega 
življenja, preprečevanje zdravju 
škodljivih razvad in zadovoljeva-
nje človekovih potreb po igri in 
tekmovalnosti

I.6. Športna vzgoja mladine, usmer-
jene v kakovostni in vrhunski šport 
(od 15 do 18 oz. 20 let):
1. kadeti in kadetinje
2. mladinci in mladinke
I.7. Športna vzgoja mladine s poseb-
nimi potrebami:
1. programi športne vadbe, tekmo-
vanj in tečajev
2. posebni programi za posamezne 
vrste primanjkljajev oziroma ovir

I.8. Interesna športna dejavnost štu-
dentov:
• programi športa, ki so dopolnilo 

intelektualnemu delu študentov 
in pripomorejo k polnejši uresni-
čitvi človeka, bogastvu njegovega 
telesnega in duševnega zdravja 
ter integriteti osebnosti

II. Športna rekreacĳa
• programi vadbe v različnih šport-

nih panogah

III. Kakovostni šport 
• programi priprav in tekmovanj 

ekip in posameznikov, registri-
ranih športnikov, ki nimajo ob-
jektivnih strokovnih, organizacĳ-
skih in materialnih možnosti za 
vključitev v program vrhunskega 
športa in ki jih program šport-
ne rekreacĳe ne zadovoljuje, so 
pa pomemben dejavnik razvoja 
športa

IV. Vrhunski šport 
• programi priprav in tekmovanj 

športnikov, ki imajo status med-
narodnega, svetovnega ali per-
spektivnega razreda

V. Šport invalidov
• programi z namenom ohranjanja 

gibalnih sposobnosti in zdravja, 
revitalizacĳe, resocializacĳe, raz-
vedrila in tekmovanja invalidov, 
ki se prostovoljno ukvarjajo s 
športom

VI. Izobraževanje, usposabljanje 
in izpopolnjevanje strokovnih ka-
drov v športu
Občina Vrhnika sofinancira izob-
raževanje in usposabljanje strokov-
nih delavcev, ki delajo pri izvajalcih 
športnih programov v Občini Vrh-
nika in se obvežejo, da bodo pri teh 
izvajalcih opravljali strokovno delo 
še najmanj tri leta ter izpopolnjeva-
nje strokovnih delavcev, ki delajo 
pri izvajalcih športnih programov 
v Občini Vrhnika že najmanj eno 
leto. Izobraževanje, usposabljanje in 
izpopolnjevanje strokovnih kadrov 
poteka s sodelovanjem Inštituta za 
šport in OKS-ZŠZ.

VII. Velike mednarodne, državne, 
medobčinske in občinske športne 
prireditve
Občina Vrhnika sofinancira mate-
rialne stroške športnih prireditev, 
ki jih opredeljuje 52. člen Zakona 
o športu, medobčinske in občinske 
prireditve, ki imajo namen pospeše-
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vati motivacĳo za šport in športno 
aktivnost ter imajo promocĳski uči-
nek na šport, gospodarstvo in turi-
zem. Med te prireditve se ne štejejo 
šolska športna tekmovanja.

VIII. Informacĳski sistem na po-
dročju športa 
Občina Vrhnika lahko za svoje po-
trebe sofinancira programe izdela-
ve informacĳskih baz na področju 
organizacĳe športa, športnih objek-
tov, financiranja športa in športnih 
programov ter razvide, ki so določe-
ni z Zakonom o športu, prav tako pa 
tudi nakup za to potrebnih tehnolo-
ških pripomočkov.

IX. Delovanje društev in športnih 
zvez, ki opravljajo na ravni lokal-
ne skupnosti strokovne, organiza-
cĳske in razvojne naloge v športu
Občina Vrhnika s sredstvi za kritje 
osnovnih materialnih stroškov in 
plačilo storitev, povezanih z njihovo 
dejavnostjo, sofinancira delovanje 
športnih društev in zvez, ki na ob-
činski ravni opravljajo strokovne, 
organizacĳske in razvojne naloge v 
športu.

3. SUBJEKTI, KI SE LAHKO PRI-
JAVĲO NA JAVNI RAZPIS:
Izvajalci letnega programa športa v 
Občini Vrhnika so:
•  športna društva;
• zveze športnih društev, ki jih 

ustanovĳo društva za posamezna 
območja oziroma športne pano-
ge;

• zavodi, gospodarske družbe, za-
sebniki in druge organizacĳe, ki 
so na podlagi zakonskih predpi-
sov registrirane tudi za opravlja-
nje dejavnosti na področju špor-
ta;

• vrtci in osnovne šole;
• ustanove, ki so ustanovljene za 

opravljanje dejavnosti v športu in 
so splošno koristne in neprofitne;

• organizacĳe invalidov, ki izvajajo 
športni program za invalide. 

4. POGOJI, KI JIH MORAJO IZ-
POLNJEVATI IZVAJALCI ŠPORT-
NIH VSEBIN:
Na razpisu lahko sodelujejo izvajal-
ci, ki izpolnjujejo naslednje pogoje:
• so najmanj dvanajst mesecev 

registrirani v skladu z veljavno 
zakonodajo s sedežem v občini 
Vrhnika in izvajajo programe, na-
menjene občanom Vrhnike;

• imajo zagotovljene materialne, 
prostorske, kadrovske in organi-
zacĳske pogoje za uresničitev na-
črtovanih športnih aktivnosti.

Občinska proračunska sredstva, na-
menjena športnim vsebinam, lahko 
izvajalci pridobĳo le na osnovi kan-
didature na javnem razpisu. 
Posamezni izvajalci športnih vsebin 
lahko s svojimi programi za občin-
ska proračunska sredstva kandidi-
rajo za posamezne vsebine le enkrat 
letno. 
Športne zveze lahko kandidirajo za 
sredstva le na podlagi tistih šport-
nih programov, ki jih izvajajo same 
in ki jih posamezna društva, članice 
športne zveze, ne vključujejo v svoje 
programe, s katerimi kandidirajo za 
sredstva. 

5. VIŠINA RAZPOLOŽLJIVIH 
SREDSTEV:
Višina sredstev razpisa po sprejemu 
Proračuna Občine Vrhnike za leto 
2011 je 177.860 €.  Sredstva bodo na 
podlagi Letnega programa športa 
Občine Vrhnika za leto 2011 name-
njena za:

I. Športno vzgojo otrok, mladine in 
študentov, ki se prostovoljno ukvar-
ja s športom zunaj obveznega izob-
raževalnega programa 70,00 %, in 
sicer:
I.1 Interesna športna vzgoja pred-
šolskih otrok 1,00 %
I.2 Interesna športna vzgoja šoloob-
veznih otrok 19,50 %
I.3 Športna vzgoja otrok, usmerje-
nih v kakovostni in vrhunski šport 
27,50 %
I.4 Športna vzgoja otrok s posebni-
mi potrebami 0,20 %
I.5 Interesna športna vzgoja mladi-
ne 3,70 %

I.6 Športna vzgoja mladine, usmer-
jene v kakovostni in vrhunski šport 
17,50 %
I.7 Športna vzgoja mladine s poseb-
nimi potrebami 0,30 %
I.8 Interesna športna dejavnost štu-
dentov 0,30 %
II. Športno rekreacĳo 4,50 %
III. Kakovostni šport 7,50 % 
IV. Vrhunski šport 1,30 %
V. Šport invalidov 0,70 %
VI. Izobraževanje, usposabljanje in 
izpopolnjevanje strokovnih kadrov 
v športu 2,50 %
VII. Velike mednarodne, državne, 
medobčinske in občinske športne 
prireditve 3,00 %
VIII. Informacĳski sistem na podro-
čju športa 1,00 %
IX. Delovanje društev in športnih 
zvez, ki opravljajo na ravni lokalne 
skupnosti strokovne, organizacĳske 
in razvojne naloge v športu 9,50 %

6. MERILA ZA VREDNOTENJE 
ŠPORTNIH VSEBIN:
Merila za vrednotenje športnih pro-
gramov so določena s Pravilnikom 
o sofinanciranju športa v Občini 
Vrhnika. 

7. DOLOČITEV OBDOBJA, V KA-
TEREM MORAJO BITI PORAB-
LJENA SREDSTVA:
Sofinancirajo se programi, ki se 
bodo izvedli v letu 2011. Rok za po-
rabo sredstev je  31. 12.  2011. Sred-
stva niso prenosljiva.

8. ROK IN NAČIN ZA PREDLOŽI-
TEV VLOG:
Z zbiranjem vlog na Javni razpis 
pričnemo v ponedeljek, 28. 2. 2011. 
Predlagatelji morajo vloge oddati 
kot priporočeno pošiljko po pošti na 
naslov Zavod Ivana Cankarja Vrh-
nika, Tržaška cesta 9, p. p. 54, 1360 
Vrhnika, najkasneje z datumom 31. 
3. 2011 ali osebno dostaviti na upra-
vo Zavoda Ivana Cankarja Vrhnika, 
Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika, naj-
kasneje do 12. ure tega dne.
Vloga mora biti izdelana na obraz-
cih, ki so sestavni del razpisne do-
kumentacĳe ter vsebovati zahteva-
ne priloge. 
Nepravočasno oddane vloge ne 
bodo upoštevane. 
Vloga v zaprti kuverti mora biti 
označena z imenom in naslovom 
predlagatelja, v spodnjem levem 
kotu pa opremljena s pripisom 
»RAZPIS – ŠPORT 2011«.

9. DATUM ODPIRANJA VLOG:
Odpiranje vlog bo komisĳa za vred-
notenje športnih vsebin opravila 
po preteku razpisnega roka. V pri-
meru nepopolno izpolnjenih vlog s 
pomanjkljivo dokumentacĳo bodo 
predlagatelji pozvani, da v roku 8 
dni vlogo dopolnĳo. Nepopolne vlo-
ge, ki jih po določenem roku pred-
lagatelj ne dopolni, se s sklepom 
občinske uprave zavržejo.

10. DODATNE INFORMACĲE:
Vse dodatne informacĳe v zvezi z 
razpisom so vam na voljo na Zavodu 
Ivana Cankarja Vrhnika, po telefo-
nu 750 66 35 – kontaktna oseba Da-
niel Cukjati, oziroma po elektronski 
pošti sport@zavod-cankar.si.

11. RAZPISNA DOKUMENTACI-
JA:
Razpisno dokumentacĳo lahko za-
interesirani dvignejo na sedežu 
Zavoda Ivana Cankarja Vrhnika, 
Tržaška cesta 9, Vrhnika, in sicer v 
ponedeljek, sredo in petek od 9. do 
12. ure ter v sredo od 13. do 17. ure 
od dneva pričetka veljavnosti javne-
ga razpisa do dneva, ko se izteče rok 
za oddajo vlog. 
Razpisna dokumentacĳa je objav-
ljena na spletni strani www.zavod-
cankar.si, možno pa jo je dobiti tudi 
po elektronski pošti. 

12. IZID JAVNEGA RAZPISA:
Predlagatelji programov bodo o 
izidu javnega razpisa obveščeni v 
roku 30 dni po preteku rokov za pri-
tožbe. 
13. ZAČETEK VELJAVNOSTI 

RAZPISA:
Razpis prične veljati z dnem 28. 2. 
2011.

Številka: 430-4/2011 
Datum:   28. 2. 2011 
 OBČINA VRHNIKA

 Na podlagi 9. člena Zakona o 
uresničevanju javnega interesa za 
kulturo (Uradni list RS, št. 77/07- 
ZUJIK – UPB 1, 56/08 in 4/10) in 5. 
člena Pravilnika o sofinanciranju 
ljubiteljske kulture v občini Vrhnika 
(Uradne objave občine Vrhnika, Naš 
časopis št. 340/07 – UPB1) je Občin-
ski svet Občine Vrhnika na 4. redni 
seji dne 17. 2. 2011 sprejel

LETNI PROGRAM KULTURE 
OBČINE VRHNIKA ZA LETO 

2011

1. člen
Letni program kulture Občine Vrh-
nika za leto 2011 opredeljuje dejav-
nosti in projekte, ki se sofinancirajo 
s sredstvi občinskega proračuna ter 
višino in namen sredstev, predvide-
nih v občinskem proračunu.

2. člen
V proračunu Občine Vrhnika za leto 
2011 so na področju kulture predvi-
dena sredstva na naslednjih postav-
kah ter v predvidenih višinah: 

1802 Ohranjanje kulturne dediš-
čine
18029001 Nepremična kulturna 
dediščina
- Zavod Ivana Cankarja Vrhnika – 
spomeniki na proračunski postavki 
18006 v višini 26.700 EUR
- Sakralni spomeniki na prora-
čunski postavki 18007 v višini 9.180 
EUR

1803 Programi v kulturi
18039001 Knjižničarstvo in zalo-
žništvo
- Cankarjeva knjižnica – dejavnost 
na proračunski postavki 18008 v vi-
šini 386.107 EUR
- Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 
– založništvo na proračunski po-
stavki 18029 v višini 6.000 EUR

18039002 Umetniški programi
- Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 
– dejavnost na proračunski postav-
ki 18010 v višini 356.578 EUR
- Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 
– kulturne dejavnosti na proračun-
ski postavki 18011 v višini 21.000 
EUR

18039003 Ljubiteljska kultura
- Ljubiteljska kultura na proračun-
ski postavki 18012 v višini 78.749 
EUR.
Sredstva se namenĳo za:
 41200010 delovanje ljubiteljskih 
kulturnih društev in skupin (53.557 
EUR), 
 41200011 sofinanciranje progra-
mov območne izpostave JSKD (9.060 
EUR),
 41200012 tekoči transferi - Pihalni 
orkester Vrhnika (9.269 EUR),
 41200015 tekoči transferi - Dru-
štvo Orkester Simfonika Vrhnika 
(6.863 EUR). 

18039004 Medĳi in avdiovizualna 
kultura
- Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 
– Naš časopis na proračunski po-
stavki 18018 v višini 105.000 EUR

18039005 Drugi programi v kul-
turi
- Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 
– kulturni objekti na proračunski 
postavki 18030 v višini 33.875 EUR
- Cankarjeva knjižnica – gradnja 
in investicĳsko vzdrževanje na 
proračunski postavki 18040 v višini 
100.000 EUR

3. člen
S sredstvi za delovanje ljubiteljskih 
kulturnih društev in skupin se bo 
sofinancirala naslednja redna de-
javnost in projekti:

1. Redna dejavnost (delovanje) 
ljubiteljskih kulturnih društev in 
skupin

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
redne dejavnosti (delovanje) ljubi-
teljskih kulturnih društev in sku-
pin, znašajo 40 % zneska za delova-
nje ljubiteljskih kulturnih društev 
in skupin.

2. Projekti ljubiteljskih kulturnih 
društev in skupin
Sredstva, namenjena sofinanciranju 
projektov ljubiteljskih kulturnih 
društev in skupin, znašajo 60 % zne-
ska za delovanje ljubiteljskih kultur-
nih društev in skupin. Sofinancira-
nje projektov poteka na naslednjih 
področjih ljubiteljske kulture:
Glasbena dejavnost
Gledališka dejavnost
Plesna dejavnost
Arheološka, muzejska dejavnost
Ostalo

Sofinanciranje projektov bo poteka-
lo z naslednjimi razmerji med po-
dročji ljubiteljske kulture:

Sredstva, namenjena sofinanciranju 
glasbene dejavnosti ljubiteljskih 
kulturnih društev in skupin, znaša-
jo 34 % zneska za delovanje ljubitelj-
skih kulturnih društev in skupin.
Sredstva, namenjena sofinanciranju 
gledališke dejavnosti ljubiteljskih 
kulturnih društev in skupin, znaša-
jo 8 % zneska za delovanje ljubitelj-
skih kulturnih društev in skupin.
Sredstva, namenjena sofinanciranju 
plesne dejavnosti ljubiteljskih kul-
turnih društev in skupin, znašajo 7 
% zneska za delovanje ljubiteljskih 
kulturnih društev in skupin.
Sredstva, namenjena sofinanciranju 
arheološke, muzejske dejavnosti 
ljubiteljskih kulturnih društev in 
skupin, znašajo 8 % zneska za delo-
vanje ljubiteljskih kulturnih društev 
in skupin.
Sredstva, namenjena sofinanciranju 
ostale dejavnosti ljubiteljskih kul-
turnih društev in skupin, znašajo 3 
% zneska za delovanje ljubiteljskih 
kulturnih društev in skupin.

4. člen
Zavod Ivana Cankarja za kultu-
ro, šport in turizem Vrhnika mora 
najpozneje v 30 dneh po sprejemu 
proračuna za leto 2011 objaviti Jav-
ni razpis za zbiranje predlogov za 
sofinanciranje redne dejavnosti in 
projektov, naštetih v prvi in drugi 
točki tretjega člena Letnega progra-
ma kulture Občine Vrhnika za leto 
2011.
Delitev sredstev, predvidenih za 
sofinanciranje redne dejavnosti in 
projektov ljubiteljskih kulturnih 
društev in skupin med kandidate, 
ki se bodo prĳavili na Javni razpis, 
se bo opravila v skladu z Merili za 
vrednotenje kulturnih programov 
in projektov za Občino Vrhnika, ki 
so priloga Pravilnika o sofinanci-
ranju ljubiteljske kulture v Občini 
Vrhnika.
V primeru, da se za izvajanje dolo-
čene vsebine, ki so naštete v drugi 
točki tretjega člena Letnega progra-
ma kulture Občine Vrhnika za leto 
2011 na Javni razpis ne prĳavi noben 
kandidat, se sredstva, namenjena 
sofinanciranju te vsebine, razdelĳo 
v enakovrednih deležih na druge 
vsebine, naštete v drugi točki tretje-
ga člena.

Številka: 610-1/2011
Datum:   18. 2. 2011

ŽUPAN
Stojan Jakin, 

univ.dipl.inž.grad. l.r.

 Na podlagi 7. člena Odloka o 
ustanovitvi javnega zavoda »Zavod 
Ivana Cankarja za kulturo, šport in 
turizem Vrhnika« (Naš časopis, št. 
340/07 – UPB in 343/07, 345/08, 354/
08 in 365/09), 5. in 6. člena Pravilnika 
o sofinanciranju ljubiteljske kulture 
v Občini Vrhnika (Naš časopis, št. 
340/07 – UPB1), Letnega programa 
kulture Občine Vrhnika za leto 2011 
(sprejet na Občinskem svetu Občine 
Vrhnika, 17. 2. 2011) ter sklepa di-
rektorja o objavi javnega razpisa (št. 
49-2-01-11, z dne 18. 2. 2011), objav-
lja Zavod Ivana Cankarja za kulturo, 
šport in turizem Vrhnika, Tržaška 
cesta 9, 1360 Vrhnika

JAVNI RAZPIS

ZA ZBIRANJE PREDLOGOV 
ZA SOFINANCIRANJE 

LJUBITELJSKE KULTURNE 
DEJAVNOSTI V LETU 2011

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZ-
PISA:
Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 
1360 Vrhnika

2. PROGRAMI IN PROJEKTI, KI 
SO PREDMET SOFINANCIRA-
NJA:
Sofinancira se redna dejavnost in 
projekti z naslednjih področĳ ljubi-
teljske kulture:
• glasbena dejavnost (pevske, in-

strumentalne skupine),
• gledališka dejavnost (gledališče, 

lutkovne skupine),
• plesna dejavnost (folklora, ples),
• arheološka, muzejska dejavnost, 

obujanje starodavnih običajev,
• recitatorske, literarne, likovne, 

fotografske skupine, filmska de-
javnost, performansi.

3. POGOJI ZA SODELOVANJE NA 
RAZPISU:
Izvajalci redne dejavnosti in projek-
tov morajo biti ljubiteljska kulturna 
društva in izpolnjevati naslednje po-
goje:
• da imajo sedež v občini Vrhnika,
• da so registrirani za izvajanje de-

javnosti na področju ljubiteljske 
kulture najmanj eno leto, 

• da imajo zagotovljene materialne, 
prostorske, kadrovske in organi-
zacĳske možnosti za uresničitev 
načrtovanih aktivnosti na podro-
čju kulture,

• da svojo dejavnost izvajajo konti-
nuirano,

• da imajo urejeno evidenco o član-
stvu, plačani članarini in ostalo 
dokumentacĳo, kot to določa za-
kon o društvih,

• da vsako leto javnemu Zavodu 
Ivana Cankarja za kulturo, šport 
in turizem Vrhnika redno dostav-
ljajo poročila o realizacĳi redne 
dejavnosti in projektov, načrte ak-
tivnosti za prihodnje leto, aktiv-
nosti za prihodnje leto in poročila 
o doseženih uspehih na občinskih, 
regionalnih in državnih tekmova-
njih, če se jih udeležĳo. Dostavĳo 
pa se tudi kritike in recenzĳe o 
delu društev, ki izkazujejo kvali-
teto izvedenih posameznih pro-
jektov.

4. VIŠINA SREDSTEV JAVNEGA 
RAZPISA:
Višina sredstev razpisa po sprejemu 
Proračuna Občine Vrhnike za leto 
2011 je 53.557 €.  Sredstva bodo na 
podlagi Letnega programa kulture 
Občine Vrhnika za leto 2011 name-
njena za:    
• redno dejavnost (delovanje) ljubi-

teljskih kulturnih društev in sku-
pin – 40 % zneska 

• projekte ljubiteljskih kulturnih 
društev in skupin 60 % zneska, (z 
naslednjimi razmerji med   podro-
čji ljubiteljske kulture: glasbene 
dejavnosti 34 %, gledališke dejav-
nosti 8 %, plesne  dejavnosti 7 %, 
arheološke, muzejske dejavnosti 8 
%, ostale dejavnosti 3 %). 

5. POGOJI IN MERILA ZA IZBOR 
PROGRAMOV IZVAJALCEV:
Pogoji in kriterĳi sofinanciranja, do-
ločeni s tem razpisom, upoštevajo 
proračunske možnosti in načelo, da 
so proračunska sredstva dostopna 
vsem v 3. točki tega razpisa navede-
nim izvajalcem programov in pro-
jektov.

6. ROK ZA PORABO SREDSTEV:

Sofinancirajo se programi, ki se bodo 
izvedli v letu 2011. Rok za porabo 
sredstev je 31. 12. 2011. Sredstva niso 
prenosljiva.

7. RAZPISNI ROK IN NAČIN DO-
STAVE PREDLOGOV:

Z zbiranjem vlog na Javni razpis 
pričnemo v ponedeljek, 28. 2. 2011. 
Predlagatelji morajo vloge oddati 
kot priporočeno pošiljko po pošti na 

naslov Zavod Ivana Cankarja Vrhni-
ka, p.p. 54, 1360 Vrhnika, najkasneje 
z datumom 31. 3. 2011 ali osebno 
dostaviti na upravo Zavoda Ivana 
Cankarja Vrhnika, Tržaška cesta 9, 
Vrhnika, najkasneje do 12. ure tega 
dne.
Vloga mora biti izdelana na obraz-
cih, ki so sestavni del razpisne do-
kumentacĳe ter vsebovati zahtevane 
priloge. 
Nepravočasno oddane vloge ne 
bodo upoštevane. 
Vloga v zaprti kuverti mora biti 
označena z imenom in naslovom 
predlagatelja, v spodnjem levem 
kotu pa opremljena s pripisom 
»RAZPIS - LJUBITELJSKA KULTU-
RA 2011«.

8. DODATNE INFORMACĲE:

Vse dodatne informacĳe v zvezi 
z razpisom so vam na voljo na Za-
vodu Ivana Cankarja Vrhnika, po 
telefonu 755-76-48 – kontaktna ose-
ba Tatjana Oblak Milčinski oziroma 
po elektronski pošti cdv@siol.net ali 
kultura@zavod-cankar.si. 

9. ODPIRANJE PONUDB:

Odpiranje ponudb bo po preteku 
razpisnega roka. Odpiranje ne bo 
javno. V primeru nepopolno izpol-
njenih prĳav s pomanjkljivo doku-
mentacĳo bodo ponudniki pozvani, 
da v roku 8 dni prĳavo dopolnĳo. 
V primeru, da ponudnik prĳave v 
danem roku ne bo dopolnil, bo po-
nudba izločena kot nepopolna. 

10. RAZPISNA DOKUMENTACI-
JA:
Razpisno dokumentacĳo lahko za-
interesirani dvignejo na sedežu 
Zavoda Ivana Cankarja Vrhnika, 
Tržaška cesta 9, Vrhnika, in sicer v 
ponedeljek, sredo in petek od 9. do 
12. ure ter v sredo od 13. do 17. ure 
od dneva pričetka veljave javnega 
razpisa do dneva, ko se izteče rok za 
oddajo vlog. 
Razpisna dokumentacĳa je objavlje-
na na spletni strani www.zavod-can-
kar.si, možno pa jo je dobiti tudi po 
elektronski pošti. 

11. IZID JAVNEGA RAZPISA:

Predlagatelji programov bodo o iz-
idu javnega razpisa obveščeni v 
roku 30 dni po preteku rokov za pri-
tožbe. 

12. ZAČETEK VELJAVNOSTI 
RAZPISA:

Razpis prične veljati z dnem 28. 2. 
2011.

Številka: 49-2-01-11
Datum:   18. 2. 2011

ZAVOD IVANA CANKARJA
ZA KULTURO, ŠPORT IN 

TURIZEM VRHNIKA

 Na podlagi Pravilnika o sofinan-
ciranju programov humanitarnih in 
mladinskih dejavnosti ter dejavnosti 
tehnične kulture in stanovskih orga-
nizacĳ (Naš časopis, št. 311/2005) ter 
sklepa župana, št. 430-2/2011 (3/02) 
z dne 1. 2. 2011, o pričetku javnega 
razpisa, objavlja Občina Vrhnika, Tr-
žaška cesta 1, 1360 Vrhnika

JAVNI RAZPIS

ZBIRANJA PREDLOGOV 
ZA SOFINANCIRANJE 
HUMANITARNIH IN 

MLADINSKIH DEJAVNOSTI 
TER DEJAVNOSTI TEHNIČNE 

KULTURE IN STANOVSKIH 
ORGANIZACĲ V LETU 2011

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZ-
PISA:
Občina Vrhnika, Tržaška cesta 1, 
1360 Vrhnika

2. PROGRAMI, KI SO PREDMET 
SOFINANCIRANJA:
a) S področja skrbi za socialno 
ogrožene, invalide, ostarele in za 
izboljšanje kvalitete življenja ob-
čanov občine Vrhnika:
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• sofinanciranje programov huma-
nitarnih organizacĳ in društev, 
ki delujejo v javnem interesu na 
področju socialnega varstva in s 
svojim delom dopolnjujejo dejav-
nost javnih zavodov s področja 
socialnega varstva in invalidska 
društva,

• sofinanciranje letovanja in zimo-
vanja socialno in zdravstveno 
ogroženih otrok,

• sofinanciranje programov za ak-
tivno preživljanje prostega časa 
otrok in mladostnikov med pole-
tnimi počitnicami,

• sofinanciranje zdravljenja v zdra-
viliščih, 

• sofinanciranje predavanj članom,
• sofinanciranje predavanj za širše 

okolje,
• sofinanciranje izdaje glasila ali 

biltena,
• sofinanciranje dobrodelnih prire-

ditev,
• sofinanciranje dodatnega izobra-

ževanja, prilagojenega specialnim 
potrebam invalidov ali razvidni 
skupini socialno ogroženega pre-
bivalstva,

• sofinanciranje rehabilitacĳskih 
programov.

b) S področja delovanja mladincev 
ter tehnične kulture in stanovskih 
organizacĳ s sedežem v občini Vrh-
nika
• sofinanciranje programov društev 

in organizacĳ, ki delujejo kot pros-
tovoljne in neprofitne in izvajajo 
programe, namenjene spodbuja-
nju kreativnosti in zadovoljevanju 
interesov mladih,

• sofinanciranje organizacĳe pri-
reditev in aktivnosti za otroke in 
mladostnike ter otroke s posebni-
mi potrebami,

• sofinanciranje organizacĳe tečajev 
oz. tematskih delavnic ter celolet-
nih krožkov za otroke in mladi-
no,

• sofinanciranje organizacĳe tek-
movanj ter sodelovanja na tekmo-
vanjih oziroma prireditvah,

• sofinanciranje organizacĳe stro-
kovnega predavanja za člane in 
občane občine,

• sofinanciranje izdaje tiskane bro-
šure, glasila, biltena oz. internetne 
strani.

c) S področja turizma in promocĳe
• sofinancirajo se programi s po-

dročja turizma in promocĳe ob-
čine Vrhnika (razen Argonavtskih 
in Cankarjevih dni ter prireditev 
v decembru)

3. POGOJI ZA SODELOVANJE NA 
RAZPISU:
a) Na področju humanitarnih dejav-
nosti v občini Vrhnika lahko sodelu-
jejo naslednji neprofitni izvajalci:
• Dobrodelne organizacĳe kot 

prostovoljne in neprofitne orga-
nizacĳe, ki jih z namenom, da bi 
reševale socialne stiske in težave 
občanov Občine Vrhnika, ustano-
vĳo posamezniki v skladu z zako-
nom, ali verske skupnosti, 

• Organizacĳe za samopomoč, kot 
prostovoljne in neprofitne organi-
zacĳe, ki jih v skladu z zakonom 
ustanovĳo posamezniki z name-
nom, da bi v njih skupno reševali 
socialne potrebe svojih občanov,

• Invalidske organizacĳe, kot pros-
tovoljne in neprofitne organiza-
cĳe, ki jih ustanovĳo invalidi ali 
drugi posamezniki v skladu z 
zakonom, da v njih izvajajo po-
sebne socialne programe in sto-
ritve, utemeljene na značilnostih 
invalidnosti po posameznih funk-
cionalnih okvarah, ki ogrožajo so-
cialni položaj invalidov, občanov 
Občine Vrhnika,

• Humanitarna društva, ki izvajajo 
občinske programe na področju 
sociale ali občinske programe za 
izboljšanje kvalitete življenja za 
občane Občine Vrhnika.

b) Na področju mladinskih dejavno-
sti ter dejavnosti tehnične kulture in 
stanovskih organizacĳ lahko sode-
lujejo naslednji izvajalci neprofitnih 
organizacĳ:
• Mladinske skupine, klubi, društva 

ter druge organizacĳe, ki izvajajo 

programe, namenjene spodbuja-
nju kreativnosti in zadovoljevanju 
interesov mladih,

• Drugi subjekti, ki so bili prejemni-
ki finančnih sredstev iz postavke 
ostalo (tehnična kultura, stanov-
ske organizacĳe),

• Samostojni kulturni delavci, ki 
izvajajo dejavnosti na področju 
otroških in mladinskih aktivnosti.

c) Na področju programov s podro-
čja turizma in promocĳe lahko so-
delujejo:
• Društva, organizacĳe, zavodi, za 

projekte promocĳe in turizma ob-
čine Vrhnika

Poleg navedenih pogojev, morajo 
posamezni izvajalci izpolnjevati tudi 
naslednje pogoje:
• da so bili registrirani po Uredbi 

o uvedbi standardne klasifikaci-
je dejavnosti (Uradni list RS, št. 
2/02), po stari klasifikacĳi pod 
šifro dejavnosti N/85.322 (dejav-
nost invalidskih organizacĳ) ali 
N/85.323 (dejavnost dobrodelnih 
organizacĳ) - velja za področje hu-
manitarnih dejavnosti in delujejo 
najmanj eno leto,

• da izvajajo programe za funkci-
onalno, socialno in zdravstveno 
ogrožene posameznike na ob-
močju Občine Vrhnika oziroma 
da izvajajo programe, namenjene 
spodbujanju kreativnosti in zado-
voljevanju interesov mladih,

• da imajo sedež v Občini Vrhnika,
• društva na področju humanitar-

nih dejavnosti imajo lahko sedež 
tudi izven območja Občine Vrhni-
ka, vendar morajo imeti med člani 
tudi občane Občine Vrhnika,

• da imajo urejeno evidenco o član-
stvu, plačano članarino in ostalo 
dokumentacĳo, kot jo določa za-
kon,

• da imajo zagotovljene materialne, 
prostorske, kadrovske in organi-
zacĳske možnosti za uresničitev 
načrtovanih aktivnosti,

• da vsako leto občinski upravi red-
no dostavljajo poročila o realiza-
cĳi programov in plan aktivnosti 
za prihodnje leto, iz katerih mora 
biti razvidno: nameni in cilji, upo-
rabniki programov in storitev ter 
njihov obseg, kriterĳi za oprede-
litev upravičenosti, njihovi izva-
jalci, vsebina, aktivnosti oziroma 
naloge, način njihovega izvajanja, 
njihov časovni obseg oziroma tra-
janje ter finančna vrednost,

• da se ne sofinancirajo iz katerekoli 
druge postavke proračuna občine 
Vrhnika,

• da nimajo neporavnanih obvez-
nosti do Občine Vrhnika ter jav-
nih zavodov in podjetĳ, katerih 
ustanoviteljica je Občina Vrhnika. 

4. VIŠINA SREDSTEV JAVNEGA 
RAZPISA JE:
a) za programe neprofitnih izva-
jalcev na področju humanitarnih 
dejavnosti v občini Vrhnika 21.959 
EUR,
b) za programe mladinskih dejavno-
sti ter dejavnosti tehnične kulture in 
stanovskih organizacĳ 13.545 EUR,
c) za promocĳo in turizem občine 
Vrhnika 8.367 EUR.

5. POGOJI IN MERILA ZA IZBOR 
PROGRAMOV IZVAJALCEV

Pogoji in kriterĳi sofinanciranja, 
določeni s Pravilnikom o sofinanci-
ranju programov humanitarnih in 
mladinskih dejavnosti ter dejavnosti 
tehnične kulture in stanovskih orga-
nizacĳ (Naš časopis, št. 311/2005), 
upoštevajo proračunske možnosti in 
načelo, da so proračunska sredstva 
dostopna vsem v 3. točki tega raz-
pisa navedenim izvajalcem progra-
mov in projektov.

6. ROK ZA PORABO SREDSTEV:
Sofinancirajo se programi, ki se bodo 
izvedli v letu 2011. Rok za porabo 
sredstev je 31. 12. 2011. Sredstva niso 
prenosljiva.

7. RAZPISNI ROK IN NAČIN DO-
STAVE PREDLOGOV:
Ponudniki morajo ponudbe oddati 
po pošti na naslov Občina Vrhnika, 

Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika, kot 
priporočeno pošiljko najkasneje z 
datumom 31. 3. 2011 ali osebno na 
Oddelku za družbene dejavnosti in 
gospodarstvo Občine Vrhnika, Trža-
ška cesta 1, 1360 Vrhnika, najkasneje 
do 12. ure istega dne. 
Ponudba mora biti izdelana na ob-
razcih, ki so sestavni del razpisne 
dokumentacĳe ter vsebovati zahte-
vane priloge. 
Nepravočasno oddane ponudbe ne 
bodo upoštevane. 
Ponudba v zaprti kuverti mora biti 
označena z imenom in naslovom 
ponudnika, v spodnjem levem kotu 
pa opremljena s pripisom  »Za SO-
FINANCIRANJE DRUŠTEV 2011 
- NE ODPIRAJ – ter navedba po-
dročja za katero se kandidira: – 
»HUMANITARNA DEJAVNOST«, 
»MLADINSKA DEJAVNOST«, 
»DEJAVNOST TEHNIČNE KULTU-
RE«, »DEJAVNOST STANOVSKIH 
ORGANIZACĲ«, »PROMOCĲA IN 
TURIZEM«. 

8. DODATNE INFORMACĲE:
Vse dodatne informacĳe v zvezi z 
razpisom so vam na voljo na sedežu 
občine, po elektronski pošti sabina.
tell@vrhnika.si ali po telefonu (01) 
755-54-20 - kontaktna oseba Sabina 
Tell.

9. ODPIRANJE PONUDB:
Odpiranje ponudb bo po preteku 
razpisnega roka. Odpiranje bo opra-
vila ocenjevalna komisĳa, imenova-
na s sklepom župana in ne bo javno. 
V primeru nepopolno izpolnjenih 
prĳav s pomanjkljivo dokumentacĳo 
bodo ponudniki pozvani, da v roku 
8 dni prĳavo dopolnĳo. V primeru, 
da ponudnik prĳave v danem roku 
ne bo dopolnil, bo ponudba izločena 
kot nepopolna. 

10. RAZPISNA DOKUMENTACI-
JA:
Razpisno dokumentacĳo lahko za-
interesirani dvignejo na sedežu Ob-
čine Vrhnika, Tržaška c. 1, Oddelek 
za družbene dejavnosti in gospodar-
stvo (Sabina Tell), v času uradnih 
ur – ponedeljek od 8.00 do 12.00 in 
od 13.00 do 15.00 ure, sreda od 8.00 
do 12.00 in od 13.00 do 17.00 ure ter 
petek od 8.00 do 13.00 ure, od dneva 
objave javnega razpisa do dneva, ko 
se izteče rok za oddajo ponudb. 
Razpisna dokumentacĳa je objavlje-
na na spletni strani www.vrhnika.si. 
Možno jo je dobiti tudi po elektron-
ski pošti (kontakt: sabina.tell@vrhni-
ka.si ). 

11. IZID RAZPISA:
Predlagatelji programov bodo o iz-
idu javnega razpisa obveščeni naj-
pozneje v roku 60 dni po odpiranju 
ponudb.

Številka: 430-2/2011-2 (3-02)
Datum: 28. 2. 2011
 OBČINA VRHNIKA

 Na podlagi sprejetega proračuna 
Občine Vrhnika za leto 2011 (sprejet 
dne, 17.2.2011 na seji občinskega sve-
ta občine Vrhnika), Zakona o kmetĳ-
stvu (Ur. list RS, št. 45/08), Pravilnika 
o dodeljevanju pomoči za ohranjanje 
in razvoj kmetĳstva ter podeželja v 
občini Vrhnika (Ur. list RS, št. 70/07), 
Mnenja Ministrstva za kmetĳstvo, 
gozdarstvo in razvoj podeželja, (št. 
priglasitve: K-BE053-5883407-2007), 
Mnenja Ministrstva za finance, (št. 
priglasitve: M002-5883407-2007) in 
na predlog Komisĳe za kmetĳstvo 
občine Vrhnika, Občina Vrhnika (v 
nadaljevanju občina) objavlja 

JAVNI RAZPIS ZA DODELITEV 
SREDSTEV FINANČNE POMOČI 

ZA OHRANJANJE
IN RAZVOJ KMETĲSTVA 

TER PODEŽELJA V OBČINI 
VRHNIKA V LETU 2011

I. PREDMET RAZPISA

Predmet razpisa je dodelitev pro-
računskih sredstev za ohranjanje in 
razvoj kmetĳstva in podeželja v ob-
čini Vrhnika v letu 2011.

II. SPLOŠNE DOLOČBE IN 
OSNOVNI POGOJI ZA KANDI-
DIRANJE 

Upravičenci: 
Upravičenci po tem razpisu so na-
vedeni pri posameznem namenu 
razpisa. 

Splošni finančni določbi:
1. Investicĳa na kmetĳi, nakup opre-
me, urejanje pašnikov, izvedba pro-
grama izobraževanja oziroma katera 
druga dejavnost, ki se bo izvajala v 
letu 2011 in bo predmet prĳave na 
razpis za dodelitev sredstev na po-
dročju kmetĳstva je lahko začeta 
pred izdajo upravnega akta (sklepa 
oz. odločbe) upravičencu o dodelitvi 
sredstev, vendar so upravičeni stro-
ški po tem razpisu le tisti, ki bodo 
nastajali v obdobju od izdaje upra-
vnega akta pa do 30. septembra 2011 
(skrajni rok za oddajo zahtevka za 
izplačilo subvencĳe).

2. Dokazila/plačani računi za izve-
dene naložbe, ki jih upravičenec pri-
loži skupaj z zahtevkom za izplačilo, 
morajo biti z datumom iz zgoraj na-
vedenega obdobja. 

III. NAMENI RAZPISA

DRUGE POMOČI

H. SOFINANCIRANJE DELO-
VANJA DRUŠTEV IN NJIHOVIH 
ZDRUŽENJ, KI SE UKVARJAJO 
Z RAZVOJEM KMETĲSTVA, PO-
DEŽELJA IN GOSPODARSTVA

Namen ukrepa:
Društva predstavljajo temelj za iz-
menjavo znanj in izkušenj med pre-
bivalstvom, ki živi na podeželju, 
zato jih je potrebno spodbujati in 
dolgoročno tudi s tem dvigniti kva-
liteto življenja na podeželju.

Višina razpisanih sredstev: 
2.500,00 EUR

Predmet pomoči:
Sofinanciranje delovanja različnih 
neprofitnih oblik sodelovanja kme-
tov in drugih neprofitnih združenj 
povezanih s kmetĳstvom gozdar-
stvom in razvojem podeželja za po-
moč pri stroških ustrezne infrastruk-
ture, potrebne za delovanje društva 
(najem prostorov/pisarne) in materi-
alnih stroških ter stroških dela pisar-
ne ter organov društva.
Pogoji upravičenosti:
-  društva registrirana za delovanje 

na območju občine ali delujejo na 
območju občine,

- sofinancirajo se lahko izključno 
društva z nepridobitno dejavnost-
jo, 

- izvajanje izobraževanj in uspo-
sabljanj, katerih upravičenci so 
nosilci kmetĳske dejavnosti, ni 
predmet sofinanciranja,

- seznam članov društva iz območ-
ja občine.

Upravičenci:
Društva in njihova združenja ki se 
ukvarjajo z razvojem kmetĳstva in 
podeželja na območju občine.

Upravičeni stroški: 
- stroški ustrezne infrastrukture za 

delovanje (najem prostora/pisar-
ne),

- materialni stroški in stroški dela 
pisarne ter organov.

Finančne določbe:
Višina sofinanciranja ukrepa je do 
100 % upravičenih stroškov.
Najvišji znesek dodeljene pomoči je 
700,00 EUR. V primeru večjih aktiv-
nosti ob obletnicah društev, se lahko 
posameznemu prĳavitelju ob pred-
ložitvi ustreznih dokazil sofinancira 
do 1.500 EUR.

Dodatna merila za ocenjevanje:
- vsebina vloge je ustrezna namenu 

ukrepa – največ 50 točk
- število članov društva – največ 50 

točk.

Dokumentacĳa, ki mora biti prilo-
žena vlogi:

- izpolnjen obrazec Vloga na javni 
razpis

- seznam članov,
- fotokopĳa najemne pogodbe (v 

kolikor ima društvo prostore v 
najemu).

I. SOFINANCIRANJE UREDITVE 
NEKATEGORIZIRANIH POLJ-
SKIH POTI IN KOLOVOZOV

Namen ukrepa:
Ureditev nekategoriziranih poljskih 
poti in kolovozov z namenom izbolj-
šave dostopa do kmetĳskih zemljišč. 
Naložba se ne izvaja izključno samo 
za enega lastnika. 

Višina razpisanih sredstev: 
10.000,00 EUR

Predmet pomoči:
Sofinanciranje ureditve nekategori-
ziranih poljskih poti in kolovozov.

Splošni pogoji upravičenosti:
- kopĳa katastrskega načrta z vri-

som poti,
- mnenje pristojne kmetĳsko sveto-

valne službe.

Upravičenci:
Krajevne skupnosti na območju ob-
čine Vrhnika.

Upravičeni stroški: 
Za poljske poti in kolovoze, ki jih ko-
ristĳo občani in tudi kmetje, občina 
zagotavlja pokrivanje stroškov za 
nasipni material, stroške prevoza ter 
ureditev kolovoza (gredanje, valja-
nje, nasipanje…). Višina sofinancira-
nja ukrepa je do 100 % upravičenih 
stroškov.

Finančne določbe:
Najvišji znesek dodeljene pomoči na 
posameznega prĳavitelja je 1.200,00 
EUR.

Dodatna merila za ocenjevanje:
- vsebina vloge je ustrezna namenu 

ukrepa – največ 50 točk in
- dolžina planiranih poti, katerih 

ureditev se bo sofinancirala s tem 
razpisom – največ 50 točk.

Dokumentacĳa, ki mora biti prilo-
žena vlogi:
- izpolnjen obrazec Vloga na javni 

razpis,
- kopĳa katastrskega načrta z vri-

som poti ter označeno dolžino 
poti,

- mnenje pristojne kmetĳsko sveto-
valne službe.

IV. VSEBINA VLOGE

Vlagatelj odda vlogo, ki vsebuje:
- prĳavni obrazec: »Vloga na jav-

ni razpis za dodelitev finančnih 
sredstev za ohranjanje in razvoj 
kmetĳstva ter podeželja v občini 
Vrhnika za leto 2011«, ki vsebuje:

• osnovne podatke o prosilcu (ime, 
naziv, sedež), davčno številko, 
številko računa za nakazilo sred-
stev

• namen vloge
- izjavo o točnosti navedenih poda-

tkov,
- izjavo, da upravičenec za ta na-

men v tekočem letu še ni prejel 
sredstev iz državnega ali občin-
skega proračuna ali mednarodnih 
virov, če pa je, njeno višino prido-
bi občina od izplačevalca oz. njeno 
višino dokaže vlagatelj z ustrezno 
dokumentacĳo,

- obvezne priloge k vlogi, ki so na-
vedene kot dokazila k posamez-
nim ukrepom.

V. OBDOBJE IN ČAS ZA IZVED-
BO AKTIVNOSTI

Naložba oziroma dejavnost, ki se bo 
izvajala v letu 2011 in bo predmet 
prĳave na ta razpis je lahko začeta 
pred izdajo upravnega akta (sklepa 
oziroma odločbe) upravičencu o do-
delitvi sredstev, vendar pa se mora 
smiselno zaključiti do 30.9.2011, 
upravičenci pa morajo v primeru 
odobritve sredstev, dokazila oziro-
ma plačane račune za dokončno iz-
vedena dela izstaviti najkasneje do 

30.9.2011, skupaj z zahtevkom za 
izplačilo sredstev. 

VI. ROK ZA PREDLOŽITEV 
VLOG IN NAČIN PREDLOŽITVE

Vlagatelji morajo vloge oddati po 
pošti kot priporočeno pošiljko na 
naslov: Občina Vrhnika, Tržaška 
cesta 1, 1360 Vrhnika, najkasneje z 
datumom 31.3.2011 ali osebno v Od-
delku za družbene dejavnosti in go-
spodarstvo Občine Vrhnika, Tržaška 
cesta 1, 1360 Vrhnika, najkasneje do 
15. ure istega dne. Na hrbtni strani 
ovojnice morata biti navedena naziv 
in naslov vlagatelja. Vsaka posamez-
na vloga mora biti poslana v zaprti 
ovojnici z oznako: »Ne odpiraj – vlo-
ga na javni razpis – KMETĲSTVO 
2011«. Za uvrstitev v postopek izbo-
ra za dodelitev sredstev mora vsaka 
vloga izpolnjevati naslednje pogoje: 
- pravilno izpolnjen prĳavni obrazec 
iz razpisne dokumentacĳe,
- vloga mora biti poslana v roku in 
na način, ki je določen v tej točki be-
sedila tega razpisa.

VII. ODLOČANJE V POSTOPKU 
RAZPISA IN OBVEŠČANJE O IZ-
IDU RAZPISA

Vloge prispele na javni razpis pre-
gleda in oceni komisĳa, ki jo za ta 
namen imenuje župan občine. Če 
komisĳa ugotovi, da je vloga nepo-
polna, pristojna strokovna služba 
občinske uprave na predlog Komisi-
je pozove prosilca, da jo v roku 8 dni 
dopolni. Če prosilec vloge v roku ne 
dopolni ali v tem roku ne zaprosi 
za podaljšanje roka oziroma pristoj-
nega organa ne obvesti o nastalih 
objektivnih okoliščinah, se vloga s 
sklepom kot nepopolna zavrže. 

Zavržene bodo vloge:
-  ki ne bodo poslane v roku in na na-

čin, ki je določen v VI. točki tega 
razpisa,

-  ki ne bodo vsebovale vseh dokazil 
in drugih sestavin, ki jih zahteva 
besedilo razpisa in razpisne do-
kumentacĳe in ne bodo dopol-
njene v roku za dopolnitev vloge 
(nepopolne vloge). 

Dokončno razdelitev sredstev po 
dopolnitvi vlog Komisĳa predlaga 
v potrditev županu. Na osnovi po-
trjenega predloga za razdelitev sred-
stev bo Občina Vrhnika izdala sklep 
o dodelitvi sredstev, ki bo vseboval 
določbe o namenu, upravičenih 
stroških ter višini dodeljenih sred-
stev. Občina Vrhnika bo z izbranimi 
izvajalci sklenila pogodbo, v kateri 
se opredelĳo izvedbe plačil ter med-
sebojne pravice in obveznosti.
Komisĳa v primeru, ko zaprošena 
sredstva presegajo vsa razpisana 
razpoložljiva sredstva lahko zniža 
odstotek sofinanciranja oziroma do-
loči najvišjo višino sredstev na vla-
gatelja.  

VIII. KRAJ IN ČAS, KJER LAHKO 
ZAINTERESIRANI DVIGNEJO 
RAZPISNO DOKUMENTACĲO

Razpisna dokumentacĳa je od dneva 
te objave do izteka prĳavnega roka 
dosegljiva na spletni strani Občine 
Vrhnika: h�p://www.vrhnika.si ali 
pa na Občini Vrhnika, Tržaška cesta 
1, Vrhnika, v glavni pisarni, 2. nad-
stropje, in sicer vsak dan med po-
slovnim časom do izteka prĳave na 
razpis. 

IX. DODATNE INFORMACĲE V 
ZVEZI Z JAVNIM RAZPISOM

Vse dodatne informacĳe dobĳo za-
interesirani po telefonu na Oddelku 
za družbene dejavnosti in gospo-
darstvo, tel. št.:  01/755-54-15 ali na 
elektronskem naslovu: maja.kogov-
sek@vrhnika.si. 

Datum: 28.2.2011
Številka: 330-1/2011-1 (3-04)

OBČINA VRHNIKA
ŽUPAN

Stojan JAKIN,
univ. dipl. inž. grad. l.r
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 Na podlagi 3. odstavka 20. čle-
na Zakona o vrtcih (Uradni list RS, 
št. 100/05 – UPB, 25/08, 98/09 – ZI-
UZGK, 36/10 in 62/10 – ZUPJS) in na 
predlog Sveta Vrtca Vrhnika (14. seja 
sveta, z dne 14.12.2010) je Občinski 
svet Občine Vrhnika na 4. redni seji 
dne 17. 2. 2011 sprejel

PRAVILNIK O SPREJEMU 
OTROK 

V VZGOJNO - IZOBRAŽEVALNI 
ZAVOD ANTONĲE KUCLER 

VRHNIKA

l. SPLOŠNA DOLOČBA
  

1. člen
S tem pravilnikom Občina Vrhnika 
kot ustanoviteljica Vzgojno - izob-
raževalnega zavoda Antonĳe Kuc-
ler Vrhnika s skrajšanim imenom 
Vrtec Vrhnika ureja postopek vpisa 
in sprejema otrok, določa sestavo in 
način dela komisĳe za sprejem otrok 
ter kriterĳe za sprejem otrok v Vrtec 
Vrhnika (v nadaljevanju vrtec).

ll. VPIS IN SPREJEM OTROKA V 
VRTEC

2. člen
Vrtec vpisuje in sprejema predšolske 
otroke v svoje programe na podlagi 
prĳav in prostih mest vse leto.
Vrtec lahko sprejme otroka, ko je do-
polnil starost najmanj 11 mesecev, če 
starši ne uveljavljajo več pravice do 
starševskega dopusta v obliki polne 
odsotnosti z dela. 
Za starše otrok, ki so oddali vlogo za 
vpis otroka v vrtec, vrtcu na njegovo 
zahtevo pristojni center za socialno 
delo posreduje podatke o izteku 
pravice do starševskega dopusta v 
obliki polne odsotnosti z dela.

3. člen
Vrtec najmanj enkrat letno objavi jav-
ni vpis novincev za naslednje šolsko 
leto, praviloma v mesecu marcu.

4. člen
Javni vpis novincev objavi vrtec na 
svoji spletni strani, na oglasnih de-
skah in v lokalnem časopisu

5. člen
Vrtec mora na svojih spletnih straneh 
objaviti informacĳe o številu mest, ki 
jih zagotavlja za predšolske otroke, o 
številu prostih mest, ki so staršem na 
voljo in podatek o predvideni čakal-
ni dobi, ki predstavlja čas od vpisa 
otroka v vrtec do možnosti njegove 
vključitve v program vrtca.

6. člen
Starši vpišejo otroka v vrtec tako, da 
oddajo vlogo za vpis otroka v vrtec 
(v nadaljevanju vloga) na obrazcu, 
ki ga predpiše vrtec. K vlogi morajo 
biti predložena vsa zahtevana do-
kazila.
Vlogo dobĳo starši na sedežu vrtca 
in na spletni strani vrtca.
Vlogo odda eden od staršev oziro-
ma otrokov skrbnik (v nadaljevanju 
vlagatelj).

7. člen
Vlagatelj v Vrtec Vrhnika lahko 
odda le eno vlogo za posameznega 
otroka.
Vlagatelj v vlogi navede številko po 
vrstnem redu, v katero enoto želi 
vključiti otroka. V kolikor bo prva 
želena enota zasedena, bo vrtec otro-
ka vključil v drugo, tretjo ali četrto 
želeno enoto.
Vlagatelj odda vlogo na sedežu vrt-
ca ali jo pošlje po pošti. Vrtec vlogo 
po prejemu vnese v informacĳski 
sistem in vlagatelja pisno obvesti o 
prejemu vloge in šifri, pod katero 
se vodi otrok v evidenci vpisanih 
otrok.

8. člen
V primeru, da vlagatelj odda vlogo 
kadarkoli po poteku roka za prĳa-
vo na javni vpis novincev, mora vr-
tec v roku 30 dni po prejemu vloge 
vlagatelja pisno obvestiti o prejemu 
vloge, šifri, pod katero se vodi otrok 
v evidenci vpisanih otrok, o datumu 
vključitve otroka v vrtec in o drugih 
pogojih za sprejem otroka v vrtec. 
Če v vrtcu ni prostih mest, vrtec 
vlagatelja pisno obvesti o postopku 
sprejema otroka ob nastanku proste-

ga mesta oziroma obravnavi njegove 
vloge na komisĳi za sprejem otrok.

9. člen
Če je v vrtcu dovolj prostih mest, od-
loča o sprejemu otrok ravnatelj vrtca 
ali od njega pooblaščena oseba.
Vrtec starše pisno obvesti o roku za 
sklenitev pogodbe o medsebojnih 
pravicah in obveznostih med vrtcem 
in starši, o datumu vključitve otroka 
v vrtec in o obveznostih staršev, da 
ob vključitvi otroka v vrtec predloži-
jo potrdilo pediatra o zdravstvenem 
stanju otroka in o predložitvi odloč-
be o usmeritvi, če se sprejema otroka 
s posebnimi potrebami.

10. člen
Če je v vrtec  vpisanih več otrok, ka-
kor je v vrtcu prostih mest, odloča o 
sprejemu komisĳa za sprejem otrok.
Komisĳa obravnava vloge za spre-
jem otrok po zaključku javnega vpi-
sa novincev in med šolskim letom 
v primeru, ko so sprejeti v vrtec vsi 
otroci s čakalnega seznama oziro-
ma, če je bilo staršem vseh otrok s 
čakalnega seznama ponujeno prosto 
mesto za otroka, pa so ga starši od-
klonili ali niso podpisali pogodbe o 
medsebojnih pravicah in obvezno-
stih med vrtcem in starši in je število 
novo vpisanih otrok v vrtec večje od 
števila prostih mest v vrtcu.
V primeru, ko o sprejemu otrok od-
loča komisĳa, morajo starši vključiti 
otroka v vrtec:
- s 1. septembrom tekočega leta,
- z dnem oblikovanja novega od-

delka med šolskim letom,
- naslednji dan, ko otrok dopolni 

starostni pogoj za vključitev v vr-
tec,

- naslednji dan po poteku staršev-
skega dopusta v obliki polne od-
sotnosti z dela.

Otroka s posebnimi potrebami mo-
rajo starši vključiti v vrtec z dnem, 
ki je določen v odločbi o usmeritvi 
otroka v vrtec.

11. člen
Komisĳa obravnava vloge na svoji 
seji, ki ni javna, v skladu z določba-
mi Zakona o vrtcih.
Na seji komisĳe so lahko prisotni 
samo člani komisĳe, oseba, ki vodi 
postopek in zapisnikar. 

12. člen
Komisĳa obravnava vse vloge na 
podlagi podatkov, ki so navedeni v 
vlogi oziroma podatkov, ki jih pri-
dobi pri upravljavcih zbirk osebnih 
podatkov, določi število točk po po-
sameznih kriterĳih in določi pred-
nostni vrstni red otrok.
Komisĳa lahko preverja pravilnost 
podatkov, navedenih v vlogah, pri 
upravljavcih zbirk osebnih poda-
tkov, ki jih vodĳo v skladu z zako-
nom. Če komisĳa ugotovi nepravil-
nost podatkov, navedenih v vlogi, 
odloči na podlagi podatkov, prido-
bljenih pri upravljavcih zbirk oseb-
nih podatkov.
Komisĳa odloča po določbah skraj-
šanega ugotovitvenega postopka, 
določenega v zakonu, ki ureja sploš-
ni upravni postopek.

13. člen
Komisĳa izmed vpisanih otrok naj-
prej obravnava otroke s posebnimi 
potrebami, za katere so vlagatelji 
predložili odločbo o usmeritvi, in 
otroke, za katere so vlagatelji pred-
ložili mnenje centra za socialno delo 
o ogroženosti zaradi socialnega pol-
ožaja družine. 
Mnenje o ogroženosti otroka zaradi 
socialnega položaja družine vsebuje 
navedbe, da je družina v skladu s 
predpisi, ki urejajo socialno varnost 
oziroma položaj družine, obravna-
vana kot socialno ogrožena družina 
s strani centra za socialno delo, kar 
je razvidno iz uradnih evidenc, ki jih 
vodĳo centri za socialno delo.
Otroke iz prvega odstavka tega čle-
na vrtec prednostno sprejme.

14. člen
Za preostale vpisane otroke komisĳa 
določi na podlagi kriterĳev pred-
nostni vrstni red tako, da razvrsti 
vse vpisane otroke po doseženem 
številu točk, od najvišjega do najniž-
jega števila. Otroci se vključujejo v 

vrtec s prednostnega vrstnega reda 
glede na starost, prosto mesto v po-
sameznem oddelku in glede na pro-
gram vrtca, ki se izvaja v oddelku.
Vrtec v osmih dneh po seji komisĳe 
glede na število prostih mest po po-
sameznih oddelkih in enotah vrtca 
in v skladu s prednostnim vrstnim 
redom, odloči koliko otrok bo spre-
jetih v vrtec. Otroci, ki niso sprejeti 
v vrtec, se v skladu s prednostnim 
vrstnim redom uvrstĳo na čakalni 
seznam.
Vrtec izda v osmih dneh po seji ko-
misĳe prednostni vrstni red, iz kate-
rega izhaja seznam sprejetih otrok 
in čakalni seznam, ki se objavi na 
oglasni deski in na spletnih straneh 
vrtca. 
Podatki o otrocih se objavĳo pod šif-
ro, pod katero se vodi otroka v evi-
denci vpisanih otrok in je vlagatelj z 
njo pisno seznanjen.

15. člen
Vrtec pošlje staršem v 8 dneh po seji 
komisĳe obvestilo z izpisom vseh 
podatkov iz seznama sprejetih otrok 
ali čakalnega seznama za njihove-
ga otroka s poštno pošiljko in po 
elektronski pošti, če so starši navedli 
elektronski naslov, na katerega želĳo 
prejemati obvestila vrtca.
Zoper obvestilo iz prejšnjega od-
stavka o prednostnem vrstnem redu 
lahko starši v 15 dneh po vročitvi ob-
vestila vložĳo ugovor na svet vrtca, 
ki o ugovoru odloča v 15 dneh po 
izteku časa za ugovor v skladu z Za-
konom o vrtcih in s smiselno upora-
bo zakona, ki ureja splošni upravni 
postopek. 
Ugovor se lahko vloži zaradi nepra-
vilnega upoštevanja kriterĳev. Ugo-
vor na kriterĳ in težo posameznega 
kriterĳa ni dopusten.
O ugovoru odloči svet vrtca ob smi-
selni uporabi zakona, ki ureja sploš-
ni upravni postopek z odločbo. Zo-
per odločitev sveta vrtca lahko starši 
sprožĳo upravni spor.

16. člen
Ko je v vrtcu odločeno o vseh ugo-
vorih staršev zoper obvestilo o pred-
nostnem vrstnem redu otrok, vrtec 
staršem otrok, ki so sprejeti v vrtec, 
pošlje poziv k sklenitvi pogodbe o 
medsebojnih pravicah in obvezno-
stih med vrtcem in starši. V pozivu 
vrtec izrecno navede, da se šteje, 
da so starši umaknili vlogo za vpis 
otroka v vrtec, če v 15 dneh od vro-
čitve poziva ne podpišejo pogodbe z 
vrtcem.
S podpisom pogodbe med vrtcem in 
starši se šteje, da je otrok vključen v 
vrtec.

17. člen
Sprejem otrok v vrtec se konča, ko 
svet vrtca odloči o vseh ugovorih 
staršev zoper obvestilo o prednost-
nem vrstnem redu.
Čakalni seznam velja do zadnjega 
dne šolskega leta, za katerega je bil 
oblikovan.
Čakalni seznam se objavi na oglas-
nih deskah v vseh enotah vrtca in na 
spletni strani vrtca.

18. člen
Vrtec, ki ima po končanem postopku 
sprejema otrok v vrtec novo prosto 
mesto za sprejem otroka v vrtec, 
pozove starše k podpisu pogodbe 
o vključitvi otroka v vrtec po pred-
nostnem vrstnem redu s čakalnega 
seznama. 
Vrtec pozove starše tistega otroka, ki 
mu ustreza prosto mesto, glede na 
starost, prosto mesto v posameznem 
oddelku in glede na program vrtca, 
ki se izvaja v oddelku.
Vrtec, ki ima prosto mesto, pozove 
starše otrok s čakalnega seznama k 
podpisu pogodbe o vključitvi otroka 
v vrtec takoj oziroma najkasneje v 
roku 5 dni od dneva ugotovitve, da 
ima vrtec prosto mesto. Starši otro-
ka so dolžni v roku 15 dni od dneva 
vročitve poziva k sklenitvi pogodbe 
podpisati pogodbo, v nasprotnem 
primeru vrtec pozove k sklenitvi po-
godbe starše naslednjega otroka po 
vrstnem redu s čakalnega seznama. 
Vrtec starše pozove k podpisu po-
godbe s pošto in po elektronski 
pošti, če so starši navedli elektronski 
naslov, na katerega želĳo prejemati 
obvestila vrtca.
Otroci, ki se jih vključi v vrtec po 

prednostnem vrstnem redu s ča-
kalnega seznama in za katere starši 
vključitev odklonĳo oziroma jo želi-
jo prestaviti za določen čas, ostanejo 
na čakalnem seznamu. 
Pred sklicem zasedanja komisĳe za 
sprejem otrok za novo šolsko leto, 
vrtec pozove starše, da potrdĳo ali 
zavrnejo obravnavo vloge za vpis 
otroka, ki je na čakalnem seznamu s 
prejšnjega šolskega leta.
Vrtec, ki je prejel podpisano pogod-
bo o medsebojnih pravicah in obvez-
nostih med vrtcem in starši otroka, 
mora najkasneje v 8 dneh po pre-
jemu podpisane pogodbe ažurirati 
podatke v čakalnem seznamu.

19. člen
Ne glede na čakalni seznam vrtec 
med šolskim letom prednostno 
sprejme na nova prosta mesta v vrt-
cu otroka s posebnimi potrebami, za 
katere so vlagatelji predložili odloč-
bo o usmeritvi in otroke, za katere so 
vlagatelji predložili mnenje centra 
za socialno delo o ogroženosti zara-
di socialnega položaja družine.

20. člen
Vrtec ne sme sprejeti v vrtec otrok, 
ki niso uvrščeni na čakalni seznam, 
razen otrok s posebnimi potrebami, 
za katere so vlagatelji predložili od-
ločbo o usmeritvi in otrok, za katere 
so vlagatelji predložili mnenje cen-
tra za socialno delo o ogroženosti 
zaradi socialnega položaja družine 
ali če starši vseh otrok, ki so na ča-
kalnem seznamu, odklonĳo sprejem 
otroka v vrtec oziroma ne podpišejo 
pogodbe o vključitvi otroka v vrtec 
v roku 15 dni od dneva vročitve po-
ziva k sklenitvi pogodbe.

21. člen
Odločitve vrtca in druge listine v po-
stopku vpisa in sprejemanja otroka 
v vrtec se vročajo staršem po pošti s 
poštno pošiljko.

22. člen
Starši, katerih otrok je že vključen 
v vrtec in ga želĳo izpisati, morajo 
upoštevati 15-dnevni odpovedni rok 
za izpis otroka, ki začne teči z dnem 
prejema pisne odpovedi. Kolikor 
pa želĳo otroka ponovno vključiti v 
vrtec, morajo oddati novo vlogo za 
sprejem otroka v vrtec.

lll. SESTAVA IN NAČIN DELA 
KOMISĲE ZA SPREJEM OTROK

23. člen
Sestavo komisĳe za sprejem otrok 
ter kriterĳe za sprejem otrok v vrtec 
določi Občina Vrhnika na predlog 
Sveta Vrtca Vrhnika. 
Komisĳo za sprejem otrok (v nada-
ljevanju komisĳa) sestavljajo:
- en predstavnik delavcev Vrtca 

Vrhnika, ki ga imenuje ravnatelj,
- en predstavnik staršev, ki ga ime-

nuje Svet staršev Vrtca Vrhnika,
- en predstavnik Občine Vrhnika, 

ki ga imenuje župan,
- en predstavnik Centra za socialno 

delo Vrhnika, ki ga imenuje direk-
tor,

- en predstavnik Zdravstvenega 
doma Vrhnika, ki ga imenuje di-
rektor.

Člani komisĳe so imenovani za dobo 
4 let in so lahko imenovani največ 
dvakrat zaporedoma.
Ne glede na določilo prejšnjega od-
stavka, predstavniku staršev pre-
neha mandat v komisĳi, ko njegov 
otrok ni več vključen v vrtec.
Ravnatelj vrtca pozove svet staršev, 
župana, direktorja CSD in zdrav-
stvenega doma, da imenujejo nove 
člane komisĳe, najmanj 60 dni pred 
potekom mandata članom komisĳe.

24. člen
Komisĳa dela na sejah. Komisĳa na 
prvi seji izmed članov izvoli pred-
sednika in namestnika predsednika. 
Delo komisĳe vodi predsednik. Ko-
misĳa je sklepčna, če je navzočih vsaj 
3/5 vseh članov. 
Komisĳa o poteku seje vodi zapis-
nik, v katerega vpiše zlasti naslednje 
podatke:

- ime in sedež vrtca, kjer komisĳa 
deluje,

- kraj, datum in ura seje komisĳe, 
na kateri se odloča o sprejemu 
otrok v vrtec,

- imena članov komisĳe in ostalih 
navzočih,

- kratek potek dela komisĳe,
- sprejete sklepe komisĳe, katerih 

obvezni del je prednostni vrstni 
red, kjer se podatki o otrocih ob-
javĳo pod šifro otroka.

Zapisnik podpiše predsednik komi-
sĳe.
Zapisnik je potrebno hraniti v doku-
mentacĳi vrtca, skladno z veljavnimi 
predpisi. 
Vodenje zapisnika zagotavlja vrtec, 
ki posreduje en izvod zapisnika pri-
stojnemu oddelku Občine Vrhnika.

lV. KRITERĲI ZA SPREJEM 
OTROK V VRTEC

25. člen
Komisĳa odloča o sprejemu otrok v 
vrtec na podlagi naslednjih kriteri-
jev: (glej preglednico)

Za enostarševsko družino po tem 
pravilniku se šteje skupnost enega 
od staršev z otroki:
- kadar je drugi od staršev umrl ali 

je drugi od staršev neznan ali je 
pogrešan ali

- kadar otrok živi z enim od staršev 
na podlagi pravnomočne sodne 
odločbe, s katero je odločeno o 
varstvu in vzgoji otrok ali 

- kadar pred pristojnim sodiščem 
teče postopek za odločitev o var-
stvu in vzgoji otrok.

26. člen
Kriterĳi se določĳo s točkami. 
Vloge se točkujejo tako, da se pri 
vsakem kriterĳu, ki je izpolnjen, do-
deli pripadajoče število točk.
Če dva ali več otrok doseže enako 
število točk, komisĳa pri določitvi 
prednostnega vrstnega reda upoš-
teva naslednja dva kriterĳa po tem 
zaporedju:
1. rojstni datum otroka: prednost 
ima starejši otrok,
2. datum prejema vloge: prednost 
ima otrok, katerega vlogo je vrtec 
prej prejel.

V.  PREHODNE DOLOČBE

27. člen
Komisĳa za sprejem otrok, ki je bila 
imenovana pred uveljavitvĳo tega 
pravilnika, in mandat članom še ni 
potekel, nadaljuje svoje delo do po-
teka mandata članom komisĳe.

28. člen
Z dnem uveljavitve tega pravilnika 
preneha veljati Pravilnik o spreje-
mu otrok v vrtec (Uradni list RS, št. 
44/08).

29. člen
Ta pravilnik začne veljati naslednji 
dan po objavi v Našem časopisu, ki 
je uradno glasilo Občine Vrhnika.

Številka: 007-36/2010 (3/01)
Vrhnika, dne 18. 2. 2011

ŽUPAN
Stojan JAKIN, 

univ.dipl.inž.grad. l.r.

Zap.št Kriterĳi Število 
točk

1. Število vseh otrok v družini.
vsak 
otrok     

1 točka

2.
Starši so redni oziroma izredni študentje in nimajo sklenjenega delovnega razmerja
- eden od staršev je študent 5
- oba starša sta študenta 10

3. Težko zdravstveno stanje ostalih družinskih članov. 10

4. Otrok je že vključen v drugem vrtcu. -5

5. Odložitev šolanja oz. vstopa v osnovno šolo. 40

6. Zaposlenost obeh staršev oz. starša, če gre za eno starševsko družino, kar je razvidno iz odločbe o 
določitvi otroškega dodatka. 10

7. Zaposlenost samo enega starša. 5

8. Komisĳa je v preteklem šolskem letu otroka uvrstila na čakalni seznam. 10

9. Stalno bivališče otroka in vsaj enega starša na območju občine ustanoviteljice vrtca. 40
10. Družina ima v Vrtec Vrhnika že vključenega enega ali več otrok. 3

11. Sprejem dvojčkov ali trojčkov oz. dveh ali več otrok hkrati iz iste družine. 3

12. Vključno s 1.9. tekočega koledarskega leta oziroma na dan oblikovanja novega oddelka med šolskim 
letom bo otrok dopolnil 11 mesecev ali več. 20

13.

V vrtec se vključuje otrok, ki 1.9. tekočega koledarskega leta oziroma na dan oblikovanja novega 
oddelka med šolskim letom še ne bo dopolnil starosti 11 mesecev

a 11 mesecev bo dopolnil do vključno 1.10. tekočega koledarskega leta oz. najkasneje en 
mesec po oblikovanju novega oddelka med šolskim letom 8

b 11 mesecev bo dopolnil do vključno 1.11. tekočega koledarskega leta oz. najkasneje dva 
meseca po oblikovanju novega oddelka med šolskim letom 6

c 11 mesecev bo dopolnil do vključno 1.12. tekočega koledarskega leta oz. najkasneje tri 
mesece po oblikovanju novega oddelka med šolskim letom 4

d 11 mesecev bo dopolnil do vključno 1.1. prihodnjega koledarskega leta oz. najkasneje 
štiri mesece po oblikovanju novega oddelka med šolskim letom 2

14. Vključitev otroka v vrtec s 1. 9. tekočega leta 20

15. Vključitev otroka v enoto Rosika, ki ima skupaj z enim od staršev stalno prebivališče v Krajevni 
skupnosti Bevke. 20
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Na podlagi Statuta Občine Vrhnika (Naš časopis, 
št. 365/2009), Zakona o vrtcih (Uradni list RS, št. 
100/05 – UPB, 25/08, 98/09 – ZIUZGK, 36/10 in 62/10 
– ZUPJS) in Pravilnika o metodologĳi za oblikova-
nje cen programov v vrtcih, ki izvajajo javno služ-
bo (Ur. l. RS, št. 97/03, 77/05 in 120/05) je Občinski 
svet Občine Vrhnika na 4. redni seji dne 17. 2. 2011 
sprejel

SKLEP O UVELJAVLJANJU REZERVACĲ V 
VRTCU

Staršem s stalnim bivališčem v Občini Vrhnika, ki 
imajo otroke vključene v vrtce, se omogoči mož-
nost uveljavljanja rezervacĳ (začasen izpis otroka) 
enkrat letno, za obdobje enega do dveh mesecev, in 
sicer v času med junĳem in septembrom. Začasen 
izpis so starši dolžni napovedati do 10. junĳa. 

Starši lahko uveljavljajo rezervacĳo tudi izven ob-
dobja med junĳem in septembrom, ko gre za več 
kot 30 dni neprekinjene odsotnosti otroka zaradi 
bolezni, vendar le na podlagi zdravniškega potrdi-
la, ki ga je potrebno priložiti vlogi za rezervacĳo. 
V teh primerih starši otrok, za katere je Občina 
Vrhnika po veljavni zakonodaji dolžna kriti del 
cene programa predšolske vzgoje v vrtcu, plačajo 
70 % prispevka, določenega z odločbo o višini pla-
čila za program vrtca. 
Z dnem uveljavitve tega sklepa preneha veljati 
sklep št. 602-7/2008 (3-01), sprejet dne 11. 6. 2009.

Številka: 602-28/2010 (3-01)
Datum: 18. 2. 2011

ŽUPAN
Stojan Jakin, univ. dipl. inž. grad. l.r

Na podlagi 29. člena Zakona o 
lokalni samoupravi (Ur.l. RS, 
št. 94/2007-UPB2, 27/2008 Odl.
US: Up-2925/07-15, U-I-21/07-18, 
76/2008, 100/2008 Odl.US: U-I-
427/06-9, 79/2009, 14/2010 Odl.
US: U-I-267/09-19, 51/2010), 23. 
člena Zakona o graditvi objektov 
(ZGO-1, 102/2004-UPB1 (14/2005 
popr.), 92/2005-ZJC-B, 93/2005-
ZVMS, 111/2005 Odl.US: U-I-150-
04-19, 120/2006 Odl.US: U-I-286/
04-46, 126/2007, 57/2009 Skl.US: 
U-I-165/09-8, 108/2009), 30. člena 
Statuta Občine Vrhnika (Naš ča-

sopis, št. 365/2009) in Poslovnika 
o delu Občinskega sveta Občine 
Vrhnika (UPB-2, Naš časopis št. 
354/2008) je Občinski svet Občine 
Vrhnika na 4. redni seji dne 17. 2. 
2011 sprejel naslednji

SKLEP O UKINITVI STATUSA 
JAVNEGA DOBRA

I.
Pri zemljišču, parc. št. 2882/15 
k.o. Vrhnika, se ukine status jav-
nega dobra. 
Lastninska pravica pri zemljišču, 
parc. št. 2882/15 k.o. Vrhnika, se 

vknjiži v korist Občine Vrhnika, 
Tržaška cesta 1, Vrhnika, matična 
št. 5883407.

II.
Sklep prične veljati osmi dan po 
objavi v občinskem glasilu Naš 
časopis.

Številka: 478-119/2009 (6-03)
Datum:   18.2.2011

ŽUPAN
Stojan Jakin, univ.dipl.inž.grad. 

l.r.

Na podlagi 57. člena Zakona o prostor-
skem načrtovanju (Ur.l. RS, št. 33/07, 108/
09) ter 36. člena Statuta Občine Vrhnika 
(Naš časopis, št. 365/2009) sprejme župan 
Občine Vrhnika

SKLEP
o začetku priprave sprememb in do-

polnitev 
Zazidalnega načrta območja Mantove 

– center Vrhnike 

1. člen
(ocena stanja in razlogi za pripravo 

prostorskega akta)
1)V prostorskih sestavinah dolgoročnega 
plana Občine Vrhnika za obdobje 1986 
do 2000 in srednjeročnega plana Občine 
Vrhnika za obdobje 1986 do 1990 s spre-
membami in dopolnitvami (Uradni list 
RS, št. 21/90, 41/94, 50/94, 63/96, 70/96, 
73/97, 76/98, 69/99, Uradne objave Naš 
časopis, št. 4/87, 13/88, 272/01, 277/01, 304/
04, 319/05) je območje V1O/2, morfološka 
enota 3A/1 določeno kot območje, ki se 
ureja z prostorskim izvedbenim aktom. 
2)Za obravnavano območje je sprejet Od-
lok o  zazidalnem načrtu za mesto Vrh-
nika – Center – območje hotela Mantova 
(Ur. l. SRS, št. 42/1989; v nadaljevanju za-
zidalni načrt Mantova). Odlok o zazidal-
nem načrtu Mantova določa prenovo in 
novogradnjo za potrebe hotela Mantova, 
gradnjo objektov za trgovske lokale in 
servise, prenovo pritličja objekta Tržaška 
c. 3 za potrebe centralnih dejavnosti, ure-
ditev parkirišča in avtobusne postaje ter 
ureditev Cankarjevega trga. Predvidene 
ureditve so delno izvedene.
3)Pobudo za pripravo in sprejem spre-
memb in dopolnitev Zazidalnega načrta 
območja Mantove – center Vrhnike so 
podali posamezni lastniki zemljišč zno-
traj območja zazidalnega načrta.

4)Razlogi za pripravo prostorskega akta 
so: spremenjena ureditev dostopa na jav-
no parkirišče JZ od hotela Mantova, ure-
ditev pripadajočih površin in objektov 
za potrebe objektov na naslovu Tržaška 
cesta 3 in Stara cesta 6, ureditev dovoza 
do objekta na naslovu Stara cesta 8, spre-
memba rabe objekta JZ od hotela Manto-
va za potrebe poslovnih oz. storitvenih 
dejavnosti, sprememba grajenega javne-
ga dobra (površin, objektov in naprav, 
katerih uporaba je pod enakimi pogoji 
namenjena vsem).

2. člen
(območje prostorskega akta)

1) Območje sprememb in dopolnitev 
Zazidalnega načrta območja Mantove 
– center Vrhnike predstavlja del central-
nega območja mesta Vrhnika. Obsega 
površine, ki mejĳo na SV na objekt hotela 
Mantova, na JV na Tržaško cesto, na JZ 
na povezovalno cesto med Staro cesto in 
Tržaško cesto (ob objektu Tržaška cesta 
3) ter na SZ na zazidalno linĳo objektov 
ob Stari cesti.
2) Območje obsega naslednja zemljišča 
oz. dele zemljišč s parc. št.: 2246/2, 2246/3, 
2246/4, 2246/5, 2246/6, 2246/7, 2246/8, 22-
46/9, 2246/10, 2246/11, 2246/12, 2246/13, 
2246/14, 2246/15, 2246/16, 2247/3, 2247/4, 
2249/1, 2249/4, 2249/6, 2249/7, 2249/8, 22-
49/10, 2249/12, 2249/14, 2249/18, 2249/19, 
2250/2, 2250/4, 2250/5, 2250/6 k.o. Vrhni-
ka.
3) Območje občinskega podrobnega 
prostorskega načrta se lahko v postopku 
priprave spremeni.

3. člen
(način pridobitve strokovnih rešitev)

1) Strokovne rešitve za pripravo prostor-
skega akta pripravi izbrani načrtova-
lec.

2) Strokovne rešitve se pripravĳo na pod-
lagi :

– Prikaza stanja prostora,
– Geodetskega načrta,
– Prostorskih sestavin dolgoročnega 

plana Občine Vrhnika za obdobje 1986 
do 2000 in srednjeročnega plana Obči-
ne Vrhnika za obdobje 1986 do 1990 s 
spremembami in dopolnitvami (Urad-
ni list RS, št. 21/90, 41/94, 50/94, 63/96, 
70/96, 73/97, 76/98, 69/99, Uradne obja-
ve Naš časopis, št. 4/87, 13/88, 272/01, 
277/01, 304/04, 319/05),

– Odloka o  zazidalnem načrtu za me-
sto Vrhnika – Center – območje hotela 
Mantova (Ur. l. SRS, št. 42/1989; v na-
daljevanju zazidalni načrt Mantova),

– Investicĳskih namer lastnikov zem-
ljišč,

– Smernic nosilcev urejanja,
– Strokovnih podlag.

3) Strokovne rešitve za posamezne pros-
torske ureditve se lahko pripravĳo v 
variantah, ki se jih ovrednoti in med-
sebojno primerja s prostorskega, okolj-
skega, funkcionalnega  in ekonomske-
ga vidika.

4. člen
(roki za pripravo prostorskega akta in 

njegovih posameznih faz)
1) Postopek priprave sprememb in do-
polnitev Zazidalnega načrta območja 
Mantove – center Vrhnike se vodi kot 
skrajšan postopek v naslednjih fazah: 
(glej preglednico)

2) Javno naznanilo o javni razgrnitvi in 
javni obravnavi se pošlje predsedniku 
sveta Krajevne skupnosti Vrhnika - Cen-
ter. 

5. člen
(nosilci urejanja prostora)

Nosilci urejanja prostora, ki podajo smer-
nice za načrtovanje prostorske ureditve 
iz njihove pristojnosti, so:
1. Ministrstvo za okolje in prostor, Di-
rektorat za prostor, Dunajska 21, 1000 
Ljubljana;
2. Ministrstvo za kulturo, Direktorat za 
kulturno dediščino, Maistrova 10, 1000 
Ljubljana;
3. Zavod za varstvo kulturne dediščine 
Slovenĳe, OE Ljubljana, Tržaška cesta 4, 
1000 Ljubljana;

4. Ministrstvo za promet, Direkcĳa RS za 
ceste, Sektor za planiranje in analize, Tr-
žaška 19, 1000 Ljubljana;
5. Telekom Slovenĳe d.d., Regionalna 
enota TK omrežje Zahod, Stegne 19, 1547 
Ljubljana;
6. Geoplin plinovodi d.o.o., Cesta Ljub-
ljanske brigade 11, p.p. 3720, 1001 Ljub-
ljana;
7. Elektro Ljubljana d.d., Distribucĳska 
enota Ljubljana okolica, Slovenska cesta 
58, 1516 Ljubljana;
8. Komunalno podjetje Vrhnika d.d., 
Javna kanalizacĳa, Javna higiena, Javna 
razsvetljava, Javni vodovod, Plin, Pot na 
Tojnice 40, 1360 Vrhnika;
9. Občina Vrhnika, Oddelek za okolje in 
komunalo, Tržaška c. 1, 1360 Vrhnika.
10. Drugi nosilci urejanja prostora, koli-
kor bi se v postopku priprave OPPN iz-
kazalo, da so njihove smernice potrebne.

6. člen
(obveznosti v zvezi s financiranjem 

priprave prostorskega akta)
Finančna sredstva za izdelavo spre-
memb in dopolnitev Zazidalnega načrta 
območja Mantove – center Vrhnike, geo-
detskega načrta ter stroške smernic, stro-
kovnih podlag, mnenj in objav zagotavlja 
Občina Vrhnika.

7. člen
(objava)

Ta sklep se objavi v Našem časopisu in 
začne veljati naslednji dan po objavi. 
Objavi se tudi na spletni strani Občine 
Vrhnika.

Št: 3505 – 1 / 2010
Vrhnika, dne 15. 2. 2011
 Župan

Občine Vrhnika
Stojan Jakin

Na podlagi 57. člena Zakona o prostorskem 
načrtovanju (Ur. l. RS, št. 33/07, 70/08-ZVO-1B, 
108/09; ZPNačrt) ter 36. člena Statuta Občine 
Vrhnika (Naš časopis, št. 365/09) sprejme žu-
pan Občine Vrhnika

SKLEP
O spremembi in dopolnitvi Sklepa o 

začetku priprave 
Občinskega podrobnega prostorskega načrta 

za poslovno storitveni center 
v območju urejanja L1K/1 Drenov Grič

1. člen 
V 1. členu se prvi odstavek spremeni tako, da 

se glasi: 
»(1) V Prostorskih sestavinah dolgoročnega plana 
Občine Vrhnika za obdobje 1986 do 2000 in sred-
njeročnega plana Občine Vrhnika za obdobje 1986 
do 1990 s spremembami in dopolnitvami (Uradne 
objave Naš časopis, št. 4/87, 13/88, Uradni list RS, 
št. 21/90, 41/94, 50/94, 63/96, 70/96, 73/97, 76/98, 
69/99, Uradne objave Naš časopis, št. 40/01, 272/
01, 277/01, 304/04, 319/05, v nadaljnjem besedilu: 

Prostorski plan Občine Vrhnika) so obravnavana 
zemljišča iz drugega odstavka 2. člena oprede-
ljena kot stavbna zemljišča.« 

2. člen
V 1. členu se tretji odstavek spremeni tako, da 
se glasi: 
» (3) Pobuda za pripravo in sprejem OPPN za 
poslovno storitveni center v območju urejanja 
L1K/1 Drenov Grič je bila podana, ker želĳo 
investitorji Andrej Friškovec, Drenov Grič 23a, 
1360 Vrhnika, IPROS d.o.o., Cesta v Gorice 30, 
1000 Ljubljana in Pavel Oblak, Drenov Grič 
8, 1360 Vrhnika graditi poslovno storitvene 
objekte, manipulacĳske površine, dostope in 
uvoze ter potrebno komunalno in energetsko 
infrastrukturo.«

3. člen 
V 2. členu se drugi odstavek spremeni tako, da 
se glasi: 
» (2) Pobuda obravnava zemljišča oz. dele zem-
ljišče s parc.št. 2582/1, 2583/5, 2587/1, 2588/21, 
2588/24, 2588/25, 2588/26, 2588/27, 2588/28, 
2588/29, 2588/30, 2588/31, 2588/32, 2588/33, 25-

88/34, 2588/35, 2588/36, 2588/37, 2590/1, 2590/3, 
2591/1, k.o. Blatna Brezovica.«

4. člen
Za 3. členom se doda novi 3.a. člen ki se glasi:
» (1) Osnutek programa opremljanja se pri-
pravi na podlagi dopolnjenega osnutka OPPN 
in se z njim javno razgrne. Predlog programa 
opremljanja se pripravi na podlagi usklajenega 
predloga OPPN ter sprejme kot priloga akta. 
(2) Izdelovalca programa opremljanja izbere 
Občina Vrhnika, stroške izdelave pa krĳejo in-
vestitorji OPPN.«

5. člen
V 4. členu se prvi odstavek spremeni tako, da 
se glasi: 
» (1) Postopek priprave OPPN teče na podlagi 
57. člena do 61. člena ZPNačrt in sicer v na-
slednjih fazah in okvirnih rokih:
1. Osnutek OPPN: marec 2011
2. Pridobitev smernic in odločbe o CPVO: 

april - maj 2011, 30 dni
3. Dopolnitev osnutka OPPN in priprava 

osnutka programa opremljanja: maj 2011

4. Javno naznanilo: junĳ 2011, 7 dni pred za-
četkom javne razgrnitve

5. Javna razgrnitev in javna obravnava: junĳ 
– julĳ 2011, 30 dni

6. Priprava stališč do pripomb in predlogov 
javnosti: avgust 2011

7. Priprava predloga OPPN: september 2011
8. Pridobitev mnenj nosilcev urejanja prosto-

ra: september – oktober 2011, 30 dni
9. Priprava usklajenega predloga OPPN in 

programa opremljanja: november 2011
10. Predložitev usklajenega predloga OPPN in 

programa opremljanja Odboru za urejanje 
in varstvo naravne in kulturne dediščine v 
obravnavo ter občinskemu svetu v spre-
jem: december 2011

11. Sprejem OPPN in programa opremljanja z 
odlokom in objava v uradnem glasilu: de-
cember 2011.«

6. člen
V 4. členu se drugi odstavek spremeni tako, da 
se glasi: 
» (2) Javno naznanilo o javni razgrnitvi in javni 
obravnavi se pošlje predsedniku sveta Krajev-

ne skupnosti Drenov grič – Lesno Brdo.«
7. člen

V 6. členu se prvi odstavek spremeni tako, da 
se glasi: 
»(1) Finančna sredstva za izdelavo strokovnih 
podlag, geodetskega načrta, OPPN, stroške 
smernic, mnenj in objav  ter programa opre-
mljanja zagotavljajo investitorji OPPN Andrej 
Friškovec, Drenov Grič 23a, 1360 Vrhnika, 
Pavel Oblak, Drenov Grič 8, 1360 Vrhnika  ter 
IPROS d.o.o., Cesta v Gorice 30, 1000 Ljublja-
na, ki ga zastopa Marjan Trampuš.«

8. člen 
Ta sklep se objavi v Našem časopisu in začne 
veljati naslednji dan po objavi. Objavi se tudi 
na spletni strani Občine Vrhnika.

Št: 3505 – 12 / 2010
Vrhnika, dne 15. 2. 2011

Župan
Občine Vrhnika

Stojan Jakin

Na podlagi 13. in 14. člena Statuta Občine Vrhnika (Naš 
časopis, št. 365/2009) je Občinski svet Občine Vrhnika na 4. 
redni seji dne 17. 2. 2011 sprejel

P R A V I L N I K 
O ENKRATNI DENARNI POMOČI ZA 
NOVOROJENCE V OBČINI VRHNIKA

1. člen
Ta pravilnik ureja dodeljevanje enkratne denarne pomo-
či za novorojence družinam z območja občine Vrhnika, 
določa upravičence, višino enkratne pomoči, pogoje in 
postopek za uveljavljanje pravice do dodelitve enkratne 
pomoči.

2. člen
Enkratna denarna pomoč za novorojenca (v nadaljevanju: 
enkratna pomoč) je enkratna denarna pomoč, s katero se 
družini zagotovĳo dodatna denarna sredstva za pokriva-
nje stroškov, ki nastanejo z rojstvom otroka. 
Višina pomoči je 150 EUR za vsakega živorojenega otro-
ka.
Sredstva za izplačilo enkratne pomoči se zagotovĳo v pro-
računu Občine Vrhnika.

3. člen
Upravičenec do enkratne denarne pomoči je eden od 
staršev novorojenca pod pogojem, da imata oba z novo-
rojencem slovensko državljanstvo in stalno prebivališče v 
občini Vrhnika. Če starša živita ločeno, uveljavlja pravico 
tisti od staršev, pri katerem otrok živi in ima stalno pre-
bivališče v občini Vrhnika.
Do pomoči ni upravičen vlagatelj, ki ima stalno prebiva-
lišče v občini Vrhnika in je po predpisih občine, v kateri 

je imel stalno prebivališče v času rojstva novorojenca, že 
prejel pomoč za podobne namene. 

4. člen
Pravica do enkratne denarne pomoči za novorojenca se 
uveljavlja s pisno vlogo na predpisanem obrazcu na Ob-
čini Vrhnika. V vlogi je potrebno navesti tudi davčno šte-
vilko novorojenca in vlagatelja ter številko računa, kamor 
se nakaže pomoč. O dodelitvi enkratne denarne pomoči se 
odloči z odločbo. Enkratna pomoč se izplača upravičencu 
najkasneje v roku 15 dni po pravnomočnosti odločbe, s 
katero je bila dodeljena denarna pomoč.
Rok za vložitev pisne vloge je najkasneje šest mesecev po 
rojstvu otroka, za katerega se enkratna pomoč uveljavlja. 
Po preteku tega roka se vloga kot prepozna zavrže.
Občinska uprava lahko na podlagi pisnega mnenja Centra 
za socialno delo ali patronažne službe določi, da se po-
moč dodeli v materialni obliki, če tako zahtevajo koristi 
otroka.

5. člen
Vlogi iz prejšnjega člena je potrebno priložiti kopĳo izpi-
ska iz rojstne matične knjige.

6. člen
Ta pravilnik začne veljati naslednji dan po objavi v Našem 
časopisu, uporablja se za novorojence, rojene po začetku 
veljavnosti tega pravilnika.

Številka:  007-4/2011 (3-01)
Datum:    18. 2. 2011

ŽUPAN
Stojan JAKIN, univ.dipl.inž.grad. l.r.

FAZA OKVIRNI ROKI
Osnutek prostorskega akta Marec 2011
Pridobitev smernic nosilcev urejanja prostora  April 2011

(15 dni)Obvestilo o CPVO
Dopolnitev osnutka prostorskega akta Maj 2011
Javno naznanilo 7 dni pred začetkom javne razgrnitve
Javna razgrnitev in javna obravnava Junĳ 2011 (15 dni) 
Priprava stališč do pripomb in predlogov javnosti Julĳ 2011
Priprava predloga prostorskega akta Avgust 2011
Pridobitev mnenj nosilcev urejanja prostora September 2011(15 dni)
Predložitev usklajenega predloga prostorskega akta odboru in 
občinskemu svetu v sprejem Oktober 2011

Sprejem prostorskega akta ter objava Našem časopisu November 2011
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1. Poziv k sodelovanju
Iščemo upravitelja šolskega igrišča. Žele-
li bi skleniti pogodbo – dogovor z nekom 
(samostojna oseba ali društvo), ki bi bil 
pripravljen prevzeti naloge in obveznosti 
upravitelja šolskega igrišča. Pričakujemo 
vaše ponudbe.

2. Poziv k sodelovanju
Iščemo dopisnike - poročevalce za Naš ča-
sopis. Vse več občanov mi sporoča, da niso 
zadovoljni s poročanjem o Borovnici v Na-
šem časopisu; želĳo več dopisnikov z raz-
ličnimi pogledi in stališči. Po mojem imajo 
prav. Poročanje je enostransko in edino vse-
mogočno. Tudi ni etično, da poroča oseba, 
ki je občinski svetnik in viden funkcionar 
politične stranke. 
Interesenti veselo v akcĳo.
Za vse dodatne informacĳe po tel. 
01 7507-460 ali 041 600-872.

3. Poziv na pustovanje
Že vrsto let nismo imeli pustnih prireditev 
oz. praznovanj. Letos pa so se opogumili v 
baru Faška in bodo organizirali pustovanje 
ob živi glasbi v gasilskem domu na Bregu 
na pustno soboto, 5. 3. 2011. Dajmo jim 
spodbudo.

Lep pozdrav.
ŽUPAN

Andrej Ocepek l.r.

Županova sporočila

Občinsko društvo ZB za vrednote 
NOB Borovnica

VABILO

Vabimo vas na spominsko svečanost  
dan spomina v

GRAMOZNO JAMO.

Odhod avtobusa bo v četrtek, 10. 
marca 2011, ob 14. uri  pred Kocko.

Po krajšem kulturnem programu  ob 
15. uri bomo položili cvetje in prižgali 

sveče na grobovih.

Naj kri prelita za svobodo ne bo nikoli 
pozabljena.

In memoriam: Borovniški viadukt
Ob skorajšnji obletnici porušenja 
zadnjih obokov zahodnega dela 
borovniškega viadukta (13.–17. 2. 
1950), 6. februarja letos, je 1. pro-
gram Radia Slovenĳa v oddaji Sledi 
časa obudil spomine na gradnjo in 
uničenje najznamenitejšega dela bo-
rovniške zgodovine – borovniški vi-
adukt. Prispevek nas seznani z boj-
no kroniko ameriških letalskih sil, ki 
so leta 1944 dokončno onesposobile 
železniško povezavo preko viaduk-
ta, o njegovi gradnji ter propadu 
pa so spregovorili tudi predsednik 
Zgodovinskega društva Borovnica 

Peter Bezek, poznavalec borovniške 
zgodovine France Leben ter zgodo-
vinar inž. Karel Rustja. Oddajo, ki 
je zagotovo marsikaterega poslu-
šalca prepričala v obisk borovniške 
doline, je še vedno mogoče posluša-
ti na spletni povezavi: »h�p://tvslo.
si/predvajaj/borovniski-viadukt/
ava2.96035674/«. V sklepnem delu 
prispevka g. Bezek pravilno ugo-
tavlja, da so v zadnjih letih nekateri 
domačini sprožili akcĳo za obnovo 
zadnjega stebra viadukta in da so 
»prizadevanja, da občina pridobi 
tudi evropska sredstva za obnovitev 
tega stebra.« Dodati bi bilo treba le 
še, da je občina povsem gluha za ta 
prizadevanja, so prispevek komen-
tirali pobudniki obnove.

Sadjarji so posadili že 300 sadnih 
dreves starih sort 
22. januarja 2011 so se na občnem 
zboru srečali borovniški sadjarji. 
Pregledali so  lanske aktivnosti, 
med katerimi sta bili dve strokovni 
ekskurzĳi (Dunaj in Krajinski park 
Goričko) ter 26 biodinamičnih de-
lavnic, na katerih so pripravljali 
različne pripravke za zaščito rastlin. 
Dvakrat so kuhali žvepleno-apne-
no brozgo za škropljenje, v okolici 
blokov v Borovnici so posadili  pet  
visokodebelnih dreves, za namene 
plemenitenja semenskega krompir-
ja pa so na Mahu posadili krompir  
s Tirolske, ki je dobro obrodil. Jese-
ni sta dva kmeta že posejala seme 
pšenice, ki je pridelano po BDI-me-
todi, na večjih površinah. Člani so 
menda pridelali tudi  več kot 5000 
litrov jabolčnega soka. Dejavni so 
bili  tudi pri promocĳi: stojnica na 
Prazniku borovnic in v jeseni pred 
trgovino Jurček Tuš, v revĳi Delo in 
dom so kar na treh straneh objavi-
li intervju s predsednikom društva 
Slavkom Turšičem, med letom pa 
so se pri nas oglasili snemalci TV 
Slovenĳa, ki pripravljajo oddajo o 
delu na vrtu po BDI-metodi. Od-
daja bo na sporedu to pomlad. Za 
letos sadjarji snujejo številne de-
lavnice in ekskurzĳe za članstvo, s 
pomočjo občine pa bodo nadaljevali 
sajenje dreves starih sort. Doslej so 
jih že  več kot 300. Promovirali bodo 
tudi Paplerjev bobovec, ki ga zanje 
cepĳo v Kozjanskem parku. V sklo-
pu teh prizadevanj skušajo urediti 
tudi lastno gensko banko starih sort 
jabolk in hrušk, ki jih zbirajo po Bo-
rovnici in okolici – menda jih imajo 
že  več kot 100. Obeta pa se nam še 
ponovitev sadjarske razstave. Na 
zboru je članstvo tudi sklenilo, da se 
društvo včlani v Zvezo društev za 
biološko-dinamično gospodarjenje 
Ajda – Demeter Slovenĳa.

Pred Tonjo spet aktivno leto
Pregled  minulega leta so 27. januar-
ja 2011 opravile tudi pevke ŽPZ To-
nja, ki so lani v Borovnici gostile Adi-
ja Smolarja, ob koncu leta priredile 
dedka Mraza, sicer pa tudi precej 
gostovale. Za letos načrtujejo marca 
udeležbo na revĳi borovniških pev-
skih zborov in še isti mesec občinske 
revĳe na Vrhniki, 2. aprila namera-
vajo gostiti Fante z vseh vetrov, v 
maju bodo imele svoj letni koncert, 
za december pa znova pripravlja-
jo dedka Mraza z glasbeno igrico. 
Letos je zaživela tudi spletna stran 
zbora h�p://tonja.borovnica.eu. 

Planinsko društvo prerojeno
Po približno dveh letih zatišja je 
Planinsko društvo Borovnica na ob-
čnem zboru 2. februarja 2011 dobilo 
nov zagon. Udeleženci zbora so za 
predsednika znova izvolili dr. Bo-
gomirja Celarca, v upravni odbor 
Damjana Debevca, Suzano Novak, 
Primoža Pečlina in Tatjano Pečlin, v 
nadzorni odbor pa Liljano Kogov-
šek, Boruta Petriča in Saša Tomšiča.  
Letos  namerava društvo urejati poti 
v Peklu, izdelati planinsko štam-
piljko za Pekel, nadaljevati sanacĳo 
stebra viadukta, urejati kolesarske 
poti in pešpoti, 19. marca bodo orga-
nizirali pohod na Slavnik, 23. julĳa 
pohod skozi Pekel na Pokojišče, no-
vembra pa se bodo znova udeležili 
pohoda po Levstikovi poti. Še naprej 
si bodo prizadevali krepiti mladin-
ski odsek v sodelovanju s šolo in vrt-
cem, del česar je tudi šola plezanja v 
TVD Partizan. Zbor je nagovoril tudi 
župan Andrej Ocepek, ki je obljubil, 
da bo občina 100 % financirala vse 
materialne stroške pri delih v Peklu.

Predsednica kulturnega društva 
ostaja Milena Škulj
Za borovniško kulturno društvo, ki 
združuje kar deset različnih skupin 
oz. sekcĳ, je bil letošnji občni zbor 
4. februarja tudi volilni. Članstvo je 
bilo očitno z dosedanjim delom dru-
štva povsem zadovoljno, saj je vno-
vič soglasno za predsednico izvolilo 
Mileno Škulj. Za podpredsednika 
so izvolili Antona Kržiča, v upravni 
odbor pa še Slavico M. Ošaben, Anko 
Palčič, Liljano Kogovšek, Slavka Pri-
stavca, Roka Mihevca, Rudĳa Cerka 
in Ireno Nemec. V nadzorni odbor 
so imenovali Janeza Grmeka, Marin-
ko Vuk in Janeza Šraja. Še kar ugod-
no je bilo tudi finančno poročilo, ki 
je izkazovalo dobrih 16.400 EUR pri-
hodkov in 18.000 EUR odhodkov v  
minulem letu, s tem, da je na računu 
še dobrih 13.100 EUR. Predsednica 
je v svojem nagovoru ponosno iz-
postavila, da je društvo v  minulem 
letu organiziralo ali se udeležilo kar 
62 prireditev. Ost kritike pa je letela 
predvsem na SAZAS, ki od vsake 

glasbene prireditve menda pobere 
kar 104,97 EUR, kar  je veliko bre-
me za prostovoljno, nepridobitniško 
dejavnost društva.  Letos bo društvo 
organiziralo vrsto prireditev (pred-
stavile se bodo vse skupine): febru-
arja prireditev za kulturni praznik 
in ponovitev silvestrske komedĳe, 
marca revĳa pevskih zborov, aprila  
bodo Štinglci imeli koncert ob 20-let-
nici delovanja, maja bo literarni več-
er ter večer Avsenikove glasbe, juni-
ja  bodo Barjanke nastopale v Stični, 
v  času Dneva borovnic bo razstava 
klekljarske skupine, septembra se 
bodo predstavili Coklarji, oktobra 
bo letni koncert Barjank ter nastop 
v Cankarjevem domu v Ljubljani, 
novembra nastop na pokopališču, 

teden pozneje bo Veseli večer, nato 
Martinov večer, decembra pa zno-
va bogat nabor od letnega koncerta 
Šumnika do silvestrske komedĳe. 
Prisotni župan Andrej Ocepek je si-
cer pohvalil številne dejavnosti dru-
štva, moti pa ga zgostitev prireditev 
v decembru, kar posledično pomeni 
tudi manj obiska na posamičnem 
dogodku. Glede finančnih zadev pa 
meni, da brez drugih, neobčinskih 
donacĳ društvu ne bo šlo, je pa izra-
zil pripravljenost pomagati društvu, 
kjer bo le mogel.

PGD Borovnica letos menja 
vodstvo
Na občnem zboru, ki so ga imeli bo-
rovniški gasilci prav tako 4. februar-
ja, je bilo poleg številnih pozdravnih 
nagovorov in pohval društvu s stra-
ni župana Andreja Ocepka, pred-
sednika GZ Vrhnika Ivana Turka ter 
poveljnika GZ Vrhnika Vinka Kerš-
manca, predstavljeno tudi pestro 
poročilo o intervencĳah s strani po-
veljnika borovniških gasilcev Vilĳa 
Mevca: januarja dimniški požar na 
Zalarjevi c., februarja pomoč obča-
nom v Mrzlih dolinah, marca dimni-
ški požar na Lazah in pomoč pri ne-
sreči z motorjem, junĳa požar v sobi 
na Zalarjevi c., julĳa pomoč dvema 
onemoglima osebama na Demšar-
jevi ul. ter črpanje vode s strehe ob 
Prazniku borovnic, avgusta poplav-
ljeno stanovanje na Mejačevi ul. Ob 
poplavah 18. in 19. septembra je 30 
članov in članic opravilo interven-
cĳe na 45 lokacĳah. Opravljenih je 

bilo 734 delovnih ur, skupno z vse-
mi štirimi vozili prevoženih 494 km, 
s potopnimi črpalkami in motornimi 
brizgalnami je bilo opravljenih 53 
delovnih ur, sodeloval je rovokopač, 
razdeljenih je bilo 370 vreč za grad-
njo nasipov. Po zbranih podatkih je 
pri občanih nastala škoda v višini 
6.256 EUR, sanacĳa plazu nad Za-
bočevom pa je stala 5.200 EUR. Dan 
po poplavah so črpali še vodo iz ZP 
Borovnica. Oktobra so analizirali 
ukrepe ob poplavah. Decembra pa 
so bili ob močnem deževju znova v 
pripravljenosti. Gasilci so sodelovali 
tudi pri dveh vajah poveljstva, več 
izobraževanjih in tekmovanjih. Na 
majskem tekmovanju za Notranjski 
pokal je ekipa veteranov osvojila 
prvo mesto, septembra pa so s tek-
movanja v spretnostni vožnji z gasil-
skimi vozili prinesli srebro in bron. 
Sodelovali so tudi na obeh čistilnih 
akcĳah, Prazniku borovnic, urejali 
promet ob procesĳah in proslavah, 
pomagali KPV pri premostitvi poče-
nih vodovodnih cevi ter še številne 
druge aktivnosti. Zanimivo je bilo 
tudi poročilo mentorice mladinske 
ekipe Saše Mevec, saj doslej na ob-
čnih zborih PGD Borovnica nismo 
bili vajeni tako obširnih poročil o 
delu mladinske ekipe, še manj o 
toliko odličnih dosežkih na raznih 
tekmovanjih. 
Zaradi nakupa novega gasilskega 
vozila je bilo finančno stanje skozi 
leto precej dinamično. Pri prihod-
kih so zabeležili dobrih 98.400 EUR 
priliva (na računu v začetku 2010 še 
44.000 EUR), odhodkov pa je bilo za 
slabih 130.200 EUR. Ob koncu leta 
so tako  imeli le še približno 11.800 
EUR, od katerih naj bi za pomoč pri 
opremljanju preostalih dveh PGD-
jev po besedah predsednika Cirila 
Kosa občini vrnili 8.000 EUR.

Lani so borovniški gasilci pridobi-
li novo gasilsko vozilo GVC 16/25 
– »Varuha«, a zaradi stalnih vre-
menskih nevšečnosti uradnega pre-
vzema še niso izvedli. To naj bi po-
pravili letos poleti, ko naj bi  hkrati 
svoji mesti mlajšima namestnikoma 
prepustila predsednik in poveljnik 
društva. Iz dobro obveščenih virov 
smo izvedeli, da naj bi nova pred-
sednica društva postala Saša Mevec, 
poveljnik pa Jože Palčič.

Urejanje ekoloških otokov lepo 
napreduje
V zadnjem času urejanje ekoloških 
otokov v Borovnici in okolici lepo 
napreduje. Tako so problematični 

otok na Ljubljanski cesti vendarle 
odmaknili od ceste in ga naredili 
varnejšega  za uporabnike pa tudi 
druge udeležence v prometu, v Za-
bočevem je obstoječi otok dobil svoj 
temelj in seveda informativno tablo, 
čisto nov pa je ekološki otok v »Kurji 
vasi« (Cesta pod goro).

Kiosk s hitro prehrano na 
Molkovem trgu?
Najnovejša pridobitev Molkovega 
trga v Borovnici, ki je pri občanih v 
začetku februarja sprožila val ugi-
banj, je kar kiosk s hitro prehrano. Po 
privolitvi župana Andreja Ocepka 
in sklenitvi pogodbe z občino name-
rava slednjega, še pred objavo tega 
članka, uradno odpreti samostojna 
podjetnica Martina Vučković. Ga. 
Vučković zagotavlja, da so prvi od-
zivi s terena pozitivni, a da bo šele 
po določenem obdobju obratovanja 
jasno, ali je naložba finančno vzdrž-
na ali ne. Odzivi občanov na novo 

pridobitev so seveda različni, od 
zgražanja do odobravanja. Medtem 
ko prvi nikakor ne vidĳo ureditve 
Molkovega trga v »kontejnerskem« 
slogu, pa se drugi že veselĳo toplega 
hamburgerja v poznih nočnih urah. 
Odločilno bo seveda število rednih 
strank, čeprav v luči razburjenja ob 
prvi »kontejnerski« izkušnji izpred 
nekaj let ne gre izključiti niti prĳav 
inšpekcĳam ali celo peticĳ.

Posrečen »prometni znak«
Borovničani nikakor nimamo sreče 
ne z drogovi ne s prometnimi zna-
ki. Medtem ko prvi včasih stojĳo kar 
sredi ceste, pa drugi na nič koliko 
mestih po občini gledajo v napačno 
stran. Prav posrečen pa je »samorast-
niški« »prometni znak« na borovni-

ški železni-
ški postaji, 
ki na beli 
p o d l a g i , 
obrobl je -
ni z rdečo 
barvo, po-
nazarja gr-
bino na ce-
sti ter zapis 

»10 km« nad njo. Resnicoljubnejšega 
opozorilnega znaka menda ni ne v 
naši občini in tudi ne širše. Najsi bo 
10 km iz Borovnice proti Vrhniki ali 
proti Podpeči, je regionalna cesta, za 
katero »vestno« skrbi država, polna 
grbin in udarnih jam.

Damjan Debevec

• Borovnica v slikah – februar 2011 • Borovnica v slikah – februar 2011 • Borovnica v slikah – februar 2011 •

Bodo od viadukta kmalu ostali le 
še spomini?

Nova predsednica Saša Mevec (sre-
dina) in nov poveljnik Jože Palčič 
(desno)?

Sprejem v vrtec
Enota Vrtec Borovnica  sprejema vloge 
za sprejem v vrtec za šolsko  leto 2011/
2012 do 30. 4. 2011. Vlogo, ki je na spletni 
strani vrtca, oddajte po pošti, osebno v 
tajništvu šole ali vrtca ali po elektronski 
pošti. Odgovor boste prejeli po pošti na 
dom v maju.

Popravek
V prejšnji številki Našega časopisa sem v 
članku o Pekarni Piškotek zapisal nekaj ne-
točnosti. Piškote »salovčke« je poleg pekarne 
mogoče dobiti zgolj v trgovini Tuš market 
Jurček v Borovnici in Mercator franšizi Mari-
ja Debevec v Rakitni. Začetek prodaje kruha 
na Molkovem trgu je zaenkrat še pod vpra-
šajem (pridobitev dovoljenja, količina speče-
nega kruha, čas). (db)
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Pred približno enim mesecem je na Pakem začela delo-
vati najsodobnejša telefonska centrala v našem kraju. 
Telefonska centrala je namenjena manjšemu številu 
uporabnikov, saj se nanjo lahko priključi do 150 ISDN-
uporabnikov. 
Centrala pokriva naselji Pako in Breg, kjer so imeli do-
slej omejene možnosti za prenos podatkov, saj so bili 
zelo oddaljeni od centrale v Preserju, sodobnega inter-
netnega priključka visoke hitrosti pa praktično ni bilo 
mogoče dobiti. 
Omenjena centrala komunicira s svetom prek optične 
povezave, ki poteka ob regionalni cesti proti Preserju, 
Brezovici in Ljubljani. Centralo je v celoti financiral
Telekom Slovenĳe.
Prav tako so po županovih besedah v pripravi tudi na-
črti za "prvo" internetno točko v naši dolini. (Mogoče je 
pozabil, da je občanom na voljo internet v knjižnici.) 
Brezplačen Internetni kotiček naj bi bil v "Faški", od-
dajnik za brezžično omrežje pa na gasilskem domu 
Breg - Pako. 
Signal iz tega oddajnika bodo po županovih zagotovi-
lih "ujeli" tudi prebivalci Laz in Dola ter dela Borovni-
ce. Omenjena izboljšava naj bi občino stala okoli 2.000 
€. Upam, da  bo podobna lokalna centrala kmalu zaži-
vela še na Dražici in Dolu, kjer imajo prav tako težave 
s sodobnimi komunikacĳskimi povezavami.

Igor Trček
Nova digitalna telefonska centrala na 
Pakem

Mlinsko kolo, ki ga je v 
sklopu obnove Brancelj-Košir-
jevega mlina v Peklu tja l. 1994 
postavilo Turistično društvo 
Borovnica, je bilo v zadnjih 
letih zaradi poškodbe nosil-
ne osi povsem neuporabno in 
je le žalostno propadalo. Na 
lanskem občnem zboru TD 
je Franc Drašler znova podal 
apel za njegovo popravilo, kar 
pa se ni zgodilo vse do sobote, 
22. januarja 2011, ko je v pičlih 
20 minutah ekipa »fizikalcev« 
– Damjan in Jan Debevec, Uroš 
Jelovšek, Matej Cerk, Nejc 
Škulj, Eric Voisin – ob pomo-
či domačih mojstrov Franca 
Drašlerja, Franca Klančarja in 
Andreja Bizjaka, ki je poskr-
bel tudi za traktorski prevoz, 
poškodovano mlinsko kolo v 
nekaj korakih prenesla iz stru-
ge ob mlinu na prikolico. Šele 
ko je bilo varno naloženo, si je 
ekipa oddahnila in okrepčala 
z izvrstno domačo špehovko 
Milene Škulj.

Zatem je kolo poromalo v 
Drašlerjevo delavnico v Bo-
rovnico, kjer ga čaka gene-
ralno popravilo. Spomladi se 
bo akcĳa ponovila z obratnim
vrstnim redom. Sočasno bo 
popravljeno tudi leseno mlin-
sko korito.

Damjan Debevec

Poškodovano kolo je bilo treba spraviti na prikolico …

… zdaj pa bo do pomladi v delavnici.

Ker na nekaj kvadratnih me-
trov veliko zaplato zemlje v 
kotu parkirišča, kjer stojita spo-
menik in lipa, občinska zimska 
služba že nekaj let prav zagna-
no nasipa napluženi sneg (in 
drugo nesnago, ki se znajde v 
njem), je prostor ob spomladan-
ski otoplitvi prav grdo nastlan 
s peskom in drugimi smetmi, 
veje drevesa pa  zelo poško-
dovane. Lani je borovniškim 
SDS-ovcem zato dokončno pre-
kipelo in ker se občina ni na-
meravala zganiti, smo pljunili v 
roke in sami sanirali posledice 
zimskega pluženja. Tedaj je tudi 
padla obljuba, da bomo poslej 
redno skrbeli za spomenik in 
lipo, ki sta otrokom iz vrtca lep 
pokazatelj odnosa starejših do 
simbolov samostojne slovenske 
države. 

Spomenik slovenski samo-
stojnosti pred vrtcem je sicer na 
pobudo SDS in s sodelovanjem 
vseh političnih opcĳ postavila
občina leta 2006 ob lipi samo-
stojnosti, ki je bila posajena na 
sam večer slovenske osamosvo-
jitve – 25. junĳa 1991.

Tokrat pa se naše delo ni kon-
čalo z ureditvĳo spomenika, saj
se je ekipa v vsej zagretosti od-
ločila, da nadaljuje delo še pri 
bližnjem Majaronovem pavi-
ljončku. Paviljonček na zelenici 
ob Paplerjevi ulici iz leta 1929 je 
namreč zadnja desetletja pogost 
predmet razprav o »oživitvi 
starega vaškega jedra«, sklepov 
in resolucĳ o njegovi obnovi je
bilo že nič koliko, a prav dosti 
oz. skoraj nič pa se v tej sme-

ri, kot po navadi, ni ukrenilo. 
Lani smo se v projekt obnove 
odločno vključili tudi borov-
niški SDS-ovci, se pogovorili z 
lastniki paviljona ter  drugimi 
zainteresiranimi za njegovo ob-
novo. V skladu s strokovnimi 
usmeritvami, ki smo jih tedaj 
pridobili, smo tokrat  poskrbeli 
za prvo fazo prenove objekta, 
v kar sodi odstranitev vse na-
vlake, ki je bila izvirnemu ob-
jektu dodana naknadno (žeblji, 
sponke, žice ...), ter tudi manjša 

ureditev okolice. V naslednji 
fazi paviljonček čaka temeljito 
brušenje in barvanje, popravilo 
strehe,  pa tudi zamenjava tistih 
elementov, ki so skozi dolga 
leta nevzdrževanja popolnoma 
strohneli. Pri tem pričakujemo 
tudi »angažma« občine ter dru-
gih borovniških društev, ki jim 
ni vseeno, v kakšnem stanju je 
naše »staro trško jedro« (po arh. 
S. Gabrovšku).

Za OO SDS Borovnica
Damjan Debevec

Majaronov paviljon je potreben nujne prenove. 

Težko pričakovana obnova Ulice bratov 
Debevec v Borovnici (cesta v Podgoro) 
se je začela na hitro. Pred volitvami in je 
menda bilo obljubljeno, da bo vse sku-
paj končano v dobrem mesecu. Volitve 
so mimo in gradbišče  lepo sameva, kar 
je lepo vidno tudi na fotografiji. Pa to še 

ni vse. Obljubljeno je tudi bilo, da bo ob 
rekonstruirani cesti urejen tudi pločnik. 
Kakšen bo ta pločnik, pa tudi prikazuje 
fotografija. Saj ne boste verjeli, da je njego-
va širina tam okoli 0,5 m (nisem ga meril). 
V času gradnje tega, kar je narejeno, so na 
to delovišče prihajali vsi odgovorni za iz-
vedbo, pa ni nikomur prišlo na pamet, da 
je tak pločnik čista neumnost. Pa še opo-
zoril navadnih Zemljanov je bilo cel kup, 
le odgovorni tiščĳo svoje in so gluhi za vse
pripombe. Seveda pa se tako  večajo tudi 
stroški, čigav je denar, se pa tudi ve.

Ob vsem tem samo eno neumno vpra-
šanje odgovornim: kdo bo kriv, ker bo 
mamica z otroškim vozičkom peljala 
otroka po cestišču in ne po pločniku, ker 
tam ne bo mogoče,  in jo bo zadel avto??? 
Upam, močno upam, da se to ne bo zgo-
dilo. Skrb za varnost pa taka! 

Se opravičujem za nerganje in vsem lep 
pozdrav iz Podgore! 

Franc KlančarDel obnovljenega cestišča s »širokim pločni-
kom«

Pavliha 
je vendarle moral v šolo
In to kar v petek zvečer. Tako se je vsaj končala saga o Pavli-
hi, ki noče v šolo, v izvedbi borovniške mladinske gledališke 
skupine KD Ta mlad, ki so jo 28. januarja uprizorili na odr-
skih deskah borovniške šole.
Dogajanje se je, kot že omenjeno, vrtelo okrog navihanega 
Pavlihe, ki je vlekel na dan vse mogoče izgovore, da mu le 
ne bi bilo treba v šolo – vsaj ne v prvi razred. Seveda, ko pa 
je svojo inteligenco in sposobnosti ocenil za najmanj 3. raz-
red, kamor sta se želela vpisati z drugim  podobnim pobali-
nom – Kljukcem. Skozi vrsto humorističnih peripetĳ, ko ju je
zaradi neudeležbe pri pouku in Pavlihovega ostrega jezika 
najprej preganjal policist, zatem coprnica zaradi nepoplača-
nega Kljukčevega računa in iz istega naslova celo krojač, so 
mladinci obiskovalce spravili v prav prešerno voljo. Coprni-
co sta pozneje sicer pomirila z vrečo piškotov, za prelisičenje 
policista, krojača in nenazadnje ravnatelja pa je bila potrebna 

kar čarovničina knjiga urokov. Na koncu je vsak dobil svoje, 
na svoj račun pa je še posebej prišel jezični Pavliha.

Damjan Debevec
Pavliha je ugotovil, da so javna prevozna sredstva predraga, zato 
se je v šolo poslal kar v paketu.

Igralska zasedba: Urban Kržič, Daša Mikuž, Lara Ofentavšek, 
Oksana Ivanovič, Lara Drole, Žan Petrič 

Nova telefonska centrala na Pakem Velika pridobitev

Ureditev spomenika samostojni Slovenĳi
V skladu z lansko obljubo, da bomo v luči občinske brezbrižnosti do spomenika 
slovenske samostojnosti pred vrtcem odslej zanj skrbeli člani in simpatizerji bo-
rovniške SDS, je skupina članov v soboto, 12. 2., znova uredila okolico spomenika 
in lipe samostojnosti.

Peklensko mlinsko kolo je šlo na servis
Borovniška »prostovoljna udarniška brigada« je zopet na delu. Tokrat je bilo v hi-
tri in dobro načrtovani akcĳi izza mlina v Peklu sneto in na popravilo prepeljano
mlinsko kolo.
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Barje na fotografijah
Na predvečer kulturnega praznika, 7. februarja 2011, 
so  se odprla vrata fotografske razstave na temo Bar-
je, ki so jo v domu krajanov Dola in Laz na ogled po-
stavili člani HUD Karel Barjanski. V enem tednu so se 
poleg razstave nanizale še druge kulturne dejavnosti.

Štirje avtorji, Marko Gorenc, Tomaž Krašnja, Žiga Rebolj in 
Vid Rotar, so svoje fotografske objektive usmerili proti Barju. 
Dela za obiskovalce so razstavili na pobudo Marka Gorenca, 
sicer profesorja fotografije na Srednji šoli za oblikovanje in foto-
grafijo Ljubljana. Razstava s spremljevalnimi dejavnostmi, ki je
prvi večji projekt Karla Barjanskega, je sodeč po odzivu obis-
kovalcev uspela.

Že ob  odprtju je razstavo obiskalo več kot 100 ljudi. Med njimi 
sta bila tudi vrhniški in borovniški župan ter recenzent razstave, 
akademski slikar Karl Plemenitaš. Andrej Ocepek je v svojem 
govoru pozdravil »aktivacĳo« in celoten projekt HUD-ovcev, 
seveda pa je pohvalil tudi avtorje oziroma njihove fotografije.
Nanje se je ozrl predvsem Plemenitaš, ki je s svojim umetniškim 
pogledom razbral motive in sporočila fotografij.

Kot je bilo že omenjeno, je to prvi projekt članov HUD Karel 
Barjanski, zato je predsednik društva Jože Zorman prisotne na 
kratko  seznanil s Karlom, njegovim rojstvom ter poslanstvom,  
odprtje razstave  pa je označil kot dan, ko je Karel končno shodil. 
Da na svoji življenjski poti ne bi bil nem, so že  ob odprtju po-

skrbeli glasbeniki iz skupine Charlie Brown. Z recitacĳo Železne 
ceste pa sta se na kulturni praznik in našega največjega pesnika 
spomnila povezovalka programa Vanja Plut in župan Ocepek. 
Prĳetni prostori doma krajanov na Dolu so bili še dobre pol ure 
potem, ko je Zorman prerezal navidezni trak, pretesni za vse ob-
iskovalce, ki pa jih ni manjkalo  ves teden. Poleg fotografij so
začasno Karlovo domovanje popestrili še različni spremljeval-
ni dogodki, pozornost pa je vzbujalo tudi spremljajoče gradivo, 
predvsem lična pahljača s predstavitvĳo avtorjev in društva. 
Ustvarila sta jo Ciril Hrovatin in Bojan Čebela. 

Za glasbeno popestritev je v sredo poskrbel Janez Stražišar, 
Matjaž Ocepek je četrtek namenil Prešernu, sobotni večer pa 

je bil v znamenju Slavčkov s Kužnice.  Vse zainteresirane je že 
v soboto dopoldne v svet digitalne fotografije popeljal Marko
Gorenc. Predavanju je sledilo večurno terensko delo – sprehod 
po Barju pod vodstvom profesorja, Cirila Hrovatina in Vida Ro-
tarja. Poleg zagotovljene dobre fotografske opreme je tovrstno 
ustvarjanje  terjalo tudi znanje in občutek. Vsak udeleženec je 
Barje doživel in predstavil na svojstven način in  z uspelimi fo-
tografijami napravil nemalo dela ocenjevalcem, ki so pred do-
končno odločitvĳo najprej naredili jagodni izbor. Izstopajoče 
fotografije so bile v nedeljo nagrajene, ob podelitvi priznanj pa
niso manjkale niti podrobne strokovne utemeljitve in nasveti za 
prihodnje tovrstno delo. Nagrajene posnetke so ustvarili: Miran 
Menart, Romana Grdina in Emina Merlak Susman, izkazala pa 
sta se tudi Mile Milosavljević in Franci Rotar.  

Tedensko druženje HUD-ovcev, obiskovalcev, udeležencev 
spremljajočih prireditev in fotografov se je  končalo v nedeljo 
popoldne, ko je razstava zaprla svoja vrata. A tako ne bo prav 
dolgo. Že čez nekaj tednov, natančneje v sredo, 16. marca 2011, 
bodo fotografije Barja spet na ogled. Tokrat na Vrhniki.

HUD Karel Barjanski

Celotedenska 
fotografska 
razstava 
o Barju
Eno najmlajših borovniških dru-
štev, HUD Karel Barjanski, je v t. 
i. »tednu kulture« (7.–13. februar) 
na Dolu pri Borovnici postavilo 
fotografsko razstavo na temo 
Barja, ki so jo obogatili s števil-
nimi spremljajočimi dejavnosti.
Odprtje razstave je potekalo na predvečer 
slovenskega kulturnega praznika, 7. febru-
arja, v prostorih vaške skupnosti na Dolu 
pri Borovnici in je bilo tudi samo precej kul-
turniško, celo prešernovsko naravnano, saj 
sta župan Andrej Ocepek ter povezovalka 
Vanja Plut skupaj zrecitirala Prešernovo 
pesnitev Od železne ceste, nastopila pa je 
tudi lokalna skupina Charlie Brown.

Damjan Debevec

Ansambel Charlie Brown Fotografska razstava Barje 2011 je bila dobro obiskana.

Janez Stražišar je igral večno 
zelene melodĳe.

Predsednik HUD Karel Barjanski Jože Zorman Župan Andrej Ocepek in Vanja Plut sta recitirala Od 
železne ceste.

K uspešni razstavi in spremljajočim prireditvam so pripo-
mogli: Fotoatelje Murovec, s. p., Nikon Slovenĳa, Birosistemi,
Bojan Čebela, s. p., Občina Borovnica, Srednja šola za obliko-
vanje in fotografijo Ljubljana, člani Društva dolanskih fantov, 
Zgodovinsko društvo Borovnica, Nogometni klub Borovnica, 
MKD ARTerĳa.
Vsem se iskreno zahvaljujemo. 

Rožce poezĳe za Prešerna
Borovniška občina je letošnji kulturni 
praznik, 8. februar, obeležila v sodelo-
vanju s kulturnim društvom s priredit-
vĳo, poimenovano Rožce poezĳe.
V uvodnem delu večera je povezovalka Bar-
bara Bezek Rot spregovorila o številnih kul-
turnih oz. s kulturo povezanih dogodkih, ki 
so potekali v »tednu kulture« v Borovnici: 
občni zbor kulturnega društva, radĳska od-
daja Sledi časa, v kateri so domačini govorili 
o borovniškem viaduktu, fotografska razsta-
va o Barju na Dolu in nenazadnje ta večer. 
Zatem je na oder povabila »mojstra inter-
pretacĳe Prešernove poezĳe«, borovniškega 
župana Andreja Ocepka, ki je prisotnemu 
občinstvu suvereno zrecitiral Prešernovo 
Zdravljico.

Nadaljnji večer je potekal v prepletu recitala 
recitatorjev domačega kulturnega društva in 
gostujoče glasbene skupine »bluegrass« Sto-
pinje iz Logatca. Tako smo slišali bogat nabor 

poezĳe avtorjev Makarovičeve, Maurerjeve, 
Žigona, Mina�ĳa in Prešerna. Repertoar sku-
pine Stopinje pa je bil umirjen in priložnosti 
primeren. Še najbolj je občinstvo navdušila 

skladba Martin Krpan, ki so jo prihranili za 
sam konec prireditve in so glasbeniki zanjo 
poželi tudi najglasnejši aplavz.

Damjan Debevec

Župan Andrej Ocepek je v uvo-
du »interpretiral« Prešernovo 
Zdravljico. Recital raznovrstne poezĳe Skupina Stopinje je navdušila s skladbo Martin Krpan.
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Tokrat borovniški gostitelji 
niso nič kaj dosti nastopali, 
saj so zgolj v začetku nekaj 
malega zapeli, nato pa oder 
v celoti prepustili logaškim 
»furmanom«. O igri Med 
furmani, v kateri nastopajo-

či poleg raznoraznih burlesk 
tudi veliko prepevajo, lahko 
rečemo, da korenine vleče 
iz starodavnega ljudskega 
izročila – številnih mitov in 
legend o furmanstvu na No-
tranjskem. Stoletja tovorjenja 
med Dunajem in Trstom so 
pritegnila tudi številne resne 
raziskovalce. Eden takšnih 
je novinar Milan Trobič, po 
katerega knjigi Furmani je 
France Pupis napisal scenarĳ
za  tokratno odrsko igro. Je-
dro njegove igralske ekipe je 
sestavljeno iz šolskega okteta 
s posrečenim imenom Kol'k'r 
Tol'k, ki je nastal pred 10-imi 
leti, ko so fantje ugotovili, da 
jih je še »kol'k'r tol'k« na šoli 
in lahko še »kol'k'r tol'k« za-

pojo. In tako so ostali »Kol'k'r 
Tol'k«.

Čas, v katerega je postavlje-
no dogajanje v lokalni logaški 
gostilni, je sredina 19. stoletja. 
Slovenskemu narodu vlada 
dobri cesar Franc Jožef I., fur-

manstvo je še vedno donosen 
posel, a mu že bĳe poslednja
ura, saj je prvi vlak že pri-
sopihal v Ljubljano, po No-
tranjskem pa tisoči delavcev 
gradĳo zadnji del železne ce-
ste med Dunajem in Trstom. 
Furmani – vesela druščina 
– se shajajo po vaških gostil-
nah, prebirajo Novice, zbĳajo
šale, si izmenjujejo izkušnje, 
osvajajo gostilničarjevo hčer, 
prisluhnejo nerazumljene-
mu vaškemu poetu, ko pa se 
jih zbere dovolj, tudi kakšno 
okroglo zapojo in celo zaple-
šejo.

Dialogi so polni posreče-
nega humorja in, kar je še 
najbolj zanimivo, začinjeni 
z narečji, saj so bili furmani, 

ki so tovorili po široki cesti 
od Trsta do Dunaja in nazaj, 
prišleki z vseh koncev sloven-
ske zemljice. Med njimi se je 
znašel tudi čisto pravi Coklar 
(Primož Berus), ki je z volički 
tovoril prek vrhniškega klan-

ca. Ker voli ne slovĳo ravno
kot najhitrejše živali, je bil 
seveda na prometni Tržaški 
cesti za konjske vprege prav-
cata cokla v prometu. Po loga-
ški furmanski teorĳi naj bi se
zato prebivalcev borovniške 
doline tudi oprĳel vzdevek
Coklarji.

Kar dobri dve uri trajajoča 
prireditev je številne obisko-
valce glede na gromki aplavz 
zares navdušila. Ob robu 
večera pa je bilo mogoče ku-
piti tudi najnovejšo glasbeno 
zgoščenko MPZ Štinglc.

Damjan Debevec

Štinglci pa prav po furmansko …
Borovniški pevski zbor Štinglc je konec januarja pripravil nepozaben glasbeno-
zabavni večer z gosti iz Logatca, oktetom Kol'k'r Tol'k', ki so uprizorili odrsko 
igro Med furmani.

Moški pevski zbor Štinglc

Razširjeni oktet Kol'k'r Tol'k iz Logatca

»Jest nam nč vicov pravu! Jest bom tku povedu kt je blu.« 

Furman pesniku: »Pa kva ti sol-
ze zlivaš po papirju! Napiš rajš 
neki tacga po naše.«

Kulturna prireditev, orga-
nizacĳa katere je bila tokrat
v rokah učiteljice Tine Vah-
čič, je obetala že pred sa-
mim začetkom. V goste je 
namreč prišel nihče drugi 
kot filmski France Prešeren 
– Pavle Ravnohrib.

Tokrat niso manjkali niti 
vsi državotvorni elementi, 
ki pritičejo tovrstnim slo-

vesnostim. Zastave so bile 
na vidnem mestu, prire-
ditev pa se je začela s slo-
vensko himno. Ob tem se 
je zgodilo tudi nekaj, kar je 
vzradostilo srca vseh priso-
tnih starejših obiskovalcev 
in  česar v nadaljnjem pro-

gramu g. Ravnohrib kar ni 
mogel prehvaliti. Namreč, 
v prvih vrstah so otroci iz 

Vrtca med predvajanjem 
posnetka himne slednjo 
tudi sami zapeli. Slava tako 
patriotičnim vzgojiteljicam!

A povrnimo se k progra-
mu same prireditve. Začeli 
so jo učenci in učenke z 
veznim besedilom, pesmi-

jo, izraznim plesom in re-
citalom, v nadaljevanju pa 
je vodenje prevzel g. Rav-
nohrib, ki je v slogu Malih 
sivih celic osnovnošolsko 
občinstvo, ki je zapolnje-
valo dvorano, izpraševal o 
Prešernu. In glej, zlomka, s 
hitrimi in točnimi odgovori 
so spet prednjačili otroci iz 
Vrtca oz. – po Ravnohribo-
vih besedah – borovniške 
visoke šole.

V nadaljevanju so si pri-
sotni ogledali izseke iz na-
daljevanke o Francetu Pre-
šernu, ki jih je s sočnimi 
podrobnostmi iz zakulisja 
snemanja začinil prav g. 
Ravnohrib. Slednji je za ko-
nec še prav doživeto zreci-
tiral Prešernovo Zdravljico. 
Zatem pa, kot pravi dr. Fig, 
razdelil suhe fige med pri-
sotne malčke.

Škoda pri vsem skupaj je 
le, da odlične šolske prire-
ditve potekajo v dopoldan-
skem času in si jih večina 
ne utegne ogledati.

Damjan Debevec

Prireditev so si ogledali osnovnošolci in otroci iz Vrtca

Dr. Fig se ni izneveril svojemu vzdevku.

Nastopajoči s »Prešernom« in učiteljico Tino Vahčič

Borovniška visoka šola s Pavletom Ravnohribom

Prešeren 
v gosteh borovniške osnovne šole
Dva dni za uradno občinsko prireditvĳo ob slovenskem kulturnem prazniku, ki
jo je v sodelovanju z Občino Borovnica pripravilo kulturno društvo, je praznik 
prav izvrstno obeležila tudi borovniška osnovna šola.
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Zgodovina športa v Borovnici   
»Sokol« v Borovnici. V nedeljo, dne 23. t. m. je bil v restavracĳskih
prostorih g. Ant. Drašlerja v Borovnici ustanovni občni zbor borovni-
škega »Sokola«, najmlajšega na Slovenskem. Obnesel se je prav sĳajno
in tako obilne udeležbe skoro nismo pričakovali. V našo sredo prihitelo je 
tudi več bratov z Vrhnike in Logatca in iz Notranjih goric. Občni zbor 
je otvoril g. Anton Drašler, nakar je bil izvoljen soglasno sledeči odbor: 
Starosta g. Leo Macora�i, podstarosta g. Fran Petrovčič, načelnik g.
Rudolf Marin, tajnik in blagajnik g. Janko Ramovš in sedem odborni-
kov: gg.: Ant. Drašler, Ivan Majaron, Ivan Švigelj, Franc Drašler, Va-
lentin Fortuna, Fran Urh ml. in Kavčič Davorin. – Kot odposlanca na 
zvezni občni zbor sta bila voljena g. L. Macora�i in g. Franc Petrovčič
in kot zastopnika na župnem občnem zboru g. L. Macora�i in g. R.
Marin, za preglednika računov pa g. Al. Jan in g. Ivan Lebez. – Društvo 
se priglasi »Slov. Sok. zvezi« in sicer ljubljanski župi. Kot prvi mecen 
mladega društva, ki šteje že okroglo 90 članov, se je izkazal gosp. Franc 
Petrovčič, podstarosta, ki je podaril takoj na občnem zboru 100 K, za kar 
mu bodi izrečena tem potom najiskrenejša zahvala. Živeli posnemalci!  
(Slovenski narod, 29.7.1911, str. 5–6)
Časopis Slovenski narod je v svoji 166. številki (21. 7. 1911) na-
povedal, da bo Borovnica že v kratkem dobila svoje telovadno 
društvo Sokol. Slovesen dogodek se je zgodil dva dni zatem, 23. 
julĳa 1911 ob 2. uri popoldne v imenitni Drašlerjevi restavracĳi
poleg tedanjega borovniškega kolodvora. Od tedaj je minilo pol-
no stoletje. TVD Partizan Borovnica s ponosom in častjo ohranja 
in nadgrajuje vrednote, ki so jih pred 100 leti zastavili naši pred-
hodniki.
Zato Odbor za pripravo monografije in razstave ob 100. obletnici
ustanovitve Sokola v Borovnici vabi k sodelovanju vse občane, da 
s svojim gradivom in spomini obogatĳo monografijo in razstavo,
ki ju pripravljamo ob tej priložnosti. V razstavi želimo zabeležiti 
vse športne dogodke, ki so skozi  minulo stoletje združevali lju-
di in pisali zgodovino tega kraja. Slikovno in pisno gradivo nam 
lahko pošljete po pošti na naš naslov: 
TVD Partizan Borovnica
Zalarjeva cesta 10

1353 Borovnica 

ali ga izročite osebno. Vse gradivo bomo z vašim dovoljenjem 
preslikali in vam ga vrnili. Če se odločite deliti z nami vaše ne-
napisane spomine, pokličite, in se bomo dogovorili za snemanje. 
Vaše gradivo bomo z veseljem sprejemali do 30. 9. 2011.

Kontaktni osebi: 
Tone Žerjav – (041 538 730)
Peter Bezek – (041 524 523)

Organizacĳski odbor za prireditve
TVD Partizan Borovnica

�������������������������������������������
�������������������������������������

�����������������������������������������
�������������������������������������������

����������������������������������������
����������������������������������������������
�������������������������������������������

����������������������������������������������
�������������������������������������������

����������������

�����������������������������

VABILO   K   SODELOVANJU

Kot je poročal časnik Jutro 10. 8. 
1927 (let. 8, št. 187) na str. 3, se lah-
ko tudi Borovničani pohvalimo s 
svojo »furĳo« (lat: boginja jeze).
Cvetoča, a bodeča Marička 
Ljubljana, 9. avgusta 
Taka je, kakor roža. Cvetoča 
blondinka, črnih oči, belih 
zobčkov, rdečega lička in nosi 
rožasto svileno krilce. Nogavič-
ke ima mesne barve in sive ko-
ničaste šolnčke. Taka je ta lepa 
Marička, doma iz Borovnice, ki 
rada fante »štma«. 
Marička, dasi stara šele 19 let, 
ima za seboj že burno prete-
klost. Mnogo se je vozila po 
železnici, videla je lepa mesta, 
zanimive kraje in ljudi, sukala 
se je po vseh mogočih lokalih, 
obdana od kavalirjev, in vide-
la je od znotraj že beograjske, 
zagrebške in seveda tudi ljub-
ljanske – zapore. Marička ga je 
že večkrat polomila, celo tako 

polomila, da so ji prepovedali 
na ljubljanski policĳi povratek
v mesto. 
Toda Ljubljana je privlačno, vse 
preveč lepo mesto, da bi si ga 
Marička ne ogledala večkrat od 
blizu. Tudi predvčerajšnjim je 
prišla zopet v Ljubljano. Pa ga 
je polomila, spet temeljito pol-
omila!... 
Snoči se je sukala po Zvezdi in 
pobliskavala z očmi po moških. 
Ura je bila že okrog polnoči, 
toda še vedno je ni vzel v svoje 
okrilje noben kavalir. Nenado-
ma pa jo je opazil stražnik in se 
ji jel približevati. Marička je to 
opazila in bi se šla rada mance. 
Spretno se je nekaj časa ogibala 
preteči nevarnosti, slednjič sta 
se pa vendarle našla za kosta-
njem. 
»Marička, ali imaš legitimaci-
jo?« jo je vprašal stražnik, ki jo 
sicer itak dobro pozna. 

»Tega pa ne!« se je odrezala 
Marička in klonila glavico. 
»Eh, boš šla pa z menoj, kaj ne, 
Marička?!« jo je pozval straž-
nik. 
»Nak!« je dejala Marička, »nak, 
tisto pa ne!« 
»Pa boš šla, Marička, saj te že 
komaj pričakujejo pri nas. Pre-
več dobrega srca si in včasi pa 
tudi preveč gibčne prste imaš. 
Srca kradeš možem in fantom, 
kradeš pa tudi bluze, prstane in 
vse, kar ti pride pod roko! Tak 
pojdi!« … 
»Nak!« je vzkliknila Marička 
in postala huda. Preden jo je 
stražnik prĳel za roko, se je
Marička vsedla in nato vlegla 
na tla, pričela brcati z nogami 
in bi bila pripravljena vsakega, 
ki bi jo prĳel, opraskati z nohti.
V Zvezdi je postalo nenadoma 
živahno. Ljudje so se zbirali 
okrog in so imeli velik špas. 

Marička je kričala, kakor hitro 
jo je skušal stražnik dvigniti, 
da je bilo joj. Upirala se je areta-
cĳi na vso moč in je moral priti 
na pomoč še drugi stražnikov 
kolega. Marička se tedaj ni mo-
gla več upirati in v triumfu sta 
jo odpeljala moža postave skozi 
špalir cenjenega občinstva po 
temni Nunski ulici proti rdeči 
hiši na Bleiweisovi cesti. 
V Nunski ulici se je Marička 
znova opogumila, skočila liki 
mačka v stražnika, mu po-
tegnila iz rok pendrek ter ga 
– prelomila. Besnela je naprej 
kakor huda mačka, si strgala 
iz glave klobuček in pretrgala 
na dvoje. Stražnika sta morala 
vporabiti vso silo, da sta divje 
kričečo svojeglavko pripeljala v 
hladni zapor, iz katerega sedaj 
bržkone ne bo kaj kmalu prišla 
ta cvetoča, a bodeča Marička.

 (D.D.)
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Knjige za odrasle

0  Splošno
Adobe Photoshop CS5 
Šuler, Rok: Spoznajmo Office 2010
1 Filozofija, psihologĳa
Demartini, John: Učinek hvaležnosti 
Ford, Debbie: Zakaj dobri ljudje počnejo 
slabe stvari 
Hamilton, David R.: Kako um zdravi telo 
Hay, Louise L.: Izkusite blaginjo v tem 
trenutku
Pierlot, Holly: Priročnik za mamice 
Winnico�, Donald Woods
2 Verstvo
Weinreb, Friedrich: Samozavest in depre-
sĳa
3  Družbene vede
Dimec Bogdanovski, Mojca: KA knjiga 
Goleman, Daniel: Ekološka inteligenca 
Ko so svetniki gostovali : slovenske ljud-
ske legende 
Meves, Christa: Pogum za vzgojo 
Seminar Partnerstva in nove kompetence 
za poučevanje zgodovine v večkulturni
družbi 
Su�on, Robert I.: Ni prostora za prasce
Winterhoff, Michael: Otroci kot osebnosti

in ne tirani 
6 Uporabne vede
Harrison, John: Zelenjava : gojenje iz me-
seca v mesec 
Keßler, Katja: Mamica bom
Krebar, Ica: Kuharica za dušo in telo : do-
mače jedi po načelih makrobiotike 
7  Umetnost
Deu, Živa: Najlepše slovenske prenovlje-
ne hiše 
Janša, Klemen: Karavanke 
82 Književnost
Alai: Rdeči mak 
Aallison, Dorothy: Pankrtka iz Karoline 
Auster, Paul: Newyorška trilogĳa
Barnes, Julian: Arthur in George 
Bibič, Polde: Spominjarĳe
Brooks, David: Na drugi strani sveta 
Bukowski, Charles: Hollywood 
Caso, Ángeles: Proti vetru 
Christie, Agatha: Hotel Bertram 
Coelho, Paulo: Valkire                                                                            
3
Coelho, Paulo: Ljubezen 
Devčič, Vanja: Izreki, ki so spremenili 
svet 
Dirie, Waris: Puščavsko srce 
Fortier, Anne: Julĳa

Gabaldon, Diana: Tujka 
Gabrĳelčič, Uroš: O Harryju in Jakobu 
La�auer, Daniel: Proti severnemu vetru
Green, Jane: Obljuba dela dolg 
Jewell, Lisa: Ljubezen na prvi pogled 
Kodrič, Zdenko: Agent iz Žužemberka 
Kovačič, Marjana: Dobrofarkt 2 
Laurens, Stephanie: Zapeljivčeva ponud-
ba 
Marklund, Liza: Morilca z razglednicami 
McCann, Colum: Naj se širni svet vrti 
Mistry, Rohinton: Občutljivo ravnovesje 
Ovčariček, Marĳana: Jaz, Voyager
Özkan, Serdar: Ko življenje zasĳe
Phillips, Susan Elizabeth: Trmoglavka 
Rand, Ayn: Mi, živi 
Richler, Mordecai: Barneyjeva verzĳa
Rossi, Sonia: Dating Berlin 
Rožanc, Marjan: Rdeči zajčki 
Sophocles:  Ojdip v Kolonu 
Wiechmann, Daniel: Jamski človek 
Zgodbe iz knjižnice 
9 Domoznanstvo, zgodovina, zemljepis
Ardito, Fabrizio: Korzika 
Czupryn, Adriana: Švica 
Čuček, Filip :Slovenska zgodovina v pre-
glednicah 
Feynman, Richard Phillips: Kaj ti mar, kaj 

mislĳo drugi
Leeb, Gerhard: Karavanke brez meja 
Turp, Craig: Budimpešta

Knjige za otroke in mladino
0  Splošno
Spilsbury, Louise: Velika otroška enciklo-
pedĳa znanja
5 Naravoslovne vede
Burnie, David: Dinozavri 
Hynes, Margaret: Oceani 
7  Umetnost
Helsby, Genevieve: Glasbeni inštrumenti 
v orkestru 
Moore, Dan: Biblĳa za bistroumne
82 Književnost
Brenk, Kristina: Prišel je velikanski lev 
Corderoy, Tracey: Čas je za kahlico 
Corderoy, Tracey: Oh, ta raček 
Deary, Terry: O mestni miši in špartanski 
hiši 
Deary, Terry: Služabnica, čarovnica in 
kruta kraljica 
Donaldson, Julia: Zmajček Zog 
Fra�ini, Stéphane: Glej, mladički! 
Grafenauer, Niko: Brez moči je vsak 
ukrep, Pedenjped ima spet rep 
Hubery, Julia: Čarovnĳa male vile

Jansson, Tove: Mumin in rojstnodnevni 
gumbek 
Kesič Dimic, Katarina: Niki se zgodi prav-
ljica 
Ke�e, Dragotin: Čebelica in čmrlj 
Kobal, Darinka: Matiček - junak z žogo 
Landa, Norbert: Rigajoči medved 
Martinšek, Jana: Vse je dišalo po pomladi 
Meadows, Daisy: Tonja, safirna vila
Moje prve besede. Kmetĳa
Mola, Astrid: Kdaj spet prideš, mesečeva 
lisička 
Moroney, Tracey: Igra 
Moroney, Tracey: Jaz 
Moroney, Tracey: Spim 
Moroney, Tracey: Šola 
Pavček, Tone:  Po morju plava kit 
Podgoršek, Mojiceja: O polžu, ki je kupo-
val novo hiško 
Praprotnik-Zupančič, Lilĳana: Dinozavri
Rozman, Andrej: Urška 
Seidel, Stefan: Moja velika knjiga o vozi-
lih 
Šprogar, Urška: Modri metulj 
Timm, Uwe: Dirkalni pujs Rudi Rilec 
Za devetimi gorami 
Zupan, Henrik Riko: Kako je nastalo Blej-
sko jezero 

Novosti v Knjižnici dr. Marje Boršnik Borovnica

27. januarja letos je minilo 65 let od 
ustanovitve  borovniške Ljudske knjižni-
ce. Vemo pa, da njena zgodovina sega še 
veliko dlje, najmanj v leta okoli 1874, ko je 
pri nas obstajalo Mednarodno bralno dru-
štvo. Po prvi svetovni vojni je delovala kot 
Knjižnica Obrtnega društva. Ob brskanju 
po različnih pisnih in ustnih virih lahko 
najdemo tudi zanimive in neredko natanč-
ne statistične podatke o delu naše ustano-
ve v takratnih časih.

Po prvi svetovni vojni je bilo na poli-
cah približno 2100 knjig. Ob vestnem delu 
knjižničarjev, ki so orali ledino, se je zalo-
ga vsa leta večala, žal pa je uspehe in trud 
prekinila druga svetovna vojna. Knjige so 
se porazgubile, mnoge tudi uničile, ohra-
nilo pa se jih je približno 600. Po vojni je 
knjižnica začela ponovno delovati pod 
imenom Ljudska knjižnica. Veseli smo, da 
imamo danes še vedno ohranjenih nekaj 
naših prvih knjig.  

Ob ustanovitvi je imela Ljudska knjižni-
ca 845 del v 983 zvezkih. Ob branju starih 
virov naletimo na misel ga. Helene Košu-
ta, ki v takratnem obdobju – takoj po drugi 
svetovni vojni –  ni bila preveč zadovoljna 
z obiskom. Napisala je: »Slab obisk knjiž-
nice gre predvsem na račun tega, ker ni-
mamo za knjižnico lastnih prostorov. Zve-
čer, ko bi ljudje najlažje posečali knjižnico, 
je prav ta soba stalno zasedena kot sejna 
soba društev in organizacĳ.« Le nekaj let 
pozneje pa je zapisala bolj razveseljiv po-
datek: knjižnica si je priborila 1. mesto v 
okraju Ljubljana okolica, dosegla pa je tudi 
republiški značaj kot najboljša vaška knjiž-

nica v Slovenĳi.
Knjižnica dr. Marje Boršnik žal še vedno 

nima primernih prostorov za svojo dejav-
nost. Se pa kljub temu lahko pohvali z le-
pimi rezultati, kar potrjujejo tudi statistični 
podatki za lani.  Boljši so od leta poprej. 
Aktivnih članov smo imeli 749, vedeti pa 
moramo,  da si pogosto na eno izkaznico 
gradivo izposoja vsa družina. Na novo 
smo vpisali 59 bralcev, čez leto nas je obis-
kalo 13.312 članov. Izposodili, rezervirali 
ali podaljšali smo 54.847 enot gradiva, kar 
je 3.640 enot več kot v letu 2009. Če se malo 

poigramo s številkami, ugotovimo, da je to 
skoraj 14 enot gradiva na prebivalca.  Na 
policah je od lani 1164 enot gradiva več. 
1077 enot smo kupili, 87 je bilo podarjenih, 
skupaj pa imamo blizu 25.000 enot.    

Poleg izposojanja knjig, revĳ, časopisov 
in neknjižnega gradiva na dom ali v čital-
nico najmlajši vsak ponedeljek od oktobra 
do maja obiskujejo pravljične ure, redno 
prihajajo  tudi skupine otrok iz vrtca. Za 
sedmošolce smo tako kot že vrsto let izve-
dli vseslovenski projekt Rastem s knjigo, 
ob katerem spoznajo zgodovino in življe-
nje knjižnice, ga povežejo s svojim krajem 

in se naučĳo iskanja gradiva po računalni-
škem katalogu. Del dneva  namenimo po-
govoru o mladinski literaturi, zaključimo 
pa ga z darilom, knjigo, ki jo prejme vsak 
učenec. 

Odrasli se aktivno udeležujejo vseživ-
ljenjskega učenja, občasnih delavnic in 
prireditev ter petkovih mentorskih ur, ki 
jih najraje izrabĳo za nasvete in vaje, po-
vezane z računalništvom. Lani sta se nada-
ljevala tudi tečaja nemškega in angleškega 
jezika, ob novem letu pa je dogajanje po-
pestrila likovna delavnica na temo izdelo-
vanja novoletnih voščilnic. Z veseljem se 
spominjamo tudi januarskega večera o ju-
dovstvu, na katerem je bil gost dr. Klemen 
Jelinčič Boeta. Prireditev in dejavnosti se je 
lani udeležilo 1595 ljudi. 

Obiskovanje knjižnice in dogajanje v njej 
dokazuje, da Borovničani radi beremo in 
prihajamo v kulturni hram. Veseli nas, da 
vanj pogosto zahajajo tudi tisti, ki niso veli-
ki ljubitelji branja ali pa imajo zanj premalo 
časa. Dogodi se tudi, da v knjižnici poišče-
jo informacĳe ljudje, ki v naš kraj zaidejo 
prvič in želĳo o njem zvedeti kaj več. Vse 
to dokazuje, da prebivalci kljub utesnjeno-
sti in še ne čisto primerljivemu dogajanju 
z drugimi, prostorsko lepšimi in večjimi 
knjižnicami, najdejo tudi v naši marsikaj 
zase. Verjamemo, da bomo ob preselitvi 
v nove prostore in še naprej zgledni pod-
pori našega največjega financerja – občine 
in skrbi matične Cankarjeve knjižnice Vrh-
nika napisali še bolj spodbudne rezultate, 
predvsem pa obiskovalce razveseljevali z 
novimi dejavnostmi.          Simona Stražišar

Knjižnica dr. Marje Boršnik Borovnica v letu 2010
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Ravnatelj Osnovne šole Horjul Primož Garafol predaja slikarju 
šopek rož.

Letos je bila to že dvainpet-
deseta razstava ob slovenskem 
kulturnem prazniku. Na njej je 
slikar predstavil 28 platen, med 
njimi kar 14 avtoportretov.

Ob odprtju razstave so na-
stopili člani Slovenske filhar-
monĳe: violinista Vera Belič in 
Drago Arko, violončelist Ivan 
Šoštarič in čembalistka Alek-
sandra Verbitskaja.

Program je povezoval Mat-
ko Zdešar, ki je nagovoril vse 
navzoče: »Lep večer vsem, ki 
ob prazniku kulture tudi letos, 
spremljate slikarja Krištofa in 
posvečate pozornost njegove-
mu umetniškemu delu.

Krištof pri svojem delu sle-
di sončevi poti, vse od komaj 
vstalega jutra, do zlato ožarje-
nega zahoda. V svojih portretih 
izraža tišino in melodĳo por-
tretiranca, svetlobo, spreminja-
nje in nostalgĳo. Tu pa tam se 
ustavi še pri lepoti cvetja. Med 
zibajočim cvetjem uzre vrtnico, 
lilĳo, na polju najde ponosne 

sončnice. Svojim rožam vdah-
ne posebno čutnost.«

Za uvod je slikarja, udele-
žence razstave in glasbenike 
pozdravil ravnatelj Osnovne 
šole Horjul Primož Garafol.

Nato  sta sledila nastop čla-
nov Slovenske filharmonĳe in 
slavnostni govor profesorja Ja-
neza Zupeta, ki je med drugim 
povedal, da ima Krištofova 
razstava v počastitev sloven-
skega kulturnega praznika že 
več kot pol stoletno tradicĳo in 
da je za uvod k govoru izbral 
moto k Prešernovim nesmrt-
nim Poezĳam:

»Sem dolgo upal in se bal,
slovo sem upu strahu dal;
srce je prazno, srečno ni,
nazaj si up in strah želi.«
Med drugim je profesor Ja-

nez Zupet razmišljal, da je člo-
vek edino bitje na Zemlji, ki ga 
ne more zadovoljiti sedanjost, 
da je človekov pogled uprt v 
prihodnost, ki v njem prebuja 
upanje in strah. Upanje je vse-

lej naravnano na neko dobri-
no, strah pa se veže na neko 
zlo. Razločevanje med dobrim 
in zlim je človeška zmožnost. 
Človeško srce hrepeni po živ-
ljenju in neminljivi absolutni 
prihodnosti. Profesor Janez 
Zupet je omenil dolgoletno 
druženje z dramatikom Iva-
nom Mrakom in slikarko Karlo 
Bukovec, Krištofovo največjo 
likovno vzornico. Kljub svoji 
skromnosti se Krištof zaveda, 
da je kot slikar v resnici avant-
garda  zdajšnjega slikarstva, 
ker se čuti odgovornega za 
neprekinjeno slikarsko izroči-
lo. Kot slikar se vedno znova 
dokopava do nove zrelosti in 
svobode. Ve, da mora umetnik 
ohraniti otroško preprostost in 
čistost in stremeti za resnico.

Čas vsesplošne gospodar-
ske krize se na svojstven na-
čin odraža v tematiki letošnje 
Krištofove razstave. Ker slikar 
skoraj nima več naročil, se je 
odločil za vrsto avtoportretov, 

naslikanih z oljnimi barvami.
Ob zaključku svojega razmiš-

ljanja oziroma govora je pro-
fesor Zupet dejal: »Krištofove 
podobe bodo ostale, ker so žive 
in resnične. Take pa so zato, ker 
so narojene iz trdo priborjene 
človeške in umetniške čistine, 
iz močne nravstvene zavesti in 
globoke vere. Potrjujejo nas v 
tistem, kar je za nas bistveno, 
da je naše življenje smiselno in 
sveto. Čim bolj ga preživimo z 
ljubeznĳo, z odpovedjo in žrt-
vĳo, tem bolj živi, resnični in 
svobodni smo in tem bliže smo 
svojemu cilju – življenju abso-
lutne prihodnosti.«

Ob vhodu v razstavni pros-
tor je poleg svoje najnovejše 
knjige Strpnost 4 – dnevniški 
zapisi Krištof obesil plakat z 
naslovom Narod, ki ima v srcu 
pesnika z mislimi Michela Po-
cheta: »V primeru, če bi moral 
zamenjati državljanstvo, bi 
si izbral Slovenĳo. To mislim 
iskreno. Narod, ki si je v tre-

nutku tako dolgo pričakovane 
samostojnosti po stoletjih za-
tiranj izbral za svoj državni 
praznik obletnico smrti pesni-
ka in to proslavlja brez vojaških 
parad s tanki in protiavĳonski-
mi raketami; ter ob prisotnosti 
predsednika države, vlade, 
diplomatskega zbora podelju-
je nagrade svojim najboljšim 
slikarjem, kiparjem, glasbeni-
kom, pesnikom … tak narod, 
čeprav številčno majhen, je ve-

lik narod! In kaj je tak narod, ki 
si za svojo himno izbere pesem 
tega istega pesnika in to je pe-
sem brez bojnih vzklikov, prav 
nasprotno, je občutena zdra-
vica, ki povzdiguje vesoljno 
bratstvo. Po mojem mišljenju je 
tak narod prvi, ki se je napotil 
po poti v katero sam verujem 
(upam) in si zanjo prizadevam 
z željo, da bi se nekega dne po 
njej podali vsi narodi.«     

France Brus

Šopek slavnostnemu govorniku profesorju Janezu Zupetu je pre-
dala učenka osnovne šole Klavdĳa Čenčur.

Odprtja razstave so se udeležili številni slikarjevi prĳatelji, pred-
vsem iz Ljubljane.

Horjulski župan Jani Jazbec in ravnatelj osnovne šole ob ogledu 
razstave v počastitev Prešernovega dne – slovenskega kulturnega 
praznika.

Krištofova razstava ob Prešernovem dnevu
V petek,  4. februarja 2011, so ob Prešernovem dnevu odprli razstavo umetniških del slikarja Krištofa Zupeta.

Kulturni program je pove-
zoval domačin Matko Zdešar. 
V uvodu  je pozdravil vse ob-
iskovalce: »Hvala vsem, ki ste 
se v tako velikem številu zbra-
li na proslavi, posvečeni spo-

minu dr. Franceta Prešerna, ki 
nam je v svojih delih zapisal 
toliko srčnega hrepenenja, 
bolečine in vere, da se iz tega 
lahko napajamo še danes. Nje-
govo srce je na preprosti člo-

veški ravni romantično trpelo 
in hrepenelo po neuresničljivi 
ljubezni, na umetniški ravni 
je svoje trpljenje povzdignilo 
in prelilo v najvišji pesniški 
izraz, na ravni družbenega 

udejstvovanja pa se je izroči-
lo o domoljubnih in humanih 
vsebinah, ki Prešerna uteme-
ljeno povzdignejo v velike-
ga Slovenca,« so bile besede 
Matka Zdešarja. Za tem se 

je domačemu občinstvu pod 
umetniškim vodstvom Tatjane 
Dolenc predstavil MePZ Hor-
jul s Prešernovo Zdravljico 
v priredbi Stanka Premrla, s 
Strunami v priredbi Davorina 
Jenka in z Luna sĳe Fleišma-
novim napevom in harmoni-
zacĳo Mateja Hubada. Mešani 
pevski zbor Prosvetnega dru-
štva Anice Černejeve iz Makol 
je z zborovodjo Mladenom 
Ravnikarjem zapel štiri pes-
mi, in sicer: Vsi so prihajali, 
slovenska ljudska v priredbi 
Emila Adamiča, Žabe Vinka 
Vodopivca v priredbi Jože-
ta Leskovarja, Čudovit je ta 
svet s slovenskim besedilom 
Nade Žgur v priredbi Nuške 
Zakrajšek in Barbaro Ann v 
priredbi na glasbeno skupino 
The beach boys. Prenovljeni 
MPZ iz Makol šteje 21 članov, 
vodi ga Mladen Ravnikar. Nji-
hov slogan je: »Kdor poje, ne 
misli slabo.« Prenovljeni zbor 
deluje od leta 2008. Kot gost 
je nastopila tudi vokalna sku-
pina Gemaj iz Makol. Njihov 
repertoar  zajema pesmi, ki 

izvirajo iz različnih območĳ: 
od Slovenĳe do Slovaške, Dal-
macĳe in Rusĳe. Tuje jim niso 
niti starogradske in romske 
pesmi. S takim programom  
navdušĳo poslušalce pov-
sod, kjer nastopĳo. V skupini 
nastopajo: Boštjan Pušaver 
– vokal, kitara, vodja skupi-
ne; Mladen Ravnikar – vokal, 
kontrabas, harmonika; Sandi 
Kavkler – vokal, tamburice, in 
Sandi Dovar – solo kitara.     

Na koncertu v Horjulu se je 
skupina predstavila s štirimi 
pesmimi, in sicer: Z mladimi 
očmi Dušana Velkovrha in Ju-
reta Robežnika, s prekmursko 
Vsi so vence veili, Da te mogu 
pismom zvati Klape Maslina 
in z rusko narodno Dorogoy 
dlinnoyu.

Obiskovalci so oba zbora  in 
vokalno skupino Gemaj za iz-
vajanje res lepih pesmi nagra-
dili z dolgotrajnim aplavzom. 
Posebno so jim zaploskali, ko 
je predstavnik organizatorjev 
koncerta Rudi Šubic gostoma 
podelil spominsko nagrado.

France Brus

Koncert ob slovenskem kulturnem prazniku
V soboto,  5. februarja 2011, je Mešani pevski zbor prosvetnega društva Horjul v počastitev slovenskega 
kulturnega praznika pripravil koncert, na katerega je povabil Mešani pevski zbor Prosvetnega društva Anice 
Černejeve in vokalno skupino Gemaj iz Makol. 

Mešani pevski zbor KUD Horjul z zborovodkinjo Tatjano Do-
lenc  

Mešani pevski zbor Anice Černejeve iz Makol z zborovodjo Mla-
denom Ravnikarjem

Matko Zdešar, nepogrešljiv povezovalec horjul-
skih prireditev, sprejema šopek.

Nastop vokalne skupine Gemaj pod vodstvom Mladena Ravni-
karja

Spominska  fotografija vseh nastopajočih na koncertu ob letošnjem kulturnem 
prazniku
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OOSDS Horjul čestita vsem občankam ob prazniku 
dneva žena in  vsem materam ob materinskem dnevu.

Izlet v parlament EU bo junĳa od 14. do 18. Prĳava je mo-
goča do zasedbe prostih sedežev na avtobusu (48 oseb). Za 
vse prĳave in  druge informacĳe pokličite na št.  041/437-568.
Prĳetno vabljeni vsi občani in občanke.
V zadnjem času nas ljudje  kličejo za včlanitev v stranko. Svoje 
kontaktne podatke naj s pripisom, da želĳo postati člani stran-
ke, pošljejo na SDS Horjul, Slovenska 20,1354 Horjul, ali na: 
SDS, Trstenjakova ul.8, 1000 Ljubljana.

Za OOSDS Horjul Andrej Zelnik

Med 332 razstavljavci iz sed-
mih držav so na sejmu sode-
lovala tudi turistična društva 
z Vrhnike, Horjula, Dobrove 
- Polhovega Gradca in Brezo-
vice. Vsa društva so se v skup-
nem paviljonu predstavila 
predvsem s fotografijami, pro-
spekti in zemljevidi  s svojih 
območĳ.

Posebnost horjulskega pa-
viljona je bila predstavitev za-
sebnega živalskega vrta Jožeta 
Rožmanca z Vrzdenca, ki je 
pripeljal celo nagačenega jele-

na.
V petek, 28.  januarja, so pri 

paviljonu pripravili krajši kul-
turni program, na katerem je 
nastopila vokalna skupina iz 
Horjulske doline Štirje deci. 
Temu programu sta prisostvo-
vala tudi horjulski župan Jani 
Jazbec in podžupan Franci Pi-
šek. Kot vedno so se s svojimi 
izdelki izkazali predstavniki 
kmečkega turizma Pr' Janš in 
Pr' Lenart ter okrepčevalnica 
Pr' Kozinc. 

Med obiskovalci je bilo tudi 

nekaj upokojencev, ki so se za-
nimali za skupno predstavitev 
Polhovega Gradca, Vrzdenca, 
Horjula in Vrhnike z vodni-
kom, ki bi jih vodil. Tega pa za 
enkrat nimamo. Prav bi bilo, 
da bi usposobili nekaj ljudi, ki 
bi avtobus s turisti, ki se napo-
tĳo na krajši enodnevni izlet 
po naših krajih, znali voditi. 

Polhov Gradec se ponaša s 
Poštnim muzejem, Vrzdenec z 
zasebnim živalskim vrtom in 
s spominsko sobo Cankarjeve 
matere, Zaklanec - Podolnica  s 

Svetim Urhom –turškim tabo-
rom, v Horjulu pa bomo ure-
dili spominsko sobo Kristine 
Brenkove. 

Če o teh znamenitostih ne 
bomo pripravili prospektov 
in vodnikov, tega ne moremo 
tržiti. 

Sejem turizem in prosti čas 
je prava priložnost, da na njem 
širšo slovensko javnost sezna-
nimo s kulturnimi znameni-
tostmi naše doline. Da imamo 
nekaj pokazati, so Vrzdenčani 
že dosegli s priznanjem Turi-
stične zveze Slovenĳe, ki jim 
ga je podelila za najlepši ure-
jen manjši kraj. Prav bi bilo, da 
bi nadaljevali s takim delom v 
občini.                

France Brus Nastop kvarteta Štirje deci na petkovi predstavitvi Občine Horjul 
na sejmu Turizem in prosti čas.

Vrhniški paviljon z maketo obnovljenega razglednega stolpa na 
Zaplani.

Jože Rožmanec je na sejmu predstavil svoj živalski vrt, ki je prvi v 
zasebni lasti v Slovenĳi.

Takole je kamera zabeležila horjulskega župana Janĳa Jazbeca in 
podžupana Francĳa Piška v paviljonu horjulske občine.

Pogled na združeni paviljon treh občin: Brezovica, Horjul in Vrh-
nika

Gostje iz Mengša so obiskali horjulski paviljon.

Sejem turizem in prosti čas
Od četrtka, 27., do nedelje, 30. januarja 2011, je na Gospodarskem razstavišču v 
Ljubljani potekal tradicionalni sejem Turizem in prosti čas.

TD Horjul prireja 

pustno povorko, 
ki bo v nedeljo 6. marca 2011. 

Zbor pustnih mask bo ob 15. uri pred Metrelom s 
povorko in zaključkom 

pri OŠ Horjul.
Najboljše maske bodo nagrajene!

Vabljeni!

Vpis v Vrtec Horjul
Starše obveščamo, da  poteka vpis otrok v Vrtec Horjul  za šol-
sko leto 2010/11. Tisti starši, ki ste vlogo že oddali, vam nove 
vloge ni treba oddati.
Vloge sprejemamo do  15. aprila 2011.
Obrazec za prĳavo otroka v vrtec dobite na sedežu vrtca, 
spletni strani Vrtca Horjul ali na  sedežu  Občine Horjul. Iz-
polnjeno  vlogo  pošljite na naslov Občina Horjul – za vrtec, 
Slovenska c. 7, 1354 Horjul.
Če bo vpisanih več otrok, kot je prostih mest, bo o sprejemu 
odločala  komisĳa za sprejem otrok.
Vsi starši boste o sprejemu oz. zavrnitvi vašega otroka v vrtec 
pisno obveščeni.
Vse starše, ki želĳo vstop pred 1. 9. 2011, obveščamo, da 
so vsa mesta zasedena in bodo njihove vloge obravnavane 
skupaj z vlogami za  sprejem s 1. 9. 2011.

Ravnatelj
Primož Garafol

Gasilsko tekmovanje v 
spajanju sesalnega voda

PGD Žažar bo v soboto, 26. 
marca 2011, v športni dvo-
rani OŠ Horjul organiziralo 
tekmovanje v spajanju se-
salnega voda z začetkom ob 
13.30 in finalom v večernih 

urah. 
Na tekmovanju, ki letos šteje tudi za točke pokala Gasilske 
zveze Slovenĳe, pričakujemo vse najboljše slovenske ženske in 
moške ekipe, ki bodo na zadnji finalni tekmi v Horjulu zagoto-
vo poskrbele za pravo mero napetosti v medsebojnih dvobojih. 
Po tekmovanju bo Ansambel Prosen poskrbel za zabavo, in 
sicer za tekmovalce  pa tudi gledalce.
Zato vabimo vse ekipe, ki bi se želele prĳaviti,  naj to storĳo do 
23. marca na GSM 031 380 493 ali e-naslov: janez.jazbar@siol.
net  in seveda vse gledalce in navĳače,  naj se nam pridružĳo!

Začeli z gradnjo 
vaškega centra
V začetku leta je Cestno podjetje Ljubljana s 
podizvajalci začelo ob starem vrtcu na Šolski 
cesti graditi vaško jedro oziroma center, ki naj 
bi ga slovesno odprli v počastitev občinskega 
praznika, ki bo junĳa. S prenovo starega vrt-
ca, ki je skoraj dokončan, in z ureditvĳo oko-
lice bodo zagotovili celostno podobo vaškega 
jedra, kjer bo prostor namenjen za srečanja 
in druženja. Stari vrtec bo namenjen delo-
vanju občine, krajevnega urada in društev. 
Pred samo stavbo bo urejen vaški trg, ki bo 
namenjen raznim prireditvam, srečanjem in 
druženju.

France Brus Januarja so začeli graditi novo vaško jedro – center.



NAS CASOPIS 380/28.2.2011 C M Y K 26

26 28. februar 2011
elektronski naslov: obcina@horjul.si Občina Horjul 

Okoljskemu ozaveščanju moramo  name-
njati vedno več pozornosti. Zavedati se 
moramo, da začnemo z vzgojo že pri otro-
cih in s tem nadaljujemo tudi pri odraslih 
– torej pri posameznikih. Zelo lepo urejen 
velik otok za zbiranje odpadkov v Horjulu 
je pri Mercatorju. Tam so zabojniki za lo-
čeno zbiranje papirja, embalaže in stekla. 
Posebej zložene in stisnjene so embalažne 
škatle  iz valovite lepenke in kartona, ki 

jih vozĳo nazaj v papirnice v predelavo. 
Nekatere vrste embalaže je menda mo-
goče predelati kar sedemkrat. V Horjulu 
razen omenjenih zabojnikov dvakrat na 
leto organizirajo odvoz kosovnega mate-
riala, kamor pa ne spadajo: gume, stiro-
por, salonit, odpadni les ter električne in 
elektronske naprave – TV in radĳski apa-
rati. Zadnje čase so se pojavile tudi škatle 
za oddajo starih praznih baterĳ (pred ob-

činsko pisarno, v trgovini Argo in v trgo-
vini Mercator). Menda bi ponekod lahko 
namestili tudi zabojnike za zbiranje biolo-
ških odpadkov za kompostiranje, ker pov-
sod, kjer imajo vrtove in žive meje, nimajo 
svojega kompostnika. V Horjulu dvakrat 
na leto pobirajo tudi nevarne odpadke, ka-
mor občani lahko prinesejo odpadno olje, 
topila, barve, pesticide, pralne sredstva. Ti 
najbolj ogrožajo okolje.              France Brus

Vrsta zbiralnikov za ločeno zbiranje  odpadkov ob Mercatorjevem 
parkirišču

Posebno zbiranje embalaže iz valovite lepenke za ponovno pre-
delavo

Lepo urejen otok za ločevanje odpadkov pri Mercatorju Nove table za Dom starejših 
občanov
V začetku leta so se  v Horjulu pojavile nove table, ki kažejo 
pot k Domu starejših občanov. Na tabli je oznaka DEOS, d. 
d., ter Center starejših Horjul. Kratica DEOS je sestavljena iz 
nazivov družb, ki so največje lastnice: »DE« iz »DEJ« d. o. o. 

in »OS« iz »IMOS« d. d. 
DEOS je s 1. 1. 2011 pre-
vzel izvajanje dejavnosti 
od družbe Rednak, d. o. 
o., ker so se oni odloči-
li, da se s to dejavnostjo 
ne bodo več ukvarjali. 
Družba DEOS, d. d., 
Ljubljana je registrirana 
za izgradnjo in uprav-
ljanje oskrbovalnih sta-
novanj in je vpisana v 
register družb. Njena 
poglavitna dejavnost je 
vodenje domov za sta-
rejše in oskrba v oskrbo-
valnih stanovanjih. Do-
slej upravljajo že: Gornji 
Grad, Medvode, Cerkni-
co in Trnovo. 

France Brus
Nova označba poti k Domu starej-
ših občanov ob Slovenski cesti 

Pregled gasilnih aparatov
Prostovoljno gasilsko društvo Horjul že vrsto let organizira 
pregled ročnih gasilnih aparatov, s katerimi bi lahko v stano-
vanju,  delavnici,  gospodarskem poslopju ali  vozilu pogasili 
začetni požar. V nedeljo, 6. februarja 2011, je bil med 8. in 12. 
uro v gasilskem domu v Horjulu pregled gasilnih aparatov, ki 
ga je letos prvič opravljal preglednik serviser Janez Podboj iz 
podjetja Alarm, d. o. o., Litostrojska cesta 40 iz Ljubljane. Kot 
prejšnja leta je tudi letos prineslo v pregled gasilne aparate 
veliko občanov Horjula, ki se zavedajo, kako pomembni so 
ti aparati v primeru gašenja začetnih požarov.   France Brus

S pregleda gasilnih aparatov v Horjulu   

V soboto, 22. januarja 2011, je 
amaterska gledališka skupina 
Prosvetnega društva Horjul v 
Prosvetnem domu pripravila 
že tretjo ponovitev komedĳe 
Tvoj skrivnostni oboževalec, ki 
si jo je ogledalo  več kot sedem-
deset gledalcev.
S komedĳo, ki jo je napisala 
in režirala domačinka Barba-
ra Seliger, je skupina uspešno 
gostovala v Podlipi,  Šentjoštu,  

Dolah nad Idrĳo,  Dolu pri 
Ljubljani, Bevkah,  Polhovem 
Gradcu in v Kobji Glavi na Pri-
morskem.
Zgodba pripoveduje o treh pri-
jateljih, Maksimiljanu in Pau-
linu ter Evgenĳi, sveže poroče-
nim parom. Ko se Maksimiljan 
odpravi na pot, Evgenĳa in 
Paulin izkoristita čas, da mu 
poiščeta dekle.
Iskanje in zapeljevanje pravega 

dekleta za Maksimiljana je vča-
sih težje, kot se zdi na prvi po-
gled; posebno še, ko dekle ugo-
tovi, da ni samo ona tista, ki jo 
zapeljuje, in da se skrivnostni 
oboževalec zlepa ne prikaže.
Posamezne vloge so zaigrali :
Maksimiljan – Jaka Gabrovšek
Evgenĳa – Katarina Seliger
Paulin – Gašper Peklenk
Klara – Majdi Zdešar
Julĳa – Martina Mole

Suzana –  Ančka Seliger
Fabiola –  Barbara Kavčič
Gledališka skupina se je pri-
javila na Linhartovo srečanje 
amaterskih gledaliških skupin, 
ki ga organizira Javni sklad re-
publike Slovenĳe za kulturne 
dejavnosti, zato si je ponovitev 
komedĳe v Horjulu ogledal 
strokovni spremljevalec Kle-
men Markovčič.

France Brus

Prizor iz komedĳe Tvoj skrivnostni oboževalec

Vsi nastopajoči in  drugi člani, ki so pomagali  pri postavitvi ko-
medĳe na oder.

Gledalci so dodobra napolnili dvorano v Prosvetnem domu.

Avtorica komedĳe Barbara Seliger, predsednik KUD Horjul Kle-
men Črnigoj, strokovni spremljevalec Klemen Markovčič s sode-
lavko v pogovoru po končani predstavi

Tvoj skrivnostni oboževalec že tretjič na horjulskem odru

Jeklene magnolĳe
V nedeljo, 13. februarja 2011, je odrasla gledališka skupina Pod 
odrom, društva Fran Govekar z Iga, v Prosvetnem domu v Horjulu 
predstavila komično melodramo Roberta Harlinga Jeklene mag-
nolĳe. V režĳi Alenke Jeraj so posamezne vloge predstavile: 
Katarina Zupančič, Manca Hostnik, Irena Trček, Alenka Križman 
Černič, Božena Štefančec in  Mateja Jere Grmek. Za sceno sta po-
skrbela Anita Indihar Dimic in Janez Tavželj, za glasbeno opremo 
in osvetljavo Luka Tavželj. Prizorišče dogajanja je frizerski salon 
v manjšem mestecu »kraj kjer ni skrivnosti«, kot pravi ena od 
šestih prĳateljic, ki v tem prostoru, kamor še ni stopila moška 
noga, odkrito in brez mask, ki jih nosĳo v vsakdanjem življenju, 
delĳo dobro in slabo. To je kraj, kjer se sproščeno smejejo, joka-
jo, se posvetujejo in dajo duška svoji jezi, nergajo, opravljajo, se 
zbadajo in tolažĳo … Moških in otrok nikoli ne vidimo, o njih se 
le govori, in vendar si jih predstavljamo skoraj bolj živo, kot če bi 
jih spoznali. Druženje pri frizerju je učinkovitejše od vsake psiho-
terapĳe – čeprav so mehke po srcu, dajejo druga drugi neverjetno 
moč, da lahko preživĳo tudi najhujše. V komedĳi, ki je hkrati dra-
ma, spremljamo dve leti življenja žensk. V tem času se zgodi vse 
– ljubezen, poroka, rojstvo, veselje, bolečina in smrt. Predstava, 
ki traja dve uri in deset minut, je pritegnila in navdušila sedem-
deset gledalcev iz Horjula, ki so ob koncu igralke in režiserko 
nagradili z dolgim ubranim aplavzom.                         France Brus        

Igralke z režiserko Alenko Jeraj po končani predstavi 

Nepal – blizu divjih nebes
V četrtek, 27. januarja 2011, je bilo v knjižnici zanimivo potopisno 
predavanje geografa Mateja Koširja o Nepalu, ki se ga je udeležilo  
več kot 30 obiskovalcev. V uri in pol dolgem predavanju, ki ga je 
spremljalo  več kot 300 barvnih diapozitivov ob glasbi, so udeleženci 
spoznali svojstveno državo pod Himalajo. Prikaz se je začel s samim 
pristankom na letališču v Katmanduju in nadaljeval s prikazom  me-
sta podnevi in ponoči, posameznih ulic, voženj z rikšami in iskanjem 
največjih mislecev tega sveta. Sledil je 14-dnevni treking v pokrajini 
Solu Khumbu, kjer so se podali pod vznožje najvišje gore sveta, Mo-
unt Everesta. Na svojstven način je s fotoaparatom zabeležil šerpe 
in posamezne budistične templje. Predavanje se je nadaljevalo s pri-
kazom mesteca Pokhara, ki menda slovi kot najboljša destinacĳa za 
začetek najlepših trekingov na svetu. Za zaključek še nekaj posnet-
kov nosorogov, bengalskih tigrov, slonov ter krokodilov, seveda vse 
iz primerne razdalje. Zaradi izrednega zanimanja za predavanje o 
Nepalu horjulska knjižnica 10. marca 2011 ob 18. uri pripravlja po-
topisno predavanje Mateja Mozgana o Avstralĳi.             France BrusS predavanja o Nepalu v horjulski knjižnici
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Kar petnajst izdelovalcev suhih klobas 
se je potegovalo za prestižni znak zlati 
šurk. Klobase je ocenjevala petčlanska ko-
misĳa v sestavi: Franci Pišek, predsednik, 
in člani: Franc Žvokelj, Metod Smrtnik, Ci-
ril Bizjan in Izidor Smrtnik.

Vaški odbor Podolnica je  izdelal po-
seben pravilnik o ocenjevanju kakovo-
sti suhih klobas. Pri sestavi le-tega so si 
pomagali s pravilnikom, ki ga je izdala 
Kmetĳsko-gozdarska zbornica. Pravilnik 
je predstavil udeležencem vaščan in ob-
činski svetnik Mario Mlakar. 

Pri ocenjevanju so upoštevali naslednja 
merila: zunanji  videz klobase, sestao pre-
reza in videz, barvo prereza, teksturo,vonj 
in okus.

Komisĳa je po skrbnem ocenjevanju klo-
bas, ki so bile zložene v vrečke in  ozna-
čene s  številko, odločila, da je  v vrečki s 
številko 9 klobasa, ki se ji podeli znak zlati 
šurk. Pod to številko je bila klobasa izdelo-
valca Izidorja Smrtnika, ki je upravičeno 
prejel prestižno priznanje ZLATI  ŠURK.

Pri rezanju klobas je komisĳi pomagal 
mojster Miha - Vlado Prebil, ki je na po-
sebnih deskah  v obliki lipovega lista raz-
rezoval klobase. 

Gospodinje so spekle več vrst kruha, ki 

so ga obiskovalcem postregle skupaj s klo-
basami, slanino, hrenom in sirom.

Tudi pĳače ni manjkalo; postregli so s 
posebnim vinom – Brajdičem s hišne braj-
de Vlada Prebila.

Po uradnem delu sem prisluhnil pogo-
voru gospodinj o klobasah. Zatrjevale so, 
da se  klobase zelo razlikujejo od leta do 

leta po okusu, kar je odvisno od vremena 
tistega dne, ko se kolje, od črne kuhinje, 
kjer se klobase sušĳo, in od zorenja.     

Za veselo razpoloženje je poskrbel har-
monikar Franci Žvokelj. Pozneje se mu je 
pridružil še harmonikar Ansambla Toneta 
Rusa  in pevci vokalne skupine Štirje deci. 

France Brus

Ocenjevalna komisĳa je imela polne roke dela. Izidor Smrtnik ob sprejemu priznanja za klobaso leta – ZLATI 
ŠURK.

Spominska fotografija vseh sodelujočih pri tekmovanju za najboljšo suho klobaso s ko-
misĳo  

Mojster Miha pri razrezu klobas in kruh, ki so ga spekle podo-
lniške gospodinje.

Hlevček je bil premajhen za vse udeležence, zato so postregli tudi 
pred vhodom vanj.

Podolnica vabi – Klobasa leta 2012
Vab klaju nabasana,
vad misarje zašpilena,
u raufnk vakajena,
pa na miza prnišena.

Tista, ki zmaga,
prot lakat pamaga,
lipu diši,
se mid zabmi kar tapi.

Avtor: Andrej Bizjan

S temi žlahtnimi verzi v pristnem podolniškem narečju se je 
začela prireditev Klobasa leta – Podolnica 2011, ki jo je orga-
niziral Vaški odbor Podolnica. Ker je Vaški odbor Podolnica 
tik pred ustanovitvĳo društva, bo v prihodnje to prireditev in 
druge lahko organiziralo društvo vseh Podolničanov.
Ob novem letu pridemo na Božično-novoletni koncert pri Sv. 
Urhu, čez dober mesec, ko je za to čas, pa vsi na tekmovanje 
za najboljšo suho klobaso.
V času, ko je komisĳa ocenjevala domače suhe klobase, so se v 
lovu za prestižnim priznanjem ZLATI ŠURK sproščeno druži-
li vsi, ki so se priglasili na temkovanje s svojimi vzorci klobas, 
pa tudi množica tistih, ki jih je pritegnilo vabilo na prireditev. 
Neposredno za ocenjevalno komisĳo smo po malem zadovolj-
no  pokušali klobase tudi vsi drugi.
Pri ocenjevanju je bila zagotovljena popolna anonimnost vseh 
vzorcev klobas. Le-ti so bili označeni s šiframi, komisĳa pa je 
ocenjevala vzorce z zaporednimi številkami, ki so bile dode-
ljene naključnim vzorcem s šifro.
Skladno s Pravilnikom o ocenjevanju kakovosti suhih klobas, 
ki ga je sprejel Vaški odbor Podolnica, je komisĳa, v sestavi 
eminentnih posameznikov, zavzeto in preudarno ocenjevala 
posamezne klobase ter podelila priznanja, ki jih je grafično ob-
likoval in izdelal Andrej Bizjan.
Priznanja za sodelovanje na prireditvi, ki jih je podeljeval pod-
župan Franci Pišek, pri čemer mu je pomagala Špela Žvokelj, 
so prejeli: Marjan Žvokelj, Martin Prebil, Pavel Logar, Franc 
Žvokelj, Stane Žvokelj, Tomaž Bizjan, Franci Verbič, Marjan 
Košir, Metod Verbič, Pavel Nagode, Lado Prebil, Klemen Žvo-
kelj in Miran Peklenk ter člani ocenjevalne komisĳe: Metod 
Smrtnik, Franc Žvokelj, Ciril Bizjan, Izidor Smrtnik in pred-
sednik Franci Pišek.
Vsaj košček zmagovalne klobase, za katero je Izidor Smrtnik 
prejel priznanje ZLATI ŠURK, smo hoteli poskusiti tudi drugi. 
Če bi delal klobase, bi tudi sam hotel narediti ravno tako.
Lado Prebil in njegova žena Marinka, gostitelja in idejna vodja 
prireditve, sta skrbela, da gostje niso ostali brez hrane in pĳa-
če, pri čemer smo jima pomagali tudi mnogi drugi.
Brez odličnega domačega kruha, ki so ga spekle Marovtova 
Zalka, Bačarjeva Nada, Lambagarjeva Meta, Hudnkova Bar-
bara, Vinetova Marĳa, Ivanka Prebil in druge mojstrice peke 
domačih dobrot, klobase ne bi šle tako v slast.
Klobase smo pojedli, vino popili, se vmes pogovorili in v pri-
čakovanju kulturnega praznika preživeli polno popoldne in 
zadovoljen večer.
Marsikoga, ki je bil ravno tako pomemben kamenček v moza-
iku organizacĳe prireditve, nisem omenil, a samo zaradi pri-
zadevanja vseh, je prireditev tako dobro uspela.
Tudi Francetu Brusu in njegovi soprogi, ki sta bila spet na pra-
vem mestu ob pravem trenutku in dogodek zabeležila v sliki 
in besedi za objavo v Našem časopisu, velja iskrena hvala.
Na prireditvi se je zbrala tolikšna množica Podolničanov kot 
že dolgo ne. Zdaj smo se lahko prepričali, da vaščani še diha-
mo skupaj. Kaže, da je  omenjena prireditev znanilka druže-
nja, ki ga pogrešamo že desetlejtja, in to nas veseli.
Naj se vsi skupaj spet srečamo ob letu osorej ali pa še prej.

Vabljeni!
Mario Mlakar

Domači praznik Pr' Jernkovih
Sredi januarja je čas kolin. Še pred nekaj leti so pri vsaki hiši 
zredili kakšnega prašiča, ki so ga od sredine decembra pa tja 
do sredine januarja zaklali in ga predelali v klobase, salame in 
posušene mesne dobrote. Sredi januarja letos so pri Čeponovih, 

po domače Pr' Jernkovih, v Horjulu zaklali kar dva prašiča, tež-
ka po 200  kilogramov, ki ju je vzredila gospodinja Šte�a sama. 
Zadnje čase je vse več kmetov, ki kupujejo pitane prašiče le kak-
šen teden prej, preden jih zakoljejo. Ta čas jih hranĳo s korenjem 
in peso, da pridobĳo na  kakovosti mesa. Iz njih naredĳo krva-
vice, pečenice, salame, kose mesa pospravĳo v skrinje ali pa jih 
dajo v razsol, če jih nameravajo posušiti. Pr' Jernkovih je vsa 

mesarska dela in predelavo opravil sosed – upokojeni mesarski 
mojster Janez Rožmanec ob pomoči gospodinje Šte�e, doma-
čega sina Francĳa, njegove tete Maruše in sosed. Pr' Jernkovih 
so zredili oba mesnata prašiča, zato s cvrtjem »špeha« ni bilo 
veliko dela. Na splošno so v  zdajšnjem času bolj cenjeni prašiči, 
ki imajo čim več mesa in malo »špeha«. 

France Brus

Takole sta mama Šte�a in sin Franci kuhala krvavice.Pogled na pripravo mesa za predelavo in sušenje Kuhane krvavice se morajo ohladiti. 

Srečanje izdelovalcev suhih klobas
V nedeljo,  6. februarja 2011, je Vaški odbor Podolnica organiziral v »štalci« pri svetem Urhu prvo srečanje iz-
delovalcev domačih suhih klobas.
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Konec smučanja v Mrzli dolini
Vrsto let so se športni delavci, zlasti člani Smučarskega kluba 
trudili, da so vsako zimo na smučišču v Mrzli dolini pognali 
veliko in malo vlečnico ter tako omogočili smučanje otrokom 
in tudi odraslim.
Smučišče so radi obiskovali tudi šolarji z Vrhnike, zlasti tisti iz 
razredne stopnje, ki so se tod tudi sankali.
Športni  navdušenci so s prostovoljnim delom ob smučišču 
uredili brunarico, kjer so se smučarji okrepčali. Skrbeli so za 
nemoteno in varno delovanje vlečnice. Na smučišču so posta-
vili celo razsvetljavo, ki je omogočala nočno smučanje.
Velik posluh za smučanje so imeli lastniki zemljišča, ki so v 
zimskem času dovolili brezplačno uporabo le-tega,  pa tudi 
vodo iz bližnjega ribnika, ki so jo potegnili prav v hrib in z njo 
s snežnimi topovi ob ugodni temperaturi izdelovali umeten 
sneg.

Pred časom se je lastnik zemljišča v dogovoru s smučarskimi 
zanesenjaki lotil ureditve zemljišča v gradbene namene. Na-
vozil je precej materiala ter zasul bajer oziroma ribnik, zato 
smučišča ni bilo več mogoče umetno zasneževati.
Vrsta let prostovoljnega dela z več kritike kot pohvale in malo 
denarne pomoči  je izučilo tudi najbolj zavzete smučarske de-
lavce. 
Tako v letošnji zimi smučišče in brunarica pod njim samevata.

France Brus    

Pogled na nekdanje smučišče v Mrzli dolini

Le kaj bodo storili z zapuščeno brunarico v Mrzli dolini?

Leto gozdov
Sočutni človek, zate izmed množic, 

ki šumĳo po obličju Zemlje, je napisan  
naslednji spis. Pišem, kar gozdovniška 
duša od mene terja. Letos je OZN raz-
glasila za leto gozdov. Vabim te na kra-
tek potop med veje misli, kakor jih je 
notranji spomin lovil na razpete mreže 
niti intuicĳe in lepote.

Gozdovi so najbolj prvobitna, z življe-
njem najbogateje spletena okolja na kop-
nem. Kadar jih pogledaš od daleč, vidiš 
gosto, mehko, enovito preprogo, gibko 
položeno poprek nagubane zemlje. Ka-
kor je pogled v jasno zvezdno noč vedno 
tudi globoko mistična izkušnja, tako je 
vsaj meni nemogoče, da bi ob pogledu 
na pokrajino, ki jo pokrivajo zdravi goz-
dovi, ne začutil najgloblje radosti, čude-
nja, hvaležnosti in miru. Gozd je zmaga 
življenja. Zmaga življenja nad časom. 
Nad boleznimi, nad revolucĳami, kakor 
jih poznamo in sprožamo med nami in 
v okolju le ljudje. Gozd je najboljši divji 
dokaz, da je življenje Dobro. Dokaz, da 
je sožitje odgovor razvoja, kako je naj-
bolje in prav živeti. Gozd je popolna 
sestavljanka vseh razredov življenja, od 
mineralnega sveta,  mikrobov, rastlin 
in živali. Sestavljanka, ki do popolnosti 
podpira samo sebe, se kot celoto varuje, 
hrani in razvĳa.

Od zadnje ledene dobe pred deset ti-
soč leti so se za umikajočim ledom na 
sever po ozemlju Evrope razgrnili goz-
dovi. Vsak konček kopnega, ki je bil vsaj 
za silo primeren, da ga poraste rastlinje, 
je dobil svojo, v času najbolj prefinjeno 
izbrano preprogo rastlinja. Narava je ne-
doumljivo mogočna. Njeni zakoni, brez 
predsodka jim lahko rečemo Božji, so 
vseprisotni. Veljajo za gibanje elektro-
nov, galaksĳ, kaplje in oceana, za div-
janje požara ali gib kačjega pastirja, Za 
blisk v orkanu ali impulz v možganskem 
nevronu ...  Veljajo za to, da se na dane  
možnosti zaraste drevesna združba, ki 
tja najbolje sodi.

Kraško podlago jugozahodne polovice 
Slovenĳe pokrivajo jelovo-bukovi sesto-
ji in če izračunamo, da je ena generacĳa 
dreves od kalitve do padca nekaj sto let, 
potem lahko predvidevamo, da so stare 
bukve, bresti, jelke, javorji in smreke v 
odmaknjenih predelih Kočevske in Snež-

nika tam nekje štirideseta generacĳa po 
ledeni dobi ali še manj. Dolgoživi hrasti 
v Krakovskem gozdu morda dvajset ali 
manj generacĳ. 

Gozd šteje čas po stoletjih, ne po letih 
kot mi, ljudje. Tega se dandanes ne za-
vedamo in »upravljamo« z gozdom, kot 
da je lesna njiva. Lahko degradiramo to 
divjo knjigo modrosti na skladišče lesa, 
iztrebimo neželene vrste rastlin in živali, 
čistimo, pomlajujemo, negujemo, goji-
mo, sadimo, izkoriščamo ... A nekaj naj 
bo vendar jasno. Beseda Gozd je pojem, 
ki je ena izmed posebnih, prvih, svetih 
besed. Beseda gozd nas poveže z izvo-
rom vsega živega na Zemlji. Poveže nas 
s pravljičnimi svetovi našega ranega 
otroštva, v katerem smo bili praktično 
brez izjeme urečeni z duhovi besede 
Gozd. Silovito upam, da nismo zadnja 
generacĳa, ki je sposobna razumeti po-
vedano. Kakor se trga žila, ki nas veže 
na zemljo, na prst, na studenčnico in 
preteklost izvorne nedolžnosti, tako se 
trga stik s  pomeni svetih besed našega 
jezika. Svete besede niso le Bog, Duh, 
Sonce, Življenje, Voda, Bitje, Midva, 
Človek, Ogenj, v našem čarobnem jezi-
ku je čista sveta beseda tudi Svet, planet 
Zemlja, naš Dom. Naš dom je svet. Prvo-
bitna razgrnitev življenja na kopnem pa 
je gozd. Hvalabogu je v naši domovini 
obilo tega daru. In gozd je naš prvobitni 
dom. V krvi spomina je še vedno živ ta 
čas. Naši bratje in sorodniki so še danda-
nes čist in divji list v tej knjigi modrosti. 
Ko smo se oddaljevali od nas, so se nam 
lahko približali le še v pravljicah, da so 
nas učili po njih, kdo in kakšni smo mi 
sami. Volkovi, vile, škratje, začarane 
vode, vešče, lisice, boter medved in pre-
ostali trop ...

Danes smo ljudje zablodela vrsta.
Izumili smo bencin. Z njim lahko pri-

demo kamor koli ter v hipu za dolgo 
dolgo časa sesujemo prvobitno mrežo 
živega. Živalim ukrademo prostor, mir, 
zdravje in življenje. Gozdovom ubĳa-
mo drevesa, to živo tkivo, v neizmernih 
količinah. Kot virus zajedamo pljuča 
planeta. Mendramo po lastni lekarni. 
Smetimo po filtru vode. Podiramo knji-
ge modrosti. Upam, da je blizu čas, ko 
bomo priznali, da je naš napredek na-
vadna degradacĳa, pot v barbarstvo. 
Če prisluhnemo jeziku, barbar pomeni 

tujec, torej drsimo v tujost. V umeten, 
lastno blazen svet. Razpoka med nami 
in gozdom se veča. Kakor mi pozablja-
mo njegovo vrednost, tako bo ostalo živ-
ljenje pozabilo na to, da smo eno. Proces 
ozdravljenja je potovanje nazaj v sožitje 
s planetom. Celiti rano pomeni proces 
ponovne združitve vsega v eno. Človek 
se je odrezal od preostalega živega in je 
zato bolan, ranjen. Drevesa pa padajo 
naprej. In čedalje hitreje. Gozd se umika 
na robove lesnih njiv, v grape, močvirja 
in na visokogorske planote..

Modri pravĳo, da je Bog dal zdravila 
za vse bolezni v gozd, da bi vsi lahko 
prišli do njih. Srčno bi se morali zaveda-
ti, da je svet divjine, kar ga je še ostalo, 
torej tistih nekaj pragozdnih ostankov 
na naših tleh,  živa vrednota, ki jo je greh 
ocenjevati s kakršno protidenarno vred-
nostjo. Če bi imeli v naši vaški sredini 
starce, ki bi se spominjali stoletĳ nazaj, 
ki bi preživeli vse zime, suše in viharje, 
brez kakršnih koli umetnih pripomoč-
kov in zdravil,  le z lastno življensko 
močjo in bi do zadnje kaplje krvi pod-
pirali skupnost mlajših generacĳ – ali bi 
take ljudi lahko ocenili z denarjem?

Imamo jih! Stara drevesa so prav taka 
živa bitja. Pomisli na to, kadar se posta-
viš z motorko predenj. Vsaj v mislih se 
mu opraviči za namero in vsaj poskusi 
začutiti mogočno, spoštovanja vredno 
pot, ki jo je to drevo preživelo, da je do-
seglo krošnje preostalih.

Moje gozdovniške oči vidĳo svet, ki 
mu usiha barvitost. Nekoč cvetoči trav-
niki postajajo zelene silažne stepe, gozd-
ni robovi odsekani, zemlja na njivah 
stlačena od strojev. Obeta se revščina 
narave. In revščina pomeni revolucĳo, 
poplave, suše, viharje, napade »škodljiv-
cev« ...   Dolgo bo trajalo od tu, kjer smo, 
nazaj do zdravega miru gozda. 

Lahko se zgodi, da bodo naši otroci 
bridko plačevali našo zablodelost ...

Dovolj bodi. Če drugega ne, se bo 
morda prav tebe dotaknilo kaj od pove-
danega, ker je prišlo iz globine in prek 
tebe potovalo naprej kot modrost bese-
de ali dejanja, korak naprej ali nazaj, vsaj 
korak bližje Modrosti bitja, s koreninami 
povezano od kamna do neba, do te žive 
preproge, ki se je v času kalila nepreki-
njeno že tisočletja. V sveto bitje. V gozd, 
najstarejše bitje sveta.    Primož Bizjan

Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo!

Srečanje s slikarjem 
Krištofom Zupetom in ogled  
razstave njegovih del
Slikar Krištof Zupet je svoja dela razstavljal v osnovni šoli. 
Z otroki smo se odločili, da si jih ogledamo. Razveselili 
smo se, ko nas je v razstavnem prostoru sprejel sam slikar. 
Pogostil nas je s sladkimi dobrotami in z otroki klepetal o 
njihovih vsakdanjih prigodah. Tudi na otroška vprašanja je 
rad odgovarjal. Z nami si je ogledal del razstave. Otroci so 
tako od njega izvedeli marsikatero zanimivost o njegovih 
delih, ki je sami ne bi opazili. Opazovali smo portrete raz-
ličnih razpoloženj z izraznimi očmi in paleto barv. Otroci so 

začutili globino pripovedi portretov in si jih z zanimanjem 
ogledovali. Tudi  druga dela so jih pritegnila. Ugotavljali so, 
da so take rože, kot so na sliki, dobile njihove mamice za 
darilo ali pa so jih opazili na kakšnem vrtu ali okenski poli-
ci. Z razstave smo odšli polni lepih vtisov in, kot je dejala 
Lana: »Še bomo šli.« 

Prireditev ob kulturnem 
prazniku
»France Prešeren je naš največji slovenski pesnik. Napisal je 
veliko pesmi, tudi Zdravljico, ki je sedaj naša himna. Rodil 
se je v Vrbi na Gorenjskem pred več kot dvesto leti. Veliko 
pesmi je posvetil Julĳi, v katero je bil zaljubljen.« 
S temi besedami so Filip, Maša, Nina in Katarina iz skupine 
Murni ob slikah predstavili pesnika Franceta Prešerna in 
nas tako po zbranem poslušanju slovenske himne uglasili s 

prihajajočim praznikom. Skupaj z  drugimi otroki iz njiho-
ve skupine so nam z dramatizacĳo in pripovedjo predstavi-
li in približali tudi vsebino prvih dveh kitic Lepe Vide.
Za njimi so s petjem, plesom, deklamacĳami in dramati-
zacĳo prireditev popestrili še otroci iz preostalih skupin. 
Po prireditvi so se otroci ustavili ob panoju s pesnikovimi 
deli, se z njimi seznanjali in jih prebirali.

Povodni mož
V dnevih pred kulturnim praznikom smo prisluhnili re-
citalu Povodnega moža ob animacĳi lutk. Otroci so ob 
njem doživeli vso paleto občutĳ prevzetnosti Uršike zale, 
grmenja neba, šumenja vetrov, bučanja valov in minljivosti 
v Ljubljanici. Po recitalu so zaplesali ob glasbi kot brhke 
mladenke in mladeniči. 
Prav nič jim niso manjkale razkošne meščanske oprave iz 
časa Prešerna.

Marinka Batagelj, Majda Keršmanec

VRTEC HORJUL
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Proslava ob kulturnem prazniku
Učenci in učitelji OŠ Horjul smo se 9. 2. spomi-
njali obletnice Prešernove smrti. Proslavo je začel 
mladinski pevski zbor, ki je zapel himno. Napo-
vedovalca sta povedala nekaj ugank o Francetu 
Prešernu in učenci so se izkazali kot dobri po-
znavalci njegovega življenja. Nato sta nastopili 
učenki Teja in Petra Nagode, ki sta zaigrali duo 
na flavto in klavir. Sledili so učenci 3. razredov, 
ki so nam zapeli pesem Dobro jutro. Učenci 2. 
razredov so ob pesmi prikazali ribičevo žalost-
no usodo. Pozneje so s srčki plesali še na pesem 
Vlada Kreslina. Zatem sta zaigrali Klara Lavriša 
in Aneja Kumar skladbo Preludĳ in ples. Nasto-
pil je tudi otroški pevski zbor. Klavdĳa Čenčur 
in Peter Hribernik sta zrecitirala Prešernovi pes-
mi. Valentina Buh in Petra Nagode sta na klavir 
štiriročno zaigrali skladbo Lebal. Učenci 8. raz-
redov pa so uprizorili Prešernovo pesem Turja-
ška Rozamunda. Za konec je ravnatelj Primož 
Garafol spregovoril nekaj besed in tako izrazil 
spoštovanje do slovenskega naroda.

Petra Nagode, 8. b.

Diatonična harmonika ali 
frajtonerca
Zgodovina diatonične harmonike sega v leto 
1822. Izumitelj tega inštrumenta je Franz 
Buschmman z Dunaja, ki je malo prej že izumil 
ustne orglice. V Slovenĳi se je ta inštrument po-
javil nekaj desetletĳ pozneje. Diatonična harmo-
nika se uvršča med ljudska glasbila, v zadnjem 
času se je zaradi priljubljenosti pojavila tudi v 
kombinacĳi  s sodobno glasbo. 
  Harmonika je sestavljena iz melodĳskega dela 
z gumbi, basovskega dela in meha.  Glavna su-
rovina je les, iz katerega je sestavljeno orodje. 
Najprimernejši so smrekov, javorjev in orehov 
les. Primeren je tudi zato, ker dobro prevaja 
zvok. Les mora biti prave in dobre kakovosti in 
mora biti ravno prav suh. 
Pri nas je najbolj razširjena trivrstna diatonična 
harmonika. Poznamo pa še enovrstne, dvovrst-
ne, štirivrstne in tudi petvrstne diatonične har-
monike. Razlikujemo jih tudi po tonih, uglasitev 
A, B, C.
Na glasbilo igramo s pritiskom na gumbe in raz-
tezovanjem meha. Trajanje zvoka je odvisno od 
tega, kako dolgo držimo prst na tipki.
V Slovenĳi je najbolj znano podjetje harmonik 
Melodĳa Mengeš od leta 1946. Tam se je izšolalo 
veliko izdelovalcev harmonik, ki so pozneje na-
daljevali to obrt v svoji delavnici. Za ročno izde-
lavo harmonike je potrebno približno 1000 ur.
Na trgu je sedaj zelo velika ponudba harmonik, 
novih  in rabljenih. Cene so zelo različne, od-
visno od proizvajalca. Nova, dobra harmonika 
stane od 1500 evrov naprej.

Gašper Prebil, 5.a

Zgodovina avtomobilizma
Avtomobil, kakršnega poznamo danes, obstaja 
že več kot sto let. Ni bil izumljen zaradi želje po 
izumljanju, pač pa zaradi potrebe. Človek si je 
dolga stoletja želel imeti stroj, s katerim ne bi bil 
odvisen od moči in poslušnosti živali ter vre-
menskih vplivov. Potreboval je prevozno sred-
stvo, ki bi se premikalo samo od sebe. 
Beseda avtomobil izvira iz grščine in pomeni 
samopomično (vozilo).
Prvo vozilo je izdelal Nicolas Cugnot za prevoz 
orožja. To je bil dvovaljni traktor na parni po-
gon, ki se je upravljal s krmilom. Njegov motor 
je bil povezan z edinim prednjim kolesom, na-
menjen pa naj bi bil za vlečenje topov težkih do 
5 ton, s končno hitrostjo 5 km/h. Vozilo so morali 
po 12-minutni vožnji ustaviti, da se je ponovno 
ustvaril pritisk pare.
S podobnim avtomobilom je doživel prvo pro-
metno nesrečo, saj se je zaletel v zid hiše in ga 
podrl, vendar je avtomobil ostal nepoškodovan. 
Prvi uspešni motor z notranjim izgorevanjem je 
bil dvotaktni plinski motor, narejen v Belgĳi v 
letu 1860, dve leti kasneje pa so ta motor  vgra-
dili v preizkusno vozilo, ki je že doseglo hitrost 
18 km/h. Tega leta so istemu motorju dodali tudi 
električni vžig, s katerim je bilo vozilo veliko 
dražje.
Naslednji velik korak je naredil Nemec Nikolaus 
August, ki je v Kolnu izpopolnil dvotaktni mo-
tor in tako zasnoval prvi štiritaktni motor. Isto 
leto so razvili še lahek bencinski motor, ki je bil 
uporaben za pogon vozil. Vozilo z bencinskim 
motorjem je dosegalo hitrost 18 km/h. Medtem 
pa je v sosednjem mestu svojega trikolesnika že 
testiral Karl Benz. Za prva moderna avtomobila 
prištevamo že prva izdelka Benza in Daimlerja. 
Nemca Levassor in Panhard sta naredila prvo 

vozilo, ki je imelo motor spredaj, prizadevala pa 
sta si narediti avto, ki bi se bistveno ločeval od 
kočĳe in katerega deli bi v celoti ustrezali delo-
vanju avtomobila. To je bil dvovaljni  Daimlerjev 
motor, ki je imel dve in pol konjske moči in do-
segel hitrost 30 km/h. Njuni avtomobili so kas-
neje dosegali dobre rezultate na dirkah, žal pa 
se je s tem avtomobilom smrtno ponesrečil prvi 
tekmovalec avtomobilskih dirk.
Leta 1901 je prvi mercedes v avtomobilizem pri-
nesel veliko novosti. Bil je izredno izpopolnjen, 
poganjal pa ga je 5,9-litrski motor. Zanimiv pa 
je bil tudi Mercedesov drugi model, ki je tehtal 
okoli 900 kg in dosegal končno hitrost 80 km/h. 
S tem avtomobilom so leto dni kasneje postavili 
tudi nov svetovni hitrostni rekord, ki je znašal 
111,1 km/h.
Konec tega obdobja zaznamuje Fordov model T, 
ki je bil prvi avto grajen na serĳski proizvodnji 
in je bil tako dostopen vsakomur. Izdelan je bil v 
celoti iz jekla in nikjer ni prepuščala voda. Avto-
mobil je bil širok, prostoren, stabilen in dovolj 
oddaljen od tal, da je omogočal vožnjo po ne-
ravnem terenu. Ta avto je zavzel svet. Začele so 
nastajati tudi druge avtomobilske znamke, kot 
so BMW, različne francoske, od katerih so danes 
ohranjeni še renault in citroen ter mlajši peugeot 
in češka škoda.

Anže Končan, 5.a

Izdelki literarno nadarjenih 
učencev na OŠ Horjul   
Podarimo nekaj nekomu!
Če bi lahko karkoli podarili komur koli … Kaj bi 
to bilo? Komu bi podarili? Zakaj bi podarili prav 
to? Zakaj bi podarili prav tej osebi? Kako bi se 
ob tem dejanju počutili?
Kako bi se počutila obdarjena oseba? Kaj bi ose-
ba pridobila, lahko delala z mojim darom?
Če bi lahko komurkoli podarila kar koli, bi rev-
nim in lačnim podarila hrano in obleke.
Podarila bi jim to, kar potrebujejo, ker je v da-
našnjih časih vedno več revnih in lačnih. Ob tem 
dejanju bi bila srečna, ker sem nekomu nekaj 
podarila. Tisti, ki sem jih obdarila, bi bili srečni, 
saj so dobili nekaj, kar potrebujejo za življenje. 
Pridobili bi vsaj to, da jih ne bi več zeblo in da 
ne bi bili tako lačni. Mislim, da bi morali ljud-
je stopiti skupaj in pomagati drug drugemu. S 
predsodki in vojnami ne pridemo nikamor! Sku-
paj bi lahko drug drugemu nekaj podarili ter ga 
s tem osrečili.                               Živa Nur, 5. a

Sama sem podarila že veliko: od premajhnih ob-
lek in čevljev, do različnih igrač. Če bi lahko po-
darila karkoli, bi bilo zdravje, ljubezen, hrana in 
sreča. To bi podarila tistim, ki živĳo v uboštvu 
in pomanjkanju in nimajo nikogar, ki bi jim dajal 
ljubezen, zdravje … Nekaterim bi podarila zato, 
ker želim, da bi imeli zagotovljeno lepšo pri-
hodnost. Ob tem dejanju bi se počutila srečno, 
zadovoljno, veselo. Osebe, ki bi jim to podarila, 
pa bi se ob tem počutile zelo veselo, hvaležno in 
srečno. Z mojim darom bi si te osebe pridobile 
navdih za boljši jutri.                      Anamarĳa, 5. a

Če bi lahko kar koli podarila komur koli, bi 
Klari podarila Planet, na katerem se imajo vsi 
radi, kjer si pomagajo in obdarujejo. Podarila bi 
ji sonce, na katerem bi se pozimi grela in igrala. 
Vse to bi ji podarila, ker to potrebuje. Tej osebi 
bi podarila zato, ker je zelo prĳazna do mene in 
mi pomaga. Ob tem dejanju bi se počutila pri-
jazno in srečno. Obdarjena oseba bi se počutila 
popolno in srečno. Klara bi se lahko z mojim 
darom igrala in bila bi srečna.             Greta, 4. a

Če bi nekomu nekaj podarila, bi Greti podarila 
nalivnik, ker svojega zelo sovraži. Greti bi poda-
rila zato, ker si že nekaj let želi novega. Ob tem 
dejanju bi se počutila srečno in veselo. Verjetno 
bi tudi Greta bila zelo zelo srečna, ker bi se ji 
želja končno uresničila. Greta bi lahko z mojim 
darom pisala najlepše na svetu in vsi bi bili lju-
bosumni, še jaz bi bila.                        Klara, 4. a

Podarila bi bon za Avstralĳo. Podarila bi Sari 
Trobec. To bi ji podarila, ker je Avstralĳa daleč 
in se splača, saj lahko doživiš veliko zanimive-
ga. Tej osebi bi podaril, ker je moja sošolka in 
prĳateljica. Ob tem dejanju bi bila zelo vesela, 
saj sem svoji najboljši prĳateljici podarila nekaj 
svojega. Obdarjena oseba bi bila verjetno zelo 
vesela, saj gre na potovanje. Z darilom bi letela 
po zraku z letalom v Avstralĳo.             Tanja, 4. b

Ogled Muzeja pošte in 
telekomunikacĳ
V četrtek, 6. januarja, smo imeli učenci petih raz-
redov tehniški dan. Zjutraj smo se z avtobusom 
odpeljali v Polhov Gradec na ogled Muzeja poš-

te in telekomunikacĳ.
Ko smo vstopili v muzej, so nas napotili po 
stopnicah v drugo nadstropje, kjer smo odložili 
nahrbtnike in slekli bunde. Nato je 5.b odšel na 
vodeni ogled muzeja, učenci 5.a pa na delavni-
ce. Na delavnicah smo naredili poštni žig s pol-
jubnim motivom. Na koncu delavnic smo svoj 
poštni žig odtisnili na list papirja in pospravili 
mize. 5.b razred se je medtem že vrnil z ogleda 
muzeja, tako da smo učenci obeh razredov odšli 
po malico, ki smo jo prinesli iz šole. Po malici 
pa smo 5.a odšli na vodeni ogled muzeja, 5.b 
razred pa na delavnice. V muzeju smo si ogle-
dali pošto nekoč, lutko postiljona, poslušali smo 
trobljenje roga za različne pošiljke in pogledali 
poštni urad. Na oddelku telekomunikacĳ smo si 
ogledali lutko telefonistke, nekateri so poskušali 
napisati svoje ime z Morsejevo abecedo, nekate-
ri pa so telefonirali. Ko smo prišli z ogleda, smo 
naredili še poštarske kape, kar je prej naredil 
tudi 5.b razred. Po končanem obisku muzeja 
smo se z avtobusom odpeljali nazaj proti šoli.

Živa Nur Kranjec, 5. a

Obisk Etnografskega muzeja  v 
Ljubljani
V sredo, 2. februarja. 2011, smo si učenci 6.a 
razreda ogledali Etnografski muzej. V avli nas 
je pozdravila vodička Ana in nas odpeljala v 
zgornje nadstropje. Ko smo se ustavili, nas je 
vprašala, kaj je etnografija. Imeli smo različne 
ideje, a smo na koncu prišli do enakega sklepa: 
etnografija je veda, ki proučuje predmete v na-
šem vsakdanjem življenju. Pogovor smo začeli o 
življenju na različnih koncih sveta  in ljudstvih. 
Nato smo se odpravili na razstavo o severni 
Ameriki, kjer smo si ogledali, kako so živeli 
tamkajšnji prebivalci. Potem smo se odpravili 
na razstavo o Slovenĳi. Tam smo videli predme-
te iz slovenske kuhinje, noše in obleke nekaterih 
znanih Slovencev.
Tako se je naš obisk počasi iztekel in se končal. 
Nekateri izmed nas so si kupili še kakšen spo-
minek, nato smo se še slikali in odhiteli na avto-
bus, ki nas je odpeljal v Horjul.

Martina Marolt, Ana Marolt, 6. a

Učenci 4. razredov so obiskali 
ŠOLSKI MUZEJ. Preberite, kaj 
menĳo o obisku.
V Šolskem muzeju se mi je zdelo zanimivo in 
poučno, saj sem spoznala veliko novih stvari. Iz-
vedeli smo veliko o Primožu Trubarju in o šoli v 
času Marĳe Terezĳe.                                 Zala Trček, 4. a
V muzeju mi je bilo zelo všeč. Ko smo se spre-
hajali po hodnikih Šolskega muzeja, me je bilo 
malo strah učiteljice, ki nas bo učila. Ko pa smo 
se posedli v staro učilnico in je učiteljica vstopi-
la, je strah izginil. Bilo je zabavno. Najbolj všeč 
mi je bila učna ura lepopisa iz leta 1930. Še kdaj 
si želim obiskati ta muzej.        Maja Seliškar, 4. a
V šolskem muzeju smo si najprej ogledali sli-
ke in stare predmete o šoli nekoč. Potem smo               
imeli pouk v stari učilnici. Morali smo pisati, 
tako kot so pisali v starih časih. Kdor ni poslušal, 
je moral v oslovsko klop ali pa klečat na koruzo. 
Res je bilo včasih čisto drugače kot danes.

                  Patricĳa Trček, 4. a
Najprej so nas peljali po muzeju in pogovarjali 
smo se o šoli nekoč, o Primožu Trubarju in Ma-
rĳi Terezĳi. Ogledali smo si obleke, v katere so 
bili oblečeni otroci. Potem smo se tudi mi oblekli 
v takšne obleke in pripravili smo se za pouk v 
stari učilnici. Posedli smo se v stare klopi in čisto 
mirno in tiho čakali z rokami na hrbtu. Pozvo-
nil je zvonec in v učilnico je prihitela zelo stroga 
učiteljica. Imeli smo učno uro lepopisa. Pisali 
smo s peresi in jih pomakali v črnilo na mizi. 
Učiteljico smo morali klicati gospodična učitelji-
ca. Če se je kdo zmotil in ji rekel gospa, je moral 
takoj klečat na koruzo.               Greta Slovša, 4. a

Tabor v Seči
Sedmi razredi smo bili izbrani za tabor v Seči od 
24. do 29. januarja. Ob 8.15 smo se z avtobusom 
odpravili v Dom Burja v Seči. Peljali smo se pri-
bližno dve uri. Ob 10.30 smo prispeli pred dom.

Iz avtobusa smo vzeli svoje kovčke in se odpra-
vili do učiteljev iz doma. Pred jedilnico smo se 
razdelili v skupine, določili vodjo sobe in redi-
telje. Odpravili smo se v sobe. Tam smo zložili 
stvari in obleke iz kovčka v omare, nato pa še 
pripravili postelje. Ko so nas poklicali, smo se 
odpravili na kosilo. Po kosilu smo imeli prosti 
čas, ki smo ga preživeli v bungalovih. Ob dolo-
čeni uri smo se zbrali pred jedilnico, kjer so nam 
dali navodila, kaj bomo delali. Ker je bila tam 
še ena šola, smo si dejavnosti, ki smo jih izvaja-
li dopoldne in popoldne, menjavali, prav tako 
pa tudi učitelje, ki so tam zaposleni za različne 
predmete.
Čas nam je hitro minil, saj smo streljali z lokom, 
spoznavali tamkajšnje rastline, živali v morju, 
alge. Šli smo tudi peš v Piran. Ogledali smo si 
nov akvarĳ, obiskali soline, veslali v kanujih, 
telovadili v fitnesu, se zabavali na plesu, igrali 
smo tudi 'teniskoš' in igre v jedilnici ter še veliko 
drugega.
Zadnji dan pa smo imeli orientacĳski pohod, ki 
se je začel in končal v domu. Učenci smo se raz-
delili v skupine, v kateri je bilo po pet učencev. 
Skupina A je začela ob 9:00, skupina B pa 2 mi-
nuti  pozneje. Proga je bila dolga štiri kilometre. 
Ko smo vsi končali, smo se odpravili na kosi-
lo. Ravno ko smo se hoteli odpraviti domov, so 
nam povedali, da so v Kopru oropali zlatarno, 
zato policisti pregledujejo avtomobile in avto-
bus je zamudil dve uri. Ko je le prispel, smo se 
odpravili domov.
Bilo je zelo zanimivo, poučno in hkrati zabav-
no.

Jana Vrhovec, 7. a

Jež
Žažarčani sami sebi pravimo, da smo ježi. To pa 
zato, ker na žegnanjsko soboto na hribu za cer-
kvĳo ustrelĳo ježa. Močno poči, da se prestraši 
cela vas. Ko sem bila majhna, sem mislila, da ga 
res ustrelĳo. Jokala sem, ker se mi je jež smilil, 
pa mi je mami razložila, da je to samo šala.
Jeseni med kupom listja v kozolcu pogosto vi-
dim ježa. Zdi se mi zanimiv, zato sem se odloči-
la, da ga bom opisala.
Na svetu živi 15 vrst ježev, od tega dve vrsti v 
Evropi. To sta beloprsni in rjavoprsni jež. Ta ži-
val je zakonsko zavarovana, kar pomeni, da ga 
je prepovedano imeti ujetega ali mu kako dru-
gače škodovati.
Sesalec je dolg od 22 do 30 cm in tehta od pol 
do 2 kg. Ima od 2 do 5 cm dolg repek. Na hrb-
tni strani je pokrit s približno 5000 rjavo-belimi 
iglicami, po glavi in trebuhu pa je pokrit z ru-
menorjavo dlako. Ima koničasto glavo z majh-
nimi očmi in okroglimi kožnatimi uhlji. Živi na 
robovih gozdov, v parkih, vrtovih, v gorah pa 
do nadmorske višine okoli 2000 m. Hrani se z 
žuželkami, deževniki, polži, ob priložnosti pa 
tudi s sadjem in jagodičevjem. Čeprav slavi kot 
plenilec miši in kač, se je na njegovem jedilni-
ku bolj redko znajdejo. Hrano, ki jo najde, poje 
takoj in njegova zaloga za zimo je debela plast 
podkožne maščobe, ne pa kupček sadja v brlo-
gu.
Samica je breja 5 do 6 mesecev in koti 1- do 2-
krat na leto po 2 do 10 slepih mladičev, ki imajo 
še mehko dlako. Po dveh tednih spregledajo in 
sesajo pri materi 3 do 4 tedne, po 6 tednih pa so 
že samostojni. Samec pomaga pri vzreji.
Jež je najbolj aktiven ob mraku in ponoči. Če-
prav se nam zdi počasen, lahko v eni noči pre-
hodi tudi 2 do 3 km. Na svoj bodičasti kožušček 
se tako zanese, da v nevarnosti ne poskuša zbe-
žati. Če se prestraši, se zvĳe v klobčič in poča-
ka, da nevarnost mine. To mu zelo pomaga, če 
se sreča s strupeno kačo. Sova uharica pa ima 
edina tako velike kremplje, da lahko stisne ježa, 
ne da bi jo bodice poškodovale. Njegova taktika 
pa mu prav nič ne pomaga (tudi), če se sreča z 
avtomobilizmom.
Zimo preživi v brlogu. Zakoplje se med suho 
listje, se zvĳe v klobčič, skrĳe smrček pod tre-
bušček in trdno spi. Telesna temperatura se mu 
stopi na 4 stopinje C, tudi srce mu zelo počasi 
bĳe in počasi diha. Največ ježev pogine med 
prezimovanjem. V glavnem so to mladiči, ki se 
jim jeseni ni uspelo dovolj zrediti, da bi z zalo-
go maščobe preživeli do pomladi. Lahko pa na-
stane jazbečev plen, saj ima izvrsten vonj in si z 
njim pomaga pri iskanju nebogljenih ježev.
Ker jež že tisočletja sobiva s človekom, kroži o 
njem veliko zgodb, nastopa pa tudi v pravlji-
cah. Zdi se nam, da ga dobro poznamo, v resni-
ci pa še marsičesa ne vemo o njem. Zakaj pljuva 
slino po bodicah, kadar poje hrano z močnim 
okusom? Ali s tem odganja zajedavce in plenil-
ce? Ali je to mogoče 'parfum' za naslednji spol? 
Vprašanja, ki še čakajo na odgovor … 

Anja Podržaj, 5. a

Utrinki iz OŠ Horjul
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Na podlagi  3. in 17. člena Zakona o prekrških 
(Uradni list RS, št. 3/07 – UPB4, 17/08, 21/08 – popr. 
in 76/08 – ZIKS-1C, 108/2009),  3. člena Zakona o var-
stvu javnega reda in miru (Uradni list RS, št. 70/06) 
in 15. člena Statuta Občine Horjul (Uradni list RS, št. 
63/2010)  je Občinski svet Občine Horjul, na seji  3. 
seji, dne 10.2.2011 sprejel

ODLOK
O VARSTVU JAVNEGA REDA IN MIRU

    
I. SPLOŠNE DOLOČBE

1. člen
(namen odloka)

(1) S tem odlokom se ureja varstvo javnega reda 
in miru ter določa ravnanja, ki pomenĳo kršitev 
javnega reda in miru na javnem kraju ali v za-
sebnem prostoru ter sankcĳe za taka ravnanja. 
(2) Namen tega odloka je uresničevanje pravice ljudi 
do varnosti in dostojanstva z varovanjem pred deja-
nji, ki posegajo v telesno in duševno celovitost po-
sameznika ali posameznice (v nadaljnjem besedilu: 
posameznik), ovirajo izvrševanje pravic in dolžno-
sti ljudi, državnih organov, organov samoupravnih 
lokalnih skupnosti in nosilcev javnih pooblastil ali 
z drugimi dejanji posegajo v pravne pravice lokalne 
skupnosti.
Osebe na območju Občine Horjul so dolžne uredi-
ti svoje življenje in delo tako, da ne vznemirjajo ali 
motĳo drugih pri delu, razvedrilu ali očitku, da ne 
ogrožajo njihovega zdravja in počutja, da skrbĳo za 
urejen videz svojega kraja in da ne opuščajo dejanj, 
ki so po tem odloku obvezna. 

2. člen
(opredelitev izrazov)

Posamezni izrazi, uporabljeni v tem odloku, imajo 
naslednji pomen:
1. javni red in mir pomeni stanje, v katerem je zago-
tovljeno neovirano izvrševanje pravic in dolžnosti 
po ustavi in zakonih;
2. javni kraj je vsak prostor, ki je brezpogojno 
ali pod določenimi pogoji dostopen vsakomur; 
3. zasebni prostor je prostor, ki je v zasebni lasti 
ali posesti in je dostop vanj dovoljen le s soglasjem 
lastnika ali lastnice (v nadaljnjem besedilu: lastnik), 
posestnika ali posestnice (v nadaljnjem besedilu: 
posestnika), ali druge upravičene osebe;
4. pretep je medsebojno izmenjavanje udarcev, brc 
ali podobna uporaba fizične sile med dvema ali več 
osebami;
5. nedostojno vedenje je vedenje posameznika ali 
skupine, s katerim povzroči vznemirjenje ali raz-
burjenje ali ogrožanje posameznika ali skupine ali 
kadar z žaljivimi besedami in dejanji škoduje ugle-
du posameznika ali skupine ali uradne osebe pri 
uradnem poslovanju.
6. Prireditev ali javni shod je vnaprej organizirano 
zbiranje občanov, ki traja več kot eno uro.
7. Poseganje  na zemljišča last občine ali javnega do-
bra je postavljanje predmetov, ograj, materiala, ba-
rak, nasipanje, objektov (ki niso gradbeni objekti)…  

3. člen
(vzdrževanje javnega reda in miru)

(1) Vzdrževanje javnega reda in miru je delovanje 
skupnosti, ki s predpisi in ukrepi državnih in dru-
gih organov zagotavlja, da se prepreči ravnanja in 
nevarnosti, ki ogrožajo varnost ter javni red in mir, 
kadar ta grozi skupnosti ali posamezniku.
(2) Za red v objektu ali na določenem območju skrbi 
tisti, ki je odgovoren za njegovo zagotavljanje v ok-
viru svojih pristojnosti ali predpisov.

II. PREKRŠKI ZOPER JAVNI RED IN MIR

4. člen
(nedostojno vedenje)

(1) Kdor se na javnem kraju prepira, vpĳe ali se ne-
dostojno vede na način, opisan v 5. točki 2. člena 
tega odloka, se kaznuje z globo 105 evrov.
(2) Kdor se prepira, vpĳe ali se nedostojno vede do 
uradne osebe pri uradnem poslovanju, se kaznuje z 
globo 420 evrov.
(3) Kdor na javnem kraju spolno občuje, razkazu-
je spolne organe ali na vsiljiv način ponuja spolne 
usluge in s tem koga moti, povzroči vznemirjenje ali 
zgražanje ljudi, se kaznuje z globo 210 evrov.

5. člen
(beračenje na javnem kraju)

(1) Kdor na vsiljiv ali žaljiv način koga nadleguje z 
beračenjem za denar ali druge materialne dobrine, 
se kaznuje z globo 42 evrov.
(2) Občinski redar, osebo iz prvega odstavka zadrži 
na kraju in o tem obvesti policĳo, če oseba po izreku 
globe ali opozorilu, nadaljuje s kršitvĳo. 

6. člen
(prenočevanje na javnem kraju)

(1) Kdor prenočuje ali spi na javnih površinah ali v 
javnih objektih, ki za to niso namenjeni, in s takš-
nim ravnanjem koga vznemirja, se kaznuje z globo 
85 evrov.
(2) Osebo iz prvega odstavka se odstrani iz javne po-
vršine ali objekta, v primeru ponovitve prekrška se 
osebo zadrži na kraju in o tem obvesti policĳo.

7. člen
(uporaba nevarnih predmetov)

(1) Kdor uporablja acetilen (karbid) ali druge plinske 
zmesi za pokanje, in s tem povzroči vznemirjenje ali 
občutek ogroženosti, se kaznuje z globo 105 evrov. 
(2) Pokanje z naštetimi sredstvi se izjemoma dovo-
ljuje v času določenih praznikov, vendar se morajo 
upoštevati varnostna navodila, ki jih predvideva 
Zakon o eksplozivih.

8. člen
(poškodovanje simbolov,  uradnega napisa, ozna-

ke ali odločbe)
(1) Kdor namerno poškoduje simbole (zastavo), 
napis ali oznako državnega organa, organa samo-
upravne lokalne skupnosti ali nosilca javnih poob-
lastil ali kdor namerno raztrga, zamaže ali na drug 
način poškoduje ali odstrani uradno objavljeno od-
ločbo (odločbe, sklepi) teh organov v času, ko takšna 
odločba učinkuje, se kaznuje z globo 200 evrov.
(2) Pravna oseba ali samostojni podjetnik po-
sameznik ali posameznik, ki samostojno oprav-
lja dejavnost, ki stori prekršek iz prejšnjega 
odstavka, se kaznuje z globo od 400 evrov. 
(3) Odgovorna oseba pravne osebe ali podjetnika po-
sameznika ali posameznika, ki samostojno opravlja 
dejavnost se za prekršek iz prvega odstavka tega 
člena, se kaznuje z globo 250 evrov.

9. člen
(pisanje po objektih)

Kdor piše ali riše po zidovih, ograjah ali drugih jav-
no dostopnih krajih, razen na krajih, kjer je to do-
voljeno, se kaznuje z globo 200 evrov.
Inšpektor odredi storilcu odpravo nastale škode 
in vrnitev površin v prvotno stanje.V primeru ne-
upoštevanja odredbe inšpektorja izvede odstranitev  
podjetje, ki ga določi občina, na stroške povzročite-
lja.

10. člen
(vandalizem)

Kdor namenoma poškoduje, prevrne, odstrani ali 
kako drugače v nasprotju z namenom uporabe rav-
na s spominskimi obeležji in z objekti javne infra-
strukture, kot so: komunalna infrastruktura, javna 
razsvetljava, cestnoprometni znaki, priprave in na-
prave na rekreativnih površinah, igrala na otroških 
površinah in podobne javne naprave, se kaznuje z 
globo  400 evrov. 
Inšpektor odredi storilcu odpravo nastale škode in 
vrnitev v prvotno stanje. V primeru neupoštevanja 
odredbe inšpektorja izvede popravilo škode podjet-
je, ki ga določi občina, na stroške povzročitelja.

11. člen
(kampiranje)

(1) Kdor kampira, parkira avtodom ali prikolico 
oziroma podobno vozilo na javnem kraju, ki za to 
ni določen, ali na zasebnem prostoru brez soglasja 
lastnika ali posestnika, se kaznuje z globo 85 evrov.

12. člen
(uporaba živali)

 (1) Kdor pri posamezniku s ščuvanjem ali razkazo-
vanjem živali namenoma povzroči občutek strahu 
ali ogroženosti, se kaznuje z globo 210 evrov.
(2) Lastnik, vodnik ali skrbnik psa mora psa, ki se 
giblje v naselju, kmetĳskih površinah, gozdu  ali na 
javnih poteh, imeti na povodcu.
(3) Lastnik, vodnik ali skrbnik psa ne sme voditi 
ali spuščati psa na zasebnih zemljiščih in prostorih 
brez soglasja lastnikov ali posestnikov. Spuščeni psi 
morajo imeti nagobčnik. 
(4) Lastnik, vodnik ali skrbnik ne sme voditi ali 
spuščati živali v javnih objektih kot so prostori  
državnih organov in organov lokalne skupnosti 
ter nosilcev javnih pooblastil, vrtci, šole, knjižnice, 
športni objekti in podobno, razen v primeru da je 
to izrecno dovoljeno, pri čemer način uporabe živali 
lastnik ali upravljavec objekta. Psi – vodiči slepih in 
psi – pomočniki invalidov imajo skupaj s s svojim 
skrbnikom vstop na vsa javna mesta in jim ni treba 
imeti nagobčnika. 
(5)Lastnik, vodnik ali skrbnik psa mora za živaljo 
počistiti iztrebke in jih na primeren način odložiti. 
Živalske iztrebke počisti tako, da jih zavĳe v papir 
ali vrečko in odloži v zabojnik za ostanke komunal-
nih odpadkov.
(6). V naseljih ni dovoljeno imeti na prostem psa, ki 
s svojim laježem moti občane pri počitku med 22. 
uro zvečer in 6. uro zjutraj. V primeru podane pri-
jave mora inšpektorat o tem obvestiti Veterinarsko 
upravo RS.
Lastnik vodnik ali skrbnik živali, ki krši drugi, tretji 
ali četrti odstavek tega člena, se kaznuje z globo 400 
evrov. 
Lastnik, vodnik ali skrbnik živali, ki krši peti odsta-
vek tega člena se kaznuje z globo 210 evrov.

13. člen
(poseganje na zemljišča v lasti občine ali javnega 

dobra)
(1) Kdor brez predhodnega pisnega soglasja upra-

vnega organa občine posega na zemljišče last 
občine ali javnega dobra, se kaznuje z globo 500 
evrov

(2) Pravna oseba ali samostojni podjetnik posamez-
nik ali posameznik, ki samostojno opravlja de-
javnost, ki stori prekršek iz prejšnjega odstavka, 
se kaznuje z globo 2.000 evrov 

(3)Odgovorna oseba pravne osebe ali podjetnika 

posameznika ali posameznika, ki samostojno 
opravlja dejavnost se za prekršek iz prvega od-
stavka tega člena, se kaznuje z globo 500 evrov.

(4) Odstranitev posega iz zemljišč iz prvega odstav-
ka tega člena na podlagi inšpekcĳske odločbe, 
odstrani javno komunalno podjetje na stroške 
povzročitelja. V primeru, da povzročitelj ni znan 
nosi stroške odstranitve lastnik zemljišča, pred-
mete poseganja se odloži na deponĳi komunal-
nega podjetja, kjer se hranĳo 30. dni, po preteku 
tega roka jih podjetje lahko uniči ali proda na 
dražbi.

14. člen
(pustiti, voziti, prati, popravljati vozila na javnih 

površinah)
(1)  Na vseh javnih površinah, ki niso določene za 

popravila ali pranje vozil ali vožnjo (zelenice, 
pločniki, javne parkirne površine)  je prepoveda-
no pustiti, prati, voziti ali popravljati vozila

(2) Voda od pranja vozil ne sme odtekati na cesto in 
druge javne površine.

(3) Z globo 200 evrov se kaznuje za prekršek voznik 
ali lastnik vozila, ki ravna v nasprotju s prvim in 
drugim odstavkom tega člena 

(4) Pravna oseba ali samostojni podjetnik posamez-
nik ali posameznik, ki samostojno opravlja de-
javnost, ki stori prekršek iz prvega ali drugega 
odstavka tega člena, se kaznuje z globo 1.000 
evrov. 

(5) Odgovorna oseba pravne osebe ali podjetnika 
posameznika ali posameznika, ki samostojno 
opravlja dejavnost se za prekršek iz prvega od-
stavka tega člena, se kaznuje z globo 500 evrov.

(6) Vozilo, ki ga lastnik ali uporabnik pusti na javni 
površini iz prvega odstavka tega člena in ga kljub 
odredbi ne odstrani v roku 3 dni, ga na podlagi 
inšpekcĳske odredbe o odstranitvi, odstrani jav-
no komunalno podjetje. Stroške odstranitve in 
hrambe vozila nosi lastnik vozila. Vozilo se po 
3 mesecih hrambe lahko predela skladno z zako-
nodajo, stroške predelave nosi lastnik vozila.

15. člen
(Vožnja s štirikolesniki in motornimi kolesi)

Kdor se vozi s štirikolesniki ali motornimi kolesi po 
gozdnih poteh, vlakah, pešpoteh in izven kategori-
ziranih javnih cest, se kaznuje z globo 200 evrov. 
Vožnja z gorskimi kolesi je mogoča samo tam kjer je 
to dovoljeno ali označeno.

16. člen
(poškodovanje drevja, okrasnega grmičevja ali 

cvetja na javnih površinah)
(1) Kdor poškoduje drevje, okrasno grmičevje ali 

cvetje na javnih površinah se kaznuje z globo 100 
evrov.

(2) Pravna oseba ali samostojni podjetnik posamez-
nik ali posameznik, ki samostojno opravlja de-
javnost, ki stori prekršek iz prejšnjega odstavka, 
se kaznuje z globo 400 evrov. 

(3) Odgovorna oseba pravne osebe ali podjetnika 
posameznika ali posameznika, ki samostojno 
opravlja dejavnost se za prekršek iz prvega od-
stavka tega člena, se kaznuje z globo 200 evrov.

17. člen
( prireditve, javni shodi)

(1) Organizator prireditve ali shoda si za prireditev 
pridobi soglasje upravnega organa.  Vlogo za so-
glasje mora organizator podati na upravni organ 
najmanj osem dni pred izvedbo prireditve ali sho-
da.
(2) Organizator prireditve ali javnega shoda mora 
na prireditvenem prostoru zagotoviti: 
- ustrezno število rediteljev, 
- red in čistočo,
- da v času prireditve niso presežene dovoljene 

ravni hrupa, 
- da zaključi prireditev v dovoljenem času,
- da se parkiranje izvaja skladu z zakonom,
- dodatna parkirna mesta oziroma prostore,
- da je prireditveni prostor opremljen z ustreznimi 

posodami za komunalne odpadke,
- da v roku 24 ur po zaključku prireditve ali jav-

nega shoda, ki ga določa upravni akt, očisti in 
odstrani postavljene objekte in ostale naprave in 
prireditveni prostor zapusti kot je bil pred izved-
bo,

- in druge pogoje iz upravnega dovoljena ali so-
glasja.

(3) Pravna oseba ali samostojni podjetnik posamez-
nik ali posameznik, ki samostojno opravlja dejav-
nost, ki stori prekršek iz prvega in drugega odstav-
ka tega člena, se kaznuje z globo 1.000 evrov. 
(4) Odgovorna oseba pravne osebe ali podjetni-
ka posameznika ali posameznika, ki samostojno 
opravlja dejavnost ali posameznik se za prekršek iz 
prvega in drugega odstavka tega člena, se kaznuje z 
globo 500 evrov.

18.  člen
(postavljanje letnih vrtov ali drugih izdelkov iz 

dejavnosti)
(1) Kdor brez predhodnega soglasja upravnega 
organa občine, na javno površino ali del ceste, po-
stavi letni vrt ali izdelke iz dejavnosti, se kaznuje z 
globo 200 evrov.
(2) Pravna oseba ali samostojni podjetnik posa-
meznik ali posameznik, ki samostojno opravlja de-
javnost, ki stori prekršek iz prejšnjega odstavka, se 

kaznuje z globo 500 evrov. 
(3) Odgovorna oseba pravne osebe ali podjetnika po-
sameznika ali posameznika, ki samostojno opravlja 
dejavnost se za prekršek iz prvega odstavka tega 
člena, se kaznuje z globo 200 evrov.
(4) Inšpektor odredi povzročitelju odstranitev po-
sega iz prvega odstavka tega člena. V primeru neu-
poštevanja odredbe inšpektorja, odstranitev izvede 
javno komunalno podjetje, na stroške povzročitelja.

19. člen
(sežiganje komunalnih odpadkov ali drugih 

odpadkov)
(1) Kdor sežiga komunalne  ali druge odpadke na 
javnih površinah se kaznuje z globo 400 evrov.
(2) Kdor sežiga neorganske odpadke ali druge od-
padke, ki povzročajo hud smrad in so ekološko 
sporni  in moteči za okolje, se kaznuje z globo 100 
evrov. 
(3) Pravna oseba ali samostojni podjetnik posa-
meznik ali posameznik, ki samostojno opravlja de-
javnost, ki stori prekršek iz prejšnjega odstavka, se 
kaznuje z globo 1.000 evrov. 
(4) Odgovorna oseba pravne osebe ali podjetnika po-
sameznika ali posameznika, ki samostojno opravlja 
dejavnost se za prekršek iz prvega odstavka tega 
člena, se kaznuje z globo 500 evrov.
(5) Inšpektor odredi sanacĳo kurišča in odvoz ko-
munalnih odpadkov ali drugih odpadkov na depo-
nĳo javnega komunalnega podjetja.  Neupoštevanje 
te odredbe ima za posledico, da sanacĳo izvede jav-
no komunalno podjetje na stroške povzročitelja.

20. člen
(varstvo cest in okolja)

(1) Z uporabo vozila se ne sme povzročati čezmer-
nega hrupa oziroma ropota ali kako drugače one-
snažiti okolja.
(2) Na cesti ali drugi javni površini ali ob njej je pre-
povedano izpuščati, puščati, odlagati, odmetavati 
ali postavljati karkoli, kar bi oviralo potek prometa, 
ogrozilo njegovo varnost, škodovalo ljudem, živa-
lim, rastlinam ali onesnažilo okolje. Zlasti je prepo-
vedano vozišče močiti ali ovirati odtekanje vode z 
njega, odlagati nanj sneg ali led.
(3) voznik je dolžan z vozil, ki se uporabljajo za 
kmetĳske ali gradbene namene, pred vstopom na 
cestišče odstraniti vso zemljo in blato s koles, da ne 
onesnaži vozišče. 
(4) Zemljo ali blato, ki se morda nanese na vozišče 
mora voznik oz. izvajalec del takoj odstraniti z vo-
zišča. Če tega ne stori očisti vozišče na njegove stro-
ške pristojni izvajalec rednega vzdrževanja cest. 
Z globo 80 evrov se kaznuje za prekršek voznik, ki 
ravna v nasprotju z določbo iz prvega odstavka tega 
člena.
Z globo 250 evrov se kaznuje za prekršek voznik ali 
druga fizična oseba, ki ravna v nasprotju z določbo 
drugega, tretjega ali četrtega odstavka tega člena. 

21. člen
(vzbujanje nestrpnosti)

Če so dejanja iz 4., 8. 9. in 10.člena tega odloka stor-
jena z namenom vzbujanja narodnostne, rasne, spo-
lne, etnične, verske, politične nestrpnosti ali nestrp-
nosti glede spolne usmerjenosti, se storilec kaznuje 
z globo 800 evrov.

22. člen
(neupoštevanje zakonitega ukrepa uradnih oseb)
(1) Kdor ne upošteva na kraju samem odrejenega za-
konitega ukrepa ali odredbe uradne osebe, se kaz-
nuje z globo od 400 evrov.
(2) Kdor se brez razlogov ali po njihovem preteku 
zadržuje v prostorih državnega organa, prostorih 
samoupravne lokalne skupnosti ali nosilca javnih 
pooblastil in jih na opozorilo pristojnih oseb ne za-
pusti, se kaznuje z globo 50 evrov ter se ga iz zgoraj 
omenjenih prostorov odstrani.

23. člen
(lažna naznanitev prekrška)

Kdor z obvestilom o kršitvi javnega reda po tem od-
loku povzroči interveniranje občinskih redarjev, in-
špektorjev, reševalcev ali gasilcev, čeprav ve, da take 
kršitve ni bilo, se kaznuje z globo 200 evrov.

24. člen
(pooblastilo redarju za zaseg predmetov)

(1) Občinski redar ali redarka brez predhodne od-
ločbe pristojnega organa zaseže predmete prekrška 
iz prvega odstavka 7. člena tega odloka.
(2) Za prekrške iz prejšnjega odstavka se lahko izre-
če stranska sankcĳa odvzem predmetov.

III. NADZOR
25. člen

(pristojnost)
(1) Za nadzor nad izvajanjem tega odloka je pristo-
jen Medobčinski inšpektorat in redarstvo.  

IV. PREHODNE IN KONČNE DOLOČBE

26. člen
(začetek veljavnosti)

Ta odlok začne veljati 15. dan po objavi v Uradnem 
listu Republike Slovenĳe.
Številka:   0392-0003/2011-1
Datum:     11.2.2011    

Občina Horjul
Župan

Janko Jazbec
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Država je zopet izmerila razvitost občin

Razvitost že, a po čigavih 
merilih?
Ministrstvo za finance je izračunalo tako imenova-
ne koeficiente razvitosti občin za letos in prihodnje
leto. Sodeč po teh podatkih je najbolj razvita Ob-
čina Trzin s koeficientom razvitosti 1,54, za Občino
Dobrova - Polhov Gradec pa je 1,18. 

Država določi koefecient razvitosti občine na podlagi kazal-
nikov razvitosti, ogroženosti in razvojnih možnosti občine, na 
primer število delovnih mest v občini, indeks staranja prebi-
valstva, stopnja registrirane brezposelnosti, delež prebivalcev, 
ki imajo priključek na javno kanalizacĳo, številko kulturnih
spomenikov in podobno. Višji kot je koeficient, manj denarja
si lahko lokalna skupnost obeta od države. Trzin, na primer, 
lahko dobi za svoje naložbe le 50 odstotkov državnih sredstev. 
Občina Dobrova - Polhov Gradec pade v kategorĳo povpre-
čno razvitih občin, kjer lahko od države v primeru naložb pri-
čakuje največ 70 odstotkov denarja. 

Takšna razvitost je lahko dvorezen meč, pravi župan Franci 
Setnikar. »Po eni strani mi seveda ugaja, da sem župan ob-
čine s tako visokim koeficientom, a po drugi strani je to zgolj
statistika, ki ne odslikava realnega stanja v občini.« Po njego-
vem mnenju že javna komunalna infrastruktura, ki je v lasti 
države, pokaže, na primer ceste,  da temu ni tako. Poleg tega 
ima po njegovem mnenju velik vpliv bližina prestolnice, ki 
prav tako dviguje koeficient, posledično pa znižuje morebit-
no finančno pomoč države. Poleg tega si občina tudi ne more
obetati pomoči države pri vseh naložbah v omenjeni višini. 
Navadno je razpisanih manj sredstev, kot je potreb v občinah, 
in tudi na izbor projektov, ki bodo dobili denar od države, 
vpliva razvitost občine.Torej je to svojevrsten paradoks, ki je 
navadno le voda na mlin države. Sodbo o tem, kako razvita je 
občina, pa ste si verjetno že ustvarili sami …(gt)

Občina Koeficient Državna 
pomoč v %

Dobrova - Polhov Gradec 1,18 70
Horjul 1,29 60
Vrhnika 1,18 70
Borovnica 1,05 80
Log - Dragomer 1,13 70

V soseski občine sta po statistiki finančnega ministrstva kar dve
nadpovprečno razviti občini: Horjul in MOL.

 Naj spomnimo, da bo imela večnamen-
ska športna dvorana igrišče v velikosti 
dveh vadbenih enot, manjšo tribuno, 
malo telovadnice za športe, kot so ples, 
joga in podobno, ter plezalno steno. Zu-
naj pred telovadnico so zgradili manjši 
amfiteater, ki bo primeren za različne 
zunanje prireditve v toplejših mesecih. 

Zemeljski plaz, ki je počasi polzel 
proti gradbeni jami športne dvorane in 
je bil glavni krivec za  časovni zamik 
gradnje, je sedaj zaustavljen. Zadostno 
oporo pred zdrsom naj bi mu nudila 

druga pilotna stena. Župan načrtuje, da 
se bodo delavci poslovili proti koncu 
marca in upa, da ne bo kakšnih zapletov 
s pridobivanjem uporabnega dovoljenja. 
Obljublja, da bodo izvajalcu del zaradi 
zamude pri gradnji in posledičnih stro-
škov naložili kazenske penale, vendar o 
višini le-teh ne želi govoriti. 

Športna dvorana bo v dopoldanskem 
času namenjena učencem, popoldne pa 
tudi občanom. Na občini pripravljajo po-
seben pravilnik, ki bo med drugim urejal 
tudi področje oddajanja dvorane zuna-

njim uporabnikom. Tako zaenkrat še ni 
znano, kdo bo bil njen končni upravlja-
vec: šola ali režĳski obrat.

»Ko bo ta investicĳa zaključena, seve-
da ostane še kar nekaj dela okoli šole. Po-
trebno bo urediti parkirišče in obnoviti 
šolsko igrišče,«  je dejal župan.  Če se bo 
občina uspešno dogovorila z lastnikom 
zemljišča, kjer naj bi bilo parkirišče, in če 
bosta projekta naletela na posluh v ob-
činskem svetu, bi ju po županovih bese-
dah lahko izpeljali že prihodnje leto.

(gt)

Športna dvorana od zunaj … … in od znotraj.

OPN pod streho do 
konca leta
Na občini so pojasnili, da v primeru pri-
prave občinskega prostorskega načrta, ki 
velja za najpomembnejši prostorski doku-
ment občine, še vedno čakajo na odgovore 
oziroma mnenja številnih državnih služb 
in ministrstev. »Čeprav imajo rok odgovo-
ra na naš podani predlog načrta 30 dni, že 
krepko zamujajo,« je pojasnil župan Franci 
Setnikar, zato so jih na občini pozvali, naj 
opravĳo svojo dolžnost. V tistih odgovorih
in mnenjih, ki pa so jih vendarle prejeli, je 
bilo nekaj tudi takih s pripombami, zato 
bodo potrebna dodatna usklajevanja. »V 
kolikor ne bo večjih zapletov in če bodo 
državne službe držale rokov, potem bi lah-
ko občinski prostorski načrt konec letoš-
njega leta dokončno spravili pod streho,« 
je še dejal župan. (gt)

OSNOVNA ŠOLA DOBROVA

Vpis v vrtec
Vsem staršem, ki želite v šolskem 
letu 2011/2012 svojega otroka 
vključiti v vrtec Dobrova in Brezje 
sporočamo, da lahko oddate vloge 
za sprejem otrok najkasneje do 30. 
4. 2011.

V vrtec vpisujemo otroke 1. in 2. 
starostnega obdobja.

Vloge, ki bodo prispele po 30. 4. 
2011, bomo za šolsko leto 2011/2012  
upoštevali le, če bo prostih mest več 
kot oddanih vlog.
Na podlagi prispelih vlog bomo op-
ravili  uradni sprejem v vrtec. Vsi 
starši, ki boste ali ste že oddali vlo-
ge, boste o sprejemu otrok pismeno 
obveščeni.

Ravnatelj Viljem Kovačič

Župan Franc Setnikar je pojasnil, 
naj bi letos odkupili potrebna zem-
ljišča ob trasi ceste, proti koncu leta 
pa naj bi izšel tudi razpis za izbiro 
izvajalca obnove ceste. Slednja bo 
potekala od Kovača, kjer bo avto-
busna postaja, v smeri proti Ljub-
ljani do mesta, kjer se začne pred 
leti položen nov asfalt. V obnovo 

bo tako med drugim zajet Jerišev 
klanec, ki bo dobil nove oporne 
zidove, varnost pešcem pa bosta 
ponujala pločnik in javna razsvet-
ljava. Država bo poravnala obnovo 
cestišča, občina pa izgradnjo ploč-
nika in javne razsvetljave. Zavoljo 
praktičnosti bodo ob gradnji pol-
ožili v cestišče tudi kanalizacĳske

cevi, ki jih bodo priključili  tedaj, ko 
bo na tem koncu Polhovega Gradca 
vzpostavljen kanalizacĳski sistem.

Državne službe  pripravljajo tudi 
projekt obnove ceste med Dvorom 
in Žirovnikom, ki pa se zatika za-
voljo okoljevarstvenih zahtev. Na 
poplavnih območjih bo cesta dvig-
njena, skozi naselja pa je predviden 
pločnik. Kot  je povedal župan, so 
mu na Direkcĳi pojasnili, da bi tra-
so morebiti lahko začeli obnavljati 
že prihodnje leto. 

Na relacĳi Mala voda–Ljubljani-
ca so lani na krajšem odseku polo-
žili prvo plast asfalta. Izvajalec del 
je bil Vegrad oziroma njegov po-
dizvajalec. Ker je prvi šel v stečaj, 
bo država objavila razpis za no-
vega, ki bo dokončal začeto delo. 
Za še dober poldrugi kilometer 
makadama na omenjeni relacĳi pa
trenutno na Direkcĳi RS za ceste
popravljajo projekte. Predvidene 
betonske škarpe ob vodi namreč 
niso pogodu Zavoda za varstvo 
narave. (gt)

Med Polhovim Gradcem in Dobrovo si v naslednjih letih na določenih od-
sekih lahko obetamo obnovo cestišča.

Ljubljana, 27.–30. januar – Tudi 
letos sta se na Gospodarskem 
razstavišču v Ljubljani na sejmu 
Turizem in prosti čas predstav-
ljala Občina Dobrova - Polhov 
Gradec in Javni zavod Polho-
grajska graščina. Predstavitev je 
potekala s pomočjo turističnih 
prospektov, na voljo pa je bil 
tudi koledar prireditev za letos, 
ki je tiskarno zapustil dan pred 
začetkom sejma. Posebnega pro-
grama z nastopajočimi, kot se je 
to že dogajalo v preteklosti, ni 
bilo, kljub temu pa so se ljudje 
radi ustavili pri stojnici in po-
izvedovali za turističnimi za-
nimivostmi, ki jih ponuja naša 
občina. Seveda je bil v ospre-
dju zanimanja Polhov Gradec z 
graščino in hribovitim zaledjem. 
Sicer pa je bila dobrovsko-pol-
hograjska stojnica tudi tokrat 
v družbi horjulske, vrhniške in 
brezoviške stojnice. (gt)

Turistična zveza Dolomiti
Turistična zveza Dolomiti razpisuje 
natečaj za turistične spominke.
Turistični spominki naj bi predstavljali 
motive, ki so značilni za naš območje.
Vsebovali naj bi motive, kot so blaga-
jana, blagajev spomenik ter izdelki do-
mače obrti.
Posebna komisĳa bo predloge ocenila
in najboljši bo nagrajen.

Predloge in vzorce pošljite na:
Turistična zveza Dolomiti
Polhov Gradec 61
1355 Polhov Gradec

Na sejmu Turizem in prosti čas tudi naša 
občina

Osnovna šola Polhov Gradec

Športna dvorana dobiva končne obrise
Dela na objektu športne dvorane pri polhograjski osnovni šoli  se počasi bližajo koncu. Ko smo sredi februar-
ja zaključevali našo redakcĳo, je bila zunanja ureditev skoraj končana, v notranjosti pa so delavci položili
elektro- in strojne inštalacĳe. Kot je dejal župan Franci Setnikar, bi moral izvajalec  končati z deli do konca
marca.

Državne ceste čakajo na nove metre asfalta

Betonske škarpe motĳo živali
V naslednjem letu ali dveh (mogoče tudi pozneje) naj bi bila republiška cesta med Polhovim 
Gradcem in Dobrovo deležna nove asfaltne prevleke.  V načrtu je več posameznih odsekov; 
prvega naj bi se Direkcĳa RS za ceste lotila že prihodnje leto, in sicer skozi Srednjo vas pri
Polhovem Gradcu.
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Kdaj turistične 
postelje v naši 
občini?
Naša občina ima zelo velike možno-
sti za razvoj turistične dejavnosti. 
Ker je lega občine na pragu glavnega 
mesta, so možnosti še večje. Doslej je 
bil turizem slabo razvit. 

Pred vsakimi lokalnimi volitvami vse stran-
ke in liste preprečujejo občane, kako bodo raz-
vĳale turizem v naši občini. Vendar rezultatov 
ni.

Sedanji turizem so v glavnem turisti, ki obis-
kujejo  Polhograjsko goro, Grmado, Tošč in se 
vračajo v Ljubljano.

Žal pa nekateri puščajo za sabo razne od-
padke in  tako pokažejo svojo kulturo.

Posebno poglavje so obiskovalci s psi, ki 
puščajo svoje iztrebke povsod, tudi po vrto-
vih ali po grajskem parku, čeprav bi jih lastniki 
morali pospraviti.

Tudi kolesarji na državni cesti Ljubljana–Pol-
hov Gradec so zaradi gostote prometa ogrože-
ni. Marsikdo tudi izziva usodo z vzporedno 
vožnjo, včasih tudi po trĳe skupaj. Samo pre-
vidnosti voznikov je treba pripisati, da doslej 
še ni bilo hujše prometne nesreče.

Samo do kdaj bo še tako?
Če bomo hoteli zares imeti turizem po vzo-

ru nekaterih slovenskih občin, bomo morali 
začeti drugače. Če bomo privabili turiste, jim 
moramo omogočiti, da bodo ostali pri nas dalj 
časa. Zato je že čas, da dobimo v naši občini 
vsaj nekaj turističnih postelj. V ta namen bi bilo 
treba odpreti vsaj nekaj turističnih kmetĳ, kjer
bi bila možnost prenočitve.

Tu mislim na hriboviti del občine, kot so 
Črni Vrh, Šentjošt, Butanjeva, Praproče in še 
nekatere vasi v naši občini.

Po razgovoru z nekaterimi se postavlja pred-
vsem problem dokumentacĳe in razna dovo-
ljenja. Prav tu mora biti pobuda občine in njene 
strokovne službe. Nekaterih ne skrbĳo stroški 
ureditve, temveč papirji.

Če vzamemo eno najmanjših občin v Slove-
nĳi, Osilnico, ki ima komaj 400 prebivalcev, pa
premore skoraj toliko prenočišč. Tudi Občina 
Solčava z majhnim številom prebivalstva ima 
daleč največ turističnih kmetĳ v Slovenĳi.

Kaj imata omenjeni občini več od naše. Imajo 
lepo naravo in hribe ter reki, ki tečeta skozi nji-
hove občine. In naravno dediščino znajo dobro 
tržiti.

Vse to ima tudi naša občina. Še večja mož-
nost trženja pa je bližina glavnega mesta.

Prav z odprtjem turističnih kmetĳ je mož-
nost tudi odprtja novih delovnih mest in pro-
daja kmetĳskih pridelkov na domu.

V naši občini je nekaj turističnih društev, ki 
delajo v svoji okolici. To so člani društev, ki 
se trudĳo čim bolje predstaviti svoj kraj.Ven-
dar so to občani, ki so v službah in imajo tudi 
družine, tako da jim ostane zelo malo časa za 
razne aktivnosti, ki pa jih izvajajo ljubiteljsko, 
to je brezplačno.

V naši občini je bila pred leti ustanovljena 
Turistična zveza Dolomiti, ki naj bi združevala 
turistična društva.

Prav Turistična zveza bo delala na turistič-
nem razvoju naše občine.

Vendar bo morala tudi občina vložiti ne-
kaj sredstev za delo te zveze. Doslej je vse to 
naloženo na pleča enemu človeku, ki pa dela 
brezplačno.

Pri obisku na nekaterih turističnih zvezah 
sem videl, da občine vlagajo kar precej finanč-
nih sredstev v pospeševanje turistične dejav-
nosti.V naši občini pa smo v minulem letu do-
bili le  860 evrov. Res da društva dobĳo nekaj
sredstev za delovanje društev, vendar Turistič-
na zveza nima od tega nič.

Prosim vse interesente, ki bi bili v dogled-
nem času pripravljeni za razvoj dodatne dejav-
nosti na kmetĳi, če se javite na Turistično zvezo 
Dolomiti Polhov Gradec, 61 1355 Polhov Gra-
dec. Lahko tudi na moj tel.: 041 675 943. 

Poskrbeli bomo, da boste za začetek do-
bili vse informacĳe in Vas bomo obiskali na
domu.

Pripravili bomo tudi strokovna predavanja.
Ker država pripravlja zakon o delu na črno, 

ki bo zajemal prav vse dejavnosti, tudi delo na 
kmetĳi, smo prepričani, da je to prava pot.

Marjan Plestenjak 
Turistična zveza Dolomiti

Knjiga je izšla kot 38. enota zbirke 
Glasovi, ki skrbi za ohranjanje fol-
klornega izročila slovenskih krajev, 
Bokalova pa jo je podnaslovila z Jaz 
sem višje kot Marĳa. Naslov je vzela
iz zgodbe, ki pripoveduje o bahavi 
dobrovski grofici, katere grad se je
podrl ravno zaradi te njene značaj-
ske lastnosti. A to je le ena od 746 
pripovedk, anekdot in zgodb, ki jih 
je v številnih letih zbrala Bokalova, 
njeni sodelavci ali osnovnošolci. 
Pripovedke so razdeljene na enajst 
sklopov: na anekdote, etnološke 
pripovedi, pravljice, bajke, vraže, 
strašljive zgodbe, legende, razlage, 
šaljive pripovedke, zgodovinske in 

na pripovedi. Na tak način dobimo 
zrcalo kolektivnega spomina ome-
njenega območja, ki ga je avtorica 
z zapisom in izdajo knjige iztrgala 
pozabi. Urednica zbirke Glasovi 
Marĳa Stanonik je ob izidu knjige, ki
je potekal ravno v dneh kulturnega 
praznika, dejala, da je pričujoče delo 
Bokalove praznik slovenske besede. 
»To je lahko najlepše praznovanje 
Prešernovega dne, kar si ga lahko 
želimo.« Knjige namreč ne odlikuje 
le pester nabor pripovedk, marveč 
tudi dejstvo, da je večina zapisov 
v narečju. Na tak način je ohranje-
na tudi jezikovna pestrost širokega 
območja, ki počasi, a nezadržno usi-
ha. Nekaterih narečnih besed, zlasti 
mlajša generacĳa, ne bo razumela,
zato je v knjigi na voljo slovar manj 

znanih narečnih izrazov. 
Da bi začutili žlahtnost pripovedi, 

je na predstavitvi knjige nastopilo 
tudi nekaj pripovedovalcev zgodb, 
ki so zgodbe bodisi zbirali bodisi jih 
posredovali zapisovalcem. Sicer pa 
sta novo knjigo na pot v roke bral-
cev pospremila tudi župan Franc 
Setnikar in akademik Jože Trontelj. 
Župan je med drugim dejal, da je 

knjiga zelo lepo darilo Polhovemu 
Gradcu, ki letos praznuje 750 let 
prve omembe, Trontelj pa je menil, 
da Slovenci nismo ohranili narodne 
identitete le z velikimi kulturnimi 
deli, marveč tudi s preprostim na-
rodnim izročilom.

Kulturni program so oblikovali 
Moški pevski zbor iz Briš in njihov 
podmladek  Zvončki. (gt)

Predstavitve se je udeležilo zelo veliko ljudi. Mnogi od njih so 
tudi posredovali katero od zgodb.

Mlajša generacĳa zagotovo ne bi nikoli slišala številnih zgodb, ki jih po-
znajo njihovi stari starši. Ta skrb je sedaj odveč, kajti po novem so zapisa-
ne. Na fotografiji: pevski zbor Zvončki iz Briš.

Avtorica Milka Bokal (desno) se je zahvalila 
pripovedovalcem, med drugim tudi horjulski 
pripovedovalki (levo).

»Jaz sem višje kot Marĳa« je izšla
pri Mohorjevi družbi kot 38. enota 
zbirke Glasovi, ki skrbi za ohranja-
nje folklornega izročila slovenskih 
krajev.

»Bistven 
temelj narodne 
samobitnosti je 
jezik« 
Ob novem etnografskem dosežku iz 
Polhograjskega hribovja
Nagovor akademika prof. dr. Jožeta Trontlja, pred-
sednika Slovenske akademĳe znanosti in umetnosti, 
ob predstavitvi knjige Milke Bokal Jaz sem višje kot 
Marĳa, Folklorne pripovedi iz Polhovega Gradca,
Dobrove, Horjula, Šentjošta, Črnega Vrha in okoli-
ških krajev. Celjska Mohorjeva družba, 2010. Polhov 
Gradec, 6. februarja 2011.

Spoštovani, 
zbrali smo se, da skupaj praznujemo novo imenitno 
pridobitev, pomembno za kulturo našega dela Slove-
nĳe. To je odlični dosežek naše cenjene sosede, gospe 
Milke Bokal iz Srednje vasi, ugledne leksikologinje, 
dolgoletne sodelavke Inštituta za slovenski jezik Fra-
na Ramovša Znanstvenoraziskovalnega centra Slo-
venske akademĳe znanosti in umetnosti.

Ta njen ljubiteljski dosežek je knjiga, zbirka kratkih 
pripovedi in spominov danes večinoma še živečih, in 
ustno izročilo že umrlih prebivalcev teh lepih krajev – 
naselbin v Polhograjski in Horjulske dolini, stranskih 
dolinicah in grapah pa vasi in zaselkov na hribih nad 
njimi. Je številka 38 v zbirki Glasovi, ki jo ureja avto-
ričina sestra, gospa dr. Marĳa Stanonik. V tej izjemni
zbirki je zastopana že velika večina slovenskega jezi-
kovnega ozemlja, tako da opravlja z ohranjevanjem 
naše etnografske dediščine ne le posebno dragoceno, 
ampak skoraj že tudi izčrpno poslanstvo. 

Ko prebiramo te pripovedi in spomine, se pred naši-
mi očmi izrisuje intimen zgodovinski mozaik, pisana 
podoba preteklih časov, nekdanjih povodov za veselje 
in skrbi rodov, ki so odšli  pred desetletji in stoletji, 
njihovih redkih trenutkov obilja in njihovega vsak-
danjega pomanjkanja, težaškega dela in skromnega 
plačila, prevladujoče revščine in redke premožnosti,  
osovražene skoposti in plemenite radodarnosti, za-

smehovane sebičnosti in pohvaljene dobrohotnosti, 
neumne vraževernosti in duhovite nagajivosti, neuke 
kratkovidnosti in izkustvene modrosti. 

Življenje prejšnjih rodov prebivalstva teh krajev 
ni bilo lahko. Gotovo se bo marsikateri bralec vpra-
šal, kako bi se sam znašel v tem predvčerajšnjem sve-
tu, v starinski vaški hiši, na kakšni skromni kmetĳi
pred 100, 200 ali več leti.  Malo bi bilo trenutkov 
zadovoljne idile, ki si jo nekateri radi slikajo. Po-
gosteje bi bil lačen kot sit. Pozimi bi moral prestati 
veliko mraza, hišo je grela samo ena peč, tudi toplih 
oblačil ni bilo na pretek.  Poleti bi ga izmučilo težko 
delo na polju skupaj z vročino in žejo. Tudi ko bi bila 
južina sestavljena iz najboljšega, kar hiša premore 
in na tak dan mora pripraviti, bi bila skromna in bi 
je bilo malokdaj dovolj, da bi vse nasitila. Če je bil 
kdo zelo uspešen gospodar, je bil lahko celo obtožen 
čarovništva. Slabi letini zaradi suše, toče ali preobi-
lnega dežja so sledili dolgi meseci stradeža. Bolezen 
ali poškodbe so bile še veliko slabša novica kot danes. 
Zdravniki so bili redki, zmogli so malo, delali so tudi 
nevarne napake. Umrlo je veliko otrok, mlade ženske 
so umirale na porodih, mlade in starejše ljudi obeh 
spolov je pobirala jetika, pustošile so epidemĳe dru-
gih nalezljivih bolezni. 

Vendar je to zemljo naseljeval trdoživ rod, obdržal 
se je kljub vsem naravnim ujmam, vojnam in priti-
skom močnih sosedov. Pred tremi tedni smo slišali iz 
ust morda največjega tujega poznavalca slovenskega 
jezika in književnosti, nemškega profesorja Reinharda 
Lauerja, člana Akademĳe znanosti v Gö�ingenu in
dopisnega člana SAZU, tole mnenje: 

Slovenski narod je s svojimi dosežki v svetovnem 
merilu edinstven, neprekosljiv čudež.  Pred malo 
manj kot pol tisočletja, v Trubarjevem času je s sla-
bim milĳonom govorcev slovenščine ustvaril knjižni 
jezik, le malo pozneje je v svetovno zakladnico glasbe 
prispeval vrhunskega skladatelja Jakoba Petelina Gal-
lusa, v času Franceta Prešerna pa izjemno poezĳo,
ki ni v ničemer zaostajala za stvaritvami Johanna 
Wolfganga Goetheja in ostalih najboljših nemških in 
drugih evropskih pesnikov tistega časa, sicer tako bo-
gatega s pesništvom. Nadaljevalo se je tako, da je ta 
mali narod ne le ustvaril sĳajno kulturo, ampak jo
tudi uveljavil. Še več, ohranil je samobitnost, kljub si-
lovitim pritiskom močnih zahodnih in severnih sose-
dov, boriti se je moral celo proti težnjam k asimilacĳi
z ostalimi južnimi Slovani, najbolj izraženi v idejah 

Stanka Vraza in potem v nedavnih skupnih jedrih 
šolskega izobraževanja v drugi Jugoslavĳi. Naposled
si je po uničujočih vojnah in revolucĳi izboril celo
lastno državo in enakopravnost v velikih  združbah 
narodov. Neprekosljiv čudež, je rekel akademik Lauer, 
ko nam je prišel predstavljat svoj del nove knjige o 
temeljih slovenske kulture.1 Kaj podobnega se ni po-
srečilo mnogo večjim in močnejšim narodom, niti za 
ceno velikanskih žrtev. 

Temelj vseh teh nevsakdanjih dosežkov pa je bila 
ohranitev narodne samobitnosti, nacionalne identite-
te. Ta ni bila samo zasluga vrhunske umetnosti, izob-
raževanja in znanosti, ampak tudi ljudskega izročila, 
ki se je prenašalo iz roda v rod. Na videz preprosto, 
a prežeto z bistrim opažanjem, neko prvobitno mod-
rostjo in etiko. Te prvine najdemo tudi v pripovedih in 
izrekih, zbranih v knjigi gospe Milke Bokal.

Bistven temelj narodne samobitnosti pa je jezik. 
Tudi jezik v knjigi gospe Bokal je vreden posebne 
omembe. Gotovo ni bilo preprosto zapisati govor pri-
čevalcev tako zvesto njihovemu izvirnemu, blago-
glasnemu in barvitemu narečju, kot je to uspelo naši 
avtorici in njenim sodelavcem, zapisovalcem. Ampak 
prebrati tako, da se bo slišalo, kot je bilo izrečeno, za 
to pa mora biti človek tukaj doma ali pa vsaj dolgo 
živeti med domačini. Naša soseda, ki je knjigo pre-
brala, mi je zgroženo rekla: »A Pograjci res tako grdo 
govorimo?« Kakšna obžalovanja vredna zmota! Lju-
dem so jo vcepljale generacĳe učiteljev, ki so hoteli 
otroke naučiti »pravilne«, knjižne slovenščine, a so 
prezrli edinstveno vrednost pristne domače govorice. 
Narečje je podedovano premoženje, ki ga je ustvarjalo 
mnogo rodov naših prednikov, je dediščina, ki je vred-
na vsega spoštovanja in največje skrbi. Tudi knjižni 
jezik je dragocen in ima svojo posebno vlogo, a po iz-
virni žlahtnosti se z narečjem ne more meriti. Narečja 
nam žal naglo izumirajo. Ne pozabite: to je jezik naših 
mater in očetov. Seveda bo knjiga slaščica za dialekto-
loge, pravi zaklad. Bo pa tudi gradivo za vrsto drugih 
zanimivih raziskav. 

Tako se moramo gospe Bokal zahvaliti ne samo za 
velikanski trud, vložen v to nalogo skozi 13 let zbi-
ranja, ampak tudi za imeniten dosežek, ki je sad tega 
truda. Knjiga je nedvomno dragocen prispevek k na-
rodopisju tega dela naše dežele, vreden še toliko več, 
ker je zbran v času mešanja ljudi in kultur, ko snov 
te vrste žal naglo izginja. Kdo ve, kaj bo še mogoče 
zapisati čez 10, 20 ali 30 let?

Izšla bogata zbirka zgodb in anekdot našega območja

Glasovi ljudskega izročila 
Polhov Gradec, 6. februar – V prostorih Polhograjske grašči-
ne je potekala predstavitev knjige domačinke Milke Bokal z 
naslovom Jaz sem višje kot Marĳa.  To je zbirka 746 pripo-
vedk, zgodb in anekdot iz dobrovske, horjulske in polhograj-
ske doline ter njihovih hribovitih obronkov, zbranih v 350 
strani dolgi knjigi.
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Kultura bi bila ena najbolj 
negotovih in postopoma mor-
da celo dolgočasnih stvari na 
svetu, če ne bi imela  življenja 
umetnosti. Kajti umetnost je 
poslanstvo in umetnik je po-
klic. Prešeren je spoznal, da 
temu poklicu Kranjec »osle 

kaže«, da »pevcu vedno sre-
ča laže, on živi, umrje brez 
dnarja«. Še danes je delo kul-
turnikov premalo cenjeno, a 
kljub temu ne moremo mimo 
dejstva, da so prav pesniki 
in pisatelji postali narodovi 
glasniki, s svojo govorjeno in 

pisano besedo so zedinili ta 
narod, da si je ustvaril svojo 
lastno državo, Slovenĳo.

Poleg Franceta Prešerna so 
k naši narodni kulturi ogrom-
no prispevali  tudi veliki štirje 
slovenske moderne – Cankar, 
Župančič, Murn in Ke�e – ka-
terih bogata dela smo obudili 
skozi recitacĳe in pesmi. Ti so
nas seznanili z novejšim slo-
gom umetniškega izražanja 
in ga kot vrhunski umetniki 
nadgradili z izvirnimi zna-
čilnostmi, lastnimi slovenski 
ustvarjalni naravi. Poleg re-
citatorjev Romane, Romana, 
Nadje, Daniela, Eme in An-
dreje, ki so prek svojih inter-
pretacĳ občinstvu približali 
izbor del slovenskih moder-
nistov, so s pesmĳo program
popestrili še MePZ Gregor Ri-
har, Sorške kresnice, Fantje z 
Viča in otroška glasova Tinke 
in Maričke.

Kakor Cankarjev Kurent 
hodimo po tej deželi, v kate-
ri živimo. Po polnem prgišču 
lepote, ki jo je Bog trosil tod 
okoli. Prava lepota je vedno 
očem skrita. Kultura kot de-
javnost pa jo vedno znova išče 
in najde. Praznik  je mimo, a 
pride drugi in pridejo tudi 
čisto vsakdanji dnevi, ko bo 
na preizkusu naša obča kul-
tura. Bodimo odgovorni.

Nadja Prosen

Viški fantje

Tinka in Marička ob spremstvu orkestra

Gre za dan praznovanja ekonomske, po-
litične in socialne enakopravnosti ter do-
sežkov žensk.
Letos  mineva 101 leto od pobude za dan 
žensk, ki jo je dala nemška komunistka 
Clara Zetkin  v  Kobenhavnu (Dan-
ska)  na drugi mednarodni konferenci 
socialističnih žensk. Borila se je za pra-
vice žensk. Daljnega leta 1910 so ta dan 
(takrat sicer 19. marca) praznovali v Av-
strĳi, Nemčĳi, Švici in na Danskem. Od 
leta 1917 pa vse do danes mednarodni 
dan žena vsako leto praznujemo 8. mar-
ca. Za ta dan so se odločili tudi zato, ker 
so leta 1857 ženske, zaposlene v tekstilni 
industrĳi v New Yorku, protestirale proti 
nečloveškim delovnim razmeram in pre-
majhnim mezdam.  Čeprav so v večini 
držav že praznovali ta dan, pa je 8. marec 
postal mednarodni dan žensk šele leta 
1977, ko ga je z resolucĳo določila Gene-
ralna skupščina OZN.
Splošni vtis je, da praznik zadnja leta 
izgublja na svoji vrednosti, marsikdo se 
celo sprašuje o njegovi pravi vrednosti 
ter pomenu. Zdi se namreč, da so ženske 
že dolgo nazaj dosegle tisto, za kar so se 
dolga leta borile: enakovreden položaj v 
družbi. 
Čeprav se verjetno marsikdo ne bi strinjal 
s to trditvĳo, je dejstvo, da imajo ženske 

navkljub stereotipom o vlogah spolov ter 
s tem povezanimi dolžnostmi, kar je še 
vedno zasidrano globoko v mentaliteto 
pripadnikov sodobne družbe, pravno-
formalno povsem enake pravice. Politič-
na, ekonomska in socialna enakoprav-
nost je, vsaj na papirju, torej dosežena.
Vendar nas življenje v naši družbi vsak 

dan prepriča, da v praksi temu ni tako. 
Pa tudi če bi bilo! Zakaj se ne bi s praz-
novanjem 8. marca spomnili na dekleta 
in žene, ki so s svojim trudom, politično 
aktivnostjo in družbeno angažiranostjo 
enakost in enakopravnost tudi dosegle? 
Praznujmo 8. marec kot spomin na čase, 
ko so družbeni status pogojevali z bio-
loško močjo ter kot opomin na dejstvo, 
kako nepravični znamo biti ljudje, ko 
opravičujemo svoj superiorni položaj …

Draga dekleta in žene!!! 
Naj dan poseben bo za Vas, 
mladenke brhke in ženice, 
prešerno vošči vam  SDS na glas, 
poklonimo Vam travniške 
cvetlice.

Erland Košec,
tajnik OO SDS Dobrova Polhov - Gradec

BRUSELJ Belgĳa & LUKSEMBURG Lu-
xenbourg & STRASBOURG Francĳa
Spoštovane občanke in občani, 
občinski odbor SDS v sodelovanju z ev-
ropskima poslancema SDS organizira 
ogled parlamenta EU v Bruslju, evrop-
skih institucĳ v Luksenburgu in Stras-
bourgu. Vabljeni vsi, ki vas zanimajo 
institucĳe EU, njihovo delovanje, orga-
niziranost, da se udeležite te strokov-
ne ekskurzĳe. Zaradi velikega števila

ogledov parlamenta iz celotne Evropske 
unĳe in izrednega zanimanja ter zasede-
nosti bo ogled predvidoma organiziran 
v JUNĲU od 14. do 18. Treba je omeni-
ti, da je za odobritev ogleda notranjosti 
parlamenta s strani organizatorjev treba 
čakati od 6 do 8 tednov Prĳava je mogo-
ča do zasedbe prostih sedežev na avto-
busu (48 oseb).
CENA:  150 EUR/osebo  pri najmanj 40  
udeležencih.

PRĲAVA JE MOGOČA DO 20. 3. 2011
OZ. DO ZASEDBE MEST!!
OB  PRĲAVI  JE  TREBA  PLAČATI 
AKONTACĲO  50,00 evrov,  
Informacĳe in prĳave sprejema tajnik
OO SDS
Erland Košec
Tel.:  041 710 950 
E-pošta: erland.kosec@sds.si, erland.ko-
sec@dobrovapolhovgradec.si

8. marec, mednarodni dan žena
Pa pravzaprav sploh vemo zakaj in kaj praznujemo 
8. marca?

OGLED PARLAMENTA EU IN KOMISĲE EU

SDS praznovala 
22. obletnico 
V petek, 11. februarja, smo se povabljeni 
predstavniki OO SDS iz celotne Slovenĳe
skupaj z vodstvom stranke SDS, poslanci 
Državnega zbora RS, strokovnim svetom 
SDS, poslanci SDS v Evropskem parla-
mentu in drugimi povabljenimi zbrali v 
Novi Gorici na slavnostni akademĳi, kjer
smo počastili dvaindvajseto obletnico 
stranke SDS, ko sta bili ustanovljeni Slo-
venska demokratična zveza oziroma So-
cialdemokratska zveza, obe predhodnici 
sedanje stranke SDS. Osrednji slavnostni 
govornik je bil predsednik stranke SDS 
Janez Janša.

Erland Košec,
predstavnik SOJ SDS obljubljanske regĳe

e-pošta: erland.kosec@sds.si; soj.
obljubljanska@sds.si

Kulturni praznik v duhu slovenske moderne
Polhov Gradec, 7. februar – Na predvečer slovenskega kulturnega praznika je v 
kulturnem domu Jakoba Trobca v Polhovem Gradcu, v organizacĳi KD Gregor Ri-
har, potekala prireditev, s katero smo letos počastili velike štiri slovenske moder-
ne – Ivana Cankarja, Ota Zupančiča, Josipa Murna - Aleksandrova in Dragotina 
Ke�eja.

Društvo upokojencev Do-
brova je bilo ustanovljeno pred 
58 leti, točneje 25. 1. 1953. Do 
takrat so upokojenci s tega ob-
močja sodelovali v skupnem 
društvu z upokojenci Horjula 

in Polhovega Gradca.  Tako 
visoko obletnico je vsekakor 
treba praznovati, zato je bilo 
na isti dan, kot je bilo društvo 
pred  oseminpedesetimi leti 
ustanovljeno, organizirano 

srečanje v prostorih gasilske-
ga društva Dobrova. Pridne 
roke članic upravnega odbo-
ra so za to priložnost napekle 
svoje domače dobrote, za na-
zdravljanje tako veliki oblet-
nici pa  je predsednik društva 
priskrbel dobro domače vino  
s Primorske. Za  dobro voljo 
sta poskrbela stara znanca 
društva Tone in Franc, ki sta z 
domačimi vižami še popestri-
la skupno druženje.

Da bi izkoristili prĳetno
s koristnim, smo zaprosili 
znano strokovnjakinjo mag. 
Malči Božnar,  naj nas  pod-
uči o vseh možnostih uporabe 
medu. V svojem izvajanju je 
posebno pozornost  nameni-
la prav starostnemu obdobju 
starejših oseb. Predavanje je 
bilo tako zanimivo, da je oko-
li sto udeležencev v popolni 
tišini spremljalo vsako njeno 
besedo. Veliko jih je sklenilo, 
da bodo redno uživali in upo-
rabljali vse, kar zberejo in pri-
pravĳo pridne čebele. Vsi so 
na koncu menili, da je gospa 
Božnar res strokovnjakinja in 
dobra poznavalka čebeljih pri-
delkov. Ob tej priložnosti se ji 
iskreno zahvaljujemo za njen 
prispevek in njena pojasnila 
po končanem predavanju.

Peljali smo se po Vipavski 
dolini do Dornberka in  na-
prej do vasi Potok, kjer je bilo 

naše izhodišče. Potem pa  pot 
pod noge. Po ozki stezici smo 
se vzpenjali skozi gozd. Prvi 
kratek postanek je bil ob skali 
– naravnem miniaturnem Tri-
glavu z Aljaževim stolpom in 
mini planinskimi kočami pod 
vrhom. Gozdna pot nas je vo-
dila naprej do sedla – Železna 
vrata. Tam je nekdaj potekala 
najkrajša pot s Krasa na Vi-
pavsko. V času kuge so pre-
hod zaprli, da se kuga s Krasa 
ne bi zanesla v Vipavsko do-
lino. Zato ime Železna vrata.

Iz gozda nas je steza pelja-
la na neporaščeno pobočje, 
od koder je bil lep razgled na 
Vipavsko dolino. Še malo str-
mine ter mimo planinske koče 
in že smo bili na vrhu. Trstelj  
(643m) je najvišji vrh v grebe-
nu Črnih hribov. Od tam je lep 
razgled prav na vse strani: od 
Nanosa, prek Trnovske plano-
te do Goriške, v ozadju  pa so 
se v soncu bleščali beli vrhovi 

Julĳcev. Na drugi strani  se je
pred očmi razprostirala ob-
sežna kraška planota s svetli-
kajočim se morjem v daljavi.

Po kratkem počitku in 
okrepčilu smo nadaljevali pot. 
Povzpeli smo se še na bližnji 
vrh Stol (629 m). Opazili smo 
nekaj v skalovje skopanih 
jam, ostanek vojnih časov. 
Navzdol je vedno lažje.  In ker 
smo v dolini, v vasi Temnica 
že videli naš avtobus, je po-
stal korak spet živahnejši. Po 
dobrem kosilu in ob žlahtni 
kraški kapljici v vasi Vojščica 
nas je hitro minila tudi utru-
jenost.

Ker pa je bil naš pohod na 
Prešernov dan in slovenski 
kulturni praznik, sta naša 
pohodnika Matko in Jožica z 
recitiranjem Prešernovih pes-
mi tudi nam pričarala  nekaj 
prazničnega vzdušja. Za za-
ključek smo vsi skupaj zapeli  
še  Zdravljico. (Aka)

Smučanje - Cerkno
Kot vsako leto doslej  je tudi naš šesti razred imel v Cerknem 
šolo v naravi. Tam se vedno smučamo, zabavamo, kopamo ... 
Na Cerkno smo odšli 15. 1. 2011  in se razdeljeni po skupinah 
smučali že prvi dan. Smučali smo se približno do dvanajstih, 
potem pa šli na kosilo. Po kosilu smo zopet šli na smučišče, 
tako da drn in strn po progah. Smučali smo se do treh. Potem 
smo šli na avtobus , ki nas je odpeljal do hotela. Pobrali smo 
svojo prtljago in se namestili po sobah. Prosti smo bili eno uro, 
nato pa se zbrali na hodniku, kjer so nam učitelji dali navodi-
la. Po večerji smo odšli nazaj v sobe in se preoblekli v kopalno 
opremo. Vsak dan smo šli tudi na bazen, v disk dvakrat in v 
trgovine trikrat. Neki večer smo šli na dolg sprehod po Cerk-
nem. Videli smo različne hiše, stare in nove. Hodili smo po 
ozkih in širokih ulicah, ko pa smo prišli nazaj, smo šli v sobe 
in kmalu zaspali (nekateri niso hitro zaspali). Zjutraj smo se 
zbudili ob sedmih, se hitro oblekli in šli k zajtrku, potem pa 
spet na smučišče. Smučali smo se enako dolgo kot prejšnji dan.  
Vsak dan se je dogajalo podobno. Taki so bili naši dnevi na 
Cerknem. Dobro smo jo odnesli, ker se ni nikomur nič zgodi-
lo. Vrnili smo se v sredo, 19. 1. 2011. Doma smo bili vsi veseli, 
da se spet vidimo. Bili smo polni vprašanj, kaj se je dogajalo  
med tem, ko se nismo videli. 

Anja Kavčič, 6. B

Obletnica Društva upokojencev Dobrova

Pohod na Trstelj
Na vzhodu je žarelo jutranje sonce,  ko smo se pohodniki Društva upokojencev 
Dobrova podali na pot. Obetal se je lep in topel dan, čeprav smo bili šele na za-
četku februarja. Tokrat je bil naš cilj  bil vzpon na Trstelj.
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Društvo upokojencev Polhov Gradec

Imeli smo občni zbor
Članice in člani Društva upokojencev smo se 2. februarja zbrali na rednem letnem  občnem 

zboru, da bi ocenili delo v  minulem letu in da bi naredili oris dela za tekoče leto. Prisotnih 
je bilo 126 članic in članov društva, ki so soglasno sprejeli poročila o delu in finančnem po-
slovanju ter potrdili program dela za naprej. Na nadomestnih volitvah sta bila v upravni 
odbor izvoljena dva nova člana, Maksimiljan Rutar in Lado Nartnik  ter namestnik člana 
nadzornega odbora Franc Trobec. Občni zbor so s kratkim kulturnim programom popestri-
le učenke Osnovne šole Polhov Gradec in Pika Nogavička  s svojim  prĳetnim programom, 
učenke in učenci pa so pri likovnem pouku naredili izdelke, s katerimi smo okrasili mize. 
Vsem lepa hvala.

Društvo upokojencev je v začetku leta 2011 štelo 289 članic in  članov, in sicer 112 moških 
in 177 žensk. Od teh je  56 starejših od 80 let, 3 članice bodo letos dopolnile 90 let,  4 pa so še 
starejši. Jubilej 70, 80, 85, 90 in več let bo  letos praznovalo 28 članic in članov.   Lani je umrlo 
14 članic in članov. Vpis pa je bil  letos skromen – 6 članov.  Še vedno vabimo nove upo-
kojence z območja KS Polhov Gradec in Črni Vrh,  naj se vpišejo v društvo. Članarina znaša 
10 evrov. Društvo vodi 9-članski upravni odbor, za posamezno dejavnost pa ima komisĳo 
za socialno skrbstvo, komisĳo za šport in rekreacĳo in komisĳo za izlete. Komisĳa za šport 
in rekreacĳo ima dve sekcĳi: za  balinanje in pohodništvo.  Upravni odbor vodi in usklajuje 
delo, organizira pa tudi posamezne dejavnosti (pustovanje, osmi marec, srečanje s članica-
mi in člani DU Vrzdenec,  piknik, srečanje starejših  od 80 let, upokojensko mašo). 

Komisĳo za socialno skrbstvo sestavljajo poverjeniki s celotnega območja  in skrbĳo pred-
vsem za bolne in starejše članice in člane, jih po potrebi obiskujejo, predvsem pa pred veliko 
nočjo in novim letom, za jubileje ob 70, 80, 85, 90 in več let in jih skromno obdarĳo. Poverje-
niki pobirajo tudi članarino in lahko rečemo, da so  nekakšni povezovalci  med vsemi člani, 
saj upravni odbor obveščajo o predlogih, mnenjih, željah in razpoloženju med člani.

Komisĳa za šport in rekreacĳo s svojima sekcĳama za balinanje in pohodništvo skrbi za 
rekreacĳo članov in članic. Balinarska sekcĳa je zelo aktivna.  Letos bo organizirala tri tur-
nirje, ženske in moške ekipe pa se bodo udeležile več turnirjev sosednjih društev ter turnirja 
v organizacĳi Območne zveze DU Ljubljana Vič - Rudnik.  V poletnih mesecih so treningi 
dvakrat na teden ob ponedeljkih in petkih, v zimskem času pa enkrat na teden v BK Zarja 
v Ljubljani. 

S pohodništvom smo začeli lani. Interes je bil  velik. Na občnem zboru je bil sprejet  načrt  
desetih pohodov, ki bodo vsak drugi torek v mesecu. 

Predsednica komisĳe si zelo prizadeva, da bi  dejavnost komisĳe razširili še na razne igre 
(npr. pikado, šah, karte), druženje s plesom, razgibavanje. Da bi ugotovila zainteresiranost 
članov, je na občnem zboru ponudila anketo, vendar odziv ni bil zadovoljiv. 

Komisĳa za izlete bo  letos organizirala štiri izlete,  večino po Slovenĳi, enega pa na av-
strĳsko Koroško. 

Vse članice in člane vabimo,  naj se udeležujejo aktivnosti, ki jih organizira društvo,  saj 
veste:  druženje je lahko vedno prĳetno, če pridemo in s seboj prinesemo dobro voljo, 
domov  pa odnesemo prĳetne vtise in zavedanje, da nam ni treba, da samevamo doma.  

Andrejka Novak

V slovo Rezki Koprivec
Še se spominjamo dneva, ko smo balinarke Društva upokojencev Polhov Gradec  osvojile 

prvi  pokal v balinanju in našega, predvsem pa tvojega veselja in navdušenja, da nam bo 
še uspelo. Res je bilo, velikokrat si bila v ekipi in tvoja zagnanost in energĳa sta se nevidno 
splazila tudi v preostale članice ekipe.  Balinanje je bilo tvoja sprostitev, ki ti je krepila voljo 
do življenja in kljubovanje bolezni, ki ti je potuhnjeno črpala moči. Vsi smo upali, da jo 
boš premagala, saj ti je že večkrat uspelo, in rabili smo te, da nas boš še naprej spodbujala 
in nam s svojim vzorom kazala, da  so dobra volja, druženje in prĳateljstvo res vrednote, 
za katero se splača potruditi. Ampak tokrat si izgubila bitko in mi s teboj dobro balinarko 
in prĳateljico.

Draga Rezka, ostala boš v naših srcih in hvala, da smo bili lahko v tvoji ekipi!
Balinarke in balinarji

Jaz sem se v gimnazĳi smel učiti 
samo srbski in ruski jezik. Od tega 
nikoli nisem imel bistvene koristi. 
Jasno je, da se mora za obstoj svojega 
jezika zavzemati vsak sam in lastni 
narod, to je dejstvo in dolžnost, zave-
dati se je treba, da te skrbi ne bo imel 
nihče drug.

Za nas Slovence je vstop v EU ne-
kaj edinstvenega. Oče in naši predni-
ki bi bili že takrat nadvse veseli takih 
pozitivnih premikov. V času Juge in 
Tita bi bilo tako mišljenje še bolj pa 
delovanje za približevanje Evropi 
zločin. Zaradi slabe vesti v vsem tem 
času se šele sedaj osvetljuje nekdan-
je napake in zadolžitve. Hvala Bogu 
za spremembe časov, hvala za Novo 
revĳo št. 57, hvala trpeči četverici in 
za samostojno Slovenĳo. Ni pa ra-
zumljivo, zakaj smo Slovenci od vseh 
narodov nekdanje Jugoslavĳe ostali 

najbolj komunistični. Ali je v tem kaj 
pozitivnega ali več negativnega.

Zaostajanje Balkana od Evrope, 
kamor je bila Slovenĳa komaj že 
primerna, bo še dolgo trajalo oziro-
ma bo zaradi mentalitete južnejših 
narodov stalno. Še naprej bodo raz-
like med onimi, ki so stoletja pripa-
dali ali niso pripadali nekdanji AO. 
Današnjih razlik plač in pokojnin od 
evropskih v Slovenĳi ne bi bilo, če ne 
bi v času Juge šlo toliko denarja za 
prikaz dobrega, višjega standarda v 
državi, za nagrajevanje udeležencev 
v NOB, za stroške obstoja in delovan-
ja neuvrščenih, kar bomo občutili še 
naprej.

Če bo nekoč EU propadla, bo to 
zaradi sedanjega nepoznanja južnih 
narodov, ker se bodo po standardu 
najboljši zaradi vedno večjih bremen 
uprli, izstopili.

Občasno mi preide misel v čas tako 
imenovanega enoumja zaradi zati-
ranja ver in vernih.

Danes, ko nam pomeni denar vse 
in preveč, se mi zdi, da je na vidiku 
drugo, še hujše enoumje zaradi de-
narja. Po drugi II. svetovni vojni so 
za pripadanje „pravi“ strani nekateri 
prestopili med ateiste – takih ni bilo 
veliko in tudi vsote niso bile visoke.

V današnjih časih se vrednost 
posameznika meri samo po višini 
njegovega kapitala, ki je merilo „spo-
sobnosti“ posameznika, način prido-
bitve pa ni pomemben. To je pretrda 
oblika kapitalizma in s takim nadalje-
vanjem se bomo med seboj „požrli“. 
Danes veljavni zakoni vodĳo v stan-
je, v katerem bodo bogati smeli biti 
vedno bogatejši, skromni in revni 
postajajo brez vrednosti in celo v 
nevarnosti, da bodo razlastninjeni še 

tega. Brezposelnost nam ne prinaša 
dobre prihodnosti, ko se lastniki po-
djetji in tovarn, ki so kot utapljajoče 
ladje, edini nagrajeni rešĳo. Pregovor 
pravi, da denar ljudi kvari, da imajo 
skromni lepše in lažje življenje kakor 
najbogatejši. Dobrodošla bi bila delna 
izravnava, sprejemljivejša razmerja.

Naši današnji voditelji zaradi edi-
ne usmeritve v preteklosti večinoma 
ne morejo biti primerni, saj poznajo 
samo eno, nerealno smer. Prav bi 
bilo, da začnejo državo voditi mlajši 
s pomočjo najstarejših, ki še vedo za 
nekdanjo zgodovino in realno pot, 
saj sedanji pri najpomembnejših 
odločitvah odpovedo – zamižĳo.

Kaj naj danes storĳo povsod 
spoštovani delovni in pošteni Slo-
venci, ki so v samostojni, prelepi in 
bogati državici tako nizko padli. Tega 
si nismo zaslužili.

V prihajajočih časih bosts morala 
pridobivati na moči vera in poštenje, 
grehe bo treba  razkriti, grešnike kaz-
novati, sicer ne bomo obstali! Tudi  
večja pamet mlajših ne bo imela pot-
rebne moči. Želje po uporabi orožja 
ne bo več,  razen „kmečkih puntov“, 
nujno bo vladala selekcĳa, kjer bodo 
zagotovo odpadali prvi, neprilagodl-
jivi, zasvojeni, neučljivi in neverni.

To so moji spomini, tudi  razmišljanja 
in doživetja, večinoma pa so po pripo-
vedi prednikov, čeprav z bolj amater-
skimi razmišljanji, vsebujejo pa veliko 
resnic.

Vse dobro Slovencem in vse blago-
slove prelepi Slovenĳi.
Zapisano ob 90-letnici soške fronte.
Polhov Gradec, 2007 

Jože Marolt
KONEC

Jože Marolt  Spomini na starše in zahvale nekdanjih vojakov / 7. nadaljevanje

OBMOČNA PLESNA REVIJA � LJUBLJANA OKOLICA 2011
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Ničesar ne potrebuješ, samo sebe. Svoje roke in noge, gibčno hrbtenico in sproščeno glavo nad prožnim vratom. 
Samo sebe, kajti ples, ki ga plešeš, si ti sam.

[Marija Vogelnik, Ples skozi čas in balet skozi svet, JSKD 2009]

fotogra�ija: Matija Lukić

1. Plesna skupina Marjetice, 
OŠ Preserje

plesna miniatura: Rešimo zemljo 
(hip-hop)

2. Društvo Panorama, Dobrova
plesna miniatura: Rišem (jazz balet)

3. Društvo Panorama, Dobrova
plesna miniatura: 

Slika Doriana Grayja (jazz balet)
4. Društvo Panorama, Dobrova

plesna miniatura: Slovo (jazz – lyrical)

5. Baletna šola Stevens, Pirniče
plesna miniatura: Bolero (neoklasika)

6. Baletna šola Stevens, Pirniče
plesna miniatura: 

Concerto (klasični balet)
7. Društvo Barka, Zbilje

plesna miniatura: Belina (sodobni ples)

Gostje:
Kulturno društvo Qulenium, Kranj

Prireditev so podprle občine: 
Medvode, Brezovica, Dobrova-Polhov Gradec

Nastopajo: 
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Enota vrtca domuje v stavbi stari več kot sto let, ki 
je dotrajana in potrebna temeljite obnove. V vrtcu vsa-
ko leto odkrĳejo vrsto nepravilnosti, ki jih odpravĳo
oziroma začasno sanirajo. Ob jesenskih poplavah je 
zamočilo v kleti, ki je že tako polna plesni, varnost ob-
iskovalcev ogrožajo kosi ometa, ki na vsake toliko časa 
padejo z zunanjih sten, dotrajani so tudi stropi, pa tla, 
da o pohištvu in drugem sploh ne izgubljamo besed. 
Januarja so ob vrsti okvar, ki so se pojavljale v teh letih, 
odkrili še eno. Najprej je začelo zamakati na stropu v 
umivalnici otrok, čez nekaj dni pa še na stropu WC-ja 
za osebje. Strop so sicer sanirali, še vedno pa niso od-
krili vzroka okvare. 

Želĳo si posluha občine
Ko pa so iz Vrtca Log pred dobrima dvema tedno-

ma morali evakuirati otroke, ker je puščal plin, je bilo 
staršem dovolj. »Prišlo je do ogrožanja varnosti naših 

otrok,« je o vzrokih 
za zaskrbljenost po-
vedal eden izmed 
staršev. »Sistem v 
občini je tak, da ko 
nastopi težava, se re-
šuje. Kar pa je nedo-
pustno, saj se tu za-
držujejo naši otroci. 
To ni luknja na cesti, 
temveč gre za naše 
otroke,« je še povedal 
eden od staršev. 

Starši so župana 
Sumino in vodstvo 
vrtca prosili, naj ima-
jo malo več posluha 
pri vzdrževanju tega 
objekta. Ravnateljica 
Vrtca Log - Dragomer 
Mihaela Mrzlikar jim 
je pojasnila, da ob-
čina objekt obnavlja 
v okviru možnosti: 

»Občina ima omejena sredstva. Toliko kot se je vloži-
lo v času delovanja te občine, se prej ni vložilo v 20 
letih.« 

Sumina rešitev vidi v gradnji novega vrtca
Kot je pojasnil župan, pa temeljita obnova objekta 

ni mogoča, med drugim zaradi lastništva stavbe, ki ni 
samo v občinski lasti, temveč tudi v zasebni. Občina je 
že pred leti začela z aktivnostmi za odkup stanovanj 
nad prostori vrtca, vendar je bila neuspešna.  Lastnica 
manjšega stanovanja za prodajo ni bila zainteresirana,  
z lastnico trisobnega stanovanja pa so še lani julĳa  po-
tekali pogovori glede odkupa. Do realizacĳe le-tega
pa ni prišlo, saj za lastnico stanovanja ocenjena tržna 
vrednost ni bila sprejemljiva. Obnova bi bila velik zalo-
gaj tudi zato, ker je stavba spomeniško zavarovana, za-
radi česar Sumina vidi rešitev v gradnji novega vrtca. 

Sumina zagovarja gradnjo trioddelčnega vrtca. Le-
tos naj bi pripravili koncept, podlage, projekte in do-
kumentacĳo, seveda ob predpostavki, da bodo svetniki
dvignili roke zanj. S samo gradnjo bi lahko začeli naj-
hitreje prihodnje leto. Do takrat bodo objekt vzdrževa-
li, starši pa bodo vodstvu vrtca predali seznam nujnih 
obnovitvenih del, ki ga bodo na občini proučili in nato 
začeli z nujnimi vzdrževalnimi deli in začasnimi var-
nostnimi ukrepi.

Vesna Erjavec

Stavba, v kateri domuje loški vrtec, je dotrajana in 
nujno potrebna celovite sanacĳe.

Temeljita obnova stavbe je 
vprašljiva zaradi lastniških  
vprašanj, poleg tega je stavba 
spomeniško zavarovana. Zato 
župan vidi rešitev v gradnji 
novega vrtca. 

»Bojimo se za 
varnost naših otrok«
Log, 25. januar 2011 – Tako so se na sestan-
ku z županom Mladenom Sumino in vod-
stvom vrtca odzvali starši otrok, ki obisku-
jejo loško enoto Vrtca Log - Dragomer. Da 
so skrbi staršev upravičene, je potrdil tudi 
župan Sumina, ki je ob tej priložnosti de-
jal, da  kakovostno vzdrževanje obstoječe-
ga objekta ni mogoče. Zato bo treba iskati 
možnosti za gradnjo novega vrtca.

Že pred samo sejo se je obetala 
dolga in burna obravnava, saj je 
bilo na dnevnem redu kar 18 točk, 
med njimi informacĳa o OPN, od-
ločitev o začetku postopkov za 
gradnjo vrtca, pristop k celoviti 
zdravstveni oskrbi ter potrditev 
urbanistične presoje za izgradnjo 
poslovno-stanovanjskega objekta 
Trgovine v Dragomerju, ki so ga 
zavrnili večer pred sejo na Zboru 
občanov. 

Na začetku seje so umaknili toč-
ko o programu dela občinskega 
sveta za letos ter predlagali novo 
točko, imenovanje odbora za trgo-
vino. Že pri prvi točki, pri kateri so 
se svetniki seznanili z informacĳo
o izdelavi in postopku sprejemanja 
OPN, se je razvila živahna in pole-
mična razprava, ki se je z enakim 
tempom nadaljevala tudi ob dru-
gi točki dnevnega reda, ko so se 
svetniki seznanili z informacĳo o
načrtu javne razsvetljave. Nato je 
svet na tajnih volitvah imenoval 
delovna telesa, ponovno pa se je 
zapletlo pri obravnavi poslovno-
stanovanjskega objekta Trgovina 
Dragomer. Pri tej točki so svetniki 
sejo prekinili, ponovno pa so se se-
stali že naslednji dan, ko so precej 
bolj ubrano nadaljevali z enajstimi 
točkami dnevnega reda. 

En mesec za pogovore z 
investitorjem

Po burni in kar dve uri dolgi 
razpravi svetniki niso potrdili ur-
banistične presoje za izgradnjo 

poslovno-stanovanjskega objekta 
Trgovina Dragomer, ki jo je pred-
ložil investitor M3 projekt.  To je 
bilo glede na sklep Zbora občanov, 
ki je večer pred sejo zavrnil pred-
loženi projekt, tudi pričakovano. 
So pa svetniki – tako kot je bilo 
predlagano na Zboru – ustanovili 
delovno skupino, ki jo bo imenoval 
župan, sestavljena pa bo iz pred-
stavnikov občinskega sveta, civilne 
iniciative in drugih članov, ki jih bo 
župan določil po lastni presoji. Ta 
skupina bo v roku enega meseca 
opravila pogovore z investitorjem 
M3 projekt in poskušala uveljav-
ljati večinske pripombe k projektu, 
ki so bile izrečene na zboru. Sicer 
pa bo delovna skupina poleg tega 
v čim krajšem času proučila tudi 
druge možne oblike reševanja 
problematike trgovine v Drago-
merju in o rezultatih in predlogih 
nadaljnjih postopkov in ukrepov 
obveščala župana in občinski svet. 
Svetniki so na seji kot informacĳo
in podlago za nadaljnje reševanje 
medsebojnih odnosov sprejeli tudi 
predlog rešitve vsebinskih vpra-
šanj med investitorjem in občino.

Zelena luč novemu vrtcu
Svet je na seji dal soglasje za za-

četek vseh postopkov za izgradnjo 
novega vrtca. Kot so se svetniki 

seznanili na seji, objekt na Loški 
cesti 12, v katerem domuje loška 
enota vrtca, za varstvo otrok ni naj-
primernejši, saj je objekt dotrajan 
in že kar nevaren, zato bi ga bilo 
treba v celoti sanirati. Zaradi ne-
zmožnosti odkupa stanovanjskega 
dela stavbe od lastnikov, ki živĳo
v vrhnjem nadstropju, ter zaradi 
visokih stroškov obnove, se je svet 
odločil pristopiti h postopkom za 
izgradnjo novega vrtca ustrezne 
velikosti, in sicer tako, kot bi poka-
zala demografska gibanja. 

V letošnjem proračunu je za na-
črte in drugo projektno dokumen-
tacĳo zagotovljenih 15.000 evrov,
stroški za izvedbo projekta izgrad-
nje vrtca pa naj bi bili znašali okrog 
pol milĳona evrov. O lokacĳi ter
velikosti novega vrtca bodo svetni-
ki razpravljali na eni od prihodnjih 
sej. 

Sicer pa se bodo na občini s so-
lastniki objekta poskušali pogovo-
riti o možnosti adaptacĳe celotne
hiše, ki naj bi jo financirali vsi so-
lastniki v skladu s svojimi solastni-
škimi deleži. 

Celovitejša zdravstvena oskrba 
občanov

Občinski svetniki so se na seji 
seznanili z aktivnostmi za izgrad-
njo zdravstvenega centra na ob-
močju centralnih dejavnosti pri 
Osnovni šoli Log - Dragomer. 

Svetnice in svetniki so tako izve-
deli, da je občina v želji po širitvi 
za potrebe centralnih dejavnosti 

v okolici šole odkupila kar nekaj 
zemljišč. Na enem izmed njih naj bi 
zrasel tudi zdravstveni center. Kot 
smo še izvedeli, naj bi do njega pri-
šli z javno-zasebnim partnerstvom, 
zaradi česar je že oktobra lani ob-
čina pozvala k promotorstvu, pri 
katerem bi se izvedlo zdravstvene 
storitve v občini. Na povabilo se je 
odzval samo Center storitev, zavod 
za komunikacĳo in izboljšanje  ka-
kovosti življenja iz Podsmreke.  V 
nadaljevanju postopka bo potrebno 
pripraviti ustrezne akte in voditi 
postopke v skladu s predpisi o jav-
no-zasebnem partnerstvu. Sicer pa 
naj bi zasebnik zagotovil celovito 
zdravstveno oskrbo in gradnjo ob-
jekta iz lastnih sredstev, občina pa 
bi v partnerstvo vložila zemljišče. 

Svetniki so še sklenili, da naj se 
naredi idejno zasnovo celotnega 
prostora, namenjenega centralnim 
dejavnostim. Občinski upravi pa 
so naložili naj poišče primerljive 
dobre prakse javno-zasebnega 
partnerstva na področju zdravstve-
ne oskrbe občanov. 

Na mize dobili osnutek OPN
Ta je sicer trenutno še na usklaje-

vanju na Ministrstvu za kulturo, so 
pa predstavniki Kaliope svetnice in 
svetnike vseeno seznanili z infor-
macĳo o izdelavi in postopku spre-

jemanja Občinskega prostorskega 
načrta Občine Log - Dragomer. 
Predstavnica izdelovalca OPN Ire-
na Strupeh Papež iz Kaliope je po-
jasnila, da je OPN trenutno v fazi  
izdelave Okoljskega poročila, ki 
mora biti usklajen s petimi nosilci. 
Trenutno se še usklajujejo z Minis-
trstvom za kulturo, takoj ko bodo 
prejeli odločbo pa bodo OPN lahko 
tudi razgrnili. 

Strupeh Papeževa je svet sezna-
nila s postopkom izdelave OPN 
v Občini Log- Dragomer ter s po-
stopki, ki bodo sledili do samega 
sprejetja tega dokumenta. Tako so 
svetniki izvedeli, da je bil županov 
sklep o pripravi tega dokumenta 
sprejet že junĳa 2008, zainteresira-
na javnost pa je takrat imela eno-
mesečni rok za posredovanje po-
bud za spremembo namenske rabe. 
Nato so postopki potekali tako, kot 
je predpisano. Med drugim je bilo 
izdelovalcu naročeno, da je treba 
izvesti celovito presojo vplivov na 
okolje, kot strokovna podlaga OPN 
pa je bila izdelana tudi poplavna 
študĳa. Občinski prostorski načrt 
bi po županovem sklepu moral biti 
sprejet že septembra 2009, pa se je 
zapletlo pri nepredvideno dolgih 
postopkih pridobivanja smernic 
pri državnih organih ter nato tudi 
pri usklajevanju občinskega pros-
torskega načrta. 

Sicer pa je Strupeh Papeževa sve-
tu predstavila vsebino OPN-ja ter 
jim povedala, da je ta dokument še 
osnutek, ki pa bo do javne razgrnit-

ve dopolnjen v izvedbenem delu 
tako, da bo takrat javnosti pred-
stavljen dokument v celoti. Kot je 
še povedala, bodo z dopolnjenim 
osnutkom takoj, ko bo ta dobil ze-
leno luč na ministrstvu, seznanili 
tudi javnost. Kot so sklenili svetni-
ki in svetnice, bo javna razgrnitev 
osnutka OPN in okoljskega poroči-
la trajala najmanj dva meseca, jav-
na obravnava pa bo  potekala po 
naseljih. Svet se je še odločil, da bo 
po koncu javne razgrnitve sprejel 
stališča do predlogov in pripomb 
podanih v času javne razgrnitve, 
sicer pa bo gradivo za javno razgr-
nitev in javno obravnavo objavlje-
no tudi v elektronski obliki.

Na seji je svet izdelovalcu posta-
vili številna vprašanja, porodila pa 
se je tudi ideja o pripravi delavnic, 
na kateri bi se občinski svet in pre-
ostali zainteresirani seznanili s tem 
dokumentom. Sicer pa postopek 
priprave OPN ne predvideva pred-
stavitve OPN-ja pred samo razgr-
nitvĳo, temveč je bila informacĳa o
izdelavi  in postopku sprejemanja 
OPN-ja predstavljena po odločitvi 
sveta na zadnji seji, in sicer so ja-
nuarja odločili, naj bipripravljavec 
OPN-ja in urbanističnega načrta 
pripravil dokumenta za razpravo 
na prvi naslednji seji Občinskega 
sveta. 

Zrimškove hiše še ne bodo rušili
Občinski svet na seji ni sprejel 
predlaganega sklepa o nadaljeva-
nju aktivnosti za rušenje stavbe. O 
nadaljnji namenski rabi prostora 
pa bi se odločali na podlagi pri-
pravljenih podlag na občinskem 
svetu. Tako Zrimškova hiša za-
enkrat ostaja, svet pa tudi ni od-
ločal o nadaljevanju aktivnosti za 
izgradnjo parkirišča. Sicer pa je za 
rušitev glasovalo 5 svetnikov, prav 
tako 5 jih je bilo proti, dva pa sta se 
vzdržala. 
Komunalni prispevek, javna 
razsvetljava in denarna pomoč 
novorojencem

Svetnice in svetniki so na seji 
v drugi obravnavi brez pripomb 
sprejeli dopolnjen in spremenjen 
Odlok o programu opremljanja in 
podlagah za odmero komunalne-
ga prispevka v Občini Log - Dra-
gomer, saj so bile v dokumentu 
upoštevane pripombe iz prve obra-
vnave. Na seji so v prvi obravnavi 
sprejeli tudi informacĳo o načrtu 
javne razsvetljave v občini. So pa 
imeli na dokument kar nekaj pri-
pomb, predvsem glede velikega 
števila svetilk, neusklajenosti do-
kumenta in umestitve razsvetljave 
v ulice, na katere se je »pozabilo«. 
Dokument naj bi glede na pripom-
be ustrezno popravili do naslednje 
obravnave. Sicer pa so na seji potr-
dili tudi sklep o uskladitvi zneska 
enkratne denarne pomoči za no-
vorojence,  ki bo nekoliko višji, in 
sicer bo znašal 217,50 evra. 

Nadzorni odbor
Svet je na seji zavrnil spremem-

bo pravilnika o plačilih občinskim 
funkcionarjem, članom delovnih 
teles občinskega sveta, članom 
nadzornega sveta ter povračilnih 
stroškov, ki bi zagotovil ustrezno 
nadomestilo za delo članov nad-
zornega odbora, v proračunu pa bi 
za tak ukrep morali nameniti 4.300 
evrov več. So pa sprejeli letni pro-
gram dela tega organa in se sezna-
nili z njegovim delom v  minulem 
letu. 

Imenovanja

Občinski svet je na seji imenoval 
člane treh teles. V Svet za varstvo 
uporabnikov javnih dobrin so bili 
imenovani Zvone Popit, Marjan 
Nahtigal, Marko Kraner, Ivan Do-
minić in Anica Pleško. V LAS za 
preprečevanje zasvojenosti v Ob-
čini Log - Dragomer so bili imeno-
vani Darĳa Leb, Nejc Kovač, Darja 
Kumše, Andrej Majcen in Ida Ka-
čič. V Svet za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu v Občini Log 
- Dragomer pa so bili imenovani 
Alojzĳ Kavčnik, Janez Vtič, Ma-
tevž Snoj, Alojzĳa Šarabon, Dean 
Stepančič, Tanja Krušič in Stanko 
Kokalj. 

Vesna Erjavec

Delovni skupini za trgovino dali zeleno luč
Log - Dragomer, 16. in 17. februar 2011 – Na rekordno dolgi dvodnevni seji so se svetniki mudili okrog 17 točk dnevne-
ga reda. Najdlje so se zadržali pri obravnavi poslovno-stanovanjskega objekta Trgovina Dragomer. Po štirih  urah in 
pol so sejo pri tej točki prekinili in jo nato nadaljevali naslednji dan, ko so obravnavali še 11 točk dnevnega reda. Svet 
je med drugim sprejel sklep o imenovanju delovne skupine, ki se bo pogajala z investitorjem poslovno-stanovanjskega 
objekta in proučila druge možne oblike reševanje problematike trgovine v Dragomerju. Sicer pa so svetniki na seji pri-
stopili k postopkom za izgradnjo novega vrtca ter k celovitejši zdravstveni oskrbi občanov. Na mize so med drugim 
dobili tudi osnutek OPN. 

Svet je na seji dal zeleno luč delovni skupini za trgovino, ki bo v roku 
enega meseca opravila pogovore z investitorjem in poskušala uveljav-
ljati pripombe z zbora občanov. 

Svetniki so obravnavali postopke za izgradnjo novega vrtca ter dali ze-
leno luč pristopu k celovitejši zdravstveni oskrbi občanov, na mize pa 
so dobili tudi osnutek OPN.



NAS CASOPIS 380/28.2.2011 C M Y K 36

36 28. februar 2011
elektronski naslov: obcina@log-dragomer.si Občina Log - Dragomer 

Log - Dragomer, 19. februar 
– V torek so krajani Dragomer-
ja in Lukovice zavrnili grad-
njo poslovno-stanovanjskega 
objekta, s katerim bi kraj med 
drugim dobil trgovino in 42 
stanovanj. Čeprav je bilo že v 
uvodni razlagi odgovorjeno 
na marsikatero polemiko, pa 
je kaj hitro postalo jasno, da 
projektu večina ni naklonjena. 
Prevladalo je mnenje, da je ob-
jekt previsok, preobsežen in 
arhitekturno neprimeren za 
Dragomer. Krajane je poleg 
tega skrbelo, da bi nov objekt 
sprožil val priseljevanja, ki bi 
v občino prinesel dodatne te-
žave. Izpostavili so tudi pros-
torsko problematiko vrtca, 
rušenje tenis igrišča ter med 
drugim odpiranje doslej ucev-
ljenega potoka Snešak, v kate-
rega je speljana kanalizacĳa.
Polemiko je sprožilo tudi vpra-
šanje, ali je investitor projekta 
investicĳo finančno sposoben 

speljati. Na Zboru občanov 
so se oglasili tudi podporniki 
projekta, ki pa so v projekt vi-
deli tudi rešitev nekaterih že 
obstoječih težav. Sicer pa je na 
odnos do projekta kazala šte-
vilčna udeležba, saj se je v več-
namenskem prostoru osnovne 
šole na zboru zbralo več kot 
200 prebivalcev Lukovice in 
Dragomerja. 

Že naslednji dan so o po-
slovno-stanovanjskem objektu 
na občinski seji razpravljali 
tudi svetniki, ki so nato po 
dveh urah sklenili kompro-
mis ter se odločili upoštevati 
tudi izraženo voljo ljudstva. 
Urbanistično presojo so sicer 
zavrnili, so pa ustanovili de-
lovno skupino, ki se bo z inves-
titorjem en mesec pogajala in 
poskušala uveljaviti pripombe 
krajanov, obenem pa bodo v 
čim krajšem času poiskali tudi 
druge oblike reševanja prob-
lematike trgovine. (ve)

Občina je Zrimškovo hišo z garažo ku-
pila konec leta 2009 predvsem zato, ker je 
stavba stala na zemljišču, ki je takrat že 
bilo v lasti občine. Lani spomladi  je ob-
čina naročila oceno stanja stavbe, pri  če-
mer je bilo ugotovljeno, da je stavbo naj-
bolje porušiti. Zato se je občina odločila 
za začetek izdelave projektov za gradnjo 
parkirišča. Junĳa je pridobila ponudbe
za izdelavo idejne zasnove in projekta za 
pridobitev gradbenega dovoljenja, ki so 
bili izdelani v novembru, izdelali pa naj 
bi tudi projekta za odstranitev dveh ob-
stoječih objektov in gradnjo parkirišča. 

Projekte za parkirišče so nato ustavili 
zaradi pobude svetnika Cirila Krašov-
ca, ki je dejal, da bi bil objekt, če bi vanj 
vložili 60 tisočakov, primeren za lokalna 
društva, polovico denarja pa naj bi dobili 
iz javnega razpisa Fundacĳe za šport za 
sofinanciranje gradnje športnih objektov. 
Na občini so pojasnili, da so Fundacĳo
povprašali, če lahko kandidirajo na jav-
nem razpisu s projektom  obnove hiše, 
vendar so jim tam pojasnili, da kandi-
datura s tovrstnim projektom ne bi bila 
uspešna. »Fundacĳa sofinancira novo-
gradnje športnih objektov, posodabljanje 

športnih objektov, vgradne športne na-
prave in športno opremo,« so še pojasnili 
na občini. 

Kljub temu so na občini nato začeli z 
oceno možnosti adaptacĳe hiše ter k od-
daji ponudb pozvali na spletni strani. V 
pozivu so od ponudnikov pričakovali 
oceno možnosti ureditve stavbe, in sicer 
obnovo strehe in ostrešja, sanacĳo stro-
pov, vertikalno hidroizolacĳo z občasno 
vodo v kleti, menjavo elektro in strojnih 
inštalacĳ, okenskih polic, vrat, ureditev
prezračevanja, sanitarĳ ter dvigala. Od

ponudnikov so pričakovali tudi oceno 
predvidenih stroškov  obnove skupaj s 
stroški dokumentacĳe in dovoljenj ter
pridobitev gradbenega dovoljenja za 
spremembo namembnosti iz stanovanj-
ske stavbe v stavbo za javno rabo in pri-
dobitev uporabnega dovoljenja. 

Odzvali sta se dve podjetji, ki sta ugo-
tovili, da bi bilo treba objekt rušiti in iz-
delati objekt, primeren namenu uporabe 
oziroma, da je objekt v slabem stanju in 
bi bili posledično stroški sanacĳe neupra-
vičeno visoki. Poleg tega sta obe podjetji 
ugotovili, da bi bila novogradnja skupaj z 
vsemi dovoljenji ter rušitvĳo obstoječega 
objekta celo cenejša kot obnova obstoječe-
ga objekta. Novogradnja naj bi stala nekaj 
manj kot 400 tisočakov, obnovitev pa ne-
kaj  več kot 400 tisočakov oziroma tja do 
460 tisočakov. 

O nadaljevanju aktivnosti za rušenje 
stavbe in izgradnjo parkirišča je na febru-
arski redni seji razpravljal občinski svet. 
Ta je odločil, da objekta za enkrat še ne 
bodo rušili. Več pa v članku s 4. redne 
seje Občinskega sveta Občine Log - Dra-
gomer. 

Vesna Erjavec
Obnova Zrimškove hiše bi bila dražja kot 
gradnja novega objekta za potrebe društev. 

Občina Log - Dragomer si že 
dlje prizadeva pripeljati celo-
vito zdravstveno oskrbo na ob-
močje občine, predvsem zaradi 
potrebe lokalnega prebivalstva, 
ki se mora sedaj k zdravnikom, 
zobozdravnikom, v lekarne in 
po druge zdravstvene dejav-
nosti voziti v nekoliko oddalje-
ne kraje ter tudi zaradi zakona 
o zdravstveni dejavnosti, ki 
navaja, da mrežo javne zdrav-
stvene službe na primarni rav-
ni določa in zagotavlja občina. 
Zdravstveni objekt naj bi zgra-
dili s pomočjo javno-zasebnega 
partnerstva. V ta namen je ko-
nec oktobra občina na spletni 
strani objavila poziv za oddajo 
ponudb za promotorstvo tega 
partnerstva za izvedbo zdrav-
stvenih storitev  v občini, in 
sicer naj bi občina zagotovila 
zemljišče, zasebnik pa vsebino, 
vso potrebno dokumentacĳo
in izgradnjo objekta, kjer bodo  
potekale zdravstvene storitve. 

Na povabilo se je javil Cen-
ter storitev, Zavod za komuni-
kacĳo in izboljšanje kvalitete
življenja iz Podsmreke, ki bo 
objekt Zdravstvenega centra 
zgradil iz lastnih sredstev, in 
sicer na občinskem zemljišču. 
V njem pa bodo lekarna, ambu-
lanta, zobozdravnik, pediater, 
ortoped, fizioterapevt, center
za dnevno oskrbo starejših in 
dolgotrajno oskrbo. Na občini 
so pojasnili, da je Center stori-
tev je že začel z aktivnim iska-
njem potencialnih partnerjev, 
investitorjev in konzorcĳskih
pogodbenikov, med katerimi 
so potrjeni partnerji: Zavod 
center storitev, zasebna konce-
sĳska lekarna Moja lekarna ter
Papilot, dnevno varstveni cen-
ter in bolnišnična oskrba.

Zdravstveni center naj bi 
zrasel v bližini osnovne šole, 
kjer so lani poleti odkupili ve-
liko zemljišče za potrebe cen-
tralne dejavnosti, v postopku 

pa je še odkup dveh zemljišč in 
ceste, ki bi omogočala dostop 
do Ljubljanske ceste. 

Pristop k celoviti zdravstve-
ni oskrbi občanov in informa-
cĳo o aktivnostih za gradnjo

zdravstvenega centra na ob-
močju centralnih dejavnosti pri 
Osnovni šoli Log - Dragomer 
pa je na februarski redni seji 
obravnaval občinski svet. 

Vesna Erjavec

Z javno-zasebnim partnerstvom naj bi  dobili lekarno, ambulanto, 
zobozdravnika, pediatra, ortopeda, fizioterapevta, center za dnev-
no oskrbo starejših in dolgotrajno oskrbo. Na poziv za promotor-
stvo javno-zasebnega partnerstva se je odzval Center storitev iz 
Podsmreke. 

Vi sprašujete, 
NAŠ ČASOPIS preverja:
Januarja smo na uredništvo Našega časopisa prejeli pripom-
bo gospoda Štembergerja, ki je glede imena dializnega cen-
tra, ki se gradi, zapisal: »Ta neslovenski napis dela sramoto 
Občini Log - Dragomer! Sprašujem vodstvo občine, ali bo 
kaj ukrepalo!« Za mnenje glede uporabe imena Fresenius 
Medical Care smo povprašali na občini, kjer so nam pojas-
nili, da imena podjetĳ niso v pristojnosti občine, temveč so 
stvar zakonodaje in inšpekcĳskih služb. 
Pravila v  povezavi s podjetji ureja Zakon o gospodarskih 
družbah, kjer so v 20. členu predpisani jezik in omejitve pri 
izbiri firme. V prvem odstavku tega člena je zapisano, da 
mora biti firma v slovenskem jeziku, vendar ta odstavek raz-
vrednoti tretji odstavek istega člena, ki pravi: »Ne glede na 
prvi odstavek tega člena se v firmi lahko uporabljajo besede
v tujem jeziku, če ustrezajo firmam, imenom ali priimkom
družbenikov, ki so sestavni del firme; ustrezajo registriranim
blagovnim ali storitvenim znamkam; gre za domišljĳska po-
imenovanja, ki ne vsebujejo tujih črk, ali  gre za mrtvi jezik.« 
Poleg tega lahko sledimo tudi Merilom za ugotavljanje pre-
poznavanje slovenskosti ali neslovenskosti imen podjetĳ, za-
vodov, društev in drugih pravnih oseb zasebnega prava, ki 
jih je naročilo Ministrstvo za kulturo RS, kjer je med drugim 
zapisano: »Dovoljena so tudi tuja imena podjetĳ, če gre za 
podružnico v Slovenĳi.« 
Iz tega sledi, da je uporaba imena Fresenius Medical Care 
dovoljena, saj je to mednarodno podjetje z več kot 30-letno 
tradicĳo, ki v bo v Občini Log - Dragomer odprlo svojo pod-
ružnico. (ve)

Kot je zapisal urednik biltena Matjaž 
Bedjanič, so za naslovno temo letošnje šte-
vilke Erjavecie izbrali simbole Občine Log 
- Dragomer: »Vse, ki pred spanjem redno 

in podrobno prebiramo Uradni list Repu-
blike Slovenĳe, nas je konec marca prĳetno
presenetila objava Občine Log - Dragomer 
oziroma natančneje njen Odlok o grbu, za-
stavi, žigih in občinskem prazniku Občine 
Log - Dragomer. Seveda ne zato, ker bi bili 
posebni ljubitelji ali proučevalci heraldike, 
ampak predvsem zaradi tega, ker v občin-
skih simbolih občine nastopa stiliziran kačji 
pastir,« je zapisal Bedjanič. 

Upodobitev kačjega pastirja na občinskem 
simbolu je edinstvena v Slovenĳi, vendar
pa se na občinskih simbolih pojavljajo tudi 
drugod po svetu. V Nemčĳi, na Švedskem 
in v Estonĳi poznajo po en primer upodo-
bitve stiliziranega kačjega pastirja na grbu, 
v Francĳi pa dva. Bedjanič še dodaja, da so 
občinski simboli Občine Log - Dragomer 
prav imenitni in lepi, navdušila pa ga je tudi 
simbolika grba. Ker zelena barva in kačji 
pastir simbolizirata Ljubljansko barje, čisto 

okolje, vodo ter splošno naravovarstveno 
naravnanost občine, si želĳo, da pri naravo-
varstveni naravnanosti občine ne bi ostalo 
le pri besedah in naj se lepota, dinamika in 
okretnost kačjih pastirjev odrazĳo tudi v
prihodnjem razvoju občine.                   V. E.

Občinski grb je navdušil ustvarjalce bilte-
na Erjavecia.

Upodobitev kačjega pastirja na občinskih 
simbolih poznajo tudi drugod po svetu. V 
Nemčĳi, na Švedskem in v Estonĳi pozna-
jo po en primer upodobitve stiliziranega 
kačjega pastirja na grbu, v Francĳi pa dva.
(levo Unterspreewald Nemčĳa in desno
Kiili Estonĳa)

Bodo Zrimškovo hišo porušili in zgradili parkirišče?
Kot so ugotovili na Občini Log - Dragomer, je rušitev Zrimškove hiše na Ljubljanski cesti najbolj smotrna, 
saj bi bila obnova obstoječe stavbe celo dražja kot gradnja novega objekta. V prihodnje bi lahko na tem mestu 
zgradili parkirišče, ki bo zaradi svoje lokacĳe izboljšalo parkirno problematiko v Dragomerju, saj  je zemljiš-
če v neposredni bližini vrtca, športnega parka, gasilskega doma in sedeža občine. 

Tudi do zdravstvenega centra z javno-zasebnim partnerstvom
Objekt za zdravstvene potrebe naj bi zrasel v bližini šole, v njem pa bi bile vse potrebne dejavnosti s področja 
zdravstvene oskrbe ter  druge zdravstvene dejavnosti, namenjene predvsem  lokalnemu prebivalstvu, kot so 
lekarna, ambulanta, zobozdravnik, pediater, ortoped, fizioterapevt, center za dnevno oskrbo starejših in dol-
gotrajno oskrbo. 

Grb Občine Log - Dragomer na naslovnici biltena
Ustvarjalce biltena Erjavecia, ki ga vsako leto jeseni izdajo v Slovenskem odonatološkem društvu,  je nav-
dušil grb Občine Log - Dragomer, ki krasi naslovnico revĳe. Poleg te so občini in grbu posvečene še prve tri
strani biltena, na katerih sta bralcu predstavljena Občina Log - Dragomer in njen grb. Razlog za tako pro-
mocĳo občine in grba je v območju, ki ga bilten pokriva. In sicer je ta namenjen predvsem ljubiteljem kačjih
pastirjev, v biltenu pa pogosto pišejo tudi o drugih naravovarstvenih in okoljskih vsebinah. 

Večinsko zavrnili poslovno-
stanovanjski objekt 
Trgovina Dragomer 
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Klarisa Jovanovič, osrednja 
gostja prireditve, je ob sprem-
ljavi kitarista Luke Ropreta za-
pela nekaj pesmi slovenskih av-
torjev. V uvodu je Jovanovičeva 

obiskovalcem spregovorila ne-
kaj besed o kulturi: »Ko danes 
govorimo o kulturi, mislimo na 
svet, ki ga oblikuje človek. Jaz 
bi si želela, da bi ga oblikovali 

tako, da nam bo v veselje ali da 
bo vsaj takšen, da bomo o njem 
govorili z ljubeznĳo.« Sicer pa 
se je glasbenica obiskovalcem 
predstavila z uglasbeno sloven-

sko poezĳo Franceta Prešerna, 
zapela je njegovega Povodnega 
moža in Lepo Vido, obiskovalci 
pa so med drugim lahko slišali 
še Adama in Evo Kajetana Ko-

viča, odpela pa je tudi čudovito 
pesem v slovenskem narečju. 
Njen repertoar poleg sloven-
ske uglasbene poezĳe, ki so jo
imeli obiskovalci priložnost 

slišati na prireditvi, obsega še 
uglasbeno poezĳo in priredbe
ljudskih pesmi iz dežel nekda-
nje Jugoslavĳe, južne Evrope in 
vzhodnega Sredozemlja. Luko 
Ropreta kitara spremlja že od 
otroških let, svoje izkušnje in 
virtuoznost pa je delil že z raz-
ličnimi glasbenimi skupinami. 

Sicer pa je prireditev v uvo-
du z Zdravljico  začel učiteljski 
pevski zbor Osnovne šole Log 
- Dragomer pod vodstvom Kla-
re Geč Mravlje, ki je v nadalje-
vanju zapel še Mal čez Izaroin 
skladbo Jacquesa Offenbacha
Balkarolle. Na klavirju jih je 

spremljala Manca Trček, na vi-
olini pa Urška Trček skupaj s še 
dvema mladima violinistkama. 
Tudi na tokratni prireditvi so se 
predstavili mladi glasbeniki, ki 

so navdušili prav tako kot uči-
teljski zbor. Na odru se je z Do-
miceljevo skladbo Slovenskega 
naroda sin predstavila Orffova
skupina, mladinski pevski zbor 
pa je odpel Po jezeru bliz´ Tri-
glava  in ljudsko Ptičja svatba.

Tudi tokrat organizatorji niso 
pozabili povabiti odlične vio-
linistke Petre Herič, ki je svojo 
glasbeno virtuoznost pred-
stavila v Dvoržakovi skladbi 
Humoreska  in Avsenikovi Pa-
stirček. Sicer pa je kulturni več-
er s plesno točko popestrila še 
plesna skupina Žabice.  

Vesna Erjavec

Osrednja gostja prireditve, Klarisa Jovanovič, je ob spremljavi ki-
tarista Luke Ropreta zapela nekaj pesmi slovenskih avtorjev.

Ponovno je navdušil učiteljski pevski zbor, ki je zapel ob sprem-
ljavi violin in klavirja. 

Na violini se je predstavila odlična Petra Herič. 

Učenci OŠ Log - Dragomer so se predstavili z mladinskim pev-
skim zborom in Orffovo skupino. Prireditev so s krajšo plesno točko popestrile plesalke Žabic. 

V Vrtcu Dragomer bodo sanirali 
vodovod
Naj spomnimo, da je v decembru v starem delu 
vrtca počila vodovodna cev. Vodovodarji so se 
nato več dni trudili odkriti mesto, na katerem je 
puščala cev. Okvaro so začasno sanirali, vendar 
so ugotovili, da je napeljava preperela in do-
trajana in zato potrebna temeljite obnove. V ta 
namen so na občini objavili razpis, na katerem 
je bil izbran Gašper Suša, s .p., ki bo za dobrih 
20 tisočakov temeljito obnovil vodovod. 

Tudi Ložane čaka predstavitev 
kanalizacĳe
Ta bo predvidoma  v začetku marca v večna-
menskem prostoru Osnovne šole Log - Drago-
mer. Na javni predstavitvi se bodo občanke in 
občani seznanili s konceptom kanalizacĳe za
naselje Log, posameznimi rešitvami in se po-
govorili o pridobivanju služnostnih pogodb ter 
financiranju projekta.

Za sanacĳo plazu skoraj 200 tisoč 
evrov
Občina Log - Dragomer je po septembrskih po-
plavah, ko se je Pod Lovrencem sprožil plaz, 
naročila inženirsko-geološko poročilo o plazu. 
Po priporočilu tega dokumenta so na občini ob-
javili razpis za geološke terenske sondaške pre-
iskave. Na razpisu je bil izbran Geoportal, ki je 
poleg  omenjenih raziskav izdelal še raziskave 
za potrebe sanacĳe plazu ter ugotovil, da je na

plazu potencialna nevarnost in ga bo treba sa-
nirati s kamnito zložbo oziroma škarpo v dol-
žini okoli stotih metrov. Pripravili so tudi pred-
videno oceno investicĳe, ki naj bi stala 187.000
evrov. Sredstva za sanacĳo plazu bo občina po-
skušala dobiti na republiških inštitucĳah, saj v
proračunu ni denarja. Trenutno še čakajo na re-
cenzĳo, ki je  podlaga za pridobivanje sredstev.
So pa na občini opozorili, da nas pred dejansko 
sanacĳo plazu čakajo še precej dolgotrajni po-
stopki. Kljub temu so optimistični: » Zadeve se 
odvĳajo, še naprej se bomo trudili in zadeve za-
gotovo ne bodo zamrle.« 

Na Dragomerski cesti semaforizirano, 
pri šoli pa križišče z otoki za 
umirjanje prometa

DRSC je na občino poslal projekt za dve kri-
žišči, ki je del večjega projekta za ureditev kri-
žišč in pločnikov ob regionalni cesti. Urejeno 
bo križišče Dragomerske in Tržaške ceste, pri 
osnovni šoli, kjer je iz vrhniške smeri predvi-
den zavĳalni pas, sicer pa bodo promet umirili
umirjevalnimi otoki. Na križišču bo urejen tudi 
osvetljen prehod za pešce in kolesarje, ki si ga 
pri šoli, zaradi doslej nevarnega prečkanja re-
gionalne ceste, želĳo že vrsto let. Hitrost naj bi 
bila omejena na 60 km/h.
Prav takšno omejitev hitrosti pa predvideva 
tudi križišče na uvozu v Dragomer, ki bo sicer 
semaforizirano, prav tako so predvideni umir-
jevalni otoki, zaviralni pasovi pa bodo urejeni 
iz obeh strani. Tako kot do sedaj pa bo na kri-
žišču osvetljen prehod za pešce in kolesarje.

Nabavili so radarsko tablo
Občina Log - Dragomer je kupila preventivno 
radarsko tablo, ki prikazuje hitrost. Podoben 
radar je sedaj nameščen na Logu na Tržaški ce-
sti, vendar ni v občinski lasti. Najprej naj bi pre-
ventivni radar namestili pri šoli, v prihodnje pa 
ga bodo prestavili še na druge lokacĳe v občini. 
Sicer pa so bila sredstva za preventivno tablo 
v višini 3.700 evrov zagotovljena v letošnjem 
proračunu

Dragomerski vodovod ima uporabno 
dovoljenje
Novo zgrajeni vodovod na delu Dragomerske 
ceste, poti Ob Snežaku, Kratke poti in Kotne 
poti, ki so ga zgradili v avgustu, je bil konec 
januarja tehnično pregledan, prav tako pa je 
pridobil tudi uporabno dovoljenje. Obenem 
so, kot smo že poročali, ob gradnji vodovoda 
v tem delu Dragomerja položili tudi kanaliza-
cĳo, ki je prav tako prestala tehnični pregled in 
dobila uporabno dovoljenje. Vendar zgrajeno 
kanalizacĳsko omrežje v Dragomerju do grad-
nje čistilne naprave in priključitve nanjo ostaja 
zaplombirano. Sicer pa v Dragomerju na Dra-
gomerski cesti trenutno poteka odmera za po-
trebe gradnje pločnika.

Občina Log - Dragomer išče 
kandidate za priznanja 
Tako kot lani bodo naziv častnega občana po-
delili največ enemu posamezniku za dolgolet-
ne in izjemne uspehe na posameznih področjih 

družbenega življenja in dela, ki prispevajo k 
razvoju in ugledu Občine Log - Dragomer. 
Občina Log - Dragomer je poleg tega prizna-
nja razpisala še dve priznanji: grb Občine Log 
- Dragomer ter tri priznanja Občine Log - Dra-
gomer.  Prejemniki priznanj so lahko posamez-
niki, zavodi, organizacĳe, društva in druge 
pravne osebe.  Kandidate in kandidatke lahko 
predlagajo občani, župan, politične stranke in 
liste, zastopane v Občinskem svetu Občine Log 
- Dragomer, zavodi, društva in druge pravne 
osebe, ki delujejo na območju občine.  Upoš-
tevani bodo pisni predlogi skupaj s posebnim 
obrazcem, ki bodo na naslov občine prispeli 
najpozneje do 2. marca.

Na Logu se obeta pravi spektakel s 
Siddharto in Pižamo
Tam bo maja organizirano tekmovanje za sveto-
vni pokal v balvanskem plezanju. Organizatorji 
so pripravili veliko presenečenje za občinstvo, 
ki bo spremljalo finalne nastope tekmovalcev,
saj so se dogovorili za sodelovanje z nekateri-
mi vidnimi imeni slovenske popularne scene. S 
kom, pa je razkril Lorin Möscha. »Priprave na 
svetovni pokal so resnično v teku, vse poteka 
tako, kot si želimo. Potrdili smo tudi že sodelo-
vanje z nekaterimi člani priznane slovenske sku-
pine Siddharta, in sicer Jani Hace bo finalno do-
gajanje spremljal na kitari in Sergej Ranđelovič 
na bobnih. Poleg tega v času finala pripravljamo
tudi šov, ki ga bo moderiral priznani slovenski 
komik stand-up Boštjan Gorenc - Pižama,« je 
povedal Möscha, ki je povabil na tekmo sveto-
vnega pokala, ki bo 7. in 8. maja na Logu.

• Novičke iz Občine Log - Dragomer • Novičke iz Občine Log - Dragomer • Novičke iz Občine Log - Dragomer • Novičke iz Občine Log - Dragomer •

V Logu - Dragomerju počastili kulturni praznik
Log - Dragomer, 4. februar – V večnamenskem prostoru osnovne šole je Občina Log - Dragomer obeležila kulturni praznik. Prireditev je pripravila občina v sodelovanju 
s Kulturno-umetniškim društvom Kosec ter Osnovno šolo Log - Dragomer. V goste so povabili priznano slovensko glasbeno ustvarjalko Klariso Jovanovič in kitarista 
Luko Ropreta. Poleg njĳu so za glasbeno razvedrilo poskrbeli še osnovnošolski mladinski in učiteljski zbor ter učenci šole. Nastopila je tudi plesna skupina Žabice. 
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Prebivalci Loga - Dragomerja že kar ne-
kaj let pričakujejo sprejem občinskega 
prostorskega načrta (OPN), ključnega 
prostorskega akta občine, v katerem 
so opredeljeni cilji in izhodišča občin-
skega prostorskega razvoja, prostorska 
ureditev ter pogoji umeščanja objektov 
v prostor ob upoštevanju usmeritev iz 
državnih prostorskih aktov, razvojnih 
potreb občine in varstvenih zahtev. 
V celovitem prostorskem aktu občina 
določa površine za razvoj poslovnih 
dejavnosti, gospodarsko in družbe-
no javno infrastrukturo, stanovanjsko 
gradnjo  pa tudi urejanje naselĳ.
Čeprav je postopek zapleten in dolgo-
trajen, pa občino v prihajajočih mesecih 
le čaka razgrnitev tega prostorskega 
akta. V obdobju javne razgrnitve in 
javne razprave bodo v postopek spre-
jemanja tega ključnega občinskega do-
kumenta vključeni tudi občani, ki imajo 
v tem času možnost podajanja pripomb 
na predlagani osnutek OPN-ja. 
O občinskem prostorskem načrtu, Li-
parjevem griču in vlogi civilne inici-
ative smo govorili s koordinatorjem 
najstarejše civilne iniciative v Občini 
Log - Dragomer, Stojčem Tasevom.

Zakaj Občina Log - Dragomer po-
trebuje OPN? 

Občina Log - Dragomer je nastala leta 
2006 z izločitvĳo iz Občine Vrhnika. 
Kot nova samostojna občina nujno po-
trebujemo OPN, ki je eden izmed naj-
pomembnejših dokumentov in temeljev 
bodočega razvoja občine. S tem doku-
mentom moramo uresničiti naše raz-
vojne cilje in ga hkrati oblikovati tako, 
da bo po meri občank in občanov. Spre-
jem tega dokumenta nam nalaga tudi 
zakon, in sicer Zakon o prostorskem 
načrtovanju iz leta 2007. 

Kdaj in kako je postal zazidljiv 
Liparjev grič?

Ob nastanku je naša občina prevzela 
veljavne prostorske akte Občine Vrh-
nika v delu, ki se nanašajo na območ-
je sedanje Občine Log - Dragomer. Na 
podlagi takrat veljavnega Zakona o 
urejanju prostora iz leta 1984 in Zakona 
o urejanju naselĳ in drugih posegov v
prostor (prav tako iz leta 1984) sta bila 
sprejeta Dolgoročni plan Občine Vrh-
nika za obdobje 1986 do 2000 (sprejet 
leta 1988) in Družbeni plan Občine Vrh-
nika za obdobje 1986 do 1990 (sprejet 
leta 1987). Na podlagi navedenih aktov 
Občine Vrhnika je bilo območje L3S/5 
(Liparjev grič) leta 1988 predvideno kot 
zazidljivo. Vendar je v obeh navedenih 
zakonih zapisano, da se kultura spre-
membe namembnosti nanaša na obdo-
bje srednjeročnega plana, torej za pet 
let. Ta dokument še predvideva, da  če 
ne bi prišlo do realizacĳe zazidave, se bi
eventualno to podaljšalo za nadaljnjih 
5 let, nato pa bi morali občinski orga-
ni to območje vrniti v prvobitno stanje, 
in sicer v nezazidljivega. Tega takratna 
Občina Vrhnika ni naredila. Razlogi, 
zakaj ne, nam niso znani. Poleg tega 
pa bi že takrat pri izdelavi dolgoročnih 
planov morali izdelati ustrezne stro-
kovne študĳe, ki bi utemeljevale raz-
loge in upravičenost zazidljivosti dolo-
čenega območja, kar je nalagal Zakon o 
urejanju prostora iz leta 1984. Takrat bi 
morale biti opravljene študĳe z  vidika
ekonomske zmogljivosti občine, socio-
demografskega, arhitekturno-obliko-
valnega vidika in vidika varstva pred 
naravnimi nesrečami, kot so stabilnost 
tal, plazenje, podzemne vode, hudour-
niške vode in podobno ter tudi z  vidi-
ka prometne infrastrukture, predvsem 
dostopnosti glede na reliefne razmere. 
Iz nam dostopne dokumentacĳe take
študĳe niso bile narejene, če pa bi bile, 
sem prepričan, da to območje sedaj ne 
bi bilo zazidljivo. 

Zakaj ljudje že takrat niso naspro-
tovali zazidavi tega območja?

Verjetno zato, ker sploh niso vedeli, da 
je to območje postalo zazidljivo. Za za-

zidljivost Liparjevega griča in drugih 
območĳ pozidave smo krajani izvedeli
šele na zboru občanov, ki je bil 14. 2. 
2002 in na katerem so bili sprejeti sklepi 
in zaključki, med drugim, da Liparjev 
grič in Dolničarjev breg ostaneta neza-
zidljiva. Omeniti moram tudi, da bi že 
po tedanjih zakonih ljudje morali biti 
seznanjeni s spreminjanjem rabe pros-
tora, saj bi po zakonu morali biti javna 
razgrnitev in razprava v prostorih teda-
nje Občine Vrhnika in tudi v prostorih 
prizadete krajevne skupnosti. Na ob-
močju Krajevne skupnosti Dragomer 
- Lukovica javne razgrnitve in razprave 
ni bilo.

V osnutku OPN-ja Liparjev grič 
ostaja zazidljiv. Civilna iniciativa 
pa si prizadeva za spremembo tega 
območja v nezazidljivega, kar je 
bilo izpostavljeno tudi na sestanku 
z izdelovalcem OPN-ja in občinsko 
upravo. Zakaj?

Zato, ker ob predpostavki, da se bodo 
gradili novi objekti na območju Lipar-
jevega griča, zaradi povečanega števila 
prebivalcev in posledično precej večje 
obremenitev, obstoječim prebivalcem 
ni mogoče zagotoviti nespremenjenih  
razmer bivanja v Dragomerju. V pro-
cesu soočanja z organi občine in pre-
gledovanja uradne dokumentacĳe iz
prejšnjih let pa je bilo pozneje nespo-
rno ugotovljeno, da je bil v nekdanji 
vrhniški občini postopek spremem-
be namembnosti Liparjevega griča 
iz gozdno-kmetĳskega zemljišča v 
zazidljivega voden netransparent-
no, nestrokovno in celo v nasprotju s 
predpisi in temeljnimi načeli Zakona 
o prostorskem načrtovanju. Ugotovlje-
no je bilo tudi, da je geološka sestava tal 
neprimerna za stanovanjsko gradnjo, 
saj je hrib poln votlin in podzemne 
vode, območje pa je neprimerno tudi 
zaradi erozĳe in plazov. Izjemno pro-
blematičen je tudi dostop do predvide-
nih novogradenj, saj vse tri predvidene 
obstoječe variante zahtevajo intenziven 
poseg in so stroškovno izjemno za-
htevne (po najbolj ugodnih ocenah od 
2,5 do 3 milĳone EUR, po drugih pa
kar od 5,5 do 6 milĳonov EUR). Tega
občinski proračun zagotovo ne bi pre-
nesel. Zaradi tega in še drugih razlogov 
je stališče naše civilne iniciative, da os-
tro nasprotujemo pozidavi Liparjevega 
griča. Predvsem zaradi neskladnosti 
z zakonom in netransparentnosti pri 
spremembi namembnosti zemljišč, za-
htevamo povrnitev statusa zemljišča v 
prvotno, to je nezazidljivo zemljišče v 
območju zelenega pasu.

Kateri so torej tisti glavni razlogi, 
zaradi katerih si prizadevate za 
spremembo zazidljivosti Liparjeve-
ga griča?

Eden glavnih razlogov je predvsem 
varnost občanov, tako tistih, ki bi na-
selili območje Liparjevega griča, kot ti-
stih, ki živĳo v dolini. Z določili OPN-ja 
morajo občine varovati prostor pred ne-
ustreznimi posegi. Z novim OPN-jem 
se mora doseči, da se ne bo gradilo 
na neprimernih zemljiščih in da pre-
bivalci ne bodo ogroženi, na primer 
zaradi poplav in plazenja. Tu pa že 
imamo dokaze o neprimernosti, na te-
renu smo na primer ugotovili, da so na 
Liparjevem griču votline in podzemna 
voda. Če bi pri gradnji slučajno predr-
li tako mesto, bi bili ogroženi ljudje, ki 
stanujejo spodaj. To pa je resna zadeva. 
Drugi razlog je v dostopnosti do griča. 
Kot rečeno, so vse variante stroškovno 
zelo zahtevne in težko izvedljive, pred-
vsem pa bi pomenile nedopustno pre-
obremenitev občinskega proračuna za 
najmanj naslednjih 15 do 20 let. Razlog, 
da ne podpiramo gradnje, je torej tudi 
ta, da si glede na ekonomsko moč naša 
občina ne more privoščiti, da bi to ob-
močje ostalo zazidljivo. Proračun je pre-
majhen, mi pa imamo druge prioritete, 
ki so bolj nujne kot gradnja dostopne 

ceste za nekoga, ki bo še bolj obremenil 
naše bivalne razmere. Tudi v primeru, 
da bi vse stroške dostopa nosil investi-
tor (kar pa je malo verjetno), še vedno 
ostajajo neizpolnjeni prostorski izved-
beni pogoji, preobremenitve objektov 
in omrežja vodovoda, preobremenitve 
elektroomrežja, preobremenitve druž-
bene infrastrukture in javnega dobra, 
ohranjanje okolja in varstvo pred na-
ravnimi in drugimi nesrečami, vode, 
potresi. Zato se bi bivalne razmere kra-
janom zagotovo poslabšale.

Kako pa odgovarjate na očitke, 
da z nasprotovanjem gradnji na 
Liparjevem griču zavirate možnosti 
razvoja in da bo tako občina obso-
jena na stagnacĳo?

Če bo Liparjev grič zaradi neizpolnje-
vanja osnovnih pogojev izvzet iz za-
zidljivosti, to nikakor ne pomeni, da 
občina ostane brez možnosti razvoja 
in kot taka obsojena na stagnacĳo. Na
ozemlju Občine Log - Dragomeru so se 
številna območja, ki izpolnjujejo pogoje 
zazidljivosti. V samem Dragomerju, Lu-
kovici in na Logu več kot 20 let ostajajo 
nepozidana številna komunalno že ure-
jena stavbna zemljišča. Pozidava le-teh 
bi lahko prispevala k želenemu razvoju 
občine, hkrati pa ne bi povzročila nega-
tivnih učinkov na obstoječo infrastruk-
turo. Tako da nevarnosti stagnacĳe za
sedanje in tudi  prihodnje generacĳe ni.
Poleg tega morajo biti širitve stanovanj-
skih območĳ v skladu z demografskimi
podatki in projekcĳami rasti prebival-
stva v prihodnje; torej mi širimo samo 
glede na naravni prirastek. Sedaj pa je 
predlaganih širitev veliko, v osnutku 
OPN, ki je v osnovi posnetek nekdanje 
prostorske ureditve Občine Vrhnika. 
Naša občina ni kriva za tako stanje, saj 
smo to nasledili. Takrat so se tako odlo-
čili, sedaj pa lahko to popravimo. Tudi 
če se zbriše tri oziroma štiri območja, bo 
še vedno ostalo dovolj območĳ  za pozi-
davo v nadaljnjih 50 do 100 letih. Ni se 
nam treba bati nikakršne odškodninske 
odgovornosti občine zaradi spremembe 
zazidljivosti, saj za to ni prav nobene 
pravne podlage. Poleg tega ZP Načrt 
iz leta 2007 daje možnost, da se vsa ob-
močja iz nekdanje občine, ki se ne  skla-
dajo s cilji in dolgoročnim razvojem se-
danje občine, v novem OPN izvzamejo 
iz zazidljivosti. 

Kako vi gledate na vlogo CI in kdaj 
bo ključni trenutek za delovanje 
oziroma kakšni bodo nadaljnji 
koraki? 

Civilna iniciativa je bila ustanovljena v 
2. polovici leta 2009. Doslej smo zbrali 
svoje argumente, s katerimi dokazuje-
mo, da je zazidava Liparjevega griča ne-
ustrezna. To nam zakon omogoča in k 
temu nas je pozval tudi župan s svojim 
pozivom, objavljenim v Našem časopi-
su januarja 2009. Dal nam je možnost, ki 
jo bomo v času javne razgrnitve in ob-
ravnave osnutka OPN izkoristili. Takrat 
bomo nastopili s svojimi argumenti in 
prepričani smo, da so le-ti upravičeni 
in utemeljeni ter da bomo dosegli iz-
vzetje pozidave Liparjevega griča ter 

spremembo nazaj v gozdno-kmetĳsko
oziroma nezazidljivo območje.  S takš-
nim izvzetjem se strinja 99 % krajanov 
Dragomerja, ki so to potrdili s svojimi 
podpisi v septembru 2010.

Kakšno je bilo sodelovanje občine 
z vašo civilno iniciativo?

Župan je občanke in občane s svojim 
člankom v Našem časopisu iz januarja 
2009 spodbudil k organiziranju civilnih 
iniciativ. Ko smo zvedeli, da se na Li-
parjevem griču namerava zidati in smo 
iskali obliko, kako naj se organiziramo, 
nas je to spodbudilo k ustanovitvi ci-
vilne iniciative. V  omenjenem članku 
je župan opozoril, da so v letu 2009 in 
2010 pred nami zelo velike odgovorno-
sti, saj se pripravlja odločilni dokument 
prostorske ureditve, ki je temelj našega 
prostorskega razvoja za nadaljnjih 15 
let ali več. Pozval nas je, naj pridemo s 
pobudami. Pozneje, ko smo zbirali do-
kumentacĳo in smo imeli sestanke z
občinsko upravo, je pri razpravah pri-
hajalo do vroče krvi, pa ne z namenom, 
da bi komu škodovali, ampak z name-
nom, da bi se našle  najustreznejše in 
sprejemljive rešitve. Za nas občane je 
takšna rešitev samo izvzetje Liparje-
vega griča iz zazidave. Župan je že ob 
ustanovitvi nove občine povedal, da je 
občinska uprava namenjena nam, obča-
nom, zato utemeljeno pričakujemo, da 
bo temu tako. OPN mora biti narejen 
občanom po meri, ne pa kapitalu. Po 
zakonu mora javni interes vselej pre-
vladati nad ambicĳami kapitala. Se-
daj, ko smo samostojna občina, moramo 
narediti OPN, ki bo izhajal iz naših po-
treb, ne pa iz interesov nekdanje obči-
ne. Ne smemo biti samo kopĳa vrhniške 
občine, saj bi sicer ostali občina samo na 
papirju. Zdaj, ko smo tukaj, moramo si-
cer vsem tistim, ki so pomagali, da smo 
prišli do svoje občine, dati potrebno pri-

znanje. Hkrati pa moramo iti  naprej in 
občino narediti takšno, da bo ustrezala 
našim ciljem in našim razvojnim ter  
drugim potrebam, kar bo prispevalo k 
izboljševanju bivalnih  razmer vseh ob-
čanov. 

Ali imajo tudi tisti občani, ki v ci-
vilne iniciative še niso organizirani 
in se na svojem območju srečujejo s 
podobnimi težavami, še vedno čas 
za delovanje in organiziranje? 

Seveda, še vedno je čas, da se organi-
zirajo in ob javni razgrnitvi in razpravi 
podajo svoje pobude, argumente ter pri-
pombe. Po izteku roka za javno razgrni-
tev in obravnav, pa pripombe ne bodo 
več upoštevane. Zato pozivam vse ob-
čane, sokrajane,  naj se udeležĳo javne
razprave in podajo svoje pobude. To je 
bistvenega pomena, če želimo ustva-
riti OPN po meri občank in občanov. 
Pri pripravi OPN moramo konstruktiv-
no sodelovati, biti aktivni in kreativni, 
da se bomo izognili napakam, ki so bile 
narejene v preteklosti in jih sedaj rešu-
jemo z veliko težavami. Zato še enkrat 
pozivam vse občanke in občane,  naj se 
v velikem številu udeležĳo javne raz-
prave, ki bo na zboru občanov oz. zboru 
krajanov in podajo svoje pobude, mne-
nja, predloge in pripombe.

Ali čas javne razprave vidite tudi 
kot obdobje za odpravo napak iz 
preteklosti?

Da, obdobje javne razprave je čas za 
odpravo vseh tistih napak, ki jih je še 
mogoče odpraviti in čas za postavitev 
pravih temeljev dolgoročnega razvoja 
naše občine. Seveda ob predpostavki, 
da mora biti prostorska ureditev novih 
objektov po najnovejših standardih ter 
standardih, ki bodo primerni tudi čez 
50 let. 

Vesna Erjavec

Pogovor s koordinatorjem civilne iniciative Stojčem Tasevom

»Konstruktivno moramo sodelovati pri pripravi OPN, biti aktivni in kreativni«



NAS CASOPIS 380/28.2.2011 C M Y K 39

3928. februar 2011
elektronski naslov: obcina@log-dragomer.si  Občina Log - Dragomer 

Kanalizacĳa in odgovornost
V Občini Log - Dragomer je trenut-

no precej vročih tem, saj  je kup zadev, 
ki jih je župan peljal zelo 'samostojno', 
nekaj svetnikov pa vidi mnoge zadeve 
precej drugače in nismo pripravljeni le 

potrjevati  s strani župana predlagane sklepe.
V stranki Desus se dosledno  ravnamo po svojem programu in 

nas zanima samo tisto, kar je dobro za večino – vse občane.
Ker to pišem pred sejo občinskega sveta in pred zborom krajanov, 

se ne bom spuščal v projekt Trgovine Dragomer in projekt Občin-
skega prostorskega načrta, saj bo v tej številki NČ dovolj polemike 
na to temo. Čeprav gre po mojem prepričanju v obeh primerih za 
velike stroške občine in korist  zasebnega kapitala, bom naštel neka 
pomislekov v  povezavi s kanalizacĳo, ki bo zaradi drugih vzrokov
še bolj boleč udarec za vse prebivalce naše občine.

V zadnji številki Našega časopisa smo brali, kakšne težave so s 
financiranjem očiščenja povodja Ljubljanice, kamor spadamo tudi 
mi. Ker vem, kako se je tega lotil naš župan, sem vtipkal v računal-
nik: Povodje Ljubljanice in preverjal razna gradiva in celo zapisni-
ke sej odborov v državnem zboru ... Devet občin bi moralo do leta  

2015 zgraditi kanalizacĳo in čistilne naprave, Evropa da večino 
sredstev, nekaj država Slovenĳa in 15 % občina ali gospodinjstva. 
Evropa financira naselja z  več kot 2000 prebivalci po zaključenih 
projektih z gradbenim dovoljenjem, naselja, med katerimi je več 
kot 100 m, se ne morejo združevati ... Če tega ne bomo naredili, 
bomo plačevali kazni, kot se to že dogaja z emisĳami CO2. Izropa-
na država bo verjetno račune obesila na gospodinjstva

Naša občina ima 3600 prebivalcev, med naselji je 10 m, skupni 
stroški naj bi bili 20 mio evrov ali 12.000 evrov na gospodinjstvo. 
Če je nepovratnih sredstev 85 %, ostane za občino 3 mio evrov, to 
je dva investicĳska dela proračuna in nekaj sto evrov na gospodinj-
stvo, toliko, kot je po odloku o komunalnem prispevku razlika med 
priključkom na čistilno napravo in greznico. Če pametna občina 
ob razkopavanju položi še kakšen plin, optiko ali dodatne inštalaci-
je, npr. za razsvetjavo, je to slišatii kar sprejemljivo.

Toda
V večini zapisnikov odborov v Državnem zboru se Občina Log 

- Dragomer sploh ne pojavlja, včasih govorĳo o osmih, včasih o 
devetih občinah???? Župan se je lotil projekta kot več manjših pro-
jektov, naselĳ ni združil v eno in Log nima 2000 prebivalcev in ne 
dobi evropskih sredstev; po štirih  letih občine je projekt izdelan le 

za del Dragomerja. Ker še nimamo Občinskega prostorskega na-
črta, je vprašljivo, kako  so dimenzionirani posamezni vodi. Za 
Lukovico je bil oktobra 2009 predstavljen nekakšen 'predvolilni' 
idejni projekt, za Log še idejnega projekta ni. Na idejnem projek-
tu za čistilno napravo, ki ga je pripravila še Občina Vrhnika, se 
nabira prah v arhivu Krajevne skupnosti Dragomer-  Lukovica.  
Dele kanalizacĳe projektirajo različni izvajaci in vse kaže, da ne 
bomo 'ujeli kandidiranja' za nepovratna sredstva niti za del ob-
čine  (zamudili bomo vlak). Jasno je, da nihče ne bo prevzel 
odgovornost za izgubljenih 17 milĳonov evrov, obsojanja vredno
bo le moje pisanje. 

Jeseni 2009 so po nekaj ulicah v Dragomerju položili nekaj cevi 
in porabili nekaj sto tisoč evrov. 

Če najdete koga, ki razume, zakaj je to tako, mu takoj dam za 
liter. 

 
Predsednik OO DESUS

Ciril Krašovec 
 

P.S.: Obiščite stran:   
desusldl.wordpress.com; pa ne prehitro, ker še nastaja.

Občinskemu svetu glede 
načrtovanega poslovno-
stanovanjskega objekta v 
Dragomerju
V Športnem društvu Dragomer - Lukovica 
smo bili s strani Občine Log - Dragomer ob-
veščeni o nameravani gradnji poslovno-stano-
vanjskega objekta v Dragomerju. Na pobudo 
župana Občine Log - Dragomer, g. Mladena 
Sumine, je kmalu za tem, decembra, sledil 
sestanek, katerega smo se udeležili predstav-
niki društva, župan, občinski svetnik, g. Ciril 
Krašovec, in investitor omenjenega objekta, 
g. Ermin Topuz. Tema sestanka je bila pred-
stavitev projekta poslovno-stanovanjskega 
objekta v Dragomerju v povezavi z načrtova-
nimi posegi v obstoječo infrastrukturo Šport-
nega parka Dragomer, namen sestanka pa, po 
županovih besedah, poiskati želeno soglasje 
oz. dogovor s športnim društvom v  pove-
zavi s predvidenimi posegi v športni park. 
Na sestanku smo bili v društvu seznanjeni z 
dejstvom, da je, zaradi zagotovitve zadostnega 
števila parkirnih mest eden izmed pogojev za 
uspešno izvedbo omenjenega projekta rušitev 
balinišča in spremljajočega objekta (brunarice). 
Investitor in župan sta v zameno za izgublje-
na balinišča predstavila predlog, po katerem 
bi na površinah  zdajšnjega teniškega igrišča 
(enojno igrišče med občino in vrtcem) posta-
vili nadomestni (po vsej verjetnosti pokrit) ob-
jekt z novimi balinarskimi stezami. V zameno 
za morebitno porušeno teniško igrišče sta se 
bila pripravljena tako investitor kot župan za-
vezati k gradnji novega teniškega igrišča na 
lokacĳi, kjer je, po županovih besedah, v pri-
hodnosti predvidena širitev Športnega parka 
Dragomer. Pri tem je treba izpostaviti dejstvo, 
da občina v tem trenutku (še) ni lastnica povr-
šin, na katerih obljublja izgradnjo novega teni-
škega igrišča, zaradi česar se postavlja še do-
datno pereče vprašanje, kdaj, če sploh, naj bi 
do izgradnje novega teniškega igrišča prišlo. 
Vse to je v nasprotju z Zakonom o športu, ki 
določa, da je v primeru, da se javnemu šport-
nemu objektu spremeni namembnost, treba 
zagotoviti nadomestni javni športni objekt.
Izguba teniškega igrišča bi bila za Športno 
društvo Dragomer - Lukovica in njene člane 
velik udarec k izvajanim športnim dejavno-
stim. Ne moremo mimo dejstva, da društvo 
z več kot 300 člani, glavnina katerih so člani 
teniške sekcĳe (okrog 150), uspešno deluje 
in opravlja svojo dejavnost prav na podlagi 
sredstev, ki jih vsako leto pridobi z naslova 
članarin, ki jih prispevajo člani teniške sek-
cĳe. Obenem velja, da znaša letna članarina 
za teniško sekcĳo, v katero je vključena ne-
omejena uporaba teniških igrišč v letnem 
delu sezone, le 50 evrov na osebo, kar je naj-
cenejše teniško udejstvovanje daleč naokoli.  
Tenis je poleg tega edina oblika športne rekre-
acĳa v občini, ki v takšnem številu občankam 
in občanom vseh starosti omogoča redno in  
kakovostno športno vadbo. Ukinitev enega 
igrišča, četudi le začasna, bi društvo prisilila 

v zmanjšanje članov teniške sekcĳe iz sedanjih
150 na 100, s čimer bi za nekatere občane teni-
ško rekreacĳo  preprosto ukinili!
Vse skupaj je dodatno nesmiselno tudi z vi-
dika vsem nam dobro znane gradnje novega, 
velikega večnamenskega športnega objekta, 
postavljenega v osrčje Športnega parka Dra-
gomer. Namen izgradnje objekta je jasen: po-
večati oziroma zagotoviti  kakovost spremlja-
jočih storitev vsem uporabnikom športnega 
parka. Novi objekt kot tak  je tudi naravna pri-
ložnost širitve športne dejavnosti med doslej 
neaktivne člane občine, kar je vsekakor treba 
pozdraviti in spodbujati. V tem trenutku pa 
smo, namesto da bi (okrepljeni z možnostmi, 
ki jih ponuja nova infrastruktura) razmišljali 
o načinih povečevanja športno aktivnih ob-
čank in občanov, postavljeni pred dejstvo, po 
katerem bi bilo treba zmanjšati število športno 
aktivnih!
Izguba teniškega igrišča bi zaradi prezase-

denosti igrišč samih povzročila tudi popolno 
zaustavitev teniške šole za naše mlajše člane 
(Športno društvo Dragomer - Lukovica je član 
Teniške zveze Slovenĳe in ima v tem trenutku
registrirana tudi dva tekmovalca), s čimer bi 
tudi na tem področju napravili korak nazaj in 
za nedoločeno število let med mladimi v obči-
ni popolnoma ustavili razvoj in popularizacĳo
tenisa. Prav tako bi bilo onemogočeno kakršno 
koli  prihodnje sodelovanje v 3. teniški ligi, ki 
za vsak prĳavljen klub oziroma društvo pogo-
juje teniško infrastrukturo z vsaj tremi teniški-
mi igrišči!
Decembrski sestanek med županom, občino in 
Športnim društvom se je sicer  končal z mojim 
predlogom kompromisa, po katerem bi more-
bitno izgubo teniškega igrišča nadomestili s 
takojšnjim pokritjem preostalih dveh teniških 
igrišč, pri tem pa bi se tako investitor kot obči-
na zavezala za sofinanciranje samega pokritja
z balonom in pripadajočih letnih stroškov za 

dobo let, ki bi bila potrebna za postavitev no-
vega igrišča. S predlogom sta se načelno stri-
njala investitor in župan, proti pa je bil vodja 
teniške sekcĳe znotraj ŠD Dragomer  Lukovi-
ca, Blaž Gerbec, ki od vseh prisotnih najbolje 
pozna stanje znotraj teniške sekcĳe. Negativno
mnenje o takšnem predlogu je pozneje izrazil 
tudi Ciril Krašovec. O samem predlogu je ko-
nec decembra istega leta razpravljal tudi ob-
čni zbor športnega društva in ob tem izrazil 
vrsto negativnih pomislekov, vsi člani, ki so 
takrat nagovorili občni zbor, pa so se izrekli 
proti sprejetju takšnega kompromisa. Omenje-
ni predlog kompromisa do današnjega dne ni 
dobil nobenega otipljivega epiloga.
Predlog poslovno-stanovanjskega objekta 
v Dragomerju za marsikaterega prebivalca 
Občine Log - Dragomer  pomeni napredek z 
vidika življenjskega standarda, verjetno pred-
vsem v  pomenu izgradnje dolgo pričakovane 
trgovine v naselju Dragomer. Na žalost pa je 

tako, da s seboj prinaša tudi breme številnih 
negativnih posledic, nekatere izmed njih sem 
predstavil tudi v tem pismu. Na tej točki se 
moramo vprašati, kakšna občina (družba) 
smo oziroma želimo postati – bodo apetiti po 
čim udobnejšem nakupovanju pretehtali nad 
spodbujanjem k športni aktivnosti in zdrave-
mu načinu življenja?
V tem trenutku kot predsednik Športnega 
društva Dragomer - Lukovica predlagam na-
slednje:
1. Občinski svet naj pogojuje sprejetje predlo-

ga poslovno-stanovanjskega objekta v Dra-
gomerju (vsaj) s predhodnim dogovorom s 
Športnim društvom Dragomer - Lukovica.

2. Če je takšen dogovor sploh mogoč, bo o njem 
v skladu s statutom društva najprej odločal 
njegov izvršni odbor, za njim pa še občni 
zbor društva, ki  je najvišji organ društva in 
katerega sklep bo za Športno društvo Drago-
mer - Lukovica dokončen in zavezujoč.

3. Občinski svet naj budno spremlja pogovo-
re med Športnim društvom Dragome- Lu-
kovica, občino in investitorjem ter poskuša 
pomagati ali poiskati strokovno pomoč pri 
vprašanjih, ki bodo presegala strokovno 
usposobljenost sodelujočih (strokovne pre-
soje morebitnih zavezujočih pogodb vple-
tenih strani in daljnosežnih posledic, ki jih 
le-te prinašajo).

Naj na koncu še enkrat poudarim, da Športno 
društvo Dragomer - Lukovica pod opisanimi 
pogoji izdaja negativno mnenje k predlogu 
gradnje športno-stanovanjskega objekta in je 
odločno proti rušitvi obstoječih objektov brez 
izgradnje nadomestnih objektov, kar je bilo 
razbrati tudi na zadnjem, rednem občnem 
zboru društva, decembra 2010. 

Predsednik ŠD Dragomer - Lukovica
Uroš Kovač

Krajani Dragomerja in Lukovice 
za drugačno trgovino
15. 2. 2011 smo se na zboru zbrali vsi, ki si po 
dolgih letih čakanja želimo trgovino v naselju 
Dragomer. 
Zbrali smo se z namenom povedati izbranim 
občinskim predstavnikom, kaj si mislimo o 
edinem predlogu novogradnje, ki naj bi vklju-
čevala tudi trgovino.
Razprava je bila živahna in je pokazala našo 
skupno željo po trgovini, a je bila velika večina 
prisotnih na sklepčnem zboru proti namerava-
ni gradnji zaradi naslednjih najpomembnejših 
razlogov:      
- predstavljeni stanovanjsko-poslovni objekt 

zaradi velikosti in oblike ne sodi v to okolje,
- naziv trgovsko-stanovanjski objekt je neu-

strezen, ker veliko večino objekta predstav-
ljajo stanovanjske površine,

- objekt kot tak ne ustreza Odloku o splošnih 
merilih in pogojih prostorskih ureditvenih 
pogojev za Občino Vrhnika o umeščanju ob-
jektov v prostor in je zaradi tega načrtovan 
nezakonito,  

- niso rešena  glavna infrastruktura (kanaliza-
cĳa, promet, dodaten oddelek vrtca in šole, 
itn. ...), kar bo še poslabšalo bivanjske raz-
mere krajanov,

- investitor ne more dobiti gradbenega do-
voljenja, če občina ne odstopi 2000 m² ka-
kovostnega zazidljivega zemljišča za njegov 
zasebni projekt, 

- obstaja bojazen nedokončanja investicĳe za-
radi slabe bonitete investitorja,

- ni zagotovil, da bo trgovina sploh obstala, 
saj bo Mercator le najemnik, ker je zemljišče 
prodal investitorju,

- vsiljevani objekt kot izgovor za trgovino ni 
edina možnost in smo prepričani v alterna-
tivne možnosti, ki jih občinska oblast ni pro-
učila.

  Predlagano je bilo, naj župan in Občinski svet 
ob pomoči Odbora za trgovino proučĳo tudi
druge možnosti, ki obstajajo in ne nazadnje je 
to župan pisno potrdil civilni pobudi za trgo-
vino že pred letom in pol. 

Stane Plevnik

Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! 
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Občina LOG - DRAGOMER 
Dragomer, Na Grivi 5 
p. p. 09  
1358 Log pri Brezovici 
tel.:  01/75 07 700 
fax.: 01/75 07 705  
obcina@log-dragomer.si

Na podlagi 7. in 10. člena Zakona o športu 
(Uradni list RS, št. 22/98, 97/01 – ZSDP, 27/02 
– Odl. US, 110/02 – ZGo-1 in 15/03 – ZOPA), 
določil 4. in 5. točke Nacionalnega programa 
športa (Uradni list RS, št. 24/00 in 31/00), 5. 
člena Pravilnika o sofinanciranju športa v 
Občini Log - Dragomer (Uradni list RS, št. 
122/07, 80/09), Letnega programa športa Ob-
čine Log – Dragomer za leto 2010 (sprejet na 
3. redni seji Občinskega sveta 22. 12. 2010) ter 
sklepa župana o objavi javnega razpisa (št. 
671-6/2010 z dne 3. 12. 2010), objavlja Občina 
Log - Dragomer, 

JAVNI RAZPIS

ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA 
SOFINANCIRANJE ŠPORTNIH VSEBIN 

IZVAJALCEV LETNEGA PROGRAMA 
ŠPORTA NA OBMOČJU OBČINE LOG 

- DRAGOMER, V LETU 2011

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPISA:
Občina Log - Dragomer, Na Grivi 5, 1358 Log 
pri Brezovici

2. PREDMET JAVNEGA RAZPISA:
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje
športnih vsebin, ki so v javnem interesu v 
Občini Log - Dragomer in sicer:

I. Športna vzgoja otrok, mladine in študen-
tov, ki se prostovoljno ukvarjajo s športom 
zunaj obveznega izobraževalnega programa 
I.1. Interesna športna vzgoja predšolskih 
otrok:
"Zlati sonček"
"Ciciban planinec"
ostali programi, ki jih organizirajo izvajalci 
športnih programov za predšolske otroke
I.2. Interesna športna vzgoja šoloobveznih 
otrok:
"Zlati sonček"
"Krpan"
"Naučimo se plavati"
mladi planinec, planinska šola, planinski 
tabor
drugi programi za skladen razvoj gibalnih 
sposobnosti otrok in mladostnikov
I.3. Športna vzgoja otrok, usmerjenih v kako-
vostni in vrhunski šport (od 6 do 14 let):
• cicibani in cicibanke
• mlajši dečki in mlajše deklice
• starejši dečki in starejše deklice
I.4. Športna vzgoja otrok s posebnimi potre-
bami:
Občina Log - Dragomer v letu 2011 ne pred-
videva sredstev za sofinanciranje tovrstne
dejavnosti.
 I.5. Interesna športna vzgoja mladine:
• programi športa, katerih namen je izbolj-

šanje športnih znanj, zagotavljanje psiho-
fizičnih sposobnosti mladine, odpravljanje 
negativnih vplivov sodobnega življenja, 
preprečevanje zdravju škodljivih razvad 
in zadovoljevanje človekovih potreb po 
igri in tekmovalnosti

I.6. Športna vzgoja mladine, usmerjene v 
kakovostni in vrhunski šport (od 15 do 18 
oz.20   
let):
1. kadeti in kadetinje
2. mladinci in mladinke
I.7. Športna vzgoja mladine s posebnimi po-
trebami:
Občina Log - Dragomer v letu 2011 ne pred-
videva sredstev za sofinanciranje tovrstne
dejavnosti.
I.8. Interesna športna dejavnost študentov:
• programi športa, ki so dopolnilo intelek-

tualnemu delu študentov in pripomorejo k 
polnejši uresničitvi človeka, bogastvu nje-
govega telesnega in duševnega zdravja ter 
integriteti osebnosti

II. Športna rekreacĳa
programi vadbe v različnih športnih pano-
gah

III. Kakovostni šport 
programi priprav in tekmovanj ekip in po-
sameznikov, registriranih športnikov, ki 
nimajo objektivnih strokovnih, organizacĳ-
skih in materialnih možnosti za vključitev 
v program vrhunskega športa in ki jih pro-
gram športne rekreacĳe ne zadovoljuje, so pa
pomemben dejavnik razvoja športa

IV. Vrhunski šport 
Občina Log - Dragomer v letu 2011 ne pred-
videva sredstev za sofinanciranje tovrstne
dejavnosti.

V. Šport invalidov
Občina Log - Dragomer v letu 2011 ne pred-
videva sredstev za sofinanciranje tovrstne
dejavnosti.

VI. Športni objekti 
Na podlagi Meril za vrednotenje športa v 
Občini Log - Dragomer, se upravljavcem 
športnih objektov občinskega pomena iz 6. 
točke prej omenjenih meril sofinancira ob-
jekte, ki jih lahko uporabljajo vsi občani – v 
času, ko se na teh objektih ne izvaja letni pro-
gram športa.

VII. Izobraževanje, usposabljanje in izpo-
polnjevanje strokovnih kadrov v športu
Občina Log - Dragomer sofinancira izobraže-
vanje in usposabljanje strokovnih delavcev, 
ki delajo pri izvajalcih športnih programov 
v Občini Log - Dragomer in se obvežejo, da 
bodo pri teh izvajalcih opravljali strokovno 
delo še najmanj tri leta ter izpopolnjevanje 
strokovnih delavcev, ki delajo pri izvajalcih 
športnih programov v Občini Log - Dra-
gomer že najmanj eno leto. Izobraževanje, 
usposabljanje in izpopolnjevanje strokovnih 
kadrov poteka s sodelovanjem Inštituta za 
šport in OKS-ZŠZ.

VIII. Velike mednarodne, državne, medob-
činske in občinske športne prireditve
Občina Log - Dragomer sofinancira material-
ne stroške športnih prireditev, ki jih oprede-
ljuje 52. člen Zakona o športu, medobčinske 
in občinske prireditve, ki imajo namen po-
speševati motivacĳo za šport in športno ak-
tivnost ter imajo promocĳski učinek na šport, 
gospodarstvo in turizem. Med te prireditve 
se ne štejejo šolska športna tekmovanja.

IX. Informacĳski sistem na področju špor-
ta 
Občina Log - Dragomer v letu 2011 ne pred-
videva sredstev za sofinanciranje tovrstne
dejavnosti.

X. Delovanje društev in športnih zvez, ki 
opravljajo na ravni lokalne skupnosti stro-
kovne,organizacĳske in razvojne naloge v
športu
Občina Log - Dragomer s sredstvi za kritje 
osnovnih materialnih stroškov in plačilo sto-
ritev, povezanih z  njihovo dejavnostjo, sofi-
nancira delovanje športnih društev in zvez, 
ki na občinski ravni opravljajo strokovne, 
organizacĳske in razvojne naloge v športu.

3. SUBJEKTI, KI SE LAHKO PRĲAVĲO
NA JAVNI RAZPIS:
Izvajalci letnega programa športa v Občini 
Log - Dragomer so:
• športna društva;
• zveze športnih društev, ki jih ustanovĳo

društva za posamezna območja oziroma 
športne panoge;

• zavodi, gospodarske družbe, zasebniki in 
druge organizacĳe, ki so na podlagi zakon-
skih predpisov registrirane za opravljanje 
dejavnosti na področju športa;

• vrtci in osnovne šole;
• ustanove, ki so ustanovljene za opravljanje 

dejavnosti v športu in so splošno koristne 
in neprofitne;

• organizacĳe invalidov, ki izvajajo športni 
program za invalide. 

4. POGOJI, KI JIH MORAJO IZPOLNJE-
VATI IZVAJALCI ŠPORTNIH VSEBIN:
Na razpisu lahko sodelujejo izvajalci, ki iz-
polnjujejo naslednje pogoje:
• biti najmanj devet mesecev registrirani s 

sedežem v Občini Log - Dragomer v skla-
du z veljavno zakonodajo in izvajati pro-
grame, namenjene občanom Občine Log 
- Dragomer;

• imajo zagotovljene materialne, prostor-
ske, kadrovske in organizacĳske pogoje za
uresničitev načrtovanih športnih aktivno-
sti.

Športna društva in zveze imajo pod enakimi 
pogoji prednost pri izvajanju letnega progra-
ma športa. 
Občinska proračunska sredstva, namenjena 
športnim vsebinam, lahko izvajalci pridobĳo
le na osnovi kandidature na javnem razpi-
su. 
Posamezni izvajalci športnih vsebin lahko s 
svojimi programi za občinska proračunska 
sredstva kandidirajo za posamezne vsebine 
le enkrat letno. 
Športne zveze lahko kandidirajo za sredstva 
le na podlagi tistih športnih programov, ki 
jih izvajajo same in ki jih posamezna dru-
štva, članice športne zveze, ne vključujejo 
v svoje programe, s katerimi kandidirajo za 
sredstva. 

5. VIŠINA RAZPOLOŽLJIVIH SRED-
STEV:
Višina sredstev razpisa po sprejemu Prora-
čuna Občine Log - Dragomer za leto 2011 je 
37.800 €. Sredstva bodo na podlagi Letnega 
programa športa Občine Log - Dragomer za 
leto 2011 namenjena za:

I. Športno vzgojo otrok, mladine in študen-
tov, ki se prostovoljno ukvarja s športom 
zunaj obveznega izobraževalnega programa  
55,50 % in sicer:
I.1 Interesna športna vzgoja predšolskih 
otrok  2,00%
I.2 Interesna športna vzgoja šoloobveznih 
otrok  15,00%
I.3 Športna vzgoja otrok, usmerjenih v kako-
vostni in vrhunski šport 20,00%
I.4 Športna vzgoja otrok s posebnimi potre-
bami 0,20%
I.5 Interesna športna vzgoja mladine 3,00%
I.6 Športna vzgoja mladine, usmerjene v ka-
kovostni in vrhunski šport 15,00%
I.7 Športna vzgoja mladine s posebnimi po-
trebami 0,30%
I.8 Interesna športna dejavnost študentov 
0,50%
II. Športno rekreacĳo  9,50%
III.Kakovostni šport  8,00% 
IV.Vrhunski šport  0,00%
V. Šport invalidov  0,00%
VI.  Športne objekte  3,00%
VII. Izobraževanje, usposabljanje in izpopol-
njevanje strokovnih kadrov v športu 2,50%
VIII. Znanstveno-raziskovalna dejavnost 
0,00 %
IX. Založniška dejavnost 0,00 %
X.Velike mednarodne, državne, medobčin-
ske in občinske športne prireditve 3,00%
XI.  Informacĳski sistem na področju športa 
0,00%
XII. Delovanje društev in športnih zvez, ki 
opravljajo na ravni lokalne skupnosti stro-
kovne, organizacĳske in razvojne naloge v
športu  18,00%

6. MERILA ZA VREDNOTENJE ŠPORT-
NIH VSEBIN:
Merila za vrednotenje športnih programov 
so določena s Pravilnikom o sofinanciranju
športa v Občini Log - Dragomer. 

7. DOLOČITEV OBDOBJA, V KATEREM 
MORAJO BITI PORABLJENA SRED-
STVA:
Sofinancirajo se programi, ki se bodo izvedli
v letu 2011. Rok za porabo sredstev je  31. 12. 

2011. Sredstva niso prenosljiva.

8. ROK IN NAČIN ZA PREDLOŽITEV 
VLOG:
Z zbiranjem vlog na Javni razpis pričnemo 
v ponedeljek, 28. 2. 2011. Predlagatelji mora-
jo vloge oddati kot priporočeno pošiljko po 
pošti na naslov Občina Log - Dragomer, p. p. 
09, Dragomer, Na Grivi 5, 1358 Log pri Bre-
zovici, najkasneje z datumom 14. 3. 2011 ali 
osebno dostaviti na sedež Občine Log - Dra-
gomer, Dragomer, Na Grivi 5, 1358 Log pri 
Brezovici, najkasneje do 12. ure tega dne.
Vloga mora biti izdelana na obrazcih, ki so 
sestavni del razpisne dokumentacĳe ter vse-
bovati zahtevane priloge. 
Nepravočasno oddane vloge ne bodo upoš-
tevane. 
Vloga v zaprti kuverti mora biti označena z 
imenom in naslovom predlagatelja, v spod-
njem levem kotu pa opremljena s pripisom 
»Razpis - šport 2011«.

9. DATUM ODPIRANJA VLOG:
Odpiranje vlog bo komisĳa za vrednotenje
športnih vsebin opravila po preteku raz-
pisnega roka. V primeru nepopolno izpol-
njenih vlog s pomanjkljivo dokumentacĳo
bodo predlagatelji pozvani, da v roku 8 dni 
vlogo dopolnĳo. Nepopolne vloge, ki jih po
določenem roku predlagatelj ne dopolni, se s 
sklepom Občine Log - Dragomer zavržejo.

10. DODATNE INFORMACĲE:
Vse dodatne informacĳe v zvezi z razpisom
so vam na voljo na Občini Log - Dragomer, 
Dragomer, Na Grivi 5, 1358 Log pri Brezovi-
ci,  po telefonu 750 77 03, oziroma po elek-
tronski pošti obcina@log-dragomer.si.

11. RAZPISNA DOKUMENTACĲA:
Razpisno dokumentacĳo lahko zainteresi-
rani dvignejo na sedežu Občine Log - Dra-
gomer, Dragomer, Na Grivi 5, 1358 Log pri 
Brezovici, od dneva objave javnega razpisa 
do dneva, ko se izteče rok za oddajo vlog. 
Razpisna dokumentacĳa je objavljena na
spletni strani www.log-dragomer.si in jo je 
možno dobiti tudi po elektronski pošti. 

12. IZID JAVNEGA RAZPISA:
Predlagatelji programov bodo o izidu javne-
ga razpisa obveščeni v roku 30 dni po pre-
teku rokov za pritožbe. 

Številka: 671-6/2010
Datum: 28. 2. 2011

OBČINA LOG - DRAGOMER

Občina LOG - DRAGOMER
Dragomer, Na Grivi 5
p.p. 9
1358 Log pri Brezovici 

Tel.:  01 / 75 07 700
Fax.: 01 / 75 07 705
e-naslov: obcina@log-dragomer.si

Uradne ure:

Ponedeljek: 9.00-12.00
Sreda:        9.00-12.00 in 14.00-16.00
Petek:         9.00-12.00 

Tajništvo ima uradne ure vsak dan med po-
slovnim časom.
Uradne ure urbanistke so v sredo med 15. in 
16. uro, ob predhodnem naročilu stranke, se 
lahko uradne ure podaljšajodo 17. ure. 
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Pozorni bralci Našega časopisa se 
bodo gotovo spomnili, da sem o knjiž-
ni uspešnici s področja prava že pisal 
v Našem časopisu daljnega leta 2001. 
Pravo se razvĳa, saj je odraz medčlo-
veških odnosov. Še posebno, kadar 
gre za (ožje) področje odškodnin, ki 
posegajo na nepremoženjsko škodo.
Zato v tem prispevku ne bom  pisal 
o drugih oblikah škode (npr. navad-
na škoda, ki je preprečitev povečanja 
premoženja ali o izgubljenem dobič-
ku (člen 132 Obligacĳskega zakonika,
v nadaljevanju OZ)). Osredotočil se 
bom zgolj na nepremoženjsko škodo, 
ki je po zakonski regulativi povzroči-
tev telesnih ali duševnih bolečin ali 
strahu drugemu ter okrnitev ugleda 
pravne osebe.
Ko sem pred desetimi leti pisal pri-
kaz predhodnice te knjige1, sem kar 
domneval, da bomo čez čas prejeli 
ažurirano delo, izredno koristen pri-
pomoček – zbirko za vsakdanjo prak-
so tistim, ki se vsak dan ukvarjamo s 
tovrstnimi škodnimi primeri, pa naj-
si gre za sodnike, odvetnike, tožilce, 
pravobranilce, študente prava, zava-
rovalne agente itn. Tudi navadnemu 
državljanu tovrstni izčrpni pregled 
sodne prakse glede dosojanja denar-
ne odškodnine za nepremoženjsko 
škodo v sodni praksi Vrhovnega so-
dišča RS (harmoniziranega na ravni 
EU in Sveta Evrope) ne bo na odmet. 
Čeprav primeri in objava uveljavljene 
sodne prakse slovenskega Vrhovnega 
sodišča  glede presoje pravične od-
mere denarne odškodnine za nepre-
moženjsko škodo (zaenkrat še) niso 
formalni pravni vir po domačem pra-
vu, pa ne gre zanikati, da prav enotna 
sodna praksa sodišč daje argumenti-
rano oporo za razlago pravnih stan-
dardov, kot je pojem nepremoženjske 
škode po vzoru anglosaksonskega 
prava (common law), ki vedno bolj 
prodira v slovenski pravni red in 
predvsem sodno prakso. Prav enotna 
sodna praksa sodišč daje argumenti-
rano oporo za razlago pravnih stan-
dardov, pri čemer je treba kritično 
opozoriti, da pojem nepremoženjske 
škode ni združljiv z nikakršno tarifo 
ali tabeliranjem ustreznih odškodnin 
za posamezne pravno priznane ob-
like tovrstne škode. Vendarle pa so 
zbirke sodne prakse instančnih sodišč 
v praksi nepogrešljivo okvirno vodi-
lo, ki služi kot pomembna usmeritev 
sodnikom, prizadetim oškodovancem 
in vsem tistim, ki se v tovrstnih po-
stopkih aktivno vključujemo. Zato se 
prav pri odmeri pravične odškodnine 
za nepremoženjsko škodo še izrazite-
je »teoretično-pravnim« izhodiščem 
ob bok postavlja spremljanje sodne 
prakse ter posledično poskusi siste-
matičnega prikaza višine prisojenih 
denarnih odškodnin v podobnih pri-
merih nastanka in utrpele nepremo-
ženjske škode. Predmetna publikacĳa
zajema sistematični pregled sodne 
prakse za obdobje zadnjih desetih 
let.2

1. OBSEG IN STRUKTURA 
KNJIGE:
V primerjavi s prejšnjo knjigo je ta no-
vejša, obširnejša (obsega 1.315 strani), 
je večjega formata, tudi preglednejša.

Knjiga se začne z iskreno zahvalo za 
podporo in pomoč vrhovni sodnici - 
svetnici Alenki Jelenc Puklavec in vr-
hovni sodnici dr. Dunji Jadek Pensa.
Slednja v predgovoru pojasnjuje te-
meljno vprašanje, na katerega po-
izkuša knjiga odgovoriti. Kolikšna 
je pravična denarna odškodnina, v 
posameznem škodnem dogodku, ki 
upošteva izravnalni in preventivni 
namen odškodninskega prava?
Bralec bo že v uvodu in pozneje na-
šel obširni znanstveni aparat, kjer se 
(v teorĳi) obravnava navedena pro-
blematika.
Iz kazala razberemo, da je knjiga čle-
njena na dva dela. 
V prvem delu se pod naslovom Har-
monizacĳa na ravni EU in Sveta Ev-
rope ter uvodna pojasnila členi devet 
poglavĳ, in sicer: Uvod, Harmoni-
zacĳa ureditve denarnih odškodnin 
za nepremoženjsko škodo, Pojasnila 
o obdelavi odločb, Preglednica od-
škodninskih primerov glede na višini 
prisojene odškodnine, Preglednica po 
starosti po poškodbenih skupinah, 
Preglednica povprečne mesečne neto 
plače na zaposleno osebo v Slovenĳi
(le do decembra 2009, ko je le-ta zna-
šala 957,14 EUR, op. p.), Mesečna raz-
predelnica srednjih tečajev BS tolarja 
(SIT) v primerjavi z evrom (EUR) 
skozi izbrana obdobja, Literatura ter 
Stvarno kazalo.
V drugem delu  je pregled sodne 
prakse Vrhovnega sodišča RS, ki je 
razvrščen v 19 skupin: 
Poškodbe glave in možganov, vida, 
sluha, zob in čeljusti, rok in ramenske-
ga obroča, hrbtenice in reber, prsne in 
trebušne votline, zunanjih spolovil, 
okolčja in stegnenice, kolena in gole-
ni, skočnega sklepa in stopala, kože, 
izguba okončin in drugih organov, 
sistemske bolezni, duševne motnje, 
posebno težka invalidnost bližnjega, 
smrt bližnjega, okrnitev svobode in 
poseg v druge pravice osebnosti.
V uvodu avtorica poudarja, da se v 
bazo nepremoženjske škode Vrhov-
nega sodišča vnašajo dokumenti od 
leta 1990 naprej, ta knjiga pa zajema 
sistematični pregled sodne prakse za 
obdobje zadnjih desetih let. V tem 
času je nastala pravna reforma, ki je 
delno spremenila okoliščine odloča-
nja o nepremoženjski škodi in odmeri 
pravične odškodnine. Stari Zakon 
o obligacĳskih razmerjih (dalnjega
oktobra 1978, op. p.) je zamenjal Ob-
ligacĳski zakonik (prej ZOR, sedaj OZ
2002), ki prinaša nekaj pomembnih 
novosti. 
Na primer: kot posebno obliko nepre-
moženjske škode je v 183. členu OZ 
dodal okrnitev ugleda pravne osebe, 
s čimer je uzakonil že razširjeni po-
jem nepremoženjske škode, nastale s 
kršitvĳo osebnostne pravice, kot ob-
jektivno škodno kategorĳo, ki je ne-
posredno posledica škodnega ravna-
nja ter neodvisna od obstoja duševnih 
bolečin.3
Pomembno je opozorilo avtorice v 
uvodu, da je novost prinesla novela 
Zakona o pravdnem postopku (ZPP-
D), ki med drugim prinaša celovito 
reformo revizĳskega postopka pred
Vrhovnim sodiščem. Tu naletimo na 
težavo, da je takšna zbirka lahko tudi 

nepopolna. Da se kot problematičen 
lahko izkaže občuten izpad sodne 
prakse VS RS v  povezavi z odmerami 
denarnih odškodnin za nepremoženj-
sko škodo pod vrednostnim pragom 
40.000 EUR. Pri  tem je treba vedeti, 
da v pravdnih postopkih za zahtevke 
pod 2.000 EUR novo uvedena dopuš-
čena revizĳa v ZPP-D sploh ni mogo-
ča (razen v delovnih sporih). 
Ko smo praktiki začeli uporabljati 
novelo ZPP-D, smo ugotovili: težje je 
argumentirati razloge za dopuščeno 

revizĳo, kot pa pozneje samo revizĳo,
če le-ta ne dosega uzakonjenega limi-
ta 40.000 EUR.4 
Za praktika bodo še posebno drago-
ceni podatki v knjigi o kategorizacĳi
telesnih poškodb po Fischerju (pov-
zet iz nemškega pravnega modela)5, 
ki razvršča in kategorizira odškod-
ninske primere.6 Fischerjev sistem 
kategorizira telesne poškodbe v šest  
glavnih skupin: 
– zelo lahki primeri (odrgnine, pod-
plutbe, površinske poškodbe kože, 
kot so odrgnine in površinske urezni-
ne, lahki izvini in drugo),
– lahki primeri (rane mehkih delov 
brez razmika, ki bi ga bilo treba umet-
no združiti – šivati, enostavni zlomi 
brez premika – na primer zlom ko-
željnice, nosnega korena, zlom rebra, 
enostavni izpahi in izvini sklepov, 
enostavne rupture bobniča, pretres 
možganov z zelo kratko nezavestjo, 
izguba enega do dveh zob, izguba 
enega členka na prstu),
– srednje hudi primeri (srednje težki 
zlomi brez zapletov (tudi zlom čelju-
sti in celo zlom lobanjskega svoda), 
prelom več reber, težji izpahi s pre-
trganjem vezi in trajnejšimi posledi-
cami, pretres možganov z nekoliko 
daljšo nezavestjo, dobro pozdravne 
poškodbe trebuha (tudi izguba vrani-
ce), poškodba oči brez trajnih posle-
dic, izguba enega prsta, izguba treh 
do petih zob),
– hudi primeri (zlomi kosti s kom-
plikacĳami in daljšim zdravljenjem 
in naknadnimi zdravniškimi posegi, 

zlom stegnenice, operacĳa trebušne 
votline s kompliciranim potekom, 
odstranitev ledvice, ileus v recedivu, 
poškodbe oziroma prekinitev seč-
ne cevi, fruktura grla, poškodbe oči 
z motnjami vida, izguba šest ali več 
zob),
– zelo hudi primeri (zlomi ter po-
škodbe mehkih delov z dolgim pote-
kom zdravljenja, bolečo oskrbo in po-
znejšimi bolečimi posegi, večkratnimi 
operacĳami, ki na koncu po nekaj me-
secih zdravljenja vendarle pripeljejo 
do zaključka, pri čemer pa  nastanejo 
težke trajne posledice, amputacĳe,
psevdoartroza velikih kosti oziroma 
lažni sklepi, poškodbe s posledico 
odvajanja blata zunaj danke (na boku 
oziroma trebuhu), izguba očesa ozi-
roma obojestranska oslabitev vida, 
poškodbe s posledico nemožnosti 
oploditve, huda skaženost (npr. izgu-
ba uhlja, izguba lasišča),
– izredno hudi primeri (izguba obeh 
očes, popolna oglušitev, zlom hrbte-
nice s popolno prekinitvĳo stržena 
in ohromitvĳo obeh nog, mehurja in
danke, dvojne amputacĳe, amputaci-
ja s fantomskimi bolečinami, druge 
hude trajne posledice, povezane s 
trajno nemočjo (strani 69 do 72)).
Preveč obsežno bi bilo navajanje vseh  
navedenih primerov iz sodne praske 
ter temelja in višin denarne odškod-
nine za nepremoženjsko škodo.

2. PREGLEDNICA 
ODŠKODNINSKIH PRIMEROV 
GLEDE NA VIŠINO PRISOJENE 
ODŠKODNINE:
Za bralca so najzanimivejše pregled-
nice z naslednjo vsebino:
– Preglednica odškodninskih pri-
merov glede na višino prisojene od-
škodnine (strani 76 do 81)
Preglednica je namenjena primerjavi 
med podobnimi odmerami odškod-
nin v okviru različnih temeljnih po-
škodbenih skupin. Zlasti zanimiva je 
primerjava najvišjih zneskov prisoje-
nih odškodnin. 
Tako se pokaže, da je bila doslej v 
Slovenĳi najvišja odškodnina do-
sojena v višini 454 povprečnih neto 
plač7 na zaposlenega v RS ob izdaji 
prvostopenjske sodbe. Šlo je za fanta, 
starega 18 let, ki je utrpel katastrofal-
no poškodbo glave in možganov. V 
knjigi so členjene posamezne postav-
ke priznane odškodnine v letu 2001 
(iz naslova telesnih bolečin, strahu, 
duševnih bolečin zaradi skaženosti in 
zaradi zmanjšanja življenjskih aktiv-
nosti). Šlo je za impresĳski zlom leve
temenske kosti, raztrganine, otekline 
in obtolčenine možganov, krvavitev 
v možganovino, zavihanje tankega 
črevesja, popoškodbeno božjast in 
kronično psihično disfunkcĳo. Tož-
nikova invalidnost je ocenjena na 90 
%, ne more komunicirati z okoljem, 
omejena je možnost šolanja, poklica, 
reintegracĳe v primarno psihofizično 
okolje, ne bo mogel imeti ljubezenskih 
in spolnih stikov, ne more govoriti, 
pogosto zapada v obup in depresĳo
in je v celoti odvisen od pomoči ma-
tere ter vezan na invalidski voziček. 
Pomembno je, da je revizĳska odločba 
poudarila, da je tožnik utrpel takšno 
katastrofalno škodo, kjer je zaradi 
prepletenosti telesnih, duševnih bole-
čin in strahu razčlenitev na posamez-
ne oblike škode praktično nemogoča. 
Ko človek po pregledu več kot 1.200 
strani opisanih odškodninskih pri-
merov pogleda še tiste, ki so na kon-
cu preglednic (poseg v druge pravi-
ce osebnosti), ugotovi, da je sodišče 
priznavalo nepremoženjsko škodo 
tudi v precej vsakdanjih dogodkih v 
našem okolju. Tako je ženska dobila 
odškodnino 55.000 (takratnih) SIT 

zato, ker jo je toženec udaril z roko po 
obrazu predvsem iz naslova intenziv-
nega primarnega strahu, ki ga je pov-
zročilo toženčevo grobo in nasilno 
ravnanje, z možnostjo strahu, da bi se 
dogodek ponovil (stran 1.312).
Če se spustim na nekoliko trivialno 
raven, je prav tako eno povprečno 
neto slovensko plačo sodišče dosodilo 
oškodovancu, ki mu je ob priložnosti 
ureditve meje toženec rekel: »Prase, 
kaj imaš iskati na moji zemlji,« ter mu 
zatem pljunil v obraz (stran 1.313).
Enako odškodnino je sodišče doso-
dilo, ko je toženec oškodovanca na 
javnem mestu pretepal, ga brcal ter 
pustil ležati na tleh. 
Še najbolj pikantna pa je zadeva, ko je 
tožnik moški, 20 let (leta 2003),prejel 
odškodnino zato, ker je toženka po-
dala lažno kazensko ovadbo, da jo 
je tožnik otipaval in lizal po prsih, o 
čemer je pripovedovala tudi prĳate-
ljem. 
Najvišja in najnižja odškodnina (454 
povprečnih neto plač na zaposlenega 
v RS – do ene plače) navajam le kot 
ilustracĳo. Koliko stane klofuta, izbit-
je enega ali več zob itn., naj si bralci 
preberejo sami. Tudi tovrstne vsebine 
so v knjigi.
Iz preglednice si lahko sami izračuna-
te povprečne mesečne neto plače na 
zaposleno osebo v Slovenĳi (stran 87)
ter mesečne razpredelnice srednjih 
tečajev BS tolarja (SIT), v primerjavi 
z evom (EUR) skozi izbrana obdobja, 
kot pomagalo. 
Kot  po navadi je pri resnih znan-
stvenih delih navedena uporabljena 
literatura (strani 92 do 96) ter stvarno 
kazalo (strani 97 do 101).

3. SKLEP
Avtorici Alenki Berger Škrk pa tudi 
izdajatelju in založniku GV Založba, 
Ljubljana velja vse priznanje za trud 
in vestno opravljeno delo, čeprav je 
(kot že v uvodu poudarjeno) knjiga 
po eni strani nadaljevanje prejšnjih 
zbirk odškodninskih primerov (GV  
Založba, 1995, 2001), po drugi strani 
pa plod raziskovalnega dela avtorice 
pri magistrskem študĳu s področja 
evropskega prava (Univerza Utrecht, 
Nizozemska) ter ob delu kot višja 
pravosodna svetovalka na Vrhovnem 
sodišču RS.
Knjižno delo ima dodatne vsebine, 
saj je v prvem delu avtorica izčrpno 
opisala aktualen proces harmoniza-
cĳe ureditve denarnih odškodnin za 
nepremoženjsko škodo na ravni EU 
in Sveta Evrope, v drugem delu pa je 
zbrala in uredila 1.255 odškodninskih 
primerov v času zadnjih desetih let, 
kadar je bila predmet sodnega spora 
višina odškodnine za nepremoženj-
sko škodo. Zbrana sodna praksa, ki jo 
je v okviru revizĳskega presojanja ob-
ravnaval civilni oddelek Vrhovnega 
sodišča RS, je razvrščena v 19 temelj-
nih poškodbenih skupin glede na vr-
ste poškodb, znotraj skupin pa glede 
na višino prisojene odškodnine. 
Slovenska sodna praksa zadnjih dese-
tih let je pokazala, da je pri odločanju 
o višini odškodnine za nepremoženj-
sko škodo najpomembnejše vredno-
tenje v vsakem posamičnem primeru. 
Nikakršnih  preglednic ali tarif ni. Pa 
vendar so prikazani primeri lahko 
vsakomur, ki se ukvarja s tem podro-
čjem, vodnik pri  temeljni orientacĳi,
v kakšnih gabaritih (glede temelja kot 
višine zahtevkov) naj se giblje. Zato 
ocenjujem, da je avtorica odgovorila 
na  glavno vprašanje:
»Kako v denarju ovrednotiti psihič-
no in fizično trpljenje?«

Doc. dr. Bojan Kukec,
odvetnik na Vrhniki

1 Takrat so gradivo Vrhovnega sodišča RS zbrali in uredili mag. Dunja Jadek 
Pensa in še trĳe soavtorji, tokrat pa so v prikazanem delu dr. Dunja Jadek Pensa
in dr. Damjan Možina recenzenti.
2 Zajeti so vsi tisti odškodninski primeri, ki še niso bili obravnavani v omenjeni 
zadnji zbirki sodne prakse iz leta 2001 oziroma jih je obravnaval civilni oddelek 
Vrhovnega sodišča v obdobju od drugega polletja leta 2000 do prvega polletja 
2010.
3 Avtorica (stran 19) tudi opozori, da je slovenska ureditev ustreznejša kot po-
polna opustitev objektivno-subjektivnega koncepta, kot je svoj odškodninski 
sistem zasnoval novi hrvaški Zakon o obveznim odnosima (ZOO/2005). Iz 

lastnih izkušenj, ko sem predaval hrvaškim kolegom v Zagrebu in Splitu, sem 
zaznal, da imajo s tako širokim konceptom osebnostnih pravic velike težave, 
saj so odstopili od (še vedno) slovensko sprejetega načela »numerus clasusus«, 
kar pomeni, da so pravno priznane škode zgolj tiste, ki so naštete v OZ. Njihova 
sodišča so zato »zasuta« s tovrstnimi tožbami. Po moji sodbi so šli preširoko in 
slišati je že prve glasove, da se bodo morali vrniti bližje prejšnji urediti, podo-
bno slovenski. 
4 Leta 2009 je bilo v civilnem oddelku VS RS vloženih 292 predlogov za dopusti-
tev revizĳe, od tega je do 27. 5. 2010 ostalo nerešenih 23 odškodninskih zadev, 
od vseh pa je le v šestih zadevah VS RS s sklepom dopustilo revizĳo glede vpra-

šanja višine odškodnine za nepremoženjsko škodo – poenostavljeno rečeno: Sta 
dve bistveni določili , ki ju je treba izkazati: različna sodna praksa ter pravna 
pomembnost zadeve za razvoj odškodninskega prava.
5 Že v letu 1977 je v naš sistem tovrstno metodo teoretično prenesel prof. dr. 
Lojze Ude.
6 Glej strani 69 do 75 knjige.
7 Upoštevaje zadnje statistične podatke bi danes odškodnina znašala 449.006 
EUR, če vemo, da je povprečna mesečna plača v gospodarstvu RS znašala v 
decembru 2010 989 EUR (vir: SURS).

Avtorica: mag. Alenka Berger Škrk
Izdajatelj: GV Založba
Recenzenta: dr. Dunja Jadek Pensa in 
dr. Damjan Možina
Naklada: 600 izvodov, Ljubljana 2010, 
1.315 strani
Cena: 124 EUR

Pravo za občane

Koliko znaša 
pravična odškodnina 
za nepremoženjsko škodo?
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Kriza, s katero se že dve leti otepamo, je  zelo 
načela tudi slovenske obrtnike in male pod-
jetnike. Mnogi, predvsem povezani z velikimi 
gradbenimi sistemi, so znašli v bankrotu, drugi 
so odpustili  večino delavcev in zmanjšali obseg 
poslovanja na raven, ki ga lahko še obvladajo s 
skromnimi finančnimi resursi, kajti tudi banke 
niso več tako »radodarne« s posojili, kot so bile 
pred izbruhom krize. Dva največja gradbena 
sistema, SCT in Vegrad, sta klonila in za sabo 
potapljata množico obrtnikov in podjetnikov, ki 
so kot podizvajalci opravili dela na objektih, kjer 
sta bili podjetji glavna izvajalca. Obrtniki in mali 
podjetniki zdaj čakajo na drobtinice, ki jih bodo 
morda dobili bodisi po poti prisilne poravnave  
bodisi iz stečajne mase  obeh podjetĳ. V stečajih 
pa so se znašla tudi druga velika gradbena pod-
jetja, kar ima pomembne multiplikativne učinke 
na poslovanje podizvajalcev, ki ostajajo brez dela 
in plačil za že opravljeno delo. Med obrtniki in 
malimi podjetniki je globoko usidrano mišljenje, 
da država z svojimi ukrepi ekonomske politike 
gospodarskemu sektorju ne namenja temu do-
volj skrbi in se še  vedno mačehovsko obnaša do 
njega. Zato javno opozarjajo, da nas iz krize ne 
bodo izvlekle zdrahe in afere, ampak ustvarjal-
no,  trdo in vztrajno delo, podjetniška iniciativ-
nost in poslovno ravnanje, dobiček in ne izguba, 
odličnost in kakovost, znanje, poštenost, čast in 
etičnost. To so vrednote, ki so žal v Slovenĳi iz
dneva v dan bolj zanemarjene. K temu dodajajo, 
da je v državi, kjer je siva ekonomĳa postala »so-
cialni korektiv«, kjer je pošteno zaslužiti greh, 
kjer ni kaznovan tisti, ki ne plača v roku, kjer 
se vse več ljudi in podjetĳ zanaša na pomoč iz 
proračuna, zagotovo ni vse prav. Zagotovo pa 
tudi ni vse narobe, kot poskušajo dokazovati vsi 
tisti, ki se z vsemi silami borĳo proti kakršnim 
koli spremembam in poskušajo restavrirati stare 
odnose in stare navade. Podjetniki smo za spre-
membe, vendar za spremembe, ki bodo sprostile 
in motivirale podjetniško iniciativnost in ustvar-
jalnost. Iz krize nas ne more rešiti iz dneva v dan 
bolj prazen proračun države! Nujni so ukrepi, ki 
bodo takoj sprostili podjetniško aktivnost in po-
spešili rast podjetĳ, razbremenili gospodarstvo,
davčno podprli investicĳe in zaposlovanje in 
zmanjšali obremenitev gospodarstva! Ustaviti je 
treba plačilno nedisciplino, zmanjšati sivo eko-
nomĳo, sprostiti trg delovne sile in zagotoviti
delovanje pravne države!
Tudi pri nas se je v zadnjem desetletju dvajsetega 
stoletja in prvem desetletju enaindvajsetega zgo-
dila »tiha revolucĳa«. Struktura gospodarstva se 
je bistveno spremenila, razpadla je večina veli-
kih gospodarskih gigantov in konglomeratov, 
namesto njih in ob nekaterih, ki so preživeli prvi 
val podjetniške revolucĳe, pa se je pojavilo nekaj
deset tisoč novih podjetĳ in podjetnikov. Skupaj
jih je danes v Slovenĳi  več kot 130 tisoč, med 
njimi tudi veliko takšnih s potencialom rasti, saj 
imajo izviren izdelek ali storitev.
In kako pospešiti rast teh podjetĳ? V zbornici
pravĳo, »da bi morali razviti poslovno okolje, ki 
bo podjetništvu in podjetnikom prĳazno. Izko-
ristiti moramo visoko stopnjo inovativnosti, ki 
jo na mednarodnih letvicah dosegamo zadnja 
leta. Spodbuditi in razviti aktivne strategĳe po-
vezovanja podjetnikov za nastop na tujih trgih 
in oprostiti dela dajatev vse, ki izvažajo. Omo-
gočiti moramo normalno delovanje trga dela 
ob hkratnem izboljšanju razmer za delo, za na-
predovanje, spodbuditi lojalnost in pripadnost 
ter osebno rast zaposlenih. Povečati dostopnost 
strokovnjakov in podjetniškega menedžmen-
ta, ki zna voditi podjetja do mednarodnih raz-
sežnosti, ter razviti izobraževalni sistem, ki bo 
kadre pripravljal za ustvarjalno in inovativno 
delo. Da bi bila Slovenĳa bogata, da bi ustvar-
jali visoko dodano vrednost, moramo vsi, tako 
delavci kot podjetniki, zaslužiti mnogo več kot 
doslej. Usmeriti se moramo v končne izdelke in 

razviti nekaj zmagovalnih blagovnih znamk. 
Poleg tega pa mora država z davčnim sistemom 
spodbuditi odpiranje novih delovnih mest in 
investicĳe, sprostiti finančni trg in vlaganja na-
rediti zanimiva tudi za tuji kapital. Če to zago-
tovimo malim gospodarskim subjektom in med 
njimi podjetjem s potencialom rasti, potem bodo 
v času ponovne hitre rasti slovenskega gospo-
darstva tudi vse druge reforme bistveno manj 
boleče in tudi lažje izvedljive«. Tako razlagajo v 
Obrtno-podjetniki zbornici Slovenĳe svoje cilje.
Zato pa bi morali nemudoma urediti plačilno 
disciplino in sivo ekonomĳo, ki sta rak rana v
naši družbi. Zapisali so, da je treba nemudoma 
najti pot in sredstva za spopad s plačilno nedis-
ciplino, ki grozi s propadom tisočem slovenskih 
podjetĳ in z brezposelnostjo deset tisočem zapo-
slenih, za obračun s sivo ekonomĳo in delom na
črno, ki dejansko pomeni hudo stopnjo držav-
ljanske nepokorščine, z delovanjem bolj fleksi-
bilnega trga dela, z uveljavitvĳo pravne države 

(kjer so v mnogočem prav samostojni podjetniki 
in mikropodjetja še vedno zapostavljeni in v ne-
enakopravnem položaju z drugimi pravnimi in 
fizičnimi osebami). O tem smo se pogovarjali 
tudi z Markom Popitom, predsednikom Ob-
močne obrtno-podjetniške zbornice Vrhnika. 

Pred petintridesetimi leti so se v svoje 
združenje povezali tudi obrtniki tedanje 
Občine Vrhnika, ki je takrat sicer slovela 
še po razviti usnjarski, lesarski, elektro in 
kemični industrĳi. Delo v tovarni je bilo
prestižno, obrt pa je capljala za razvojem in 
ni imela zadostne družbene podpore. Kako 
je nastajalo povezovanje obrtnikov?

Najprej so se obrtniki kot nekakšna sekcĳa znaš-
li pod dežnikom tedanje Socialistične zveze de-
lovnega ljudstva. S spremembami okoliščin, pa 
tudi s širšim družbenim spoznanjem, da je treba 
obrti namenjati v razvojnem  pomenu več skr-
bi, je nato iz združenja obrtnikov nastala obrt-
na zbornica in za njo zdajšnja oblika organizi-
ranosti obrtnikov in malih podjetĳ – Območna 
obrtno-podjetniška zbornica. V prejšnjem siste-
mu oblasti niso bile naklonjene zasebni pobudi 
in na njej temelječem razvoju obrtništva, saj so 
povsod videli nevaren kapitalizem. Razvoj za-
sebnih obrtnih delavnic so dejansko onemogo-
čale s predpisovanjem dovoljene kvadrature za 
delavnico, s številom zaposlenih in mačehov-
skim odnosom do obrtnikov na področju po-
kojninskega in zdravstvenega zavarovanja. V 
sredini sedemdesetih let je moj oče gradil novo 
delavnico, vendar bi zaradi predpisov lahko  ob-
segala le 75 kvadratnih metrov. Togo zapoved je 
zaobšel tako, da je zgradil več manjših objektov. 
V tistem času sicer niso več podirali delavnic, 
vendar tistega, ki ga enkrat kača piči, postane 

previdnejši. Pri nas smo bili previdnejši tudi 
zato, ker so staremu očetu po vojni nacionalizi-
rali njegovo delavnico na Logu.  

Sčasoma se je tudi v družbi spremenil od-
nos do obrtništva?

Počasi, zelo počasi se je spreminjal ta odnos. Če-
prav so se pogoji za delovanje obrti liberalizirali, 
pa so se zasebni obrtniki vseskozi soočali z raz-
ličnimi ovirami v razvoju in tudi z nesmiselno 
miselnostjo med ljudmi, da so sami zajedavci, ki 
ne plačujejo davkov, ali pa se jim izmikajo kjer 
se le da, odirajo ljudi, jih goljufajo itn. Toda med 
njimi ne boste našli primerov, ki smo jim priče 
danes, ko sodobni menedžerji kupujejo tovarne, 
še prej pa jih osiromašĳo, da bi jih kupili čim ce-
neje, mečejo ljudi na ceste in prav nič jim ni mar 
za bedo, ki jo povzročajo. To so ljudje, ki niso 
niti povohali notranjosti delavnice ali tovarne, 
vse gledajo le skozi številke, ne pa kaj se skriva 
z njimi. 

Obrtniki, ki imajo večinoma status samo-
stojnega podjetnika, so nekakšni mojstri 
za vse v proizvodnem in poslovnem pro-
cesu, vsaka poslovna odločitev pa prinaša 
s sabo tudi tveganje, saj zanjo odgovarja z 
vsem premoženjem?

Tako je. Za vse, kar počnem, odgovarjam ne le z 
denarjem na računu, ampak tudi z delavnico in 
hišo, če bi bilo treba. Družbe z omejeno odgo-
vornostjo, ki jih imamo tudi v obrtno-podjetni-
ški zbornici, le s premoženjem družbe. Sicer pa 
si mali podjetniki in obrtniki res ne moremo pri-
voščiti režĳe, saj bi bile naše storitve predrage. 
Zato delamo praktično ves dan. So pa zdajšnje 
razmere zares neznosne in ne omogočajo nor-
malnega razvoja in življenja. Še zlasti obupujejo 
podizvajalci v gradbeništvu, ki zaradi plačilne 
nediscipline, prisilnih poravnav in stečajev osta-
jajo brez vsega. V nevarnosti se je znašlo premo-
ženje, ki so ga ustvarjale tri generacĳe ljudi. Ne-
kateri so čez noč ostali brez vsega. Fantje delajo 
samomore, drugi iščejo vse mogoče možnosti za 
rešitev.

Na območju vaše zbornice za zdaj ni čutiti 
prevelikega osipa obrtnih delavnic in ma-
lih podjetĳ, čeprav verjetno kriza udarja 
po vseh?

V našo območno zbornico, ki deluje v občinah 
Vrhnika, Borovnica in Log – Dragomer, je vklju-
čenih skupaj 686 obrtnikov in družb z omejene 
odgovornostjo. Borovnica ima 92 obrtnikov, Log 
- Dragomer 105,  Vrhnika pa 489. Skupaj nas je 
torej 686. 134 je družb z omejeno odgovornost-
jo in 552 samostojnih podjetnikov. Tako imamo, 
denimo, 72 prevoznikov, 85 kovinarjev, 46 avto-
mobilskih servisov, 48 gostincev in živilcev, 58 

inštalaterjev - energetikov, 143 gradbincev itn. 
Lani je 72 obrtnikov prenehalo z dejavnostjo, 
na novo pa je bilo registriranih 60 samostojnih 
podjetnikov. Opažamo, da nekateri podjetniki, 
se razbremenili, ponujajo svojim zaposlenim, 
da preidejo v status samostojnega podjetnika, 
kar je na neki način zmanjševanje zaposlenih, 
vendar brez ovir in stroškov, ki jih vsebuje de-
lovno-pravna zakonodaja. Takšen način zmanj-
ševanja zaposlenih zaradi poslovnih razlogov je 
izhod v sili, kajti odpuščanje delavcev, pa tudi 
zaposlovanje novih, je v naši zakonodaji preveč 
togo urejeno in ovira nastanek fleksibilnega trga
dela. 

Toda na zavodih za zaposlovanje so množi-
ce ljudi, ki ne vedo, ne kod ne kam!

In hkrati morate dodati, da marsikdo med njimi 
ni pripravljen prevzeti dela, ki se mu ponuja. 
Ljudje so na zavodu, dobĳo nadomestilo in s še 
socialnimi podporami dobĳo več, kot če bi bili 
zaposleni. Mnogi hočejo biti na zavodu, da do-
bĳo nadomestilo, hkrati pa delajo na črno, nam 
nelojalno konkurirajo, država pa od njihovega 
dela na črno ne dobi nič. Če so dobri, si v do-
glednem času ustvarĳo zadosten kroga strank in
tudi po izgubi pravic na zavodu delajo naprej 
na črno. Cene njihovih storitev pa niso bistveno 
nižje od obrtnikov, ki redno plačujejo vse dajat-
ve, izdajajo račune za opravljeno delo in  jamčĳo
za kakovost storitve. Skoraj deset milĳard evrov
se obrne na sivem trgu, kar ni le nelegalna kon-
kurenca vsem tistim, ki delajo legalno, temveč 
pomeni tudi višjo obremenitev vseh, ki plačuje-
jo davke in prispevke, saj tako velik obseg sive 
ekonomĳe  pomeni tudi velik izpad prihodkov
javnih blagajn. 

Kaj storiti?

Naša zbornica je predlagala splet ukrepov, kako 
se lotiti omejevanja sive ekonomĳe. Predlog za-
kona o preprečevanja dela in zaposlovanja na 
črno je bistveno bolšji od dosedanjih ukrepov 
na tem področju. Kljub temu pa bi morali še 
zmanjšati izjeme, ki se ne štejejo kot delo ozi-
roma zaposlovanje na črno, v večji meri mora 
postati naročnik dela in ga  vzpodbujati, da se 
ne bo posluževal dela na črno. Naša zbornica 
tudi predlaga, da se spremeni zakon o graditvi 
objektov v lastni žirĳi ali pa naj velja takšen na-
čin gradnje le za manjše, pomožne objekte do 
največ 20 kvadratnih metrov površine. Dobro 
bi bilo tudi, če bi na novo določili obseg do-
polnilnih dejavnosti na kmetĳah, ki morajo biti
vezane na primarno kmetĳsko dejavnost – tako 
imajo urejeno tudi v Avstrĳi in v Italĳi –, vse 
druge dejavnosti, ki jih zdaj kmetje opravljajo 
kot dopolnilne, pa naj se opravljajo kot klasične 
pridobitne dejavnosti, v statusni obliki samo-
stojnega podjetnika ali gospodarske družbe, 
torej pod enakimi pogoji, kot to počno drugi 
gospodarski subjekti. 
In še na nekaj je treba opozoriti. Le z represiv-
nimi ukrepi ne bo mogoče zmanjšati obsega 
sive ekonomĳe. Po oceni naše zbornice bi lahko 
k redu na tem področju veliko prispevale sti-
mulacĳe za vse državljane. Temu pravimo, da 
»vsak račun  šteje«.  Zato bi morali doseči sa-
mokontrolo med državljani na eni strani in na 
drugi nagraditi državljane za poslovanje z ra-
čuni. Zato predlagamo, da se povsem na novo 
uredi obdavčitev dohodkov državljanov, torej 
dohodnina, in to tako, da je v načelu vsak evro 
obdavčljiv, razen, ko se njegova poraba izkaže 
z verodostojno listino. Z računom ali pogodbo. 
Na tak način bi lahko naredili največ za zmanj-
ševanje sive ekonomĳe in  jo spravili na raven,
kakršno imajo, denimo, v Švici in v Avstrĳi. Če 
bi spremenili družbeno ozračje do tega proble-
ma, se ne bi slabo počutil tisti, ki zahteva račun 
od obrtnika, ampak tisti, ki ga ne izda. 

Inž. Marko Popit, predsednik Območne obrtno-podjetniške zbornice Vrhnika, ki letos praznuje 35-letnico nastanka:

»S poštenim delom lahko dobro živiš, 
ne moreš pa v enem letu zaslužiti za celo življenje!«
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Katere bistvene sprememba pred-
lagate na področju delovno-pravne 
zakonodaje? Pri tem boste zagotovo 
trčili na ostre ugovore sindikatov, ki 
so proti vsakim spremembam? 

Sindikati se z vsemi močmi upirajo spre-
membam delovno-pravne zakonodaje, 
kar ni dobro in duši gospodarski razvoj. 
Mi se zavzemamo za, da zakonodajalec 
z zakonom ureja le minimalne pravice iz 
delovnih razmerĳ. Zato predlagamo, da se
skrajša odpovedni rok, če odpoveduje po-
godbo o zaposlitvi delodajalec, na 30 dni, 
če ima delavec manj kot 15 let delovne 
dobe pri delodajalcu. 60 dni pa naj bi bil 
rok, če ima delavec najmanj 26 let delovne 
dobe pri delodajalcu. K našim zahtevam 
sodi tudi znižanje odpravnine delavcu, če 
se z njim prekine pogodba iz poslovnih 
razlogov ali zaradi njegove nesposobno-
sti. Odpravnino naj bi tudi ob odpovedi 
enotno znižali na eno petino osnove za 
vsako leto dela pri delodajalcu, če je zapo-
slen pri njem več kot eno leto. Hkrati pa bi 
morali še letos ustanoviti tripartitni sklad 
za odpravnine. Dobro bi bilo tudi, če bi ob 
spremembah zakonodaje razmislili o de-
finicĳi »starosti«, s katero opredeljujemo 
starejšega delavca, predvsem pa, ali je  še 
ustrezno določeno, da zakon določa pravi-
ce, ki zaradi stroškov pomembno vplivajo 
na zaposljivost starejšega delavca. Mislim 
na dodatek za minulo delo, letni dopust, 
odpravnino ob upokojitvi, saj so to za de-
lodajalca veliki stroški. 

Najhujši problem je ta čas v plačilni 
nedisciplini. Najbolj jo občutĳo mi-
kro- in mala podjetja, predvsem tista, 
ki so podizvajalci pri večjih podjet-
jih, kajti ponekod so se plačila dobe-
sedno ustavila. Vlada se sicer zaveda 
problema, tudi ukrepa, vendar po 
mnenju Obrtniško-podjetniške zbor-
nice ne dosega želenih rezultatov.

Ukrepati bi morali že zdavnaj, saj so za-
mude pri plačilih že dolgo znan pojav v 
Slovenĳi. Pa očitno tudi drugod po Evropi. 
Zato je Komisĳa Evropske unĳe izdala di-
rektivo o 30-dnevnem plačilnem roku, ki 
jo je treba implementirati v Slovenĳi. Naj-
prej je po našem mnenju treba uzakoniti 
obvezen pobot, ki naj bo vsakih 60 dni in 
v katerem bo treba prĳaviti vse zapadle
terjatve. Spremeniti je treba insolvenčno 
zakonodajo tako, da se ukine zakonska 
prisilna poravnava ali pa se na drugi si-
stemski način uredi zaščita in pravice ma-
lih upnikov. Po našem predlogu izvršba 
naj ne bi zadržala izplačila, neplačevanja 
podizvajalcev pa naj se uredi pri javnih 
naročilih tako, da naročnik neposredno 
plačuje podizvajalcem v celotni verigi. V 
zadnjem času je vlada bolj prisluhnila na-
šim predlogom, jih vključuje v svoje ukre-
pe in zakonski material, vendar mora mar-
sikaj sprejeti še parlament, njegovi mlini 
pa meljejo počasi. 

Predlagali ste tudi podaljšanje ve-
ljavnosti zakona o delnem povračilu 
nadomestila za plače v času krize?

Že v lanskem julĳu smo to naredili, saj je
naša zbornica že takrat zaznala vse večje 
probleme v gradbeništvu, ki je dandanes 
zares v krizi. Zakon, ki je bil sprejet pred 
dvema letoma, je namreč koristil pred-
vsem večjim podjetjem, v bistveno manjši 
meri pa so ga koristili majhni podjetniki. 
Denar, ki je bil namenjen za nadomestila 
plač, pa ni bil izkoriščen. Zdaj bi ta ukrep 
koristil predvsem gradbincem za subven-
cioniranje čakanja na delo, saj bi omogočil 
delodajalcem, da bi s svojimi obstoječimi 
kadri prebrodili krizo. 

Če se povrneva na nekatere specifič-
nosti dela v obrti, se postavlja vpraša-
nje, zakaj se ljudje neradi odločajo za 
zaposlitev pri obrtniku in raje delajo 
v tovarni? 

Zagotovo ne zaradi plač, saj so praviloma 
plače pri nas višje. Pred časom sem ponu-
jal delavcu iz Kovinarske zaposlitev pri 
meni in za polovico višjo plačo, kot jo je 
imel tam. Ni hotel sprejeti moje ponudbe. 
V Kovinarski je delal osem ur in po konča-
nem delavniku je bil prost in svoboden. Pri 
obrtniku ne moreš tako natančno  končati 
delavnika kot v tovarni. Lahko tudi dela 
na črno. V preteklosti je bilo delo v tovarni 
zagotovljeno, varno, v obrti pa je bilo več 
tveganja. No, kakor koli že, danes je člo-
vek brez službe, jaz pa še zmeraj delam s 
svojimi sodelavci.. 

In kako zase obračunavate mesečno 
plačo?

Za zaposlene velja takšen sistem kot drug-
je. Bruto plača, prispevki in nato neto pla-
ča. Lastnik obratovalnice in podjetnik pa 
nimata plače, ampak plačujeta prispevke 
glede na ustvarjeni dohodek. Mene v bi-
stvu davkarĳa uvrsti, glede na višino do-
bička, v razred za plačilo prispevkov. So 
pa plače dejansko preveč obremenjene pri 
nas. Če dobi delavec 2.000 evrov bruto 
plače, znaša njegov neto osebni dohodek 
1.100 evrov, kar je v primerjavi z drugimi v 
Evropi zares veliko. Sicer pa težko dobimo 
delavce, čeprav so plače boljše kot v tovar-
nah. Mladi ne bi bili radi umazani,  ampak 
bi v glavnem vsi šli na gimnazĳe in nato
še naprej študirali. Če bo šlo tako naprej, 
bomo imeli le družboslovce, trgovce, ljudi, 
ki bodo poslovali s kovčki in mobiteli. Le 
kdo bo pa delal in ustvarjal novo vrednost, 
me zanima?  Kar poglejte v naše poklicne 
šole. Ne dobiš več Slovenca, ki bi se šolal 
za gradbenega delavca, kovinarja 

Zato pa prihajajo k nam, predvsem 
v gradbeništvo, skupine delavcev iz 
nekdanjih jugoslovanskih republik, 
ki opravljajo takšna dela?

Organizira jih »gazda«, človek, ki je na-
vadno že dalj časa v Slovenĳi, jih pripelje
sem in nato delajo v nemogočih  razme-
rah in brez vsake varnosti na deloviščih. 
»Gazde« so navadno registrirani kot pod-
jetniki in delavce prodajajo na posamez-
nih projektih. V  resnici nimamo slabe za-
konodaje v takih primerih, veliko papirjev 
potrebuješ, če hočeš zaposliti delavca, a 
sem na lastne oči videl, kako  preprosto 
in z lahkoto so »gazde« prihajali do delo-
vnih dovoljenj in zaposlovali ljudi. Hudo 
mi je smrdelo na korupcĳo. Sam pa sem
imel kar precej težav z vsemi dovoljenji za 
enega človeka z juga. 

V kakšno pomoč pa je lahko obrtni-
kom občina?

Sistem financiranja lokalne samouprave
je postavljen tako, da so občine odvisne 
od števila prebivalcev, po glavarini, ne pa 
tudi od  gospodarske dejavnosti. Razen na-
domestila za stavbno zemljišče v bistvu ne 
dobĳo od obrti in podjetnikov ničesar. Pa 
vseeno so se v nekaterih občinah v prejš-
njem obdobju zelo potrudili in ustvarili z 
obrtnimi conami ustrezne pogoje za razvoj 
obrti in industrĳe. Če pogledate sosednjo 
logaško občino, lahko vidite, kaj lahko 
stori občina, ki noče postati le spalno na-
selje, ampak se tudi industrĳsko razvĳati
ter omogočati svojim ljudem, da dobĳo
zaposlitev. Na Vrhniki nobene industrĳske
ceno nismo razvili do konca, propadel je 
zametek podjetniškega inkubatorja pod 
Hrušico in tisti, ko smo kupili zemljišča 
za svoje delavnice v tej industrĳski coni,
nismo zadovoljni s postorjenim s strani 
občine. Ne vem, zakaj se občinski možje 
tako bojĳo industrĳe in malce močnejšega 
obrtništva na Vrhniki? Ne vsa umazana 
industrĳa, ki bi zastrupljala okolje. Vrh-
nika je na tem področju izgubila razvojni 
korak in dejansko postala spalno naselje, 
kar se lahko občini tudi maščuje. Dobro, 
če prebivalci imajo službe drugje, pa še 

dobro plačane,  dobiva občina več. Kaj pa 
če se naseljujejo ljudje z majhnimi plača-
mi, ljudje brez stalnih služb in socialno 
šibki? Takrat pa trpi občinski proračun, 
saj je treba investirati v nove vrtce, šole, 
v zdravstvo in nenazadnje tudi pomagati 
občanom, ki so socialno ogroženi. 
Upam, da bo sedanji župan, ki izhaja iz 
gospodarstva, tematiki gospodarskega 
razvoja občine namenil vrč skrbi in skupaj 
z nami ter drugimi dejavniki soustvarjal 
atmosfero, ki bo spodbujala podjetništvo. 
Podjetniki in obrtniki ničesar ne zahteva-
mo od občine zastonj, ravno velik strošek 
za občino pa tudi ne bi bil, če bi imela člo-
veka, ki bi nadaljeval delo na industrĳskih
in obrtniških conah.  Zdaj naši člani zapo-
slujejo poleg sebe še okrog 850 ljudi, kar je 
zagotovo lepa številka. Seveda morajo biti 
tudi cene zemljišč konkurenčne, omogoče-
na mora biti možnost za širitev dejavnosti, 
vendar za zdaj vrhniška cona tega ne omo-
goča in naši podjetniki se raje odločajo za 
svoje delovanje v logaški občini. 
V letošnjem proračunu Občine Vrhnika je 
zaznati novi veter, saj so se subvencĳe go-
spodarstvu povečale iz devet na 15 tisoč 
evrov. Gre za subvencioniranje obrestne 
mere za posojila, sofinanciranje nastopov
na sejmih in za izobraževanje. Ni velik de-
nar, je pa dobra poteza. 

Članstvo v obrtno-podjetniški zbor-
nici je obvezno. Kritike na ta račun, 
pa tudi na račun kmetĳsko-gozdarske
zbornice, ki ima prav tako obvezno 
članstvo, se stopnjujejo. Toda očitno 
kaj kmalu še ne bo prostovoljnega 
članstva. Kako razporejate članarino 
znotraj sistema v državi?

Vsaka območna zbornica je samostojna 
pravna oseba s svojim računom. 32,5 od-
stotka članarine odvajamo Obrtno-podjet-
niški zbornici Slovenĳe, torej naši krovni 
organizacĳi, preostalo pa ostane na ob-
močju za njeno delovanje. Članarina je od-
visna od števila zaposlenih delavcev, ki jih 
ima obrtnik. Če dela sam, plača  na mesec 
20 evrov članarine, do treh zaposlenih pla-
ča 30 evrov, do 10 zaposlenih štirideset in  
več kot deset zaposlenih 50 evrov. Takšnih, 
ki bi imeli več zaposlenih, pa je zelo malo. 
Doslej so bili v glavnem v gradbeništvu. 
Članstvo je obvezno za tiste, ki oprav-
ljajo obrtno ali obrti podobno dejavnost 
kot glavno dejavnost. Drugi pa se lahko 
prostovoljno vključĳo v zbornico in imajo
enake pravice kot obvezni člani. Tudi ne-
kaj prostovoljnih članov imamo. Sicer pa 
imamo na območni zbornici več sekcĳ, ki
so aktivne, članstvo pa sproti obveščamo 
z aktualnimi odločitvami zborničnih orga-
nov v državi, s spremembami zakonodaje 
in na različnih seminarjih izobražujemo 
naše člane. Pri tam se poslužujemo me-
sečnika Poročevalec, ki je glasilo Območne 
obrtno-podjetniške zbornice Vrhnika. Si-
cer pa je razvito tudi športno in družabno 
udejstvovanje članov in naših upokojen-
cev, ki jih decembra vsako leto pogostimo 
na srečanju. Pred novim letom imamo tudi 
novoletni ples, poleti  pa piknik. 

In kako boste obeležili petintrideseto 
obletnico združevanja obrtnikov na 
našem območju?

V začetku junĳa bo množično srečanje 
članov s kulturnim programom. Sam si 
najbolj želim, da bi mladi rodovi vse bolj 
hodili po poteh njihovih staršev in nada-
ljevali obrtniško in podjetniško dejavnost 
v novih okoliščinah, ki zagotovo  terjajo 
tudi več znanja, uporabe novih tehnolo-
gĳ in zahtevnejši je boj na konkurenčnem 
trgu. Zato bi morala v družbi prevladati 
miselnost, da se lahko le s poštenim delom 
dobro živi in da ni mogoče v enem letu za-
služiti za vse življenje, kar marsikdo misli 
dandanes. 

Marjan Horvat (foto: S.S.)

Horoskop za mesec 
marec
OVEN
V tednu, ki je pred vami boste največ časa posvetili poslov-
nim zadevam, ki vam že nekaj časa ne dajo miru. Počasi bo 
potrebno narediti kakšen korak in se soočiti z nastalo situa-
cĳo. Veliko dela se obeta preko poznanstev. Nekaj več dobre
energĳe boste deležni na ljubezenskem področju.

BIK
V prvi polovici tedna se vam bodo nakopičili dogodki, s 
katerimi ste do sedaj odlašali. Največ sreče boste imeli tisti, 
ki se ukvarjate s prodajo. Na čustvenem področju vas lahko 
zmoti nerazpoloženje partnerja, ki se ukvarja s svojimi teža-
vami in se ne bo sposoben prilagoditi vaši situacĳi.

DVOJČKA
Postajate vedno bolj nestrpni, saj se vam zadeve kopičĳo. Ti-
sti, ki ste v fazi izobraževanja, boste morali čim prej zaklju-
čiti. Veliko energĳe vam bodo jemale malenkosti, ki bodo po
eni strani nepomembne, po drugi strani pa potrebne rešitve. 
Zdravje vam bo dobro služilo.

RAK
Glede na vaše trenutno stanje na čustvenem področju se vam 
lahko začnejo zadeve podirati, če se ne boste posvetili situ-
acĳi. Partner vas pogreša, vendar vam tega ne bo povedal
na glas. Organizirajte kakšno romantično večerjo ali pa ga 
peljite na izlet v naravo. Pogovorita se!

 LEV
V prvih dneh tedna boste deležni nekoliko slabšega počutja. 
Pĳte več tekočine in se gibajte, s tem boste preprečili nega-
tivne energĳe. Ljubezen vam bo naklonjena, vendar se bo-
ste morali zanjo na nek način boriti. Tudi samskim se obeta 
nova, prĳetna oseba, ki vas bo navdušila.

DEVICA
Nikar ne imejte občutka, da ste sami na svetu, saj imate pri-
jatelje, ki se lahko zanesete na njih. Le poklicati jih morate. 
V četrtek se vam bo nakopičilo ogromno dela, ki ga boste 
sami težko opravili, zato bi bilo priporočljivo, da za pomoč 
prosite svoje sodelavce ali prĳatelje.

TEHTNICA
Utrujenost, ki ste ji bili priča v zadnjem obdobju se počasi 
umika vstran. Prihajate v obdobje, ko se boste počutili moč-
ne in zadovoljne. Zato je ta teden dober čas, da se začnete 
posvečati novim projektom ali zadevam, ki so že nekaj časa 
na vidiku, pa nekako niste imeli energĳe zanje.

ŠKORPĲON
Vaša pozitivna energĳa bo prisotna povsod, kjerkoli se boste
pojavili. Reševali boste tudi situacĳe drugih, saj ste trenutno
v obdobju, ko ste zelo močni in samozavestni. V družbi se 
boste veliko smejali in dvigovali energĳo ostalim prĳateljem.
Bodite čim bolj objektivni.

STRELEC
Z veseljem se boste lotili poslov, ki so pred vami, saj se vam 
preko njih obeta čudovit zaslužek, ki vas bo nekoliko rešil 
na finančnem področju. Zaljubljeni boste v svojega partnerja
in težko vas bo kdo od tega odvrnil. Samski pa se poskusite 
več gibati v družbi.

KOZOROG
Nič se vam ne bo zdelo nemogoče, še posebej v prvih dneh 
prihajajočega tedna. Sedaj imate možnost, da se rešite do-
ločenih dvomov, ki ste jih imeli zaradi svoje nesigurnosti. 
Ljubezen vam bo naklonjena še posebej čez vikend, ko bosta 
imela s partnerjem tudi nekaj več časa zase.

VODNAR
Vodnarji se boste v tem tednu posvečali reševanju poslovnih 
in finančnih zadev, s katerimi ste nekoliko v zaostanku. Pri-
poročljivo je, da se obrnete na prĳatelja, ki te zadeve obvlada
in ga prosite za nasvet. Najboljše se boste počutili v soboto, 
ko boste deležni družbe osebe, ki vam je všeč.

RIBI
V ponedeljek in torek vas čakajo manjše preizkušnje na lju-
bezenskem področju. Pazite, koliko in kaj boste povedali, da 
si ne naredite nepotrebnih težav. Nekdo vas bo v določeni 
situacĳi narobe razumel. Finančne zadeve pa bodo potekale
brez večjih zapletov, ustaljeno.
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Smeti, kam z njimi?
Čeprav je Slovenĳa med novejšimi članicami evropske družine zelo dejavna pri ločevanju odpadkov, jo na tem področju še vedno čaka 
veliko dela, saj naj bi po nekaterih podatkih na odlagališčih še vedno pristalo okoli 80 odstotkov odpadkov, medtem ko je povprečje v 
Evropski unĳi 40 odstotkov. Potrebno bo torej učinkovitejše ločevanje, kjer občinam Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer ni kaj opo-
rekati, saj so prek Komunalnega podjetja Vrhnika vodilne na področju ločevanja v Slovenĳi. V luči te problematike smo obiskali nekaj 
glavnih akterjev »smetarske« zgodbe v naših občinah in predstavili njihovo delovanje, vizĳo in razvoj. Prav tako smo se razpisali tudi o
novih odlagališčih odpadkov, kajti po letu 2015 bo lahko v Slovenĳi delovalo le okoli deset tovrstnih odlagališč. (gt)

Če bi nadaljevali s takšnim načinom 
in količino odlaganja odpadkov, kot je 
trenutno, bi na odlagališču Barje zmanj-
kalo prostora že leta 2013. Poleg tega se 
je na področju odlaganja odpadkov za-
ostrila tudi zakonodaja, ki zapoveduje 
zmanjšanje količin organskih, biološko 
razgradljivih odpadkov in prepoveduje 
odlaganje neobdelanih odpadkov. Zato 
se je Snaga z občinami sovlagateljicami, 
ki so prek Javnega holdinga Ljubljana 
njene solastnice, že pred leti odločila za 
projekt nadgradnje Regĳskega centra za
ravnanje z odpadki Ljubljana (RCERO). 
Projekt obsega izgradnjo novega odlagal-

nega polja za nenevarne odpadke, čistil-
ne naprave za izcedne vode in objektov 
za predelavo odpadkov. Čistilna naprava 
in odlagalno polje sta že zgrajena, za tret-
ji, najzahtevnejši del – izgradnjo objektov 
za predelavo odpadkov – pa je trenutno 
v teku izbira izvajalca. 

V projekt so vključene Mestna občina 
Ljubljana in še 24 občin širše ljubljanske 
regĳe ter seveda Snaga. Vrednost načrto-
vanih investicĳ med letoma 2010 in 2015
znaša kar 144 milĳonov evrov, pri čemer
računajo na okoli 77 milĳonov iz evrop-
skih sredstev kohezĳskega sklada, 16
milĳonov iz državnega proračuna, 12 mi-

lĳonov iz okoljske dajatve za onesnaže-
vanje okolja zaradi odlaganja odpadkov, 
skoraj 12 milĳonov pa naj bi primaknile
še občine sovlagateljice. 

Objekti RCERO bodo omogočali pre-
delavo odpadkov, kar pomeni, da bodo 
skoraj 80 odstotkov zbranih mešanih od-
padkov obdelali v obratu za predelavo 
odpadkov, hkrati pa omogočali prido-
bivanje bioplina, ki ga nameravajo upo-
rabiti za proizvodnjo električne energĳe.
Poleg tega, da bo z nadgradnjo RCERO 
rešen problem zapolnjenosti sedanjih 
zmogljivosti odlagališča Barje in količina 
odloženih odpadkov zmanjšana za šest-
krat, bo zmanjšane deleža biorazgradlji-
vih odpadkov, odloženih na odlagališču, 
prispevalo tudi k zmanjšanju izpustov 
toplogrednih plinov. (gt)

Območje Snage na Barju. Z rdečo je označeno  območje, predvideno za izgradnjo ob-
jektov za predelavo odpadkov. Spodaj levo je novo polje za odlaganje nenevarnih od-
padkov.

Skupni regĳski center za ravnanje z od-
padki načrtujejo tudi Slovenska Bistrica, 
Dolenjska, Puconci, Primorska, občine 
Gorenjske, Nova Gorica, občine Notranj-
ske, Istre in Krasa, medtem ko na območju 
Podravja še vedno potekajo dogovori med 
občinami Maribor, Ptuj in Ormož z oko-
lico. Je pa izgradnja regĳskega centra za
ravnanje z odpadki (CERO) le eden izmed 
ciljev države na področju ravnanja s komu-
nalnimi odpadki. Glavna naloga čaka po-
samezne izvajalce javnih služb po občinah, 
ki morajo zagotoviti cilje ločenega zbiranja 
odpadkov, ki so povzeti iz različnih evrop-
skih direktiv

Na Lomu naj bi nastal 
nov center za ravnanje 
z odpadki
Vrhnika, Borovnica, Log - Dragomer – Občina Vrh-
nika se je že odločila za podpis pogodbe za pristop 
k projektu gradnje centra za ravnanje z odpadki na 
Lomu, borovniško in ložansko-dragomersko obči-
no pa to še čaka.

Slovenĳa mora do leta 2015 na podlagi direktive Evropske
unĳe do leta 2015 imeti zgolj okoli deset deponĳ za neobde-
lane odpadke. Logaške deponĳe, kjer vrhniška, borovniška 
in ložansko-dragomerška občina sedaj odlagajo odpadke, ne 
bo več. Zato bo treba odpadke, ki so trenutno v črnih »kan-
tah«, čim bolj obdelati, da jih bo čim manj in da bodo okolju 
čim manj škodljivi. V Ljubljani v ta namen za prestolnico in 
številne druge obljubljanske občine gradĳo poseben center
na deponĳi Barje, notranjske, primorske in kraške občine pa 
so začele razmišljati o lastnem tovrstnem centru. Ideja, ki že 
dobiva prve stvarne obrise, je zelo sveža in zaradi kratkih ro-
kov v polnem zagonu. Zainteresirane občine morajo namreč 
pohiteti in vložiti vlogo skupaj z javnim naročilom za grad-
njo do julĳa na Mministrstvo za okolje in prostor, če želĳo
še sodelovati v igri za okoli 35 milĳonov evrov nepovratnih
sredstev evropskih kohezĳskih sredstev.

Nosilka projekta bo Občina Logatec, ustanovili pa so 
tudi projektni svet, v katerem sta poleg piranskega pod-
župana Mišiča še župana Logatca in Vrhnike, Berto Me-
nart in Stojan Jakin. Kot nam je pojasnil slednji, naj bi bilo 
v projekt vključenih 17 občin notranjske, kraške in primor-
ske regĳe, ki bi  zajemale okoli 200 tisoč prebivalcev. Tako 
bi nastala druga največja smetarska regĳa v državi, takoj 
za ljubljansko. V okviru projekta, ki je trenutno ocenjen na 

okoli 40 milĳonov evrov, bi na Lomu za avtocestnim po-
stajališčem zgradili kompleks objektov za ravnanje z od-
padki, ki bi jih predelovali po trenutno še nedogovorjeni 
metodi (anaerobna ali kombinacĳa aerobne in anaerobne). 
Računajo, da bi dve tretjini investicĳe  poravnali iz naslova
nepovratnih državnih in evropskih sredstev, tretjino pa bi 
morale primakniti lokalne skupnosti. Ključ za delitev stro-
škov med občinami je številčnost prebivalstva in dosedanje 
količine odloženih odpadkov. Ker so občine Vrhnika, Borov-
nica in Log - Dragomer na tem področju izredno dobre oziro-
ma imajo dobro vpeljan sistem ločevanja smeti, naj bi občina 
Vrhnika prispevala 6,2 %, Borovnica 1,7 % in Log - Dragomer 
1,5 % sredstev od skupne vsote, ki bi jo morale primakniti ob-
čine. V številkah bi to pomenilo, da bi občina Vrhnika morala 
primakniti okoli milĳon evrov.

Na vprašanje, kam bodo občine vozile odpadke, ki bodo 
na koncu zapustili center, Jakin odgovarja, da zaenkrat še ni 
nič dorečenega. »V igri je več deponĳ v naši okolici: Globoko, 
Nova Gorica, Ljubljana, Novo mesto, Trebnje … Mogoče pa 
niti ne bo treba voziti, kajti mogoče bo Center na Lomu čez 
čas omogočal preobrazbo tovrstnih odpadkov v energĳo.«

Centru, ki so ga poimenovali CERO NIK (Center za ravna-
nje z odpadki Notranjske, Istre in Krasa), naj bi začeli graditi 
že prihodnje leto, končan pa naj bi bil v enem.  

Gašper Tominc

Na nedavni seji je vrhniški župan Stojan Jakin dobil s strani 
občinskega sveta pooblastilo za podpis pristopne pogodbe, a s 
pridržkom, da jo sme podpisati šele potem, ko jo bodo v ena-
kem besedilu sprejele tudi druge občine. 

Območje deponĳe je zamočvirjen svet, ki je v preteklosti že
služil kot deponĳa, a jo je pred leti občina očistila. Toda po ne-
kaj letih premora je začel kup znova rasti: asfalt, pesek, gramoz, 
železo, beton, opeka … Ker priložnost dela tatu, so priložnost 
izkoristili še posamezniki in se na deponĳi znebili svoje šare,
ki se jim je valjala po kleteh. Zagotovo takšna deponĳa ni niti
varna niti ni nobenemu v kraju v ponos. Zato so nekateri občani 
začeli opozarjati občino na nastali problem. Ta je postavila ta-
blo, da je odlaganje smeti strogo prepovedano in si na tak način 

umila roke. A zatem se je zgodil velik paradoks. Na deponĳo so
začeli voziti gradbene odpadke tovornjaki, ki so sodelovali pri 
občinskih projektih. 

Župan Andrej Ocepek si glede tega ne beli glave. V kratkem 
pisnem odgovoru nam je pojasnil, da je več izvajalcem (izvajalci 
del na rekonstrukcĳi občinskih cest in kanalizacĳe) občinskih
projektov v borovniški dolini ustno dovolil odlaganje odveč-
nega materiala in gradbenih odpadkov na deponĳi. Podlago za
njegovo ravnanje naj bi mu dajala uredba za ravnanje z odpad-
ki. Kot je pojasnil tudi nekaterim drugim medĳem,  je to začasna
deponĳa, ki naj bi jo odstranili takoj, ko bodo dela končana. Po-
jasnil je še, da gre izključno za podjetja, ki so izvajala občinske 
projekte in da za odlaganje na deponĳi niso plačevala. Na naše
vprašanje, kdo je nadzoroval odlaganje na deponĳi, da tam ne
bi zasipali komunalnih ali celo nevarnih odpadkov oziroma kaj 
je bilo storjeno, da se kaj takega ne bi zgodilo, pa je odgovoril, 
da so to bili pooblaščenci izvajalcev.

Skupina Borovničanov se je konec januarja lotila čiščenja 
deponĳe in v pičli uri samo na površju nabrala za en manjši
tovornjak raznih odpadkov in jih demonstrativno zložila pod 
občinski napis Strogo prepovedano odlaganje odpadkov, ki sto-
ji v bližini. Kot so pozneje dejali, so želeli na tak način opozoriti 
javnost na dvoličnost občinske politike in neukrepanje držav-
nih organov.

V teh dneh so se s primerom seznanili tudi na inšpektoratu 
za okolje in prostor, kjer pravĳo, da ga bodo vključili v letni
načrt dela in v njegovem okvirju preverili zakonitost posega v 
okolje. 

Gašper Tominc

Po mnenju nekaterih občanov občina vleče samo sebe in obča-
ne za nos, saj naj bi obšla lastna pravila. Na drugi strani župan 
pravi, da je deponĳa le začasna in da jo bodo po končanih delih
sanirali.

Sodobni center tudi za Horjul in Dobrovo - Polhov Gradec

Od Evrope pričakujejo več kot 70 milĳonov
Dobrovsko-polhograjska in horjulska občina imata urejeno ravnanje z odpadki prek javnega podjetja 
Snaga. To je eno največjih tovrstnih podjetĳ v Slovenĳi, zato se jima za prihodnost odlaganja odpadkov
zagotovo ni treba bati. V teku je namreč več deset milĳonov evrov vredna investicĳa, ki naj bi za več de-
setletĳ uredila odlaganje odpadkov.

V Borovnici raste smetišče
Dol pri Borovnici – Na Dolu pri Borovnici, med nogometnim igriščem in čistilno napravo, počasi, a vztrajno 
raste deponĳa gradbenih odpadkov. Tam je območje Nature 2000 in krajinskega parka, lastnica zemljišč pa
je občina. Zato se nekateri občani sprašujejo, zakaj si občina zatiska oči pred problemom oziroma zakaj 
celo z nekaterih njenih projektov gradbinci vozĳo gradbeni material na omenjeno deponĳo.
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Se število divjih odlagališč v primerjavi s 
prejšnjimi leti povečuje ali manjša?
»Na splošno ni upada divjih odlagališč. To 
zagotovo ne. Porast težko komentiram z od-
stotki, ampak odlaganje na nedovoljenih od-
lagališčih je vedno prisotno. Kar se Borovnice 
tiče, prej ni bilo dosti nedovoljenega, je pa zato 
letos toliko več. Dobili smo štiri prĳave, uve-
deni so bili štirje postopki, trĳe so zaradi ne-
dovoljenega odlaganja.«
Pa Vrhnika in Log - Dragomer?
»Na Vrhniki so črna odlagališča, kar pa se tiče 
Občine Log - Dragomer, gre pa v večini pri-
merov za nedovoljeno nasipanje kmetĳskih
zemljišč – kar bi tudi lahko šteli v enem seg-
mentu kot črna odlagališča. A načeloma gre za 
kmetĳske površine – tudi v Borovnici – tako 
da to odstopimo pristojni inšpekcĳi.«
Torej se MIRED ne ukvarja z odlaganjem od-
padkov na Barju oz. krajinskem parku?
»Ne, ker gre za kmetĳska zemljišča. Po eni 
strani gre za Naturo 2000, po drugi strani za 
krajinski park, tako da je za to pristojna kme-
tĳska oz. gradbena inšpekcĳa, če gre za grad-
bene odpadke. Načeloma, če gre za »črna« 
odlagališča in da so komunalni odpadki, gre-
mo mi pogledat. Včasih tudi najdemo kakega 
povzročitelja in ukrepamo, a večinoma gre za 
nasipanje in je to v pristojnosti kmetĳske oz.
gradbene inšpekcĳe.«
Katerih odlagališč je največ, s komunalnimi 
ali gradbenimi odpadki?
»Če gre za večja, so to definitivno gradbeni od-
padki. Odlagališča komunalnih odpadkov so 
ponavadi majhni kupčki. Razlika je v tem, da 
ti gospodinjski, komunalni odpadki so v več-
ini primerov poleg ekoloških otokov. Se pravi, 
da se nekateri ljudje ne vključujejo v sistem 
zbiranja oz. ne ločujejo odpadke in je to pri-
stojnost medobčinskega inšpektorata.«
Se morda srečujete s primeri, ko na črno od-
lagajo gradbena podjetja, da bi se izognila 
plačilu na uradnih deponĳah?
»So tudi primeri, ko odlagajo gradbena pod-
jetja, čeprav mislim, da je bilo lani tega malo 
manj. V preteklosti je bilo tega več. Po moje 
tudi glede na zmanjšan obseg gradnje. V bi-
stvu so se ta gradbena podjetja predvsem po-
služevala dovažanja izkopnih materialov na 
Barje.«
Se morda kje srečujete s primerom, da je ob-
čina kršitelj okoljske zakonodaje?
»Ne. Nikdar se nismo srečali s tem, da bi ob-
čina kot institucĳa odlagala. Je pa res, da je
precej odpadkov odloženih tudi na občinskem 
ali zemljiščih Sklada kmetĳskih zemljišč in 
gozdov.«
Pa v primeru Borovnice, konkretneje deponi-
je na Dolu?
»O konkretnih primerih ne bi govorila, ampak 
glede na to, da imamo tri uvedene postopke, 
dva od teh je bil odstop, proti enemu kršite-
lju pa vodimo inšpekcĳski in prekrškovni po-

stopek. Ker če dobimo fizično osebo, ki odloži 
komunalne odpadke na nedovoljenem mestu, 
uvedemo inšpekcĳski postopek in takoj vzpo-
redno še prekrškovni.«
Kolikšne pa so kazni?
»Okrog 200  evrov za posamezno kršitev. Naj-
večkrat je tako, da ta kršitelj krši vsaj dva člena 
odloka oz. dve določbi v odloku o odlaganju 
odpadkov. Za posamezno kršitev je 209  evrov 
in potem v steku ali je to krat 2 ali krat 3, s tem 
da je potem še sodna taksa.
Za pravne osebe je kazen nekajkrat večja, mis-
lim da okrog 1000 evrov.«
Torej se občani lahko praktično za vse zadeve 
obrnejo na vas ali naj se za določene zadeve 
obračajo na pristojne državne inšpektorate?
»V skladu z zakonom o splošnem upravnem 
postopku mi, če dobimo prĳavo občanov za 
kršitev, ki ni v naši pristojnosti, zadevo odsto-
pimo naprej. Ni problem, tudi če se obrnejo na 
nas in mi nismo pristojni, to odstopimo, lahko 
pa tudi že sami pošljejo na druge inšpektora-
te.«
Kako je z učinkovitostjo MIRED? Kolikšen 
delež primerov reši? Pokrĳe z globami svojo
dejavnost?
»Mislim, da število primerov ni merilo uspeš-
nosti in tudi globa ne. Jaz bi bolj rekla, da je 
merilo uspešnosti našega inšpektorata upad 
kršitev. A načeloma je potem problem pri ob-
činskih svetih ali na splošno v razumevanju, 
ker če imamo uvedenih manj postopkov, se 
avtomatsko smatra, da manj delamo, kar ni 
res. Nas zelo veseli, če vidimo, da ni toliko 
prĳav, kolikor jih je bilo prejšnja leta. V pre-
teklem letu je bilo uvedenih 230 inšpekcĳskih
in prekrškovnih postopkov, leto poprej pa 302. 
Tako, da je upad, čeprav je treba tu upoštevati, 
da je redarska služba prevzela del pristojnosti, 
ki jih je imela prej inšpekcĳa, npr. zapuščena 
vozila.«
Se srečujete z organizacĳskimi problemi, na
primer s slabo komunikacĳo z občinami ali 
državo, kadrovsko podhranjenostjo?
»Glede na to, da pokrivamo sedem občin in 
sva v bistvu dva inšpektorja, pa še to je eden 
zadolžen za vodenje inšpektorata in redarstva, 
se pravi, da je precej obremenjen z organizacĳ-
skimi zadevami, a ne toliko, da bi rekli, da je 
potem na inšpekcĳi le eden in pol. Sodelovanje
z občinami in državnimi organi pa je absolut-
no zadovoljivo. 
Povratne informacĳe z drugih inšpekcĳ vedno
dobimo, res pa je, da malo dlje traja. Po mojih 
informacĳah je okoljska oz. gradbena inšpekci-
ja tako ali tako zasuta s prĳavami, tako da je
treba tudi to upoštevati, da je pri nas odzivni 
čas dosti manjši kot pri njih. Kar je logično, ker 
smo mi lokalno prisotni.
Mi se trudimo, da četudi ne najdemo, da je ne-
kaj v naši pristojnosti, vseeno ukrepamo, in se 
ne poslužujemo kar vse povprek odstopov.«

Damjan Debevec

Center za ravnanje z odpadki Vrhnika, ki je od 
leta 2007 v lasti družbe Saubermacher Sloveni-
ja, že od lanskega junĳa pripravlja OPPN. Kot
je povedal direktor Marko Kocjančič, tega pri-
pravlja vrhniški Primis. Sicer pa si želĳo na tem 
območju narediti novo sortirnico komunalne 
in nekomunalne embalaže ter obrat, velik kar 
3000 m2, na katerem bodo frakcĳe predelova-
li v alternativno gorivo. »Najprej se izloči vse 
frakcĳe, ki so primerne za sekundarne surovi-
ne, nato pa se iz preostanka izdela alternativ-
no gorivo,« je pojasnil Marko Kocjančič. Sicer 
pa naj bi bili v OPPN-ju predvideni tudi skla-
diščni prostori, delavnice in preostali pripada-
joči objekti.  Načrt CRO-ja je narediti večji in 
sodobnejši obrat, ki bi bil avtomatiziran in ne 
bi nič bolj obremenjeval okolja. Kocjančič je še 
povedal, da bo OPPN določal, kako in kakšne 
objekte bodo lahko zgradili na tem območju. V 
ta namen so pridobili že vse smernice, sedaj pa 
čakajo še na Celovito presojo varstva okolja in 
Oceno poplavne ogroženosti. Nato bo na vrsti 
javna obravnava, na kateri bodo občani lahko 
povedali svoje pripombe; le-ta naj bi prišla na 
vrsto predvidoma maja.
Kocjančič je pojasnil, da trenutno sprejema-
jo samo komunalne embalaže iz vrhniške 
komunale, Logatca in Cerknice ter manjših 
industrĳskih obratov, v prihodnosti pa naj bi
CRO postal največji tovrstni center v Slovenĳi.
Konkurence Cera NIK v Logatcu, za katere-
ga so prejšnji mesec dvignili roke vsi župani 
notranjske, istrske, kraške regĳe, se ne bojĳo:
»Cero NIK ne bo konkurenca, saj gre za čisto 
drugo dejavnost. V Logatcu bodo  ločevali me-
šane komunalne odpadke, ki se sedaj odlagajo. 
Novi standardi pa so taki, da bo treba po no-

vem iz odpadkov izločiti vse, kar je koristne-
ga,« je pojasnil Kocjančič. Dejavnost, s katero 
se ukvarja CRO, pa so že ločeni odpadki, torej 
tisti, ki jih občani prinesejo na ekološke otoke. 
Sicer pa ima CRO v lasti tudi kompostarno, ki 
je v prejšnjih letih šla v nos okoliškim prebival-
cem, in to  zaradi smradu. V ta namen so kom-
postarno pred leti  posodobili ter lani izvedli 
vrsto ukrepov, s katerimi so po Kocjančičevih 
besedah uspeli zmanjšati smradne emisĳe v
proizvodnih objektih na najmanjšo mero. Koc-
jančič je povedal, da od junĳa naprej naj ne bi
bilo več smradu v neposredni bližini centra in 
v bližnjih naseljih. Po Kocjančičevih besedah 
je začelo zopet smrdeti pred novim letom in 
kot zagotavlja Kocjančič, kompostarna CRO 
ni krivec. »Poskušali bomo dokazati, da smrad 
ne izvira od nas, in sicer tako, da bomo naredi-
li vremensko postajo in jo dali on-line na inter-
net. Tako bo vsak občan lahko preveril, v kate-
ro smer je pihal veter tisti dan, ko je smrdelo,« 
je dodal direktor CRO, ki je zaključil: »Mi trdi-
mo, da smo kompostarno sanirali do te mere, 
da več ne zasmrajujemo Vrhnike.« (ve)

Komunalno podjetje Vrhnika, dandanes eno 
najuspešnejših komunalnih podjetĳ na tem ob-
močju, ki po rezultatih sodi tudi v vrh EU, je 
z ločevanjem odpadkov začelo že pred 15 leti. 
Že dve leti po začetku ločevanja so prešli na 
tedensko zbiranje organskih odpadkov, istega 
leta pa so začeli tudi z intenzivnimi akcĳami
ozaveščanja občanov. Leta 2007 so začeli nad-
zorovati ločevanje odpadkov, ki so ga v letu 
2009 intenzivirali. Lani pa je komunala v želji 
po čim več zbranih ločenih odpadkih prešla 
na 14-dnevni odvoz ostankov komunalnih od-
padkov, prav tako pa so zamenjali skupinske 
zbiralnice na odročnejših  predelih ter name-
stili nove ekološke otoke. 

KPV je zdaj z uspešnimi akcĳami ozavešča-
nja in sodelovanjem občanov pri ločevanju iz-
jemno uspešno, zato o dobrih praksah sezna-
njanja in ozaveščanja občanov učĳo tudi druge
slovenske komunale. »Ozaveščanje je izredno 
pomembno. Zelo velikokrat se sredstva po-
rabljajo tako, da ne prinašajo večjih učinkov. 
Če osveščanje nima prave usmeritve so velika 
denarna sredstva z majhnimi učinki. Da pa se 
narediti ravno obratno, in sicer z majhnimi 
sredstvi lahko dosežemo velike učinke. Mi-
selnost, da je potrebno za osveščanje veliko 

denarja, je zgrešena,“ je povedal Jernej Fefer s 
KPV, ki je dodal, da če se zna delati, se to lahko 
naredi boljše, krajše in cenejše. Takim načelom 
na KPV dosledno sledĳo, kar so dokazali tudi
s svojim uspešnim delom.

Kljub temu pa na vrhniški komunali dodaja-
jo, da je največjo zaslugo za uspeh podjetja tre-
ba pripisati občanom vseh treh občin: »Uspeh 
vrhniške komunale je posledica uspešnega 
ločevanja, občanov občin Vrhnika, Log - Dra-
gomer in Borovnica, kajti oni pridno in vestno 
prinašajo ločeno zbrane odpadke na ekološke 
otoke in s tem pripomorejo k manjšemu odla-
ganju odpadkov na odlagališču v Logatcu. Na 
logaškem odlagališču smo v letu 2010 odložili 
1355 ton manj mešanih komunalnih odpadkov 
kot leta 2009,« je povedala Jožica Rupnik z vrh-
niške komunale. Rupnikova je še povedala, da 
večina občanov odpadke že ločeno zbira, nekaj 
težav pa je le pri večstanovanjskih hišah, zato 
bodo ozaveščali predvsem njih. Na komunali 
so še pojasnili, da so pri gospodinjstvih ljudem 
dali  več kot 2000 opozoril, kako pravilno loče-
vati, vendar ni bil še nihče kaznovan. 

Rupnikova je še povedala, da ločeno zbira-
nje ni koristno le zaradi manjšega onesnaže-
vanja okolja, temveč se bo po novem poznalo 
tudi v proračunu občin. Tako naj bi po novi 
Uredbi o okoljskih dajatvah vse tri občine v 
proračune dobile več denarja kot pa tiste ob-
čine, ki slabo ločujejo. Pridno ločevanje se je v 
preteklosti »splačalo«  tudi občanom, saj za te 
tri občine cene odvoza ostajajo nespremenjene 
že osem let. 

Rupnikova je še povedala, da je sistem lo-
čenega zbiranja odpadkov, kot je urejen v teh 
treh občinah, dober, saj so odpadki, zbrani na 
ekoloških otokih, zelo čisti, kar pomeni, da 
nimajo primesi odpadkov, ki gredo potem na 
odlagališče. (ve)

Pogovor z inšpektorico mag. Marĳo Ajdič Francelj

»Divja odlagališča ne upadajo«
Bliža se velika barjanska čistilna akcĳa, ki bo v marcu. Povprašal bi vas o sta-
nju divjih odlagališč v naših občinah.

CRO Vrhnika se bo širil

Vrhniška komunala vodilna pri 
ločenem zbiranju odpadkov
Vrhniška komunalna služba je bila lani najuspešnejše slovensko komunalno 
podjetje na področju ločevanja odpadkov, saj so v vseh treh občinah skupaj 
izločili skoraj 65 odstotkov koristnih odpadkov. Lani so na deponĳi Ostri vrh
v Logatcu odložili 35 odstotkov odpadkov, in sicer 3007 ton, kar je bistveno 
manj kot leta 2009, ko je bilo v Logatcu odloženih 4362 ton. Kako uspešna je 
vrhniška komunala, kaže tudi »nova uredba v nastajanju«, ki količino ločenih 
odpadkov, ki jih je KPV zbrala lani, predvideva v letu 2020. Uspeh komunale je 
pripisati trdemu dolgoletnemu delu komunalnega podjetja, ki je rezultat dobre 
programske sheme, ozaveščanja in pridnih in ozaveščenih občanov, ki ločeno 
zbirajo odpadke. 

O B V E S T I L O

Komisĳa za izvedbo javnega natečaja
obvešča, da bo v marcu 2011 v Uradnem 

listu RS, na spletnih straneh občin 
ustanoviteljic in na Zavodu Republike 

Slovenĳe za zaposlovanje, objavila javni
natečaj za

DIREKTORJA JAVNEGA PODJETJA 
KOMUNALNO PODJETJE VRHNIKA, d. o. o.

To obvestilo ne velja kot uradna objava 
razpisa.

Komisĳa za izvedbo javnega natečaja

Tečaj varnega dela z motorno žago
Zavod za gozdove Slovenĳe, krajevna enota
Vrhnika, organizira dvodnevni tečaj varnega 
dela z motorno žago. Tečaj bo  potekal 7. in 
8. aprila 2011na Vrhniki in v okoliških goz-
dovih.  Ker je število udeležencev omejeno, 
so predhodne prĳave obvezne. Prĳavite se
lahko na tel. št. 7556-153 ali pri svojem revir-
nem gozdarju.                         Janko Vidmar
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Obvestila kmetĳske svetovalne službe Kmetĳska svetovalna služba Nada Gabrenja, univ. dipl. inž. agr.

Obvestilo – sprememba lokacĳe
Kmetĳska svetovalna služba, Enota
Dobrova, bo od 1. marca 2011 na na-
slovu:
Ulica Vladimirja Dolničarja 2
1356 Dobrova
(Zadružni dom na Dobrovi)

Nova telefonska številka: 
01/ 366 31 92. 

Največja vrednota, ki jo človek 
lahko ima, je zdravje!
Misliti na zdravje, ko je človek zdrav, 
bi moralo biti temeljno življenjsko pravilo vsakogar 
od nas.

Odpiramo vrata novega ZDRAVSTVENEGA CENTRA ZLATI-
CA – ZA PREVENTIVO IN IZOBRAŽEVANJE, ki je v trgov-
skem centru Špar na Vrhniki, poleg lekarne Zlatica. Za vas smo 
pripravili:

• PREDAVANJA ONKOLOGINJE O BOLEZNIH DOJK 
Z EDUKATIVNIM PREGLEDOM DOJK

Začetna znamenja bolezni lahko odkrĳete same, če jih le po-
znate in ste nanje pozorne. 
Med take bolezni sodi tudi rak na dojki. In ker v Slovenĳi vsako
leto za tem rakom zboli  več kot 1000 žensk, ne odlašajte – ude-
ležite se predavanj onkologinje o boleznih dojk z edukativnim 
pregledom dojk v dneh:

o četrtek,  10. 3. 2011,  ob 19. uri,
o četrtek,  17. 3. 2011,  ob 19. uri,
o četrtek,  24. 3. 2011,  ob 19. uri,
o četrtek,  31. 3. 2011,  ob 19. uri.

Predavanja in preglede bo opravila specialistka ginekologinja, 
onkologinja, primarĳ mag. Vida Stržinar, dr. med. Svojo pri-
sotnost predhodno sporočite na telefonsko številko 7502-447 
vsako sredo, četrtek  in petek od 8. do 12. ure, da vas bomo 
razvrstili v dogovorjene termine. 

• PREVENTIVNE PREGLEDE PROSTATE

Prostata je spolna žleza, po obliki in velikosti podobna plodu 
divjega kostanja, njena poglavitna naloga pa je izločanje se-
menske tekočine. 
Kmalu po 45. letu starosti začnejo moški »zaznavati« obstoj žle-
ze v spodnjem delu trebuha, ki jo imenujemo prostata. Le-ta 
lahko s postopnim zvečanjem povzroči nadvse neprĳetne teža-
ve pri odvajanju seča.
Žal ugotavljamo, da se pojav raka prostate v Slovenĳi  bolj po-
večuje kot pojavnost  drugih oblik raka pri moških. Rak na pro-
stati je dolgo pritajena bolezen. Zato ne dovolite, da napreduje 
predaleč: odkrĳte jo pravočasno in jo ustavite.

Poznamo dva načina obrambe:
– seznanite se z rakom na prostati,
–  po 50. letu starosti enkrat na leto opravite pregled prostate, ki 

obsega prstni rektalni pregled in test iz kapljice – PSA, ki ga 
določimo laboratorĳsko.

Predavanja in pregleda se lahko udeležite v dneh:
o sredo,    9. 3. 2011,  ob 17. uri,
o sredo,  23. 3. 2011,  ob 17. uri,
o sredo,    6. 4. 2011,  ob 17. uri.

Predavanja in preglede bo opravil zdravnik Primož Rus, dr. 
med., spec. splošne medicine, druž. medicine. Svojo prisotnost 
predhodno sporočite na telefonsko številko 7502-447 vsako,  
sredo, četrtek in petek od 8. do 12. ure, da vas bomo razvrstili 
v dogovorjene termine. 

• PREDAVANJA, KAJ VSE LAHKO SAMI NAREDIMO ZA 
BOLJ ZDRAVO SRCE

Srce je votla mišica, približno tolikšna kot stisnjena pest. Ta naj-
pomembnejša mišica v telesu se od rojstva do smrti nenehno 
krči in razteza ter tako po telesu pošilja hrano v obliki s kisi-
kom obogatene krvi.
Večina od nas si predstavlja, da lahko najpomembnejšo mišico 
v telesu varujemo in zdravimo z medicinsko znanostjo v obliki 
novih zdravil, nove kirurške tehnike, laserja ali kaj podobno 
zapletenega in neskončno dragega. V času velikega napredka 
tehnologĳe smo od medicine že kar nekako vajeni pričakovati, 
da nam »od zunaj«, brez večje lastne udeležbe odpravlja bole-
čine in vrača zdravje. Kar težko zares verjamemo, da na videz 
preproste odločitve, ki jih vsak zase sprejema dan za dnem 
– kakšno hrano jemo, kako se odzovemo na stres, se vdajamo 
razvadi kajenja ali ne, se redno in dovolj gibljemo, koliko lju-
bezni podarjamo in sprejemamo – lahko  zelo vplivajo na naše 
zdravje in  kakovost življenja.

Predavanja se lahko udeležite v dneh:
o ponedeljek,    14. 3. 2011,  ob 17. uri,
o ponedeljek,    21. 3. 2011,  ob 17. uri,
o ponedeljek,    28. 3. 2011,  ob 17. uri.

Predavala bo Angelika Mitrevski. Svojo prisotnost predhodno 
sporočite na telefonsko številko 7502-447 vsako sredo, četrtek 
in petek od 8. do 12. ure, da vas bomo razvrstili v dogovorjene 
termine. 
Vljudno vabljeni!      
ZDRAVSTVENI CENTER ZLATICA
ZA PREVENTIVO IN IZOBRAŽEVANJE
NAROČNIK OGLASA: STUDIOR. d.o.o., Na Klancu 22, 1360 Vrhnika

Vabilo vsem tistim, ki jim ni vseeno, kaj 
se dogaja z naravo Ljubljanskega barja. 
Velika tradicionalna, že 5. leto poveza-
na akcĳa prostovoljcev z nazivom STOP 
divjim odlagališčem na Barju bo letos 
potekala v soboto, 26. marca 2011. 
Razveseljivo je, da je udeležba prosto-
voljcev vsako leto večja. Izboljšala se je 
tudi kultura varovanja okolja, kljub temu 
pa je takšna akcĳa na Barju še vedno po-
trebna.
Res je, da spomladanske čistilne akcĳe v
vseh barjanskih občinah niso nič novega. 
Prepričani pa smo, da je s povezavo pros-
tovoljcev za okolje narejenega več. Tako 
kot drugod po Barju se akcĳi tradicional-
no pridruži tudi veliko nevladnih orga-
nizacĳ in posameznikov z območja občin
Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer.
Brez udeležbe številnih prostovoljcev iz 
gasilskih društev, lovskih in ribiških dru-
žin, članic in članov turističnih in šport-
nih društev, šolarjev, skavtov, tabornikov 
in drugih okoljsko ozaveščenih posamez-
nikov si uspešne izvedbe takšne akcĳe ni
mogoče zamišljati. Akcĳe si zato ne more
in ne sme lastiti nihče. Nenazadnje tudi 
zato, ker bomo s čisto naravo brez divjih 
odlagališč pridobili vsi.  Kakovost življe-
nja se ne meri samo z denarjem, ampak 

bo prej kot slej merilo postalo tudi stanje 
narave in okolja. 
Res je tudi, da je po zakonu o varovanju 
okolja za odstranitev divjega odlagališča 
v naravi odgovoren lastnik zemljišča, kjer 
so odpadki, pa je večina kupov smeti ob 
javnih poteh in kolovozih, ki so v lasti lo-

kalnih skupnosti in ravno odstranjevanju 
teh je namenjena akcĳa.
Organizatorji tradicionalne povezane 
čistilne akcĳe na Barju bomo poskušali
prostovoljce še dodatno motivirati, zato 
jim bomo poskušali zagotoviti večjo var-
nost in vidljivost s pomočjo odsevnih 
brezrokavnikov in posebnih rokavic. Z 
njimi bo zagotovljena prepoznavnost nji-
hove udeležbe na akcĳi, lahko pa jih bodo

uporabljali tudi kot udeleženci v prome-
tu čez leto.
Vabimo torej vse posameznike iz števil-
nih prostovoljnih društev v občinah Vrh-
nika, Borovnica in Log - Dragomer in vse 
okoljsko ozaveščene posameznike, da se 
pridružĳo skupinam, ki bodo čistile na-
ravo na njihovem koncu. 
Vse podrobnosti o zbirnih mestih skupin, 
ki bodo sodelovale pri čiščenju naravem, 
bodo objavljene na spletnem portalu 
www.barje.net. Prostovoljci se lahko od-
ločĳo za čiščenje svoje okolice ali se pri-
družĳo skupinam na drugih lokacĳah. Na
spletnem portalu www.barje.net želimo 
poudariti prispevek vsake organizirane 
skupine prostovoljcev, zato bomo veseli 
informacĳ o vsaki skupini in območju, ki
so ga očistili. Informacĳe z navedbo sku-
pine, številom prostovoljcev in koordina-
torjem bomo tudi javno objavili.
Organizirano bo tudi žrebanje udele-
žencev akcĳe za lepe nagrade (poleti z
balonom nad Barjem, knjižne nagrade, 
organizirani izleti po Barju, vožnja po 
Ljubljanici itn..) 
Za dodatne informacĳe lahko pokličete
na telefonsko številko 040/464 326

Okoljevarstveno društvo 
Barjanski zmaj

Vrhničani na nogah zaradi smradu iz 
dveh kompostarn
Slovenski kulturni praznik smo Vrhni-
čani preživeli v zadušljivem smradu, ki 
se širi iz Centra za ravnanje z odpadki in 
kompostarne, ki je nastala na pogorišču 
IUV v Ligojni, ki je last podjetja Rating, 
podjetja za gospodarski inženiring, d. o. 
o., Tržaška cesta 42, Ljubljana in očitno 
posluje pod imenom Roks, d. o. o. Smrad 
je bil en teden tako intenziven, da smo 
bili prebivalci zelo ogorčeni, saj smo mo-
rali zapirati okna, umikati stvari z balko-
nov, svoje malčke pa z avtom odpeljati 
ven z Vrhnike. Tudi druge dni ni dosti 
bolje. Nova vzhajajoča kompostarno na 
Vrhniki je na neurejenih parcelah 2491/1 
na poti do Velike Ligojne (gre še za Staro 
Vrhniko). Lastnik kompostarne Rating, 
d. o. o., ni vpisan v seznam okoljevarstve-
nih dovoljenj za kompostiranje pri Agen-
cĳi za okolje. Večkratni ogledi številnih
prebivalcev so potrdili, da kompostarna 
nima filtrov in ustrezne sodobne opreme,
zato se nevarni smrad nezadržno širi po 
Vrhniki. Odpadke vozĳo z vseh koncev
Slovenĳe, saj je to izjemno dobičkonosna
dejavnost. Stanovalci so opazili več raz-
ličnih  tovornjakov v različnih dnevih, 
tudi iz tovarn s spornim slovesom in afe-
rami v preteklosti. 
Lokacĳa za predelavo pri Veliki Ligojni
je tako rekoč idealna, saj je ljudem skrita, 
zato se je ne najde zlepa in le dobro oza-
veščen prebivalec ve, kaj se tam dogaja. 

Če greste proti Veliki Ligojni, na ravni 
cesti zavĳete na desno na stransko ma-
kadamsko cesto in pridete do hal. Tudi 
če sledite samo smradu, vas bo le-ta sam 
pripeljal  naravnost do visokih in zane-
marjenih hal kompostarne. Nič bolje ni na 
Tojnicah, kjer domuje Center za ravnanje 
z odpadki. Tam je sicer oprema sodobnej-
ša in nekaj so vendarle storili v vseh teh 
letih. Problem je, da še vedno smrdi tudi 

od tam in odgovorni se sprenevedajo, da 
bo vsak hip vse v najlepšem redu, vendar 
se slepomišenje do javnosti dogaja že vse 
od leta 2008.
Ne vemo, katere odpadke predelujejo v 
obeh kompostarnah (tudi podatki CRO 
so skopi), kakšen je trenutni vpliv na 
okolje in na zdravje ljudi, samo domne-
vamo lahko, da ne najboljši.
Uradno poročilo o meritvah obremenitve 
zunanjega zraka z vonji, ki ga je opravil 
Zavod za zdravstveno zavarovanje Ce-

lje pred nekaj leti, pred obnovo, je skrb 
zbujajoč. Analiza za kompostarno na Toj-
nicah je pokazala, da rezultata zraven ku-
pov komposta ni bilo mogoče navesti, saj 
je intenzivnost vonjav tudi pri največjem 
razredčenju vzorca 262144-krat še vedno 
previsoka za meritev. Preiskave kompo-
sta izpred nekaj let Zavoda za zdravstve-
no varstvo Maribor pa so pokazale, da 
kompost po stopnji onesnaženosti sodi 
med komposte za nekmetĳsko rabo. Vsak
dodaten komentar je odveč. Dokumenti, 
ki že krožĳo po soseski, bodo javnosti do-
stopni na Facebooku, kjer sodelujejo Vrh-
ničani: Vrhnika moje mesto, Vrhnika in 
Nočemo smradu na Vrhniki, saj imamo 
pravico vedeti, kaj se na Vrhniki dogaja, 
odgovorni pa očitno občino upravljajo le 
iz svojih salonov.
Po našem vedenju odgovorni še niso na-
pravili analize za kompostarno v Ligojni, 
niti jih k temu ni pozvala Občina Vrhnika, 
saj informacĳe o tem ni na spletu. Lahko
samo domnevamo,
da je stanje še bolj alarmantno.
Pridite večkrat in različne dni na kraj do-
gajanja, posnemite fotografije in filme ter
jih objavite
na Facebooku ali pa pošljite na e-naslov: 
maks.jeza@gmail.com. Kako dolgo bomo 
še trpeli
smrad in neukrepanje odgovornih? Duh 
in smrad z njim sta očitno ušla iz stekle-
nice.

Maks Jeza, dipl. inž. kem. teh. 

Tradicionalna, 5. povezana akcĳa prostovoljcev

Stop divjim odlagališčem na barju 2011

•Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •Prejeli smo! •

Pozimi se je ob obdelavi materiala v li-
gojnski kompostarni iz streh objektov kar 
kadilo.

Povrnitev trošarine za leto 2010 
Vlogo za vračilo trošarine za leto 2010 
je treba vložiti na obrazcu TRO-A do 
31. marca 2011 pri pristojnem carin-
skem organu (osebno ali poslati po 
pošti). Obrazci so enaki kot  lani in 
so na voljo na internetni strani carine  
www.carina.gov.si.

Neposredna plačila v kmetĳstvu

Oddaja zbirne vloge bo mogoča v času  od 1. 3. do  6. 5. 2011 
(+ 25 zamudnih dni z 1 % znižanjem plačil/delovni dan).
Na obrazcu B se navede stalež rejnih živali na dan 1. 2. 2011.
Pred vnosom Zbirne vloge uredite GERK-e na pristojni  Upravni enoti.
Rok za oddajo zbirne vloge je za 10 dni krajši kot  lani, zato si pravočasno zagotovite 
termin za vnos vloge! Zaradi selitve so v začetku marca mogoče še težave.

Predtisk
Samo na spletu so objavljeni:
1. podatki o plačilnih pravicah    (h�p://pregled.arsktrp.gov.si/rpp.php )
2. navodila za izvedbo ukrepov kmetĳske politike in
3. grafični podatki RKG  (h�p://rkg.gov.si/GERK/viewer.jsp)

Nosilci prejmejo:
1. numerične podatke iz RKG – stanje na dan 16. 1. 2011,
2. informacĳo o neusklajenih podatkih v RKG,
3. podatke o vključenosti GERK-a v VVO, VVO_1 in NATURA 2000,
4. kratek opomnik za uveljavljanje ukrepov (4 strani).
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Pravzaprav so kulturni po-
sladek pripravili kulturniki iz 
Ligojne, združeni v dramsko 
skupino Sadika in Folklorno 
skupino Cepci. Kot je pojasni-
la Nataša Bregant Možina, so 
se po lanskem prvem srečanju 
kulturnikov Ligojnčani sami 
ponudili, da bi pripravili pro-
gram za naslednje druženje. 

Pošteno so pljunili v roke in 
zavihali rokave in še enkrat 
dokazali, da sta dramska in 
folklorna sekcĳa pri njih še 
kako aktivni. Prav posebej za 
srečanje so se namreč igralci 
pod režisersko taktirko Janeza 
Cankarja (besedilo je pripravi-
la Anita Šefer) naučili veselo-
igro v treh dejanjih Življenje 

je pisano. Ker je igra nekoliko 
krajša, kot smo običajno vaje-
ni, so dogajanje vmes popestri-
li še folklorni plesalci. 
Na koncu se je Nataša Bre-
gant Možina zahvalila vsem 
sodelujočim na odru in v za-
kulisju, zahvalo pa je izrekla 
tudi vsem članom kulturnih 
društev, ki prispevajo svoj ka-
menček v mozaik kulture ob-
čin Borovnica, Vrhnika in Log 
- Dragomer. »Na omenjenem 
območju je prisotnih veliko 
kulturnih dejavnosti, še največ 
petja in glasbe. Vesela sem, da 
se prebuja gledališka dejav-
nost. Že tretje leto pa se razvĳa
tudi likovna dejavnost.« Opo-
zorila je na novost, in sicer na 
literarno skupino, ki se je zače-
la sestajati lani. »Upam, da se 
bo ob letu, tako kot pri mlajši 
generacĳi, tudi pri tej skupini
pojavila kakšna zbirka izbra-
nih besedil.« 
Po koncu kulturnega progra-
ma  so v avli in v galerĳi Can-
karjevega doma  poskrbeli še 
za pogostitev in druženje. (gt)

Ligojnska dramska skupina Sadika je pripravila komedĳo Življe-
nje je pisano.

Vodja JSKD RS Območna izpostava Vrhnika Nataša Bregant Možina se je zahvalila vsem kulturni-
kom za njihov  prispevek h kulturnemu mozaiku občin Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer.

Vrhnika, 1. februar – V galerĳi osrednjega vrh-
niškega hrama je razstavljal v Postojni rojeni 
Darko Slavec, mag. slikarstva in grafike. Gre
za slikarja, ki je kmalu po študĳu krenil na sa-
mosvojo ustvarjalno pot, ki ga danes loči od 
ostalih slikarjev. Posledica so za nekatere ne-
navadni motivi v prostorih časa in dimenzĳe,
ki hkrati govorĳo o genialnosti slikarja.
Na Vrhniki se je predstavljal predvsem z dve-
ma ciklusoma del: Kruh, svet in kozmos ter 
Sonca. Prvi cikel zaznamuje izreden realisti-
čen pristop, kontrastna kombinacĳa svetlob
in senc ter skrajni občutek za še tako majhno 
podrobnost. V ospredju so vedno kruh, astro-
navtska folĳa (tudi prt) in vesolje. Miza, prt
in kruh so za Slavca osnovni simboli našega 
civilizacĳskega obstajanja, ki ga določajo ob-
dajajoči monoliti, tkanine, ki spremljajo od roj-
stva do smrti sleherni dan kot kruh na naših s 
prtom pogrnjenih mizah. 
A nobena civilizacĳa ne more obstajati brez
sonca, zato se je podal tudi v slikarsko raz-
iskovanje naše najbližje zvezde. Na velikih 
platnih je s pomočjo »driping tehnike« ustvaril 

različna življenjska obdobja sonc: od rojstva 
modrega sonca do črne luknje. 
Kot je na prireditvi pojasnil Slavec, ga je k 
tovrstnim motivom pripeljala življenjska iz-
kušnja v rani mladosti. Stara hiša v kateri so 
živeli, je bila po njegovem mnenju polna teme 
in skrivnosti. A obenem je ponujala varno za-
vetje.
Razstavo si je ogledalo veliko ljudi, še posebej 
slikarski poznavalci, saj Slavec velja za širše 
znanega slikarja.(gt)

Darko Slavec pred svojim delom »črna luknja«. 

Vrhnika, 3. februar – Cankar-
jev dom je gostil javno radĳsko
oddajo 3. programa Radia Slo-
venĳa – programa Ars, v kateri 
sta bila gosta domači pesnik, 
pisatelj, pisec aforizmov in sa-
tirik Uroš Vošnjak ter pesnik, 
dramatik, dramaturg in preva-
jalec Ervin Fritz. Oddaja je bila 
ena  iz niza literarno-glasbenih 
Arsovih večerov, javnih radĳ-
skih postaj, ki jih je v letu, ko 
je Ljubljana svetovna prestol-
nica knjige, začelo pripravljati 
uredništvo za kulturo, da bi 
poslušalcem in obiskovalcem 
približalo poezĳo, glasbo, lepo
besedo in program Ars Radia 
Slovenia. 

V dobro uro dolgem pogo-
voru, ki so ga poslušalci radia 
lahko spremljali neposredno v 
živo prek radĳskih valov, sta
se sogovornika dotaknila šte-
vilnih tem, ki  zadevajo njuno 

ustvarjanje. Med drugim sta 
govorila o notranjih vzgibih, 
ki pripomorejo k pisanju, o pa-
tosu, oblasti in kulturi, nena-
zadnje tudi o Ivanu Cankarju, 
ki ga oba gosta, kot sta dejala, 
zelo cenita. Sicer pa so gledal-

ci in poslušalci del njunega 
ustvarjalnega opusa lahko tudi 
»okusili«, saj sta med intervju-
jem tudi prebrala nekaj svojih 
pesniških del. 

Večeru je dal dodatno pope-
stritev še Jerko Novak, kitarist 
in skladatelj, širši množici naj-
bolj znan kot uglasbitelj Mačka 
Murĳa. A tokrat poslušalcev ni
ponesel v mačji svet, marveč 
prek kitarskih melodĳ glasbe-
nih velikanov na različne kon-
ce sveta. 

Prireditev je potekala v sode-
lovanju Zavoda Ivana Cankarja 
Vrhnika, Cankarjeve knjižnice 
in Radia Slovenĳa.(gt)

Uroš Vošnjak iz Dragomerja in Erwin Fritz med snemanjem radĳ-
ske oddaje v Cankarjevem domu

Opravičilo in popravek: Novoletni koncert Simfonike 
in MePZ Mavrica z gosti ponovno navdušil
V zadnji številki Našega časopisa je bil na 44. strani objavljen pri-
spevek »Ňovoletni koncert Simfonike ponovno navdušil«, v katerem so 
bile napačne navedbe.  Vsakoletni novoletni koncerti potekajo v 
sodelovanju z orkestrom Simfonike, MePZ Mavrice z Vrhnike in 
gosti. Letošnje leto sta v goste povabila MePZ dr. Frančiška Lampeta 
iz Črnega vrha nad Idrĳo. Obema zboroma se za nastalo napako in 
morebitno prizadetost, iskreno opravičujemo. 

Cankarjev dom Vrhnika

Kruh, vesolje, sonca…

Za cikel »Kruh, svet in kozmos« je značilna ne-
običajna kombinacĳa predmetov, predvsem pa
izredno realističen pristop.  

Družabno srečanje članov kulturnih društev 

Kultura združuje in zbližuje
Vrhnika, 28. januar – Vrhniški javni sklad za kulturne dejavnosti pod vodstvom 
Nataše Bregant Možina je v osrednjem vrhniškem kulturnem hramu pripravil kul-
turno in kulinarično poslastico za člane kulturnih društev treh občin: Borovnica, 
Vrhnika in Log - Dragomer. 

Radio Slovenĳa v Cankarjevem domu na Vrhniki

Vošnjak in Fritz gosta Arsovega etra

V Podlipi je glasbena tra-
dicĳa zelo živa, saj v žup-
nĳi delujejo kar trĳe zbori:
otroški, cerkveni mešani in 
cerkveni mešani zbor Kultur-
no-umetniškega društva Pod-
lipa - Smrečje pod vodstvom 
Primoža Malavašiča. Začetki 
Cerkvenega mešanega zbora 
KUD Podlipa-Smrečje segajo 

v pozna osemdeseta leta, ko 
je v Podlipo prišel službovat 
župnik Tone Gradišek. Na nje-
govo pobudo je bil leta 1987 
ustanovljen Mladinski pevski 
zbor, katerega vodenje je pre-
vzel Tomaž Močnik iz Cerkelj 
na Gorenjskem,  zdaj prizna-
ni orglarski mojster. Zbor je 
pod njegovim vodstvom so-
deloval zlasti pri nedeljskem 
in prazničnem bogoslužju, v 
letih delovanja pa se je preob-
likoval v Dekliški pevski zbor, 
saj moških predstavnikov v 
zboru ni bilo več. Leta 2000 je 
vodenje dekliškega zbora pre-
vzel Primož Malavašič, aka-
demski cerkveni glasbenik,  
in pod njegovo taktirko do-
segel vidnejši razcvet. Zbor se 
je začel udeleževati območnih 
revĳ pevskih zborov, dekanĳ-
skih srečanj, začel je prirejati 
letne koncerte, sodelovati na 

raznih prireditvah v krajev-
ni skupnosti in  zunaj nje. V 
sezoni 2006–2007 se je s pri-
družitvĳo fantov iz Podlipe,
Smrečja, Žažarja in okoliških 
vasi iz ženskega preoblikoval 
v mešanega in tako dandanes 
šteje skupno  več kot 30 čla-
nov, jedro  zdajšnjega zbora 
pa so še  vedno nekatere pev-

ke iz začetnega obdobja. 
V zadnjih letih z zborom 

redno sodelujemo pri cer-
kvenem bogoslužju, udele-
žujemo  se tudi različnih revĳ
in tekmovanj, posegamo pa 
tudi po čedalje zahtevnejšem 
glasbenem programu z izva-
janjem skladb iz vseh obdobĳ
cerkvenega leta in slovenskih 
ljudskih skladb v izvirnih 
obliki in priredbah. Zbor je 
obenem tudi eden izmed bolj 
aktivnih članov KUD Podlipa 
- Smrečje

Leto 2010 je bilo eno bolj de-
lovnih, saj smo se udeležili Re-
vĳe odraslih pevskih zborov
na Vrhniki, dekanĳske Revĳe
cerkvenih pevskih zborov na 
Vrhniki, v septembru pa smo 
popestrili vaški praznik ob  
odprtju in blagoslovu novih 
asfaltiranih cest v naši kra-
jevni skupnosti. Peli smo pri 

svetih mašah v domači župni-
ji, pot pa nas je ponesla tudi 
v rodno vas naših sedanjih in 
nekdanjih sopevcev v Žažar, 
na Vrhniko in v ljubljanske 
Dravlje. Še posebno pa nam 
bo v spominu ostal jesenski  
izlet v Mursko Soboto, kjer 
smo na povabilo tamkajšnje-
ga zbora peli pri sv. maši, dan 

pa sklenili z ogledom lepot 
severovzhodne Slovenĳe.

Veseli nas, da se število 
pevcev skoraj vsako leto po-
veča za nekaj dobrih novih 
glasov. Sestavljamo ga dĳaki,
študentje, zaposleni, žene, 
možje in starši,  povezujeta 
pa nas predvsem ljubezen do 
lepega cerkvenega petja in 
želja po medsebojnem dru-
ženju. Med vajami je vedno 
tudi  mnogo smeha in dobre 
volje. Veliko podporo zboru 
nudi  naš župnik, ki skrbi, 
da nas na vajah ne zebe, ob-
časno pa nas po vajah prese-
neti s kakšno dobroto. Poleg 
osebnega zadovoljstva je naš 
trud darilo kraju in krajanom, 
s katerim predvsem lepšamo 
bogoslužje in praznike. 

Da bi bilo tudi v letu 2011 
tako uspešno.

Katarina Železnik Logar

Pevska tradicĳa v Podlipski dolini
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Cankarjev dom Vrhnika, 
sreda, 2.3. 2011,

od 17.00 do 20.00 ure.
Obvezna predhodna prĳava.

LITERARNA DELAVNICA
Ustvarjalno srečanje s pesnico Ano Porenta.

Cankarjev dom Vrhnika, 
sreda, 9. 3. 2011,

ob 18.00 uri.
Vstopnina 3 EUR, 

otroci gratis vstopnice. 

VĲA VAJA 2011
Območna revĳa plesnih skupin

občin Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer

Tokrat je pobudo dal g. 
Rado Krasnik, ki ga je skup-
ščina na svoji prvi seji iz-
volila za predsednika. Po-
slanstvo kluba naj bi bilo 
združevanje, poučevanje in 
informiranje fotografov ter 
ohranjanje kulturne dedišči-
ne na Vrhniki in njeni okolici. 
Fotografi si bomo predvsem
prizadevali obogatiti foto-
grafsko kroniko Vrhnike, saj 
smo na tem področju rela-
tivno revni. Klub ima namen 
prirejati fotografske razstave 
domačih avtorjev ali gostiti 
tuje. Vsekakor je na tem po-
dročju zĳala velika luknja,
saj na Vrhniki doslej ni bilo 
nobenega kluba, ki bi zdru-
ževal fotografe. 

Klub si tudi prizadeva, da 
bi dobil lastne prostore, kjer 
naj bi  potekale fotodelavni-

ce, razstave in debatni večeri. 
Zaenkrat nam dobro kaže, saj 
se bomo poskusili združiti z 
vrhniškim umetnikom kipar-
jem Bojanom Mavsarjem; z 
njim bi si delili skupne pros-
tore in tako tudi na likovnem 
področju pridobivali znanje. 
Vsekakor je idej in energi-

je veliko in čaka nas veliko 
dela. Trenutno ima klub 18 
članov in upamo, da nas bo 
z vsakim dnem več.

Za več informacĳ, nam
lahko pišete na e-naslov: 
fotklub.okular@gmail.com

Besedilo in fotografija: 
Elo Mihevc, AFIAP

Katarina Lenarčič je med 
posamezne točke vpletla poezi-
jo  našega največjega pesnika 
Franceta Prešerna. Mateja Bar-
tol je na kratko orisala razmere 
v času, ko je živel Prešeren, in 
prebrala del pisma, ki ga je pi-
sal svojemu prĳatelju.

Patricia Koprivec je pokaza-
la, kako Rdeča Kapica zveni, če 
raztegne svoj meh in tipka po 
belih in črnih tipkah harmoni-
ke. Patricia obiskuje glasbeno 
šolo na Vrhniki.

Osrednji gost tokratne prire-
ditve  je bil godalni kvartet GŠ 
Ljubljana Vič - Rudnik. Poleg 
domačinke Klare Jelovšek, ki 
igra 2. violino, so v sestavu še 
Rebeka Kotar, Aljaž Moravec 
in Jošt Pekolj. Mladi glasbeni-
ki se pod mentorstvom  Tanje 
Babnik pripravljajo na regĳsko
tekmovanje. Izvedli so pred-
pisani tekmovalni program, ki 
so mu dodali še eno skladbo. V 
lanskem decembru so prejeli 1. 

nagrado na mednarodnem tek-
movanju v Trstu.

Prireditev sta sklenila dva 
harmonikarja, ki igrata pod 
mentorstvom Rudĳa Poljanška.
Nejc Tome je zaigral skladbo z 
naslovom Tovornjakar, ki jo 
izvaja Ansambel Pogum, Črt 
Mrzlikar pa je zaigral Miheli-
čevo Ko lastovke gnezdĳo in
Poljanškovo Veselo v Kamnik.

Nastopajoči smo bili veseli 
obiska številnih poslušalcev, ki 

so z aplavzom pokazali, da jim 
je bila prireditev všeč.

Po koncertu smo se zadržali 
v pogovoru, na mizi so nas ča-
kale doma narejene slaščice in 
prigrizki. Prisluhnili smo tudi 
prĳetnim zvokom harmonike.  

Bernarda Novak 
Fotografija: Marko Frank

Koncert ob Prešernovem dnevu
KUD Drenov Grič - Lesno Brdo je prvo soboto v februarju pripravil prireditev ob 
slovenskem kulturnem prazniku. V prvem delu koncerta se je predstavil domači 
Mešani pevski zbor, ki je poleg slovenske himne zapel še nekaj slovenskih na-
rodnih in umetnih pesmi. Pevci smo tokrat prvič zapeli pod taktirko zborovodje 
Gorazda Jana, ki je glasbeni pedagog, ki prihaja z Vrhnike. 

Aynee, s kitaro in  pesmimi, ki jih pišete, ste 
postali prepoznavni po vsej Slovenĳi. Sedaj
vas večkrat vidimo na televizĳi, kot pa sreča-
mo na ulici. Kako vam je uspelo?
Z vztrajnostjo, ki ni prisiljena, je le posledica 
iskrene ljubezni do glasbe in ustvarjanja, ki me 
vodi ves čas. Delam toliko, kot zmorem. 
Po skoraj  desetih letih ste izdali svoj drugi CD 
z naslovom Zdaj sem tu. Kaj se je dogajalo v 
tem času?
Poleg tega, da sem si ustvarila družino, je bilo 
v ospredju ves čas ustvarjanje. Pisala sem nove 
skladbe, ki jih imam vedno veliko v glavi, pre-
dalu omare, računalniku, na mobitelu, mini-
disku ... Selekcĳo delam, preden grem posnet
končno  različico v studio. V želji, da me spo-
zna  občinstvo širšega območja, sem se odloči-
la, da se prĳavim na glasbene razpise. Tako je
bila pesem Si to ti uvrščena na zgoščenko Val 
08. Imamo dobro glasbo (razpis radia Val 202), 
pesem Sivo mesto na Slovensko popevko 2008, 
pesem Zdaj vem pa na Emo 2009. 
Nastopili ste tudi na zadnji Slovenski popevki 
2010.
Vsi izbori so mi precej pomagali pri promocĳi,
so pa festivali naporni. Ves večer se je treba osre-
dotočiti le na izvedbo ene pesmi. Potem moraš 
v treh minutah pokazati, kaj znaš. Veliko raje 

imam nastop, ki traja dlje, da ima uvod, jedro in 
zaključek. Tako lažje in bolj sproščeno izražam 
svoje bistvo, spontano se ustvari  vzdušje ob sti-
ku s poslušalci. To sem s časom izluščila iz vse-
ga skupaj. Vendar je bilo vredno truda. Dobila 
sem tudi zaupanje pri založbi ZKP RTV, ki mi 
je sedaj izdala novi CD z naslovom Zdaj sem tu. 
Z njim sem zaokrožila delovanje med letoma 
2002 in 2010. Upam, da bom sedaj z ustaljeno 
ekipo lažje in produktivneje ustvarjala in nare-
dila kak koncert več. Vse je namreč pogojeno 
prav s prepoznavnostjo. 
Na ovitku CD-ja Zdaj sem tu je navedeno veli-
ko sodelujočih glasbenikov. 
Druga plošča je nasploh produkcĳsko zelo raz-
gibana. Enajst pesmi je bilo posnetih v  šestih 
različnih studiih z različnimi producenti. Po 
prvem CD-ju je bilo pred mano še vedno pre-
cej vrat zaprtih, zato sem iskala okna. Vsak 
premik sem naredila sama. Spoznavala sem 
različne ljudi, ki so mi pomagali pri aranžma-
jih in produkcĳi. Za mano je obdobje precejš-
njega eksperimentiranja z zvokom, kar se sliši 
na plošči. Res pa je, da ji nihče ne more očitati 
nerazgibanosti oziroma  produkcĳske nerazno-
vrstnosti. V vsaki stvari se vedno najde nekaj 
pozitivnega.
Posnete imate tudi tri videospote. 

Pri videospotih se je nujno treba količinsko 
omejiti, ker so »drag špas«, vendar zopet, po-
menĳo promocĳo. Obredla sem večino sloven-
skih večjih in lokalnih televizĳ. Največji učinek
je imel videospot za pesem Spomladi. Čeprav 
se mi zdi, da tudi Beli sneg in Avto še nista »od-
delala« svojega do konca. Letos se pripravljam 
na snemanje še enega, morda dveh, za pesem 
Najlepši dan in za pesem o čebeli.
Na plošči je tudi pesem v angleščini.
Naslov pesmi je Like a bee. Govori o čebeli, ki 
v panj prinese vedno najboljšo stvar. To lahko 
prenesemo v naša življenja in družbo. Lepo bi 

bilo, če bi vsak dal od sebe največ in najboljše, 
nesebično za druge. Svet bi bil tako precej dru-
gačen. Sicer je vse skupaj slišati precej naivno, 
vendar kaj nam preostane drugega, kot da upa-
mo v boljši svet. Če bomo samo »jamrali«, za-
gotovo ne bomo prišli nikamor. Treba je gledati 
pozitivno in konstruktivno. Vsako stvar lahko 
gledamo z dveh strani, odvisno, kakšna očala 
si nadenemo. Pesem Like a bee je napisana za 
mednarodno fundacĳo Moro, zato je pesem v
angleščini. Pesem je bila napisana za  omenjeno 
fundacĳo, ki zbira sredstva za šolanje na med-
narodni šoli po licenci IBO (International Bac-
calaureate  Organisation).
Občasno vas je videti tudi pri vrhniških glas-
benih projektih. Videli smo vas na odru Can-
karjevega doma, ko ste prepevali z otroki iz 
Vrtca Barjanček. Lahko pričakujemo še kaj po-
dobnega? Morda CD z otroško glasbo?
Pri meni glasba nastaja spontano, po navdihu. 
Če sem vesela, nastane vesela in pozitivna pe-
sem, včasih izpovem svojo žalost. Vsak nosi 
v srcu več razpoloženj. Tudi otrokom večkrat 
prepevam. Lani pozimi sem obiskala otroke v 
vrtcu Barjanček in jim zapela nekaj svojih otro-
ških skladb, ki jih imam »na zalogi« in čakajo 
na pravi trenutek.  Vzgojiteljice so me prosile,  
naj napišem kakšno pesem o pomladi in res je 
nastala Prišla je k nam pomlad.  Vsi otroci v 
vrtcu so se je naučili, otroci in vzgojiteljice so 
jo prepevali. Tako smo jo lansko pomlad skupaj 
zapeli tudi v Cankarjevem domu na prireditvi 
Ta pomlad je nagajiva. Mislim, da se bo zgodba 
o otroških pesmicah še nadaljevala in razvĳala.

 (nč),foto: Aleš Bravničar

Simona Černetič - Aynee

Uspeva ji z iskreno ljubeznĳo do glasbe
in ustvarjanja
Simona Černetič, doma iz Ligojne, je v Slovenĳi bolj znana kot Aynee. Pred  ne-
davnim je pri Založbi kaset in plošč RTV Slovenĳa izdala svoj drugi avtorski
CD. 26. marca jo bo mogoče videti tudi na domačem terenu; prireja celovečerni 
koncert.

Cankarjev dom Vrhnika, 
sreda, 16.3. 2011,

ob 18. uri.
Vstop prost 

ODPRTJE FOTOGRAFSKE RAZSTAVE
Humanističnega umetniškega društva Karel Barjanski

»BARJE«
Razstavljajo: Marko Gorenc, Tomaž Krašnja, 

       Žiga Rebolj, Vid Rotar 
Recenzĳa: Karl Plemenitaš, akademski slikar

Avtorska glasba: Charli Brown

Cankarjev dom Vrhnika, 
petek, 18.3. 2011,

ob 19.00 uri.
Vstopnina 4 EUR 

44. OBMOČNA REVĲA ODRASLIH PEVSKIH ZBOROV
IN SKUPIN  

občin Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer

Cankarjev dom Vrhnika, 
sreda, 30.3. 2011,

ob 18.00 uri.
Vstopnina 3 EUR, 

otroci gratis vstopnice.

 
»ŽIV ŽAV« 

OBMOČNA REVĲA OTROŠKIH PEVSKIH ZBOROV 
občin Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer 

Javni sklad RS za kulturne dejavnosti, Območna izpostava Vrhnika
Tržaška cesta 25, 1360 Vrhnika

Tel.: 01 750 20 39; E – mail: oi.vrhnika@jskd.si 

VABILO NA SKLADOVE PRIREDITVE

Novoustanovljeni  fotoklub na Vrhniki
Na pobudo nekaterih fotografov in likovnikov je končno ustanovljen  fotoklub, 
ki so ga člani novonastalega kluba poimenovali Fotoklub OKULAR Vrhnika. 
Zamisel o ustanovitvi  fotokluba še zdaleč ni nova, saj smo se o tem pogovarjali 
že pred leti, vendar je vse ostalo le pri pogovoru in željah. 

Datum koncerta: sobota, 26. marec 2011 v 
Dvorani Cankarjevega doma na Vrhniki
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Cankarjev dom VrhnikaProgram prireditev za marec 2011 Razstave v Cankarjevem domu na Vrhniki 

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 
vas vljudno vabi na odprtje razstave
izolske slikarke 
Martine Žerjal
DOŽIVLJAJI.

Odprtje bo v torek, 1. marca 2011, ob 18. uri
v Galerĳi Cankarjevega doma na Vrhniki.
Razstava bo odprta do 3. aprila 2011 
od ponedeljka do petka od 10. do 13. ure,
ob nedeljah od 10. do 12. ure.
 

Javni sklad RS za kulturne dejavnosti OI 
Vrhnika
in
Humanistično umetniško društvo Karel 
Barjanski
BARJE
vas vljudno vabita na odprtje fotografske 
razstave
Marka Gorenca, Tomaža Krašnje, Žige Re-
bolja in Vida Rotarja.

Odprtje bo v sredo, 16. marca 2011, ob 18. 
uri
v avli Cankarjevega doma na Vrhniki.
Razstava bo odprta do 15. aprila 2011 
od ponedeljka do petka od 10. do 13. ure,
ob nedeljah od 10. do 12. ure.

Vse razstave si je mogoče ogledati tudi ob nedeljah od 10. do 12. ure in ob preostalih 
prireditvah v Cankarjevem domu na Vrhniki. 

Vabljeni!

TOREK
1. 3. 2011
ob 18. uri

Vstop prost

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA 
Martina Žerjal
DOŽIVLJAJI

Razstava
Galerija Cankarjevega doma na Vrhniki

Razstava bo odprta do 3. aprila 2011
SREDA

2. 3. 2011 
od 17. do 20. ure

Obvezna predhodna 
najava

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI OI VRHNIKA
LITERARNA DELAVNICA

Ustvarjalno srečanje s pesnico Ano Porenta
Pisarna JSKD, 1. nadstropje Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA
6. 3. 2011
ob 19. uri
(103 min.)

Vstopnina: 3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO

TURIST
Romantični triler

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SREDA
9. 3. 2011
ob 18. uri

Vstopnina: 3 €
Otroci gratis

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI OI VRHNIKA
VIJA VAJA 2011

Območna revija plesnih skupin
občin Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK
10. 3. 2011
ob 20. uri

Vstopnina: 15 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GLEDALIŠKI ABONMA in za IZVEN

SNG Drama Ljubljana
Ulrike Syha

ZASEBNO ŽIVLJENJE
Prva slovenska uprizoritev

Režija: Ivana Djilas
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK
11. 3. 2011
ob 20. uri

Vstopnina: 12 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
ZORAN PREDIN
Gregorjev koncert
Kantavtorski večer

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA
12. 3. 2011
ob 16. uri

Vstopnina: 5 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
OTROŠKI ABONMA ENAJSTA ŠOLA in za IZVEN

Čarodej Jani Jošovc
EKO ČAROVNIJE
Tematska predstava

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki
NEDELJA
13. 3. 2011
ob 17. uri
 (87 min.)

Vstopnina: 3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO

GULLIVERJEVA POTOVANJA
Pustolovska komedija, podnapisi

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki
PONEDELJEK

14. 3. 2011
od 7. do 14. ure

RDEČI KRIŽ VRHNIKA
KRVODAJALSKA AKCIJA

Cankarjev dom Vrhnika
TOREK

15. 3. 2011
od 7. do 14. ure

RDEČI KRIŽ VRHNIKA
KRVODAJALSKA AKCIJA

Cankarjev dom Vrhnika

SREDA
16. 3. 2011
ob 18. uri

Vstop prost

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI OI VRHNIKA
Humanistično umetniško društvo Karel Barjanski

»BARJE«
Marko Gorenc, Tomaž Krašnja, Žiga Rebolj, Vid Rotar

Recenzija: Karl Plemenitaš, akademski slikar
Avtorska glasba: Charli Brown

Fotografska razstava bo odprta do 15. aprila 2011
Avla Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK
18. 3. 2011
ob 19. uri

Vstopnina: 4 €

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI OI VRHNIKA
44. OBMOČNA REVIJA

ODRASLIH PEVSKIH ZBOROV IN SKUPIN
občin Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA
20. 3. 2011
ob 17. uri
(100 min.)

Vstopnina: 3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO

ZLATOLASKA
Animirana, sinhronizirana družinska pustolovščina

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

ČETRTEK
24. 3. 2011
ob 20. uri

Vstopnina: 15 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KUD BOOM Teater
SVETOVALNICA

Komedija
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki 

SOBOTA
26. 3. 2011
ob 19. uri

Vstopnina: 5 €

SIMONA ČERNETIČ
AYNEE

Koncert ob izidu druge zgoščenke 
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA
27. 3. 2011
ob 17. uri
 (87 min.)

Vstopnina: 3 €

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
KINO

MARMADUKE
Animirana, igrana akcijska pustolovščina

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki
SREDA 

30. 3. 2011
ob 18.00 uri

Vstopnina: 3 € 
Otroci gratis

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI OI VRHNIKA
»ŽIV ŽAV«

Območna revija otroških pevskih zborov
občin Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

Predprodaja vstopnic za prireditve
Turistični informacijski center (TIC) Vrhnika, Tržaška cesta 9. Tel.: 01 755 10 54, e-pošta: tic@zavod-cankar.si
Ponedeljek – petek: od 8. do 18. ure. Sobota: od 8. do 14. ure in pol ure pred predstavo na blagajni Cankarjevega doma Vrhnika. Nakup 
vstopnic preko spleta: www.mojekarte.si. Dodatne informacije o prireditvah in morebitne spremembe:www.zavod-cankar.si, www.vrhnika.si

Pridržujemo si pravico do spremembe programa.

 

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in 
turizem Vrhnika
Gledališki abonma in IZVEN
Cankarjev dom Vrhnika
Četrtek, 10. marec 2011, ob 20. uri 

Zaradi bolezni je predstava SNG Drame KO 
SEM BIL MRTEV, napovedana na začetku 
abonmajske sezone 2010/2011, nadomeščena s 
predstavo: 

Ulrike Syha
ZASEBNO ŽIVLJENJE
Prva slovenska uprizoritev
SNG DRAMA Ljubljana

Režĳa: Ivana Djilas
Igrajo: 
Uroš Fürst, Barbara Cerar, Branko Šturbej, 
Saša Tabaković, Andrej Nahtigal, Nina Valič

Ona in On se prvič srečata na vlaku, transport-

nem sredstvu, ki se ga bolj kakor drugih drži 
pridih nostalgĳe. A kakor v sodobnem vlaku 
z njegovimi neosebno dizajniranimi kupeji in 
s pokrajino, ki je le še ogolelo postindustrĳsko 
smetišče, ni skoraj ničesar več romantičnega, 
tako v nastajajočem ljubezenskem odnosu ni 
več klasičnih spremljajočih pojavov – strele z 
jasnega, preskakovanja iskric, občutka uso-
jenosti, nagnjenosti do iracionalnih dejanj ... 
Njuno srečanje je kajpak naključno, a tudi ko 
čez nekaj ur spet naletita drug na drugega, je 
to pač novo naključje in njun (ne)odnos ostaja 
zaznamovan z naključnostjo in bežnostjo še 
celo potem, ko skupaj preživita noč v hotelski 
sobi... 

Predstava traja uro in 45 minut in nima odmora.

Predstava KO SEM BIL MRTEV bo na sporedu 
naslednjo abonmajsko sezono.

Hvala za razumevanje in vljudno vabljeni!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, 
šport in turizem
Vas vabi v
Cankarjev dom na Vrhniki

v petek, 11. marca 2011, ob 20. uri 

na GREGORJEV KONCERT
kantavtorja ZORANA PREDINA.

Zoran Predin se v letu 2011 sam s kitaro zopet 
odpravlja na glasbeno pot. Pripravil je koncert 
svojih največjih uspešnic (Praslovan, Čakaj 
me, Naj ti poljub nariše ustnice, Lidĳa …) in 

novejših hitov, ki so jih poslušalci že vzeli za 
svoje (Mentol bonbon, Bolj star bolj nor, S tote-
ga konca, Če se nasmehneš …). 

Kantavtorski večer povezuje  z duhovitimi 
zgodbami in zanimivimi razlagami vsebin 
svojih “nerazumljivih” komadov.
Svojo trubadursko turnejo je začel januarja v 
Mariboru, jo nadaljuje križem po Slovenĳi in 
Hrvaški. 
V petek, 11. marca 2011, bo z Gregorjevim kon-
certom priklical pomlad tudi na Vrhniko.

Vljudno vabljeni!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, 
šport in turizem Vrhnika
Otroški abonma 11. šola in za IZVEN
Cankarjev dom Vrhnika

Sobota, 12. marec 2011, ob 16. uri.

Jani Jošovc
EKO ČAROVNĲE

Tematska predstava

S predstavo EKO čarovnĳe nam bo Čarovnik 
Jani pričaral zgodnjo pomlad, ki se nam bo 
pokazala v najlepši mogoči luči, saj jo bomo 

očistili zimske navlake. Spoznali bomo, kako 
varovati okolje, ločevati odpadke in zmanjše-
vati količino odvrženih stvari in le-te potem 
reciklirati in ponovno uporabljati.   
Otroci med poučno, komično predstavo posta-
nejo čarodejevi pomočniki in se naučĳo, kako 
ohraniti naravo lepo, čisto in zdravo tudi za 
prihodnje rodove. 
 
Čarodej Jani, otroci nasmejani!
 
Predstava je primerna za otroke od 3. leta  na-
prej in traja 30 minut.

Vljudno vabljeni!

BOOM teater 
predstavlja v
Cankarjevem domu na Vrhniki

v četrtek, 24. marca 2011, ob 20. uri 

novo komedĳo
SVETOVALNICA.

Scenarĳ in režĳa: Miki Bubulj
Igrajo:
Jernej Kuntner,
Nina Ivanič, 
Maja Martina Merljak in
Ranko Babić.

Viki,  sodobna emancipirana ženska 30-ih let, 
je vse bolj nesrečna in nezadovoljna s svojim 
starokopitnim fantom Erikom, zato ga začne 
varati s poročenim moškim srednjih let.  Erik 
vidi rešitev v zakonski svetovalnici. Vas zani-
ma, kaj se zgodi, ko vse male sladke laži pri-
dejo na plan?
Predstava se na komičen način ukvarja z več-
nim bojem med moškim in žensko, govori o 
razpadu vedno več zakonov, ker se v družine 
vrinjajo  sodobne “vrednote”, hkrati pa nam 
ponuja zabavno primerjavo med tradicional-
nim in novodobnim zakonom. 

Vljudno vabljeni!
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Pustne karaoke
Sobota, 5. marca – klub Zakon

Pustna sobota je spet tu! 

Vabljen/-a, da na tradicionalnem pustovanju 
v klubu Zakon zaplešeš na razigrane ritme 
ter se posladkaš s krofi, ki bodo na voljo vsem 
maškaram. Seveda pa ne pozabi na karaoke, 
kjer boš imel/-a priložnost, da zapoješ komad, 
ki se že od nekdaj preigrava po tvoji glavi. 
Še to: najboljše maske in najuspešnejše pevce 
čakajo nagrade! :)
Seznam pesmi za karaoke najdeš na: www.kvs-
klub.si/program.html#pust.

Urbane legende
Četrtek, 17. marca, ob 20. uri – klub Zakon

Med neštetimi zgodbami o tem in onem, ki si 
jih pripovedujemo vsak dan, se pogosto najdejo 
neverjetne, nenavadne, smešne, bizarne ali celo 

grozljive pripovedi o »resničnih« dogodkih, za 
katere pa se nikoli ne more natančno ugotoviti, 
ali so se zares zgodili. Take zgodbe, znane tudi 
kot sodobne povedke ali urbane legende, se ro-
jevajo in živĳo povsod okoli nas – slišimo jih od 
prĳateljev, v službi, pri frizerju, v trgovini in me-
dĳih – v njih pa se vedno zrcali svet, v katerem 
živimo, in strahovi, ki nam jih ta svet vzbuja.
Večer bodo tako zaznamovali deli živalskega 
in človeškega telesa v hitri prehrani, britvice, 
nastavljene na tobogane javnih kopališč, smr-
tonosni mobilni telefoni in mikrovalovne pe-
čice, bizarne spolne izkušnje, teorĳe globalne 
zarote, ukradene ledvice itn., skratka zgodbe, 
ki ste jih nekje in nekoč že slišali, pa še zdaj ne 
veste, ali jim lahko verjamete. 

Odprtje fotografske razstave
Četrtek, 24. marca, ob 20. uri – klub Zakon

V januarju smo se zagreti vrhniški fotografi 
udeležili tečaja analogne fotografije. Naučili 
smo se uporabljati stare fotoaparate ter razvĳa-
ti filme in fotografije. Na uvodnem predavanju 
nam je študentka fotografije Jasna Režonja 
predavala o osnovah fotografije in razvĳa-
nja fotografij, nam pokazala svoja umetniška 
dela iz temnice ter pokazala opremo, ki se jo 
uporablja v temnici. Organizirano je bilo tudi 
skupinsko fotografiranje v naravi, tako da se 
je lahko vsakdo naučil uporabljati svoj aparat. 
Naslednjič smo razvĳali filme v temnici, potem 
pa še fotografije. Seveda je na koncu vsakega 
fotografskega tečaja obvezna tudi razstava del, 
zato ste vljudno vabljeni na odprtje razstave 
črno-belih fotografij v Klub vrhniških študen-
tov v četrtek, 24. marca, ob 20. uri.

Koncert: Srečna mladina
Petek, 25. marca, ob 22. uri – klub Zakon

V letu 1993 se je iz mladostniškega zanesenja-
štva rodila skupina Srečna mladina. Vzpo-
redno z menjavami članov se je v naslednjih 
letih spreminjal tudi glasbeni slog njihovih 
albumov. Za glasbeno udejstvovanje so prejeli 
precej nagrad in priznanj, sodelovali so z do-

mačimi in tujimi glasbeniki, režiserji, obliko-
valci in drugimi kulturnimi ustvarjalci z vseh 
področĳ.
Po petih samostojnih albumih je 25. maja 2010 
izšla nova, šesta plošča … Pa srečno v prihodno-
sti!, ki so jo posneli v lastnem vadbenem pros-
toru s producentsko pomočjo Julĳa Zornika. 
Glasba na plošči ima družbenokritično vsebino 
in opisuje vse očitnejšo dekadentnost današnje 
družbe, temu primerna pa je tudi izbira zvo-
ka, ki zaradi močnega sporočilnega elementa 
ostaja surov.

Srečna mladina so:
Gašper Gantar – baskitara, glas 
Peter Dekleva – kitara, glas 
Andrej Zavašnik – bobni 
Vladimir Mihajlović – kitara, glas

Več o Srečni mladini na:
www.srecnamladina.si
www.myspace.com/srecnamladina
www.facebook.com/pages/Srecna-mladina/178291-
81879
www.youtube.com/bobersm

Vstopnina znaša za člane KVŠ-ja 3 € in za ne-
člane 5 €. Vabljeni.

Odprti oder kluba Zakon
KVŠ tudi letos vabi vse mlade, še neuveljav-
ljene glasbene skupine iz občin Vrhnika, 
Borovnica, Horjul in Log - Dragomer,  naj se 
na odru kluba Zakon predstavĳo občinstvu. 
Omejitev glede glasbenih zvrsti ni, pomembno 
pa je, da skupine igrajo svojo, avtorsko glas-
bo in da se še nikoli niso predstavile na na-
šem odru. Odprti oder ni tekmovalne narave, 
temveč ima namen, da v enem izmed spomla-
danskih večerov še dodatno spodbudi pove-
zovanje in kreativno ustvarjanje glasbenikov 
iz našega okoliša ter je obenem odlična pri-
ložnost za pridobivanje koncertnih izkušenj.
Prĳave sprejemamo do 10. marca 2011 na 
elektronski naslov: program_kvs@yahoo.com. 
Ob prĳavi mora vsaka skupina predložiti 
kontaktne podatke (ime, naslov in telefonsko 
številko) ter kratek opis skupine. Zaželena, ne 
pa tudi nujna, sta fotografija in demoposnetek 
(naslov internetne povezave ali zgoščenka, ki 

jo pošljete na naslov: Klub Zakon, Tržaška 11, 
1360 Vrhnika, s pripisom "Za odprti oder"). 
Ker je število v večeru nastopajočih skupin 
omejeno na pet, bosta v primeru velikega za-
nimanja imeli prednost  kakovost in kreativ-
nost. Vstop na prireditev bo prost, skupine pa 
so upravičene do povrnitve potnih stroškov. V 
primeru premalo prĳavljenih skupin bo prire-
ditev prestavljena na naslednje leto. Dodatne 
informacĳe dobite na: program_kvs@yahoo.com.
Vabljeni!

Nedeljski filmski večeri
Ker si človeško bitje rado ogleda dober film, te 
vsako nedeljo ob 20. uri vabimo v klub Zakon, 
kjer je s projekcĳo in dobrim ozvočenjem po-
ustvarjeno kinematografsko vzdušje – s to raz-
liko, da je vstop prost. Po navadi predvajamo 
tujejezične filme, zmagovalce raznih festivalov 
ali pa stare klasike, za katere televizĳci nimajo 
posluha. S predlogi na forumu (www.kvs-klub.
si/forum) lahko pri izbiri naslednjega filma so-
deluješ tudi ti. Vabljen/-a pa si tudi, če želiš jav-
no predvajati svoj krajši amaterski film!

KVŠ-jev nogomet
KVŠ-jevega nogometa se lahko udeležiš vsako 
nedeljo od 17.00 do 19.00 v telovadnici OŠ Ivana 
Cankarja. Če ti zdravje ponuja svojo roko, za-
kaj mu je ne bi še ti? Tvoja udeležba je zaželena 
in … brezplačna!

Postani član/-ica Kluba 
vrhniških študentov
Vabimo te, da prineseš pristopno izjavo in po-
trdilo o vpisu (ali šolanju) na naše duri. Tvoje 
kuverte bomo veseli tudi po pošti. Pristopna 
izjava se skriva na naši spletni strani, naslov pa 
že poznaš: Tržaška 11. Ne odlašaj, tudi danes 
je še zmeraj povsem čisto zares pravi dan! Z 
brezplačnim članstvom v Klubu imaš pravico 
do številnih ugodnosti in popustov: v Can-
karjevi knjižnici Vrhnika je letna članarina 
brezplačna, če jim pokažeš KVŠ-jevo člansko 
izkaznico, poleg tega so članske vstopnice za 
dogodke v klubu Zakon cenejše. Petinski po-
pust lahko uveljavljaš v Aikido klubu Vrhni-
ka. Vsak član ali članica pa po pošti prejme en 
velik USB-ključ.

Brezplačni USB-ključki in 
knjižnica za vse člane KVŠ-ja
KVŠ tudi letos ni pozabil na svoje člane. Če v 
letu 2010/11 postaneš naš/-a član/-ica, boš po 
pošti prejel/-a USB-ključek s kar 4 GB-pros-
tora! Poleg tega lahko tudi letos ob predložitvi 
potrjene KVŠ-izkaznice prejmeš brezplačno 
članarino v Cankarjevi knjižnici Vrhnika.
V Klubu vrhniških študentov je članstvo brez-
plačno. Naš/-a član/-ica je postaneš tako, da 
nam posreduješ izvirno potrdilo o vpisu/šo-
lanju za leto 2010/11 in izpolnjeno pristopno 
izjavo (najdeš jo na www.kvs-klub.si/kvs_pri-
stopna.doc). Oboje prineseš v klub Zakon ali 
pa pošlješ na naslov: Klub vrhniških študentov, 
Tržaška 11, 1360 Vrhnika.
Če želiš, ti lahko pisemsko ovojnico z znamko 
in našim naslovom ter pristopno izjavo pošlje-
mo na dom. V tem primeru nam to sporoči na 
klubski naslov: program_kvs@yahoo.com.

Dogajalnik – marec:
petek, 4. 3.: glasbeni večer – Jerry – Random 
Electro
sobota, 5. 3.: Pustne karaoke 
nedelja, 6. 3.: filmski večer
petek, 11. 3.: glasbeni večer – O'greenova ples-
na razpaljotka
sobota, 12. 3.: glasbeni večer – Discofloor from 
the past
nedelja, 13. 3.: filmski večer
četrtek, 17. 3.: pripovedovalski večer
petek, 18. 3.: glasbeni večer – Brina Su – Dub-
step
sobota, 19. 3.: glasbeni večer – Sukii – Lala 
Land vol. 3
nedelja, 20. 3.: filmski večer
četrtek, 24. 3.: odprtje fotografske razstave
petek, 25. 3.: koncert: Srečna mladina
sobota, 26. 3.: glasbeni večer – Alica v indie 
deželi
nedelja, 27. 3.: filmski večer

• K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n  •   K l u b  Z a k o n  •   K l u b  Z a k o n  •

Informacije: Slavi Štirn, predsednica: 041 / 424 560
darinka.fabiani@guest.arnes.si

http://www.zbor-mavrica.net/joom

da  se nam pridružite na eni izmed vaj v Cankarjevem 
domu na Vrhniki. Vaje imamo vsak ponedeljek in 

sredo ob 20. uri.

Veseli vas bomo.

i smo pevci in pevke, ki radi pojemo, se družimo,

 nismo profesionalci, smo ljubitelji.

 naše društvo

adi privabili bi pevce

n pevke - predvsem base, tenorje in soprane.

enili bomo vaš pogum in trud.

 nazadnje vabimo vas, nazadnje vabimo vas,

Vabilo
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SPLOŠNO.KNJIŽNIČARSTVO.ENCI-
KLOPEDĲE.ZBORNIKI.
Golob, N.: Manuscripta : pisatelji, pre-
pisovalci, bralci 
McCloud, S.: Kako nastane strip 

FILOZOFĲA.ETIKA.OKULTIZEM.PSI-
HOLOGĲA.
Behrend, G.: Tvoja nevidna moč 
Cicero, Marcus T.: O prerokovanju 
Dolar, M.: Kralju odsekati glavo 
Erasmus D.: Hvalnica Norosti 
Jung, C. G.: Aion 
Locke, J.: Dve razpravi o oblasti 
Secunda, V.: Če škripa med hčerjo in 
materjo 
Šti�er, J.: Sreča nas išče 

VERSTVO.
Hieronymus Zagovor proti Rufinu
Philippe, J.: Išči mir in mu sledi 

SOCIOLOGĲA.POLITIKA.EKONOMI-
JA.PRAVO.VZGOJA.ETNOLOGĲA.
Benhabib, S.: Pravice drugih 
Kara-Murza, S. G.: Oblast manipulacĳe
Kaučič, I.: Zakonodajni referendum 
Klemenčič, R.: O rapalski meji 
Križnar, T.: Na�a in voda
Kuhar, R.: Intimno državljanstvo 
Rigler Grm, P.: Iz hiše v svet 
Ruthven, M.: Fundamentalizem
Schumpeter, J. A.: Lahko kapitalizem 
preživi? 
Šušteršič, A.: Sodobni ples pri pouku 

športne vzgoje v osnovni šoli 
Thompson, E. P.: Navade, plebejska kul-
tura in moralna ekonomĳa
Till, J.: Božično razpoloženje 
Wa�les, W. D.: Finančni uspeh 

OKOLJE.MATEMATIKA.ASTRONOMI-
JA.FIZIKA.KEMĲA.BIOLOGĲA.
Firbas, P.: Kemizacĳa okolja in citoge-
netske poškodbe 
Turk, J.: Dinamika podzemne vode v 
kraškem zaledju izvirov Ljubljanice 
Zakšek, B.: Metulji na našem vrtu 

MEDICINA.TEHNIKA.KMETĲSTVO.
VODENJE.INDUSTRĲA.OBRT.
Cerar, K.: Dihanje in zdravje 
Felc, J.: Kletka strahu in smrti 
Hrobat, B.:  Rinini obroki --- po ločeval-
no, Za proteinski dan 

UMETNOST.ARHITEKTURA.FOTO-
GRAFĲA.GLASBA.ŠPORT. 
Berčič, H.: Šport v turizmu 
Hočevar, U.: Estetika reportažne foto-
grafije
Moro, I.: Zlato, naložba življenja 
Palčič, K.: Klavdĳ Palčič 
Šugman, R.: Šaljive športne prigode 

JEZIKOSLOVJE.
Jemec Tomazin, M.: Slovenska pravna 
terminologĳa
Kern, D.: Pot do izpita iz slovenščine 
Pisanski Peterlin, A.: Metabesedilo 
med dvema kulturama 

KNJIŽEVNOST.
Komelj, M.: Nujnost poezĳe
Westerman, F.: Inženirji duše 

POEZĲA.
Hren, G.: Beli oleander 
Hrovatin, P.: Mednožje misli 
Ibn Gabirol, S.: Krona kraljestva 
Šorli, L.: Izbrane pesmi 

DRAMATIKA. 
Plautus, Titus M.: Kljukec 
Rezman, P.: Ljubljana - Gospa Sveta 

ROMANI.KRATKA PROZA. 
Bernhard, T.: Potonjenec 
Čehovin, M.:  Sanjam zgodbo 
Doria, J.: Diamanti na tvojem dvorišču 
Glavašević, S.: Zgodbe iz Vukovarja 
Kumer, M.: Da bi sonce posĳalo ---
Lampret Conradi, L.: Podivjana reka 
Le Clézio, J.-M. G.: Napev o lakoti 
Mishima, Y.: Izpovedi maske 
Paušič, O.: Osumljen 
Sterle, U.:  Večno vojno stanje 
Sukič, N.: Molji živĳo v prahu
Vasiljevič, D.: Srce v skali 
Witkowski, M.: Kraljica Barbara 

ESEJI.HUMOR.SPOMINI.DNEVNIKI.
POTOPISI. 
Artaud, A.: Tarahumari 
Cankar, I.:  Svetovi srca in duha : od-
lomki iz del Ivana Cankarja 
Kukovica, S.: Vojna, usodna za družino 
Pikalo, M.: Dvojna podaja 
Štefančič, M.: Slovenci 
Švajncer, J.: Ljuba moja Maja 

MLADINSKO LEPOSLOVJE. 
Gale, A.: Skozi našo vas 
Hanuš, B.: O Jakobu in muci Mici, Novo-
letna smrečica
Mergole Vukovič, S.: Mavrični deklici 
Nardin, M.:Oči, jaz vem 
Novak, A.: Črni muc 
Parmentier-Blancard, C.: Zvitorepek in 
tri jajca 
Renoult, A.: Brkec se ne da 
Sekirnik, M.: Kahlica Zebe 
Topič, Ž.: Čudežni možicelj 
Volčini, M.: Mavrične mačje maroge 

DOMOZNANST VO.GEOGR AFĲA.
ZGODOVINA.BIOGRAFĲE.
Balažic, M.: Slovenski plebiscit 
Brenčič, P.: Brežice 

Ćirković, S.: Srbska zgodovina 
Milleron, P.: Svetovni zakladi 
Škibin, M.: Veneti so bili Sloveni in Slo-
ventji 
Šuklje, F.: Sodobniki, mali in veliki 

Najbolj izposojene ali iskane knjige v 
januarju 2011
1. Dostoevskĳ, F. M.: Zločin in kazen 
2. Boccaccio, G.: Dekameron 
3. Partljič, T.: Hotel sem prĳeti sonce
4. Varna vožnja: priročnik za voznike
5. Cervantes S., M. de:Don Kihot 
6. Woodiwiss, K. E.: Pepel v vetru 
7. Gabaldon, D.: Tujka 
8. Woodiwiss, K. E.: Zimska vrtnica 
9. McCarthy, M.: Ko se boš prebudila 
--- 
10. Woodiwiss, K. E.: Vreden ljubezni 

Dokumentarni film
Kritična generacĳa

Glasbeni in ostali zvočni CD
Batista, V.: Bivališče brez časa= Timeless 
residence 
Blaznik, M.: Intimus
Caña: Kata
Carmina Slovenica: Vampirabile
Carmina Slovenica: Na juriš in the 
mood!: live! 
Carmina Slovenica: Kraji in časi 
Carmina Slovenica: Citira: slovenska 
zborovska stvaritev II. 
Carmina Slovenica: CM1
Carmina Slovenica: Musica inaudita: 
live! 
Carmina Slovenica: Drum Café
Cheap trick: Cheap trick
Čarnice: So ptičice še snivale 
Čarnice: Jagodni izbor za ženski zbor
Eckman, C.: Swinger 500
Edwards, D. E.: Consider the birds
Rozman, S.: Meditacĳa
Saeta: Koncert 2008 
Samo Šalamon Trio: Almost almond
Schola cantorum Labacensis: Ego sum 
resurrectio et vita 
Tamika: Ritem sveta
The Archies: Sugar, sugar ---
The Walkabouts: Scavenger
Trans-Siberian Orchestra: Beethoven's 
last night
Vodopivec, Z.: Somišljeniki
Kraljična v mišjem plaščku 

Izbor: Niko Nikolčič

Fotografije ptic v Cankarjevi
knjižnici Vrhnika

Od 9. februarja do 9. 
marca vas z veseljem 
vabimo v čitalnico na 
ogled razstave Življenje 
med nebom in zemljo. 
Razstavo je na Vrhniko 
pripeljalo Društvo za 
opazovanje in proučeva-
nje ptic Slovenĳe. Več o

ustvarjalcih razstave in avtorjih fotografij si lahko ogledate na
naši spletni strani (www.ckv.si). 
Razstavo si lahko ogledate: od ponedeljka do petka (od 10. 
do18. ure) in vsako soboto (od 7.30 do 12.30).

Vabilo na knjižno čajanko
V četrtek, 17. marca 2011, ob 9. uri, prirejamo našo šesto knjižno 
čajanko v tej sezoni; njen naslov je ZA DEVETIMI GORAMI. 
Spomnili se bomo letošnjega 14. pripovedovalskega festivala 
Pravljice danes in se potopili v čarobni svet pravljic. Z dišečim 
čajem in pecivom vas pričakujem na mladinskem oddelku 
Cankarjeve knjižnice Vrhnika.

Prisrčno vabljeni!

Javni zavod Cankarjeva knjižnica Vrhnika 
kot osrednja knjižnica namenja svojo dejav-
nost občanom občin Vrhnika, Borovnica in 
Log - Dragomer.  Glavna dejavnost je zbiranje, 
obdelava in hranjenje knjižničnega gradiva, 
posredovanje uporabnikom, zagotavljanje do-
stopa do tega gradiva,  pa tudi do elektronskih 
publikacĳ. Prav tako zbiramo, obdelujemo, va-
rujemo in posredujemo domoznansko gradivo. 
Pridobivamo nove uporabnike, organiziramo 
posebne oblike dejavnosti za otroke, mladino 
in odrasle, ki so namenjene spodbujanju bral-
ne kulture, prav tako skrbimo za uporabnike 
s posebnimi potrebami. Sodelujemo v vseživ-
ljenjskem izobraževanju in organiziramo kul-
turne prireditve, ki so povezane s knjižnično 
dejavnostjo.

Občini Borovnica in Log - Dragomer sta po-
godbeni partnerici. Knjižnično dejavnost zago-
tavljamo za občane Občine Log - Dragomer od 
leta 2007,  za bodočo enoto v občini pa priprav-
ljamo knjižnično zalogo, ki trenutno šteje že 
dobrih 8.000 enot knjižničnega gradiva. Letni 
prirast je bil dobrih 1.000 enot (nakup s sredstvi 
Občine Log - Dragomer in MK je 746, dar ob-
čanov idr. je 325 enot). V Borovnici deluje enota 
Krajevna knjižnica dr. Marje Boršnik Borovni-
ca, ki se mora zaradi dotrajanosti in nevarnosti 
stavbe čim prej preseliti iz najemnih prostorov. 
O dejavnosti knjižnice v minulem letu si lahko 
preberete v prispevku kolegice Simone Straži-
šar na borovniških straneh Našega časopisa.

Delovanje knjižnice na Vrhniki v letu 2010:
–  Z občinskimi sredstvi, sredstvi Ministrstva 

za kulturo in lastnimi sredstvi (zamudnine, 
članarine) smo kupili 4.567 enot knjižničnega 
gradiva, v dar smo dobili 174 enot. Skupaj je 
bil prirast 4.741 enot knjižničnega gradiva.

–  Knjižnična zaloga se je na Vrhniki poveča-
la na 87.534 enot knjižničnega gradiva, od 
tega imamo 4.772 enot  neknjižnega gradiva 
(izposojate si lahko med 4.772 enotami ak, 
vk, cd, cr ali dvd).

–  Manjše investicĳe:  Lani smo kupili pet novih
računalnikov, tri za strokovne delavce in dva 
za uporabnike. Nad čitalnico smo sanirali  
poševni del strehe in jo prebarvali. V čitalni-
co smo postavili novo domoznansko omaro, 
v katero smo namestili Cankarjeva dela. Do-
moznansko zbirko povečujemo predvsem z 
rednim nakupom knjig v antikvariatih. 

–  V letu 2010 je bilo aktivnih članov (članov, 
ki so v letu 2010 vsaj enkrat obiskali knjižni-
co) 6.328 (dobrih 200 članov več kot prejšnje 
leto).

–  V letu 2010 je bilo na novo vpisanih članov 
393.

–  Povečalo se je število vseh obiskovalcev 
knjižnice (za izposojo gradiva na dom in v 
čitalnico, uporaba interneta idr.) za skoraj 4 
%. Teh je bilo  lani 80.236.

–  Izposodili so si 233.946 enot gradiva, to je 
za 2,7 % več kot prejšnje leto. En prebivalec si 
je povprečno izposodil 12 enot knjižničnega 
gradiva v  vsem letu.

–  Število vseh obiskovalcev, ki so obiskali 
knjižnico v izobraževalne, sprostitvene ali 
kulturne namene, je bilo  lani na Vrhniki kar 
7.319 (odraslih 3.340 in otrok 3.979), dobrih 
25 % več kot prejšnje leto. 

–  Število prireditev se še kar veča. Lani je bilo 
skupno število dejavnosti 487, če to pretvo-
rimo v delovne dni, smo imeli  vsak dan 1,3 
dejavnosti. Vse informacĳe in dejavnosti naše
knjižnice si lahko ogledate na spletni strani 
www.ckv.si. V fotogalerĳi in arhivu si lahko
pogledate utrinke iz prejšnjih prireditev, v 
napovedniku pa preberete, kaj pripravljamo 
za vas.
 
Dejavnosti za otroke: Organiziramo vrtec 

in šolo na obisku, naša pravljičarka obišče vsa-
ko šolsko leto prav vsako skupinico v vrtcih 
Bevke, Dragomer, Log in vseh treh vrhniških 
vrtcih. Popoldanskim uricam pravljic so se pri-
družile dopoldanske za otroke, ki niso vključe-
ni v vzgojno-varstveno ustanovo. Sodelujemo 

v projektu za sedmošolce Rastem s knjigo in 
Mega kviz. Organiziramo prireditve, razsta-
ve, srečanja z avtorji, poleti pa imamo Pravljice 
pod krošnjami. 

Dejavnosti za odrasle: Vloga knjižnice pri 
neformalnem izobraževanju je zelo pomemb-
na. V letu 2010 nas je na Točki vseživljenjskega 
učenja, ki je delno financirana s strani Minis-
trstva za šolstvo in šport ter Evropskih social-
nih skladov, obiskalo skupno 918 udeležencev. 
Večina upokojenci in brezposelni so obiskovali 
tečaje računalništva, italĳanskega in nemškega
jezika, predavanja, delavnico digitalne fotogra-
fije in se samostojno izobraževali, pri čemer jim
je mentorica nudila pomoč 2-krat na mesec. V 
Svetovalnem središču je strokovni sodelavec 
iz CDI Univerzum Ljubljana 2-krat na mesec 
svetoval iskalcem zaposlitve Vsak mesec smo 
pripravili Knjižne čajanke, literarne večere, 
razstave ali predavanja. Vsak teden so nas obis-
kali na bralnih uricah varovanci Varstveno-de-

lovnega centra, naša pravljičarka pa je obiskala 
varovance Doma upokojencev. 

Lani smo tradicionalno prireditev Cankarjev 
laz  organizirali skupaj z ZIC Vrhnika, ki nam 
je v deževnem junĳskem dnevu omogočil v
prostorih Cankarjevega doma ogled gledališke 
predstave Cankarjevega Kurenta v izvedbi pri-
znanega umetnika Jurĳa Součka. Seveda niso
manjkali sočni štruklji, češnje in prĳetno dru-
ženje prĳateljev knjižnice.
Lani smo izvedli tri pomembne projekte: 
– z Muzejskim društvom Vrhnika, OZB BOB 

Vrhnika in ZIC Vrhnika smo pripravili od-
mevno razstavo Slike iz vojnih dni z Vrhnike 
in okolice 1941–1945, 

–  na portal Kamra (www.kamra.si) smo vnesli 
štiri digitalne zbirke domoznanske vsebine: 
Vrhniško Gradišče skozi stoletja, Spomini na 
našo mladost v Gradišču, Sprehod po vrhni-
ški Stari cesti in Cankarjeva spomenika na 
Vrhniki in v Ljubljani. Statistika digitalnih 
zbirk na Kamri je pokazala, da smo imeli v 
določenem obdobju največ ogledov, 

–  na portalu Digitalne knjižnice Slovenĳe
www.dlib.si smo objavili digitaliziran Naš 
časopis od leta 1973 do 1999. Digitalizacĳa
občinskega glasila in vnos digitalnih zbirk 
na Kamro sta projekta območnosti, zato smo 
ju v septembru predstavili skupaj z Mestno 
knjižnico Ljubljana, ki je bila pri nas na obis-
ku ter predstavila tudi svoje dejavnosti.

V letu 2010 je bilo v Cankarjevi knjižnici 
Vrhnika zaposlenih 13 delavcev, vodja, računo-
vodja, 9 strokovnih delavcev na Vrhniki in 2 v 
Borovnici; zaposlili smo tri javne delavke (ki so 
bile v pomoč pri izposoji in urejanju knjižnične 
zbirke ter projektih); pri skeniranju domoznan-
skega gradiva, prenašanju gradiva na druge 
lokacĳe, manjših popravilih in odmetavanju
snega, ki ga je bilo v lanski zimi na pretek, so 
nam z družbeno koristnim delom pomagali 
štirje občani. Naša želja je posredovati hitre, 
natančne in prĳazne storitve in informacĳe,
zato se bomo za naše uporabnike in občane še 
naprej trudili. 

Suzana Potočnik

Kip Mnogoteri sad je kal pognala je knjižnici 
podaril avtor Andrej Kos.

Leto 2010 v številkah

Predavanje »V naravo z javnim 
prevozom in kolesi!«
Čudovito razstavo fotografij ptic bomo  sklenili s predava-
njem, na katerega vabimo vse ljubitelje narave. Tanja Šumra-
da, predsednica mladinske sekcĳe v Društvu za opazovanje
in proučevanje ptic Slovenĳe, nam bo pokazala naravne kotič-
ke, do katerih lahko pridemo z javnim prevozom ali kolesom 
in tako skrbimo za naše okolje. 
Vljudno vabljeni 9. marca ob 18. uri v našo čitalnico.

Marca vas na oddelku za odrasle vabimo na ogled in izposojo 
knjig, ki jih je Ministrstvo za kulturo sofinanciralo leta 2008. 
Prĳetno branje vam želimo.

Digitalna zbirka Cankarjeva 
spomenika na Vrhniki in v 
Ljubljani
Cankarjeva knjižnica Vrhnika je na spletnem portalu KAM-
RA objavila že svoj četrti prispevek z naslovom Cankarjeva 
spomenika na Vrhniki in v Ljubljani. Digitalna zbirka s po-
močjo časopisnih člankov in slikovnega gradiva predstavi do-
gajanje, ki je privedlo do postavitve obeh spomenikov. Temelji 
na razstavi Ljudstvu je spomenik všeč…, ki sta jo leta 2006 
pripravila ZIC Vrhnika in Muzejsko društvo Vrhnika, njena 
avtorja pa sta bila Marĳa Oblak Čarni in Igor Berginc.
Vabimo Vas, da si digitaliziran prispevek ogledate na splet-
nem naslovu h�p://www.kamra.si.                       Anja Frkovič

Knjižne novosti v januarju 2011
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Aleš, za nami je lep, sončen vikend. Kako si ga preživel? 
Hm, kar lepo je bilo. V petek smo delali s Siolom predstavitev za 
dirkaško sezono 2011. V času tekmovanja se bodo tako po Siol 
Tv vrtele reportaže z mojih nastopov, kot za napoved prihajajoče 
sezono pa smo posneli nekaj materiala tudi v naši delavnici, kjer 
sem predstavil dirkalnik. V soboto sem šel smučat, nedelja pa je 
bila bolj družinska. 
Torej nisi mogel brez športa? Ampak po svoje to niti ni pre-
senetljivo, kajti kolikor vem, si ti športnik že od malih nog. 
Najprej je bilo smučanje, če se ne motim, kjer si bil član B-re-
prezentance.  
Da, najdlje sem treniral smučanje, od 7. leta pa do okoli 21. leta, 
tam nekje. To moje obdobje je zaznamoval velik napor, ki pa ne-
kako ni obrodil želenih rezultatov. Vsako leto sem bil bolje fizič-
no pripravljen, a po poškodbi kolena rezultatov nekako ni bilo. 
Napor je bil tako velik, da je bilo pod vprašajem moje optimalno 
zdravstveno stanje. Zato sem se nekega dne odločil, da temu na-
redim konec. Zanimivo, ko danes pomislim, sem tedaj treniral 12 
do 13 ur na dan, danes pa toliko delam, da lahko dirkam.   
Ampak prestop za avtomobilski volan verjetno ni bil kar tako 
naenkrat, ko si odložil smučke? 
O pač, pač. Z bratom sva že nekaj čas razmišljala, da bi kupila 
dirkalni avto. Izkazala se je priložnost v Italĳi in komaj teden po
koncu moje smučarske kariere sva z bratom že hitela v Italĳo po
renault williams clio. Tedaj sva si dirkalnik nekako razdelila: brat 
bo z njim vozil reli, jaz pa gorskohitrostne dirke. Moja prva dirka 
je bila Polhov Gradec–Črni Vrh in v svoji kategorĳi sem premoč-
no zmagal. To je bila tako dobra popotnica za naprej, da sem se 
odločil, da z dirkanjem nadaljujem.
Toda neko predznanje si vendarle moral imeti.
Saj sem ga. Od svojega devetega leta sem treniral tudi karting in 
do konca kariere, tam okoli 21. ali 22. leta, sem osvojil devet na-
slovov državnega prvaka. Vzporedno sem torej treniral karting 
in smučanje. 
To je zagotovo terjalo veliko organizacĳe in odrekanja proste-
mu času?
Nedvomno. Naj povem eno zgodbo, ki nekako povzema moj te-
danji urnik. Poleti sem v ZDA učil smučanje, vsak dan pa sem 
pred tečajem in po koncu tečaja še sam treniral. Zaradi te smuča-
rĳe sem izpustil nekaj dirk  v kartingu in na koncu je kazalo, da
moram nujno odpeljati vsaj eno, sicer bom imel nepopravljiv za-
ostanek. Zato sem v četrtek spakiral in odletel v domov. V soboto 
sva šla z očetom na Ptuj na dirko, kjer sem zmagal in nato v pone-
deljek odletel nazaj v ZDA. V torek sem bil zopet na smučišču. 
Vse to za eno dirko? Nam, ki nismo taki športni navdušenci, 
je to težko razumeti. Ampak v vaši družini se vam adrenalin 
pretaka v krvi. 
No, ja, lahko bi dejali tako. Oče je bil vsa leta aktiven smučar, z 
19 leti pa je začel voziti tudi v kartingu. Dobil je zlato čelado, kar 
je najvišje priznanje v Jugoslavĳi za karting. Tudi brat je uspešen.
Bil je dvakratni državni prvak v relĳu. Ja, res smo zelo športna
družina. Družina, ki živi za avtošport. 
Zakaj pa ti nisi pristal v relĳu?
Zaradi dveh razlogov. Prvi je, da je bil pri hiši le en dirkalnik, 
torej je lahko reli vozil le eden, ne pa oba. Drugi razlog pa je bil, 
da so gorskohitrostne dirke stroškovno nekoliko cenejše od relĳa,
jaz pa sem bil tedaj na začetku svoje avtomobilske kariere »ubo-
gi« študent. A če je bilo sprva rahlo preračunljivo, moram reči, da 
sem se v to zvrst dirkanja zaljubil do ušes. 
Sedaj imaš že drugo sezono mitsubishi lancerja. Zakaj si »pre-
sedlal« nanj z nekdanje honde? 
Iz povsem praktičnih razlogov. Lancer je močnejši. Ima 410 konj, 
honda pa okoli 230. Preprosta matematika je pokazala, da zaradi 
tega z lancerjem dobim že po prvih dvesto metrih tri sekunde 
boljši rezultat. Tako sem lahko znotraj skupine konkurenčen tudi  
drugim vozilom, katerih prej s hondo nisem dohajal. 
To je mitsubishi lancer evo IX, vrhunski dirkalnik, ki ga verjet-
no nisi kupil kar v petek popoldne, ko si imel pet minut časa? 
Ne,  to je bil zelo premišljen projekt. Šel sem v sodelovanje s tek-
movalno ekipo avto foto market, kjer se med drugim ukvarjajo 
tudi s tem, da dajejo v najem dirkalne avtomobile. Že na samem 
začetku so se izkazali za zelo profesionalne in tudi sedaj imamo 
tak odnos. Odločil sem se, da je to prava stvar in sem najel njihov 
dirkalnik. 

Ali lahko razkrĳeš, koliko stane takšen najem? 
Ne,  to je poslovna skrivnost. Lahko pa povem približno oceno, 
koliko me stane ena dirka. Če štejem najem dirkalnika, štartnino, 
komplet novih gum in kasko zavarovanje, potem je to okoli pet 
tisoč evrov. 
In zaenkrat ti to uspeva poravnati? 
Da, ampak še sam ne vem, kako. Pred časom sem delal neke kal-
kulacĳe za lani, pa sploh ne vem, kako mi je uspelo poplačati tako
visok znesek. 
Konec  minulega leta te je panožna zveza AŠ2005 razglasila za 
najboljšega slovenskega avtomobilista leta. Dejansko, če po-
gledamo v zgodovino slovenskega dirkanja, ni bilo boljšega 
dirkača od tebe. Pa ti ta naziv in zlata ter kristalna čelada, ki 
si ju prejel pred leti, sploh odprejo kakšna vrata? Ti nazivi po-
magajo? 
Pomagajo po duševni strani, kajti dajo ti neko potrditev oprav-
ljenega dela, medtem ko ti vrat ne odpirajo. V slovenskem pros-
toru je pač tako, da se daje večjo pozornost nogometu, smučarĳi
in košarki, na  druge športe pa se nekako pozablja. Zanimivo, 
da državno podjetje, ki se ukvarja z dobavo goriva, sponzorira 
športnika, ki nima  povezave z gorivom.  Če bi bila torej splošna 
družbena klima drugačna, potem bi mogoče še kaj iztržil iz tega 
naslova, tako pa pač ne. 
Verjetno bi v nasprotnem primeru dirkači dobili tudi kakšen 
spodoben dirkalni poligon? 
Absolutno. Po svoje je žalostno, da prenapeteži sproščajo svoje 
dirkaške nagone na cestah, namesto da bi jih na tovrstnih poli-
gonih. 
Kje pa ti treniraš? 
V tujini, vendar lokacĳe ne smem izdati. Tam organizator trenin-
gov z dovoljenem pristojnih oblasti zapre katero od cest, priskrbi 
časomerilce, zdravniško ekipo in trening se lahko začne. Je pa 
drago. Na primer, samo pristop stane okoli 500 evrov, nato pa še 
vsak start posebej. 
Tvoje življenje je polno prelomnic, ena takih te čaka tudi letos: 
odločil si se, da boš odpeljal vse gorskohitrostne dirke evrop-
skega prvenstva. 
Da, ta želja je že dolgo tlela v meni. Menim, da so leta prava, 
prava je tudi moja glava. Načeloma so finance za projekt do neke

mere preskrbljene. Grem na pot uresničevanja ene mojih največ-
jih želja. Na tem sem delal zadnji dve leti. S hondo sem se ude-
ležil številnih dirk evropskega prvenstva, kjer ni bil cilj nabiranje 
rezultatov, ampak spoznavanje proge. Izkušnje kažejo, da če si 
progo že dirkal, potem lahko računaš na nekaj sekund prednosti. 
Na tak način sem prevozil vse proge evropskega prvenstva, ra-
zen štirih. Po vsem tem sem se odločil, da letos pač poskusimo. 
Kar bo, pa bo. Nekateri mi napovedujejo naskok samega vrha 
evropske lestvice, sam pa pravim le, da bom dal stoodstotno vse 
od sebe. 
Kdaj se začne sezona? 
Čaka me trinajst dirk, prva bo 19. aprila v Francĳi, sledile bodo
dirke v Avstrĳi, Španĳi, na Portugalskem, Češkem, Slovaškem,
v Nemčĳi, Francĳi, Švici, v Slovenĳi in na Hrvaškem. Izračunal
sem, da bom zgolj za transport opravil okoli 30 tisoč kilometrov. 
Transportni stroški pa me bodo stali okoli 7500 evrov za celotno 
sezono. 
Poleg finančnega bo tudi velik organizacĳski napor.
Seveda bo. Na srečo imam dobro ekipo, ki mi trdno stoji ob stra-
ni. Na tem mestu bi se rad zahvalil vsem v ekipi, še posebno pa 
domačim, ki me podpirajo v tem projektu. Moralna opora v ta-
kih projektih namreč zelo veliko pomaga. Moram pa reči, da se 
prve dirke že veselim. Malce se le bojim, da mi ne bo uspelo vseh 
trinajst dirk ohraniti hladne glave. Pravilnik je namreč tak, da v 
končnem točkovanju odbĳejo le dve najslabši dirki. Torej si lahko
privoščim le dve večji napaki. Če doživim tretjo, je bolje, da s se-
zono končam. Razlike so namreč minimalne in vsak večji fiasko
te katapultira več mest nazaj na lestvici. 
Se evropske gorskohitrostne dirke razlikujejo od naših, slo-
venskih?
Se, tako po  oblikovanosti terena kot po vozišču, ki je navadno 
širše in boljše od naših. Evropske trase dirk so tudi daljše – celo 
do 17 kilometrov. Pri vsem tem je zame velik problem, kako si 
vse trase do podrobnosti zapomniti, kajti na sami dirki ni časa 
za napake. 
Domnevam, da si jih poprej ogledaš. 
O, seveda, in to kolikokrat! S serĳskim vozilom se vozimo po njej,
na primer od srede do petka. Po sto ali stopetdesetkrat jo pre-
vozim, da si zapomnil traso do zadnje pičice. Če bi me ob dveh 
ponoči vprašal, kakšen zavoj sledi tistemu in tistemu, bi ga moral 
zdrdrati kot pesmico.  
Že prej si govoril o ciljih v sezoni, pa vendarle: Kako visoko 
ciljaš? 
Kot sem dejal, dal bom vse od sebe, potem bomo pa videli, kaj bo. 
Čisto nič ne želim napovedovati. Upam le, da mi  med sezono ne 
bo zmanjkalo denarja. Za približno sedem dirk ga imam priskrb-
ljenega, za preostale pa si ga moram še zagotoviti. 
Domnevam, da glede na angažiranost v evropskem prvenstvu 
slovenskega ne boš vozil.
Ne, ker ni smiselno. Termini dirk se prekrivajo, poleg tega pa:  
preprosto želim iti v Evropo. Naši fantje zelo dobro dirkajo in je 
užitek dirkati z njimi, vendar si želim iti v svet. Tam se lahko na-
učim zelo veliko novega.. 

Aleš, veliko sreče, zagotovo bodo tudi naši bralci držali pesti 
zate. Vsekakor pa bomo o tvojih uspehih poročali tudi na naših 
straneh. Naj se torej igre začnejo!
Hvala vam. 

Gašper Tominc

Na 4. seji Izvršnega odbora, ki je bila 25. januarja, smo spreje-
li sklep, da izmed predlogov, ki ste nam jih člani posredovali, 
županu za člana Komisĳe za vrednotenje športnih vsebin, pri-
spelih na javni razpis, predlagamo Danila Todoroviča za pred-
stavnika športne rekreacĳe in Matjaža Justina za predstavnika
tekmovalnega športa. Seznanili smo ga tudi z vsemi ostalimi 
predlaganimi kandidati. Kako se je, oziroma se bo župan od-
ločil, pa v času oddaje novičk  še ne vemo. 

Na tej seji smo imenovali delovno skupino za oblikovanje stališč 
o programih, ki so predvideni pri podanih arhitekturnih rešit-
vah bodoče ureditve Športnega parka Vrhnika. Skupino sestav-
ljajo: Marjan Možina, Janko Skodlar in Jernej Fefer.
V februarju smo se odzvali vabilu Planinskega društva Vrhnika 
in se udeležili njihovega rednega letnega občnega zbora, na po-
vabilo Športnega društva Vrhnika pa smo sodelovali na odprtju 
Mednarodnega namiznoteniškega turnirja Alpe Adria.
Kot smo napovedali že v  prejšnji številki, sta v današnjem Na-
šem časopisu objavljena Letni program športa Občine Vrhnika 
za leto 2011 in Javni razpis za zbiranje predlogov za sofinan-
ciranje športnih vsebin izvajalcev Letnega programa športa na 
območju Občine Vrhnika v letu 2011. Rok za predložitev vlog je 
31. marec 2011.
Na predlog Odbora za družbene dejavnosti je Občinski svet ob-

čine Vrhnika na 4. redni seji dne 17.2.2011 sprejel tudi nasled-
nji sklep: V okviru razpisa za sofinanciranje športnih vsebin v
letu 2011 se izvede vrednotenje prĳav samo glede na razsežnost
razširjenosti v lokalnem okolju in uspešnosti športne panoge.  
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika naj za prihodnje leto pripravi 
predlog ustrezne spremembe Pravilnika o sofinanciranju športa
v občini Vrhnika glede upoštevanja razsežnosti 'Lokalni pomen 
športne panoge'. 
Začeli smo pripravljati gradiva za sklic redne letne skupščine, ki 
jo načrtujemo v marcu. Člani zveze boste o datumu  pravočasno 
obveščeni. 
Za vse informacĳe nas pokličite na telefon 041 820 764 ali nam
pišite na e-naslov: sportnazvezavrhnika@gmail.com
Uradne ure: vsak torek od 16. do 18. ure v sejni sobi poslovnega 
dela telovadnice Partizan.                              Športna zveza Vrhnika

Novičke 
Športne zveze 
Vrhnika

Moto klub Nauportus
Vrhnika
h�p://www.mknauportus.si

Bliža se pomlad in z njo začetek motoristične sezone.
Člani MK Nauportus iz Vrhnike prĳazno vabimo voznike
motorjev, mopedov in skuterjev na blagoslov, ki bo v nedeljo, 
10. aprila 2011, ob 11.30 pred cerkvĳo sv. Pavla na Vrhniki.
Po blagoslovu se bomo odpeljali na krajši izlet.

Aleš Prek, vrhniški športnik leta

»Grem na pot uresničevanja ene mojih največjih želja.«
Vrhničan Aleš prej je letos prejel naziv »vrhniški športnik leta«. Voznik avtomobilskih gorskohitrostnih dirk je tudi sicer trenutno najboljši voznik v dr-
žavi, kajti lani je zasedel končno četrto mesto v gorskohitrostnem avtomobilizmu. Višjega izkupička točk slovenski svet športnega avtomobilizma še ni 
doživel. Uspehi so mu nanizali dovolj samozavesti, da končno stopi po poteh svojih dolgoletnih sanj: da se v letošnji sezoni s svojim dirkalnikom udeleži 
vseh dirk za evropsko prvenstvo v gorskohitrostnem avtomobilizmu. 
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Pazi se, 
Amerika, 
Slovenĳa te
lovi s polno 
hitrostjo!

Žabice smo, kot že stokrat 
rečeno, ena velika družina, ki 
skupaj preživi ogromno časa. 
Res veliko časa bomo skupaj 
preživeli tudi od 26. 4. do 3. 5. 
letos, ker se bomo tekmovalci 
članske cheerleading skupine 
Žabice udeležili svetovnega 

prvenstva v Orlandu na Flori-
di. Odpotovalo nas bo 26 tek-
movalcev, 2 trenerja in 4 mame 
Žabe za spremstvo, ker nas je 
večina po ameriški zakonoda-
ji mladoletnih. Nekateri smo 
enkrat že bili na tako velikem 
tekmovanju, kot je svetovno 
prvenstvo v cheerleadingu, 
drugi pa to izkušnjo nestrpno 
pričakujejo letos.

Nastop na prvenstvu nam 
pomeni skoraj vse. Mnogi smo 
tako prevzeti in predani, da bi 
še sebe zatajili, če bi bilo po-
trebno in če bi kaj pomagalo. 
A pomagajo le resni, odgovor-
ni in trdi treningi. Učimo se 

novih elementov in povezav 
med njimi z namenom, da bi 
dosegli postavljene cilje. Naš 
nastop mora biti zanesljiv, zato 
treniramo petkrat na teden. 
Trudimo se, da bi kar najbolje 
predstavili našo točko. Z iz-
vedbo bi radi pokazali, koliko 
truda in resnosti smo vložili 
skozi vse leto. Radi bi pokazali 
tudi naš splošen napredek od 
našega zadnjega nastopa tam. 
Američane lovimo z veliko hi-
trostjo. 

Nedvomno bomo na odru 
tudi uživali. Že ob prihodu na 
tekmovališče načrtujemo tri-
bune spraviti na noge. Poleg 
dobre uvrstitve si želimo tudi, 
da bi nas tekmovanje v Ame-
riki še bolj povezalo in utrdilo. 

Skrbi nas le, da bi nas na tek-
movanju izdali živci in nestrp-
nost.  Da bi se izognili takim 

nevšečnostim, bomo že doma 
celotno točko ponovili vsaj 23-
413452-krat. 

Našo resnost so dojeli tudi 
starši. Pomagajo nam tako, 
da skrbĳo, da zaradi mnogih
treningov ne bi pozabili, da 
hodimo tudi v šolo. Podpirajo 
pa nas tako, da za nas priprav-
ljajo prireditev za.ŽABICE.si, 
ki bo 26. marca v OŠ AMS na 
Vrhniki. Upamo, da bo odziv 
na prireditev pozitiven, da bo 

dvorana polna in da boste ob 
gledanju nastopov zadovoljni. 
Obetamo si, da boste tisti, ki 
našega športa še ne poznate, 
ugotovili, da mi nismo tisti, ki 
mahamo s co�i in skačemo. 
Za cheerleading je treba vlo-
žiti veliko več. Poleg skakanja 
moramo še dvigati, metati in 
loviti naše ˝flajerke˝*. 

Na prireditvi se bomo še po-
sebno potrudili, da vam bo naš 
nastop všeč in nas boste še na-
prej podpirali.

Hvala vsem, ki boste mislili 
na nas in nas moralno pod-
pirali tudi v času, ko bodo 
potekala tekmovanja pričako-
vanega svetovnega prvenstva. 
Torej: Stisnite pesti za nas tudi 
konec aprila!  
*flajerke – so punce, ki jih dvigamo in 
mečemo v zrak 

Vanja Potočnik, za člansko 
cheerleading skupino Žabice

STARŠI.
ZA.ŽABICE.SMO

˝Žabice skačejo in regajo že 17 
let.˝ Na prvih nastopih so se po-
javljale v preprostih in doma se-
šitih kostumih. Vedno so požele 
navdušenje gledalcev, starši in 
trenerji pa so jih spodbujali, kar 
jih je gnalo v še več treningov 
in v še  kakovostnejše treninge. 
Eno z drugim je prinašalo vedno 
večje uspehe. Žabice so se tako 
skozi svojo zgodovino razvile 
v skupino cheerleading, ki ima 
pravico tekmovati na največjem 
tekmovanju na svetu, na sveto-
vnem prvenstvu. To ni take vr-
ste tekmovanje, na katerega se 
ekipe prĳavĳo prostovoljno. O,
ne, pravico za nastop si morajo 
ekipe prislužiti. Žabice so si ga 
izborile lani maja na evropskem  
tekmovanju  v Bo�ropu v Nem-
čĳi. Že tretjič zapored. A vsako 
leto odpotovati tako daleč žal 
ne gre.

Letos bodo tekmovalci član-
ske skupine cheerleading le od-
potovali v Orlando na Floridi, 
tokrat drugič. Tako smo se jese-

ni na uvodnem sestanku v novo 
športno sezono odločili starši. 
Zakaj? Ker na tak način izre-
kamo naši mladini strinjanje z 
njihovo aktivnostjo in spodbu-
jamo njihovo doslednost in zav-
zetost na treningih. Hkrati pa 
skupini trenerjev in voditeljev 
Žabic izrekamo spoštovanje, 
da so pred 17-imi leti začeli, da 
jih ves ta čas zvesto spremljajo, 
spodbujajo, jim pomagajo in 

z zgledom vplivajo nanje. Za-
torej naj ta zapis velja kot spo-
ročilo staršev vsem tistim, ki 
naglas ali pa tudi bolj potiho 
skrbite za Žabice. Takole gre: 
˝Spoštovani vodje in trenerji!

Večina vas je v žabji družbi 
od začetka, torej že zelo dolgo. 

Tako dolgo skupno življenje 
in delovanje Vam je zagotovo 
prineslo raznovrstne izkušnje.  
Vse te so zabeležene kot pisa-
ni spomini na mnogo najraz-
ličnejših trenutkov in na prav 
toliko rožnatih ali manj rožna-
tih dogodkov. A vsi so Vas ob-
likovali v boljše ljudi, vsi so Vas 
zgradili v močne, zrele, samo-
zavestne in celovite osebnosti, 
ki se še vedno veselite novih 

izzivov in jim korajžno in z od-
prtim srcem stopate naproti. 
Starši smo vam hvaležni, da se 
borite, da drug drugemu kaj 
spregledate, da vztrajate in na-
daljujete, da ste sprejeli v svojo 
družbo tudi naše otroke, ki ra-
stejo v mlade ljudi in jih tudi Vi 

s svojim vedenjem in ravnanjem 
učite, kako se prav živi.

V zadovoljstvo nam je, da 
imajo priložnost v Vaši družbi 
in v družbi vrstnikov Žabic gra-
diti svojo osebnost. Da imajo 
priložnost izkušnje in izkustva 
zlagati v steber, na katerega se 
bodo lahko naslanjali tudi ta-
krat, ko bodo Žabice morda že 
prerasli in bodo odšli na nove 
poti. Želimo jim, da se takrat ne 
bodo prestrašili ponujenih iz-
zivov in ovir na poti do zastav-
ljenih ciljev. Prepričani smo, da 
bo tako prav zaradi vsega, kar 
so doživeli v varnem zavetju 
doma in Žabic.
Se vam zdi vse preveč čustveno? 

Mogoče pa vendarle ne, ker 
imamo starši radi naše in vaše 
Žabice, hkrati pa se zavedamo, 
da živimo v času, ki je storil-
nostno naravnan, ki pogosto 
zanemarja pozitivne vrednote 
in se nerad ozira na osnovne 
človekove potrebe. Živimo torej 
v času, ko na naše mlade preži 
polno pasti. V družbi Žabic pa 
doživljajo in si podarjajo spre-
jetost in ljubljenost, imajo pri-
ložnost razdajati sebe za druge, 

krepĳo odgovornost do lastne-
ga telesa in razvĳajo soodgovor-
nost za zdravje sotekmovalcev. 
Urĳo toleranten odnos do dru-
gače mislečih, se učĳo obvla-
dovanja svojih čustev in čutil. 
Vzgajajo se za pripadnost sku-
pini, v kateri lahko ostajajo zve-
sti svojim načelom. Spoznavajo 
celo, kako veliko moč in trdnost 
lahko ima povezana skupina. 
Če trenerji in voditelji Žabic 
kdaj nemara pomislite, da je 
dovolj, ali da bi z vsem skupaj 
nehali, najprej pomislite, kako 
žalostne bi bile vse te Žabice, 
kako nesrečno bi popoldne 
doma posedale pred televizi-
jo, kako zgubljeno bi tavale 
po končanem pouku in se kot 
žabji mrest vlekle domov, ali pa 
bi v brezdelju postopale po me-
stu, kot da so izgubile mlako? 
Zdaj pa te Žabice po končanem 
pouku hitĳo domov, ker sem
jim mudi na kosilo, ker se jim 
mudi napisati nalogo, ker se 
jim mudi na trening – jupiii!. 
Zvečer pa pogledajo še v šolske 
knjige in se zgrudĳo k počitku. 
Utrujen, res je, a bogate, ker 
je za njimi poln dan, pogosto 

obogaten z novimi gibalnimi 
znanji. Zaspĳo zadovoljne in
opremljene z novimi življenj-
sko pomembnimi izkušnjami. 
Prosimo Vas, nadaljujte, spošto-
vana gonilna sila Žabic! To našo 
iskreno željo vam sporočamo 
tudi z entuziazmom in veliko 
zavzetostjo pri organizacĳi glas-
beno akrobatskega spektakla za 
.ŽABICE.si. Izkupiček bo resda 
v celoti namenjen Žabicam za 
pot na Florido, a dogodek, če ga 
boste prav pogledali, bo posve-
čen pa tudi Vam, ki jim držite 
hrbet, da se z Vami in na Vas 
učĳo biti samostojni, zaneslji-
vi in odgovorni odrasli ljudje. 
Nemalo je mladih, ki Žabicam 
zavidajo, da imajo tako lepo in 
polno mladost. Najdejo se pa 
tudi taki, ki zavidajo Vam, ker 
ste izbrani, da Vam je zaupano 
poslanstvo, ki se mu reče po-
memben vpliv na razvoj teh 
mladih ljudi. Čudovito ga ude-
janjate, zato Vam čestitamo in 
Vam sporočamo, da tudi starši.
za.žabice.smo.˝   

Nataša Grom, v imenu 
staršev članske skupine cheer-

leading

Žabice so skupnost, 
katere  temeljno poslanstvo je vzgoja 
ljudi s pozitivnimi vrednotami. Žabice 
so odprte za sodelovanje in povezujejo 
ljudi vseh generacĳ, zato lahko člani v 
skupini uresničujejo svoje ambicĳe v
vseh življenjskih obdobjih. Žabice so-
ustvarjajo skupnost ljudi iz občin Log 
- Dragomer, Brezovica in Vrhnika, za 
katero bo okolje veselo, da je nastala, in 
za katero bo okolje želelo, da obstaja in 
se razvĳa.
Žabice so bile ustanovljene leta 1997 na 
OŠ Log - Dragomer, od leta 1999 pa sku-
pina deluje v okviru Šolskega športnega 
društva Log - Dragomer. Zdaj je skupi-
na, ki v tujini nastopa kot FROGS cheer 
team Slovenia, najuspešnejša slovenska 
cheerleading in cheer plesna skupina z 
več kot 150 člani. Doslej so Žabice poleg 
številnih zmag na državnih prvenstvih 
osvojile skupno 12 naslovov evropskih 
prvakov in se leta 2009 kot prva sloven-
ska skupina udeležile IASF svetovnega 
prvenstva v Orlandu v ZDA. Leta 2010 
so nastopile v polfinalu oddaje Slovenĳa
ima talent in ustanovile  skupino Žabi-
ce babice, trenutno pa se pripravljajo za 
tekmovanja na državnem, evropskem 
in svetovnem prvenstvu v letu 2011.
Žabice imajo v letu 2011 pomemben 
tekmovalni cilj in lahko jim ga poma-
gamo uresničiti. 

V okviru skupine Žabice je članska naj-
bolj številčna skupina cheerleading. Na 
kvalifikacĳskih tekmovanjih v letu 2010
si je priborila pravico nastopa na IASF 
svetovnem prvenstvu 2011 v začetku 
maja v Orlandu v ZDA. Udeležba na 
tem največjem svetovnem tekmovanju  
je velik finančni zalogaj. Vrednost pro-
jekta je ocenjena na 60.000 €. V to vred-
nost niso vključeni stroški dela, ki ga 
člani društva opravljamo prostovoljno 
in z veliko srčne energĳe.
S ciljem, da bi  skupini Žabice omogočili 
udeležbo na tem vrhunskem svetovnem 
dogodku, smo se odločili organizirati 
glasbeno-športni spektakel Za.Žabice.
Si, finančni izkupiček pa bomo v celoti 
namenili sofinanciranju odhoda Žabic v 
ZDA. Prireditev je dobrodelne narave, 
saj so se nastopajoči v podporo Žabicam 
odrekli honorarju. Ker verjamemo, da 
se tudi vi lahko poistovetite s predstav-
ljeno »žabjo« zgodbo, vas vabimo, da se 
nam na omenjeni prireditvi pridružite. 
Skupaj bomo preživeli čas v pozitivnem 
vzdušju in duhu dobrodelnosti. 
Žabice so hvaležne 
vsem, ki ste kot njihovi prĳatelji in
podporniki že postali del širše »žabje 
družine« in tako vsak na svoj način so-
ustvarjate skupnost, imenovano Žabice. 
Prispevek vsakega izmed vas, ki se bo 
odločil pomagati in podpreti člansko 

skupino cheerleading na poti do  ures-
ničitve predstavljenega cilja, bo drago-
cen in v žabjih srcih hvaležno sprejet. S 
hvaležnostjo je sprejeto in cenjeno tudi 
spoznanje staršev, da druženje  skupino 
Žabice njihovim otrokom omogoča lepo 
in ustvarjalno mladost ter razvoj v po-
zitivne osebnosti.

Žabice vabĳo,
da jih obiščete na glasbeno-športnem 
spektaklu Za.Žabice.Si, ki bo v soboto, 
26. 3. 2011, na Vrhniki, in s tem njihovi 
članski skupini cheerleading omogočite 
nastop na največjem svetovnem tekmo-
vanju v ZDA.
Za vas bodo Žabice pripravile tudi raz-
stavni prostor z izdelki in promocĳskim
gradivom z logotipom Žabic. Vsi po-
nujeni izdelki naj bi vas spodbujali, da 
bi tudi v času največjega svetovnega 
tekmovanja mislili  nanje. Seveda je na-
men večera zbrati čim več sredstev za 
člansko skupino cheerleading. Poleg 
vstopnice boste tudi s prostovoljnimi 
prispevki lahko pomagali tekmoval-
cem k lažji uresničitvi njihovega naj-
večjega cilja in želje. Za vaš prispevek 
se vam bodo Žabice zahvalile, saj pri-
pravljajo presenečenje in žrebanje več 
lepih nagrad.

Z Žabicami in za Žabice, S. S.
ŠŠD Log - Dragomer

Dogodek, ki ga pripravljamo starši v zavetju ŠŠD Log - Drago-
mer v začetni fazi podpirajo: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, Naš 
Časopis in Radio1. Sodelovanje na našem dogodku zanima več 
podjetĳ, s katerimi se še dogovarjamo in se jim bomo zahvalili v 
zapisih, ki jih načrtujemo v naslednjih številkah Našega časopisa.

»Drugi atleti dvigujejo uteži, mi dvigujemo atlete.« (Žabice)

Spoštovani sokrajani, cenjeni člani in podporniki skupine Žabice!
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29. 1. 2011 je na vetrovni dan 
v telovadnici OŠ Antona 

Ukmarja potekalo državno 
prvenstvo v Kopru v skokih z 

male prožne ponjave (MPP). 
Tam so naši akrobati in akro-
batke GD Vrhnika uspešno 
tekmovali. Cicibani so ekipno 
osvojili 7. mesto, uvrstili pa 
so se: Ambrož Jilek, 25. me-
sto, Svit Svalina, 28., Erazem 
Jazbinšek, 30., Matej Drašler, 
32., Ožbe Kuhar, 33., Ivan 
Šraj, 37. in Ožbej Koblar 38. 
mesto. Pri cicibankah sta na-
stopili kot posameznici Lau-
ra Drašler in Katja Fortuna. 
Laura je zasedla odlično 17. 
mesto, Katja pa 31. izmed kar 
60-ih tekmovalk.  Med mlajši-
mi deklicami se je letos Ajdi 
Novak pridružila tudi Manca 
Kotnik, ki je bila 68., Ajda pa 
57. Na tekmovanju smo po-
grešali Jana in Izo Šraj Miklič, 
ki sta zaradi bolezni obležala 
doma, Mark Novak se je na 
zadnjem treningu lažje po-
škodoval, Matic Slavec pa je 
praznoval svoj rojstni dan.
Naslednji nastop bo v počas-
titev praznika dneva žena v 
začetku marca v OŠ Martina 
Slomška, tekmovanje pa 12. 3. 
2011 v Renčah.
Vsi rezultati in  fotografije
so dostopni na naši spletni 
strani: h�p://5k.amadeus.
si/gd/.

Matej Fefer, GD Vrhnika

5. februarja 2011 je v Dolu pri 
Hrastniku potekalo peto za-
poredno prvenstvo Rom Pom 
Pon v cheerleadingu in cheer 
plesu. Na odlično organizira-
nem tekmovanju se je pred-
stavilo 350 tekmovalcev iz 15 
društev iz Slovenĳe, Italĳe in
Hrvaške, med njimi tudi Ža-
bice iz ŠŠD Log - Dragomer, 
ki so dosegle naslednje rezul-
tate:
1. mesto v kategorĳi mladin-
ski mešani skupinski dvigi: 
Lucĳa Jeršin, Eva Žos, Matic 
Miklavc, Luka Samotorčan, 
Matevž Remškar;
1. mesto v kategorĳi mladin-
ski skupinski dvigi: Mirela 
Nrecaj, Anja Vidmar, Uršula 
Jušič Piber, Lara Meglen, Lea 
Mohorič;
1. mesto v kategorĳi članski 
mešani skupinski dvigi: Lu-
cĳa Jeršin, Matjaž Gerbec, 
Luka Samotorčan, Matevž 
Remškar;
1. mesto v kategorĳi otroci po-
samezno: Anja Vidmar;
2. mesto v kategorĳi članski 
partnerski dvigi: Ida Grom, 
Matevž Remškar;
2. mesto – otroška cheer ples-

na skupina Žabice; 
2. mesto – članska cheer ples-
na skupina Žabice.
Članska cheerleading skupina 
Žabice, ki se pripravlja na na-
stop na svetovnem prvenstvu 
aprila v Orlandu v ZDA, se v 

tekmovalnem delu ni predsta-
vila, je pa popestrila dogajanje 
na prireditvi Rom Pom Pon z 
izvrstnim revĳalnim nasto-
pom. Naslednje tekmovanje, 
na katerem se bodo predsta-
vili člani ŠŠD Log - Dragomer, 
bo Millenium Cup, ki bo 20. 
marca v Italĳi, vrhunec tek-
movalne sezone pa bo ude-

ležba Žabic na že omenjenem 
svetovnem prvenstvu, kjer se 
bodo Žabice najprej pomerile 
na največjem klubskem tek-
movanju (IASF), pozneje pa 
bodo, skupaj z reprezentanti 
iz preostalih slovenskih che-

erleading društev, Slovenĳo
zastopale še na svetovnem pr-
venstvu ICU. Novice iz sveta 
cheerleadinga in cheer plesa 
lahko spremljate na www.
cheerleading.si in www. za-
bice.si. 
Žabji pozdrav!

K.A. 
ŠŠD Log-Dragomer

ŠŠD Log - Dragomer štirikratni zmagovalec 
prvenstva Rom Pom Pon 2011Akrobati na državnem prvenstvu

Vrhniški modelarji zdru-
žili moči

Ikarjev let 
Logatec, 23. januar – Klub 
letalcev Vrhnika je v sodelo-
vanju z Modelarskim klubom 
Vrhnika v logaški športni 
dvorani pripravil nedeljsko 
prireditev, imenovano »Ikar-
jev let«. Na njej so sodelovali 

osnovnošolci iz vrhniške, lo-
gaške in rovtarske osnovne 
šole, ki so izdelovali letala. 
Kot je pojasnil Janez Oblak 
iz kluba letalcev, je sodelo-

valo okoli sto otrok, vsak od 
njih pa je izdelal pet letal. »To 
so enostavna letala, ki so jih 
otroci sestavljali skupaj s star-
ši in mentorji modelarskega 
kluba. Izdelali so leteče krilo 
iz deprona, letalo iz balse in 
tri letala iz papirja.« Poleg 
tega so bili otroci deležni tudi 
predstavitve letenja radĳ-
sko vodenih letal v dvorani. 
Vrhunec nedeljskega dopol-

dneva pa je bilo tekmovanje, 
v katerem je zmagal tisti po-
sameznik, katerega letalo, ki 
ga je izdelal, je poletelo naj-
dlje.(gt)

V prostorih župnĳske
dvorane je v sobo-
to, 22. januarja 2011,  
potekal drugi odprti 
turnir ljubiteljev na-
miznega tenisa na 
Vrhniki pod okriljem 
gospoda Jožeta Brile-
ja. Na turnirju je sode-
lovalo šestnajst igral-
cev. Med njimi so bili 
starejši in mlajši igral-
ci z Vrhnike in njene 
okolice, ki so igrali v 
dveh skupinah in na 
koncu še super finale
za prehodni pokal. V 
prvi mlajši skupini je 
nastopalo šest igral-
cev in zmagovalec je 
bil Marjan Šurca, dru-
gi je bil Tomaž Gutnik 
in tretji Peter Vrban-
čič. V drugi skupini, 
kjer je nastopalo deset 
starejših igralcev, je 
zmagal Jože Miklav-
čič, drugi je bil Šte-
fan Kociper in tretji 

Stanko Petrovčič. Vsi 
našteti igralci so pre-
jeli medalje, preostali 
pa diplome. V super 
finalu za prehodni
pokal so nastopili 
štirje igralci, in sicer 
iz vsake skupine po 
dva najbolje uvršče-
na. Prehodni pokal je 

že drugič osvojil Mar-
jan Šurca, drugi je bil 
Jože Miklavčič, tretji 
Štefan Kociper in če-
trti  Tomaž Gutnik. 
Turnir je od začetka 
do konca vodil član 
ŠD Sinja Gorica Bru-
no Kosi.

Bruno Kosi

Poročilo o delovanju 
namiznoteniške sekcĳe ŠD 
Sinja Gorica za leto 2010
Spomladanski del tekem smo odigrali s tremi ekipa-
mi in  tako tudi končali sezono 2009/2010 v Ljubljan-
ski namiznoteniški rekreativni ligi. V I. ligi je prva 
ekipa dosegla 8. mesto in se tako že osmič obdržala v 
najbolj  kakovostni ligi. Ekipa je nastopala v postavi 
Tone Štih, Jože Berginc, Darko Kojadovič in Bruno 
Kosi.
Druga ekipa v postavi Marjan Šurca, Drago in Peter 
Vrbančič, Peter Gutnik in Hinko Sajovic je nastopala 
v III. namiznoteniški ligi in zasedla 8. mesto ter se 
prav tako obdržala v ligi.
Tretja ekipa je nastopala v V. ligi, in sicer v postavi 
Janez Čekada, Marko Bozovičar, Sonja Kesič, Jože 
Brilej in Franc Mojškerc ter zasedla končno 4. me-
sto.        
V jesenskem delu vse tri ekipe igrajo s spremenljivo 
srečo. Prva ekipa ima tri zmage, prav tako pa tudi 
druga in tretja ekipa. V spomladanskem delu obljub-
ljamo boljše izide.
Ženska ekipa v postavi Sonja Kesič, Branka Kastelic 
in Mira Čekada je na ljubljanskem prvenstvu zasedla 
drugo mesto.
Prva moška ekipa v postavi Tone Štih, Jože Berginc 
in  Bruno Kosi je na ljubljanskem prvenstvu za mesto 
in okolico za upokojence uspešno zastopala Vrhniko  
(Sinjo Gorico) ter je med šestnajstimi nastopajočimi 
ekipami zasedla prvo mesto.
V jesenskem delu smo skupaj s ŠD Vrhnika izvedli 
12. občinsko prvenstvo in dosegli  naslednje rezul-
tate:     
Moški od 35 do 50 let:
1. mesto: Damĳan Miklavčič (Log)
2. mesto: Marjan Šurca (Sinja Gorica)
3. mesto: Peter Gutnik (Sinja Gorica)
Moški nad 50 let:
1. mesto: Janez Miklavčič (Log)
2. mesto: Jože Berginc (Sinja Gorica)
3. mesto: Mitja Španger (ŠD Vrhnika)
Ženske:
1. mesto: Nina Pejič (ŠD Vrhnika)
2. mesto: Sonja Kesič (Sinja Gorica)
3. mesto: Teja Kovač (ŠD Vrhnika)
4. mesto: Mira Čekada (Sinja Gorica)
Dvojice:
1. mesto: Kaiser - Semič (ŠD Vrhnika)
2. mesto: Šurca - Miklavčič (Sinja Gorica - Log)
3. mesto: Gutnik - Berginc (Sinja Gorica)
Drago in Peter Vrbančič ter Marjan Šurca so med ig-
ranjem v ligah nastopali tudi  na različnih turnirjih v 
Ljubljani, Velikih Laščah in Dobovi ter dosegli lepe 
rezultate.  

Bruno Kosi,
vodja NT sekcĳe ŠD Sinja Gorica

II. župnĳski turnir v namiznem
tenisu

Planinska literatura 
Planinski vestnik, 116. letnik, 
leto 2011, februar, številka 2. 

Vladimir Habjan je zapisal po-
govore s tremi gosti (literarnim 
zgodovinarjem dr. Miranom 
Hladnikom, gorniškim publici-
stom Mitjo Koširjem in dobitni-
kom zadnjega kresnika Tadejem 
Golobom), ki so se pogovarjali o 
tem, kakšno planinsko knjigo po-
trebuje slovenski bralec. Razmiš-
ljanje o tem je dodal še Marjan 
Bradeško. V nadaljevanju sledĳo
alpinistični članki. Miha Habjan 
je zapisal pot odprave na Gaše-
brum 1, Ambrož Bajde pa na goro 
Hidden Sud. Andrej Grmovšek 
je med plezanjem doživljal tudi 
estetske užitke, Tomaž Petauer 
pa uživa po brezpotjih kar na do-
mačem Polovniku. Manja Rajh je 
iskala gorske skrivnosti pod Ko-

rošico, Magda Šalamon pa pod 
poslednjim Humarjevimi ciljem. 
Klemen Janša je po topografskih  
merilih obdelal Pernhartove pa-
norame s Stola, Andrej Stritar 
pa priporoča za osebno uporabo 
tudi risbe obzorĳ, ki jih najdemo
na www:udeuschhle.de. Mojca 
Stritar pa piše, da je Scabiosa 
meduna pozabljena dolina v ita-
lĳanskem predgorju. V rubriki Z
nami na pot so opisane naše poti 
na Špičasti vrh, Sveti Lovrenc, 
Veliko Špičko in Sveto Trojico 
ter nekaj poti v tujini: Megernig-
spitz, Melenwandkopf, Mulleter 
Sadnig in Zahodno Cino. Marjan 
Bradeško vabi otroke in starše na 
izlete od Trnovskega gozda do 
Javornikov, Tomaž Hrovat pa je 
popeljal skupino turnih smučar-
jev v gorsko skupino Goldberg. 
Peter Muck predstavlja nekdanjo 
gorniško opremo, Bor Šumrada 

je pripravil pogovor z Anžetom 
Čoklom, vsestransko dejavnim 
športnikom, ter predstavil še naj-
boljše slovenske alpiniste. Irena 
Mušič Habjan se je pogovarjala z 
Rozalĳo Skobe, lansko dobitnico
priznanja za prostovoljno delo 

v planinstvu. Ciril Ambrož se je 
oglasil iz Prekmurja s poročilom 
ob trideseti obletnici planinskih 
taborov, Manca Čujež pa o po-
novnem uspehu Slivniških sviz-
cev na državnem prvenstvu mla-
dih planincev. Dušan Klenovšek 
poroča, da je Gašperjev kostanj po 
obsegu večji od slavne Najevske 
lipe. Miha Pavšek nas opozarja, 
da si v gorah ne smemo privošči-
ti mraza, Gorazd Gorišek pa pri-
poroča, da se je snežnemu plazu 
najbolje izogniti. Aljaž Anderle in 
Tadej Debevec sta pripravila ne-
kaj navodil za spuščanje po vrvi 
v zimskih razmerah, Blaž Grapar 
pa nekaj navodil za orientiranje 
v slabi vidljivosti. Tomaž Hrovat 
je predstavil Turne smuke na av-
strĳski Koroški, Milka Bokal pa 
prvi planinski vodnik po Polho-
grajskem hribovju. 

Ciril Velkovrh
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Priprave slovenske izbrane 
vrste so potekale večinoma 
na Vrhniki pod vodstvom Be-
njamina Bajca, sicer trenerja 
ženske ekipe iz Borovnice. Slo-
venske barve so zastopale na-
slednje Borovničanke: obram-
bne igralke: Anamarĳa Košir,
Saša Kržič, Ana Pristavec, na-
padalke: Polona Drašler, Urša 
Debevec, Nina Ferkolj, Marjet-
ka Pirc in vratarka Tanja Mati-
jašević.
V slovenskem taboru je bilo 
vzdušje kljub porazu proti fa-
voritinjam na začetni tekmi po-
zitivno, saj je bil delni rezultat 
zadnje tretjine 0 : 1 v prid naših 
punc. To je bil pokazatelj, da se 
slovenska ekipa zna postaviti 
po robu tudi najboljšim repre-

zentancam. Turnir je trajal pet 
dni, našim puncam pa se je po-
znala kratka reprezentančna 
klop. Utrujenost je  terjala svoj 
davek in Slovenke so do konca 
turnirja premagale le avstrĳsko
reprezentanco z rezultatom 7 : 
0. Za morebitno uvrstitev na 
svetovno prvenstvo bo tako 
treba počakati še  dve  leti. Na 
koncu so se na svetovno prven-
stvo kot tri najbolje uvrščene 
uvrstile reprezentanca Poljske, 
Slovaške  in Madžarske. Slove-
nĳa je zasedla 5. mesto.
Za naprej smo lahko optimi-
stični, saj so borovniške ig-
ralke pokazale, da se v klubu 
FBC Borovnica dela v pravo 
smer in da velja čez nekaj let 
nanje še kako računati tudi na 

mednarodnem nivoju. Izmed  
omenjenih velja posebej izpo-
staviti Polono Drašler, ki je bila 

s svojo hitrostjo in borbenostjo 
motor ekipe, Uršo Debevec, ki 
je s petnajstimi leti postala naj-
mlajša Slovenka, ki je zadela 
v reprezentančnem dresu, ter 
Tanjo Matjašević, ki je zbrala 
95 obramb in prejela nagrado 
za najboljšo vratarko turnirja 
ter se uvrstila v t. i. All Stars 
ekipo turnirja.   
Po turnirju je izjava najboljše 
vratarke turnirja nasslednja: 
"Floorball igram že deveto leto, 
zato mi to priznanje veliko po-
meni. Moram izpostaviti, da je 
floorball ekipen šport in brez
soigralk zato kot posamezni-
ca ne moreš uspeti. Nagrada 
je torej namenjena tudi tistim 
puncam (in fantom), s kateri-
mi vsak teden treniram. Vesela 

sem, da v Borovnici dobro de-
lamo v tem športu. Upam na še 
več podpore s strani FZS (Flo-
orball zveze Slovenĳe) in dr-
žave, saj lahko s pravočasnimi 
pripravami dosežemo boljše 
rezultate. Velika zahvala  velja 
županu Občine Borovnica, ki je 

floorballistom zelo naklonjen."
Rezultati:
Madžarska – Slovenĳa 8 : 3
Avstrĳa – Slovenĳa 0 : 7
Slovenĳa – Slovaška 0 : 10
Estonĳa – Slovenĳa 8 : 2
Poljska – Slovenĳa 7 : 1

FBC Borovnica

Božidar Zupančič, Tanja Alič, Karin Žavbi, Kristina Šifrar, Saša 
Kržič, Nina Ferkolj, Marjetka Pirc; druga vrsta; Ana Pristavec, Nela 
Mlinar, Polona Drašler, Katja Jadrič, Anamarĳa Košir, Simona Do-
linar, Urša Debevec, Laura Žavbi, Tanja Matĳašević

Tanja Matĳašević s prejetimi
nagradami

2 .– 6. februar 2011: Rakoniewice, Poljska

Reprezentančni uspehi igralk FBC Borovnica
Slovenska ženska reprezentanca v floorballu se je v začetku februarja udeležila kvalifikacĳ za svetovno prven-
stvo. Turnir je potekal v Rakoniewicah na Poljskem. Poleg Slovenĳe in države gostiteljice so bile udeleženke
turnirja še Avstrĳa, Estonĳa, Slovaška in Madžarska.

Sezona 2010/2011 v otroškem alpskem smučanju

Zdaj gre zares
Pozdravljeni, ljubitelji smučanja! Nova sezona tekmovanj v 
otroškem alpskem smučanju se je kljub pomanjkanju snega že 
začela. Naši smučarji so se v januarju lahko že pomerili na šti-
rih tekmah Notranjsko-Primorske regĳe (NPR) in štirih držav-
nih tekmah v otroškem alpskem smučanju za pokal Argeta.
Tudi za letošnjo sezono so se tekmovalci Smučarskega dru-
štva Vrhnika dobro pripravili s  kakovostnimi pripravami 
predvsem na ledenikih in smučiščih sosednje Avstrĳe, ki so
se intenzivno začele oktobra. Že prve tekme NPR so pokazale, 
da so naši smučarji dobro pripravljeni, o čemer  pričajo tudi 
naši prvi rezultati. Na prvi veleslalomski preizkušnji pokala 
NPR na Cerknem je namreč Klara Trček v kategorĳi mlajše
deklice (MDE) osvojila odlično 3. mesto, v isti kategorĳi je Ja-
kob Kužnik osvojil 5. mesto. Maša Eržen je v kategorĳi starejše
deklice (SDE) osvojila 6. mesto, odlično 2. pa je v kategorĳi
mlajše mladinke (MME) osvojila Dolores Wolf. Jure Rupnik je 
v kategorĳi mlajši mladinci (MMI) stal na stopničkah za osvo-
jeno odlično 2. mesto, na 3. mu je v isti kategorĳi sledil Aljaž
Kužnik, na 5. Rok Mušič ter na 12. mestu Sanin Trope.
Druga veleslalomska tekma pokala NPR je  potekala v Kranj-
ski Gori. Tokrat  je Klara Trček zasedla 7. mesto, Maša Eržen 
6., Zala Jazbec 9., Dolores Wolf 5., Aljaž Kužnik odlično 3. me-
sto, Rok Mušič 5. in Sanin Trope 8. mesto. Jakob Kužnik na 
žalost tokrat ni prišel do cilja.
V Kranjski Gori je potekala tudi prva slalomska preizkušnja, v 
kateri je Klara Trček dosegla odlično 3. mesto,  Jakob Kužnik 
pa je zasedel 2.. Maša Eržen je v kategorĳi SDE osvojila ravno
tako 2. mesto, Zala Jazbec pa 4.. Tudi naši mladinci so tokrat 
zopet stali na stopničkah, in sicer Jure Rupnik na 2. mestu in 
Aljaž Kužnik na 3. Odlično 3. mesto je v kategorĳi MME dose-
gla tudi Dolores Wolf. Rok Mušič je tokrat pristal na 7. mestu, 
Sanin Trope pa na 12.

Na tretji veleslalomski tekmi pokala NPR na Cerknem je na 
stopničkah zopet stala Klara Trček na 3. mestu, Jakob Kužnik je 
osvojil 5. Maši Eržen so pripadale stopničke za njeno 3. mesto,  
odlično se je  izkazal Aljaž Kužnik, saj je v svoji kategorĳizmagal. 
Sanin Trope si je tokrat prismučal 4. mesto, Dolores Wolf pa 7. 
V sredini januarja so  potekale prve državne tekme, kjer je 
konkurenca veliko večja kot na regĳskih tekmah. Tekme se
za naše smučarje sicer niso končale tako, kot smo pričakovali, 
saj je sledilo kar nekaj odstopov. Poleg tega se Klara Trček in 
Maša Eržen zaradi poškodb nista mogli udeležiti tekem. Ne-
uspehe na prvih državnih tekmah je le prekinil Jakob Kužnik 
s svojim 10. mestom v veleslalomu v Kranjski Gori.
Držimo pesti za naše smučarje še naprej!
Smučarski pozdrav!

SD Vrhnika

Naši smučarji po veleslalomski tekmi Notranjsko-Primorske 
regĳe v Kranjski Gori

Smučarski izlet
V Zavodu Ivana Cankarja Vrhnika smo tudi letos za osnov-
nošolsko mladino organizirali smučarska izleta. Obiskali smo 
smučišče Stari vrh nad Ško�o Loko, in sicer v soboto, 5. 2., in
12. 2. Prvega izleta se je udeležilo 49 otrok, drugega pa celo 
55. 
Prevoz in učitelje je sofinancirala Občina Vrhnika, smučarske
karte s kosilom pa nam je po ugodni ceni priskrbelo Šport-
no društvo Vučko. Vrhniški otroci so tako  za en izlet odšteli 
samo 10,00 €. Za to ceno so otroci dobili prevoz, učitelja smu-
čanja, smučarsko karto, kosilo in čaj. Poleg ugodne smučarske 
karte in ugodnega kosila pa je Športno društvo Vučko s svo-
jimi smučarskimi učitelji poskrbelo tudi za varno in poučno 
smučanje. Lepo vreme je dodalo končno piko, zaradi katerega 
lahko rečemo, da je smučanje v celoti uspelo. 

Strokovni sodelavec za šport
Daniel Cukjati

Smučarska sezona je v polnem 
teku, prav tako tudi naše dejav-
nosti, ki so trenutno  povezane s  
smučanjem. 
V soboto, 5. 2. 2011, in 12. 2. 2011 
smo se odpravili na smučarski iz-
let na Stari vrh, ki ga je sofinanci-
ral Zavod Ivana Cankarja, za kar 
se jim iskreno zahvaljujemo. V 
obeh terminih smo napolnili avto-
bus, kar pomeni, da smo na vsak 
izlet odpeljali 50 otrok in lahko re-
čemo, da je smučarski dan uspel v 
popolnosti. Obe soboti nas je  ves 
dan razvajalo lepo vreme in nas 
grel sonček, kar je smučanje še po-
lepšalo.
Otroke smo razdelili po manjših 
skupinah, za katere so skrbeli naši 
učitelji smučanja, saj smo v teh 
dveh dneh ponudili tudi učenje 
smučanja. Začetniki so se naučili 
smučati, malo bolj vešči smučanja 
pa so izpopolnili svoje smučarsko 
znanje, tako da so bili na koncu 
dneva vsi zadovoljni, starši in uči-
telji, še posebno pa otroci, katerim 
je tak smučarski izlet tudi name-
njen. V dobri družbi je dan hitro 
minil in želimo si še več takih dni.
Kot vsako leto bomo tudi tokrat 
za vse svoje člane organizirali za-
ključek sezone, ki bo potekal na 

Rogli od 1. 4. do 3. 4. 2011. V treh 
dneh bomo vsi skupaj uživali kot 
že dolgo ne, saj bo poleg smuča-
nja še: ples v disku, športne igre v 
dvorani, sankanje, smučarska tek-
ma, zabava v bazenu … Skratka 
vikend, ki ga ne smete zamuditi.
Naj vas obvestimo, da bomo de-
javni tudi po končani smučarski 
sezoni, saj bomo tudi v spomla-
danskem in poletnem času skr-
beli za pester urnik vseh otrok na 
Vrhniki in njeni okolici. Ponovno 
bomo organizirali tečaje rolanja. 
Znanje rolanja bodo otroci lahko 
pokazali tudi na poletnem šport-
nem taboru, ki ga bomo organi-
zirali med poletnimi počitnicami, 
takoj po končani šoli. Glavna 
novost  letos pa bo organizacĳa
rojstnodnevnih zabav v športni 
dvorani in na drugih športnih po-
vršinah na Vrhniki.
Želimo si, da bi skupaj z vami uži-
vali na snežnih poljanah, dokler 
je sneg, potem pa se posvetimo še 
drugim športom, ki so primernejši 
za spomladanski čas. 
Vse preostale informacĳe do-
bite na naši spletni strani www.
sdvucko.com ali po telefonu 040 
600 777.

Športno društvo Vučko

Popoln zavoj
Popoln zavoj so sanje vsakega 

smučarskega navdušenca.
Doslej je popolno obvladovanje  

smuči in smučarske opreme uspe-
valo le redkim.

Po nekaj letih razvoja smučarske 
opreme nam je uspelo razviti 
smučko, ki skupaj s podložno 
ploščo omogoča popoln zavoj 
tudi nekoliko manj izurjenim 
smučarjem.

Razvili smo  t. i. pametno 
smučko, ki je na prvi pogled  vi-
deti povsem običajna vrhunska 
slalomska smučka sendvič kon-
strukcĳe z lesenim jedrom in dve-
ma plastema titanala,  radĳa 12,9
m. Vendar pa v zavojih spreminja 
svojo trdoto glede na to, ali je v 
zavoju smučka zgornja ali spod-
nja. Zgornja je mehkejša in  tako 
upogljivejša, spodnja pa trša in 
bolj toga.  Ko gremo v nov zavoj, 
smučki zamenjata vlogi in prejšnja 
spodnja postane zgornja in  tako 
mehkejša.

To tudi povprečnim smučarjem 
omogoča vodenje zavoja po obeh 
smučkah in z enakim nagibom 
obeh kolen v zavoju, brez t. i. 
smučarskega trikotnika. Vhodi v 
zavoj so lažji, izpeljava zavojev pa 
»ekzaktnejša«. Kaj hočemo še več?

Za tiste, ki vas to zanima, va-
bljeni v začetku marca na Krvavec, 
kjer boste tako smučko lahko tudi 
preizkusili.

Prav tako v prihodnji sezoni 
začenjamo z izdelovanjem smuči 
po vaših željah.

Glede na višino, težo in znanje 
smučanja vam bomo pripravili 
smučko, ki najbolj ustreza vašemu 
znanju smučanja. Po vašem okusu 
bomo pripravili tudi potisk zgorn-
je plasti smučke, tako da bo vaša 
smučka unikat.

Ne pozabimo: danes je smučanje 
užitek in zabava na snegu, zato 
potrebujete smuči, na katerih se 
boste zabavali in uživali.

Aktualne informacĳe lahko
spremljate na naši spletni strani 
www.ski-race.net,  dodatne infor-
macĳe pa so na voljo po telefonu:
041-497-514 ,Mario, ali 041-714-
802, Gregor.

Ostanite v stiku z najboljšimi!
Gregor Šturm, avtor in vodja 

projektov www.ski-race.net.

Na starih »dilcah«
Predstavljam vam ekipo starodobnih smučarjev, in to združenih iz treh sosedskih občin: Vrh-

nika, Brezovica in Borovnica. Ekipa je skromna ali vsekakor je. Letos smo opravili že kar nekaj 
tekmovanj, nekaj jih pa verjetno še bomo,  če le ne bo večjih poškodb. Rezultati in  medalje po mo-
jem tu ne štejejo, ker je pomembno le sodelovati. Če »pade« še kakšna medalja, je zadovoljstvo še 
večje. Da pa si ne bi kdo predstavljal, da je tako smučanje  preprosto, naj samo dodam: oprema 
mora biti stara najmanj 25 let in več, smuči lesene (jesen, mokovec ali makonca po domače) brez 
robnikov, če pa so že, so takoj odbitne točke. Vodenje takih smuči na trdih podlagah (teptalni 
stroji, zmrznjen sneg ali pa celo poledenela podlaga pa je …) je že kar prava mojstrovina. Kako 

je s treningi, lahko že sami sklepate – v 
naši okolici ni snega, po travi pa tudi s 
starimi »dilcami« ne gre.

V Slovenĳi je bilo izdelovalcev lesenih
smuči pred vojno, med njo in takoj po 
njej  kar nekaj in med njimi je bil tudi naš 
znani že pokojni  Franc Peternel  (trikot-
ni znak z napisom FP  SORIA). Njegovih 
smuči je tudi med zbiratelji bolj malo, 
zato jih ne uporabljajo za tekmovanja, 
ker so to posebno dragoceni eksponati. 
Njegova izdelava smuči in  kakovost sta 
bili tedaj v samem slovenskem vrhu.

Franc KlančarStarodobna ekipa treh občin

Popoln zavoj

Športne aktivnosti z Vučkom
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Vabilo k vpisu
Karate klub vrhnika ponovno vabi vse, ki jih zanimajo: ka-
rate, fitnes ali ples (navĳaška skupina)!!! 
Spomladanski vpisi bodo od 1. 3. 2011 do 31. 3. 2011, in sicer 
ponedeljek, sreda in petek med 17. in 18. uro v prostorih Kara-
te kluba Vrhnika, Pod Hruševco 42, 1360 Vrhnika, na e-naslov: 
karate-vrhnika@siol.net ali na GSM:  051/303-857.  
Mogoč je vpis v naslednje tečaje:
KARATE – za začetnike in tiste, ki že nekaj znajo; zagotov-
ljeni treningi pod strokovnim vodstvom izkušenih mojstrov 
borilnih veščin; 
FITNES – za ženske in moške, za stare in mlade;
PLES – navĳaška skupina za vse, ki vas ples sprošča, v njem
uživate ali preprosto s plesom živite.
Podrobnejše informacĳe vam bomo z veseljem predstavili pri
vpisu.
Vabljeni v naše vrste, kjer bomo poskrbeli, da se boste dobro 
počutili! 

Džemal Mustafić, mojster karateja 

Andraž in ekipa mlajših dečkov 
z dvema medaljama
2. kroga slovenske šolske karate lige, ki je bil v soboto, 22. 1. 2011, 
v Selnici ob Dravi, so se udeležili tudi štirje tekmovalci Karate 
kluba Vrhnika: Bine Cvetković, Nejc Cvetković, Edin Čehić in 
Andraž Peklenk. Naši najmlajši so v močni konkurenci več kot 
40 osnovnih šol in okoli 180 tekmovalcev spet pokazali dobro 
pripravljenost in nas razveselili z odličnimi rezultati: Andraž Pe-

klenk (kata 6.–7. razred)  3. mesto; ekipa (Bine, Nejc, Edin) KK 
Vrhnika (kata 1.–4. razred)  3. mesto. (mp)

V nedeljo, 19. decembra 2010, 
je v Radečah potekal med-
klubski turnir karateja v 
Shotokan katah in borbah z 
imenom Dragon Cup 2010, ki 
ga je organiziral Karate klub 
Radeče.
Na omenjenem tekmovanju 
je nastopilo  pet naših članov 
iz OŠ Dobrova ter OŠ Drenov 
Grič in dosegli so naslednje 
odlične rezultate:
– v disciplini kate posamično 
– letnik, roj.:1999–2001 – sku-
pina oranžen pas

1. mesto:  Žiga Krvina (OŠ 
Dobrova)
2. mesto: Gregor Kovač (OŠ 
Dobrova)
– v disciplini borbe posamično 
– letnik, roj.:1999–2001 – sku-
pina oranžen pas
1. mesto: Blaž Juren (OŠ Do-
brova)
3. mesto: Aljaž Gabor (OŠ 
Dobrova)
– v disciplini kate posamično 
– letnik, roj.:1995–2000 – sku-
pina rjav - črn pas:
3. mesto: Matevž Seljak (OŠ 

Drenov Grič)
– v disciplini borbe posamično 
– letnik, roj.:1995–2000 – sku-
pina rjav – črn pas:
1. mesto: Matevž Seljak (OŠ 
Drenov Grič)

Za omenjene rezultate česti-
tam v svojem imenu in v ime-
nu Karate akademĳe Pantera!

Karate akademĳa Pantera
Boris Peček

Da borilni športi na Vrhniki 
živĳo, dokazujejo člani BOK-
SARSKEGA KLUBA BARJE, 
ki se redno udeležĳo tekmova-
nja v boksu in kikboksu, orga-
nizirana v Slovenĳi ter tujini.
Boksarske lige, ki jo je organi-
zirala Boksarska zveza Slove-
nĳe 29. 1. 2011 v Ljubljani, sta
se udeležila dva boksarja iz na-
šega kluba – Bojan Dražetič in 
Miha Kralj. Konkurenca je bila 
zelo močna, kajti v 4. krogu 
Lige prvakov v boksu se je ude-
ležilo 14 klubov iz Slovenĳe.  V
konkurenci mladinci do 69 kg 
je Bojan Dražetič z rezultatom 
2 : 0 premagal nasprotnika iz B. 
K. Dolomiti – Ljubljana. Miha 
Kralja je v konkurenci člani do 
69 kg z majhno razliko prema-
gal nasprotnik iz BK C. Litĳa.
Fanta se pripravljata za nasled-
njo tekmo – 5 krog Lige prva-
kov v boksu, ki bo 26. 2. 2011 v 
Mariboru. 
V Zagorju so se 12. 2. 2011 naši 
kicboksarji – David Nagode, 
Armin Muratagič, Aleksander 

Bobnar, Sara Velikonja in 
Miha Božič –  udeležili prvega 
turnirja Državnega prvenstva, 
ki ga je organizirala Kikbok-
sing zveza Slovenĳe in dosegli
izjemne rezultate. V konkuren-
ci od skoraj 300 tekmovalcev v 
disciplini light contact – člani 
so naši tekmovalci osvojili 
naslednje rezultate: David Na-
gode, –84 kg – 1. mesto, Armin 

Muratagič, –69 kg – 1. mesto, 
Sara Velikonja, –65 kg – 3. 
mesto, Aleksander Bobnar, 
–74 kg – 3. mesto, Miha Božič, 
–89 kg – 5. mesto. Vsi naši 
tekmovalci so nastopili zelo 
borbeno in z željo, da Vrhniki 
prinesejo naslove državni pr-
vaki – 2011. Naslednji izziv je 
2. turnir Državnega prvenstva 
v Kikboksu, ki bo 19. 3. 2011 v 
Novi Gorici.
A. Bobnar, M. Božič, D. Nago-

de, A. Muratagič, S. Velikonja
Vsem tekmovalcem čestitamo 
za izjemne dosežke z željo, da 
v prihodnje ponovĳo in celo
izboljšajo svoje rezultate in še 
enkrat dokažejo, da borilni 
športi na Vrhniki živĳo!
Zahvaljujemo se našim prĳate-
ljem: Občini Vrhnika; Zavodu 
za Kulturo in šport Ivana Can-
karja, Športni zvezi Vrhnika, 
Slovenski vojski, Kikboksing 
zvezi Slovenĳe, Boksarski zve-
zi Slovenĳe, Telovadnici Dojo-
fit, PIK BAR-u, Fitnes Centru
Napoleon –Logatec in vsem 
tistim, ki nam vsa leta nesebič-
no pomagajo in podpirajo, ker 
verjamejo v tisto, za kar se bori 
naš klub – vzgoja mladine v 
športnem duhu.
Vse, ki želĳo postati del naše
uspešne klubske družine, va-
bimo, naj se nam pridružĳo v
telovadnici Dojofit, Pod Hru-
ševco 42, vsak ponedeljek, sre-
do in petek ob 20. uri.  
Informacĳe  po tel: 031-810-649
in 031-491-377. 

Biljana Nagode

V Slovenĳi se je judo kot šport v zadnjih 10 letih zelo 
razširil v vseh starostnih skupinah, in sicer od 4. leta 
(judo vrtec) pa vse do pozne odraslosti (veteranov). 
Za to so nedvomno zaslužni tudi naši odlični tekmo-
valci, ki nas razveseljujejo z medaljami z evropskih 
prvenstev, svetovnih prvenstev in pokalov ter ne-
nazadnje ne smemo pozabiti na olimpĳske igre. Naj
navedem še nekaj imen najboljših: Raša Sraka Vu-
ković, Aljaž Sedej (JK Bežigrad - Lj), Roki Drakšič, 
Urška Žolnir in Lucĳa Polavder (JK Sankaku - Ce).
JUDO je borilna veščina, ki prihaja z Japonske, po-
meni pa MEHKA POT.  Cilj posameznika je izrabiti 
nasprotnikovo silo v svojo korist, ne da bi pri tem 
poškodoval nasprotnika. Judo je v bistvu obrambni 
šport, pri katerem se izvajajo številne tehnike metov 
stoje, ki pa se nadaljuje tudi v ”parterju” na tleh, z 
uporabo tehnik davljenja in vzvodov, do zaključka v 
končni prĳem. Judo je odličen šport za pridobivanje 
koordinacĳe v prostoru, za krepitev mišic celotnega 
telesa, za izboljšanje gibljivosti in zbranosti ter je po-
vezan tudi z duhovnostjo. Kar je pomembno za otro-
ke, pa je učenje padanja z različnih položajev. 
Judo za otroke
Da pa bi judo lahko vadili otroci iz čim več slovenskih 
šol, smo se na območju Ljubljane in okolice  organizi-
rali leta 2004 in začeli z vadbo v okviru društva male 
šole juda na nekaj osnovnih šolah. Dandanes vadimo 
na  več kot 60 osnovnih šolah. Sledili so nam kolegi 
v Mariboru, Celju in Kopru. Ustanovitelji male šole 

juda so člani ljubljanskega Judo kluba Bežigrad, kjer 
vadita tudi že omenjena Aljaž in Raša. Tako sta  obe 
društvi tesno povezani.
V skoraj vseh občinah, ki jih zajema mesečnik Naš 
šasopis, poteka vadba male šole juda. Te osnovne 
šole so: OŠ Antona Martina Slomška Vrhnika, OŠ 
Dr. Ivana Korošca Borovnica, OŠ Dobrova  in OŠ 
Polhov Gradec (zaradi prenove šole letos vadba ni 
mogoča, zato tečajniki prihajajo na vadbo na OŠ Do-
brova).
Seveda vadbe na osnovnih šolah ne moremo primer-
jeti z vadbo v klubu, saj ima vadba na šolah druga-
čen cilj. Tam se otroci poleg juda učĳo tudi elemente
gimnastike, atletike in elementarnih iger. Vadba na 
šoli je tudi bolj sproščene narave. Vadba v klubu pa 
od otrok  terja več discipline in resnosti vadbe sa-
mega juda in zahteva več časa. Omeniti je treba tudi 
šolsko judo ligo, kjer otroci tekmujejo za svojo šolo 
in najboljših  deset šol prejme tudi pokal. Tu se otro-
ci OŠ A. M. Slomška Vrhnika redno uvrščajo med 
prve  tri, šolska liga poteka v  treh  krogih in dodat-
nim finalnim tekmovanjem, kjer se družĳo najbolši 
posamezniki prvih treh krogov. Seveda pa na vseh 
tekmovanjih vsi otroci prejmejo medalje! Šolska liga 
je predvsem razvedrilni dogodek, kjer starši vidĳo,
kaj se otroci učĳo pri judu in navežejo stik s trenerji 
njihovih otrok.
Da pa za vadbo v klubu ne bi bilo potrebno v Ljublja-
no, smo v skoraj vseh navedenih občinah ustanovili 

klube, ki so v večini še vedno vezani na vadbo na 
osnovih šolah med podaljšanim bivanjem. Za zdaj 
pa se je le v judo klubu Borovnica začelo nekaj do-
gajati tudi na klubski ravni. 
Judo za odrasle
Za vadbo juda ni nikoli prepozno, saj je judo prime-
ren za vse, ne glede na spol, starost in telesno konsti-
tucĳo. Tako smo se odločili, da po velikem zanimanju 
in številu odraslih, ki vadĳo  v Ljubljani, začnemo s 
tako rekreacĳo juda tudi na tem območju.
Ob tej priložnosti vabim vse zainteresirane dĳake,
študente in odrasle na tečaj juda na OŠ Borovnic, ob 
torkih in četrtkih od 19.00 do 20.30 (mala telovad-
nica). Info tel: 041 324 553, h�p://www.institutjuda.
si/judoborovnica, e-pošta: judoborovnica@institut-
juda.si.

Predstavitev skupin po osnovnih šolah:
Občina VRHNIKA: OŠ Antona Martina Slomška, 
JUDO KLUB VRHNIKA
Predsednik kluba in trener: Miro Bilič, mojster juda 
III. DAN
V vadbo je vključenih 50 osnovnošolcev v treh sku-
pinah, od 1. do 9. razreda.
Vel. telovadnica: SRE in PET 12.10–13.00 (1. r.,) 13.00–
13.45 (2.,3. r.,) 13.45–14.45 (4.–9. r.), mala šola juda. 
Na tej šoli vadba juda poteka 5 let in je najbolj obis-
kana vadba primestnih šol ljubljanske regĳe.
V tekmovanju šolske judo lige so bili vsako leto v 
vrhu šolske lige, enkrat celo na samem 1. mestu (ta-
krat so bili predstavljeni tudi v Našem časopisu), lani 
so zasedli 2. mesto. Letos zopet napadajo sam vrh.
E-pošta: judovrhnika@institutjuda.si, h�p://www.
institutjuda.si/judovrhnika

Občina BOROVNICA: OŠ Dr. Ivana Korošca, Judo 
klub Borovnica
Predsednica kluba in trenerka: Janja Lamut, mojster 
juda I. DAN (nekdanja reprezentantka in nosilka 
medalj z največjih tekmovanj)
V vadbo je vklučenih 14 učencev od 1. do 3. razre-
da.
Mala telovadnica: PON in TOR 14.30.–15,30 (1.–3. r.), 
mala šola juda.

NOVO! Starejši učenci in odrasli: TOR in ČET 
19.00 – 20.30,  Judo klub Borovnica.

Vadba poteka 3 leta (lani vadbe ni bilo). Največ obis-
ka je bilo v šol. letu letu 2008/09, torej 42 otrok, ko je 
bila vadba tudi za otroke vrtca. Letos vadbe v vrtcu 
– zaradi premalo kadra – ni bilo mogoče organizira-
ti. Želimo si jo pa v prihodnje. Ob večerih, 2-krat na 
teden pa smo za starejše učence, študente in odrasle 
organizirali rekreativno vadbo. Vpis je mogoč vse 
leto. 
E-pošta: judoborovnica@institutjuda.si

Občina Dobrova - Polhov Gradec: 
OŠ Polhov Gradec, Judo klub Dobrova - Polhov 
Gradec
Trener: Matej Cankar, zaradi prenove šole letos vad-
be ni (učenci obiskujejo vadbo na OŠ Dobrova).

OŠ Dobrova, Judo klub Dobrova - Polhov Gradec
Predsednik kluba in trener: Simon Mohorovič, II. 
DAN (reprezentant in nekajkratni državni prvak)
V vadbo je vključenih 12 učencev od 1. do 4. razre-
da.
Mala dvorana: TOR 14.15–15.00 (1. r.), 15.00–16.00 
(2.–4. r ), mala šola juda,
in ČET 14.15–15.15 (1. r.), 15.15–16.15 (2.–4. r.), mala 
šola juda.

Na Osnovni šoli Dobrova je judo vadba že nekaj, kar 
na šoli preprosto mora biti. Judo so začeli vaditi še 
na stari šoli že pred 15 leti. Ko je tedanji klub pre-
nehal z delovanjem na tej šoli, je dobil prostor seda-
nji Judo klub Dobrova. Po prenovi šole, ko je dovolj 
prostora za vse razrede devetletke, je dobil tudi judo 
nov prostor in s tem otroci boljše  možnosti za vadbo, 
saj so prej morali hoditi v telovadnico pri stari šoli. 
E-pošta: judodobrova@institutjuda.si, h�p://www.
institutjuda.si/judodobrova  

Janja Lamut

Karate akademĳa Pantera

Odlični rezultati na tekmovanju 
v karateju

Na Vrhniki živĳo borilni športi!

Judo

Judo za otroke in odrasle
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Takoj po tem, ko so večna-
mensko dvorano v Osnovni 
šoli Ivana Cankarja napolni-
li glasovi pevskega zborčka 
Zimzelenčkov ob spremljavi 
harmonike in klarineta in pes-
mi »Po jezeru bliz` Triglava«, je 
sledilo podeljevanje bronastih 
in srebrnih znakov v okviru 
akcĳe Planinske zveze Sloveni-
je – Mladi planinec in predsed-
nik društva, Roman Novak ter 

načelnik Mladinskega odseka, 
Tomaž Stržinar sta na tak način 
nagradila 14 mladih planincev.

Sledila je izvolitev delovnih 
teles občnega zbora, katere-
mu je »rutinsko« predsedoval 
Janez Petrič in najprej podal 
predlog za potrditev Pravilni-
ka za finančno in materialno 
poslovanje, kar je zbor soglas-
no potrdil.

Nadalje je najavil branje po-
ročil o delu društva v letu 2010 
in tako so si sledila poročila 
predsednika društva, načel-
nikov odsekov in vodĳ pla-

ninskih skupin. Med poročili 
smo na fotografijah spremljali
dogajanja znotraj posameznih 
odsekov ali skupin.

Ko je verifikacĳska komisĳa
ugotovila, da je zbor sklepčen 
so sledila še poslovno poročilo 
ter poročili nadzornega odbora 
in častnega razsodišča. 

Razprav na poročila ni bilo 
in so bila soglasno potrjena.

Ker je letošnje leto volilno 

leto je bilo potrebno razrešiti 
vodstvo društva z vsemi od-
bori in nato je bilo izvedeno 
javno glasovanje o novem 
predsedniku, tajniku, blagajni-
ku, članov upravnega odbora, 
članov nadzornega odbora z 
namestniki in članov častnega 
razsodišča z namestniki. Za 
nadaljnje mandatno obdobje 
dveh let je velika večina članov 
(ob treh glasovih proti in štirih 
vzdržanih glasovih) izrazila 
zaupanje dosedanjemu pred-
sedniku Romanu Novaku, ki 
ga, skupaj s podpredsednikom, 

Janezom Petričem in z ostalimi 
izvoljenimi člani čaka dvoletni 
izziv. 

Že v naslednji točki je pred-
sednik seznanil prisotne s pro-
gramom dela v letu 2011.

Tako, kot se zadnja leta opaz-
no povečuje članstvo društva se 
povečujejo tudi planinske sku-
pine in zbor je soglasno potrdil 
ustanovitev nove planinske 
skupine z imenom »Cekinčki«.

Sledili so pozdravni govori 
načelnika MDO Notranjske, 
predsednice Turističnega dru-
štva Blagajana Vrhnika, pred-
sednice Športne zveze Vrhnika 
in predstavnikov sosednjih 
planinskih društev in sicer 
Logatca, Sv. Vida, Blagajane iz 
Polhovega gradca in Horjula.

Dvorano so ponovno ob-
jeli prĳetni zvoki Zimzelenih
pevcev ob glasbeni spremljavi 
in napovedali svečan trenutek 
– podelitev priznanj, ki sta jih 
podeljevala načelnik MDO No-
tranjske, Marko Goršič in pred-

sednik društva Roman Novak. 
Osem članov društva je pre-
jelo bronasti znak PD Vrhnika 
(med njimi tudi prejšnji župan, 
dr. Marjan Rihar, naš dolgolet-
ni član, ki je kot župan vedno 
prisluhnil našim željam  in je z 
vzpodbudnimi besedami po-
trjeval naše delo in poslanstvo. 
Prejemniki bronastih znakov 
društva so bili tudi Polde Tor-
kar (odzval se je na naše želje 

za izgradnjo stolpa, ki kot vr-
hunski dosežek privablja obis-
kovalce na Planino, prisluhnil 
pa je tudi naši ideji za obnovi-
tev zavetišča) , Franci Tomažič 
(s svojo gostinsko dejavnostjo 
že mnoga leta nudi pomoč ob 
organizacĳi različnih priredi-
tev in pohodov) in Simon Hle-
bec (za neizmerno pomoč pri 
izpeljavi mladinskih taborov 
pri različnih prevozih). Brona-
sti častni znak Planinske zveze 
Slovenĳe je prejel Boštjan Rav-
nik, načelnik Vodniškega od-
seka, ki je mnogo let skrben in 

aktiven vodnik v Mladinskem 
odseku, kakor tudi v društvu. 
Srebrni častni znak Planinske 
zveze Slovenĳe je, na svoje ve-
liko presenečenje, prejel Janez 
Petrič, za dolgoletno aktivno 
članstvo v društvu in pred-
vsem tvorno delo v organih 
društva.

Ob 50-letnici društva je Ko-
misĳa za podeljevanje priznanj
sklenila, da podeli naziv častni 

član Planinskega društva Vrh-
nika še živečim članom usta-
novnega odbora društva in 
sicer: Rafaelu Javorniku, dr. 
Stanislavu Kogoju in Jožetu 
Končniku. V imenu vseh pre-
jemnikov naziva častni član 
društva se je zahvalil Rafael  Ja-
vornik z naslednjimi izbranimi 
besedami: »Manj kot je prstov 
na obeh rokah nas je ustano-
vilo društvo. To priznanje mi 
sicer veliko pomeni, a mnogo 
več dejstvo, da nas je iz pešči-
ce ustanoviteljev postalo 600 
članov društva, kar mi samo 

potrjuje, da naše dejanje pred 
50-imi leti ni bilo zastonj.

Na koncu občnega zbora je 
predsedujoči obrazložil ka-
tegorĳe in višine članarin ter 
delitev le-teh med Planinsko 
zvezo Slovenĳe in društvom, 
kjer n.pr. pri najbolj množič-
nem članstvu B – kategorĳe,
kjer znaša članarina 20,00 € od-
vedemo PZS 11,81 €, društvu 
pa ostane le 8,19 €, pa še pri 

tem znesku društvo »časti« vse 
svoje člane za dodatnih 2,00 €, 
če svojo članarino poravnajo 
do 31. marca v tekočem letu. 
Svoje uradne dolžnosti smo 
opravili in kot se dobrim pla-
nincem spodobi smo v atrĳu
šole nadaljevali svoje druženje 
ob prigrizkih in pĳači dobre 
»Ema in Mirko« ponudbe in 
»razhodnja« tik pred polno-
čjo je prekinila naše prĳatelje-
vanje, kajti naslednji dan smo 
bili mnogi že v naših prelepih 
gorah.

Milan Jerman

Županov turnir v taroku so, kot je pove-
dal vrhniški župan Stojan Jakin, organizirali 
predvsem zaradi druženja. ˝Karte so ena iz-
med oblik, kjer se lahko srečujemo. Gre za 
druženje, kjer ni pomembno kdo bo zmagal. 
Tu smo se zbrali tisti, ki imamo skupno zani-
manje in v igri uživamo,˝ je povedal Jakin, ki 
je na vprašanje, zakaj ravno tarok in ne po-
ker, izjemno popularna igra s kartami, od-
govoril: ˝Tarok je stara evropska igra, ki ima 
absolutno daljšo tradicĳo, je bolj družabna 

in bolj humana. Pri tej igri ne gre za denar, 
temveč za veselje. Ne gre za zmago, temveč 
druženje. Je pa res, da če zmagaš, je pa še 
toliko boljše,˝ je dodal Jakin. 

Z njim se je strinjalo tudi preostalih 38 
»tarokašev«, ki so se prišli družit v Gostišče 
Bistra. Poleg župana Jakina je bil  tudi borov-
niški župan Andrej Ocepek, ki je povedal, da 
se je turnirja udeležil zato, ker je po dolgem 
času prišel poskusit, če še zna. 

Sicer pa so na turnirju igrali v tri, odigrali 
so tri kroge po petnajst iger, in sicer po pra-
vilih Tarok zveze Slovenĳe. Vsi prĳavljeni
igralci so dobili praktične nagrade, najboljši 

pa je po koncu turnirja domov odnesel ˝taco 
pršuta˝.  

Čeprav je bil turnir predvsem družabnega 
značaja, igralci niso mogli iz svoje tekmo-
valne kože. Potne sledi na čelu, potne roke, 
begajoči pogledi so izdajali njihove ume in 
srca, ko so se ozirali na list papirja z rezultati 
in karte v rokah. Škis in mond sta kar klicala 
po igranju, vendar ob boku s »platelci«, ki 
so prepričevali, naj ne tvegajo. Um je veleval 
naprej, srce pa bi igralo. S takšnimi in podo-

bnimi dilemami, ki so »tarokaše« razcepljale  
se ljubitelji taroka srečujejo že tako dolgo, 
kot se igra to igro. 

Tarok je igra, nekateri bi verjetno dejali kar 
umetnost, ki združuje dober spomin in ob-
čutek. Sicer pa se ta igra s 54 kartami, med 
njimi 22 vojščaki z rimskimi številkami od 
ena do enaindvajset ter dvornim norčkom, 
imenovanim škis. Vojščakom dela družbo 
štiribarvna paleta: križ, srce, kara in pik, 
med katerimi so kralji, dame, kavali in fant-
je. V vsaki barvi so še štiri »platelci«. V tej 
igri zmaga tisti, ki v ˝štihih˝ pobere 36 točk 
ali več.  (VE)

Glavno mesto Poljske Varšava, bo v mes-
ecu oktobru gostila 60. svetovno prvenstvo v 
mešanju pĳač in 12. svetovno tekmovanje v
atraktivnem mešanju pĳač. Najboljši slovenski
poklicni barmani, ki so združeni v Društvo bar-
manov Slovenĳe, so se v hotelu Paka v Velenju
že dvajsetič pomerili za naslov državnega 
prvaka. Tekmovalo jih je 25 in najboljša sta 

postala Rok Logar iz gostilne Boter na Vrhniki 
v klasični pripravi koktajla  in Boris Šimbera 
iz barmanske skupine Zmešaj.si iz Ljubljane 
v atraktivnem mešanju pĳač. Koktajle je letos
ocenjevala kar deset članska strokovna komisi-
ja. Na odru so člani komisĳe najprej ocenje-
vali delo vsakega barmana. Še posebej so bili 
pozorni v pripravljalnici, ko je moral vsak 
nastopajoči v 15 minutah pripraviti dekoracĳo
za 6 koktajlov. Na odru imajo na to na voljo 
6 minut za pripravo šestih koktajlov, tukaj pa 
budno oko strokovne komisĳe ocenjuje delo,
izgled in natančnost vsakega tekmovalca. 

Druga komisĳa pa je skrita, odmaknjena od
prizorišča, kozarci so samo oštevilčeni tako, 
da ne vedo, kdo ga pripravlja. Tukaj ocenjujejo 
videz, aromo, okus in celoten izgled koktajla. 
Komisĳa, ki je več članska podeljuje točke, te
pa se seštevajo in zmaga tisti, ki jih doseže 
največ. 

Rok iz Horjula je bil najmlajši tekmovalec 

na tem tekmovanju, saj jih šteje komaj 21. Do 
svetovnega tekmovanja bo potrebno še veliko 
treninga. Kmalu bo izvedel tudi katero spon-
zorsko pĳačo mu bo dodelila svetovna bar-
manska zveza (IBA), ki jo bo moral nujno upo-
rabiti v svoji kreacĳi. Kljub temu, da Društvo
barmanov Slovenĳe tako mladega državnega
prvaka še ni imela v svoji zgodovini, pa upa-
mo, da mu bodo v oporo najboljši mentorji in s 
tem tudi visoka uvrstitev v Varšavi. 

Sicer pa, kako se že radi pohvalĳo horjulski
fantje, “ Ni ga mulca čez Horjulca”. No v tem 
primeru pa to še kako drži.                              Jure Žitko

Občni zbor Planinskega društva Vrhnika
Kar 128 članov Planinskega društva Vrhnika je v petek, 18. februarja 2011 skupaj »pregledalo« poslovanje društva v letu 2010. Odziv je bil več kot pričakovan, saj 
se dobro zavedamo, da je sestavni del planinstva tudi udeležba na takih »uradnih« srečanjih in da se ne znamo družiti samo na izletih in pohodih.

Mladi planinci so prejeli bronaste in srebrne znake v okviru akci-
je Planinske zveze Slovenĳe.

Jože Končnik in Rafael Javornik sta prejela naziv »častni član PD 
Vrhnika«. 

Udeležba na občnem zboru je bila nad pričakovanji.

Županov turnir v taroku
11. februarja se je v Gostišču Bistra zbralo 39 posameznikov, med njimi kar dva 
župana, ki so se iz okoliških krajev tja pripeljali samo z enim namenom, in sicer 
igrati igro staro več kot 600 let. Vsi so namreč ljubitelji taroka, igre, ki se igra s 
54 umetelno izdelanimi kartami. 

Gostilna Boter ima ponovno državnega prvaka
Rok Logar in Boris Šimbera sta nova aktualna državna prvaka v mešanju bar-
skih pĳač -Prvi bo na svetovnem prvenstvu, ki bo meseca oktobra v Varšavi na 
Poljskem stavil na sladek koktajl po obroku Vanilla Sky, drugi pa bo v kategori-
ji atraktivnega mešanja pĳač gledalce navdušil z žongliranjem steklenic

Rok Logar za barmanskim pultom v gostilni Boter na Vrhniki Koktajl Vanilla Sky – državni prvak
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Setev jajčevca v zaščitenih prostorih je ena iz-
med prvih v koledarskem letu – lotimo se je 
lahko že konec januarja, začetek marca pa je že 
zadnji čas za to opravilo. Rastlina namreč potre-
buje kar veliko časa in toplote, da je primerna 
za presajanje. V rastlinjak ali setvene panoje na 
okenskih policah med prvimi sejemo tudi pa-
priko, paradižnik, cvetačo in brokoli. Pravi čas 
je od začetka februarja naprej. Če sredi marca 
semen teh vrtnin še nismo posejali, smo z opra-
vilom skorajda že zamudili.

Izberimo primeren substrat
Za setev rastlinic, ki jih bomo pozneje pikirali, 
uporabimo substrate za setev. Ti vsebujejo manj 
hranil, zato so tudi nekoliko cenejši. Za po-
znejšo vzgojo pikirancev pa raje izberimo bolj 
kakovostne, hranilne substrate, kot je Plantella 

univerzalna vrtna zemlja. Mladih rastlin ne do-
gnojujemo, saj lahko s tem naredimo več škode  
kot koristi, jih pa po pikiranju zalĳemo z narav-
nima vitaminskima pripravkoma Bio Plantella 
Vita ali Bio Plantella vrt. S svojim vitaminskim 
in mineralnim kompleksom krepita koreninski 
sistem in  povečujeta odpornost rastline. Če so 
pomladanski dnevi oblačni in mrki, kar se zgo-
di zelo pogosto, pripravka uporabljamo tudi po-
zneje v rastni dobi, še posebno pa dan ali dva 
pred presajanjem na prosto. 

Prve setve na prosto in v zavarovan prostor
Prve setve solate v ogrevane rastlinjake ali to-

ple grede lahko opravimo že januarja, če to do-
pušča vreme. Krhkolistne spomladanske sorte 
posejemo  v neogrevane rastlinjake v januarju 
in februarju, do konca aprila pa v tople grede 
ali na prosto. Tudi endivĳo sejemo februarja
ali marca, nato pa spet junĳa. Če jeseni še niste
posejali motovilca, to lahko storite do sredine 
aprila. Bob sejemo naravnost na stalno mesto od 
začetka marca. Zelo uspešno kali že pri nizkih 
temperaturah zemlje (5 °C). Ker je občutljiv za 
vročino, so priporočljive zelo zgodnje setve, ta-
koj, ko je zemlja primerno ogreta, zadnji rok pa 
je začetek aprila. Lahko ga sicer sejemo tudi ko-
nec julĳa kot naknadni posevek, da pridelamo
mlado, sveže zrnje v jeseni.
Za razliko od fižola ob nizkih temperaturah zelo
uspešno kali tudi grah. Tako tudi njemu name-
nimo zgodnjo setev, sejemo pa ga naravnost na 
stalno mesto. 

Med rastline hladnega dne uvrščamo tudi zelje, 
zato ga v zaščitenem prostoru sejemo že febru-
arja. Enako velja za kolerabico. Spomladanski 
česen posadimo takoj, ko lahko obdelujemo 
zemljo, čebulček pa sadimo do konca aprila. S 
setvĳo krompirja počakajmo do konca marca,
pa še takrat, ko so temperature primerne le za 
zgodnje sorte, ki jih zaščitimo s tkaninasto pre-
krivko. Poznejše sorte krompirja, pa tudi koren-
ček in peteršilj, na prosto sejemo aprila, najbolje 
šele v drugi polovici, ko se zemlja primerno 
ogreje. 

Davor Špehar,
strokovnjak Kluba Gaia 

Če se tudi vi vsako leto sprašujete, kdaj je pravi 
čas za prve setve, za nasvet povprašajte Gaine 
strokovnjake na brezplačni telefonski številki 080 
81 22 oziroma kliknite na www.klubgaia.com.

Nagradno vprašanje:
Katero zemljo izberemo za sajenje pikirancev?  
Pred izidom nove izdaje Našega časopisa  bomo izžrebali tri srečneže, ki bodo pravilno odgovorili na nagradno vpra-
šanje, in jih obdarili s praktičnim darilom
                                                                                                                                                            
Odgovor : PLA _ TE_ _A   UNIVER_A_NA  V_ _NA ZE_ _JA
Si želite še več zanimivih nasvetov za dom in vrt? Postanite član Kluba Gaia in naročnik revĳe Gaia! Za samo 15,90
EUR letno boste lahko izkoristili mnoge ugodnosti kluba: brezplačna svetovanja, zanimiva predavanja in delavnice, 
specializirana vrtnarska popotovanja, klubske popuste, poleg tega pa boste prejeli še 10 izvodov revĳe Gaia. Vabljeni
tudi na spletno stran ljubiteljev vrtnarjenja www.klubgaia.com!

Ime in priimek
Naslov
Pošta in poštna številka
Želim postati član Kluba Gaia:      DA         NE
Pravilen odgovor pošljite na naslov: KLUB GAIA, SINJA GORICA 2, 1360 VRHNIKA.

Izžrebanci, ki so pravilno odgovorili na nagradno vprašanje v prejšnji izdaji, so: Jože Žakelj, Log pri Brezovici; Anica 
Rihar, Dobrova; Anica Skebe, Ljubljana. Obdarili jih bomo z rumenimi ploščicami Bio Plantella.

Ne zamudimo s prvimi setvami
Zgoden in obilen pridelek zelenjave omogoča le zdrava in močna sadika, zato ne 
smemo pozabiti na prve setve za sadike in setve na prosto ali v zavarovan pros-
tor.

Čebulček naj bo čim manjši.

Avto Merlak d.o.o.
Drenov Grič 99; 1360 Vrhnika; gsm: 031/643 
597; avto.merlak@gmail.com, Prodaja vozil: 01/
7553-807; Servis vozil: 01/7551-007

Sajenje česna

Vas zanima kako izgubiti 
odvečne kilograme in cen-
timetre še pred pomladjo?
Vabljeni na dan odprtih 
vrat v center Linea Snella 
na Vrhniki!

V mesecu marcu bo prete-
klo že tri leta odkar center 
Linea Snella skrbi za lepo 

oblikovane postave zadovoljnih sokrajank. Ob 3. 
obletnici zato odpira vrata za vse, ki jih pobliže 
zanima kako na hiter in učinkovit način dolgo-
ročno odstraniti odvečne kilograme ter preobli-
kovati svojo postavo. Več o samem dogodku in 
metodi dela smo povprašali lastnico centra Linea 
Snella Vrhnika, go. Nino Menard.

Ga. Menard ali je res, da metoda Linea Snella® 
velja za eno najučinkovitejših naravnih metod 
oblikovanja telesa?
Res je. Metoda Linea Snella® ponuja najbolj izpo-
polnjeno kombinacĳo različnih terapĳ in postopkov.
Zaradi inovativne metode in naprednega sistema, 
v katerega ves čas vnašamo najnovejša spoznanja s 
področja hujšanja in oblikovanja telesa, lahko svo-
jim obiskovalkam rezultate zagotavljamo bistveno 
hitreje in lažje in to po naravni poti.

V čem pa se metoda dela v vašem centru pravza-
prav razlikuje od drugih metod oblikovanja tele-
sa?
Metoda Linea Snella® temelji na celostnem pristo-
pu, kjer imajo glavno vlogo tri osnovne komponen-
te. To so izobraževanje o zdravem načinu prehra-
njevanja, vplivu čustvene dinamike na telesno težo 
ter pridobivanje in vzdrževanje dobre telesne for-
me. S temi komponentami želimo doseči predvsem 
dolgoročno vzdrževanje telesne teže in oblike, saj je 
ravno vzpostavitev ravnovesja telesa in duha nujno 
potrebna za kakovostnejši življenjski slog.

Torej oblikovanje telesa pri vas ne poteka le na 
fizičnem nivoju?

Nikakor ne. Metodo Linea Snella® sestavljajo tri 
med seboj prepletena področja. Del metode sestav-
ljajo vrhunski aparati, drugi del izjemno dodelan in 
poglobljen sistem reševanja problemov povezanih 
z žensko linĳo, tretji del, ki je izjemno pomemben,
pa dopolnjuje osebje, ki obiskovalke obravnava in-
dividualno, predvsem pa celostno.

Ali to pomeni, da je program prilagojen vsaki po-
sameznici posebej?
Tako je. Program, ki ga pripravimo v centru Linea 
Snella Vrhnika je zasnovan individualno, prila-
gojen je željam in zmožnostim vsake posamez-
nice ter usmerjen ciljno, v izgubo centimetrov in 
maščobnih oblog na najbolj kritičnih delih telesa.

Kako pa k rezultatom pripomorejo vaši aparati? 
V središču metode Linea Snella® je uporaba napra-
ve Thermoslim, v kateri se ob nadzoru terapevtke 
izvaja posamezniku prilagojena vodena vadba. 
Zaradi delovanja infrardečih žarkov in konstantne 
temperature 37°C enostavna vadba v Thermoslimu 
omogoča izjemne rezultate z bistveno manj napora. 
Rezultat je 3- do 4 krat večja poraba maščob kot pri 
običajni vadbi, kar v 4 tednih lahko pripelje tudi do 
ene konfekcĳske številke manj.

V soboto, 5. marca pa v centru Linea Snella Vrh-
nika pripravljate dan odprtih vrat.
Da, res je. Vse naše sokrajanke, ki želĳo storiti ne-
kaj zase vabim, da nas v soboto, 5. marca, med 9. 
in 14. uro obiščejo v centru Linea Snella na Vrh-
niki, Pod Hruševco. Ob tej priložnosti bodo lahko 
pobližje spoznale na kakšen način lahko dosežejo 
zastavljene cilje, poleg tega pa bodo lahko opravile 
tudi brezplačno analizo telesne sestave.

Hitro in učinkovito do želene linĳe
in dobrega počutja!

NAŠ ČASOPIS med 35000 bralci



Razpored zobozdravnikov v zobnih 
ambulantah 
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TELEFONSKE ŠTEVILKE VRHNIŠKEGA ZDRAVSTVA

Nudimo vam:
• AVTOVLEKO,
• PREVOZ VOZIL IZ TUJINE,
• ODKUP POŠKODOVANIH VOZIL.
Telefon: 051 221 000.

ASEDEJ, d. o. o.
Drenov Grič 72 b, 1360 Vrhnika

Datum Zobozdravnik Naslov ordinacĳe

04.03.2011 Mihaela Leben Zevnik, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

05.03.2011 Mihaela Leben Zevnik, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

11.03.2011 Kristina Tozon, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

12.03.2011 Kristina Tozon, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

18.03.2011 Melanĳa Legat, dr.stom. Log, Cesta na polje 2

19.03.2011 Melanĳa Legat, dr.stom. Log, Cesta na polje 2

25.03.2011 mag. Miljenka Knezović, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

26.03.2011 mag. Miljenka Knezović, dr.stom. Zdravstvena postaja Borovnica

01.04.2011 Ladka Kastelec Stanovnik,dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

Sobotna zobozdravstvena služba 
v občinah Vrhnika in Borovnica  traja od 

08.00 do 12.00 ure.

URGENCA - DEŽURNI ZDRAVNIK 112
  
ZDRAVSTVENI DOM VRHNIKA
uprava 75 55 110, 75 55 111
splošna ambulanta - 
Ana Švigelj, dr.med.spec. 75 55 135

nadomestna zdravnica 
Mirjam Levstik Bravničar,dr.med. narocanje.svigelj@zd-vrhnika.si 

 
dispanzer za pljučne bolezni 
- Jovanka Tanjga, dr.med.

75 55 130
narocanje.pulmolog@zd-vrhnika.si 

splošna ambulanta - Ljubomira 
Prebil Božovič dr.med.spec.

75 55 154 
narocanje.prebil@zd-vrhnika.si

zobni rentgen 75 55 143

fiziologĳa 75 55 132

laboratorĳ 75 55 133
laboratorĳ@zd-vrhnika.si 

patronažna služba 75 55 152, 755 51 53
patronaza@zd-vrhnika.si 

glavna medicinska sestra 755 51 15,  051 390 920

dispanzer za otroke in šolsko mladino
Helena Rožmanc Drašler, 
dr.med.spec. 

75 55 121
narocanje.rozmanc@zd-vrhnika.si

Sreten Nakićenović, dr.med.spec. 75 55 128
narocanje.nakicenovic@zd-vrhnika.si 

Lucĳa Odlasek Kunstelj, dr.med. 75 55 123
narocanje.kunstelj@zd-vrhnika.si 

 Branka Čegovnik, dr.med. 5 55 129
narocanje.cegovnik@zd-vrhnika.si 

šolska zobna ambulanta - 
OŠ Ivana Cankarja 75 04 033

Matej Leskošek, dr.dent.med. narocanje.leskosek@zd-vrhnika.si 

šolska zobna ambulanta - 
ZP Borovnica 75 47 104

mag. Miljenka Knezović, 
dr.dent.med. narocanje.knezovic.bor@zd-vrhnika.si 

šolska zobna ambulanta - 
OŠ Log Dragomer 75 66 414

mag. Miljenka Knezović, 
dr.dent.med. narocanje.knezovic.drag@zd-vrhnika.si 

ZASEBNI ZDRAVNIKI - KONCESIONARJI IN DRUGI 
ZDRAVSTVENI DELAVCI ZASEBNE SPLOŠNE AMBULANTE V 
ZD VRHNIKA

mag. Darko D. Lavrenčič, dr.med. 75 53 847
Dunja Piršič Koren, dr.med. 75 05 418
Primož Rus, dr.med. 75 04 755
ZASEBNI PEDIATER
Gregor Caserman, dr.med. 051 632 120
ZASEBNI SPLOŠNI AMBULANTI V ZP BOROVNICA
Marĳa Munda, dr.med. 75 48 300
Majda Žagar, dr.med. 75 48 300

PATRONAŽA IN ZDRAVSTVENA NEGA - BOROVNICA

Marĳa Žakelj, dipl.m.s. 031 880 745
ZASEBNI PSIHIATER
Irma Kuhar, dr.med. 75 55 150
MEDICINA DELA, PROMETA IN ŠPORTA
Mitja Miklič, dr.med. 75 51 269
FIZIOTERAPĲA

Irma Brus, višja fizioterapevtka 75 53 361
Katarina Breitenberger, 
višja fizioterapevtka 75 53 361

Marĳa Murn, višja fizioterapevtka 75 51 628

ZASEBNI ZOBOZDRAVNIKI

Ladka Kastelec Stanovnik, 
dr.dent.med. 75 02 333

Judita Cvelbar, dr.dent.med. 75 53 785
Mihaela Leben Zevnik, 
dr.dent.med. 75 02 345

Polonca Keršič, 
dr.dent.med., spec. ortodont 75 05 295

Jožef Keršič, dr.dent.med. 75 57 310

Melanĳa Legat, dr.dent.med. 75 66 003

Marĳa Ogrin, dr.dent.med. 75 02 492
Kristina Tozon, 
dr.dent.med. (ZP Borovnica) 75 47 190

GINEKOLOŠKA AMBULANTA

Marĳa Ilĳaš Koželj, dr.med. 75 04 539

ZASEBNI ZOBOTEHNIK

J.U. DENTAL, d.o.o. - Uroš Janželj 75 53 227

Zapeljite ga z zmagovito fotografijo.

www.fiat.si

Obiščite prodajni salon Avtotrade, fotografirajte se z novim 
vozilom Fiat Doblò in z malo sreče bo 1 mesec vaš, z njim pa 
se boste lahko odpeljali v Gardaland.

Nagradna igra in pravila nagradne igre na: www.narejenzadruzino.si.
Avtotrade, d.o.o., Sinja Gorica 11, 1360 Vrhnika, 01 750 51 99    

Porabe goriva: 5,2 - 7,2 l/100 km. Emisije CO2: 138 - 166 g/km.

FIAT DOBLÒ.

NAREJEN ZA DRUŽINO.

Zapeljite ga z zmagovito fotografijo.

NAREJEN ZA DRUŽINO.

Zapeljite ga z zmagovito fotografijo.Zapeljite ga z zmagovito fotografijo.

VAREN, UDOBEN, 

PROSTOREN 

IN PRILAGODLJIV.

delovni čas 
9.00-12.00 in 13.00-17.00, 
sreda 9.00-12.00 in 13.00-18.00, 
sobota 9.00-12.00

www.optik-jelovcan.com

OPTIK & 

OČESNA ORDINACIJA
 

JELOVČAN 
VRHNIKA

STARA CESTA 5 
T: 01/755 61 05

www.optik-jelovcan.com

Tržaška 3, Vrhnika, Tel.:01/7552-714
Nudimo vam 

sveže rezano cvetje in številna izbira lončnic

Delovni čas: vsak dan 
od 8.00 do 12.00, 14.00 do 18.00; sobota: od 8.00 do 12.00.

Mali oglas
Iščem žensko za pomoč starejši 
osebi na domu, plačilo in mož-
nost bivanja v okolici Ljubljane. 
Vse informacĳe na telefonski 
številki: 051/226-065, Romana.
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»Bere nas 35 tisoč občanov občin Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova – Polhov Gradec in Log – Dragomer.«

Od nabave do izvedbe:
ADAPTACIJE STANOVANJ IN KOPALNIC
keramičarstvo • vodovodne inštalacije • ogrevanje • soboslikarstvo • elektro • parketarstvo 
• trgovina z veliko izbiro keramičnih ploščic in kopalniške opreme • svetovanje

d.o.o.
V R H N I K A
delovni čas: od ponedeljka do petka: od 8.00 do 18.00; sobota od 8.00 do 12.00
Opekarska 18, Vrhnika, PE Ljubljanska 31, Vrhnika
Telefon: 01/750-24-89; Telefaks: 01/750-24-90; Mobilni: 031/678/490

Oglašujte v Našem časopisu -  031/392 153
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M 051 77 04 77, T 05 9928 025
E  info@studioforte.si, www.studioforte.si

StudioForte
Brigadirska 12
Vrhnika- Verd

BREZPLAČNA KLASIČNA MASAŽA
Med 14. in 28. marcem Vas vabimo na brezplačno
30-minutno klasično masažo. Rezervirajte si termin 

od ponedeljka do petka med 18:00 in 21:00 uro.

M 051 77 04 77, T 05 9928 025
E  info@studioforte.si, www.studioforte.si

StudioForte
Brigadirska 12
Vrhnika- Verd

PAKET FIT V POLETJE
Trimesečni paket vsebuje: 2x tedensko osebni fitnes, 
prehrambeni načrt, 1x tedensko Spinning®

in 1x mesečno klasično masažo. 

Pride čas, ko si izmučeno srce želi le spati,
v sen večni potovati.
Ko spoznaš, da življenje ni,
kar se zdi, da je le korak na poti k večnosti.
Spomini so večni,
ohranjeni v srcih njenih dragih in med 
nami vsemi.

ZAHVALA
V miru je za vedno zaspala naša 

draga zlata mamica, babica in 
prababica

Frančiška Ačko 
iz Kamnika pod Krimom

15. 7. 1923 – 1. 2. 2011

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom iz Podpe-
či pri Videm Dobrepolju z okolico, društvu upokojencev, vsem 
za izrečeno sožalje, podarjene sveče in svete maše in ki ste jo 
pospremili k večnemu počitku. Iskrena hvala župniku Marku 
Koširju za lepo opravljeno pogrebno slovesnost, Pogrebni službi 
Vrhovec, Kvartetu Planika, trobentaču Robĳu Albrehtu. Hvala
vsem, ki ste nam stali ob strani v težkih trenutkih, v upanju, da 
jo boste ohranili v najlepšem spominu.

Žalujoči: hčeri Lenčka z družino, Darinka z družino in sin 
Franc z družino

Samo to še opravim, 
samo to še postorim, 
potem se spočĳem
in umirim.
(T. Kuntner)

ZAHVALA
Le nekaj dni ga je ločilo do 81. leta 
starosti, ko nas je na svoj god po 

nepredvidljivi bolezni zapustil oče 
in dedek

Anton Oblak
po domače Malnsk Tone iz 

Šentjošta
27. 1. 1930 – 17. 1. 2011

Iskreno se zahvaljujemo vsem za izrečeno sožalje, tolažilne bese-
de, vsem, ki ste nam  v težkih trenutkih stali ob strani, nam daro-
vali sveče in cvetje. Hvala gospodu župniku Andreju Severju in 
Pogrebni službi Vrhovec za lepo opravljen obred. Zahvala  velja 
tudi sosedom za pomoč pri pogrebu in za molitev ob krsti. Prav 
tako se zahvaljujemo gasilcem PGD Šentjošt in gospodu Jane-
zu Dro�ini za izrečene poslovilne besede. Zahvaljujemo se tudi
vsem sorodnikom in prĳateljem, vsem, ki ste se nas spomnili na
kakršen koli način. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti. 

Žalujoči: sin Franci, sin Tone in hči Nada z družinama
Šentjošt, januar 2011

Pošle so ti moči,
zaprla trudne si oči. 
Zdaj tiho, mirno spiš, 
bolečin več ne trpiš.
Čeprav spokojno spiš,
v naših srcih še živiš …

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame, 

stare mame in prababice

Tilke 
Malavašič

Valavcove mame iz Smrečja 37
se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, sovaščanom, pri-
jateljem, sodelavcem za izrečeno sožalje, sveče in cvetje. Hvala 
vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na njeni zadnji 
poti. Najlepše se zahvaljujemo osebju Doma upokojencev Vrhni-
ka, ki so v zadnjem letu sočutno skrbeli zanjo in ji lajšali boleči-
ne. Iz srca se zahvaljujemo domačemu župniku gospodu Tonetu 
Gradišku za vse obiske na domu ter izrečene tolažbe in upanja 
na pogrebni maši. Hvala tudi duhovniku somaševalcu gospodu 
Jožetu Tomincu ter podlipskemu pevskemu zboru za lepo petje. 
Našo mamo bomo za vedno ohranili v svojih srcih.
Hvaležni otroci: Tone, Tilka, Francka in Janez z družinami

Smrečje, Vrhnika, Žiri, Logatec, februar 2011

Tako tiho, skromno si živela, 
takšno tudi si življenje imela. 
Zdaj rešena vseh si bolečin, 
za tabo ostal bo lep, a boleč spomin.

ZAHVALA
V tihi hladni noči se je v 96. letu 

starosti od nas poslovila naša dobra 
skrbna mama, stara mama, tašča, 

sestra, teta 

Ljudmila 
Letonja

rojena Slabe

V teh žalostnih dneh se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳa-
teljem, znancem, sodelavcem, sosedoma za izrečeno sožalje, da-
rovano cvetje in sveče. Iskrena hvala zdravstvenemu osebju,  pa 
tudi negovalkam v Domu upokojencev na Vrhniki. Zahvala tudi 
Lenartu Molku za večkratne obiske naše mame. Zahvaljujemo se 
Društvu upokojencev Vrhnika, lepa hvala tudi gospodu župni-
ku za poslovilni cerkveni obred. Hvala pevcem, trobentaču, po-
grebcem in Pogrebni družbi Vrhovec. 
Hvala vsem in vsakemu posebej za spremstvo na njeni zadnji 
poti. 

Vsi njeni 
Vrhnika, februar 2011

Vse do zadnjega si upala,
da bolezen boš ugnala,
a pošle so ti moči,
in zaprla trudne si oči. 
Odšla si na lepši kraj, kjer
ni trpljenja in bolečine.
Sedaj si naša najsvetlejša
zvezda na nebu..

         ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše babi

Terezĳe Koprivec
1942-2010

po domače Anžikove Rezke iz Polhovega Gradca
Iskrena hvala vsem za pomoč in vzpodbudne besede v času njene bolezni, po-
sebna zahvala dr. Stržinarjevi,  osebju Onkološkega inštituta, dr. Kušarju in Cilki 
Škof. Hvala vsem, ki ste se od nje poslovili, darovali cvetje in sveče ter sočustvo-
vali z nami. Hvala župniku g. Bogdanu Oražmu za besede tolažbe in opravljeno 
sveto mašo  ter Društvu upokojencev, Balinarskemu društvu, gasilcem PGD Pol-
hov Gradec  za poslovilni govor. Zahvala tudi vsem sorodnikom, sosedom, sode-
lavcem in prĳateljem za pomoč in sočutje takrat, ko smo ju najbolj potrebovali.

Vsi njeni.

ZAHVALA

V 93. letu nas je zapustil dragi ata, 
stari ata, tast in stric

Frančišek 
Kozamernik

TINČKOV ATA
iz Stranske vasi 26

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem in
znancem za darovano cvetje, sveče in svete maše. Hvala g. žup-
niku Alojzu Golobu, DU Dobrova, Pogrebni službi Vrhovec in 
vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi za-
dnji poti.

VSI NJEGOVI
Dobrova, 14. 2. 2011

FITNES CENTER
Vas tudi v sezoni 2010/2011 vabi k vadbi. Fitnes je odprt od 

ponedeljka do petka od 17. do 22. ure.
Cena mesečne vadbe: 22 EUR, enkratni obisk fitnesa: 4 EUR

Vljudno vabljeni!
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Je čas, ki da, je čas, ki vzame, pravĳo, 
je čas, ki celi  rane, 
in je čas, ki nikdar ne mine, 
ko zasanjaš se v spomine. 

ZAHVALA
Po poti večnosti je odšla naša draga 

mama in stara mama

Marĳa Čepon,
rojena Intihar 

z Verda 
1921–2011

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prĳate-
ljem za izrečeno sožalje, podarjene svete maše, cvetje in sveče 
Zahvaljujemo se osebju DU Vrhnika, še posebno sestri Zori, za 
nego in pomoč v zadnjem letu njenega življenja. Hvala Pogreb-
nemu zavodu Vrhovec, pevcem Okteta Raskovec, trobentaču, 
g. župniku Blažu Gregorcu za lepo pogrebno slovesnost in g.  
cerkovniku na Verdu. Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in jo spo-
štovali.

Sin Marko in hčerka Mojca z družinama

 Ko pošle so ti moči, zaprla trudne si oči.
Zdaj tiho, mirno spiš, bolečin več ne trpiš.
A čeprav spokojno spiš, v naših srcih
ti naprej živiš.

  ZAHVALA

 V boju z boleznĳo je omagala in se
tiho poslovila od nas draga žena, 

mami in babica

Nežka Jereb
            rojena Suhadolnik        
          (23. 3. 1944 – 4. 2. 2011)

Iskreno se zahvaljujemo vsem za izrečeno sožalje, podarjeno 
cvetje, sveče in vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 

Žalujoči: mož Alojz, sin Uroš in Tamara, sin Matjaž in 
Barbara  ter vnukinja Anja

Vrhnika, februar 2011

Zdaj se spočĳ,
izmučeno srce, 
zdaj se spočĳte, zdelane roke. 
Zaprte so utrujene oči, 
le moja drobna lučka še brli.

ZAHVALA

Marĳa Peklaj
rojena Malovrh 

z Babne Gore, 1929–2011 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prĳate-
ljem za izrečeno sožalje, podarjene sveče in cvetje. Hvala gospo-
du župniku, Pogrebni službi Vrhovec, pevcem in pogrebcem ter 
vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti. 

Vsi njeni 
Babna Gora, januar 2011

Nazaj te več ne bo,
ker si za vedno vzel slovo.
Spočĳ si žuljave dlani,
za vse še enkrat hvala ti.
Dobrota tvojega srca
nikdar ne bo pozabljena.
 

 ZAHVALA
ob boleči izgubi dobrega moža, 

očeta, tasta in dedĳa

Antona Školca
iskrena hvala vsem, ki ste ga v velikem številu spremili na zadnji 
poti. Hvala za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče. Iskre-
na hvala vsem sorodnikom, sosedom, sovaščanom, prĳateljem, 
nekdanjim sodelavcem Industrĳe usnja Vrhnika, sodelavcem
SŠOF, sodelavcem Petrola, Lovski družini Rovte, krajanom Pod-
lipe in PGD Sinja Gorica. Posebna zahvala gospodu dr. Janezu 
Juhantu, gospodu kaplanu Gregorju Gorencu, Primožu Žagarju 
in Pogrebnim storitvam Vrhovec, s. p., pevcem ter trobentaču. 

Žalujoči: žena Joži, hčerki Senja in Helena z družinama

Niti zbogom nisi rekel, 
roke nam podal.
A v naših mislih
za vedno boš ostal. 

Janez 
Suhadolnik
(14. 6. 1924 – 10. 2. 2011)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳateljem, sosedom
in znancem za izrečeno sožalje, cvetje in sveče. Hvala vsem, ki 
ste ga pospremili na zadnji poti. Zahvaljujemo se tudi Pogrebni 
službi Vrhovec, trobentaču, Invalidskemu mešanemu pevskemu 
zboru Vrhnika, Pevskemu zboru Raskovec, Društvu invalidov 
Vrhnika, organizacĳama ZZB Vrhnika in Stara Vrhnika ter Ob-
močni obrtni zbornici Vrhnika. 

Žalujoči: žena Marjetka in otroci Andreja, Tatjana in Roman 
z družinami

ZAHVALA

Zapustila nas je

Angela 
Osredkar

roj. Plečnik, iz Velike Ligojne
(1922–2011)

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem in
znancem, ki ste nam izrekli sožalje, jo pospremili na zadnji poti  
in ji poklonili cvetje in sveče. Hvala Pogrebni službi Vrhovec, 
pevcem Raskovec, trobentaču in duhovnemu pomočniku z Vrh-
nike Jožetu Brileju za lepo opravljeno pogrebno storitev. 

Vsi njeni 
Februar 2011, Velika Ligojna

Ob izgubi predobrega moža, očeta 
in dedka

Janeza Oblaka
Slikarjevega Janeza 

(1931–2011)

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste mu pomagali med njegovo 
boleznĳo, nam izrekli sožalje, darovali sveče in cvetje ter ga po-
spremili na njegovi zadnji poti. 

Oblakovi

Dolgost življenja našega je kratka.
Kaj znancev že zasula je lopata!
Odprta noč in dan so groba vrata,
al' dneva ne pove nobena prat'ka.

Pred smrtjo ne obvarje koža gladka,
od nje nas ne odkupjo kupi zlata,
ne odpodi od nas življenja tata
veselja hrup, ne pevcev pesem sladka.

Naj zmisli, kdor slepoto ljubi sveta,
in od veselja do veselja leta,
da smrti žetev vsak dan bolj dozori.

Zna biti, da kdor zdaj vesel prepeva, 
v mrtvaškem prti nam pred koncem dneva
molče trobental bo: »Memento mori!«

Draga naša  sošolka Nežka!
S temi Prešernovimi verzi se od Tebe, na praznični dan, po-
slavljamo sošolci iz osnovne šole in želimo, da počivaš v miru. 
Naj se Ti izpolnĳo vsa pričakovanja, v katera si verovala med 
zemeljskim življenjem. Skupaj s Tvojimi najdražjimi, ob neiz-
bežnem in krutem slovesu, žalujemo tudi mi. V čast nam je, 
da smo lahko del svojega življenja preživeli s tabo, radi se Te 
bomo spominjali.

Sošolci 8. b razreda Osnovne šole Janeza Mraka Vrhnika 
– letnik 1958/59

Vrhnika: 8. 2 . 2011

Prazen dom je in dvorišče, 
naše oko zaman Te išče, 
ni več Tvojega veselja, 
le delo Tvojih rok ostaja. 

ZAHVALA
Mnogo prezgodaj nas je zapustil 

naš dragi brat, svak in stric

Jože Homovc
1966–2011

 
Iskreno se zahvaljujem vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem,
vaščanom, sodelavcem in drugim, ki ste pomagali v teh težkih 
trenutkih. Posebna zahvala velja gasilcem s Stare Vrhnike, Verda 
in Vrhnike ter gospodu Rozmanu. Hvala tudi gospodu Brileju 
za lepo izrečene zadnje besede in vsem, ki ste ga v tako velikem 
številu pospremili na njegovi zadnji poti. 

Sestra z družino 
Stara Vrhnika, januar 2011

Bolečino lahko skrĳeš,
tudi solzo zatajiš, 
a praznine, ki ostaja, 
nikoli ne nadomestiš.

ZAHVALA

Mnogo prezgodaj nas je zapustil 
predragi sin, mož, oče, brat, striko, 

ujo

Marko Pejić
25. 8. 1967 – 11. 12. 2010

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳateljem, sosedom
in znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče. Za-
hvaljujemo se tudi osebju na nevrološki kliniki in Pogrebni služ-
bi Vrhovec, pevcem ter trobentaču. Hvala tudi župniku Blažu 
Gregorcu za lep cerkveni obred. Posebna zahvala tudi nečakinji 
Marini za ganljive besede ob slovesu. 

Žalujoči: mama Anđa, žena Valerĳa, hčerki Katarina in
Kristina, Maja, Robert, sestri Kata in Marta ter brat Anto z 

družinami. 

Vse do zadnjega si upala, da bolezen boš 
ugnala,
a pošle so ti moči in zaprla trudne si oči.
Odšla si na lepši kraj, kjer ni trpljenja in 
bolečine,
 a pustila si nam lepih dni spomine.
 

ZAHVALA
Po hudi bolezni nas je zapustila 
naša draga žena, mami, tašča in 

babica

 Alojzĳa Skopec
      Podkoglarjeva Lojzka iz Smolnika pri Polhovem 

Gradcu
20. 6. 1935  – 27. 1. 2011

Izčrpana od trpljenja, ki ga je povzročila bolezen, nas je mno-
go prezgodaj zapustila naša draga žena, mami, babica in tašča. 
Iskreno se zahvaljujemo  vsem, ki ste jo v tako velikem številu 
pospremili na njeni zadnji poti. Prisrčna zahvala  velja vsem so-
rodnikom, sosedom,  prĳateljem, znancem in sodelavcem ĲS za 
izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče ter tolažbo. Posebno 
zahvalo namenjamo Pogrebni službi Vrhovec, trobentaču, Jože-
tu Bizjanu, župniku Marjanu Arharju za lepo opravljen cerkveni 
obred, pevcem za lepo petje in pogrebcem. Hvala tudi osebju 
Onkološkega inštituta za nego in pomoč v njenih najtežjih tre-
nutkih iztekajočega se življenja. Še enkrat hvala vsem in vsake-
mu posebej, ki ste se s čutečo besedo, lepo mislĳo in molitvĳo
poslovili od nje in jo pospremili k večnemu počitku.
 
Mož Franc, sin Franci s Katjo, sin Marjan s Šte�o, sin Dušan
z Marĳo, sin Lojze z Metko ter vnuki Petra, Žan, Nina, Anja,

Luka, Nika, Klara, Klemen
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Ime in priimek:

Točen naslov:

NAŠ ČASOPIS izhaja enkrat na mesec v nakladi 13500 izvodov za Občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec in Log-Dragomer, brezplačno pa ga prejemajo vsa gospodinjstva v teh občinah. Izdajatelj glasila je javni zavod »Zavod Ivana Cankarja za kulturo, 
šport in turizem Vrhnika«, katerega ustanoviteljica je Občina Vrhnika, soizdajateljice pa so Občina Borovnica, Občina Horjul in Občina Dobrova-Polhov Gradec. Uredništvo: Simon Seljak (v.d. urednika) in Gašper Tominc (novinar in organizator). Dopisniki: France Brus, dopisnik 
za Občino Horjul; Gašper Tominc, dopisnika za Občino Dobrova-Polhov Gradec; Damjan Debevec, dopisnik za Občino Borovnica, dopisnica za občino Log - Dragomer; Vesna Erjavec, lektoriranje: Marjetka Šivic; vnašanje besedil: Sabina Ahčan. Naslov uredništva: Zavod Ivana 
Cankarja Vrhnika, NAŠ ČASOPIS, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Telefon uredništva: (01) 750-66-38 ali h.c. 750-66-30, Telefaks: (01) 750-66-36. Elektronska pošta: nascasopis@zavod-cankar.si. Pokličite nas lahko tudi po mobitelu: Gašper Tominc (031 392 153) ali Simon Seljak (040 
234 090). Oglasi: 1 cm v stolpcu za ekonomske oglase 3,76 EUR, na prvi strani velja dvojna cena. Vsi objavljeni prispevki so last Našega časopisa. Brez pisnega soglasja uredništva Našega časopisa je prepovedana vsakršna reprodukcĳa, distribucĳa, predelava ali dajanje avtorskih
del ali njihovih delov. Zahvale so po enotni ceni 67,60 EUR, mali oglasi so brezplačni. Oglase lahko naročite pri sodelavcu NAŠEGA ČASOPISA, v ceno še ni vštet 20 % DDV, oglasi so lektorirani s strani naročnika. Strani časopisa pred tiskom ne pošiljamo v predogled avtorjem 
prispevkov. Rokopisov in fotografij ne vračamo. Upoštevajte rok za oddajo rokopisov, da zagotovimo jezikovni pregled. Pridržujemo si pravico do jezikovnih popravkov propagandnih sporočil. Prosimo, naj bodo prispevki, poslani za objavo, opremljeni s polnim imenom in 
naslovom; če je mogoče, naj jim bo dodana telefonska številka, na kateri lahko preverimo avtentičnost avtorja. Uredništvo bo objavilo le prispevke strank, ki bodo pisale o svojem delu, načrtih in aktivnostih. Grafična realizacĳa: Tomograf, Tomo Cesar,  s.p., Novo mesto.

Rešitve križanke »Športnik Vrhnike«: šport, pasta, ota, k, prek, s, 
straža, clinton, ei, brvi, ran, sak, anat, tv, revidiran, hrane, not, l, 
imuni, karat, etapa.

Rešitev asimetrične križanke prejšnje številke (vodoravno): Pahor, 
niansa, ovaduh, disketa, razgrajač, Adar, tran, valer, Oto, iračani, 
arzen, dnina, major, pieta, sobar, terca, zasevek, oda, levak, ELAS, 
ranč, labilnost, knjigar, Tajska, aterom, žeton.

sestavil: Peter UdirSIMETRIČNA KRIŽANKA

Nagrade za križanko »Športnik 
Vrhnike«
Čeprav smo v prejšnji križanki s črno-belo fotografijo »zamaskirali«
olimpionika Mira Cerarja, ste ga številni brez težav prepoznali. Tako 
smo v uredništvu prejeli kopico pravilno izpolnjenih rešitev. Srečna 
roka je tokrat izžrebala naslednje prejemnike denarnih in praktičnih 
nagrad:
1. nagrada (100 evrov): Jožica Vonča, Bevke 108, 1358 Log
2. nagrada (80 evrov): Anica Verbič, Podolnica 29, 1354 Horjul
3. nagrada (60 evrov): Franjo Polak, Krožna pot 8a, 1360 Vrhnika
 
Praktične nagrade, majice z napisom Naš časopis, pa bodo prejeli 
naslednji: Jan Japelj, Velika Ligojna 16, Vrhnika; Boštjan Vidmar, 
Kotna pot 8a, Dragomer. 

Vsem nagrajencem čestitamo! Prejemniki denarnih nagrad naj na 
uredništvo prek klasične ali elektronske pošte sporočĳo svojo davčno
številko, EMŠO ter številko transakcĳskega računa. Pripišite tudi, pri
kateri banki imate odprt račun.

Križanka »Prešeren«
V naših občinah skoraj ni bilo večjega kraja, ki ne bi obeležil kultur-
nega praznika, 8. februarja. Zato se tokratna osrednja tema križanke 
nanaša na ta dogodek. Izmed pravilno rešenih in prispelih križank 
bomo izžrebali tri nagrade:
1. nagrada: 80 evrov
2. nagrada: 60 evrov
3. nagrada: 40 evrov
Rešene križanke pošljite do 17. marca 2011 na naslov: Naš časopis, Tr-
žaška cesta 9, p. p. 54, 1360 Vrhnika. Na ovojnico pripišite »nagradna 
križanka«.
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www.molekservis.com

15.3.

TC Mercator, Robova cesta 6, Vrhnika
t: 01 755 71 61, m: 041 342 000

Tolea d.o.o. pooblaščen
posrednik Mobitel d.d. 

Hudo zamrznjene cene!
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Sony
Ericsson Cedar
5€*
* Sklenitev novega naročniškega 

razmerja ali podaljšanje 
obstoječega za 24 mesecev.

Mobitel
Ena
5€*
* Sklenitev novega naročniškega 

razmerja ali podaljšanje 
obstoječega za 12 mesecev.

Nokia 2220
1€*
* Sklenitev novega naročniškega 

razmerja ali podaljšanje 
obstoječega za 24 mesecev.

Samsung B2100
1€*

* Sklenitev novega naročniškega razmerja 
Povezani 35/45/77 ali podaljšanje 

obstoječega za 12 mesecev.

Samsung C3060
35€*

* Sklenitev novega naročniškega 
razmerja Penzion paket Plus ali 
podaljšanje obstoječega za 12 

mesecev.

Sklepanje novih naročniških razmerij in podaljšanje obstoječih za Mobitel d.d.

Samsung
Shark

1€*
* Sklenitev novega naročniškega 

razmerja ali podaljšanje 
obstoječega za 24 mesecev na 

pakete Povezani.


